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ΑΘΗΝΑ, 3 και 4 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2007 



 



ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ  
 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 
 

36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

 

3 – 4 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2007 

 

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

ΔΕΥΤΕΡΑ 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ  

 Εκλογή Προεδρείου. 

 Πανηγυρική έναρξη συνεδρίου. 

 Διάλειμμα. 

 Εισήγηση για το Πρόγραμμα Δράσης 

 Ερωτήσεις – Απαντήσεις 

 Τοποθετήσεις για το Πρόγραμμα Δράσης 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΠΡΩΤΗΣ ΗΜΕΡΑΣ 

 

ΤΡΙΤΗ 4 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ  

 Τοποθετήσεις συνέδρων για το Πρόγραμμα Δράσης 

 Κλείσιμο για το Πρόγραμμα Δράσης 

 Ψηφοφορία για το Πρόγραμμα Δράσης. 

 Έγκριση ψηφισμάτων 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΕΝΔΙΑΜΕΣΟΥ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ 

ΠΑΝΗΓΥΡΙΚΗ ΕΝΑΡΞΗ 

Πρόγραμμα Χαιρετισμών  

ΔΕΥΤΕΡΑ 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 

 Κήρυξη έναρξης εργασιών από τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής 

Επιτροπής της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ,Α, κ. Θεμιστοκλή Μπαλασόπουλο. 



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 1η ΗΜΕΡΑ - ΠΑΝΗΓΥΡΙΚΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ – 3/12/2007 

 Χαιρετισμός του Προέδρου του Διοικητικού Συμβουλίου της Π.Ο.Π.-

Ο.Τ.Α. κ. Παναγιώτη Βελέντζα. 

 Χαιρετισμός του Προέδρου της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ κ. 
Σπύρου Παπασπύρου. 

 Χαιρετισμός του Προέδρου του Διοικητικού Συμβουλίου της ΚΕΔΚΕ κ. 
Νικήτα Κακλαμάνη. 

 Χαιρετισμός εκπροσώπου της ΝΕΑΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ 

 Χαιρετισμός εκπροσώπου του ΠΑ.ΣΟ.Κ. 

 Χαιρετισμός εκπροσώπου του Κ.Κ.Ε. 

 Χαιρετισμός εκπροσώπου του ΣΥ.ΡΙΖ.Α. 

 Χαιρετισμός εκπροσώπου του ΛΑ.Ο.Σ. 

 Ομιλία του Υπουργού Εσωτερικών κ. Προκόπη Παυλόπουλου. 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ε.Ε. Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α.:  Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:     Σ. ΠΙΠΕΡΟΠΟΥΛΟΥ 

ΜΕΛΗ:      Θ. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΥ 

      Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ 

      Κ. ΜΑΚΑΤΟΥ 

      Α. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ 

 

1η  ΗΜΕΡΑ 

 

ΠΑΝΗΓΥΡΙΚΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 

 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρακαλώ πριν μπούμε στη διαδικασία, να μας 

επιτρέψουν και οι καλεσμένοι μας για πέντε λεπτά δύο – τρία διαδικαστικά 

ζητήματα. Συνάδελφοι θέλω εκ μέρους της Εκτελεστικής Επιτροπής να σας 

καλωσορίσουμε στο 36ο Ενδιάμεσο Συνέδριο της Ομοσπονδίας. Η δική σας 
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συμμετοχή μας δίνει τη δύναμη να συνεχίσουμε τις προσπάθειες για την 

επίλυση των προβλημάτων των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση με 

καλύτερες προϋποθέσεις και ξεκινάμε τις διαδικασίες.  

  Απ’ ότι μας έχει ενημερώσει ο Οργανωτικός Γραμματέας 

υπάρχει απαρτία, αναλυτική καταγραφή και ενημέρωση θα γίνει το απόγευμα 

όπου υπάρχουν και δύο τρία προβλήματα που θα τα συζητήσει και με αυτές 

τις προϋποθέσεις προχωράμε στην εκλογή Προεδρείου. Τα μέλη της 

Εκτελεστικής Επιτροπής που είναι;  

  Συνάδελφοι πριν προχωρήσουμε στην εκλογή του Προεδρείου 

ψηφίζουμε ότι το Σώμα αποφασίζει ότι βρίσκεται σε απαρτία. Παρακαλώ όσοι 

έχουν καρτελάκια αν εγκρίνεται η ύπαρξη απαρτίας. Σηκώστε τα καρτελάκια. 

Εγκρίνεται. Υπέρ; Κατά; Λευκά; Όχι δεν υπάρχει τίποτε.  

  Η πρόταση για το Προεδρείο είναι: Πρόεδρος η Σούλα η 

Πιπεροπούλου από την ΠΑΣΚΕ, η Ηλέκτρα Πατσουράκη από τη ΔΑΣ, ο 

Καραγιαννόπουλος Απόστολος από τη ΔΑΚΕ, η Μακατού η Κρύστα από την 

ΑΣΚ και η Καραγιαννοπούλου Σία από τις Αγωνιστικές Κινήσεις – 

Συσπειρώσεις. Εγκρίνετε;  

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’  ανατάσεως χειρός για την εκλογή Προεδρείου 
του Συνεδρίου 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ομόφωνα. 

Ομόφωνα εκλέγεται το Προεδρείο του 36ου Ενδιάμεσου Συνεδρίου 
Πρόεδρος η κα  Σούλα Πιπεροπούλου και  μέλη οι κ.κ.: Θεοδοσία 

Καραγιαννοπούλου, Ηλέκτρα Πατσουράκη, Κρυσταλία Μακατού και 
Απόστολος Καραγιαννόπουλος 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρακαλείται το Προεδρείο να πάρει τις θέσεις του.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Σ. ΠΙΠΕΡΟΠΟΥΛΟΥ): Αγαπητοί προσκεκλημένοι και 

συνάδελφοι καλή σας μέρα. Πιστεύοντας ότι εκφράζω όλο το Προεδρείο να 

σας ευχαριστήσω για την εμπιστοσύνη που μας δείξατε και μας εκλέξατε σε 

αυτή τη θέση. Πιστεύουμε να ανταποκριθούμε στις προσδοκίες σας, όπως κι 

εσείς στις δικές μας, επιδεικνύοντας σεβασμό στις δημοκρατικές αρχές του 
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διαλόγου. Η δημοκρατική μας ευαισθησία πιστεύουμε να μην εκληφθεί ως 

αδυναμία άσκησης των καθηκόντων που μας αναθέσατε.  

  Θα παρακαλούσα όσο το δυνατόν να τηρηθεί το 

χρονοδιάγραμμα των εργασιών του προγράμματος, να μη γίνονται αυθαίρετες 

διακοπές και κατάχρηση του χρόνου που θα καθοριστεί. Ελπίζω ότι όλοι θα 

συμβάλλουμε, έτσι ώστε να γίνει ένας γόνιμος και δημιουργικός διάλογος επ΄ 

ωφελεία των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. 

  Το σημερινό 36ο Ενδιάμεσο Συνέδριο τιμούν με την παρουσία 

τους ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ Σπύρος 

Παπασπύρος, ο Πρόεδρος της Π.Ο.Π.-Ο.Τ.Α. Παναγιώτης Βελέντζας, από την 

Ομοσπονδία Εργαζομένων του Υπουργείου Εσωτερικών ο Νίκος 

Αλεξόπουλος, εκ μέρους της Κυβέρνησης ο Υφυπουργός Εσωτερικών 

Αθανάσιος Νάκος.  

  Εκ μέρους της Νέας Δημοκρατίας ο Βουλευτής και Γραμματέας 

της Διαρκούς Επιτροπής Δημόσιας Διοίκησης κ. Αργύρης Ντινόπουλος, ο 

Γενικός Γραμματέας του Υπουργείου Εσωτερικών Πάτροκλος Γεωργιάδης, ο 

εκπρόσωπος του Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδας Γιώργος Σκιαδιώτης, ο 

εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αργύρης Σιδέρης, ο Πρόεδρος του Διοικητικού 

Συμβουλίου της ΚΕΔΚΕ και Δήμαρχος Αθηναίων Νικήτας Κακλαμάνης.  

  Επίσης από την ΚΕΔΚΕ παρίστανται ο Δήμαρχος Λίμνης 

Πλαστήρα κ. Σιαντής και ο Δημοτικός Σύμβουλος Έδεσσας κ. Μουράτογλου 

και από το Ινστιτούτο Διαρκούς Επιμόρφωσης Τοπικής Αυτοδιοίκησης ο κ. 

Κώστας Παττακός και εκ μέρους τη Διοίκησης του ΟΓΑ είναι ο Πρόεδρός του 

Λευτέρης Παπαγεωργόπουλος.  

  Πιστεύω ότι τους είπα όλους, το λόγο τώρα έχει ο Πρόεδρος της 

Εκτελεστικής Επιτροπής της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. κ. Θεμιστοκλής Μπαλασόπουλος 

για να κηρύξει την έναρξη των εργασιών του Συνεδρίου μας. Ευχαριστώ.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υφυπουργέ, κύριοι βουλευτές, κύριοι 

εκπρόσωποι των κομμάτων, κ. Γενικέ Γραμματέα, κύριε διοικητά του ΟΓΑ, 

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αγαπητοί καλεσμένοι. 
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  Θέλουμε να σας ευχαριστήσουμε όλους για τη σημερινή 

παρουσία σας στην έναρξη των εργασιών του 36ου ΕΝΔΙΑΜΕΣOΥ 

ΣΥΝΕΔΡΙOΥ της Π.O.Ε. – O.Τ.Α. όπου οι εργαζόμενοι στην Α’ Βάθμια Τοπική 

Αυτοδιοίκηση  θα συζητήσουν και θα καθορίσουν μέσα από δημοκρατικές 

διαδικασίες τον προγραμματισμό της δράσης για το επόμενο κρίσιμο χρονικό 

διάστημα. 

  Το συνέδριό μας διεξάγεται σε μια περίοδο όπου η κυβέρνηση, 

μετά και την κατάθεση του προϋπολογισμού του 2008 οξύνει, εντείνει, 

βαθαίνει τις εισοδηματικές, φορολογικές και κοινωνικές ανισότητες. Σε μια 

κατάσταση υπερδανεισμού των νοικοκυριών, φτώχειας για το 22 με 23% του 

πληθυσμού, υπερδιπλάσιας σε σχέση με άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής 

Ένωσης, της επιβάρυνσης των οικογενειακών προϋπολογισμών για Υγεία, 

Παιδεία και με νέο φάσμα σεναρίων για αύξηση των τιμολογίων των Δ.Ε.Κ.O. 

  Είναι χαρακτηριστικά και αποκαλυπτικά τα στοιχεία του σχεδίου 

του προϋπολογισμού: 

1. Η υποχρηματοδότηση της υγείας, της παιδείας, της κοινωνικής 

ασφάλισης (κατά 330 εκατ. Ευρώ) της έρευνας, του πολιτισμού που 

αποδυναμώνουν ακόμη περισσότερο τις δημόσιες πολιτικές προς όφελος της 

αγοράς, της εμπορευματοποίησης, ιδιωτικοποίησης δημοσίων αγαθών. 

2. Η αύξηση έμμεσων και άμεσων φόρων κατά 12% σημαίνει αφαίρεση 

εισοδήματος κατά 6,2 δις ευρώ από όλους και όχι τους λίγους και έχοντες. 

3. Η εισοδηματική πολιτική οδηγεί σε νέες απώλειες, ανανεώνει τη βαθειά 

λιτότητας στους μισθούς και συντάξεις, όταν την προηγούμενη χρονιά οι 

αυξήσεις, μετά την επιβολή της κράτησης για τις συντάξιμες αποδοχές (9,39 

ευρώ το μήνα) οδήγησαν σε πραγματική μείωση των αποδοχών μας. 

  Ενώ με το πρόσχημα της μελλοντικής βιωσιμότητας του 

κοινωνικοασφαλιστικού μας συστήματος η κυβέρνηση μεθοδεύει σε νέα 

αφαίρεση ασφαλιστικών και συνταξιοδοτικών δικαιωμάτων, όσων έχουν 

απομείνει, όταν πολύ πρόσφατα η δέσμευση του πρωθυπουργού και της 

κυβέρνησης ήταν ότι δεν θα μειωθούν οι συντάξεις, δεν θα αυξηθούν τα όρια  

ηλικίας και των εισφορών. 
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  Θα πρέπει η 24ΩΡΗ ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΑΠΕΡΓΙΑ ΤΗΣ Α.Δ.Ε.Δ.Υ. 

και της Γ.Σ.Ε.Ε. στις 12 Δεκεμβρίου 2007 να είναι η αφετηρία για να μπει 

φραγμός στα σχέδια της κυβέρνησης για νέα επιδρομή στα ασφαλιστικά και 

συνταξιοδοτικά μας δικαιώματα. 

  Οι εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, από εδώ, το βήμα 

του συνεδρίου τους όπως και στο παρελθόν έτσι και τώρα με την καθολική 

τους συμμετοχή θα είναι στην πρώτη γραμμή και αυτού του αγώνα. 

  Για το συνδικαλιστικό κίνημα πραγματική μεταρρύθμιση και λύση 

στο ασφαλιστικό και συνταξιοδοτικό πρόβλημα είναι η αποδοχή των 

προτάσεων του που συνοψίζονται στα πιο κάτω: 

1. Αλλαγή της μακροοικονομικής πολιτικής που καθηλώνει την 

απασχόληση για λόγους νομισματικής πολιτικής. 

2. Άμεσο σχέδιο αύξησης των μισθών και μείωσης των εισοδηματικών 

ανισοτήτων. 

3. Νέο πλαίσιο αξιοποίησης των αποθεματικών με διαφάνεια και ασφαλή 

επενδυτική τοποθέτηση. 

  Το μέλλον των συντάξεων είναι δυσοίωνο με τις 

νεοφιλελεύθερες συνταγές, είναι  εγγυημένο με τις αναδιανεμητικές πολιτικές, 

ελπιδοφόρο με την ενίσχυση και υποστήριξη της Κοινωνικής Ασφάλισης. 

Αγαπητοί φίλοι – προσκεκλημένοι, 

  Οι επιλογές που γίνονται τα τελευταία χρόνια στο πλαίσιο των 

νεοφιλελεύθερων πολιτικών επιλογών και οι λύσεις που προωθούνται και 

χαράσσονται οδηγούν σε αδιέξοδο την κοινωνία και τους εργαζόμενους. 

  Οι κοινωνικές ανισότητες, οι διαιρέσεις, η υποβάθμιση των 

δημοσίων αγαθών, των δημοσίων υπηρεσιών, η εκποίηση της δημόσιας 

περιουσίας, η υπερχρέωση των νοικοκυριών, το υψηλό κόστος ζωής, η 

αποδόμηση των εργασιακών ασφαλιστικών συλλογικών δικαιωμάτων, είναι η 

«επιτυχία» και το αποτέλεσμα που βιώνει κάθε άνεργος, κάθε εργαζόμενος, 

κάθε πολίτης. 
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  Το συνδικαλιστικό κίνημα κάτω από αυτές τις συνθήκες 

αυτόνομα, αγωνιστικά, ριζοσπαστικά με δημοκρατική λειτουργία, σύνθεση στις 

απόψεις, ενότητα στη δράση, αλληλεγγύη στις διεκδικήσεις του θα πρέπει το 

επόμενο χρονικό διάστημα να παρέμβει με νέα κοινωνική δυναμική, για 

ΜΑΖΙΚOΥΣ ΑΠOΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚOΥΣ ΑΓΩΝΕΣ. 

Είναι υποχρέωση όλων μας  να αγωνιστούμε και πρέπει να το κάνουμε για: 

1. Πραγματικές αυξήσεις στους μισθούς και τις συντάξεις. Νέο μισθολόγιο 

με 1.300 ευρώ κατώτερο εισαγωγικό μισθό (ενσωμάτωση των επιδομάτων, 

εσωτερική σχέση 1:2 και εξωτερική 1:3) και σύνδεση με τον πληθωρισμό και 

το Α.Ε.Π. 

2. Να υπερασπίσουμε το Δημόσιο και Κοινωνικό χαρακτήρα των 

υπηρεσιών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Να αποτρέψουμε κάθε προσπάθεια 

εφαρμογής του Νόμου για τις Σ.Δ.Ι.Τ. που ουσιαστικά θα σημαίνει την 

ιδιωτικοποίηση κάθε δραστηριότητας της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

3. Να παλέψουμε τις οικονομικές και εισοδηματικές ανισότητες, να 

μειώσουμε τις διαφορές σε Εθνικό, Ευρωπαϊκό, Διεθνές επίπεδο. 

 Να βάλουμε τέλος στις πολιτικές μονόπλευρης λιτότητας που  

υποβαθμίζουν τους μισθούς και τις συντάξεις. 

4. Να αγωνιστούμε για να μην επιστρέψουν οι εργασιακές μας σχέσεις 

στον προηγούμενο αιώνα. 

 Για το 7ώρο, τη μόνιμη και σταθερή εργασία με πλήρη απασχόληση. 

Κατάργηση των ελαστικών μορφών απασχόλησης (2μηνα, 8μηνα, Συμβάσεις 

μίσθωσης έργου, μερική απασχόληση STAGE κ.λ.π.). 

 Για άμεση τακτοποίηση των συμβασιούχων που καλύπτουν πάγιες και 

διαρκείς ανάγκες. 

 Για  ενιαία μόνιμη σχέση εργασίας στο Δημόσιο και τους O.Τ.Α. 

5. Να προστατέψουμε τα εργασιακά δικαιώματα των εργαζομένων στις 

επιχειρήσεις των O.Τ.Α. 

 Να μην επιτρέψουμε καμιά απόλυση εργαζομένου. 
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 Να αγωνιστούμε για την κατάργησή τους με υποχρεωτική μεταφορά 

του προσωπικού στους O.Τ.Α. που απασχολούνται ή σε άλλους φορείς του 

Δημοσίου συμπεριλαμβανομένων και των O.Τ.Α. Α’ Βαθμού που η πρόσφατη 

νομοθετική ρύθμιση αποκλείει. 

 Να παρέμβουμε για τον καθορισμό ενιαίου πλαισίου αμοιβών και όρων 

απασχόλησης με αυτό των υπολοίπων εργαζομένων στην Τοπική 

Αυτοδιοίκηση. 

6. Να συμβάλλουμε στην προσπάθεια όλων μας για την Διοικητική και 

Oικονομική Αυτοδυναμία και αυτοτέλεια των O.Τ.Α., με παράλληλη 

αναβάθμιση και αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναμικού της για την καλύτερη 

παροχή υπηρεσιών στους πολίτες. 

7. Να αποτρέψουμε, από κοινού  με τους αιρετούς, την επερχόμενη 

οικονομική κατάρρευση των O.Τ.Α. 

 Να απαιτήσουμε OΛOΙ μας από την κυβέρνηση την πραγματική 

επιστροφή των παρακρατηθέντων πόρων, όπως άλλωστε έχει υποσχεθεί, την 

καταβολή των χρηματικών ποσών από τις μεταφερόμενες υπηρεσίες καθώς 

επίσης να δηλώσουμε ότι καμιά ΝΕΑ ΑΡΜOΔΙOΤΗΤΑ δεν θα δεχθούμε χωρίς 

την πρόβλεψη των ΑΝΑΛOΓΩΝ ΠOΡΩΝ. 

  Δεν θα επιτρέψουμε κανένας ΣΧOΛΙΚOΣ ΦΥΛΑΚΑΣ, 

ΔΗΜOΤΙΚOΣ ΑΣΤΥΝO-ΜOΣ, Α.Μ.Ε.Α., ή άλλος εργαζόμενος να παραμείνει 

τον 21ο αιώνα είτε με ευθύνη των αιρετών ή της κυβέρνησης ΑΠΛΗΡΩΤOΣ. 

8. Συμφωνούμε και δηλώνουμε και από το βήμα του δικού μας συνεδρίου  

για την ΑΜΕΣΗ και ΑΥΣΤΗΡΗ εφαρμογή του Eθνικού και των Περιφερειακών 

σχεδιασμών με σκοπό την ολοκληρωμένη διαχείριση των ΣΤΕΡΕΩΝ 

ΑΠOΒΛΗΤΩΝ. 

  Δεν πρέπει να υποκύψουμε σε κραυγές και θέσεις που 

ουσιαστικά διαιωνίζουν το πρόβλημα και βάζουν σε κίνδυνο την προστασία 

του περιβάλλοντος, της Δημόσιας Υγείας και της Υγιεινής και Ασφάλειας των 

εργαζομένων στη διαχείριση των απορριμμάτων. 
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 Να αντιμετωπίσουμε το σοβαρό πρόβλημα που έχει δημιουργηθεί στην 

ανακύκλωση των υλικών συσκευασίας με την εκχώρηση της αρμοδιότητας 

αυτής σε μια Α.Ε. 

 Πρέπει το επόμενο χρονικό διάστημα να αγωνιστούμε OΛOΙ ΜΑΖΙ για 

την επιστροφή της αρμοδιότητας και τη δημιουργία ΕΝΙΑΙOΥ ΔΗΜOΣΙOΥ 

ΦOΡΕΑ για την ανακύκλωση των συσκευασιών στα δημοτικά απόβλητα με 

καθοριστική την εκπροσώπηση σ’ αυτόν των O.Τ.Α. και των Συνδέσμων τους, 

που απασχολούνται με την επεξεργασία και διάθεση απορριμμάτων. 

9. Την συνέχιση λειτουργίας των προγραμμάτων Κοινωνικών Υπηρεσιών 

που συγχρηματοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή Ένωση καθώς χιλιάδες 

εργαζόμενοι βρίσκονται υπό την απειλή της απόλυσης αλλά και της 

κατάργησης βασικών υπηρεσιών που είναι καθημερινό εργαλείο στην άσκηση 

κοινωνικής πολιτικής από τους O.Τ.Α. 

 Διεκδικούμε την ένταξη όλων αυτών των υπηρεσιών στους O.Ε.Υ. των 

O.Τ.Α. με τη δημιουργία σύγχρονων κοινωνικών δομών για καλύτερες 

υπηρεσίες με ευθύνη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και την χρηματοδότηση του 

Κράτους. 

 Την εξασφάλιση του κόστους της μισθοδοσίας όλων των εργαζομένων 

στα προνοιακά προγράμματα με πρόβλεψη στον κρατικό προϋπολογισμό, 

σύμφωνα  με τις δεσμεύσεις της κυβέρνησης και την συνταγματική της 

υποχρέωση. 

 Ενιαία προκήρυξη πρόσληψης προσωπικού με θεσμοθετημένη 

πρόβλεψη για την αυξημένη μοριοδότηση των συμβασιούχων των 

προγραμμάτων Προνοιακών Δομών, που δεν έχουν υπαχθεί ή δεν έχουν 

καταταγεί με τις διατάξεις του Π.Δ. 164/2004. 

10. Την συνεχή επιμόρφωση του ανθρώπινου δυναμικού της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης. 

 Την ενίσχυση του ρόλου της Εθνικής Σχολής Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

Την στελέχωση των υπηρεσιών των O.Τ.Α. με το αναγκαίο μόνιμο 

επιστημονικό προσωπικό. 
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 Την άμεση ενίσχυση του ρόλου του Ινστιτούτου Επιμόρφωσης του 

Ε.Κ.Δ.Δ.Α. για την επιμόρφωση τόσο των εργαζομένων όσο και των αιρετών. 

11. Την συνεχή υπεράσπιση της αυτόνομης λειτουργίας των ασφαλιστικών 

μας Ταμείων (Τ.Α.Δ.Κ.Υ. – Τ.Υ.Δ.Κ.Υ.) με συνεχή καθημερινή βελτίωση των 

παροχών τους. 

 Διεκδικούμε τη ριζική αλλαγή του πλαισίου επενδυτικής συμπεριφοράς, 

ελέγχου, εποπτείας και ορισμού Διοικήσεων στα Ταμεία μας (Τ.Α.Δ.Κ.Υ. – 

Τ.Υ.Δ.Κ.Υ.) με τέτοιο τρόπο που να διασφαλίζεται η ασφαλής διαχείριση των 

αποθεματικών τους και να ενισχύεται ο ρόλος των εργαζομένων με στόχο την 

οικονομική βιωσιμότητα και την προοπτική τους. 

 Συνεχίζουμε τον αγώνα μας για αύξηση του εφάπαξ βοηθήματος του 

Τ.Α.Δ.Κ.Υ. από τα 110 στα 120 βοηθήματα και την αλλαγή του τρόπου 

υπολογισμού του μηνιαίου βοηθήματος από 9‰ σε 10‰. 

12. Διεκδικούμε την πιστή εφαρμογή του θεσμικού πλαισίου και των Σ.Σ.Ε. 

για τα ζητήματα Υγιεινής και Ασφάλειας των εργαζομένων και επιβολή 

κυρώσεων, όπου υπάρχει άρνηση ή πλημμελής εφαρμογή τους. 

 Την τήρηση της δέσμευσης από τη μεριά της κυβέρνησης για την 

επέκταση των Β.Α.Ε. στους εργαζόμενους των O.Τ.Α. 

 Συνεχίζουμε και εντείνουμε τον αγώνα μας για την πλήρη αποδοχή της 

πρότασης της Oμοσπονδίας για την επέκταση των Β.Α.Ε. καθώς και την 

ένταξη και νέων κατηγοριών εργαζομένων. 

 Την πλήρη κάλυψη των εργαζομένων σε περίπτωση εργατικού 

ατυχήματος ή επαγγελματικής ασθένειας. 

 Βελτίωση των διατάξεων που πρόσφατα ψηφίστηκαν με το νέο Κώδικα 

Κατάστασης Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων. 

13. Αγωνιζόμαστε για την υπεράσπιση του Δημόσιου Παιδαγωγικού Ρόλου 

των Δημοτικών Βρεφονηπιακών Σταθμών. 
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 Υπερασπιζόμαστε τα δικαιώματα των εργαζομένων σ’ αυτούς (Ωράριο, 

διακοπές, καθήκοντα κ.λ.π.) ζητώντας την αυστηρή τήρηση του Πρότυπου 

Κανονισμού Λειτουργίας. 

 Απαιτούμε την ένταξη του κλάδου Τ.Ε. Βρεφονηπιοκομίας στο 

εκπαιδευτικό προσωπικό. 

 Ζητούμε την ίση μεταχείρισή τους με τους υπόλοιπους εργαζόμενους 

στην Τοπική Αυτοδιοίκηση με την καταβολή του «ΠΡΙΜ 

ΠΑΡΑΓΩΓΙΚOΤΗΤΑΣ». 

14. Την ένταξη στις παραμεθόριες περιοχές των Νομών Δράμας, Σερρών 

και Κιλκίς την πρόβλεψη ειδικού λογαριασμού στους Κ.Α.Π. για την κάλυψη 

των δαπανών από το Υπουργείο Εσωτερικών, για την καταβολή της 

επιδότησης για την αγορά κατοικίας σε τακτικούς υπαλλήλους των O.Τ.Α., η 

έδρα των οποίων βρίσκεται σε παραμεθόριες περιοχές. 

 Δεν θα επιτρέψουμε σε κανένα να θεωρεί τους υπαλλήλους των O.Τ.Α. 

Α’ Βαθμού υπαλλήλους Β’ κατηγορίας. 

Αγαπητοί καλεσμένοι,  

  Η κυβέρνηση πρόσφατα κάτω από την πίεση της ενωτικής και 

αγωνιστικής παρέμβασης συνολικά του κλάδου αναγκάσθηκε να δεσμευτεί με 

συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα  για την επίλυση ενός σοβαρού προβλήματος, 

που για πολλά χρόνια ταλαιπωρούσε τους εργαζόμενους στην Τοπική 

Αυτοδιοίκηση. 

Πιστεύουμε ότι θα τηρήσει μέχρι τέλος τις δεσμεύσεις της. 

Η μερική επίλυση του προβλήματος των Β.Α.Ε. είναι το πρώτο θετικό 

στοιχείο. 

  Το δεύτερο θετικό στοιχείο αυτής της κινητοποίησης είναι η για 

πρώτη φορά, μετά από 15 χρόνια, κοινή αγωνιστική παρουσία των δύο 

Oμοσπονδιών (Π.O.Ε. – O.Τ.Α. και Π.O.Π. – O.Τ.Α.) εξέλιξη που αποτελεί στο 

μέλλον τη μόνη δύναμη που θα εγγυηθεί τη λύση των προβλημάτων αλλά και 

την υλοποίηση των δεσμεύσεων. 
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  Είναι στο χέρι μας τόσο σε επίπεδο κορυφής όσο σε επίπεδο 

βάσης να διαμορφώσουμε τις κατάλληλες συνθήκες για κοινό πλαίσιο δράσης 

στην αντιμετώπιση των σοβαρών προβλημάτων του κλάδου μας. 

  Τότε ένα είναι σίγουρο ότι ο κλάδος μας αξιοποιώντας όλες τους 

τις δυνατότητες θα μπορέσει ενωτικά, αγωνιστικά να δώσει διέξοδο στις 

προσδοκίες των εργαζομένων στην Tοπική Aυτοδιοίκηση. 

  Κλείνοντας, αφού ευχαριστήσω όλους σας και πάλι, για την 

παρουσία σας, σας ΔΗΛΩΝOΥΜΕ ότι οι εργαζόμενοι στην ΤOΠΙΚΗ 

ΑΥΤOΔΙOΙΚΗΣΗ θα συνεχίσουν καθημερινά να δίνουν τη δική τους μάχη για 

την αναβάθμιση του θεσμού, για καλύτερες υπηρεσίες στον πολίτη, αλλά και 

για την υπεράσπιση και διεύρυνση των δικαιωμάτων μας. 

  Για ένα συνδικαλιστικό κίνημα που θα χαράξει την στρατηγική 

του για ανατροπή της υφιστάμενης κατάστασης, σφυρηλάτηση της ενότητας 

στη δράση και χάραξη μιας πορείας που θα δίνει λύσεις συνολικά στα 

προβλήματα των εργαζομένων που εκπροσωπούμε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε και εμείς τον Πρόεδρο της Ε.Ε. της Π.Ο.Ε.-

Ο.Τ.Α.. Σε αυτό το σημείο ήθελα να πω του ότι τιμούν με την παρουσία τους ο 

Πρόεδρος της Ομοσπονδίας του Υπουργείου Πολιτισμού ο κ. Γιάννης 

Τσακοπιάκος, ο εκπρόσωπος της Πανελληνίου Ενωσης Δημοτικών και 

Κοινοτικών Συνταξιούχων ο κ. Σπύρος Μάγκαλος. 

Σε αυτό το σημείο ακολουθεί ο χαιρετισμός του προέδρου του 

Δ.Σ. της Π.Ο.Π.-Ο.Τ.Α. κ. Παναγιώτη Βελέντζα. 

Π. ΒΕΛΕΝΤΖΑΣ: Κύριε Υπουργέ, κύριε Δήμαρχε και Πρόεδρε της ΚΕΔΚΕ, 

κύριοι εκπρόσωποι των κομμάτων και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αγαπητοί 

φίλοι και φίλες. Καταρχήν θα ήθελα να σας ευχαριστήσουμε πολύ για την 

πρόσκληση στο 36ο Ενδιάμεσο Συνέδριό σας και να σας ευχηθούμε καλή 

επιτυχία στις εργασίες σας.  

  Τα δύσκολα έρχονται τώρα. Η κυβέρνηση ανοίγει θέματα όπως 

το ασφαλιστικό, ο νέος προσανατολισμός της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, η 

μείωση του εισοδήματος των εργαζομένων και των συνταξιούχων.  
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  Εμείς έχουμε υποχρέωση να δημιουργήσουμε το πλαίσιο αυτό 

ώστε έτσι να αποτρέψουμε να συμβούν τα παραπάνω. Συνάδελφοι, μέσα από 

την τελευταία κοινή κινητοποίηση των δύο Ομοσπονδιών είδαμε ότι υπάρχουν 

περιθώρια συνεργασίας και ότι αυτά που μας ενώνουν είναι οι κοινοί αγώνες 

για την επίλυση των προβλημάτων που απασχολούν τους εργαζόμενους στην 

Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

  Ενωμένοι όλοι μπορούμε να πετύχουμε τον κοινό  στόχο που 

είναι η διασφάλιση του δημόσιου χαρακτήρα των υπηρεσιών της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης και η διαφύλαξη των κεκτημένων των εργαζομένων.  

  Συνάδελφοι, μετά από 15 χρόνια οι δύο Ομοσπονδίες είχαν 

κοινή αγωνιστική παρουσία και η εξέλιξη αυτή αποτελεί εγγύηση για τη λύση 

των προβλημάτων μας και των δεσμεύσεων της κυβέρνησης.  

  Ο κλάδος μας μόνο ενωτικά αγωνιστικά θα μπορέσει να δώσει 

διέξοδο στα σοβαρά προβλήματα του κλάδου. Η μερική επίλυση του 

προβλήματος των βαρέων και ανθυγιεινών είναι το πρώτο θετικό στοιχείο του 

κοινού αγώνα των δύο Ομοσπονδιών. 

  Είμαστε καταδικασμένοι να πετύχουμε. Σπείραμε τους πρώτους 

σπόρους. Κανείς δεν έχει το δικαίωμα να υπαναχωρήσει από τον κοινό αγώνα 

γιατί θα κριθεί αυστηρά και από τους εργαζόμενους και από την ιστορία.  

  Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε και εμείς το συνάδελφο κ. Παναγιώτη Βελέντζα. 

Ακολουθεί ο χαιρετισμός του Προέδρου της Εκτελεστικής Επιτροπής της 

ΑΔΕΔΥ κ. Σπύρου Παπασπύρου. 

ΣΠ. ΠΑΠΑΣΠΥΡΟΣ: Βλέπω ότι υπάρχει καλό κλίμα. Χαιρετίζοντας το 

ενδιάμεσο συνέδριό σας θα πω πολύ σύντομα δύο πράγματα. Εσείς 

παλεύετε, συμβάλλετε, δημιουργείτε και αγωνίζεστε σε ένα χώρο, το χώρο της 

Τοπικής Αυτοδιοίκησης που είναι πάρα πολύ σημαντικός γιατί εκεί οι 

οριοθετήσεις απέναντι στην εμπορευματοποίηση και την αγορά της 

κοινωνικής διοίκησης των τοπικών και λαϊκών δικαιωμάτων είναι μείζονος 

σημασίας ζήτημα.  
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  Ο Πλάτωνας έλεγε ότι πολιτικός είναι αυτός που γνωρίζει πώς 

συγκροτείται η πόλη. Άρα ως συνδικαλιστικό κίνημα από το χώρο της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης και το δικό σας αγώνα σε όλα τα ζητήματα που αφορούν είτε 

τις εργασιακές σχέσεις είτε την κοινωνική λειτουργία του κράτους και της 

δημόσιας διοίκησης πρέπει, έχει την ανάγκη, πιστεύουμε ότι θα μας δώσετε 

και με τις επεξεργασίες από αυτό το συνέδριο να πάρουμε και γνώση και 

δύναμη.  

  Άρα η ενότητα η δική σας, η ποιότητα των επεξεργασιών, η 

αλληλεγγύη και οι αρχές που πρέπει να διέπουν τη λειτουργία του 

συνδικαλιστικού κινήματος, είναι πολύ σημαντική υπόθεση για μας, γιατί εκτός 

των άλλων συνδέουν και το συνδικαλιστικό κίνημα με την κοινωνία, με την 

τοπική κοινωνία, με τους πολίτες, με τον ίδιο το λαό. 

  Από την άλλη πλευρά δεν είναι ώρα για αναλύσεις για 

προσεγγίσεις και για κριτική. Είχαμε άλλωστε πριν τρεις ημέρες και το 33ο 

Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ και αυτά σε πολύ μεγάλη έκταση τα τοποθετήσαμε. Από 

την παγκοσμιοποίηση και το νεοφιλελευθερισμό, μέχρι τα στοιχεία της 

κυβερνητικής πολιτικής, που ο Πρόεδρός σας ανέφερε στον εισαγωγικό του 

χαιρετισμό.  

  Έχει όμως μεγάλη σημασία αυτό το οποίο στο πανό γράφεται 

για τους αγώνες, για την αποτελεσματικότητα των αγώνων όχι στη λογική του 

λογιστηρίου αλλά στη λογική της συνέχειας και της διάρκειας για την 

υπεράσπιση λαϊκών δικαιωμάτων.  

  Ενενήντα χρόνια από σήμερα σε μια εκδήλωση για το 8ωρο, για 

τη δωρεάν παιδεία και υγεία για τη σύνταξη, ο Βλαδιμίρ Λένιν έλεγε… Νομίζω 

ότι είμαστε και οφείλουμε να σεβόμαστε 90 χρόνια από την Οκτωβριανή 

Επανάσταση, ένα μεγάλο ιστορικό γεγονός. Και ανεξάρτητα από οτιδήποτε 

άλλο, οφείλουμε σταθμούς που σημάδεψαν την ιστορία του εργατικού 

κινήματος, όχι μόνο να τους λέμε στα λόγια αλλά να ψάχνουμε και στα 

περιεχόμενα και στα νοήματα να ανανεώσουμε με δυναμική και με αξίες τους 

σύγχρονους αγώνες. Τότε έλεγε ο Λένιν: «Εμείς αρχίσαμε ένα έργο. Σε ποιο 

έθνος, σε ποιο χρονικό διάστημα οι προλετάριοι ποιας χώρας θα το 
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τελειώσουν, δεν είναι το ουσιαστικό ζήτημα. Το ουσιαστικό ζήτημα είναι ότι 

χαράχθηκε ο δρόμος».  

  Σε αυτό το δρόμο για την κοινωνική ασφάλιση που έχουμε 

μεγάλα διακυβεύματα οφείλουμε 12 Δεκέμβρη να αποδείξουμε ότι τιμάμε και 

τις αξίες και την αλληλεγγύη και τους αγώνες του εργατικού και 

συνδικαλιστικού κινήματος και αναζητούμε την αποτελεσματικότητα στη 

συνέχεια και τη διάρκεια των αγώνων.  

  Με αυτές τις σκέψεις, καλή επιτυχία στο Συνέδριό σας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε πολύ τον συνάδελφο Σπύρο Παπασπύρο. 

Ακολουθεί χαιρετισμός του Προέδρου του Διοικητικού Συμβουλίου της ΚΕΔΚΕ 

και Δημάρχου Αθηναίων κ. Νικήτα Κακλαμάνη. 

Ν. ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε της Εκτελεστικής, κυρία Πρόεδρε του 

Συνεδρίου, εκ μέρους ολόκληρου του Διοικητικού Συμβουλίου της ΚΕΔΚΕ σας 

ευχαριστούμε για την πρόσκληση στο σημερινό σας Συνέδριο. 

  Αγαπητές φίλοι και φίλες, εργαζόμενοι της Αυτοδιοίκησης. Εκ 

μέρους της ΚΕΔΚΕ χαιρετίζω το Συνέδριό σας και μεταφέρω τις ευχές όλου 

του Διοικητικού Συμβουλίου αλλά και όλων των αιρετών της Αυτοδιοίκησης για 

γόνιμο διάλογο και θετικές αποφάσεις.  

  Το Συνέδριό σας πραγματοποιείται σε μια κομβική στιγμή για 

την Αυτοδιοίκηση, σε συνθήκες που στο πρόσφατο Συνέδριό μας επηρέασαν 

και καθόρισαν τις αποφάσεις μας για την ενότητά μας γύρω από αυτές. 

Συνθήκες που απαιτούν κοινή δράση των αιρετών αλλά και των εργαζομένων 

της Τοπικής Αυτοδιοίκησης για να αντιμετωπίσουμε και τώρα αλλά και αύριο 

τα σοβαρά και οξυμένα προβλήματα που αντιμετωπίζει ο θεσμός.  

  Τη διασφάλιση της οικονομικής αυτοδυναμίας και της διοικητικής 

αυτοτέλειας των Ο.Τ.Α. και την ανάδειξη ισχυρών και αποτελεσματικών 

σύγχρονων δήμων στην Υπηρεσία του πολίτη και της κοινωνίας.  

  Όλες οι μέχρι τώρα Διοικήσεις της ΚΕΔΚΕ έχουν αποδείξει ότι 

θεωρούν τους εργαζόμενους καθοριστικό παράγοντα για τη λειτουργία των 

Ο.Τ.Α.. Ότι πάλεψαν και παλεύουν για τη βελτίωση των εργασιακών τους 
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συνθηκών. Αποδείξαμε πρόσφατα μαζί ότι μπορούμε να βρίσκουμε λύσεις, να 

πετυχαίνουμε στόχους με τη θεσμοθέτηση των βαρέων και ανθυγιεινών για 

τους εργαζόμενους των Ο.Τ.Α. και όχι μόνο.  

  Είμαστε ριζικά αντίθετοι σε λογικές ομηρίας των εργαζομένων 

και σε αντιλήψεις ορισμένων ότι με χαμηλές αποδοχές και ανασφαλείς 

εργασιακές σχέσεις μπορούμε να έχουμε αναβάθμιση των υπηρεσιών μας 

προς τους πολίτες.  

  Είμαστε όμως και ριζικά αντίθετοι στην αντίληψη μικρής μερίδας 

βεβαίως των εργαζομένων αντιμετώπισης ως πάρεργου της εργασίας τους 

στους Ο.Τ.Α. και αδιαφορίας απέναντι στις προτεραιότητες της Αυτοδιοίκησης 

και στην εξυπηρέτηση των πολιτών.  

  Φίλες και φίλοι στο πρόσφατο Συνέδριό μας αποφασίσαμε 

ομόφωνα για άλλη μια φορά την ανάγκη τερματισμού του καθεστώτος ομηρίας 

των συμβασιούχων. Τη λειτουργία των κοινωνικών κυρίως δομών που 

δημιουργήθηκαν για την παραμονή των έμπειρων εργαζομένων στις θέσεις 

τους.  

  Ζητήσαμε να γίνει πράξη η συνταγματική υποχρέωση της 

πολιτείας να χρηματοδοτεί στο ακέραιο τις μεταφερόμενες αρμοδιότητες. 

Αποφασίσαμε ομόφωνα για την ανάγκη ουσιαστικής αναβάθμισης του 

ανθρώπινου δυναμικού της αυτοδιοίκησης από τους πόρους του ΕΣΠΑ και όχι 

μόνο για να πετύχουμε τη βελτίωση της διοικητικής ικανότητας των Ο.Τ.Α..  

  Στην κατεύθυνση αυτή απαιτήσαμε σαν βασική προϋπόθεση 

συμμετοχής σε ένα θεσμικό διάλογο για την αναδιάρθρωση των δήμων, τη 

στελέχωση των Ο.Τ.Α. και την αναβάθμιση του ανθρώπινου δυναμικού τους 

μέσα από ένα ειδικό, εθνικό επιχειρησιακό πρόγραμμα υποστήριξης.  

  Πέραν αυτών και σε ότι αφορά στα τρέχοντα που σας 

απασχολούν, διεκδικούμε την ουσιαστική συμμετοχή της ΚΕΔΚΕ ως ισότιμου 

εταίρου στις συλλογικές συμβάσεις εργασίας ενώ θεωρούμε απαραίτητη μια 

μελέτη αναλυτικής κοστολόγησης των αναγκαίων μέτρων υγιεινής και 

ασφάλειας της εργασίας για όλο το προσωπικό των Ο.Τ.Α..  
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  Από την άλλη μας προβληματίζει ιδιαίτερα μετά την εφαρμογή 

του Προεδρικού Διατάγματος 164 και του Κώδικα που προβλέπει τη μεταφορά 

στους Ο.Τ.Α. του προσωπικού των δημοτικών επιχειρήσεων που κλείνουν, η 

δημιουργία ενός μεγάλου αριθμού εργαζομένων δευτέρας ταχύτητας όσον 

αφορά στην εξέλιξή τους.  Είναι σύνθετο πρόβλημα που πρέπει να λύσουμε 

συνεργαζόμενοι ΚΕΔΚΕ, εσείς οι εργαζόμενοι και η κυβέρνηση.  

  Τέλος προσπαθούμε να καλλιεργήσουμε αντίληψη διαρκούς 

επιμόρφωσης και δια βίου μάθησης στο προσωπικό των Ο.Τ.Α. τόσο μέσω 

του Εθνικού Κέντρου Δημόσιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης όσο και μέσα 

από πρωτοβουλίες της ΚΕΔΚΕ, όπως π.χ. πρόσφατα πριν δέκα μόλις ημέρες, 

με την ειδική ημερίδα για υπηρεσιακά στελέχη στο Συνέδριο για την ευρω 

ζωνικότητα που στέφθηκε με πολύ μεγάλη επιτυχία.    

  Φίλες και φίλοι γνωρίζετε καλύτερα από εμένα ότι για να γίνει 

πραγματικότητα η κοινή φιλοσοφία μας για αναβάθμιση και υψηλού επιπέδου 

υπηρεσίες προς τους πολίτες από τους Ο.Τ.Α. απαιτούνται πόροι. Η σύγκλιση 

με την ευρωπαϊκή αυτοδιοίκηση σε ότι αφορά στην ποιότητα των 

παρεχομένων υπηρεσιών που όλοι ευαγγελιζόμαστε και πρώτοι απ’ όλους οι 

πολίτες απαιτεί την καθολική σύγκληση σε όλους τους τομείς παντού και 

κυρίως τη σύγκλιση στους διαθέσιμους για την αυτοδιοίκηση πόρους.  

  Η ΚΕΔΚΕ με κοινές θέσεις των παρατάξεων και ενισχυμένη από 

τη σχεδόν ομόφωνη απόφαση του Συνεδρίου της, διεκδικεί τη θέση της στο 

ευρωπαϊκό γίγνεσθαι. Κυβέρνηση και πολιτικά κόμματα είναι πλήρως 

ενημερωμένη για το διεκδικητικό μας πλαίσιο αρχής γενομένης από τον 

προϋπολογισμό του 2008.  

  Καταγράψαμε στο συνέδριό μας ως ικανοποιητική και 

ενθαρρυντική καταρχήν την εγγραφή στο φετινό προϋπολογισμό της 

απόδοσης των παρακρατηθέντων πόρων μέχρι το 2003 ύψους 1,4 δις ευρώ. 

Η έμπρακτη αποδοχή από πλευράς της κυβέρνησης της υποχρέωσης 

επιστροφής των παρακρατηθέντων πόρων πιστώνεται στους δικούς μας 

αγώνες αλλά και στην προσωπική παρέμβαση του Πρωθυπουργού που 

δρομολογεί μια δεύτερη φάση διαλόγου και διεκδίκησης στο προσεχές μέλλον.  
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  Αυτές τις ημέρες συζητάμε με το αρμόδιο Υπουργείο για την 

κάλυψη ορισμένων κενών του προς ψήφιση προϋπολογισμού. Υπάρχουν και 

θέλω να είμαι απόλυτα ξεκάθαρος εδώ ανοικτά ζητήματα και για την 

αντιμετώπισή τους ελπίζουμε να βρούμε τη δέουσα κατανόηση από την 

κυβέρνηση. Γιατί εμείς επιθυμούμε την 20η Δεκεμβρίου ημέρα ψήφισης του 

προϋπολογισμού να τη χαρακτηρίσει η ανακούφιση των ανθρώπων της 

τοπικής αυτοδιοίκησης και όχι οι δυναμικές μας κινητοποιήσεις έξω από τη 

Βουλή.  

  Στις διεκδικήσεις μας αυτές σας θέλουμε δίπλα μας, σας 

θέλουμε μαζί. Όπως σας θέλουμε δίπλα μας και μαζί στην εφαρμογή του 

εθνικού και περιφερειακού σχεδιασμού για τη διαχείριση των αποβλήτων, για 

την ανακύκλωση στην πηγή και την ανάκτηση, για τη βιώσιμη διαχείριση των 

φυσικών πόρων, την εξοικονόμηση ενέργειας και τη χρήση ανανεώσιμων 

πηγών ενέργειας.  

  Σας θέλουμε δίπλα μας και μαζί μας στην υλοποίηση της 

διοικητικής μεταρρύθμισης με αιρετή περιφέρεια, μητροπολιτική αυτοδιοίκηση 

και ισχυρούς Ο.Τ.Α.. Σας θέλουμε δίπλα μας για να θεσμοθετήσουμε τη 

φορολογική αποκέντρωση χωρίς επιβολή πρόσθετων φόρων στους πολίτες.  

  Σας θέλουμε δίπλα μας για να κατακτήσουμε τη θέση που 

πρέπει να έχει η Τοπική Αυτοδιοίκηση στις σύγχρονες κοινωνίες. Πιστεύω ότι 

μαζί μπορούμε να πετύχουμε αυτό το στόχο. Αυτή τουλάχιστον είναι η 

ομόφωνη άποψη του Διοικητικού Συμβουλίου της ΚΕΔΚΕ.  

  Περιμένουμε με ιδιαίτερο ενδιαφέρον τις αποφάσεις του 

Συνεδρίου σας και ειλικρινά προσδοκούμε για μια καλύτερη συνεργασία την 

επόμενη ημέρα. Καλή επιτυχία στο Συνέδριό σας.  

  Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε πολύ τον Πρόεδρο της ΚΕΔΚΕ και Δήμαρχο 

Αθηναίων κ. Νικήτα Κακλαμάνη. Ακολουθεί χαιρετισμός του εκπροσώπου της 

Νέας Δημοκρατίας κ. Αργύρη Ντινόπουλου, βουλευτή Β΄ Αθήνας και 

Γραμματέα της Διαρκούς Επιτροπής Δημόσιας Διοίκησης της Νέας 

Δημοκρατίας.  
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Α. ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε της Εκτελεστικής, κυρία Πρόεδρε του 

Συνεδρίου, θέλω να σας μεταφέρω τον χαιρετισμό του Γενικού Γραμματέα της 

Κεντρικής Επιτροπής του κόμματός μας του Λευτέρη Ζαγορίτη και να ευχηθώ 

ευθύς εξαρχής καλή επιτυχία στο Συνέδριό σας.  

  Από τη θητεία μου στην Τοπική Αυτοδιοίκηση έχω συμπεράνει 

ότι ο θεσμός της τοπικής αυτοδιοίκησης είναι ένας θεσμός άμεσης 

δημοκρατίας, όχι μόνο γιατί η τοπική αυτοδιοίκηση ασχολείται με τα 

προβλήματα της καθημερινότητας αλλά γιατί υπάρχει και η δυνατότητα του 

άμεσου ελέγχου από τους πολίτες. Κακά τα ψέματα, όταν ο δήμαρχος βγει 

στους δρόμους της πόλης του, εκεί είναι που του ασκείται ο πιο 

αποτελεσματικός έλεγχος. Εξ ου και τα παράπονα στο δήμαρχο.  

  Πιστεύω επίσης ότι όλοι όσοι ανήκουμε στο χώρο της τοπικής 

αυτοδιοίκησης, παρά το γεγονός ότι οι περισσότεροι είναι έξω από το star 

system της κεντρικής πολιτικής σκηνής είναι όμως παρόλα αυτά πολιτικά 

πρόσωπα που παράγουν καθημερινά σημαντικό, πολιτικό έργο.  

  Άλλωστε αυτό που στην κεντρική πολιτική σκηνή μπορεί να 

θεωρηθεί ως ζητούμενο στην Τοπική Αυτοδιοίκηση είναι κεκτημένο. Και μιλάω 

για την υπέρβαση των κομματικών αντιπαραθέσεων και την κατάργηση των 

διαχωριστικών γραμμών.  

  Αυτή η κατάργηση των διαχωριστικών γραμμών και των 

κομματικών αντιπαραθέσεων ίσως γίνεται περισσότερο πραγματικότητα στις 

σχέσεις ανάμεσα στους αιρετούς και στους εργαζόμενους στην τοπική 

αυτοδιοίκηση. Γιατί από την εμπειρία μου ως δημάρχου έχω βγάλει και πάλι 

το συμπέρασμα ότι κανείς δήμαρχος δεν μπορεί να παράξει έργο εάν δεν έχει 

την καλή συνεργασία με τους εργαζόμενους στην τοπική αυτοδιοίκηση. 

  Συνήθιζα στην τετραετία της δημαρχίας μου να κάνω μια 

σύγκριση ανάμεσα στα συνεργεία της καθαριότητας, στους εργαζόμενους της 

καθαριότητας και στους εργαζόμενους στην πρώτη γραμμή των μέσων 

ενημέρωσης που είναι οι οπερατέρ και οι φωτογράφοι. Γιατί ξέρετε και στα 

κανάλια βεβαίως υπάρχουν και εκεί οι σταρ, υπάρχουν οι διευθυντές και οι 

αρχισυντάκτες, αυτοί όμως που φέρνουν την εικόνα που κάθε βράδυ στα 

δελτία των 8 προβάλλουν τα κανάλια, είναι τα τηλεοπτικά συνεργεία. Αυτοί 
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είναι στην πρώτη γραμμή, αυτοί είναι πρώτη στην είδηση και αυτοί είναι που 

πολλές φορές διακινδυνεύουν και την ίδια τους τη ζωή.  

  Νομίζω ότι κάτι ανάλογο συμβαίνει και με τους εργαζόμενους 

στην καθαριότητα στους δήμους, γιατί αυτοί είναι που βρίσκονται σε άμεση και 

καθημερινή επαφή με την κοινωνία.  

  Ως βουλευτής στη Β΄ περιφέρεια της Αθήνας έχω καταλήξει στο 

συμπέρασμα ότι πολλά από τα προβλήματα που αντιμετωπίζει αυτή η μεγάλη 

εκλογική περιφέρεια, είναι και προβλήματα που κάτω από συγκεκριμένες 

προϋποθέσεις και με τις ανάλογες χρηματοδοτήσεις μπορούν να λυθούν από 

την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Έλεγα μάλιστα ότι ειδικότερα τα προβλήματα του 

λεκανοπεδίου δεν μπορούμε να τα αφήσουμε στα χέρια οποιασδήποτε 

κυβέρνησης όσο καλή και αν είναι αυτή. Διότι κανείς δεν μπορεί να τα γνωρίζει 

και να τα βιώνει καλύτερα από την τοπική αυτοδιοίκηση είτε του πρώτου είτε 

του δεύτερου βαθμού. 

  Η Νέα Δημοκρατία από το 2004 ίσαμε σήμερα έχει κάνει 

σημαντικά βήματα για την ενίσχυση της τοπικής αυτοδιοίκησης δίνοντας και 

αρμοδιότητες, πάντοτε συνοδευόμενους ή τουλάχιστον τις περισσότερες 

φορές από τους ανάλογους πόρους. Και αν το θέλετε εμείς πιστεύουμε στην 

τοπική αυτοδιοίκηση και εδώ θα μπορούσα να πω ότι δεν θεωρούμε την 

τοπική αυτοδιοίκηση πεδίο μικροκομματικής αντιπαράθεσης.  

   Το εθνικό στρατηγικό πλαίσιο αναφοράς που είναι μπροστά μας 

από το 2007 έως το 2013 είναι η μεγάλη ευκαιρία για να γίνουν σημαντικά 

έργα στους δήμους της χώρας αλλά απαιτείται και από την πλευρά των ίδιων 

των δήμων η ανάλογη προσαρμοστικότητα έτσι ώστε μέσα από μια αυτόνομη 

τοπική αυτοδιοίκηση ξεπερνώντας τις λακκούβες της γραφειοκρατίας να 

μπορέσει να αξιοποιήσει αυτούς τους πόρους.  

  Θέλω να κλείσω λέγοντας ότι όσο καιρό ήμουν δημοσιογράφος 

της πρώτης γραμμής συνηθίζαμε να λέμε ότι ενώ η πολιτική είναι η τέχνη του 

εφικτού, το ρεπορτάζ είναι η τέχνη του ανέφικτου. Δηλαδή πολλές φορές 

πρέπει να κάνεις το αδύνατο. Νομίζω ότι αυτό πολλές φορές ισχύει και για την 

τοπική αυτοδιοίκηση.  
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  Και μια που Πρόεδρε αγαπητέ, θυμήθηκες τον Λένιν εγώ να 

θυμηθώ τον Μάη του 1968, του οποίου γιορτάζουμε και τα 40 χρόνια, θα σου 

πω αν θέλεις και για τη Γαλλία αλλά ας μείνουμε εκεί. Θα σου πω για τον Μάη 

του 1968, όπου τότε το όνειρο και η φαντασία μπήκαν στην εξουσία και 

νομίζω  ότι στην τοπική αυτοδιοίκηση έχουμε τη δυνατότητα να βάλουμε και 

το όνειρο και τη φαντασία. Για να έχουμε πάνω απ’ όλα δήμους με ταυτότητα 

και δήμους με ανθρώπινο πρόσωπο. Και αυτό το ανθρώπινο πρόσωπο δεν 

μπορεί παρά να είναι το δικό σας πρόσωπο, το πρόσωπο των εργαζομένων 

στην τοπική αυτοδιοίκηση. 

  Σας εύχομαι καλή επιτυχία στο συνέδριό σας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ. Αργύρη Ντινόπουλο. Σε αυτό το σημείο να 

κάνουμε μια ανακοίνωση. Ο εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. βουλευτής 

Καρδίτσας Ντίνος Ρόβλιας βρίσκεται σε συνεδρίαση στη Βουλή και θα μιλήσει 

όταν προσέλθει. Επίσης ήταν προγραμματισμένο να έρθει εκ μέρους του 

Συνασπισμού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς ο κ. Στρατούλης. Επειδή του 

προέκυψε κάποιο σοβαρό προσωπικό πρόβλημα δεν θα έρθει, αναμένουμε 

από τον ΣΥ.ΡΙΖ.Α. τον κ. Σωτήρη Σιώκο υπεύθυνο Εργατικής Πολιτικής του 

Συνασπισμού.  

  Ακολουθεί τώρα ο χαιρετισμός του εκπροσώπου του 

Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδας κ. Γιώργου Σκιαδώτη, μέλος της 

Κεντρικής Επιτροπής του Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδας.   

Γ. ΣΚΙΑΔΩΤΗΣ: Φίλες και φίλοι, επιτρέψτε μου καταρχήν να σας 

ευχαριστήσω για την πρόσκληση και τη δυνατότητα να χαιρετήσουμε στο 

συνέδριό σας. Οι μετεκλογικές εξελίξεις επιβεβαιώνουν την επιμονή της 

κυβέρνησης να προωθήσει σε όλους τους τομείς τις αντιδραστικές αυτές 

αναδιαρθρώσεις που χρόνια τώρα προωθούν και τα δύο κόμματα, 

προσπαθώντας μάλιστα να τους προσδώσει και προοδευτικά χαρακτηριστικά, 

το χαρακτήρα του μονόδρομου.  

  Οι όποιοι προβληματισμοί υπάρχουν από τη μεριά της 

κυβέρνησης και διαφόρων κυβερνητικών στελεχών ξαναζούμε και πάλι 

βλέπετε αυτή τη μόδα των ανταρτών της Νέας Δημοκρατίας, αφορούν 

αποκλειστικά και μόνο τους τρόπους εφαρμογής της αντιλαϊκής πολιτικής, 
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καμιά σχέση δεν έχουν με μια φιλολαϊκή πολιτική με προβληματισμό πως θα 

λυθούν υπέρ των εργαζομένων τα λαϊκά προβλήματα.  

  Οι εξελίξεις επίσης στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν πρέπει να δημιουργούν 

αυταπάτες. Τα περί αριστερής στροφής καμιά σχέση δεν έχουν με το 

αντιπάλεμα της αντιλαϊκής πολιτικής, το αντιπάλεμα της πολιτικής της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης, των ιμπεριαλιστικών δυνάμεων συνολικότερα.  

  Από την άποψη αυτή αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες 

δεν υπάρχει η πολυτέλεια της αναμονής, δεν υπάρχει η πολυτέλεια των 

αυταπατών. Πρέπει να οργανωθεί δράση τώρα χωρίς να χαθεί χρόνος για όλα 

τα ζητήματα με κέντρο, με αιχμή αυτή την περίοδο το ασφαλιστικό, που 

πρέπει να ξεκαθαρίσουμε το εξής ζήτημα, γιατί τόσο από την μεριά των 

εργοδοτών της κυβέρνησης, της ηγεσίας του ΠΑ.ΣΟ.Κ. αλλά δυστυχώς και 

από τις ηγεσίες του κυβερνητικού και εργοδοτικού συνδικαλισμού σε διάφορες 

συνδικαλιστικές οργανώσεις, προωθείται η αντίληψη ότι το ασφαλιστικό είναι 

κυρίως πρόβλημα οικονομικό, διαχειριστικό γι΄ αυτό και κάνουν ανάλογες 

προτάσεις να μαζέψουν διάφορα χρήματα από διάφορες πλευρές να φτιάξουν 

ένα ταμείο και έτσι θα λυθούν τα προβλήματα του ασφαλιστικού.  

  Βεβαίως το ασφαλιστικό έχει και τέτοιες πλευρές και οικονομικές 

και διαχειριστικές αλλά οι συντάξεις δεν είναι μικρές για τους δημόσιους 

υπάλληλους ή τους εργαζόμενους στην τοπική αυτοδιοίκηση ή στο ΙΚΑ γιατί 

δεν υπάρχουν λεφτά.  

  Οι υπηρεσίες δεν είναι κακές γιατί δεν υπάρχουν χρήματα στα 

ταμεία. Δεν υπάρχουν χρήματα, είναι μικρές οι συντάξεις γιατί είναι αυτή η 

πολιτική τους απόφαση, η κατεύθυνσή τους. Αυτό είναι το κυρίως ζήτημα και 

αυτό δεν αλλάζει επειδή θα φτιάξουν ένα ταμείο, το οποίο και πάλι θα το 

αξιοποιήσουν όπως αξιοποιούν και τώρα τα χρήματά μας. Τι τα κάνουν 

δηλαδή; Τα τζογάρουν στο Χρηματιστήριο. 

  Άρα το κύριο ζήτημα με το ασφαλιστικό είναι πολιτικής 

κατεύθυνσης, απόφασης. Να μην είναι τα ασφαλιστικά μας ταμεία και τα 

ασφαλιστικά μας δικαιώματα το πορτοφόλι άντλησης χρημάτων για τους 

εργοδότες.  
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  Φίλες και φίλοι ακούσαμε εδώ και επικλήσεις στον Λένιν και στον 

Μάη του 68 και δεν ξέρουμε τι θα ακούσουμε ακόμα. Και κοιτάξτε τώρα, ας 

δούμε λίγο από την εμπειρία μας και ας κρίνουμε τις διακηρύξεις. Εμείς τώρα 

πια δεν ξέρουμε από την ίδια την εμπειρία ότι όσο θα υπάρχει καπιταλιστική 

ιδιοκτησία άλλη συσσώρευση από αυτή που υπάρχει σήμερα, δηλαδή 

μοίρασμα του πλούτου διαφορετικά δεν μπορεί να υπάρξει; Δεν το απαντάει η 

ίδια μας η ζωή;  

  Δεν ξέρουμε πια από την εμπειρία μας ότι  ανταγωνισμός και 

κερδοφορία των επιχειρήσεων δεν συμβιβάζεται με τα δικαιώματα των 

εργαζομένων;  Δεν ξέρουμε πια ότι η ενίσχυση των δυνάμεων της αγοράς και 

λειτουργία αυτών που λένε των κανόνων της αγοράς με κοινωνικές υπηρεσίες  

και δικαιώματα είναι πράγματα εντελώς αντιπαραθετικά, αντίθετα; 

  Δεν ξέρουμε ποια από την ίδια μας την πείρα ότι σύγκληση 

μισθών, δικαιωμάτων μέσα στην ίδια μας τη χώρα, το επίπεδο της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν μπορεί να υπάρξει, είναι παραμύθι χωρίς δράκο 

διότι ισχύει ο νόμος της ανισόμετρης ανάπτυξης στον καπιταλισμό και όλα 

αυτά που μας λένε είναι παραμύθια περί σύγκλησης.  

  Δεν ξέρουμε πια, βλέποντας πίσω αυτά που έγιναν και αυτά που 

γίνονται βεβαίως και σήμερα, ότι το κράτος, η δημόσια διοίκηση, η τοπική 

αυτοδιοίκηση δεν στέκονται αμήχανα, παθητικά απέναντι στις εξελίξεις αλλά 

πρωτοστατούν στην αντιδραστικοποίηση των αλλαγών. Είναι το κράτος που 

σήμερα πρωτοστατεί στο να γίνουν οι  εργασιακές σχέσεις γαλέρα.  

  Είναι η Τοπική Αυτοδιοίκηση που έχει εξελιχθεί σε μηχανισμό να 

περνάνε οι πιο αντιδραστικές πολιτικές σήμερα είτε της αλλαγής των 

εργασιακών σχέσεων, είτε της πρόσθετης φορολόγησης είτε του εκμαυλισμού 

των συνειδήσεων είτε της ιδιωτικοποίησης των νέων κοινωνικών και 

υπηρεσιών.  

  Και ξέρουμε επίσης ότι οποιαδήποτε διαχείριση και να γίνεται 

είτε από τους σοσιαλδημοκράτες είτε από τους λεγόμενους συντηρητικούς 

όταν κρατάει αυτούς τους άξονες θα είναι διαχείριση υπέρ των δυνάμεων του 

κεφαλαίου και άλλη διαχείριση που θα κρατάει αυτούς τους άξονες όσο και να 
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επικαλείσαι τον Λένιν και τον Μάη του ’68 θα είναι καραμπινάτος 

καπιταλισμός σαν και αυτόν που ζούμε αυτή την περίοδο.  

  Τέλος φίλες και φίλοι επειδή ζούμε αυτή την αντιδραστικοποίηση 

της δημόσιας διοίκησης και της τοπικής αυτοδιοίκησης και το επόμενο 

διάστημα θα μεγαλώσει αυτή η αντιδραστικοποίηση, θα περπατήσει ακόμα 

περισσότερο με περισσότερα μέτρα, φυσικά δεν θα ολοκληρωθεί γιατί όσο οι 

ανάγκες του κεφαλαίου θα προχωράνε και το κράτος και η τοπική 

αυτοδιοίκηση θα προσαρμόζονται σε αυτές τις ανάγκες του κεφαλαίου, θα 

γίνονται όλο και πιο αντιδραστικές.  

  Αυτό που έχει σημασία είναι να απαντήσει κανείς. Υπάρχει από 

τη μεριά του κινήματος γραμμή σύγκρουσης αντίδρασης απόρριψης αυτής της 

συνολικής αντιδραστικοποίησης; Δυστυχώς τα τελευταία χρόνια 

επιβεβαιώνουν επίσης ότι από τη μεριά της πλειοψηφίας στη ΓΣΕΕ στην 

ΑΔΕΔΥ, σε πολλές Ομοσπονδίες ακόμα και σωματεία, δεν υπάρχει γραμμή 

απόρριψης, σύγκρουσης με αυτή την πολιτική.  

  Υπάρχει μια γραμμή, μια προσπάθεια άμβλυνσης ορισμένων 

γονιών, περιορισμού των συνεπειών αλλά ούτε και αυτό γίνεται δυνατό διότι 

κρατώντας το κύριο που είπαμε, τα βασικά ζητήματα σήμερα ως ηγεσία του 

συνδικαλιστικού κινήματος δεν μπορεί να ορθώσει ούτε γραμμή 

αντιπαράθεσης ικανοποιητική. Και από την άποψη αυτή, πρέπει σήμερα οι 

εργαζόμενοι χωρίς να χαθεί χρόνος να υπερασπίσουμε δικαιώματα και 

κατακτήσεις, να περισώσουμε ότι μπορούμε μέσα σε αυτές τις συνθήκες υπό 

προϋποθέσεις να αποσπάσουμε και καινούριες. Αλλά όμως πρέπει να είναι 

καθαρό ότι  η καθημερινή μας δράση πρέπει να στοχεύει ταυτόχρονα στην 

απόρριψη όλων αυτών των βασικών που κρατούσαν οι προηγούμενοι 

ομιλητές και ας βγάζανε επαναστατικές κορώνες.  

  Να οδηγεί δηλαδή σε μια γραμμή σύγκρουσης απόρριψης αυτής 

της γραμμής, συρρίκνωσης των πολιτικών και συνδικαλιστικών δυνάμεων που 

διατηρούν αυτή τη γραμμή και μόνο τότε αν η καθημερινή δράση ανοίγει 

δρόμο για συνολικότερες ριζοσπαστικές αλλαγές, μπορεί να είναι και η 

καθημερινή αντίδραση αποτελεσματική αλλά μπορεί να ελπίζουμε και σε ένα 

δρόμο προοπτικής.  
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  Η ενίσχυση του Κομμουνιστικού Κόμματος της Ελλάδας θα 

συμβάλει ακριβώς σε αυτή την κατεύθυνση. Σας ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε και εμείς τον εκπρόσωπο του Κομμουνιστικού 

Κόμματος Ελλάδας κ. Γιώργο Σκιαδιώτη.  

  Χαιρετισμό θα απευθύνει εκ μέρους του ΛΑ.Ο.Σ ο κ. Αργύρης 

Σιδέρης. 

ΣΥΝΕΔΡΟΙ: «Έξω οι φασίστες από τα Συνδικάτα», 

Α. ΣΙΔΕΡΗΣ: Με αυτά τα μυαλά άμα πάτε συνάδελφοι καλοί μου του Κ.Κ.Ε.  

και θα… προκόψετε. Για σκεφτείτε που καταντήσατε ένα τιμημένο κόμμα με τα 

χιλιάδες θύματα αγωνιστές. Για φανταστείτε ότι στη Ρωσία το Κομμουνιστικό 

Κόμμα αυτή τη στιγμή παίρνει 11%. Για φανταστείτε το.  

Φωνές….. 

Α. ΣΙΔΕΡΗΣ: Θα τα ακούσετε, δεν είναι τίποτε. Πηγαίνετε στον Περισσό να 

πάρετε μερίδιο από την κρατική επιχορήγηση που δικαιούστε και μετά θα 

συζητήσουμε. Είσαστε συνεταίροι αυτής της κυβέρνησης οπότε μην λέτε 

πολλά, θα κουραστείτε. Εν πάση περιπτώσει έχουμε καιρό να τα πούμε όλα 

και για το «Γερμανό» και για το ποιοι πρόδωσαν ποιους. θα τα ακούσετε όλα 

γιατί πρέπει να τα ακούσετε Δεν είναι καιρός να ξαναπάμε πάλι στο βρώμικο 

’89 να σας θυμίσουμε ορισμένα πράγματα.  

Φωνές….. 

Α.ΣΙΔΕΡΗΣ: Φωνάξτε όσο θέλετε μέχρι να τελειώσει η… κασέτα. Δεν πτοείται 

κανένας από τις φωνές σας.  

  Θα ήθελα να χαιρετίσω το σημερινό συνέδριο, να σας πω ότι και 

εγώ είμαι ένας εργαζόμενος 45 χρόνια ολόκληρα στο μεροκάματο, 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Κι ακόμα δεν ξύπνησες; 

Α.ΣΙΔΕΡΗΣ:Έχω ξυπνήσει πάρα πολύ πιο μπροστά από εσένα σύντροφε, 

που έχεις μείνει στο 1917. Θα παίρνεις τις απαντήσεις σου, δεν υπάρχει 

κανένα πρόβλημα.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μην κάνετε διάλογο.  

Α. ΣΙΔΕΡΗΣ: ….γιατί έχετε καταντήσει ορισμένοι –ας πούμε- αριστεροί να 

είσαστε πιο δεξιοί από τους δεξιούς αλλά αυτή τη στιγμή το πρόβλημα που 

ταλανίζει όλους τους εργαζόμενους δεν είναι που ανήκει ο καθένας. Δεν είναι 

τι χρώμα φέρνει το ψηφοδέλτιο με το οποίο  κατεβαίνει ή το κοστούμι το 

κομματικό που φοράει.  

  Αυτή τη στιγμή το κυρίαρχο πρόβλημα των εργαζομένων είναι 

αυτή η αντιλαϊκή πολιτική και πως θα χτυπηθεί. Πιστεύουμε ότι ο μόνος 

τρόπος για να χτυπηθεί αυτή η αντιλαϊκή πολιτική της κυβέρνησης, αυτή η 

πολιτική όμως που πριν τις εκλογές είχε βάλει τα ωραία της τα στολίδια και 

ξεγελάστηκε ο λαός, θυμόσαστε τι μας έλεγαν, έχουν  καταντήσει αυτό που 

έλεγε ο αείμνηστος Ευάγγελος Γιαννόπουλος, είναι μια κυβέρνηση της 

πολιτικής ψευτιάς και της πολιτικής απάτης.  

  Εμείς θα είμαστε μπροστά στους λαϊκούς αγώνες είτε το θέλουν 

τα χρώματα είτε δεν το θέλουν κάποια άλλα κόμματα, εμείς θα είμαστε 

μπροστά και δίπλα στους εργαζομένους.  

(Ακούγονται συνθήματα) 

ΣΥΝΕΔΡΟΙ : «Μ` αγώνες καταχτιόνται τα δικαιώματά μας». 

Α. ΣΙΔΕΡΗΣ: Μπράβο λεβέντες μου, συμφωνώ απόλυτα. Έχετε απόλυτα 

δίκιο και αυτή είναι και η γραμμή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερμού που σας 

φέρνω το θερμό αγωνιστικό και εγκάρδιο χαιρετισμό του Προέδρου μας του 

Γιώργου Καρατζαφέρη. Είναι η νέα φωνή μέσα σε αυτή τη Βουλή που θα την 

καταλάβετε θέλετε ή όχι. Είναι η φωνή της αλήθειας, η φωνή των 

εργαζομένων, η φωνή που κάποιοι βέβαια δεν θέλουν να την ακούν όπως 

κάποτε δεν ήθελαν να ακούν τις φωνές των κομμουνιστών που τους έλεγαν 

μιάσματα, που τους έστελναν στα αποσπάσματα και στις εξορίες, που τους 

χορηγούσαν τα πιστοποιητικά κοινωνικών φρονημάτων. Αυτό δεν θα 

ξαναγυρίσει πίσω.  

  Αυτή τη στιγμή η λαϊκή ψήφος των Ελλήνων έδωσε το βήμα στο 

Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερμό να εκπροσωπεί 300.000 εργαζόμενους μαχητές 

αγωνιστές, πατριώτες μέσα στο Κοινοβούλιο είτε σας αρέσει φίλοι των όποιων 
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χρωμάτων είτε δεν σας αρέσει αυτή είναι η κατάσταση. Αν δεν σας αρέσει 

καλά κάνετε και καλά κάνουν οι άλλοι που τους άρεσε και ψήφισαν ΛΑ.Ο.Σ και 

νάσαστε σίγουροι ότι δεν θα διαψευσθούν 

  Θα ήθελα να σταθώ λίγο στο ασφαλιστικό. Θα πρέπει να 

ακούσετε και τις προτάσεις του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερμού. 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Δεν μπορώ να σας ακούω πια. 

Α. ΣΙΔΕΡΗΣ: Δεν πειράζει. Θα τ` ακούσεις θες δε θες, έτσι κι αλλιώς η 

επήρεια του κόκκινου χαπιού που ήπιες το πρωί θα περάσει, 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Γιατί θα μας στείλεις στο Άουσβιτς; 

Α.ΣΙΔΕΡΗΣ: Όχι σύντροφε, κάπου χειρότερα. Στον…Περισσό, 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Βγες έξω, όποιος δεν αντέχει να ακούει την άλλη άποψη βγαίνει 

έξω.  

Α. ΣΙΔΕΡΗΣ: Δεν πειράζει, αυτή είναι η δημοκρατία που πρεσβεύεις, είναι 

πάρα πολύ καλή, μονόλογος. Να σου θυμίσω ότι υπάρχουν πολλά χρώματα 

στο φασισμό , όπως το κόκκινο. Αν δεν ήθελες να ακούσεις να μην ερχόσουν, 

θα πάμε να μιλήσουμε σε όποιους θέλετε αλλά όχι με τους όρους που θέτετε. 

Θέλετε να ακούσετε για το ασφαλιστικό ή να σταματήσω; Αν θέλετε να 

σταματήσω πάλι δεν θα το κάνω γιατί δεν θα κάνω το κέφι σας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλώ κάντε ησυχία να ακούσουμε. 

Α.ΣΙΔΕΡΗΣ: Όσο αφορά το ασφαλιστικό. Συμφωνούμε απόλυτα με την 

Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. και χαιρόμαστε που η Π.Ο.Π.-Ο.Τ.Α. είναι μαζί. Συμφωνούμε 

απόλυτα στην επέκταση των βαρέων και ανθυγιεινών τους εργαζόμενους των 

Ο.Τ.Α., αυτό ήταν και μια δέσμευση της κυβέρνησης το 2006 αν θυμόσαστε 

μετά την απεργία του Απρίλη η οποία όπως και πολλές άλλες δεν 

υλοποιήθηκε 

  Συμφωνούμε για το νέο μισθολόγιο με πραγματικές όμως 

αυξήσεις και βασικό μισθό στα 1.300 ευρώ. Συμφωνούμε για ουσιαστικές 

κλαδικές αυξήσεις το 2007. Κάλυψη των σημερινών αναγκών και των 

απωλειών που έχουμε υποστεί όλοι οι εργαζόμενοι και οι συνταξιούχοι. 
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  Συμφωνούμε και μπαίνουμε μπροστά σε αυτό το αίτημα, για την 

άμεση υπογραφή των συλλογικών συμβάσεων και για το προσωπικό 

ιδιωτικού δικαίου των Ο.Τ.Α.  για το 2007. Την επέκταση της συλλογικής 

σύμβασης εργασίας Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. και στο προσωπικό των δημοτικών 

επιχειρήσεων για ενιαίο πλαίσιο αμοιβών και όρων απασχόλησης.  

  Συμφωνούμε στην κατάργηση του θεσμού των εκτάκτων. Αυτή 

ήταν μια άλλη καραμέλα πάλι με την οποία  υπέκλεψαν τη ψήφο του 

ελληνικού λαού. Συμφωνούμε να μην υπάρχουν οι μερικώς απασχολούμενοι 

και των συμβάσεων μίσθωσης έργου. Ξέρετε έχουν γίνει ορισμένα γραφεία 

εύρεσης εργασίας, αγοράζουν εργαζόμενους, τους έχουν στη καβάντζα και 

τους ενοικιάζουν μετά σε δήμους ή σε εργοδότες με μεροκάματα εξευτελιστικά 

πείνας. 

  Όλα αυτά για μας είναι πρωτεύοντες στόχοι του Λαϊκού 

Ορθόδοξου Συναγερμού. Ευχαριστώ πάρα πολύ και να σας  τονίσω ότι δεν 

πιστεύουμε σε μια κυβέρνηση, η οποία είναι κυβέρνηση της μειοψηφίας όπως 

δεν θα έπρεπε να πιστεύετε και εσείς που τη στηρίζετε φίλοι από την άλλη 

πλευρά, γιατί δεν μπορεί με ένα καλπονοθευτικό σύστημα όπως είναι αυτό 

που υποτίθεται λειτουργεί δημοκρατικά, μια κυβέρνηση του 30% όπως είναι 

σήμερα η Νέα Δημοκρατία να θεωρείται πλειοψηφία και το 70% να είναι η 

μειοψηφία. Αν αυτό το λέτε εσείς δημοκρατία χαρακτηρίστε το έτσι αν σας 

εκφράζει. 

  Σας ευχαριστώ πάρα πολύ για την υπομονή σας, για το 

κουράγιο σας, για τα επιφωνήματά σας. Σας λέω ότι θα είμαστε πάντα 

μπροστά συμπαραστάτες σας είτε το θέλετε είτε όχι. Είναι και άλλοι που 

θέλουν να έχουν μπροστά τους ανθρώπους που αγωνίζονται για τα κοινά 

τους συμφέροντα ανεξάρτητα που ανήκουν πολιτικά. 

  Καλή επιτυχία στο Συνέδριο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον εκπρόσωπο του ΛΑ.Ο.Σ. κ. Αργύρη Σιδέρη. 

Ακολουθεί χαιρετισμός από τον Υφυπουργό Εσωτερικών κ. Θανάση Νάκο.  

(Ακούγονται συνθήματα) 
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Θ. ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι σύνεδροι θα ήθελα αρχικά να 

μεταφέρω το χαιρετισμό του Υπουργού μας του καθηγητή Προκόπη 

Παυλόπουλου, ο οποίος βρίσκεται στην Κύπρο και έτσι τον αντικαθιστώ. Με 

μεγάλη όμως χαρά δέχτηκα την πρόσκλησή σας να παρευρεθώ σε αυτό το 

ενδιάμεσο συνέδριο, γιατί αισθάνομαι ότι βρίσκομαι ανάμεσα σε συνεργάτες.  

  Η συνεργασία μας αυτά τα τέσσερα χρόνια παρά τις 

φυσιολογικές και απαραίτητες διενέξεις πώς θα μπορούσε άλλωστε να γίνει 

αλλιώς, υπήρξε άψογη, μια που υπερασπιστήκαμε τόσο εμείς όσο και εσείς το 

θεσμικό μας ρόλο. Κινηθήκαμε στα πλαίσια που ο θεσμικός μας ρόλος 

επέβαλε και επιτύχαμε μαζί πολλά.  

  Ο κώδικας δημοτικών και κοινοτικών υπαλλήλων είναι γεγονός, 

κώδικας στον οποίο αναφέρθηκε ο Πρόεδρος της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α.. Ένας 

κώδικας σύγχρονος, προϊόν συνεργασίας πολιτείας, δημοτικών αρχών και 

εργαζομένων.  

  Ακόμη, αυτά τα τέσσερα χρόνια τακτοποιήθηκαν 24 

εκκρεμότητες. Εκκρεμότητες πολλών ετών ή και 10ετιών θα έλεγα. Άλλες 

μικρότερες και άλλες μεγαλύτερες, μερικές δε από αυτές κορυφαίες.  

  Καθορίστηκαν για παράδειγμα οι αποζημιώσεις των Προέδρων 

μελών και Γραμματέων των υπηρεσιακών Συμβουλίων των Ο.Τ.Α.. 

Ενσωματώθηκε το εκλογικό επίδομα… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μη διακόπτετε σας παρακαλώ.  

Θ. ΝΑΚΟΣ: Αν θέλετε να σταματήσω σταματάω αλλά νομίζω ότι είναι σωστό 

να πει καθένας την άποψή του. Ενσωματώθηκε το εκλογικό επίδομα των 

υπαλλήλων στα κατ’ αποκοπή έξοδα κίνησης. Αποζημιώνονται τα μέλη των 

Επιτροπών προσλήψεων στους δήμους. Αυξήθηκαν τα έξοδα κηδείας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σας παρακαλώ ησυχία. 

Θ. ΝΑΚΟΣ: Κακώς μπήκε το αίτημα και το ικανοποιήσαμε, απ’ ότι κατάλαβα 

δεν υπήρχε τέτοιο αίτημα. Τακτοποιήθηκαν τα θέματα των ειδών ατομικής 

προστασίας ώστε να περιλαμβάνονται και άλλες κατηγορίες εργαζομένων. 
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Εκδόθηκε κοινή υπουργική απόφαση για υπερωριακή εργασία των 

υπαλλήλων που κρατάνε τα πρακτικά των συνεδριάσεων.  

  Τα κατ’  αποκοπήν έξοδα κίνησης που καταβάλλονται να μην 

υπόκεινται σε φόρο εισοδήματος. Μισθολόγιο ειδικού επιστημονικού 

προσωπικού των Ο.Τ.Α. σε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου 

χρόνου. Επέκταση των διατάξεων περί συνδικαλιστικών αδειών που ισχύουν 

στο δημόσιο και στο προσωπικό ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου εφόσον 

έχουν τη συνδικαλιστική ιδιότητα. 

  Συμμετοχή των παιδιών του προσωπικού που υπηρετεί με 

σχέση αορίστου χρόνου στις κατασκηνώσεις με 50% επιβάρυνση του δήμου. 

Το προσόν της γνώσης ηλεκτρονικού υπολογιστού να μην απαιτείται για το 

διορισμό σε θέσεις όλων των ειδικοτήτων και κλάδων της κατηγορίας Δ.Ε. 

πλην του κλάδου διοικητικών Γραμματέων στους Ο.Τ.Α..  

  Η αύξηση του εφάπαξ του ΤΑΔΚΥ. Ενσωμάτωση στα κατ’ 

αποκοπήν έξοδα κίνησης της παροχής σε χρήμα των μέσων ατομικής 

προστασίας και τη μη περικοπή των εξόδων κίνησης στις άδειες κύησης και 

λοχείας. Έκδοση νέας ΚΥΑ για τη χορήγηση των ατομικών μέσων 

προστασίας.  

  Επέκταση των ΚΥΑ για τα μέσα και τα κατ’ αποκοπήν έξοδα 

κίνησης. Καταβολή του επιδόματος αδείας του προσωπικού από την 1η 

Ιουλίου. Καθορισμός κλιμακίων στις αποδοχές του ειδικού επιστημονικού 

προσωπικού. Ένταξη των σχολικών φυλάκων στα τεχνικά ημερομίσθια.  

  Η υπερωριακή εργασία των υπαλλήλων που τηρούν τα 

πρακτικά των συνεδριάσεων καθώς και των δημοτικών συμβουλίων, 

διαμερισμάτων και τοπικών συμβουλίων. Αναφέρθηκε ο Πρόεδρος στη 

ψήφιση του δημοτικού και υπαλληλικού κώδικα.  

  Εκείνο που έχει σημασία είναι για πρώτη φορά από συστάσεως 

της αυτοδιοίκησης επεκτείνεται ο θεσμός των βαρέων και ανθυγιεινών 

επαγγελμάτων σε κατηγορίες του μόνιμου προσωπικού των Ο.Τ.Α. Α΄ βαθμού 

και έτσι αυτό που υπήρχε χρόνια για τους εργαζόμενους δύο ταχυτήτων 
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επιλύεται οριστικά και εδώ πρέπει να τονίσω ότι είναι πρώτη φορά που στον 

ευρύτερο δημόσιο τομέα λαμβάνεται αυτό το μέτρο. 

  Υπεγράφησαν στις 28/11 του 2007 ύστερα από γόνιμες 

διαπραγματεύσεις με το Γενικό Γραμματέα του Υπουργείου μας τον Πάτροκλο 

Γεωργιάδη οι συλλογικές συμβάσεις εργασίας του έτους 2007 με την Π.Ο.Ε.-

Ο.Τ.Α., την Π.Ο.Π.-Ο.Τ.Α. και τα Υπουργεία Εσωτερικών Οικονομίας και 

Οικονομικών.  

  Θέλω να επισημάνω ότι για πρώτη φορά συνάπτονται με τις δύο 

οργανώσεις που εκπροσωπούν με σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου 

προσωπικού των πρωτοβάθμιων Ο.Τ.Α., την Π.Ο.Π.-Ο.Τ.Α. και την Π.Ο.Ε.-

Ο.Τ.Α. να κάθονται στο ίδιο τραπέζι και να υπογράφουν από κοινού μετά από 

ικανοποίηση κοινών αιτημάτων.  

  Θέλω τέλος να πω ότι δίνεται αναδρομική αύξηση από 1/1/2007 

σε εναρμόνιση με την εισοδηματική πολιτική. Αυξάνεται το επίδομα ειδικής 

απασχόλησης για μερικές κατηγορίες εργαζομένων. Αναγνωρίζεται η 

συνολική προϋπηρεσία του προσωπικού που κατατάχθηκαν στους Ο.Τ.Α. 

σύμφωνα με τις διατάξεις του Προεδρικού Διατάγματος 164 του 2004. 

Χορηγείται η οικογενειακή παροχή στο ειδικό επιστημονικό προσωπικό 

σύμφωνα με τις διατάξεις του νόμου 3205 του 2003 και προσαρμόζονται οι 

άδειες του προσωπικού ιδιωτικού δικαίου στις διατάξεις του νέου κώδικα 

κατάστασης υπαλλήλων.  

  Εάν αυτά θεωρούνται από εσάς ότι έγιναν με αυτόματο τρόπο 

και όχι με συνεννοήσεις με καλή συνεννόηση, με καλή κατανόηση, 

επαναλαμβάνω ασκώντας καθένας το θεσμικό του ρόλο όπως έχει 

υποχρέωση.  

  Θα ήθελα σε αυτό το σημείο να σταθώ μόνο σε δύο σημεία που 

αφορούν και τη δική μας αρμοδιότητα και όχι βεβαίως μιλώντας επί παντός 

του επιστητού και σε θέματα πολιτικών, τα οποία απασχολούσαν ακόμη και τα 

Δημοτικά Συμβούλια σε παλιότερες εποχές.  

  Θα ήθελα να σταθώ στον τρόπο που αντιμετωπίζουμε εμείς 

θέματα των εργαζομένων. Δεν νομίζω ότι μπορεί κανείς να προσπεράσει τη 
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ρύθμιση που έγινε για τις δημοτικές επιχειρήσεις. Εργάζεστε στους δήμους και 

ξέρετε ότι οι δημοτικές επιχειρήσεις χρησιμοποιήθηκαν από τις δημοτικές 

αρχές ως εκτροφεία κομματικών εξυπηρετήσεων για παράκαμψη διάφορων 

νομοθετικών διατάξεων. Μάλιστα υπήρξαν δήμοι που μεταβίβασαν όλο το 

δήμο, παρανόμως βεβαίως σε δημοτικές επιχειρήσεις, προκειμένου να 

αποκτήσουν αυτά που όλοι ξέρουμε. Γιατί και ξέρετε και ξέρουμε τι γινόταν με 

τις δημοτικές επιχειρήσεις.  

  Με τη σύμφωνη γνώμη σας γιατί συμμετείχατε στη θεσμοθέτηση 

του νέου δημοτικού και κοινοτικού κώδικα, εξυγιαίνετε το πλέγμα των 

δημοτικών επιχειρήσεων, είναι συγκεκριμένες πλέον οι δημοτικές επιχειρήσεις 

οι οποίες μπορεί να λειτουργούν και με αυτό τον τρόπο προστατεύουμε το 

δημόσιο συμφέρον και βάζουμε ένα τέλος στις επιχειρήσεις, οι οποίες 

επεσώρευσαν όλα αυτά τα χρόνια πάρα πολλά χρέη και δημιούργησαν 

αδιέξοδα στις λειτουργίες των δήμων. 

  Η πρόνοια που έγινε με τον τελευταίο νόμο, ο οποίος δεν πήρε 

ακόμα αριθμό είναι ότι οι εργαζόμενοι στις δημοτικές επιχειρήσεων, των 

οποίων οι συμβάσεις μετετράπησαν σε εφαρμογή του άρθρου 164 του 

Προεδρικού Διατάγματος, σε αορίστου χρόνου, αυτοί όχι μόνο μπορούν να 

απορροφηθούν από το Δήμο αλλά μπορούν να μεταταγούν στις Νομαρχίες, 

στις περιφέρειες ακόμα και στις ΔΕΚΟ του ευρύτερου δημόσιου τομέα. 

  Και θέλω να πω ακόμη και κάτι που δείχνει τη δική μας 

τουλάχιστον νοοτροπία όσον αφορά τους εργαζόμενους. Αφορά το 

πρόγραμμα «Βοήθεια στο Σπίτι» και τις μεταφερόμενες αρμοδιότητες. 

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι υπεγράφησαν συμβάσεις μεταξύ των δήμων 

και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ότι επί τρία χρόνια θα χρηματοδοτούντο αυτά 

τα προγράμματα από την Ευρωπαϊκή Ένωση και μετά οι δήμοι θα είχαν 

υποχρέωση για τουλάχιστον δύο χρόνια να αναλάβουν τα έξοδα αυτών των 

υπηρεσιών που πράγματι είναι σημαντικές γιατί είναι κοντά στον πολίτη, τις 

έχει αυτές τις υπηρεσίες ανάγκη η κοινωνία.  

  Παρόλα αυτά μόλις ήρθε η ώρα που τέλειωσαν τα προγράμματα 

τα χρηματοδοτούμενα από την Ευρωπαϊκή Ένωση, οι δήμαρχοι αρνήθηκαν 

να συνεχίσουν τις δομές. Με μια παράταση που πήραμε από την Ευρωπαϊκή 
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Ένωση, με σκληρές διαπραγματεύσεις και με συγχρηματοδότηση από την 

Ευρωπαϊκή Ένωση και από εθνικούς πόρους αλλά και με την εγγραφή στον 

προϋπολογισμό 43 εκατομμυρίων ευρώ για το 2008 τα προγράμματα αυτά 

συνεχίζονται απρόσκοπτα με σκοπό όπως έχουμε δώσει οδηγίες να 

ενσωματωθούν οι κοινωνικές υπηρεσίες αυτές στους δήμους, ούτως ώστε οι 

δήμοι να έχουν σε μόνιμη βάση την κοινωνική τους παρέμβαση και να 

δώσουν στην κοινωνία υπηρεσίες που οι συμπολίτες μας, οι φορολογούμενοι 

πολίτες χρειάζονται ιδίως οι ανήμποροι, τα άτομα με ειδικές ικανότητες, τα 

Κέντρα Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμένων πέρα από το «Βοήθεια στο Σπίτι», 

τα Κέντρα Δημιουργικής Απασχόλησης και όλο αυτό το πλέγμα που 

περιλαμβάνουν οι κοινωνικές αυτές δομές. 

  Ακόμη, θέλω να τονίσω ότι παρά την καθυστέρηση που υπήρξε 

των διαπραγματεύσεων, παρά τη φυσική αρρυθμία η οποία υπήρξε λόγω των 

εκλογών και μέχρι να σχηματοποιηθεί το καινούριο κυβερνητικό σχήμα, στις 

περισσότερες περιφέρειες έχουν φτάσει ήδη τα χρήματα για την πληρωμή των 

ατόμων που απασχολούνται στις κοινωνικές δομές και εντός της τρέχουσας 

εβδομάδας σε αυτές που υπολείπονται περιφέρειες, θα υπάρξει 

χρηματοδότηση, η οποία θα προωθηθεί, θα συμπληρωθεί απρόσκοπτα μέχρι 

του τέλους του 2008.  

  Κάναμε όμως και κάτι άλλο που είναι ιδιαίτερα σημαντικό ότι με 

τον τελευταίο νόμο, αυτοί οι οποίοι δουλεύουν στις κοινωνικές δομές, 

δικαιούνται επιπλέον πριμοδότηση σύμφωνα με τα κριτήρια του 2190, του 

νόμου για τις προσλήψεις, του ΑΣΕΠ όπως λέγεται και για να 

συνεννοούμαστε, με αυτό τον τρόπο έχουμε επισημάνει και έχουμε πιέσει 

τους δήμους να κάνουν προκηρύξεις και με αυτό τον τρόπο, αυτοί οι οποίοι 

έχουν αποκτήσει την εμπειρία, τις δεξιότητες και έχουν επιδείξει σημαντική 

δραστηριότητα στους κοινωνικούς αυτούς τομείς της τοπικής αυτοδιοίκησης 

να μπορέσουν σε  μονιμότερη βάση να αποκατασταθούν εργασιακά αλλά και 

η κοινωνία να απολαύσει την εμπειρία και την τεχνική που απέκτησαν αυτά τα 

χρόνια.  

  Θα μπορούσε κανείς αγαπητές κυρίες και κύριοι να μιλάει για 

πολύ ώρα σε θέματα που αφορούν την τοπική αυτοδιοίκηση. Να μιλήσουμε 

για τη διοικητική αναδιάρθρωση, να μιλήσουμε για το αν είμαστε 
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ικανοποιημένοι από τη δομή που έχει το κράτος με την κεντρική εξουσία τις 

περιφέρειες,  τις νομαρχίες, τους δήμους και τις κοινότητες. Γιατί; Γιατί, το 

θέμα της αυτοδιοίκησης είναι ένα θέμα δυναμικό, το οποίο πρέπει να 

προσαρμόζεται στα δεδομένα των εποχών, πρέπει να κοιτάμε μπροστά για τις 

μελλοντικές γενιές, πρέπει να ανταποκρινόμαστε σε αυτά που η εποχή 

επιτάσσει, προκειμένου να έχουμε τη μεγαλύτερη ωφέλεια ως κράτος σε 

συνδυασμό με τις χρηματοδοτήσεις που υπάρχουν από τη μεγάλη ευρωπαϊκή 

οικογένεια στην οποία ανήκουμε σε συνδυασμό με τις ανάγκες και τις 

απαιτήσεις των επερχόμενων γενεών.  

  Όμως αυτή η συζήτηση, είναι μια συνεχής συζήτηση και δεν 

μπορεί βέβαια να εξαντληθεί στα πλαίσια ενός χαιρετισμού σε ένα συνέδριο 

εργαζομένων στους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης.  

  Εκείνο που θέλω να διαβεβαιώσω, έχοντας τις διαφορές μας, 

έχοντας την πολιτική φιλοσοφία του ο καθένας από μας και ευτυχώς που είναι 

αυτό, σκεφτείτε να ήμασταν όλοι με την ίδια λογική ή με τις ίδιες ιδέες, τότε 

ούτε δημοκρατία θα υπήρχε ούτε σύνθεση απόψεων. Εκείνο που θέλουμε να 

διαβεβαιώσουμε ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου είναι ότι η συνεργασία 

που είχαμε αυτά τα χρόνια θα συνεχιστεί με κατανόηση, κρατώντας καθένας 

το θεσμικό ρόλο που του επέβαλε για μεν για σας εσείς το Προεδρείο σας, για 

δε για μας ο ελληνικός λαός, καθένας από τη μεριά που εκλέγεται και με τον 

τρόπο που καταλαμβάνει μια θέση ευθύνης.  

  Αυτή τη διαβεβαίωση μπορώ να τη δώσω και να σας ευχηθώ 

καλή επιτυχία στο Συνέδριό σας και καλές γιορτές. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε πολύ τον Υφυπουργό Εσωτερικών κ. Αθανάσιο 

Νάκο.  

Θ.ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πρόεδρε, να ευχαριστήσουμε τους 

προσκεκλημένους, συγνώμη που πήρα το λόγο, επειδή έχουμε χρόνο και 

υπήρξε απουσία δύο εκπροσώπων κομμάτων, μπορεί να μιλήσουν και το 

απόγευμα, θα θέλαμε να μη φύγει κανένας, να μπείτε μέσα να συζητήσουμε 

το πρόβλημα που υπάρχει με δύο Συλλόγους για τη νομιμοποίηση αυτών των 

αντιπροσώπων και παρακαλώ όσοι μείνουν μέσα να έχουν εύκαιρα και τα 

καρτελάκια τους να μη δημιουργηθούν προβλήματα.  
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  Να ευχαριστήσουμε πάλι την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου 

Εσωτερικών και τους εκπροσώπους των κομμάτων της ΑΔΕΔΥ. 

Ευχαριστούμε πολύ.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής κ. Θέμης 

Μπαλασόπουλος.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι παράκληση μη φύγετε γιατί έχουμε να 

συζητήσουμε ένα πολύ σοβαρό ζήτημα. Θέλω να σας πω δύο ανακοινώσεις 

της Εκτελεστικής Επιτροπής. Θα υπάρξει η καταβολή της αποζημίωσης αύριο 

το πρωί. Δεύτερον. Όσοι νομιμοποιήθηκαν σήμερα δεν σημαίνει ότι θα 

νομιμοποιηθούν και στο επόμενο εκλογικό συνέδριο. Υπάρχουν πάρα πολλές 

ελλείψεις, οι οποίες όμως, έκρινε η Εκτελεστική Επιτροπή δεν αλλοιώνουν το 

αποτέλεσμα της παρουσίας εδώ των αντιπροσώπων.  

  Εκεί που υπάρχει ένσταση έχει να κάνει με τη νομιμοποίηση των 

αντιπροσώπων του Συλλόγου Εργαζομένων Ο.Τ.Α. Νομού Ιωαννίνων. 

Υπάρχουν οι εκκρεμότητες οι δύο που έχει αποφασίσει το Γενικό Συμβούλιο 

και η Εκτελεστική Επιτροπή. Το μεν Γενικό Συμβούλιο είναι για τον νομό 

Ιωαννίνων, η Εκτελεστική Επιτροπή γιατί υπήρξε καταγγελία για τη δημοτική 

επιχείρηση ύδρευσης αποχέτευσης Μαγνησίας ότι εκεί ψήφισαν συμβασιούχοι 

και βέβαια υπάρχουν εκκρεμότητες για τη νομιμοποίηση ότι όσοι 

νομιμοποιούνται όπως είπα προηγούμενα δεν σημαίνει ότι νομιμοποιούνται 

στο επόμενο Συνέδριο και βέβαια θα πρέπει αυτοί που θα νομιμοποιηθούν 

σήμερα να έχουν τουλάχιστον το πρακτικό και την κατάσταση ψηφισάντων.  

  Αν λείπει η βεβαίωση της δημοτικής επιχείρησης ή του 

δικαστικού είπαμε να δείξουμε γι΄ αυτό το συνέδριο μια ανοχή και να υπάρχει 

συμμετοχή των συναδέλφων γιατί ουσιαστικά είναι συνέδριο κουβέντας και να 

μην όλο το χρόνο τον χρησιμοποιήσουμε για να έχουμε μια αντιπαράθεση.  

  Στο ζήτημα του Συλλόγου Εργαζομένων Ο.Τ.Α. Νομού 

Ιωαννίνων συνάδελφοι, υπάρχει ένα σοβαρό πρόβλημα. Εκεί στις αρχαιρεσίες 

για εκλογή αντιπροσώπων ψήφισαν εκτός από τους μόνιμους, τους αορίστου 

χρόνου και τους αορίστου χρόνου των δημοτικών επιχειρήσεων και όλοι οι 

άλλοι εργαζόμενοι που υπηρετούσαν στους δήμους και στις κοινότητες που 
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ήταν δίμηνα, συμβάσεις μίσθωσης έργου και μάλιστα έχουν εκλεγεί κα 

αντιπρόσωποι.  

  Συνάδελφοι μπορούμε όλοι να έχουμε τις απόψεις, τις θέσεις 

μας και νομίζω ότι το προηγούμενο ενδιάμεσο συνέδριο όλοι είχαμε 

συγκεκριμένες θέσεις το πώς θα ανοίξει το Καταστατικό. Όμως δεν πέρασαν, 

δεν έγιναν αποδεκτές. Έχουμε υποχρέωση να λειτουργούμε και να 

νομιμοποιούμε τους αντιπροσώπους σύμφωνα με το Καταστατικό της 

Ομοσπονδίας γιατί δεν μπορεί κάποιοι να τηρούν το Καταστατικό και τη 

νομοθεσία και κάποιοι άλλοι να μην το τηρούν.  

  Έτσι αλλοιώνεται η έκφραση των εργαζομένων, αλλοιώνεται η 

έκφραση των τάσεων και των παρατάξεων που υπάρχουν στο συνδικαλιστικό 

κίνημα και κάποιοι όταν τους βολεύει λένε ψηφίζουν όλοι αλλά όταν πάμε 

παραπάνω στην ΑΔΕΔΥ εκεί μιλάμε για βία και νοθεία.  

  Και πρέπει να σας πω ότι πιθανόν οι συνάδελφοι που το κάνουν 

αυτό να το ξεκίνησαν πιλοτικά για να δουν τις αντιδράσεις. Αν υπάρξει 

νομιμοποίηση φοβάμαι ότι θα βάλουμε σε κίνδυνο και την εκπροσώπηση της 

Ομοσπονδίας στην τριτοβάθμια συνδικαλιστική οργάνωση στην ΑΔΕΔΥ.  

  Υπάρχει το Καταστατικό,  υπάρχουν οι νόμοι που έχουμε 

υποχρέωση όλοι να σεβόμαστε. Πολιτικά τοποθετηθήκαμε, υπήρξε 

παρέμβαση δική μου στον τότε Πρόεδρο του Συλλόγου να μη δημιουργήσει 

πρόβλημα στις εκλογές, να μην ανοίξει ζητήματα που θα μας ταλανίσουν το 

ενδιάμεσο συνέδριο και αντί να συζητάμε τα σοβαρά προβλήματα που έχουν 

οι εργαζόμενοι, θα ασχοληθούμε τουλάχιστον για ένα δίωρο και τρίωρο με το 

ζήτημα της νομιμοποίησης ή όχι των Ιωαννίνων.  

  Και είναι σημαντικό συνάδελφοι. Αν πράγματι θέλουν γιατί είπαν 

κάποιοι και αυτοί συνάδελφοι δεν είναι; Είναι αλλά η λογική αυτή δεν είναι 

μονομερής και όπου μας βοηθάνε τα κουκιά. Γιατί στον Κορυδαλλό δεν τους 

γράφετε όλους; Γιατί στην Ηλιούπολη δεν τους γράφετε όλους; Γιατί στη 

Νίκαια δεν τους αφήνετε να ψηφίσουν όλους;  

(Διαλογικές συζητήσεις) 
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Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα η πρόταση του Γενικού Συμβουλίου και της 

Εκτελεστικής Επιτροπής, σας παρακαλώ, δεν χρειάζεται να χάνουμε την 

ηρεμία μας και τη ψυχραιμία μας. Δεν χρειάζεται, μιλάμε πολιτικά… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σας παρακαλώ συνάδελφοι αφήστε τον Πρόεδρο να τελειώσει. 

Μη διακόπτετε, θα βγείτε να πείτε την άποψή σας.   

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Η πρότασή μας είναι να μη νομιμοποιηθούν οι 

αντιπρόσωποι του νομού Ιωαννίνων διότι κατά την εκλογή αντιπροσώπων 

δεν τηρήθηκαν οι διατάξεις του Καταστατικού της Ομοσπονδίας και βέβαια δεν 

μιλάμε για το Καταστατικό του Συλλόγου που τροποποιήθηκε στις 12 η ώρα 

και στις 1 η ώρα κάνανε εκλογές, αυτό δεν γίνεται πουθενά. Ξέρουμε πολύ 

καλά ότι το Καταστατικό ισχύει μετά από την κατά νόμο δημοσίευσή το, αυτά 

τα ξεπερνάμε και γιατί αλλοιώνεται η έκφραση των εργαζομένων που είχαν 

δικαίωμα να ψηφίσουν αντιπροσώπους.  

  Δεν δεχόμαστε κανένα παζάρι γιατί και εμείς έχουμε εκεί 

αντιπροσώπους και επειδή υπάρχουν κάποιοι που  προσπαθούν να το 

χρησιμοποιήσουν πιλοτικά πρέπει να είμαστε κάθετοι… 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κάθισε κάτω συνάδελφε, δεν έχεις το λόγο, κάτσε κάτω.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτοί λένε ότι γίνανε με το καινούριο συνάδελφε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μην κάνεις διάλογο Θέμη, δεν έχει το λόγο.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα και επειδή είναι πιλοτικό αυτό το ζήτημα και δεν 

θα «τινάξει» κανένας τη νομιμότητα των διαδικασιών που είτε μας αρέσει ή 

δεν μας αρέσει της Ομοσπονδίας προτείνουμε να μη νομιμοποιηθούν στο 

σύνολο οι αντιπρόσωποι του Συλλόγου Εργαζομένων Ο.Τ.Α. Νομού 

Ιωαννίνων. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Διαδικαστικά έχει το λόγο ο Γιώργος ο Χαρίσης.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι επί της διαδικασίας θέλω να πάρω το λόγο.  
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ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Δεν έχεις το λόγο συνάδελφε, θα τον πάρεις μετά.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Ωραία μίλησε ο Βαγγέλης, εντάξει.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Θα τα πεις μετά όταν έχεις το λόγο. Δεν έχεις το λόγο.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι συζητάμε καταρχάς το θέμα της νομιμοποίησης 

αντιπροσώπων.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σας παρακαλώ μην κάνετε διάλογο. Δεν έχει κανένας το λόγο. 

Το λόγο έχει ο Γιώργος Χαρίσης.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι ζήτησα το λόγο επί της διαδικασίας, νομίζω ότι 

πρέπει να ακολουθήσουμε μια διαδικασία για να μπορέσουμε να 

ξεμπερδεύουμε γρήγορα με το θέμα της νομιμοποίησης των αντιπροσώπων.  

  Νομίζω ότι κακώς ο Πρόεδρος μπήκε απευθείας στο θέμα γιατί 

το σωστό είναι ότι πρέπει ο οργανωτικός γραμματέας και υπεύθυνος της 

Επιτροπής Πιστοποίησης να έρθει εδώ και να πει ποιοι Σύλλογοι έχουν 

πρόβλημα γιατί υπάρχει όντως μια απόφαση της Εκτελεστικής Επιτροπής, η 

οποία λέει να διευκολύνει σήμερα το θέμα των νομιμοποιήσεων, να 

ξεπεράσουμε διαδικαστικά προβλήματα που υπάρχουν με έλλειψη κάποιων 

δικαιολογητικών, όμως το θέμα του πρακτικού της Εφορευτικής Επιτροπής με 

την παρουσία δικαστικού αντιπροσώπου πρώτον.  

  Δεύτερον, το θέμα της κατάστασης ψηφισάντων, είναι θέματα τα 

οποία πρέπει να τεθούν, γιατί δεν νομιμοποιούμε Συλλόγους, οι οποίοι δεν 

έχουν καταστάσεις ψηφισάντων και μετά να μπούμε στα θέματα των 

Ιωαννίνων ή αν υπάρχουν μόνο για τους δύο Συλλόγους το πρόβλημα να 

πάνε στους δύο Συλλόγους. Αλλά να έρθει ο οργανωτικός Γραμματέας να πει 

τι ακριβώς κατάσταση υπάρχει σήμερα, πριν περάσουμε επί της ουσίας για τα 

Ιωάννινα.  
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Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Προς το Προεδρείο επί της διαδικασίας, επειδή είπες ότι δεν 

υπάρχει κανένα πρόβλημα Πρόεδρε με όλους τους άλλους. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν σου έδωσε το λόγο κανένας συνάδελφε.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μα δεν σου έδωσα το λόγο.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Αφού σου ζήτησα Σούλα.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρακαλούμε πολύ να απευθύνεσαι στο Προεδρείο.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συγνώμη το ζήταγα από πριν αλλά άλλες 

προτεραιότητες…Δεν θα απασχολήσω, ένα λεπτό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μίλησε. 

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Με τους περιφερειακούς της Θεσσαλονίκης υπάρχει 

πρόβλημα ή δεν υπάρχει; Γι΄ αυτό έχει σημασία αυτό που είπε ο Χαρίσης. Θα 

πρέπει να ξέρουμε από τόσα σωματεία τόσοι σύνεδροι. Και για το ζήτημα των 

Ιωαννίνων επειδή παρευρίσκονται και εδώ, καλό είναι από ένα λεπτό να πάρει 

και ο κάθε εκπρόσωπος εκεί πέρα από το Δ.Σ. να μας πει δυο λόγια.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Βασίλης ο Πολυμερόπουλος.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι θα έχουμε ένα σωρό 

προβλήματα και έχουμε ένα σωρό προβλήματα διότι το αυτονόητο που είχαμε 

πει στην Εκτελεστική Επιτροπή εμείς να έρθουν σε αυτό το Συνέδριο επειδή 

είναι ενδιάμεσο όλοι οι σύνεδροι είτε είναι με την παλιά ψηφοφορία είτε είναι 

με την καινούρια και δεν την αποδεχτήκατε, έχει δημιουργήσει τώρα εδώ πέρα 

να είναι μέσα 500, 600 άτομα εκ των οποίων οι 300 να είναι νομιμοποιημένοι.  

  Αν είχαμε πάει με το αυτονόητο όσοι ήταν ή όσοι με το παλιό 

Καταστατικό ή με το καινούριο, δεν θα είχαμε αυτά τα προβλήματα. Τώρα οι 

μισοί εδώ πέρα δεν είναι νομιμοποιημένοι. Για να ξεμπλοκαριστούμε θα πάμε 

όσοι έχουν τυπικές παραλείψεις θα παραβλεφθούν. Όσοι όμως έχουν 

ουσιαστικές όπως είναι η κατάσταση ψηφισάντων δεν μπορούν να 

παραβλεφθούν. Και θα νομιμοποιηθούν όσοι τέλος πάντων μπορούν να 

νομιμοποιηθούν και να νομιμοποιηθούν οι περισσότεροι αλλά με δύο – τρία 

δεδομένα, τα οποία δεν μπορεί να ξεπεραστούν.  

 39



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 1η ΗΜΕΡΑ - ΠΑΝΗΓΥΡΙΚΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ – 3/12/2007 

  Κατάσταση ψηφισάντων ή πρακτικό δεν γίνεται να 

νομιμοποιηθούν. Εσείς το αποφασίσατε. Γιατί τώρα μπήκαμε σε αυτή τη 

διαδικασία, γιατί μπαίνουμε; Εκτός αν θέλετε να νομιμοποιηθούν οι πάντες με 

διαφορετική απόφαση του Συνεδρίου. Δεν υπάρχει άλλη επιλογή.  

  Πάρτε απόφαση αν θέλετε να νομιμοποιήσετε όλους, απόφαση 

Συνεδρίου. Δεν μπορεί να γίνει διαφορετικά. Εδώ πέρα οι μισοί είναι χωρίς να 

έχουν νομιμοποιηθεί. Στα Γιάννενα είναι μια διαφορετική περίπτωση  και 

υπάρχει ένα πρόβλημα να συζητηθεί ιδιαιτέρως. Δεν τα βάζουμε και τα δύο 

μαζί, δεν κάνουμε συμψηφισμό αυτή τη στιγμή Ιωαννίνων και όλων των 

υπολοίπων οι οποίοι είναι εδώ πέρα αλλά για να κάνουμε τις διαδικασίες 

επειδή οι κουτοπονηριές περισσεύουν εδώ πέρα, σε ενάμισι χρόνο οι πάντες 

θέλουν ή δεν θέλουν, φτάσαμε να είναι εδώ πέρα οι μισοί, οι οποίοι είναι 

ανομιμοποίητοι. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο οργανωτικός Γραμματέας και Πρόεδρος της 

Επιτροπής πιστοποίησης για να μας πει υπάρχουν καταστάσεις σε ποιους 

Συλλόγους και σε ποιους δεν υπάρχουν.  

Γ. ΤΣΟΥΝΗΣ: Συνάδελφοι όσον αφορά το Σύλλογο Ιωαννίνων. Ο Σύλλογος 

Ιωαννίνων έχει απασχολήσει και την Εκτελεστική Επιτροπή, υπήρχαν 

συγκεκριμένες καταγγελίες. Έχουμε μιλήσει και με τον Πρόεδρο του 

συγκεκριμένου σωματείου, ο οποίος έχει πιστοποιήσει ο ίδιος ότι έχουν 

ψηφίσει οι συμβασιούχοι. Με αυτό προχωράμε.  

  Όσον αφορά τους υπόλοιπους Συλλόγους όπως είπαμε ότι θα 

υπάρχει αυστηρότητα σε όσους δεν υπάρχουν καταστάσεις ψηφισάντων, τα 

ολοκληρωμένα αποτελέσματα θα ειπωθούν γιατί είναι πολλοί Σύλλογοι αυτοί 

που έφεραν σήμερα, τώρα πριν λίγο πρακτικά και καταστάσεις, οπότε θα τα 

δει η Επιτροπή και το απόγευμα πριν την έναρξη της διαδικασίας θα υπάρχει 

συγκεκριμένη αναφορά ποιοι δεν νομιμοποιούνται… 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

Γ. ΤΣΟΥΝΗΣ: Εγώ λέω ότι συγκεκριμένη αναφορά για το ποιοι κόβονται και 

για ποιους λόγους κόβονται, θα ειπωθούν το απόγευμα πριν την έναρξη της 

διαδικασίας.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιος θέλει από το Σύλλογο Ιωαννίνων να μιλήσει; Εσείς, ο 

Πρόεδρος, ναι έχετε το λόγο.  

Ν. ΚΡΙΚΩΝΗΣ: Συνάδελφοι, πρώτη φορά κατέβηκα στις εκλογές, είμαι και 

καινούριος Πρόεδρος, είχα ετοιμάσει μια ομιλία και μέσα στην ομιλία είχα 

ετοιμάσει και για την εκπροσώπηση των συμβασιούχων και θα ήθελα να 

αναφερθώ μόνο σε αυτό το κείμενο. Στην Ομοσπονδία μας ισχύει κάτι 

οξύμωρο. Ενώ αποδέχεται τη συμμετοχή των συμβασιούχων στις εκλογικές 

διαδικασίες στα πρωτοβάθμια όργανα, δεν τους επιτρέπει να συμμετέχουν 

στις εκλογικές διαδικασίες των δευτεροβάθμιων οργάνων.  

  Αλήθεια γιατί όταν ζητάμε από την κυβέρνηση ίση μεταχείριση 

για όλους τους εργαζόμενους, εμείς οι ίδιοι την αρνούμαστε; Ποιος είναι αυτός 

που τολμάει να λέει ότι διέπεται από τις αρχές της δημοκρατίας, όταν στερεί 

από κάποιον το δικαίωμα του εκλέγειν και εκλέγεσθε; Θεωρώ φθηνές τις 

όποιες δικαιολογίες. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιος ζήτησε το λόγο; Μετά θα έχεις το λόγο συνάδελφε Μεντή, 

η Λαμπρινή ζήτησε πριν από εσένα.  

Λ. ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΗ: Συνάδελφοι θεωρώ ότι τα πράγματα άμα τα πάρουμε με τη 

σειρά είναι πάρα πολύ απλά. Το Καταστατικό της Ομοσπονδίας λέει ξεκάθαρα 

ποιοι μπορούν να ψηφίζουν για Ομοσπονδία. Είναι ένα Καταστατικό που όλοι 

ξέρετε, γιατί οι πιο πολλοί από εδώ πέρα ήσασταν σύνεδροι και στο 

Καταστατικό  Συνέδριο, ψηφίστηκε και μάλιστα ψηφίστηκε και με σύμφωνη 

γνώμη αν και διαφωνούσε και της ΔΑΣ. Και ξέρουμε ότι στην Ομοσπονδία 

ψηφίζουν οι συμβασιούχοι αορίστου χρόνου των δήμων και των δημοτικών 

επιχειρήσεων και όχι με όποια άλλη σχέση υπάρχει ή υπηρετούν στους 

δήμους ή στα νομικά πρόσωπα ή στις επιχειρήσεις.  

  Όμως συνάδελφοι οι εκπτώσεις θεωρώ ότι η παράταξη της ΔΑΣ 

στο όνομα των εργαζομένων δεν πρέπει να την κάνει και δεν δικαιούται να την 

κάνει και να το εφαρμόζει όποτε τις επιτρέπεται. Όσον αφορά τις παρατάξεις 

ΔΑΚΕ και τις Αγωνιστικές Συσπειρώσεις λυπάμαι πάρα πολύ αλλά λαϊκίζουν 

ασύστολα και για λίγα ψιχουλάκια εδώ στην Ομοσπονδία μιλάνε και ψηφίζουν 

και τοποθετούνται ότι θα ψηφίζουν μόνο οι συμβασιούχοι αορίστου χρόνου 

και στα κατά τόπους σωματεία όπως έγινε και στα Γιάννενα βγήκαν και 
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τοποθετούνταν και με τη στήριξη αυτών των δύο παρατάξεων πέρασε και 

ψηφίσανε και οι συμβασιούχοι.  

  Στηρίχθηκε συνάδελφοι και η ΠΑΣΚΕ την οποία εκπροσωπώ. Η 

μόνη παράταξη, η οποία αυτά που λέει, αυτά κάνει και λόγο, στην Εφορευτική 

Επιτροπή κάναμε ένσταση, ζητήσαμε να μη ψηφίσουν όλοι οι εργαζόμενοι, 

όμως αυτό συνάδελφοι δεν πέρασε. Η ΠΑΣΚΕ ξεκάθαρα χωρίς να ζητάει ή να 

θέλει να δουλέψει τον καθένα για να πάρει πέντε ψήφους πάνω ή πέντε κάτω, 

με τοποθετήσεις που κάνει ή εδώ ή στα τοπικά σωματεία, ζήτησε τη ψήφο των 

εργαζομένων και ουδέποτε προσπάθησε να δουλέψει ή να ξεγελάσει τον 

κόσμο.  

  Όμως η Εφορευτική Επιτροπή και οι δικαστικοί δεν έκαναν 

δεκτοί αυτή την ένσταση και άφησαν να ψηφίσουν όχι όλες, αυτό πρέπει 

πραγματικά να το πω, όχι σε όλες, γιατί είχαμε τρεις Εφορευτικές Επιτροπές, 

είχαμε τρεις κάλπες, στη μια κάλπη γύρω 70, 100 άτομα από τους 

συμβασιούχους ψήφισαν. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο συνάδελφος Γαλατάς Ζώης από τα Γιάννενα.  

Ζ. ΓΑΛΑΤΑΣ: Συνάδελφοι πρώτο και ουσιαστικό θεωρώ ότι ένα μεγάλο 

σωματείο όπως είναι του νομού Ιωαννίνων μπαρουτοκαπνισμένο και 

εμπειροπόλεμο θεωρώ ότι έχει θέση σήμερα  να καταθέσει όλη την πλειάδα 

ζητημάτων τα οποία θα ανοιχτούν. Ένα το κρατούμενο.  

  Δεύτερο και βασικό. Μην μας ξεφεύγει, πέρα από τις 

παραφιλολογίες της συναδέλφισσας Παπαγιάννη και της ΠΑΣΚΕ, μην μας 

διαφεύγει το επουσιώδες, ότι φτάνουν πια τα παιχνίδια με τους 

συμβασιούχους που χρησιμοποιούνται ασύστολα, που παίζονται χυδαία 

παιχνίδια στις πλάτες τους, που όλο το διάστημα πληρώνονται με την 

κατώτερη σύμβαση της ΓΣΕΕ, που δεν εφαρμόζεται η συλλογική σύμβαση της 

Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. αλλά στις συλλογικές συμβάσεις άλλα γράφουμε και άλλα λέμε 

και τους θυμόμαστε κατά περίπτωση και ουσιαστικά όλο αυτό το πράγμα, 

έρχεται, έρχεται να γκρεμίσει τη γενική θέληση των συμβασιούχων και της 

Γενικής Συνέλευσης των συναδέλφων του νομού.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο συνάδελφος Μεντής.  
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κ. ΜΕΝΤΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι το σωματείο στα Γιάννενα 

κάνοντας πράξη για αποτελεσματικούς αγώνες από το 1995 έχουμε γράψει 

στο Σύλλογο όλους τους συμβασιούχους και έχει σημασία να τονίσουμε ότι 

ήταν σημαντική η συμβολή και αυτών των συναδέλφων στη διεκδίκηση των 

αιτημάτων μας είτε στην κατάληψη της περιφέρειας είτε για το πριμ 

παραγωγικότητας που ήμασταν από τους πρώτους Συλλόγους που 

κατεβήκαμε για απεργία με δέκα μέρες απεργία και ήταν και οι συνάδελφοι και 

ερχόμαστε στο επίμαχο θέμα.  

  Αλήθεια συνάδελφοι είχαμε πει και στο προηγούμενο Συνέδριο, 

ζητάμε από τους συναδέλφους να απεργήσουν με απόφαση της 

Ομοσπονδίας, γιατί ζητάμε, εμείς ζητάμε όταν έχουν απεργία να απεργήσουν, 

τη στιγμή που δεν είναι καλυμμένοι, δεν τους δέχεται μάλλον η Ομοσπονδία; 

Δεν τους κοροϊδεύουμε όταν λέμε ότι εμείς θα παλέψουμε για τα δικαιώματά 

σας αλλά εσείς θα έχετε περιορισμένο δικαίωμα;  

  Δεν είναι η απόφαση του Συλλόγου των Ιωαννίνων που ήταν 

συντριπτική απόφαση συνάδελφοι στη Συνέλευση, 7 άτομα ψήφισαν κατά 

από τους 401, το τονίζω αυτό, 7 άτομα κατά να μη ψηφίσουν. Δεν έχει 

συνάδελφοι σημασία να πούμε ότι παλεύουμε μαζί με αυτούς τους 

συναδέλφους για να διεκδικήσουμε αυτά που μας ανήκουν και βέβαια δεν 

είμαστε συνάδελφοι και έχει σημασία να πούμε ότι στο Συνέδριο το 

προηγούμενο στο Καταστατικό πάρθηκε μια πολιτική απόφαση του Συνεδρίου 

στο τέλος, που έλεγε να εγγραφούν και να διεκδικήσουμε για τους 

εργαζόμενους στα πρωτοβάθμια και να ψηφίσουν για την Ομοσπονδία; Δείτε 

την απόφαση συνάδελφοι.  

  Και βέβαια πώς να απαντήσουμε τώρα και στα ψέματα; Πώς θα 

πούμε συναδέλφους στα ψέματα, εάν… 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

κ. ΜΕΝΤΗΣ: Ακριβώς, αυτό λέω συναδέλφισσά μου, μην εξάπτεσαι, αυτό λέω 

ακριβώς.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μην κάνετε διάλογο συνάδελφοι σας παρακαλώ.  
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κ. ΜΕΝΤΗΣ: Αυτό λέω ακριβώς συνάδελφοι ότι η απόφαση που πάρθηκε στο 

σχέδιο δράσης της Ομοσπονδίας ήταν αυτό, να εγγράψουμε τους 

συναδέλφους διότι στο Καταστατικό ήθελε τα τέσσερα τρία.  

  Τρίτον συνάδελφοι. Πώς θα απαντήσουμε βρε συνάδελφοι, να 

μην πω στα ψέματα που είπε ο Πρόεδρος να πούμε στις αναλήθειες. Ποιος 

είπε ότι γράψαμε διμηνήτες; Άποψή μου είναι και αυτή. Όμως δεν υπάρχει 

δίμηνους να ψηφίσουν διότι δεν πέρασε αυτή η απόφαση. Ποιος του είπε του 

Προέδρου και μας παρουσιάζει τέτοια αναληθή πράγματα; Ποιος του είπε του 

Προέδρου το ψέμα ότι εμείς πήγαμε για τροποποίηση καταστατικού, 

εφαρμόζεται και μετά από μια ώρα πήγαμε για εκλογές. Ποιος είναι αυτός που 

λέει ψέματα στον Πρόεδρο ότι είναι.. Μακάρι να ήταν, άποψή μου, ότι είναι και 

αντιπρόσωπος εκλεγμένος στο Συνέδριο.  

  Με βάση αυτά συνάδελφοι για να μην σας κουράσω ζητάμε γιατί 

θα κριθούμε, όχι σήμερα συνάδελφοι με την απόφαση. Η απόφαση η 

σημερινή θα έχει επιπτώσεις για το μέλλον. Εάν πηγαίνοντας όλοι μας στους 

Συλλόγους πίσω, θα πάμε και σε αυτούς τους εργαζόμενους, θα τους 

αγκαλιάσουμε και θα πούμε ότι οι αντιπρόσωποι των πρωτοβάθμιων 

σωματείων ήρθαν σε αντίθεση με τη λογική για να μη γράψουμε τους 

συναδέλφους, για να μην μας κοροϊδεύουν συνάδελφοι γιατί πριν τρεις ημέρες 

έγινε το Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ και ο συνάδελφος Μπαλασόπουλος ψήφισε εκεί 

για τις επιστολικές ψήφους. Να βγουν μόνο οι συγκεκριμένοι απέξω. 

Κοροϊδίες θα παίξουμε συνάδελφοι;  

  Σε λίγο καιρό, με αυτά που είπε και ο Νάκος ο Υπουργός εδώ, 

θα έχουμε την πλειοψηφία στους Ο.Τ.Α., συμβασιούχους συνάδελφοι και θα 

είμαστε καρικατούρες οι μόνιμοι απέναντι στους συμβασιούχους. 

Καρικατούρες θα είμαστε συνάδελφοι και θα έρθουμε σε σύγκρουση. Και εκεί 

που θα παλεύουμε για αύξηση θα έχουμε μείωση συνάδελφοι και θα έχουμε 

τους συναδέλφους απέναντί μας.  

  Με αυτά τα λόγια ζητάμε συνάδελφοι όπως είναι σχεδόν 

ομόφωνη, είπα 7 άτομα ψήφισαν κατά από τους 401, έτσι έχουμε δώσει και τα 

πρακτικά, έχουν υπογράψει και οι 7 δικαστικοί αντιπρόσωποι, τηρήθηκαν όλες 
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οι διαδικασίες, όχι διπλοψηφίες αλλά ναι στην ενότητα των εργαζομένων κάτω 

στη βάση.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία. Το λόγο έχει ο συνάδελφος ο Πολυμερόπουλος. 

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι κάντε λίγο ησυχία και ακούστε και μετά 

διαμαρτυρηθείτε αν θέλετε για οτιδήποτε αλλά ακούστε ότι θα πω για να 

ξεκαθαρίσουμε το θέμα.  

  Υπάρχουν δύο προβλήματα. Το συνδικαλιστικό και το τυπικό. 

Και καλά είναι τα κροκοδείλια δάκρυα αλλά θα πρέπει να θυμηθείτε ότι στο 

προηγούμενο συνέδριο που έγινε η αλλαγή του Καταστατικού, είχαν μπει δύο 

προτάσεις. Μια ήταν να εγγραφούν οι πάντες και τη στηρίξαμε εμείς και η ΔΑΣ 

και λέγαμε να εγγραφούν οι πάντες διότι δεν μπορεί να γίνει έλεγχος αν στη 

δημοτική επιχείρηση είναι αορίστου χρόνου είναι συμβασιούχος και αν στο 

δήμο της Κάτω Ρούμελης είναι συμβασιούχος ή δεν είναι. Και αυτή η υπόθεση 

απορρίφθηκε. Και η ΔΑΣ στη δεύτερη ψηφοφορία ψήφισε μαζί με την ΠΑΣΚΕ 

και την ΑΣΚ να εγγραφούν μόνο οι αορίστου χρόνου.  

  Αυτό έγινε. Έτσι δεν είναι; Έτσι είναι. Όχι είμαστε ξεκάθαροι εδώ 

πέρα. Υπάρχει το εξής ζήτημα. Εάν ψηφίσουν οι συμβασιούχοι που το 

απαγορεύει το Καταστατικό, η ΠΑΣΚΕ θα κάνει ένσταση και αυτομάτως θα 

γίνει αποδεκτή. Το Καταστατικό είναι σαφές. Θα έρθει η Επιτροπή 

Νομιμοποίησης της ΑΔΕΔΥ και επικαλούμαι το συνάδελφο τον Παπαντωνίου 

αν έρθει και θα απορρίψει τα αποτελέσματα των εκλογών.  

  Βεβαίως εδώ πρέπει να πω ότι ψηφίζουν οι ωρομίσθιοι τους 

καθηγητές, ψηφίζουν εκεί πέρα, εντάξει; Αυτή είναι η πραγματικότητα. Εκεί 

ψηφίζουν αλλά εδώ πέρα έχουμε το Καταστατικό, το οποίο λέει ότι δεν 

ψηφίζουν οι ημερομίσθιοι, το ψηφίσανε αγαπητοί συνάδελφοι δεν το 

ψηφίσαμε και αφήστε τις ιστορίες. Το ψηφίσατε, εμείς μείναμε σταθεροί μέχρι 

τέλους.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο)  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Καλά εντάξει. Πρέπει να σου πω για να ξέρεις.. 

Τώρα εμένα παραμύθια και λαϊκισμό μην μου κάνετε από κάτω διότι εγώ το 

στήριξα μέχρι τέλους. Έχεις πρόβλημα μια φορά να μη διακόψεις; Αν ήθελα 
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να κάνω σπέκουλα και λαϊκισμό θα σου έλεγα καλώς ψηφίσανε, εκλογές 

έχουν τη Δευτέρα που έρχεται, βάζω 500 ημερομίσθιους να ψηφίσουν γιατί 

έχω για να βάλω και τελείωνε η ιστορία. Σας λέω όμως τυπικά δεν μπορούν 

να ψηφίσουν. Θα μπλοκαριστεί το ζήτημα. Ότι και να γίνει θα μπλοκαριστεί.  

  Εάν θέλουμε να το αλλάξουμε πρέπει να πάμε σε αλλαγή 

Καταστατικού και αν γίνει αυτό το πράγμα, να ξέρετε θα ξαναγίνουν εκλογές 

από την αρχή για όλους τους Συλλόγους διότι όλοι έχουν ημερομίσθιους και 

εγώ επειδή δεν κάνω λαϊκισμό, ήρθε ο  Καραγιαννάκης προχτές που είχα 

Συνέλευση και μου λέει γιατί δεν ψηφίζουν οι ημερομίσθιοι; Δεν τους βάζεις να 

ψηφίσουν στην Ομοσπονδία; Γιατί δεν ψήφισες ρε Καραγιαννάκη να ψηφίζουν 

στην Ομοσπονδία οι ημερομίσθιοι; Εσύ το καταψήφισες, δεν το καταψήφισα 

εγώ. Και εγώ δεν αλλάζω αυτά που λέω ανά διετία ή ανά ένα έτος, παραμένω 

σταθερός, με βολεύουν δεν με βολεύουν και τους λέω ότι λογικά πρέπει να 

μπουν όλοι οι ημερομίσθιοι να ψηφίσουν διότι δεν μπορεί να γίνει έλεγχος 

πλέον. Είναι ανεξέλεγκτη η κατάσταση.  

  Αλλά όπως είναι θα μπλοκαριστούμε εάν πάμε να κάνουμε 

νομιμοποίηση των Ιωαννίνων διότι θα έρθουν όλοι οι υπόλοιποι να θέλουν 

ξανά εκλογές νομιμοποιήσεις όλων των ημερομισθίων και θα πάει στην 

Επιτροπή Πιστοποίησης που είναι ο Καταχανάς στην Επιτροπή Πιστοποίησης 

της ΑΔΕΔΥ και θα γίνει μπλοκάρισμα και θα ξαναμπούμε πάλι σε μια 

διαδικασία, η οποία δυστυχώς δεν θα μας βγάλει πουθενά. 

  Γι΄ αυτό θα κάνω έκκληση στους συναδέλφους, θα πρέπει να 

αποσύρουν αυτό το αίτημα, να δούμε οποιαδήποτε άλλη διαδικασία, διότι σας 

λέω τυπικά είναι μπλοκαρισμένη. Προσωπικά θέλω να λήξει το θέμα διότι δεν 

βλέπω άλλη διέξοδο από το να ψηφίζουν οι πάντες που είναι στην τοπική 

αυτοδιοίκηση αλλά αυτή τη στιγμή με τα λύπης μου θα σας πω ότι δεν μπορεί 

να γίνει διότι το καταστατικό το ψηφίσατε αγαπητοί συνάδελφοι και δεν το 

ψήφισα. Ευχαριστώ πολύ.    

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Χαρίσης. Θέλεις να μιλήσεις εσύ;  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συναδέλφισσες συνάδελφοι νομίζω ήδη το Συνέδριο έχει 

αρχίσει και τα ευχολόγια περί ενιαίας δράσης, ενότητας όπως γράφει εδώ 

πέρα και το κεντρικό πανό έχουν αρχίσει. Το ζήτημα είναι αν στις ίδιες λέξεις 
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θα τις καταλαβαίνουμε όλοι το ίδιο, έχουν το ίδιο περιεχόμενο για τον καθένα 

μας. Ενιαία δράση λέμε, μάλιστα. Ενιαία δράση ακούστηκε και πριν, σημαίνει, 

για να το πούμε αυτό, έξω από το Καταστατικό των καθηγητών, οι ωρομίσθιοι 

έχουν ψηφίσει πάνω από 15 – 20 Συλλόγους. Έξω από το Καταστατικό των 

δασκάλων οι ωρομίσθιοι έχουν ψηφίσει σε τόσους και άλλους τόσους 

Συλλόγους και για εκπροσώπους στην Ομοσπονδία. Και δεν ξέρουμε αν έχει 

γίνει έλεγχος, εκλέχτηκε ωρομίσθιος, γιατί εδώ ελέγχουμε και αυτό.  

  Στην ΑΔΕΔΥ η παράταξή μας την υποστηρίζει αυτή τη 

διαδικασία περί της ενιαίας δράσης των εργαζομένων, ενιαίας έκφρασης από 

το πρωτοβάθμιο επίπεδο. Γιατί πώς αλλιώς μπορεί να θεωρηθεί προς τιμήν 

πολλών μελών των άλλων παρατάξεων, της ΠΑΣΚΕ, της ΑΣΚ, των 

Αριστερών Συσπειρώσεων, της ΔΑΚΕ. Σε πρωτοβάθμιο επίπεδο έχουν 

αλλάξει τα καταστατικά, το γνωρίζουμε όλοι μεταξύ μας και γράφονται οι 

έκτακτοι και οι συμβασιούχοι. Είναι ή δεν είναι έτσι;  

  Ερχόμαστε όμως τώρα εδώ να είμαστε οι θεματοφύλακες των 

θεσμών και να πούμε ότι εδώ δεν θα ψηφίσουν για Ομοσπονδία. Και να 

πούμε ότι το βήμα το 2004 από αυτό το Συνέδριο που ακούστηκε και η 

υποχώρηση της συγκεκριμένης παράταξης της ΔΑΣ ήταν ακριβώς επειδή 

λέγαμε όλοι να γράφονται ανεξαρτήτου τρόπου πρόληψης και η υποχώρηση 

της ΠΑΣΚΕ ήταν μέχρι το ζήτημα των εργαζομένων στις δημοτικές 

επιχειρήσεις.  

  Το ένα βήμα παραπάνω όμως που έγινε, έγινε από την πίεση 

των πρωτοβάθμιων σωματείων. Από τα ζωντανά όργανα, τα κύτταρα της 

Ομοσπονδίας. Σε αυτή τη λογική σας καλούμε να ψηφίσετε την έγκριση, 

μάλιστα όταν ακούγεται και κάτω από τέτοιες διαδικασίες δημοκρατικές, μέσα 

από Συνελεύσεις στο ανώτερο όργανο, να καλέσουμε τους συμβασιούχους 

ανεξαρτήτου τρόπου πρόσληψης να είναι στα σωματεία, γιατί το επόμενο 

χρονικό διάστημα σύμφωνα με τις διακηρύξεις εδώ του Υπουργού αλλά και 

γενικότερα τις διαθέσεις του μεγάλου κεφαλαίου το τι θέλει να κάνει στην 

τοπική αυτοδιοίκηση και στις εργασιακές σχέσεις που στην κυριολεξία θέλει να 

τις κονιορτοποιήσει, εμείς θα λέμε για ενότητα και οι εργαζόμενοι θα μας 

χλευάζουν γιατί θα υπάρχει η πρώτη και κύρια ευθύνη σε αυτές τις παρατάξεις 

πάνω στην Ομοσπονδία που θα τους λέει φτιάχτε άλλη Ομοσπονδία για τις 
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δημοτικές επιχειρήσεις, άλλη Ομοσπονδία για τους σχολικούς φύλακες, άλλη 

για τα stage άλλη για τη μερική απασχόληση.  

  Η ενότητα αποδεικνύεται καθημερινά στην πράξη και τιμή στο 

Σύλλογο των Ιωαννίνων που ξεκίνησε αυτή την προσπάθεια. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σε αυτό το σημείο να δώσουμε το λόγο στον εκπρόσωπο του 

ΠΑ.ΣΟ.Κ., βουλευτή Καρδίτσας κ. Ντίνο… Για τρία λεπτά θα μιλήσει, για ένα 

σύντομο χαιρετισμό. Ηρεμήστε ήταν στη Βουλή σε συνεδρίαση.  

ΝΤ. ΡΟΒΛΙΑΣ: Ζητάω συγνώμη που δεν ήμουν στην ώρα μου γιατί σήμερα 

ήταν η πρώτη συνεδρίαση του νέου Πολιτικού Συμβουλίου του ΠΑ.ΣΟ.Κ. απ’ 

όπου έφυγα για να έρθω και ήρθα λίγο καθυστερημένα. Ήθελα να είμαι εγώ 

προσωπικά, γι΄ αυτό ζητάω συγνώμη. Δεν θα σας απασχολήσω ούτε ένα 

λεπτό. Ήθελα απλώς να δηλώσω την παρουσία του ΠΑ.ΣΟ.Κ., να ευχηθώ 

καλή επιτυχία και καλούς αγώνες. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε πολύ τον εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και 

βουλευτή Καρδίτσας κ. Ρόβλια.  

  Το λόγο έχει ο Χαρίσης. 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, καταρχάς για να αποκατασταθεί η αλήθεια, όντως 

το προηγούμενο νομίζω ή στο προ-προηγούμενο Καταστατικό συνέδριο που 

έγινε, ενδιάμεσο Καταστατικό Συνέδριο της Ομοσπονδίας υπήρξε μια πολιτική 

απόφαση του Συνεδρίου που έλεγε ότι όλοι οι εργαζόμενοι που έχουν σχέση 

εξαρτημένης εργασίας ανεξάρτητα αν είναι ορισμένου ή αορίστου χρόνου να 

εγγράφονται στα πρωτοβάθμια σωματεία, γιατί όπως γνωρίζετε και η 

συλλογική σύμβαση εργασίας αφορά όλους τους εργαζόμενους ανεξάρτητα 

αν είναι αορίστου ή ορισμένου χρόνου και για να καλύπτονται και να 

πληρώνονται με τη συλλογική σύμβαση εργασίας και να έχουν συνδικαλιστική 

προστασία τη διεκδίκηση των δικαιωμάτων τους.  

  Συνάδελφοι πρέπει να κάνουμε καθαρό το εξής. Δεν έχουμε 

σήμερα Καταστατικό συνέδριο. Εάν θέλουμε να αλλάξουμε το Καταστατικό, 

θα πρέπει να προκηρυχθεί Καταστατικό Συνέδριο. Γιατί κοιτάξτε, ούτε 

συζητάμε σήμερα αν είναι δίκαιο ή άδικο να είναι ενταγμένοι να ψηφίζουν για 

την Ομοσπονδία όλοι οι εργαζόμενοι ανεξάρτητα σχέση εργασίας.  
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  Γιατί συνάδελφοι, στο επίπεδο αυτό, στο Συνέδριο δηλαδή της 

Ομοσπονδίας που επηρεάζει και το Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ πάμε με ενιαίους 

κανόνες. Δεν μπορεί δηλαδή σε ένα σωματείο να έχουν δικαίωμα ψήφου 

κάποιοι, σε κάποιο άλλο σωματείο να έχουν δικαίωμα ψήφου κάποιοι άλλοι.  

  Αυτό συνάδελφοι θα οδηγηθούμε σε ένα νόθο συνέδριο, θα 

συμμετέχουν και θα έχουν δικαίωμα ψήφου ανάλογα με τους συσχετισμούς 

που μπορεί να διαμορφώνονται και κατά το συμφέρον της κάθε παράταξης 

που μπορεί να πλειοψηφεί και καταλαβαίνετε ότι σε αυτό ανοίγουμε το δρόμο 

και για παρεμβάσεις της εργοδοσίας όσον αφορά τα θέματα του συσχετισμού 

που θα διαμορφώνονται στο συνδικαλιστικό κίνημα.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Άσε τα δικολαβίστικα…   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ησυχία, μη διακόπτετε. 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Σε παρακαλώ θα μου πεις εσύ να αφήσω τα δικολαβίστικα. Γιατί 

θα μιλήσουν και άλλοι συνάδελφοι όπου εσείς που μπορεί να έχετε 

πλειοψηφία να μην αφήνετε να εγγραφούν άλλοι συνάδελφοι. Γιατί έτσι είναι. 

Γιατί δεν γνωρίζεις ποια είναι η κατάσταση στο σύνολο της Ομοσπονδίας και 

δεν μπορεί να γίνονται εγγραφές ανάλογα με το ποιον συμφέρει κάθε 

παράταξη εάν δεν υπάρχουν ενιαίοι κανόνες. Και οι ενιαίοι κανόνες, είναι το 

Καταστατικό.  

  Δεν μπορεί δηλαδή να μην τηρείται το Καταστατικό, γιατί το λέω 

συνάδελφοι επειδή αντιπροσωπεύω και μια παράταξη, η οποία δεν είναι 

μεγάλη, λέω το εξής. Ιδιαίτερα για τους συναδέλφους, οι οποίοι δεν ανήκουν 

στις κυρίαρχες δυνάμεις του συνδικαλιστικού κινήματος, πρέπει να 

επιμείνουμε σε κανόνες, γιατί ειδάλλως και το συνδικαλιστικό κίνημα και 

παλιότερα αγωνίστηκε να υπάρχουν κανόνες μέσα στο συνδικαλιστικό κίνημα 

γιατί γνωρίζουμε ότι οι κυρίαρχες δυνάμεις θέλουν να ελέγξουν το 

συνδικαλιστικό κίνημα και να συνεχίσει να έχει αυτό τον προσανατολισμό που 

έχει.  

  Άρα δεν συμφέρει να υπάρχει ένα αλαλούμ, όσον αφορά τους 

κανόνες στο συνδικαλιστικό κίνημα. Με αυτή την έννοια λέμε ότι δεν πρέπει να 

νομιμοποιηθούν οι συνάδελφοι του Συλλόγου Ιωαννίνων.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο συνάδελφος ο Νίκος ο Αδαμόπουλος. 

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, έχω την αίσθηση ότι το ζήτημα των 

συμβασιούχων και συνδικαλιστικά το αντιμετωπίζουμε λίγο πολύ όπως το 

αντιμετωπίζουν οι δήμαρχοι. Το αντιμετωπίζουμε σαν πελάτες, σαν 

ψηφοφόρους σαν κουκιά και όχι σαν εργαζόμενους με τα πιο σοβαρά 

προβλήματα που υπάρχουν σήμερα.  

  Κοιτάξτε να δείτε. Γιατί βάζουμε ζητήματα από το παράθυρο και 

δεν τα βάζουμε από την πόρτα; Να γίνει το Συνέδριο οργανωτικό και να 

πάρουμε την απόφαση που να λέει όλοι οι εργαζόμενοι ανεξάρτητα από 

σχέση εργασίας να εγγράφονται στα πρωτοβάθμια και να εκφράζονται και στα 

δευτεροβάθμια. Εμείς αυτό το λέμε χρόνια. Κάποιοι το ανακάλυψαν 

πρόσφατα και παίζουν με αυτό.  

  Για να δούμε συνάδελφοι οι 40 με 50.000 εργαζόμενοι με τέτοιες 

σχέσεις εργασίας είναι ζήτημα Ιωαννίνων ή είναι ζήτημα συνολικό του κλάδου; 

Είναι ζήτημα αν θα ψηφίζουν ή όχι ή είναι ζήτημα πρώτα απ’ όλα αμοιβής; Ή 

λειτουργούμε και εμείς με τη λογική έλα αδελφέ ψήφισέ με και κάτσε στην 

άκρη. Διότι πού παλεύεται να εφαρμόζονται οι συλλογικές συμβάσεις; Πού 

παλεύεται η τακτοποίησή τους; Για δέστε ένα Συνέδριο συνάδελφοι να 

βγάζουν αντιπροσώπους από το Δήμο της Αθήνας οι 3 με 4 χιλιάδες 

συμβάσεις μίσθωση έργου. Για δέστε ένα Συνέδριο που οι 16.000 που 

μπήκαν έτσι στη Θεσσαλονίκη ψηφίζουν.   

  Εγώ λέω ναι αλλά θα  γίνεται παντού και θα γίνεται με όρους και 

κανόνες για να διασφαλίζεται η πραγματική εκπροσώπηση και όχι να τους 

σέρνει η κάθε παράταξη για να βγάζουν εκπροσώπους που θα έρχονται να 

κάνουν άλλα.  

  Κατά συνέπεια το θέμα των συμβασιούχων είναι πολιτικό, είναι 

συνδικαλιστικό, θα είναι κυρίαρχο σήμερα στη συζήτηση εδώ πέρα, είναι και 

οργανωτικό όχι όμως από το παράθυρο, όχι όμως για τις εντυπώσεις. Ένα 

πρέπει να είναι η αρχή μας. Να παλέψουμε να αλλάξει το Καταστατικό, να 

εφαρμοστούν οι ίδιοι μισθοί για όλους αυτούς τους εργαζόμενους, να έχουν 

την ίδια συνδικαλιστική έκφραση και να εκφράζονται από πάνω μέχρι κάτω και 

όχι έτσι.  
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  Στο συγκεκριμένο συνέδριο δεν μπορεί να πάμε με ξεχωριστούς 

κανόνες. Ας αφήσουμε όλες αυτές τις εντυπώσεις και ιδού η Ρόδος που λέμε 

κάθε φορά, ιδού και το πήδημα. Ας πάρουμε μια απόφαση να εγγραφούν 

όλοι, ας κάνουμε μια συζήτηση γενικά εδώ πέρα και να έρθουμε με 

αντιπροσώπους απ΄ όλους και απ΄ όλα τα σωματεία να συζητήσουμε και όχι 

έτσι.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι υπάρχει…  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχω αντίρρηση να πάρει ο Μπάμπης το λόγο 

αλλά αν ανοίξει ένας κατάλογος όλων των συνέδρων, ο καθένας έχει το δικό 

του πρόβλημα, δεν θα τελειώσουμε ποτέ. Γι΄  αυτό παρακαλώ τους 

επικεφαλής των παρατάξεων να μιλήσει ο Μπάμπης και να κλείσουμε, γιατί 

άμα ζητάει η Ηλιούπολη, θα ζητήσει η Νίκαια, θα ζητήσει και από την 

Ηλιούπολη η άλλη, θα ζητήσει και ο Κορυδαλλός θα μιλάμε μέχρι το βράδυ. 

Βοηθήστε τη διαδικασία. 

ΜΠ. ΒΟΡΤΕΛΙΝΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, ζήτησα να πω δύο κουβέντες γιατί 

ειπώθηκαν πράγματα που καμιά σχέση δεν έχουν με την πραγματικότητα. 

Θέλω να πω το εξής. Ότι το 2004 σε αυτό εδώ το χώρο, η πρόταση της ΔΑΣ 

ήταν για εγγραφή όλων των εργαζομένων ανεξάρτητα από σχέσεις εργασίας.  

  Η πρόταση αυτή δεν πήρε τον απαιτούμενο αριθμό και στη 

δεύτερη ψηφοφορία ψηφίσαμε σαν ΔΑΣ την πρόταση που έβαζε όσο το 

δυνατόν περισσότερους εργαζόμενους να εγγράφονται στα σωματεία. Άρα 

ούτε παίξαμε ούτε παίζουμε με αυτό το ζήτημα.  

  Βασική θέση μας, στρατηγική μας είναι να είναι όλοι οι 

εργαζόμενοι ανεξάρτητα από σχέσεις εργασίας γραμμένη στα σωματεία και σε 

αυτή τη γραμμή, σε αυτή την κατεύθυνση εμείς θα συνεχίσουμε. Δεν θα 

κάνουμε πίσω. Αλλά όμως αγαπητοί μου συνάδελφοι βγάλτε δύο 

συμπεράσματα. Εκεί που τα Γιάννενα βγήκαν καθαρά με απόφαση της 

Γενικής Συνέλευσης και είπαν ψηφίζουν όλοι, είναι όλοι γραμμένοι με όλα τα 

δικαιώματα, εκεί δημιουργείται πρόβλημα.  
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  Εκεί όμως που τους συναδέλφους μας συμβασιούχους τους 

φέρνουμε από την πίσω πλευρά και ψηφίζουν στα μουλωχτά και βγάζουν 

αντιπροσώπους για την Ομοσπονδία εκεί δεν υπάρχει πρόβλημα. Δεν μπορεί 

να κρυφτεί κανείς πίσω από το δάχτυλό του. Σε 40 σωματεία υπάρχουν 

τέτοιοι, σε 40. Και καλά κάνουν… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σας παρακαλώ ησυχία. Αφήστε τον ομιλητή να ολοκληρώσει.  

ΜΠ. ΒΟΡΤΕΛΙΝΟΣ: Εμείς ξέρουμε, ξέρουμε πολύ καλά ότι το ζήτημα της 

εγγραφής όλων των εργαζομένων στα σωματεία είναι ζήτημα συσχετισμού. 

Δεν ξέρουμε σήμερα αν ο συσχετισμός είναι τέτοιος που βοηθάει αλλά εμείς 

σε αυτή τη λογική, σε αυτή την κατεύθυνση θα συνεχίσουμε. Εγγραμμένοι όλοι 

οι εργαζόμενοι ανεξάρτητα από σχέσεις στα σωματεία.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Συνάδελφοι βοηθήστε τη διαδικασία, με τις φωνές δεν βοηθάτε.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε βοήθησε τη διαδικασία σε παρακαλώ πολύ.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, δεν παραχωρώ, παραχώρησα στον 

Μπάμπη το λόγο. Μίλα μετά, πάρε το λόγο μετά.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε να ολοκληρώσει λίγο ο ομιλητής και θα πάρεις το 

λόγο μετά.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Έλα,  έλα. Να δω πόσες φορές θα διακοπεί ο Πρόεδρος. 

Συνάδελφε μπορείς να μιλήσεις. Είναι ο τελευταίος ομιλητής, δεν θα δεχτούμε 

κανέναν άλλον και θα μιλήσει τελευταίος ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής.  

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Ροπαλίδης από την Πάτρα. Συζητάμε το πιο σοβαρό ζήτημα, 

αυτό που απασχόλησε… 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Σταμάτα συνάδελφε, σταμάτα να το εκχυδαϊζεις.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σας παρακαλώ βοηθήστε τη διαδικασία, δεν θα τελειώσουμε 

ποτέ έτσι.  

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Συζητάμε το πιο σοβαρό ζήτημα αυτό που συζητήσαμε 

κυρίως και στο οργανωτικό Συνέδριο, αυτό που συζητήσαμε στο συνέδριο της 

Χίου. Να σας θυμίσω και εγώ ότι είχα πει ότι αν δεν γίνει Πρόεδρος της 

Ομοσπονδίας μας και Πρόεδρος της ΑΔΕΔΥ έκτακτος, έκτακτος 

συμβασιούχος δεν αλλάζει το συνδικαλιστικό κίνημα. Αν τα συμφέροντα 

αυτών των ανθρώπων δεν προταχθούν απέναντι στα δικά μας δεν αλλάζει το 

συνδικαλιστικό κίνημα.  

  Σήμερα κάνουμε συνέδριο… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πες την πρότασή σου συνάδελφε, ανέβηκες να πεις μια 

πρόταση. 

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Χωροφύλακας είσαι συναδέλφισσα; Συζητάμε το πιο σοβαρό 

ζήτημα. Τι μου λες τώρα πρόταση; Δεν ντρέπεσαι λίγο; Τι είναι αυτό το 

πράγμα;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Σε παρακαλώ συνάδελφε να είσαι ευγενικός.  

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Τα πιο σοβαρά πολιτικά ζητήματα δεν θα τα συζητήσουμε; Τι 

είναι αυτό το πρόβλημα; Σε παρακαλώ. Τι είναι αυτό το πράγμα, είναι ντροπή, 

σε παρακαλώ. Κοιτάξτε συνάδελφοι να δείτε… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Συνάδελφοι σταματήστε από κάτω. 

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Ειλικρινά δεν καταλαβαίνω τι πανικός είναι αυτός που σας 

έχει πιάσει.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Συνάδελφοι κοιτάξτε να δείτε, εμείς είχαμε κάνει πρόταση να 

είναι όλοι οι συνάδελφοι και να εκφράζονται και στα δευτεροβάθμια. Όμως το 

κύριο ζήτημα πάλι σήμερα που έχουμε, που πρέπει να βάλουμε και στο 

συνέδριό μας ποιο είναι; Για να καταργήσουμε στην πράξη και τους εκτάκτους 

και το έχουν καταφέρει ορισμένα σωματεία που πραγματικά παλεύουν και για 

την εκπροσώπησή τους, το ίση αμοιβή για ίση εργασία. Αυτό καταργεί στην 
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πράξη και τις διαχωριστικές γραμμές, αυτό μας ενώνει επί της ουσίας. Σε αυτό 

το ζήτημα όλες οι παρατάξεις ή πρέπει να το έχουν προμετωπίδα της πάλης 

τους και όχι να συζητάμε για δύο, τρεις, πέντε αντιπροσώπους που εδώ 

γίνονται και εκεί δεν γίνονται.  

  Αυτό είναι το κεντρικό πολιτικό ζήτημα. Αυτό ξεχωρίζει τους 

συνεπείς αν θέλετε από τους ασυνεπείς. Με αυτή την πρόταση θα πρέπει να 

κατέβουμε και σε αυτό το Συνέδριο και μας το δίνει ευκαιρία το ζήτημα των 

Ιωαννίνων, γιατί εκεί πραγματικά ενδιαφερόμαστε για τους συναδέλφους και 

όχι να πάρουμε 18.000 λέει από τη Θεσσαλονίκη ή 5.000 να αλλάξουμε τους 

συσχετισμούς. Παρόλα αυτά επειδή είναι ένα ζήτημα, επειδή είναι 

εργαζόμενοι, νομίζω ότι πρέπει να πάρουμε τουλάχιστον δικαίωμα λόγου.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και περιμένανε ρε Ροπαλίδη τώρα οι συνάδελφοι να 

ακούσουν ότι τόση ώρα θα τους έδινες το δικαίωμα του λόγου; Και δεν του 

έλεγες να το πούμε εμείς και να τελειώνει και η ταλαιπωρία; Όμως, ακούστε 

λίγο συνάδελφοι, όσοι είναι μέλη του Γενικού Συμβουλίου, αυτό που συμβαίνει 

σήμερα, το είχαμε πει εδώ και ένα χρόνο. Είχαμε πει ότι δημιουργείται ένα 

σοβαρό ζήτημα πιλοτικά για να μη συζητήσουμε τα προβλήματα.  

  Είναι συγκεκριμένη η ευθύνη αυτών που έχουν πάρει αυτή την 

πρωτοβουλία, γιατί συνάδελφοι το ίδιο συμβαίνει και όταν πάμε την κρίσιμη 

ώρα να αποφασίσουμε για κινητοποιήσεις, για να έχουμε τη διαφορετικότητα 

ή θα πάμε με το πλαίσιό μας ή τίποτε. Υπάρχουν όροι, υπάρχουν κανόνες 

τους οποίους πολλοί δεν μας αρέσουν και μας και πολλοί δεν αρέσουν και σε 

εσάς αλλά πρέπει να τους τηρήσουμε.  

  Και επειδή ο Βασίλης ξεκίνησε μια ιστορία και δεν μπορεί η 

ΠΑΣΚΕ να είναι και κερατάδες και δαρμένοι, πριν πάμε το 2004 στο 

ενδιάμεσο συνέδριο, που είναι πράγματι όπως το είπε ο Βασίλης και το 

συμπλήρωσε ο Μπάμπης, φτάσατε να συμφωνήσουμε όλοι ότι πρέπει να 

πάμε βήμα – βήμα στο άνοιγμα του Καταστατικού που να μη βάζει σε 

αμφισβήτηση την εκπροσώπησή μας στην ΑΔΕΔΥ, είχε προηγηθεί όπως 

τώρα πέντε μέρες πριν συνέδριο της ΑΔΕΔΥ και εκεί όλοι αυτοί που σήμερα 

φωνάζουν για τους συναδέλφους που διεκδικούν να είναι ισότιμοι, 
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καταψήφισαν την πρόταση της ΠΑΣΚΕ στο Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ, γιατί αν δεν 

ξεκινήσουμε από εκεί, δεν μπορούμε να τροποποιήσουμε εμείς το 

Καταστατικό και αφήστε τα παραμύθια. Εκεί το καταψηφίσατε Μπάμπη.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο)  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ενιαία πρόταση αλλά δεν ψηφίσατε το ελάχιστο που 

ψηφίσατε εδώ πέρα. Συνάδελφοι  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σας παρακαλώ μην κάνετε διάλογο, είχατε την ευκαιρία στις 

τοποθετήσεις σας να τοποθετηθείτε.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστηκε και το τρομερό εδώ πέρα, ότι λέει 

απόφαση της Γενικής Συνέλευσης. Δηλαδή στο δήμο Θεσσαλονίκης στην 

καθαριότητα δεν είναι εδώ ο φίλος μου ο Φουρλάτος που έχει 120% 

πλειοψηφία, κάθε φορά θα κάνει μια Γενική Συνέλευση, θα αποφασίζει ποιοι 

θα ψηφίζουν, ποιοι δεν θα ψηφίζουν ή μπορεί να παρατείνει και τη θητεία του 

για 20 χρόνια. Δεν είναι δημοκρατική  απόφαση Γενικής Συνέλευσης; Αυτό 

είναι το συνδικαλιστικό κίνημα που θέλετε; Αυτό είναι που θέλετε να το…. 

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σε παρακαλώ συνάδελφε δεν έχεις το λόγο, κάτσε κάτω.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ρε μπάρμπα γνωριζόμαστε εδώ, δεν ήρθαμε τώρα 

εδώ ξαφνικά. Η ενότητα και κλείνω με αυτό… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σε παρακαλώ συνάδελφε κάτσε κάτω, δεν έχεις το λόγο. Άσε 

τον ομιλητή να ολοκληρώσει.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι δεν καθυστερώ. Καταρχήν ανοίχτηκε και 

ένα ζήτημα, λέει να πάμε σε οργανωτικό συνέδριο. Δεν έχουμε συμφωνήσει 

και επικαλούμαι τη μαρτυρία των επικεφαλής των παρατάξεων επειδή το 

σώμα σε αυτό το συνέδριο επειδή είναι μεταβατικό της εφαρμογής του νέου 

μέτρου ότι δεν θα πάμε σε καταστατικό γιατί πιθανώς κάποιοι να μην 

εκφραστούν. 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σε παρακαλώ δεν έχεις το λόγο. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει συνάδελφοι. Μάλλον δεν στο είπαν Γιώργο 

εσένα. Και κλείνοντας συνάδελφοι νομίζω ότι θα πρέπει οι προϋποθέσεις και 

οι συνθήκες που εκλέγουμε τους αντιπροσώπους μας να ισχύουν για όλα τα 

σωματεία να είναι ίδιοι. Δεν μπορεί κάποιοι όπου τους βολεύουν τα κουκιά να 

λειτουργούν όπως πιστεύουν ότι είναι το σωστό και κάποιοι άλλοι να 

ακολουθούν τις καταστατικές διατάξεις της Ομοσπονδίας.  

  Και γι΄ αυτό πιστεύω το Προεδρείο του Συνεδρίου να 

προχωρήσει στη ψηφοφορία ποιοι είναι υπέρ και ποιοι είναι κατά. Νομίζω 

εξαντλήθηκε το θέμα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Προχωράμε στη ψηφοφορία. Το απόγευμα θα τα πείτε. Τώρα 

ψηφίζουμε για Γιάννενα.   

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εάν θέλουμε να απεγκλωβιστούμε από τη 

διαδικασία εμείς θα κάνουμε μια διαφορετική πρόταση. Παραμένουμε 

σταθεροί σε αυτό που είπαμε και εμείς δεν κάνουμε κανένα βήμα και κανένα 

ελιγμό και για να ξέρετε πόσο σοβαρά μιλάμε, με έχουν στα δικαστήρια επειδή 

έχω εγγράψει τους ημερομίσθιους στο Σύλλογο. Αλλά βήμα δεν κάνουμε 

πίσω απ΄ αυτά που λέμε. Είμαι στα δικαστήρια από την ΠΑΣΚ και την ΑΣΚ 7 

Φεβρουαρίου γιατί εγγραφήκανε στο Καταστατικό οι ημερομίσθιοι αλλά δεν 

μπορώ εγώ στο Καταστατικό της Ομοσπονδίας είναι διαφορετικό να κάνω 

ελιγμούς.  

  Η πρότασή μας είναι εφόσον υπάρχει ένα ζήτημα με τα Γιάννενα 

που είναι η κορυφή του παγόβουνου και δεν είναι το ζήτημα είναι οι 

ημερομίσθιοι το ζήτημα. Εάν θέλετε μπορούμε να πάμε σε ένα εξάμηνο όπως 

ορίζουν οι καταστατικές διαδικασίες σε οργανωτικό συνέδριο και καταστατικό 

συνέδριο για να αλλάξουμε το καταστατικό.  

  Να πάμε αυτή τη στιγμή ως έχει το καταστατικό και σε έξι μήνες 

να πάμε σε οργανωτικό συνέδριο, καταστατικό συνέδριο για να μπούμε στη 

διαδικασία αλλαγής των διατάξεων του καταστατικού. Δεν υπάρχει άλλη λύση. 

Οποιαδήποτε άλλη λύση έχετε να φέρετε είναι αίολη. Αυτή είναι η πρότασή 
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μας και τη βάζουμε ως δεύτερη απόφαση. Και τη βάζουμε για ψηφοφορία στο 

Συνέδριο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τώρα ψηφίζουμε για τη νομιμοποίηση ή μη του Συλλόγου των 

Ιωαννίνων και μετά θα μπει η πρόταση του Πολυμερόπουλου. Ψηφίζουμε 

μόνο με κάρτες.  

  Το λόγο έχει ο Χαρίσης. 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι στην έναρξη του συνεδρίου ψηφίσαμε για 

συγκρότηση του συνεδρίου σε σώμα, με όσους αντιπροσώπους έχουν πάρει 

κάρτα και η ενημέρωση από τη Γραμματεία ήταν ότι υπήρχε απαρτία στο 

συνέδριο. Που σημαίνει ότι για τη ψηφοφορία αυτή που θα γίνει, θα πρέπει να 

ψηφίσουν οι αντιπρόσωποι που έχουν πάρει κάρτες. Δηλαδή, οι εκκρεμότητες 

που υπάρχουν αν δεν απατώμαι με το Σύλλογο νομίζω των περιφερειακών 

δήμων της Θεσσαλονίκης, δεν ξέρω αν νομιμοποιήθηκε και όποιος άλλος 

Σύλλογος δεν νομιμοποιήθηκε δεν ψηφίζουν αυτοί, θα ψηφίσουν μόνο οι 

συνάδελφοι που έχουν κάρτες, για να είναι νόμιμη η απόφαση.  

  Το απόγευμα με βάση τη διαδικασία που έχουμε συμφωνήσει 

και είχε ανακοινώσει ο επικεφαλής της Επιτροπής Πιστοποίησης είναι θα 

νομιμοποιηθούν ή όχι οι Σύλλογοι, δύο τρεις Σύλλογοι που έχουν 

εκκρεμότητες. Αυτή ήταν η απόφαση που έχουμε πάρει. Τώρα επειδή πήρα 

το λόγο επί της διαδικασίας και για να μην ξαναπάρω το λόγο, για την 

πρόταση που έκανε ο συνάδελφος ο Βασίλης σε σχέση με το Οργανωτικό 

Καταστατικό Συνέδριο σε έξι μήνες, νομίζω ότι το σωστό θα είναι να 

προσανατολιζόμαστε σε Καταστατικό Συνέδριο στο Τακτικό Συνέδριο. Γιατί σε 

έξι μήνες δεν μπορούμε να πάμε σε Συνέδριο.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συνάδελφοι δεν το καταλαβαίνω αυτό. Από τη στιγμή που 

υπάρχουν έστω και 10 – 15 σύνεδροι, επειδή μιλάτε για ενιαία, ανατρέπετε 

ανά πάσα στιγμή αυτό που έχετε συμφωνήσει. Μιλάτε για ενιαία γραμμή με 

ελαστικοποίηση στον έλεγχο. Απορώ τότε γιατί οι περιφερειακοί, γιατί η 

Κάλυμνος, γιατί τρεις  τέσσερις Σύλλογοι έχουν διαφορετική αντιμετώπιση. Γι΄ 

αυτό πρέπει να συμμετέχουν. Διαφορετικά κάνουμε διακρίσεις στην απόφαση 

που έχουμε πάρει. 
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  Και όσο έχει να κάνει με την πρόταση από πλευράς ΔΑΚΕ σε έξι 

μήνες εμείς την αποδεχόμαστε αλλά για να το επιβεβαιώσουμε αυτό, τώρα 

πρέπει να ψηφίσουμε για την υιοθέτηση του Συλλόγου των εργαζομένων του 

Δήμου Ιωαννίνων.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πάμε σε ψηφοφορία της πρότασης νομιμοποιούμε ή όχι τα 

Γιάννενα. Με κάρτες μόνο.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (μιλάει χωρίς μικρόφωνο) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Αυτά που είπες θα τεθούν σε ψηφοφορία μετά. Είμαστε Σώμα, 

συμφωνήσαμε. Προχωράμε σε ψηφοφορία. Ποιοι είναι υπέρ της 

νομιμοποίησης.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιοι είναι κατά της νομιμοποίησης;  

Διεξάγεται ψηφοφορία δι΄ ανατάσεως της χειρός 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Δεν νομιμοποιείται ο Σύλλογος του Νομού Ιωαννίνων. 
Προχωράμε στην πρόταση που έκανε ο Πολυμερόπουλος για Καταστατικό.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι εμείς την πρόταση που έκανε ο 

συνάδελφος ο Πολυμερόπουλος συμφωνούμε με την πρόταση του 

συνάδελφου του Χαρίση, το Τακτικό Συνέδριο να γίνει και Οργανωτικό 

Καταστατικό και νομίζω θα την αποδεχτεί και ο Βασίλης.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Είναι δύο προτάσεις. Ένα για να πάμε σε έξι μήνες σε 

Καταστατικό Συνέδριο και η άλλη είναι να πάμε το επόμενο Τακτικό Συνέδριο 

να είναι και Καταστατικό. Ποιος είναι υπέρ της πρότασης, το επόμενο Τακτικό 

να είναι και Καταστατικό.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Με ποιους αντιπροσώπους; Τους κατ΄ επιλογήν 

νομιμοποιηθέντες;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Δεν έχεις το λόγο Γιώργο. Το λόγο έχει ο Βίτσιος ο Άρης.  

Α. ΒΙΤΣΙΟΣ: Συνάδελφοι ένα λεπτάκι για να τελειώνουμε, θέλετε όλοι να 

φύγετε, είναι ώρα του φαγητού. Εμείς προκειμένου να εναρμονιστούμε, δεν 
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είναι ζήτημα εξαμήνου ή ενάμισι χρόνου, τροποποιούμε την πρόταση και 

μιλάμε το Τακτικό Συνέδριο της Ομοσπονδίας να γίνει και το Οργανωτικό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία. Άρα απόφασή μας είναι το επόμενο Τακτικό να είναι και 

Καταστατικό Συνέδριο. Ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης;  

Διεξάγεται ψηφοφορία δι΄ ανατάσεως της χειρός 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιοι είναι κατά; Λευκά;  Κανένα. Πέρασε η πρόταση. 
Διακόπτουμε τώρα και το απόγευμα 5 η ώρα θα συνεχίσουμε. Η ΔΑΚΕ έχει 

Ολομέλεια στις 7.45 στα γραφεία της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. στον τρίτο όροφο.  

Α. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Να κάνουμε μια ανακοίνωση στους συνέδρους. Η 

ΔΑΚΕ έχει Ολομέλεια στις 8 παρά τέταρτο το απόγευμα στα γραφεία της 

Π.Ο.Ε.-ΟΤΕ στον 3ο όροφο, πλατεία Καραϊσκάκη.  

 

ΛΗΞΗ ΠΡΩΙΝΗΣ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ 
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ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Λοιπόν, θα ξεκινήσουμε με την εισήγηση του Προέδρου της 

Εκτελεστικής Επιτροπής πάνω στο θέμα. Θα ήθελα να παρακαλέσω όσοι θα 

τοποθετηθούν να φέρουν στο Προεδρείο μέσα στην ώρα που θα μιλάει ο 

Πρόεδρος, ποιοι θέλουν να γραφτούν ομιλητές, ποιοι έχουν ερωτήσεις, για να 

μπορέσουμε να κατανείμουμε και το χρόνο. Ευχαριστώ. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Έχω το λόγο Σούλα; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Έχετε το λόγο, ναι Πρόεδρε.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, το αναλυτικό κείμενο της εισήγησης το 

έχετε όλοι μέσα στο υλικό που σας έχει δώσει η Ομοσπονδία, αλλά νομίζω ότι 

κάποια πράγματα πρέπει να τα πούμε και κυρίως τα ζητήματα που έχουν να 

κάνουν με την πολιτική κατάσταση που διανύουμε, αλλά νομίζω ότι θα πρέπει 

και κάποια ζητήματα άλλα, τα οποία είναι επίκαιρα να τα συζητήσουμε και να 

είναι αντικείμενο του διαλόγου αυτές τις δύο μέρες. 

  Νομίζω, ότι έχουμε το περιθώριο μιας και το Συνέδριο μας δεν 

είναι εκλογικό, να ανοίξουμε ένα διάλογο για σοβαρά ζητήματα που 

απασχολούν όχι μόνο τους εργαζόμενους, αλλά συνολικά την Τοπική 

Αυτοδιοίκηση και μακριά από το άγχος των ψήφων και των εκλογών, 

μπορούμε μέσα από μια διαδικασία σύνθεσης των απόψεων, να καταλήξουμε 

σε κάποια ζητήματα που θα μπορέσουμε το επόμενο χρονικό διάστημα να 

διαπραγματευτούμε, να διεκδικήσουμε, αλλά και να έχουμε ως στόχους σαν 

συνδικαλιστικό κίνημα των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. 

  Το 36ο Ενδιάμεσο Συνέδριο της Ομοσπονδίας πραγματοποιείται 

σε μια περίοδο που η Κυβέρνηση επιδιώκει να ολοκληρώσει την κατεδάφιση 

της κοινωνικής ασφάλισης στη χώρα μας. Οι εργαζόμενοι στο δημόσιο και την 

Τοπική Αυτοδιοίκηση  δέχονται καθημερινά την επίθεση από τις πολιτικές της 

Κυβέρνησης. Επίθεση στο βιοτικό επίπεδο, επίθεση στην εργασιακή ασφάλεια 

και εργασιακές σχέσεις, επίθεση στην ποιότητα ζωής.  
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  Η περιοριστική οικονομική πολιτική μόνο για τους εργαζόμενους 

δεν τελειώνει ποτέ. Οι οικονομικές θυσίες που υπεβλήθησαν διαχρονικά δεν 

έφεραν κανένα όφελος γι’ αυτούς. Τα επίπεδα φτώχειας αυξάνουν, η ακρίβεια 

πλήττει ακόμα περισσότερο και διαρκώς χαμηλότερες τάξεις. Αντίθετα τα 

επίπεδα κέρδους για τις επιχειρήσεις και τις Τράπεζες έχουν ξεπεράσει κάθε 

όριο, ενώ είναι γνωστά τα χρέη στο τραπεζικό σύστημα και η υπερχρέωση του 

καταναλωτικού κοινού. 

  Οι οικονομικές μεταρρυθμίσεις γίνονται μόνο στο όνομα της 

ανταγωνιστικότητας και των κερδών των ολίγων επιχειρηματιών. Το κοινωνικό 

νέο μοντέλο που προωθείται στη χώρα μας επιδιώκει τη συρρίκνωση του 

κοινωνικού κράτους με μείωση των κοινωνικών δαπανών για παιδεία, υγεία, 

πρόνοια.  

  Επιδιώκει μείωση του ρόλο του δημόσιου τομέα, 

ιδιωτικοποιήσεις, ανισοκατανομή του παραγόμενου κοινωνικού πλούτου υπέρ 

των ολίγων. Κυριαρχούν οι νεοφιλελεύθερες πολιτικές, η ελαστικότητα των 

εργασιακών σχέσεων, η ανασφάλεια. Η εργοδοσία, κρατική ή ιδιωτική, γίνεται 

μέρα με την ημέρα πιο επικίνδυνη, πιο επιθετική. Η έννοια της πλήρους 

απασχόλησης γίνεται παρελθόν. Οι απολύσεις είναι το παρόν και η ανεργία το 

μέλλον.  

  Βιώνουμε μια σύγκρουση των δυνάμεων της εργασίας, με τις 

δυνάμεις της αγοράς, των μισθωτών που προσπαθούν να διαφυλάξουν τα 

δικαιώματά τους και των επιχειρηματιών που επιδιώκουν να αυξήσουν τα 

κέρδη τους.  

  Οι δημόσιοι υπάλληλοι και οι υπάλληλοι των Ο.Τ.Α. συνεχίζουν 

να αναμένουν την τήρηση της υπόσχεσης του Πρωθυπουργού για ένα νέο 

μισθολόγιο, έχουν μείνει στις υποσχέσεις για οικονομική αναβάθμιση, για 

άρση των αδικιών και ανισοτήτων, για σύγκλιση των αμοιβών με το μέσο όρο 

των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

  Η ονομαστική αύξηση του εισοδήματος κινήθηκε κάτω από τα 

όρια του πληθωρισμού το 2006 και το 2007 και βέβαια όπως προβλέπει το 

σχέδιο του προϋπολογισμού και το 2008 οι δημόσιοι υπάλληλοι θα υποστούν 
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νέα μείωση του πραγματικού εισοδήματός του, κάτι που διευρύνει ακόμη 

περισσότερο την απόκλιση από το μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

  Η επίθεση όμως δεν σταματά εδώ. Συνεχίζεται συνολικά στη 

δημόσια διοίκηση. Η κοινωνία και οι εργαζόμενοι στο δημόσιο τροφοδοτούνται 

καθημερινά από τις ανακοινώσεις της Κυβέρνησης για επανίδρυση του 

κράτους και την αλλαγή στην κρατική μηχανή. Αντ’ αυτού όμως η κατάσταση 

στη δημόσια διοίκηση όχι μόνο δεν βελτιώνεται, αλλά διαρκώς χειροτερεύει.  

  Η γραφειοκρατία, η πολυνομία, η αναξιοκρατία, ο 

συγκεντρωτικός χαρακτήρας λειτουργίας του κράτους, η έλλειψη σύγχρονων 

υποδομών και νέων τεχνολογιών, οι χαμηλές αμοιβές, η ανύπαρκτη 

επιμόρφωση και ειδικότερα η παθογένεια του πολιτικού συστήματος που θέλει 

τη δημόσια διοίκηση λάφυρο των νικητών στις βουλευτικές εκλογές 

εξακολουθούν να παραμένουν οι μεγάλες πληγές της. 

  Η πολιτική ομηρία, η εκμετάλλευση και το εμπόριο ελπίδας για 

να μια θέση στο δημόσιο σε συνδυασμό με την αφερεγγυότητα  του 

συστήματος πρόληψης, προαγωγής και εξαγωγής πολλαπλασιάσουν τα 

προβλήματα. Αντί την ενίσχυση της λειτουργικής αυτοτέλειας, συζητά την 

βαθύτερη υποταγή στις κομματικο-πελατειακές σχέσεις που θα προκύψει από 

την εργασιακή ανασφάλεια.  

  Η σχεδιαζόμενη Αναθεώρηση του Συντάγματος δεν ξεκίνησε 

όπως πάρα πολλοί είχαν υποστηρίξει για επικοινωνιακούς λόγους, είναι 

βαθύτατη, ιδεολογική και πολιτική επιλογή, που στοχεύει να θωρακίσει με 

συνταγματικές διατάξεις τις απαιτήσεις της αγοράς και του 

νεοφιλελευθερισμού.  

  Γι’ αυτό και θέματα που προτάσσει έχουν σχέση με τα κοινωνικά 

δικαιώματα και πώς θα περιοριστούν με τη δημοσιονομική πειθαρχία και τη 

συρρίκνωση του δημόσιου τομέα.  

  Απέναντι σε όλα αυτά αναζητείται από τον εργαζόμενο ο 

δυναμικός ρόλος του συνδικαλιστικού κινήματος. Τι μορφή αντίστασης θα 

οργανώσει και πώς θα ανατρέψει αυτή την κατάσταση, τι λύσεις και τι 
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αποτελέσματα ορατά υπάρχουν απ’ αυτή την μακρόχρονη αγωνιστική 

συνδικαλιστική αντιπαράθεση με την Κυβέρνηση; 

  Για να απαντηθεί το ερώτημα απαιτείται η διεύρυνση της 

σημερινή κατάστασης σε οργανωτικό και πολιτικό επίπεδο του 

συνδικαλιστικού κινήματος. Χρειάζεται εκ βάθρων αναθεώρηση των μέσων, 

των μεθόδων και των διαδικασιών που χρησιμοποιεί σε διάφορα επίπεδα, 

δηλαδή ο τρόπος που λειτουργεί και διαπραγματεύεται. 

  Πρέπει να απαντήσουμε στα ερωτήματα, τι βαθμό 

πολιτικοποίησης έχει επιτευχθεί σήμερα στο κίνημα; Πόσο μαζικό είναι; Τι 

ταξική συνείδηση υπάρχει; Πόσο ενωμένο είναι; Πόσο δρα συλλογικά; Τι 

υποδομές χρησιμοποιεί; Πόσο οικονομικά αυτόνομο είναι; Ποια η 

επικοινωνιακή στρατηγική του;  

  Τα αίτια, συνάδελφοι είναι βαθύτατα πολιτικά. Έχουν σχέση με 

το βαθμό πολιτικοποίησης, συνειδητότητας, ιδεολογικής αντίληψης, πολιτικής 

ανάλυσης των εργαζομένων, έχουν σχέση με το βαθμό πολιτικής 

παρέμβασης και οργανωτικής συγκρότησης των Συνδικάτων. 

  Ο παγκοσμιοποιημένος νεοφιλελευθερισμός, η έκρηξη της 

τεχνολογίας, η ατομική στάση, η καταλυτική επίδραση στον τρόπο λειτουργίας 

των Μέσων Μαζικής Επικοινωνίας, οι πολιτικές που διαπερνούν τα 

προοδευτικά πολιτικά σχήματα σε συνδυασμό με τις πολιτικές και 

οργανωτικές αδυναμίες του συνδικαλιστικού κινήματος έχουν σημαντική 

επίπτωση στην οργανωμένη συνδικαλιστική δράση. Η παθογένεια και οι 

αντιδράσεις από τον καναπέ είναι βασικές αρνητικές συνιστώσες.    

  Είμαστε όμως υποχρεωμένοι να απαντήσουμε. Να 

απαντήσουμε με μια στρατηγική ανατροπής της κατάστασης, σφυρηλάτησης 

της ενότητας στη δράση και χάραξη μιας πορείας πολιτικής αυτονομίας για το 

σύνολο των προβλημάτων και στο επίπεδο της κοινωνίας και στο επίπεδο 

των εργαζομένων. 

  Να μην ανεχτούμε πλέον διαπραγματεύσεις παρωδία – 

κοροϊδία. Το συνδικαλιστικό κίνημα πρέπει να αφυπνιστεί. Επιβάλλεται τώρα 

άμεσα κοινωνική αντίσταση για την ανατροπή αυτών των πολιτικών, 
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διαφορετικά το μέλλον θα είναι δυσοίωνο με ανατροπή όλων των κοινωνικών 

κατακτήσεων.  

  Πρέπει η Ομοσπονδία μας μέσα απ’ αυτό το Συνέδριό της να 

βάλει τις προϋποθέσεις για την ανατροπή του σκηνικού και να θέσει τους 

στόχους και τις προτεραιότητες των εργαζομένων. 

  Νομίζω ότι τα ζητήματα που βάζει το κείμενο: το μισθολόγιο, το 

φορολογικό σύστημα, οι εργασιακές σχέσεις, οι Δημοτικές Επιχειρήσεις, η 

δημόσια διοίκηση και τι δημόσια διοίκηση θέλουμε, τι Τοπική Αυτοδιοίκηση  

και ποιος πρέπει να είναι ο ρόλος της στο σύγχρονο κράτος, τα ζητήματα της 

διαχείρισης των απορριμμάτων, η επίθεση που δεχόμαστε από την 

Κυβέρνηση και η υπεράσπιση των τελευταίων ασφαλιστικών συνταξιοδοτικών 

μας δικαιωμάτων.  

  Ο νέος Κώδικας Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων, η 

βελτίωση των διατάξεων που πρέπει το επόμενο χρονικό διάστημα να μας 

απασχολήσουν, η αυτόνομη λειτουργία και η υπεράσπιση των ασφαλιστικών 

μας ταμείων (ΤΑΔΚΥ-ΤΥΔΚΥ), η υγιεινή και ασφάλεια, η εφαρμογή του 

θεσμικού πλαισίου των συλλογικών συμβάσεων εργασίας, η προληπτική 

ιατρική, τα ζητήματα που έχουν να κάνουν με την υπεράσπιση της εργασία 

των συναδέλφων στις προνοιακές δομές, η συνέχιση αυτών των 

προγραμμάτων.  

  Ένα νέο θεσμικό πλαίσιο συλλογικών διαπραγματεύσεων, τα 

οργανωτικά, η ενίσχυση του ρόλου των Πρωτοβαθμίων Συλλόγων, της 

Ομοσπονδίας, η συμμετοχή μας στην ΑΔΕΔΥ, τα περιφερειακά τμήματα, το 

Κέντρο Μελετών και Τεκμηρίωσης και η λειτουργία πιο οργανωμένα των 

Γραμματειών που έχουμε συστήσει το τελευταίο χρονικό διάστημα είναι 

σημαντικά ζητήματα.   

  Νομίζω, συνάδελφοι, ότι πριν κλείσω την τοποθέτηση μου για το 

πρόγραμμα δράσης, γιατί έτσι κι αλλιώς πιστεύω, ότι από όλους θα υπάρξει 

μια τοποθέτηση, κρίνω σκόπιμο σε πέντε σημεία, έξι σημεία να κάνω και μια 

ενημέρωση για τα ζητήματα που μας απασχόλησαν το προηγούμενο χρονικό 

διάστημα.  
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  Και ξεκινάω και παίρνω αφορμή από ένα έντυπο – ανακοίνωση 

που μοίρασε ο Σύλλογος Εργαζομένων του Δήμου Θεσσαλονίκης για τα 

βαρέα και ανθυγιεινά. Λένε  οι συνάδελφοι, δεν συμφωνούμε μ’ αυτή την 

ψήφιση του πλαισίου για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Και εγώ λέω, την έχουν 

διαβάσει τη διάταξη; Εγώ λέω, όχι. Και το λέω όχι μόνο για αυτούς τους 

συναδέλφους, αλλά για την πλειοψηφία των συναδέλφων που μεν την 

κριτικάρουν την διάταξη, αλλά δεν την ξέρουν. 

  Και γι’ αυτό είναι μέσα στο πλαίσιο διεκδίκησης αναλυτικά. 

Κανένας δεν λέει ότι η διάταξη λύνει το ζήτημα των βαρέων και ανθυγιεινών 

στο σύνολο. Είναι το πρώτο βήμα. Διαφωνεί η Ομοσπονδία, διαφωνεί και 

συνεχίζει και εντείνει τον αγώνα της για να γίνει αποδεκτή στο σύνολο η 

πρότασή μας.  

  Τι λέει η διάταξη, η οποία να σας ενημερώσω, μετά την 

προκήρυξη της τελευταίας απεργιακής κινητοποίησης και τη δέσμευση του 

Υπουργού Οικονομίας και Οικονομικών ότι θα πάει έτσι όπως είναι στη 

Βουλή, αυτή τη στιγμή είναι στο Ελεγκτικό Συνέδριο και την Τετάρτη περνάει 

από την Ολομέλεια, γιατί όπως ξέρετε, σύμφωνα με το Σύνταγμα χρειάζεται η 

γνωμοδότηση της Ολομέλειας του Ελεγκτικού Συνεδρίου. 

  Αφού αναφέρει η διάταξη, ότι εντάσσει την κατηγορία των 

υπερβαρέων και να πω στους συναδέλφους της Θεσσαλονίκης, τους τα 

έχουμε πει, πέρσι στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης πήγε αντιπροσωπεία της 

Εκτελεστικής Επιτροπής, ζήτησε από το Σύλλογο να μαζέψει τους 

εργαζόμενους να τους ενημερώσει, είμαστε εκεί, αλλά δεν ήρθαν.  

  Η Ομοσπονδία δεν κάνει καμία κατηγοριοποίηση, είναι 

ασφαλιστικός όρος, τα βαρέα και τα υπερβαρέα. Τα υπερβαρέα είναι 58-53, 

τα βαρέα είναι 60-55. Και επίσης με τον νόμο Σιούφα το 1992 και η κατηγορία 

των υπερβαρέων είχε πάει στα 55 και στα 60.  

  Άρα κρίνοντας τη διάταξη θα δούμε, ότι έρχεται η Ομοσπονδία 

και αλλάζει την κατηγορία των υπερβαρέων και το επαναφέρω στα 58-53. 

Δεύτερον, αφού λέει ποιες κατηγορίες, διορθώνει τις αδικίες που έχει κάνει η 

διάταξη του 2703 γιατί εκεί δεν μίλαγε 53-58, 15 τελευταία 12 χρόνια να μην τα 

λέω αναλυτικά και τρώω  το χρόνο. Το 2703 έλεγε το επασφάλιστρο, το 
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επασφάλιστρο είναι 4,3%, είναι 2,2% στα βαρέα και συν 2,1% στα 

υπερβαρέα, σύνολο 4,3%.  

  Στον ιδιωτικό τομέα πληρώνει ο εργαζόμενος το 4,3% συν το 

6,67% και ο εργοδότης πληρώνει την εργοδοτική εισφορά που είναι το 13% 

πόσο συν την επιπλέον εισφορά στον ιδιωτικό τομέα.  

  Στο δημόσιο γιατί ακούγεται κι αυτό μέσα από τα έντυπα, να 

πληρώσει λέει ο εργοδότης και το κράτος. Στο δημόσιο δεν υπάρχει 

εργοδοτική εισφορά στις συντάξιμες εισφορές. Το κράτος είναι αυτό που 

σύμφωνα με το Σύνταγμα εγγυάται τις συντάξεις, δεν υπάρχει εργοδοτική 

εισφορά.  

  Άρα λαϊκίζουμε, παραπληροφορούμε και θέλουμε να είμαστε 

αρεστοί σε κάποιους, γιατί με τον 2703 όταν ψηφίστηκε και συμφωνούσατε και 

ήσασταν από τους βασικούς συντάκτες φίλε Γιάννη, είπες τότε, να πληρώνει ο 

Δήμος εργοδοτική εισφορά;  

  Θα απαντήσεις γιατί ήσουνα από τους βασικούς συντάκτες και ο 

συχωρεμένος ο Γιάννης ο Νικήτας και εμείς ήρθαμε σαν παράταξη, 

αναγνωρίσαμε ότι υπάρχει λάθος εδώ, γι’ αυτό δεν έκανε κανένας χρήση και 

πρέπει να βελτιώσουμε τη διάταξη. 

  Και εμείς λέγαμε σαφέστατα στην περσινή απεργία ένα νέο 

πλαίσιο που θα κινείται στα ζητήματα που έχει να κάνει με το ίδιο θεσμικό 

πλαίσιο που έχει ο ιδιωτικός τομέας, εσείς λέγατε τότε, να διορθώσουμε τον 

2703.  

ΜΕΛΟΣ:  Εσείς μου λέγατε να τον καταργήσουμε. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εμείς ζητάγαμε να τον καταργήσουμε και να έχουμε 

μια διάταξη που να είναι πολύ πιο προχωρημένη απόν τον 2703. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Σας παρακαλώ να μην διακόπτετε τον ομιλητή. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάσσει στις συντάξιμες αποδοχές και το ειδικό 

επίδομα απασχόλησης. Και γι’ αυτό ήταν και η επιμονή της Ομοσπονδίας, ότι 

να μην πάμε σε αυξήσεις στα έξοδα κίνησης, να πάμε στο επίδομα 

απασχόλησης. 
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  Δεύτερον, όσοι είχαν ενταχθεί με τον 2703, δεν χρειάζεται να 

κάνουν αίτηση, αυτόματα εντάσσονται. Και όσοι επιλέξουν από τους παλιούς 

εργαζόμενους θα πληρώσουν για να υπάρχει ένα πλαίσιο ίσης μεταχείρισης 

από 8/4/99 που ισχύει ο 2703 την εισφορά το 4,3%. 

  Όσοι έχουν χρόνια υπηρεσίας πριν τις 8/4/99 και εργάζονται σ’ 

αυτές τις ειδικότητες, για κάθε 7 χρόνια τους δίνουν έναν πλασματικό χρόνο 

υπηρεσίας.  

  Τέταρτον, ξέχασα να σας πω, ότι όσοι πλέον προσλαμβάνονται 

θα ασφαλίζονται υποχρεωτικά στο καθεστώς των βαρέων και ανθυγιεινών και 

για έναν πρόσθετο λόγο, γιατί κάποιοι έρχονται καταλαμβάνουν τις θέσεις, 

έχουν αυξημένα τυπικά προσόντα, αλλά περιμένουν μετά από χρόνια, έτσι να 

είναι και ένα αντικίνητρο κάποιοι που καταλαμβάνουν αυτές τις θέσεις να μην 

έχουν στο μυαλό τους ότι θα φύγουν και κάθε φορά θα λέμε, έχουμε έλλειψη 

προσωπικού. 

  Όσοι θα εντάσσονται στα βαρέα και ανθυγιεινά, θα έχουν για 

κάθε πέντε χρόνια πραγματικής υπηρεσίας ένα πλασματικό μισθολογικό 

κλιμάκιο, στα πέντε χρόνια ένα, στα δέκα δύο, στα δεκαπέντε τρία. Και αυτό 

για να ωριμάζουν μισθολογικά στα 30 χρόνια, όχι στα 35 όπως οι υπόλοιποι. 

Γιατί αυτή ήταν και η ατέλεια του 2703. Μπορεί να έβγαινες στα 58, αλλά δεν 

έπαιρνες πλήρη σύνταξη. Επίσης το επίδομα ειδικής απασχόλησης θα 

καταβάλλεται και στο προσωπικό που ήδη θα ενταχθεί με τις διατάξεις που 

ήταν ήδη ενταγμένο με τον 2703.  

  Πέμπτον, στον ιδιωτικό τομέα, στο ΙΚΑ, ο κανονισμός βαρέων 

και ανθυγιεινών επαγγελμάτων λέει, ότι κάποιοι που δεν κάνουν χρήση του 

μειωμένου ορίου ηλικίας και φύγουν στα 60, στα 65 για κάθε χρόνο που είναι 

ασφαλισμένοι προσαυξάνεται η σύνταξή τους στο ποσοστό αναπλήρωσης. Αν 

είναι 70% και βγουν στα 65, είναι στο 77,22% αν δεν κάνω λάθος. 

  Άρα θα πρέπει και εμείς να προσαρμόσουμε αυτή τη διαδικασία 

στην ιδιαιτερότητα που υπάρχει στο δημόσιο. Και λέμε, για κάθε χρόνο που 

είναι ασφαλισμένος στα βαρέα και ανθυγιεινά να προσαυξάνεται η σύνταξή 

τους κατά 0,35%. Και αυτό δεν έχει να κάνει, γιατί ακούγεται κι αυτό, ότι εμείς 

προσαυξάνουμε λέει τον εργασιακό βίο, γιατί αν κάποιος συνάδελφος που το 
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όριο ηλικίας είναι 50 στην καθαριότητα. Αν κάποιος προσλαμβάνεται στα 50 

του χρόνια στην καθαριότητα και όπως είπαμε στην αρχή υποχρεωτικά θα 

ασφαλιστεί στα βαρέα και ανθυγιεινά, δεν έχει κανένα νόημα, γιατί 50 και 15, 

θα βγει στα 65, αλλά δεν θα κάνει χρήση του μειωμένου ορίου ηλικίας. Αυτός 

αφού θα πληρώνει υποχρεωτικά επασφάλιστρο, γιατί να μην παίρνει την 

προσαύξηση.  

  Αυτό είναι το νόημα αυτής της διάταξης. Όλα τα άλλα που 

ακούγονται είναι εκ του πονηρού. Και βέβαια με τον τελευταίο Κώδικα 

Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων καθιερώνεται για πρώτη φορά στις 

κατηγορίες των εργαζομένων που εντάσσονται στα βαρέα και ανθυγιεινά και 

το εργατικό ατύχημα και η επαγγελματική ασθένεια, που κανένας άλλος 

κλάδος στο δημόσιο δεν το έχει και κάνουμε την αρχή. 

  Εμείς λέμε συνάδελφοι, ότι δεν μας ικανοποιεί η πρόταση της 

Κυβέρνησης και νομίζω, ότι το λένε όλοι, κάνουμε το πρώτο βήμα. Το 

επόμενο βήμα είναι να εντάξουμε και την κατηγορία των βαρέων, γιατί μέσα 

από την αναθεώρηση που θέλει να κάνει η Κυβέρνηση στον Κανονισμό 

Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελμάτων κανένα από τα επαγγέλματα αυτά 

δεν πρόκειται να βγει. 

  Άρα το επόμενο στάδιο είναι να μπουν τα βαρέα, να εντάξουμε 

νέες κατηγορίες, όπως είναι το πράσινο, η Δημοτική Αστυνομία και άλλες 

κατηγορίες που θα κάτσουμε να συζητήσουμε. Και το μεθεπόμενο στάδιο είναι 

αφού πλέον ο κλάδος έχει ικανοποιήσει ένα αίτημα πολλών ετών, να πάμε και 

σε μείωση του επασφαλίστρου.  

  Αυτή είναι η στρατηγική της Ομοσπονδίας. Δεν μπορεί να λέμε, 

ότι εφ΄ όσον δεν έχουμε κατακτήσει κάτι που ουσιαστικά μας ταλανίζει τα 

τελευταία χρόνια, έχουμε κατακτήσει γραφικοί, επέκταση των βαρέων, άλλοι 

δεν μας πιστεύουν, να πάμε εμείς από μόνοι μας να αλλάξουμε όλο το 

ασφαλιστικό συνταξιοδοτικό σύστημα.  

  Και λέμε πολλοί συνάδελφοι, μα έπρεπε να μεθοδεύσουμε τις 

κινητοποιήσεις μας με άλλες δυνάμεις. Πού ήταν αυτές οι δυνάμεις; 

Απαγόρευσα από κανέναν να έρθει από κανένα άλλο κλάδο να κατεβούμε 

μαζί να λύσουμε τα βαρέα και ανθυγιεινά;  
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  Γι’ αυτό καλό είναι συνάδελφοι, να μην μηδενίζουμε 

οποιαδήποτε κατάκτηση. Λένε οι συνάδελφοι της Θεσσαλονίκης, να μπουν 

όλοι οι κλάδοι που είναι στα βαρέα. Αυτό κάνουμε. Υπάρχει όμως μια 

διαφοροποίηση συνάδελφοι. Όταν λέμε οικοδομικές εργασίες και επειδή 

κάναμε και ερώτημα και μάλιστα τα επαγγέλματα που μου τα έδωσε ένας 

συνάδελφος της ΔΑΣ, κάναμε ερώτημα στο ΙΚΑ και λέμε μπορείτε να μας 

πείτε, αυτοί, αυτοί, αυτοί σε ποια κατηγορία ανήκουν; Και μας απαντάει το 

ΙΚΑ.  

  Να με συγχωρείτε, για να σας το διαβάσω ακριβώς για να δείτε. 

Λέει, με τον όρο ξυλουργοί οικοδομών, καλύπτονται οι ξυλουργοί που 

εργάζονται για όσο χρόνο διαρκεί η εργασία τους στις νέο ανεγειρόμενες 

οικοδομές με αντικείμενο απασχόληση στην εκτέλεση των πάσης φύσεων 

ξυλουργικών εργασιών, δηλαδή την τοποθέτηση κουφωμάτων, θυρών, 

παραθύρων, ντουλαπιών, ταβανιών και κλπ. ξύλινων πλαισίων στις 

οικοδομές.  

  Το ίδιο αναφέρει και για τους υδραυλικούς, λέει ότι δεν είναι 

αυτοί που είναι στη συντήρηση, είναι αυτοί οι είναι στην κατασκευή των 

δικτύων υγιεινής και ύδρευσης μέσα στις οικοδομικές εργασίες. Το ίδιο 

απαντάει και στις οικοδομικές εργασίες. Οικοδόμος θεωρεί αυτόν που θα 

καλουπώσει, αυτόν που θα σιδερώσει και αυτόν που θα ρίξει τα μπετόν, κάτι 

που δεν υπάρχει σ’ εμάς. Υπάρχει ο χτίστης, ο πλακάς και όλοι αυτοί 

υπάρχουν μέσα.  

  Άρα, λοιπόν, να ξέρουμε τι λέμε και να μην δημιουργούμε 

σύγχυση στους εργαζόμενους. Και άλλωστε εδώ είμαστε και αν κάπου 

υπάρξει αδικία ο κλάδος να τους εντάξει όλους. Όχι όμως όλα ή τίποτα. Και 

όταν βάζεις 10 ζητήματα και κερδίζεις τα πέντε, τα έξι, τα παίρνεις και 

συνεχίζεις τον αγώνα σου. 

  Πάμε συνάδελφοι σε ένα δεύτερο ζήτημα. Στον Κώδικα των 

Υπαλλήλων των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, ένα σημαντικό 

πράγμα. Για πολλά χρόνια διεκδικούσαμε να έχουμε έναν Κώδικα. Το 2003 

όταν ήταν Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, σχεδόν ομόφωνα πλην της ΔΑΣ είχαμε 

συμφωνήσει, ότι και μόνο η κωδικοποίηση, η ένταξη των βασικών διατάξεων 
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του Κώδικα των Δημοσίων Υπαλλήλων και οι κάποιες μικρές ρυθμίσεις, είναι 

πολύ θετικό ζήτημα γιατί ξεφεύγουμε από έναν Κώδικα που ήταν του 1981. 

  Δυστυχώς δεν ψηφίστηκε αυτός ο Κώδικας. Εγώ λέω ευτυχώς 

που δεν ψηφίστηκε. Στην Επιτροπή του Κώδικα που συμμετείχαμε 

καταθέσαμε 35 προτάσεις, απ’ αυτές τις προτάσεις γίνανε αποδεκτές περίπου 

25 και θα σας πω ζητήματα. Αυξήσαμε το ποσοστό της αποζημίωσης από 

40% σε 50% και από 50% σε 60% αυτών που παίρνουν αποζημίωση του 

πρώην  άρθρου 300, νυν 204.  

  Οι Γενικοί Γραμματείς των Δήμων δεν έχουν τις αρμοδιότητες 

που είχαν πριν που ήταν ένας Δήμαρχος. Καθιερώθηκε το εργατικό ατύχημα 

και η επαγγελματική ασθένεια. Στις κανονικές άδειες του προσωπικού που 

δουλεύει σε 24ωρη βάση, ενώ ο Δημοσιοϋπαλληλικός Κώδικας δεν επιτρέπει 

να παίρνουν το καλοκαίρι, επιτρέπει.  

  Δεν παραπέμπεται ο εργαζόμενος για δόλο ή βαριά αμέλεια. 

Καθιερώσαμε το εργατικό ατύχημα και την επαγγελματική ασθένεια. 

Προσωπικό μερικής απασχόλησης στους πρώην Δήμους και Κοινότητες που 

ήταν υδρονομείς, καθαρίστριες που με τον Καποδίστρια είχαν αντικείμενο 

πλήρους απασχόλησης, τους κάναμε πλήρους απασχόλησης.  

  Είναι πολλά τα ζητήματα, μικρά, μεγάλα τα οποία δίνανε λύση 

σε αιτήματα της Ομοσπονδίας για πολλά χρόνια. Ξέρετε γιατί κάποιες 

παρατάξεις κρίνανε ότι δεν ψηφίζουν, δεν είπαμε εμείς ότι είναι ο τέλειος 

Κώδικας. Ξέρετε γιατί δεν ψηφίσανε ότι ο Κώδικας, να πάμε μία πρόταση και 

να πούμε, συμφωνούμε, αλλά θέλουμε να βελτιωθεί εκεί, εκεί, εκεί και θα σας 

πω ποιες ήταν οι βασικές μας διαφωνίες. 

  Γιατί λέει, μέσα ο Κώδικας, ότι πρέπει οι εργαζόμενοι να 

ορκίζονται και να φυλάσσουν πίστη στο Σύνταγμα και την πατρίδα. Αν αυτός 

είναι λόγος που να διαφωνήσουμε με έναν κώδικα το αφήνω στην κρίση σας. 

Εμείς ξέρετε που διαφωνήσαμε; Εμείς επιμέναμε ότι θα έπρεπε μέσα από τον 

Κώδικα θα απαγορεύονται οι προσλήψεις με συμβάσεις μίσθωση έργου σε 

ειδικότητες που προβλέπονται μέσα στο Κλαδολόγιο. Δεν πέρασε. 
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  Και το δεύτερο, θεωρούμε ότι δεν θα μπορέσει να δουλέψει το 

άρθρο του κώδικα, όπου υπάρχει η συνέντευξη στην κρίση των 

προϊσταμένων Διεύθυνσης και Τμημάτων γιατί η συγκρότηση των 

υπηρεσιακών Συμβουλίων των Ο.Τ.Α. είναι τέτοια που δεν έχει την εικόνα ο 

καθένας και εκεί επειδή η πλειοψηφία – και εκεί διαφωνήσαμε – των μελών 

του Υπηρεσιακού Συμβουλίου θα ορίζονται είτε από τους αιρετούς, είτε το 

Γενικό Γραμματέα της Περιφέρειας, θα μπορούν να υπάρχουν παρεμβάσεις 

και να καθορίζει την εξέλιξη κάποιων συναδέλφων. Αυτές ήταν οι διαφωνίες 

μας. Και θα κριθεί ο Κώδικας μέσα από την εφαρμογή του. 

  Τρίτον, στην τελευταία απεργιακή κινητοποίηση -και θα πω 

αναλυτικά πιο κάτω- συμφωνήσαμε σε τρία πράγματα: βαρέα και ανθυγιεινά, 

αύξηση του ειδικού επιδόματος απασχόλησης και την υπογραφή συλλογικής 

σύμβασης εργασίας.  

  Το ειδικό επίδομα απασχόλησης πάει την επόμενη εβδομάδα 

στη Βουλή σε σχέδιο νόμου του Υπουργείου Εσωτερικών για την ΕΥΠ με 

τροπολογία. Τα βαρέα και ανθυγιεινά είναι στο Ελεγκτικό Συνέδριο, υπήρξε 

μια καθυστέρηση, γιατί πήγε η διάταξη μόνο με την υπογραφή του 

Αλογοσκούφη και έπρεπε να την υπογράφει: Αλογοσκούφης – Παυλόπουλος 

και Μαγγίνας. Και επίσης θα έχουμε τις εξελίξεις με την κατάθεση της 

πρότασής μας για το πλαίσιο αμοιβών και όρων απασχόλησης για τις 

Δημοτικές Επιχειρήσεις και για τη Συλλογική Σύμβαση Εργασίας. 

  Εγώ λέω, ότι αργήσαμε και αργήσαμε πάρα πολύ. Με τη 

Συλλογική Σύμβαση Εργασίας μπήκε η αύξηση στο ειδικό επίδομα 

απασχόλησης στα ημερομίσθια, όταν θα περάσει η τροπολογία, θα 

υπογράψουμε συμπληρωματική Συλλογική Σύμβαση Εργασίας γι’ αυτούς που 

πληρώνονται με το μισθολόγιο να πάρουν κι αυτοί την αύξηση, όπως θα την 

πάρουν και οι μόνιμοι.  

  Σας διαβάζω ένα δημοσίευμα του «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ», έχω γίνει 

φανατικός: Αυξήσεις ψίχουλα στο προσωπικό των Δήμων. Και λέει, ότι οι 

αυξήσεις που δόθηκαν είναι πολύ χαμηλές. Και εμείς το λέμε αυτό, θα σας πω 

μετά στην απεργία. Και κλείνει και κάποιος που θα το διαβάσει ή εσείς που 
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δεν ξέρετε, θα πει αυτή η Ομοσπονδία πάλι μας πούλησε, πάλι συμβιβάστηκε, 

πάλι δεν έλυσε τα προβλήματα.  

  Όμως αποκρύβει κάτι σημαντικό, ότι μέσα απ’ αυτή τη 

Συλλογική Σύμβαση Εργασίας πρώτος ο κλάδος των εργαζομένων στην 

Τοπική Αυτοδιοίκηση  αναγνωρίζει το σύνολο της προϋπηρεσίας σ’ αυτούς 

που με το Προεδρικό Διάταγμα το 164 γίνανε αορίστου χρόνου. Δεν το λέει 

εδώ. Και εγώ ξέρω ότι όταν θες να ενημερώσεις λες όλα όσα πέτυχε ο κλάδος 

και κριτικάρεις. Γιατί όταν θες να τα κρύψεις, θέλεις να κρύψεις τις δικές σου 

αδυναμίες.  

  Και ρωτάω, είναι κατάκτηση του κλάδου; Ναι συνάδελφοι και 

δείτε, πώς θα ξεσηκωθούν και οι υπόλοιποι από το δημόσιο να λένε, ότι 

θέλουμε αυτό που πέτυχε η ΠΟΕ – ΟΤΑ να το πετύχουμε κι εμείς. Και αυτή η 

κατάκτηση δεν είναι προσωπική του Προέδρου ή του Χαρίση ή του 

Πολυμερόπουλου ή του Καταχανά, είναι όλων μας.  

  Και αν θέλουμε να εμπνέουμε τους εργαζόμενους, πρέπει να 

τους λέμε, ότι έχουμε και κατακτήσεις. Να μην τους κλείνουμε τα μάτια, να μην 

τους κοροϊδεύουμε, γιατί έχουν τη δυνατότητα να καταλαβαίνουν ποιος 

πραγματικά αγωνίζεται για τα συμφέροντα των εργαζομένων. 

  Ένα από τα ζητήματα που διεκδικήσαμε το τελευταίο χρονικό 

διάστημα και μην πει κανένας και εγώ, είναι τα ζητήματα των ασφαλιστικών 

μας ταμείων. Μην σας γελάει ότι βγήκε η Κυβέρνηση και είπε, ότι θα υπάρχει 

ειδικό ταμείο Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων, είναι γιατί δεν θέλει να 

ανοίξει πολλά μέτωπα, γιατί ειδικά στο δικό μας ταμείο, το ΤΑΔΚΥ δεν είναι 

μόνο οι εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, είναι οι υπάλληλοι του 

ΤΑΔΚΥ, του ΤΥΔΚΥ, είναι οι Δήμαρχοι, είναι οι Κοινοτάρχες, είναι οι παλιοί 

υπάλληλοι του Υπουργείου Εσωτερικών, είναι πολλοί, είναι πολλά τα μέτωπα.  

  Άρα αφού τα κλείσει τα άλλα μέτωπα, θα έρθει και η δική μας η 

σειρά. Θα έρθει η δική μας η σειρά γιατί εδώ έχει ψαχνό, έχει πολλά δις € 

αποθεματικά τα οποία θα της χρειαστούν όταν θα τελειώσουν αυτά που θα 

πάρει από τα υπόλοιπα ταμεία. 
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  Φέτος αυξήσαμε τον τρόπο υπολογισμού του μηνιαίου 

βοηθήματος από 7%ο σε 8%ο. Είναι αύξηση 14,2% στο μηναίο βοήθημα και 

περίπου 8% με 9% στο εφ’ άπαξ. Συγνώμη, ναι από 8% σε 9%, κάνω κι εγώ 

λάθη ρε παιδιά, το αναγνωρίζω.  

  Λοιπόν, είναι αύξηση 14,2% στο μηνιαίο βοήθημα και 8% με 9% 

στο εφ’ άπαξ. Αν πάμε τα 110 σε 120 βοηθήματα, θα έχουμε φτάσει στο ίδιο 

ύψος εφ’ άπαξ μ’ αυτό των δημοσίων υπαλλήλων, όταν πριν πέντε χρόνια 

είμαστε τουλάχιστον 40% με 50% πίσω. Αυτό δεν είναι κατάκτηση του 

κλάδου;  

  Λοιπόν, τελευταία απεργία. Την τελευταία απεργία συνάδελφοι 

την ψήφισε η ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ. Οι συνάδελφοι της ΔΑΣ δεν την ψήφισαν, 

βάλανε … 

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε να τα πω βρε συνάδελφοι, νομίζω γίνεται 

ένας ουσιαστικός διάλογος και μια καλή ενημέρωση. Θα πάρετε μετά το λόγο, 

κάθομαι εκεί, δεν φεύγω από την αίθουσα, σας ακούω όλους και θα υπάρχει 

απάντηση. 

  Η ΔΑΣ δεν ψήφισε γιατί είχε διαφορετικό πλαίσιο. Η ΑΣΚ είπε ότι 

θα έπρεπε σήμερα να έρθουν στο Συνέδριο και μέσα από τις διαδικασίες του 

Συνεδρίου πιο δυναμωμένοι να πάμε σε κινητοποιήσεις, που πρέπει να σας 

πω, ότι ήταν και μια πρόταση την οποία την είχε εκφράσει και η ΠΑΣΚΕ σε μία 

συνεδρίαση της Εκτελεστικής Επιτροπής. 

  Όμως οι εξελίξεις τρέχανε, η Κυβέρνηση κατέθεσε το σχέδιο 

νόμου για τα βαρέα και ανθυγιεινά και θα έπρεπε να υπάρχει αντίδραση. 

Υπήρχε καθυστέρηση της Συλλογικής Σύμβασης Εργασίας, άρα θα έπρεπε να 

αντιδράσουμε. 

  Και βέβαια η απεργιακή κινητοποίηση, εμείς το είπαμε και 

νομίζω και η ΔΑΚΕ ήταν ξεκάθαρη, για μας ήταν τέσσερα τα ζητήματα: Βαρέα 

και ανθυγιεινά, Συλλογική Σύμβαση Εργασίας, κλαδικές αυξήσεις και το 

ζήτημα των αποδοχών των εργαζομένων στις Δημοτικές Επιχειρήσεις. Η 

ΔΑΚΕ έβαζε τα τρία πρώτα.  
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  Αν πηγαίναμε με το πλαίσιο της ΔΑΣ θα έπρεπε να ξεκινάγαμε 

την απεργία την 1η Νοεμβρίου και να τελειώναμε στο επόμενο εκλογικό 

Συνέδριο, γιατί δεν μπορούσαν να ικανοποιηθούν τα αιτήματα και με τη 

συνήθη τακτική θα ψηφίζανε όλοι να συνεχιστεί, θα ψάχνανε πάλι τα θύματα 

ποιος θα κλείσει την απεργία, για να βγούμε την επομένη με μια ανακοίνωση 

οι συμβιβασμένοι, οι ξεπουλημένοι οι οποίοι δεν λύνουν τα προβλήματα.  

  Και λένε οι συνάδελφοι, ότι τι πήραμε; 38, 34 και 26. Το 2003 

που εμείς δεν ψηφίσαμε την απεργία, αλλά συμμετείχαμε, τη στηρίζαμε, 

είμαστε μπροστά μετά από 10 μέρες απεργία δεν είχε κλείσει καμιά 

συμφωνία, 30,00 € πήραμε μετά από παρέμβαση της Εκτελεστικής 

Επιτροπής πριν πάμε στις εκλογές. Ενώ τώρα χωρίς να ξεκινήσει η απεργία 

πήραμε 38,00 €, ψίχουλα, αλλά δεν πήρε και η πλειοψηφία των δημοσίων 

υπαλλήλων, ήταν άλλη 1,5 εισοδηματική πολιτική αν το πάμε.  

  Και αν θέλετε να σας πω, τι έλεγε η Κυβέρνηση αν εμείς 

βγαίναμε και δεν κάναμε αποδεκτή για τα ζητήματα των βαρέων και 

ανθυγιεινών; Έλεγε η Κυβέρνηση και θα βγει στην κοινωνία και θα πρέπει για 

να έχουμε και σύμμαχο την κοινωνία και ειδικότερα στα βαρέα και ανθυγιεινά 

την είχαμε και γι’ αυτό έκανε πίσω και μην νομίζετε ότι δεν είναι έτοιμη ανά 

πάσα στιγμή να τα πάρουν πίσω αν δεν υπάρχει η αγωνιστική εγρήγορση, 

κανένα πρόβλημα δεν έχει λυθεί.  

  Μια συμφωνία είναι πολύ εύκολη, μια υλοποίηση της συμφωνίας 

είναι πιο δύσκολη και όσο μας βλέπουν ότι τρωγόμαστε σαν τα κοκόρια τόσο 

αυτοί πηγαίνουν πίσω τη λύση των προβλημάτων. Θα έλεγε η Κυβέρνηση 

βαρέα και ανθυγιεινά επιβάρυνση του κρατικού προϋπολογισμού 753 

εκατομμύρια €, τους κάνουμε αύξηση στο ειδικό επίδομα απασχόλησης 30%, 

αυτά θα περνάγανε στην κοινωνία.  

  Και όταν θα σου έλεγε, εγώ πάω τη διάταξη για τα βαρέα και 

ανθυγιεινά, θα έπρεπε εμείς να απεργούμε για να πάρουμε άλλα 5,00 € ή 

10,00 €ή 20,00 € και δεν κάναμε μεροκάματα, όταν μπροστά μας είχαμε το 

ασφαλιστικό και θα έπρεπε να κρατήσουμε και τις δυνάμεις μας για να 

μπορέσουμε, όπως έχουμε δείξει στο παρελθόν σαν κλάδος να αντιδράσουμε 
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στην επίθεση που θα δεχτούμε στα ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά μας 

δικαιώματα. Αυτή ήταν. 

  Θα πρέπει συνάδελφοι να πούμε, ότι ήταν και η ώρα λάθος, που 

στις 11:00 η ώρα, αλλά μέχρι το απόγευμα δεν υπήρχε καμία ουσιαστική 

επικοινωνία, το μεσημέρι μόνον μας φώναξε ο Δήμαρχος της Αθήνας και ο 

Γενικός Γραμματέας του Υπουργείου Εσωτερικών να μας δώσει ένα κείμενο, 

μια δήλωση που θα έκανε ο Αλογοσκούφης, ο οποίος έλεγε, ότι στα πλαίσια 

της συνολικότερης μεταρρύθμισης του ασφαλιστικού, ότι θα πάει και η διάταξη 

για τα βαρέα και θέλει να βάλει και άλλες κατηγορίες.  

  Εμείς δεν το δεχτήκαμε και γι’ αυτό θα πρέπει να το ξεκόψουμε, 

νομίζω, όχι δεν τοποθετήθηκε εδώ, ήταν σε μια άλλη διαδικασία που είχαμε 

χθες, ο Γιώργος ο Χαρίσης στο Συνέδριο της ΠΑΣΚΕ, ότι θα πρέπει να 

απεμπλακούμε, θα πρέπει να πιέσουμε να μην είναι η διάταξη μέσα με 

συνολική μεταρρύθμιση.  

  Για φανταστείτε να απεργούμε και συγχρόνως να υπάρχει και 

μια υλοποίηση ενός ζητήματος που για 20 χρόνια μας ταλανίζει. Εμείς θα 

βρεθούμε στην πρώτη γραμμή του αγώνα, πρέπει να το βγάλουμε απ’ αυτή τη 

διαδικασία για να μην έχουμε προβλήματα και με τους άλλους εργαζόμενους, 

αλλά και με τον ίδιο μας τον εαυτό. 

  Αναγκάστηκε η Κυβέρνηση κάτω από τη διάσταση ότι θα πάμε 

σε απεργία, φοβήθηκε την ενότητα του κλάδου και υποχώρησε. Και θέλω να 

συμπληρώσω, το προηγούμενο χρονικό διάστημα όσο καιρό είχαμε μια 

σύγκρουση με την Π.Ο.Π. – Ο.Τ.Α. οι συνάδελφοι της ΔΑΣ μας λέγανε, θα 

πρέπει να πάμε, να μην υπάρχει το πεδίο αντιπαράθεσης, να πάμε με την 

Π.Ο.Π. – Ο.Τ.Α.. 

  Όταν ήρθαμε και πλέον αναπτύσσουμε μια διαδικασία 

συνεργασίας, η ταμπέλα συμβιβασμένοι, ξεπουλημένοι κλπ. Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α., 

έχει και την Π.Ο.Π. – Ο.Τ.Α. τώρα, γιατί είναι εμπόδιο στα σχέδιά τους. 

Θέλουν το κίνημα απομαζικοποιημένο, αποσυντονισμένο για να έχουν λόγο 

ύπαρξης.  
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  Εμείς λέμε, χρειαζόμαστε όλοι, μπορούμε να βρούμε  μια κοινή 

συνισταμένη. Αυτό που μας ενώνει είναι τα προβλήματα και έτσι θα πρέπει να 

κινηθούμε το επόμενο χρονικό διάστημα, αν θέλουμε πραγματικά να 

υπερασπιζόμαστε τα δικαιώματα των εργαζομένων.  

  Πάμε συνάδελφοι, στο Προεδρείο. Δεν υπήρξε κανένα 

πραξικόπημα. Δεν υπήρξε καμία βιαία εκδίωξη κανενός συναδέλφου. Νομίζω 

συνάδελφοι, ότι το Προεδρείο που συγκροτήθηκε στην Ομοσπονδία ήταν στα 

πλαίσια της αντιπροσωπευτικότητας και της αναλογικότητας. Η κάθε 

παράταξη έπαιρνε αυτό που της αναλογεί. Δεν κάναμε κανένα προγραμματικό 

Προεδρείο και τα στοιχειώδη που είχαμε ήταν να εφαρμόσουμε το 

καταστατικό και να υλοποιούμε τις αποφάσεις.  

  Και δεν νομίζω να μπορεί να αμφισβητήσει και εμείς δεν 

ψηφίζαμε αποφάσεις και εμείς διαφωνούσαμε, αλλά είμαστε στην πρώτη 

γραμμή να τις εφαρμόσουμε. Οι συνάδελφοι της ΔΑΣ μετά το συνέδριο της 

Ρόδου αφού βέβαια ξέχασα να σας πω, ότι η θέση της Ομοσπονδίας για τα 

βαρέα και ανθυγιεινά ήταν ομόφωνη, να μην εμφανίσω τα έντυπα, εκεί τα έχω 

τα ντοσιέ και τα στείλαμε και στους Συλλόγους, ομόφωνα, επέκταση του 

κανονισμού βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελμάτων. 

  Όταν πλέον άρχισε να φαίνεται, ότι θα λυθεί το πρόβλημα, 

βάζουμε τα προσχήματα σύνταξη στα 50 και 55 για να είμαστε αρεστοί και 

εμείς λέμε 40 και 45, θα έρθει και η άλλη παράταξη και θα πει 40 και 35, δεν 

είναι λογική όμως αυτή.  

  Έχουμε συναδέλφους οι οποίοι δεν είναι στα βαρέα και 

ανθυγιεινά και έχουμε την υποχρέωση να έχουν την ίση μεταχείριση και από 

εκεί και πέρα αν πραγματικά θέλουμε, θα πάμε σε συνεργασία με το 

Συνδικάτο των Οικοδόμων που είναι και μαχητικό να καταργήσουμε και το 

επασφάλιστρο, που νομίζω και αυτοί το έχουν περισσότερο το πρόβλημα, 

γιατί για πολλά χρόνια πληρώνουν το επασφάλιστρο, εμείς μαζί τους θα 

είμαστε, δίπλα. Όχι όμως να βάζουμε σημαία την κατάργηση του 

επασφάλιστρου για να μην λύσουμε το πρόβλημα.  

  Άρα, λοιπόν, οι συνάδελφοι δεν υπογράφανε. Δεν υπογράφανε, 

λέει, τα έγγραφα για τα βαρέα κα τα ανθυγιεινά. Δεν υπογράφανε το πλαίσιο 
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διαπραγματεύσεων για να φύγει το εξώδικο. Για τα ρούχα τα υπογράψατε 

Γιώργο, μην μου πεις τώρα γιατί θα φέρω το χαρτί αύριο, το υπογράφατε. Α, 

θέλετε να το φέρω; Θα το φέρω ωραία. Να το φέρω Παπαδούδη; Θα το 

ανακαλέσεις όμως εδώ από το βήμα; Εντάξει, ωραία, αύριο το πρωί, γιατί δεν 

ξεχνάω, το ξέρεις πολύ καλά Τάκη, δεν ξεχνάω.  

  Όταν συνάδελφοι φτάσαμε να μην μπορεί να πάει ούτε το 

εξώδικο για τις Συλλογικές Διαπραγματεύσεις, καλέσαμε τους συναδέλφους 

να πάρουν θέση. Εμείς που έχουμε και την ευθύνη της λειτουργίας της 

Ομοσπονδίας, γιατί είμαστε η πρώτη παράταξη, κάναμε το πιο απλό πράγμα, 

πρόταση μομφής στο συνάδελφο, το Γενικό Γραμματέα όχι στο πρόσωπο του 

Γιώργου, στη θέση του Γενικού Γραμματέα που εκπροσωπείται με μια 

παράταξη.  

  Το λέω εγώ για να δείτε τη διαφορά. Αν μεθαύριο στην 

Εκτελεστική Επιτροπή έρθει ένα μέλος από τις άλλες παρατάξεις που με έχει 

ψηφίσει για Πρόεδρο και μου πει, συνάδελφε Πρόεδρε γι’ αυτό και γι’ αυτό το 

λόγο η παράταξή μας σου αποσύρει την εμπιστοσύνη και σου κάνει πρόταση 

μομφής, αυτόματα εγώ θα παραιτηθώ όχι μόνο εγώ, αλλά και οι συνάδελφοι 

της παράταξής μου.  

  Οι συνάδελφοι της ΔΑΣ αντί να έρθουν να συζητήσουμε την 

πρόταση μομφής για τρεις Εκτελεστικές Επιτροπές απείχαν. Νομίζω είναι να 

έρθουν και όταν μάλιστα ήταν δεδομένη και ας με διαψεύσουν και οι άλλες 

παρατάξεις και η θέση ΑΣΚ και η θέση της ΔΑΚΕ ότι δεν θα ψηφίσουν την 

πρόταση μομφής. Να και ένα πολιτικό διέξοδο που τους δίνανε οι άλλες 

παρατάξεις που για τους δικούς τους λόγους θέλανε να υπάρχει μια αδυναμία 

στη λειτουργία της Ομοσπονδίας και όμως απείχαν.  

  Και έτσι αναγκαστήκαμε, παραιτηθήκαμε από μέλη της 

Εκτελεστικής Επιτροπής και πήγαμε στο Γενικό Συμβούλιο. Και εκεί ακούσαμε 

το παράδοξο, ότι αφού παραιτήθηκαν από τους 11 οι 8, να κάνουμε εκλογές 

για τρεις.  

  Έγινε εκλογή νέας 11μελούς Εκτελεστικής Επιτροπής, οι 

συνάδελφοι της ΔΑΣ δεν συμμετείχαν, δήλωσαν όλες οι παρατάξεις, ότι 

κανένας δεν θέλει τον αποκλεισμό τους και μετά από λίγες μέρες ξανά 
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παραιτηθήκαμε και ξανά βγήκε νέα Εκτελεστική Επιτροπή με τη συμμετοχή 

του συνάδελφου της ΔΑΣ, οι οποίοι βέβαια από τη στιγμή που δεν δήλωσαν 

ότι θα συμμετέχουν στη θέση του Γενικού Γραμματέα και θα υπογράφουν τις 

αποφάσεις και τα έγγραφα της Ομοσπονδίας ήταν κατανοητό ότι δεν 

μπορούσαν να συμμετέχουν στο Προεδρείο. Και ακόμα και τώρα αν πουν οι 

συνάδελφοι, ότι εμείς αποδεχόμαστε τη θέση του Γενικού Γραμματέα με τις 

προϋποθέσεις που βάζουν όλες οι παρατάξεις αυτόματα πάμε σε νέα 

συγκρότηση Προεδρείου, απλά πράγματα.  

  Και τι είχαμε ρε συνάδελφοι; Έναν βομβαρδισμό επί 10 μέρες 

από κάθε πικραμένο, από κάθε Σωματείο, μέχρι και οι πωλητές γάλατος μας 

στείλανε διαμαρτυρία. Ξέρετε όμως τι μας ενόχλησε και πιστεύω και όλους 

τους συναδέλφους; Ότι ήρθε το ΠΑΜΕ κάτω από τα γραφεία της 

Ομοσπονδίας και έκανε συγκέντρωση διαμαρτυρίας.  

  Σε ποιον ρε συνάδελφοι; Στην Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α.; Σε ένα 

συνδικαλιστικό κίνημα σε μια έκφραση των εργαζομένων, που έχει δώσει 

μάχες με τους συναδέλφους, έχουμε χτυπηθεί από το ΜΑΤ και έρχεται και 

κάνει συγκέντρωση διαμαρτυρίας, σε ποιον διαμαρτύρεται; Τι εικόνα δίνουμε 

προς τα έξω και ποιος είναι ο στόχος τους;  

  Πιστέψτε με, ότι απ’ όλα όσα έχουμε ακούσει, απ’ όσα έχουν 

γράψει είτε είναι αληθινά, είτε είναι ψέματα, αυτό όλους μας χτύπησε μέσα 

στην καρδιά και δύσκολα η πληγή που έχουν ανοίξει θα κλείσει. Γιατί δεν 

έχουν το ουσιαστικό κριτήριο να κάνουν έστω και μια μικρή αυτοκριτική. Γιατί 

εχθρός δεν είναι τα γραφεία της Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α.. Εχθρός είναι η Κυβέρνηση 

και οι πολιτικές της. 

  Και βέβαια ποια Κυβέρνηση και ποιες πολιτικές της, όταν την 

ίδια μέρα που έκανε συλλαλητήριο το ΠΑΜΕ η Γενική Γραμματέας του ΚΚΕ 

συναντούσε τον Πρωθυπουργό για να συζητήσουν γύρω από τα ζητήματα 

των Σκοπίων, για να δείτε το πλαίσιο της αντίδρασης.  

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και κλείνω συνάδελφοι με τρία ζητήματα. Ρωτάω 

συνάδελφοι, όταν σε ένα Δήμο οι εργαζόμενοι διεκδικούν την υπεράσπιση το 
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δικαίωμα στην εργασία, την καταβολή των δεδουλευμένων, την χορήγηση των 

μέσων ατομικής προστασίας και παίρνουν ομόφωνα απόφαση στη Γενική 

Συνέλευση να αγωνιστούν, είναι δίκαιη και νόμιμη η απεργία τους; Είναι. 

  Και η Ομοσπονδία όποτε έχει έρθει αίτημα να υπερασπιστεί και 

να συμπαρασταθεί στα δικαιώματα των Συλλόγων που ζητάνε, το κάνει, χωρίς 

κανέναν περιορισμό. Είτε λέγεται Φασούλας, είτε λέγεται Κακλαμάνης, είτε 

λέγεται οποιοσδήποτε άλλος, Παπαγεωργόπουλος.  

  Όταν όμως πήρε απόφαση η Ομοσπονδία να συμπαρασταθεί 

στην κινητοποίηση των εργαζομένων στο Δήμο Νίκαιας η απεργία ήταν 

προβοκατόρικη, η απεργία δεν είχε στόχους. Γιατί; Γιατί οι Κομμουνιστές 

Δήμαρχοι είναι με τους εργαζόμενους και δεν λέω για το Δήμαρχο, πώς τον 

λέγαμε εκείνο στη Μυτιλήνη, Νέας Σκουτάλης Γιώργο, ο οποίος όταν 

απεργούσαμε για το επίδομα διαχειριστικών λαθών ανακάλεσε τον Ταμία και 

το διαχειριστή εν μέσω απεργιακής κινητοποίησης και έβαλε άλλους 

εργαζόμενους για να μας σπάσει την απεργιακή κινητοποίηση. 

  Και κλείνω με δύο σημειώσεις. Αφορά το συνάδελφο τον 

Ροπαλίδη, γιατί του είπα, θα του πω μερικά. Λέει δουλειές της νύχτας. Να 

διαλυθεί η συμμαχία της ΠΑΣΚΕ – ΔΑΚΕ. Φίλε Κώστα εγώ απ’ ότι ξέρω στο 

Δήμο της Πάτρας συμμαχία δεν υπάρχει ΠΑΣΚΕ – ΔΑΚΕ, υπάρχει ΣΕΑΜ-

ΔΑΚΕ, μαζί κατεβαίνετε στα Υπηρεσιακά Συμβούλια, μαζί κατεβαίνετε στις 

εκλογές του Συλλόγου και μαζί συναντάτε τον Δήμαρχο Φούρα, ο οποίος 

αρνείται να δει «εκπροσώπους της ΠΑΣΚΕ.  

  Και κλείνω, συνάδελφοι θα θυμόσαστε στο τελευταίο Συνέδριο 

και πιστεύω εκφράζω και μια μεγάλη πλειοψηφία συναδέλφων, υπήρχε ένας 

Σύλλογος του Νομού Λέσβου, ο οποίος έβγαζε ένα έντυπο και κατά συνήθεια 

κατήγγειλε τον Πρόεδρο της Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α., τον Γενικό Γραμματέα, τον 

Μπάμπη τον Πορτελίνο και τον Αντιπρόεδρο το Βασίλη τον Πολυμερόπουλο, 

ότι είμαστε ανίκανοι να είμαστε στη διοίκηση της Ομοσπονδίας, ότι δεν έχουμε 

αξιοπρέπεια, δεν έχουμε αξιοπιστία και άλλα, τα οποία πολλές φορές ήταν και 

«ποινικά κολάσιμα».  

   Και επειδή καμιά φορά λέει, στο σπίτι του κρεμασμένου δεν 

μιλάνε για  σχοινί, αυτός ο συνάδελφος και το λέω έτσι χωρίς να λέω το όνομά 
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του, είναι εκλεγμένο αιρετό μέλος στο Υπηρεσιακό Συμβούλιο, έχει 

αποσπαστεί … 

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή ο Θέμης δεν μπορεί να πει το όνομά του, 

θα σας πω, λοιπόν, ότι είναι ο συνάδελφος ο Καπιλλάρης ο οποίος ήταν στο 

ψηφοδέλτιο της ΑΣΚ και τώρα είναι στο Γραφείο του βουλευτή της Νέας 

Δημοκρατίας του Ιωαννίδη. Ο συνάδελφος ο Καπιλλάρης, λοιπόν, που με 

κατήγγειλε κάθε τρεις και λίγο, τώρα είναι στο γραφείο του Βουλευτή της Νέας 

Δημοκρατίας, εδώ πέρα ήταν ΑΣΚ, εκεί πέρα είναι ΔΑΚΕ, ΜΑΚΕ και Νέα 

Δημοκρατία.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και το λέω αυτό γιατί είναι και διορισμένος από τον 

Περιφερειάρχη, ενώ είναι αιρετός, Πρόεδρος του Υπηρεσιακού Συμβουλίου 

και εμείς που είμαστε οι ξετσίπωτοι δεν παραιτηθήκαμε. Θέλω να δω αν αυτός 

ο συνάδελφος που για πολλά χρόνια μας έκανε κήρυγμα αξιοπιστίας, αν 

παραιτηθεί από τη θέση του, έτσι για να είμαστε, γιατί λέει μία παροιμία, 

μεταξύ κατεργαρέων ειλικρίνεια. Και τουλάχιστον εμείς, η παράταξή μας 

έχουμε βάλει και έναν Κώδικα Δεοντολογίας. 

  Σας ευχαριστώ και νομίζω, ότι δεν σας κούρασα και θα τα πούμε 

στη διαδικασία της δευτερολογίας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το προεδρείο έχει ζητήσει να γραφτείτε ομιλητές. Οι 

περισσότεροι ζητούν να μιλήσουν αύριο. Αύριο θα είναι λιγότερος ο χρόνος 

όπως καταλαβαίνετε και επειδή θα κλείσει ο κατάλογος των ομιλητών.  

  Επίσης έχουμε μία ανακοίνωση από την Πανελλήνια 

Ομοσπονδία Συνταξιούχων Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης: 

 «Προς την  

 Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α. 

 Με την ευκαιρία του 36ου Ενδιάμεσου Συνεδρίου της Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α. 

στις 3/12/2007 ευχόμεθα ολόψυχα ευόδωση των εργασιών του και 

επιτυχία στους διεκδικητικούς αγώνες που θα αποφασιστούν για 

ικανοποίηση δικαίων αιτημάτων μας.  

Με πολύ εκτίμηση 
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Ο Πρόεδρος   Ο Γεν. Γραμματέας 

Σταύρος Δέλτσος   Κρίτων Αρβανιτίδης» 

  Το λόγο έχει ο συνάδελφος Καπιλλάρης που το ζήτησε επί 

προσωπικού, διότι θίχτηκε.  

κ. ΚΑΠΙΛΛΑΡΗΣ: Συνάδελφοι, πιστεύω ότι είμαι γνωστός, δεν είμαι άγνωστος 

μέσα σε αγνώστους. Επειδή ο Πρόεδρος, ο κ. Μπαλασόπουλος εκφράστηκε 

ότι τον κρίναμε πριν χρόνια, αλλά δεν εκφράστηκε, ότι συνεχίζουμε να τον 

κρίνουμε πιθανώς και σήμερα, τον κρίναμε σκληρά και όχι μόνο το συνάδελφο 

τον κ. Μπαλασόπουλο και άλλους συναδέλφους μέσα στη διοίκηση. Και 

ελπίζω ο Σύλλογος του Νομού Λέσβου με τη σημερινή διοίκηση να συνεχίσει 

να κρίνει την Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α. συνολικά για τα στραβά και τα ανάποδα, τα 

οποία είναι πολλά και τα γνωρίζουμε εμείς καλύτερα καθημερινά που τα ζούμε 

και τα παίρνουμε από τη βάση. 

  Εξέφρασε, ότι επειδή είμαι αιρετό μέλος του Υπηρεσιακού 

Συμβουλίου, επειδή βγήκα στις εκλογές και επειδή με στήριξαν οι συνάδελφοι 

και βγήκα για 6η συνεχή φορά, θεώρησε ότι δεν έπρεπε να αποδεχτώ τον 

διορισμό σαν Πρόεδρος του Υπηρεσιακού Συμβουλίου, γιατί έτυχε στη 

συνέχεια να είμαι αποσπασμένος σε ένα βουλευτικό γραφείο. 

  Το ερώτημα δεν είναι αγαπητέ κ. Μπαλασόπουλε, εάν βρίσκομαι 

σε ένα πολιτικό γραφείο, όχι. Συνάδελφοι θα ακούστε. 

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

κ. ΚΑΠΙΛΛΑΡΗΣ: Την κρίση το αν βρίσκομαι στο Υπηρεσιακό δεν είναι 

αρμόδιος να την κάνει ο συνάδελφος ο κ. Μπαλασόπουλος, την έχουν κάνει οι 

συνάδελφοι των Δήμων και Κοινοτήτων που Νομού Λέσβου και αυτοί κρίνουν 

και ξέρουν αν δίκαια ή άδικα βρίσκομαι εδώ.  

  Εγώ θεωρώ ότι ο κ. Μπαλασόπουλος είχε προηγούμενα από το 

παρελθόν σ’ εμένα και γι’ αυτό φύλαγε να πει ό,τι ήθελε να πει. Αυτή είναι η 

αλήθεια και η αλήθεια είναι στα πρόσωπα και στα χέρια των συναδέλφων των 

Ο.Τ.Α. Νομού Λέσβου που με εκλέγουν συνέχεια και στο Σύλλογο και στο 
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Υπηρεσιακό. Εάν αυτοί είναι τυφλοί και δεν βλέπουν την οποιαδήποτε 

αμφισβήτηση θέλετε να πείτε, είναι δικαίωμά σας.  

  Αυτά ήθελα να πω και κάποιοι που ενίστανται, δεν πειράζει. 

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Το λόγο έχει ο συνάδελφος Πολυμερόπουλος.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι έχω κάνει παρέμβαση στο Γενικό 

Γραμματέα σε θεσμικό επίπεδο, ότι δεν μπορεί να είναι σε γραφείο Βουλευτού 

και να είναι Πρόεδρος του Υπηρεσιακού Συμβουλίου και έχω ζητήσει να φύγει, 

ξεκαθαρισμένες κουβέντες.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Το λόγο έχει επί προσωπικού και ο συνάδελφος ο Ροπαλίδης.  

Κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Μου περιποιεί τιμή που ο συνάδελφος ο Πρόεδρος και με το 

σεβασμό που έχω και σ’ αυτόν και σ’ αυτό που εκπροσωπεί, ασχολήθηκε μ’ 

εμένα. Ενοχλήθηκε με τη βασική πολιτική μας θέση για τη συμμαχία ΠΑΣΚΕ – 

ΔΑΚΕ που οδήγησε, αλλά αυτά θα τα πούμε και αργότερα. 

  Στο προκείμενο. Την περασμένη Παρασκευή ήταν η γιορτή του 

Αγίου Ανδρέα, μεγάλη η χάρη του. Γιορτάζει ο Δήμαρχος ο Ανδρέας ο 

Φούρας. Κυκλοφόρησε την ίδια μέρα, ακούστε το, τοπική εφημερίδα μεγάλης 

κυκλοφορίας, η οποία είχε κύριο τίτλο, γιατί την προηγούμενη μέρα με πήραν 

τηλέφωνο και έδωσα μια συνέντευξη, γιατί έχουμε τώρα στην Πάτρα 

απεργιακές κινητοποιήσεις για το ζήτημα των εκτάκτων, του επιδόματος 

ηλεκτρονικού υπολογιστή, των οδοιπορικών και ορισμένα άλλα, μου είχαν 

πάρει συνέντευξη  και έδωσα μια συνέντευξη. 

  Την άλλη μέρα, λοιπόν, κυκλοφόρησε μια εφημερίδα στο πρώτο 

της θέμα με κύριο τίτλο: «Ροπαλιά στον Ανδρέα Φούρα το δώρο του 

συνδικαλιστή Κώστα Ροπαλίδη». Αυτή η είναι η προσωπική μου, σικέ ήταν 

αυτό, μάλιστα.  

  Να σας πω μόνο, ότι εγώ προσωπικά δεν έχω δει ποτέ τον 

Δήμαρχο, ποτέ εκτός από μία φορά που πήγαμε όλοι σαν Σύλλογος και τον 

είδαμε, ποτέ δεν έχουμε μιλήσει άλλη φορά και για τα άλλα που είπε ο 

συνάδελφος θα πω στην ομιλία μου.  
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  Θέλω να πω όμως κάτι για το συνάδελφο τον Θέμη, δεν του 

περιποιεί τιμή, δεν περιποιεί τιμή αυτή η πολιτική αντιπαράθεση σε μια 

αγωνιστική πορεία ανθρώπων -και δεν μιλάω προσωπικά- όπως του Γιάννη 

του Νικήτα του μακαρίτη, μην πω και πιο παλιούς, που 20 χρόνια τώρα 

έχουμε δώσει δείγματα γραφής με διαφορές τεράστιες, αλλά σε σταθερή 

πορεία.  

  Αυτά έπρεπε να τα σκέφτεται ο συνάδελφος προτού μιλήσει. 

Του τα μεταφέρανε λάθος, ενοχλείται σοβαρά από τη στροφή που έχει κάνει 

και έχει φέρει την Ομοσπονδία στη συμμαχία ΠΑΣΚΕ – ΔΑΚΕ και έχει κάνει τη 

ΔΑΚΕ κυρίαρχη δύναμη στο χώρο μας, έχει προσωπική ευθύνη και αυτό κατά 

τη γνώμη μου, ένα τρομερό πολιτικό ζήτημα τον ωθεί σε προσωπικές 

επιθέσεις, που νομίζω δεν αρμόζουν ούτε σ’ αυτόν, ούτε στην ιστορία του, 

αλλά και στους ανθρώπους που διαδέχτηκε και πήγε πολλά χρόνια μαζί.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Για ένα λεπτό ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφε Κώστα, νομίζω, ότι αυτά που είπες είναι 

διαφορετικά απ’ αυτά που εγώ πιστεύω. Εγώ τοποθετήθηκα, γιατί πραγματικά 

η δική σου η ιστορία δεν επιτρέπεται μέσα από τέτοια κείμενα να αμφισβητείς 

όχι προσωπικά εμένα, μια παράταξη στο χώρο των εργαζομένων στην 

Τοπική Αυτοδιοίκηση. Και τα υπόλοιπα θα τα πούμε στις τοποθετήσεις.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Λοιπόν, το λόγο έχουν οι επικεφαλείς των παρατάξεων. Ο 

Γιώργος ο Καταχανάς έχει το λόγο.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συναδέλφισσες-Συνάδελφοι, καλό είναι -τουλάχιστον προς 

το Προεδρείο το λέω-  να τηρείται και μία διαδικασία. Και αυτό έχει να κάνει το 

ότι δεν κουβαλήθηκαν απ’ όλη την Ελλάδα οι σύνεδροι για να ακούσουν τις 

σοφίες 4-3 ανθρώπων. Ο καθένας έχει βιώσει μια κατάσταση, έχει βάθος 

χρόνου η δυσκολία που περνάει από μέρα σε μέρα ο κάθε από εμάς 

εργαζόμενος και οι οικογένειές τους και πιστεύω έχουμε να καταθέσουμε 

πολλά, ανεξάρτητα το πώς σκεφτόμαστε ο ένας για τον άλλον. 

  Ζούμε πραγματικά περίεργες εποχές. Είναι προοδευτικό λένε 

και σύγχρονο οι ιδιωτικοποιήσεις, το να δίνονται όλα στο μεγάλο κεφάλαιο 

προς αξιοποίηση. Είναι προοδευτικό και σύγχρονο το να ανατρέπονται οι 
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εργασιακές σχέσεις. Και μάλιστα λέγεται και απελευθέρωση της εργασίας αυτό 

το ζήτημα. 

  Είναι προοδευτικό και σύγχρονο ο εργαζόμενος να επιβαρυνθεί, 

γιατί αυτό είναι η ουσία των πραγμάτων και το ασφαλιστικό – συνταξιοδοτικό 

δικαίωμα που δεν θα ήταν υπερβολή αν λέγαμε, ότι είναι ένα ζήτημα που έχει 

κατακτηθεί, τώρα πάει να καταργηθεί, με αίμα.  

  Είναι όμως συντηρητικό και απαξιωτικό το να θέλεις το πιο 

σοβαρό απ’ όλα, δημόσιο δωρεάν κοινωνικό αγαθό σε μία οργανωμένη 

κοινωνία, η οποία νιώθει ευθύνη απέναντι στον εργαζόμενο. Είναι κάτι το 

ξεπερασμένο αυτό.  

  Είναι ξεπερασμένο να θέλεις σταθερή και μόνιμη εργασία για ίση 

αμοιβή, ίση δουλειά και μάλιστα και αυτό που βάζουμε χωρίς όρους και 

προϋποθέσεις να είναι αυτή η σταθερή και μόνιμη εργασία και όχι με πάγιες 

και διαρκείς ανάγκες, γιατί σίγουρα υπάρχει μία και μόνο πάγια διαρκή ανάγκη 

για τον κάθε εργαζόμενο από εμάς.  

  Να έχει σταθερή δουλειά, να έχει ένα αξιοπρεπές μεροκάματο, 

να μπορεί να τα βγάζει πέρα με την οικογένειά του, να έχει δημόσιες δωρεάν 

υπηρεσίες σε ό,τι έχει να κάνει με την υγεία  αν του συμβεί κάτι κακό στο 

περιβάλλον στο οποίο ζούμε, να μπορεί να αντεπεξέλθει και να μην βάλει 

βαθιά το χέρι στην τσέπη για να έχει το δικαίωμα να ζήσει και να έχει το 

δικαίωμα να σπουδάσει σε δημόσια δωρεάν σχολεία και αύριο – μεθαύριο στα 

πανεπιστήμια τα παιδιά του.  

  Αυτά είναι απαξιωτικά, είναι ξεπερασμένα. Αυτή είναι η κοινωνία 

η οποία ονειρεύεται σήμερα το μεγάλο κεφάλαιο. Και βέβαια σε όλα αυτά δεν 

δρα μόνο του, έχει συμμάχους. Έχει συμμάχους την Ευρωπαϊκή Ένωση, έχει 

συμμάχους τα πολιτικά κόμματα που ορκίζονται στα ζητήματα της 

ανταγωνιστικότητας, της ανάπτυξης, τάχα μου τάχα μου ανταγωνίζονται οι 

καπιταλιστές μεταξύ τους, βάζουν τους εργαζόμενους να σέρνουν το κάρο και 

μάλιστα να προσπαθούν να μας πείσουν ότι το κάνουν και για το συμφέρον 

μας.  

  Και βέβαια να έχουν και άλλους συμμάχους, τους Δημάρχους οι 

οποίοι προχθές στην ΚΕΔΚΕ αποφάσισαν να διεκδικήσουν τα χρήματα και η 

Κυβέρνηση βέβαια δια στόματος του κ. Παυλόπουλο τους είπε, ότι ό,τι σας 
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χρωστάμε θα σας το δώσουμε σε ομόλογα. Και σε ένα – δύο χρόνια μπορούν 

να μας πούνε μισθούς δεν έχουμε, πάρτε τα ομόλογα που μας έδωσε η 

Κυβέρνηση για να ξεπληρώσει το χρέος της. 

  Στην ίδια λογική βέβαια υπάρχουν και οι συνδικαλιστικές 

δυνάμεις μέσα στο συνδικαλιστικό κίνημα που το μόνο που ζητάνε ως ενότητα 

κι αυτή είναι η κριτική που κάνουμε στην πλειοψηφία της Ομοσπονδίας, είναι 

ενότητα για να πάμε να διεκδικήσουμε το δυνατόν ελάχιστο, το οποίο ούτως ή 

άλλως θα χάσουμε. Να χάσουμε το δυνατόν λιγότερα.  

  Είμαστε ενάντια σ’ αυτή τη λογική. Και επειδή ακούστηκε εδώ 

και εισηγητικά, ότι μας δίνεται έξω από το άγχος των εκλογικών διαδικασιών 

να κάνουμε μία ουσιαστική κουβέντα, υπάρχει το άγχος της καθημερινότητας 

που καλείται το συνδικαλιστικό κίνημα να πάρει θέση. Και επειδή μπήκε πολύ 

σοβαρά, ότι εάν υιοθετούνται οι θέσεις της ΔΑΣ, θα πάμε για απεργίες 2,5-3 

χρόνων, διαρκείας απ’ ότι κατάλαβα. Δεν είναι έτσι συνάδελφοι. 

  Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, δεν είναι καθόλου έτσι. Αυτό 

που φοβίζει την υιοθέτηση των θέσεων της ΔΑΣ, αυτό που φοβίζει σε ότι έχει 

να κάνει με το διεκδικητικό πλαίσιο της ΔΑΣ, είναι ότι ανοίγει πραγματικά 

μέτωπο απέναντι στο μεγάλο κεφάλαιο και τους πατρόνες τους πολιτικούς, ότι 

οι εργαζόμενοι πρέπει να συσπειρωθούν σε ένα ενιαίο μέτωπο απέναντι στο 

μεγάλο κεφάλαιο και τους υπηρέτες τους.  

  Αυτή τη βαθιά διαχωριστική γραμμή δηλαδή που ούτως ή άλλως 

έχει δημιουργήσει το μεγάλο κεφάλαιο και είτε με πολιτικούς πατρόνες μας 

καλεί για κοινωνικές συναινέσεις, είτε με συνδικαλιστικούς φορείς οι οποίοι 

είναι συνένοχοι σ’ αυτή την πολιτική επιλογή μας καλούν για μια ενότητα το 

δυνατόν να χάσουμε λιγότερα. Εμείς τους καλούμε τους εργαζόμενους, 

καλούμε όλη την εργατική τάξη και όχι μόνο και τα σύμμαχα στρώματα, 

φοιτητές, παιδεία, αγρότες σε ένα κοινό μέτωπο απέναντι στους 

εκμεταλλευτές μας και σε όλους σε όσους τους υποστηρίζουν. Αυτό είναι που 

πονάει.  

  Και για να γίνω, έτσι κι αλλιώς θα πάρουν και άλλοι συνάδελφοι 

το λόγο, αλλά έχουμε τη δυνατότητα οι επικεφαλείς να ξανά τοποθετηθούμε 

αύριο, δύο – τρία ζητήματα.  
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  Το πρώτο έχει να κάνει με τα βαριά και ανθυγιεινά. Ακούστηκε 

ότι μπήκαμε σε μία αγωνιστική διαδικασία πέρσι με 8 μέρες απεργία για να 

απαιτήσουμε από την Κυβέρνηση να ενταχθεί ο κλάδος στα βαριά και 

ανθυγιεινά.  

  Συναδέλφισσες – συνάδελφοι, καταλήξαμε σ’ αυτό το 

αποτέλεσμα. Το αν έχει ευθύνη ο Γραμματέας, υπέγραφε δεν υπέγραφε είναι 

ακριβώς το επόμενο ζήτημα, το οποίο προσπαθούν να καθορίσουν το πώς 

αντιδρά μία παράταξη, η οποία διαφωνεί. Διαφώνησε λέει, αλλά θα σου πω 

εγώ πώς θα αντιδράσεις. Ε, αυτό δεν το ανεχόμαστε.  

  Αλλά για να πούμε συγκεκριμένα στα βαριά και ανθυγιεινά με 

τον 2703/99 τι είχαν οι εργαζόμενοι; Εντάχθηκε η καθαριότητα για πρώτη 

φορά στο δημόσιο υπήρξαν βαριά και ανθυγιεινά για τις δημόσιες συντάξεις 

με τον κλάδο της καθαριότητας κατά κύριο λόγο και τα νεκρΟ.Τ.Α.φεία με ένα 

πάρα πολύ βαρύ επασφάλιστρο που ναι μεν ο καθένας μπορεί να λέει ό,τι 

θέλει, αλλά εμείς και τότε ως παράταξη είχαμε κρίνει το συγκεκριμένο νόμο 

ασύμφορο και αναποτελεσματικό για τους εργαζόμενους, γιατί τους έβαζε να 

πληρώσουν μια 20ετία, θα το θυμόσαστε όλοι, 25ετία όλα τα χρόνια για να 

ενταχθούν εκεί. Με αποτέλεσμα 3-4 εκατομμύρια να ζητάνε από τον καθένα 

για να ενταχθεί στα βαριά και ανθυγιεινά.  

  Είναι κοινή εκτίμηση, δεν πιστεύω να διαφωνεί κανένας, ότι αυτό 

το βαρύτατο επασφάλιστρο ούτε το 1% δεν έδωσε τη δυνατότητα στον κλάδο 

να ενταχθεί. Γιατί ακριβώς είχε αυτό το χαράτσι στο κεφάλι του. Και βέβαια 

τότε είχαμε πει και δικιά μας θέση ήταν, ότι σύμφωνα με τον κανονισμό του 

ΙΚΑ τις ειδικότητες. Και από τις 18 ειδικότητες των οικοδόμων δεν έβαζε καμία, 

ενώ τώρα από τις 18 ειδικότητες των οικοδόμων η Κυβέρνηση αναγνωρίζει ότι 

στο δημόσιο μπορούν να ενταχθούν, αν δεν κάνω λάθος, δύο: οι πλακάδες 

και οι ασφαλτάδες.  

  Οι Μπογιατζήδες, οι Ελαιοχρωματιστές δεν είναι κατά την 

εκτίμηση της Κυβέρνησης οικοδόμοι για τους δημόσιους, για τον ιδιωτικό 

τομέα είναι. Και δεν μας διευκρινίζει τι τοίχους πρέπει να βάφουν, αλλά είναι 

συγκεκριμένη ειδικότητα.  

  Σ’ αυτή τη λογική ερχόμαστε να εκτιμήσουμε σήμερα το 

αποτέλεσμα για τα βαριά και ανθυγιεινά. Κάναμε βήματα μπροστά και μάλιστα 
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μία εποχή που έρχεται η Κυβέρνηση να ζητήσει από τους εργαζόμενους για τα 

ταμεία να βάλουν βαθιά το χέρι στην τσέπη μετά από τα σκάνδαλα των 

δομημένων ομολόγων, πριν από 1,3-2-3 χρόνια με το σκάνδαλο του 

Χρηματιστηρίου παίρνουν λεφτά, τα τζογάρουν συνέχεια στα Ταμεία και 

έρχονται σήμερα να ζητήσουν από τους εργαζόμενους να βάλουν το χέρι στην 

τσέπη. 

  Ακούστηκε ότι η Κυβέρνηση, ούτως ή άλλως ο εργοδότης δεν 

πληρώνει μέρος, πώς δεν πληρώνει; Στους αορίστου χρόνου τους 

εργαζόμενους στην Τοπική Αυτοδιοίκηση που αν δεν κάνω λάθος έχουν 

ενταχθεί από το ’88 στα βαριά και ανθυγιεινά με τρεις αλλεπάλληλους νόμους 

έβαζε η μία Κυβέρνηση μετά από αγώνες βέβαια των εργαζομένων, για τους 

Δημάρχους βέβαια έπεφτε αυτό το βαρύ καθήκον, να πληρώσουν 

επασφάλιστρο σύμφωνα με τους εργαζόμενους. Το 4,3% οι εργαζόμενοι, το 

υπόλοιπο το 6,7% οι εργοδότες, έτσι κατέληξε ο νόμος από το ’88 έως το ’99 

για τους αορίστου χρόνου. 

  Άρα η διεκδίκηση έπρεπε να είχε και τέτοια ποιοτικά στοιχεία, να 

ζητήσουμε καμία επιβάρυνση για τους εργαζόμενους, το συνολικό κόστος να 

το πληρώσει η Κυβέρνηση και οι εργοδότες. Και ακούστηκε, ότι αυτά τα 

πράγματα δεν γίνονται.  

  Μα συγνώμη μέχρι το 1990 οι εργαζόμενοι στο δημόσιο δεν 

πλήρωναν για την κύρια σύνταξη. Και σήμερα και ως αιτήματα έρχονται αυτές 

οι δυνάμεις στο συνδικαλιστικό κίνημα να μας θεωρούν, ότι είμαστε 

μαξιμαλιστές.  

  Να γιατί μέσα από τέτοια αιτήματα προσπαθούμε και σαν 

παράταξη να ανοίξουμε άλλους δρόμους για την εργατική τάξη. Οι 

εργαζόμενοι πληρώνουν και ξανά πληρώνονται. Πληρώνουν την Κυβέρνηση, 

πληρώνουν τον εργοδότη, φρέσκιες είναι οι κινητοποιήσεις στο Νομό 

Λάρισας, που ο Δήμαρχος εκεί δεν κατέβαλε αυτά που εισέπραττε από τους 

εργαζόμενους για την κύρια σύνταξη, δεν τα κατέβαλε στο Ταμείο. Και δεν 

είναι ο μόνος Δήμος, είναι και οι Κυβερνήσεις που το 1% του περίφημου 

Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος οι ίδιοι το λένε, δεν τα έχουν δώσει ποτέ.  

  Άρα κλέβουν από τους εργαζόμενους οι Δήμαρχοι, κλέβει η 

Κυβέρνηση και έρχονται να μας πούνε, ότι είναι φυσικό να ξανά πληρώσουμε. 
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Νισάφι. Γι’ αυτό διαφωνούμε συνάδελφοι, και προσπαθούμε να ανοίξουμε 

άλλους δρόμους και όταν από τα 58 – 53, τα οποία ήδη ισχύουν, εμείς λέγαμε 

στα 55-50 ήταν κι αυτό ζήτημα για αποπροσανατολισμό. Και άλλες 

ειδικότητες.  

  Έρχεται η ίδια η Κυβέρνηση και λέει, θα εντάξω και τους 

Μηχανικούς Σαρώθρων που είναι εκτός του κανονισμού του ΙΚΑ και εμείς 

λέγαμε, να μπουν  μια σειρά ειδικότητες, όπως αυτοί που φτιάχνουν τους 

κάδους των απορριμμάτων που δεν υπήρχαν τότε, αλλά και ειδικότητες οι 

οποίες αποχαρακτηρίστηκαν ενώ πριν ήταν στα βαριά και ανθυγιεινά, όπως οι 

μαγείρισσες στους βρεφονηπιακούς, ούτε αυτά τα ζητήματα, προσπαθήσαμε 

να τα περάσουμε, δεν έγιναν αποδεκτά. 

  Να γιατί διαφωνούσαμε και διαφωνούμε κάθετα με την επιλογή 

που έχει κάνει η πλειοψηφία για τα βαριά και ανθυγιεινά. Αν μπορεί να μας 

γίνει βέβαια μια κριτική, εμείς να την δεχτούμε ότι είναι καλοπροαίρετη από 

τον κόσμο, ότι ίσως να αντιδράσαμε μετά το 2002-2003 μετά την εφαρμογή 

του 2703 βλέποντας το αποτέλεσμα. 

  Αλλά όχι δα ρε συνάδελφοι, να μας κρίνει και η πλειοψηφία της 

ομοσπονδίας που επαναφέρει ακριβώς τα ίδια ποιοτικά χαρακτηριστικά με 

έναν νόμο ο οποίος ήδη ισχύει και η συντριπτική πλειοψηφία των 

εργαζομένων δεν δέχτηκε γιατί ήταν ασύμφορος, του μείωνε το εισόδημα, θα 

μας κάνει και κριτική γιατί καθυστερήσαμε. 

  Δεύτερο ζήτημα σε ότι έχει να κάνει με τις αποφάσεις και πώς 

πρέπει να αντιδράμε. Ότι εικόνα και να έρθει εδώ, το τι υπογράφαμε, το τι δεν 

υπογράφαμε, όταν αυξάνεται και οξύνεται η αντιπαράθεση και η σύγκρουση 

σε επίπεδο συνδικαλιστικό από διαφορετικές πολιτικές θέσεις, λογικό είναι να 

υπάρχουν και πρακτικά μέτρα.  

  Υπήρχε η απόφαση τουλάχιστον του Γενικού Συμβουλίου, ότι 

στις περιοδείες θα πηγαίνουν οι εκπρόσωποι του Γενικού Συμβουλίου να 

βάζουν τις θέσεις τις οποίες, πέρσι θα σας θυμίσω κατά τον Νοέμβριο – 

Δεκέμβριο – Γενάρη που είχαμε ετοιμάσει το διεκδικητικό πλαίσιο του 2007, 

για το οποίο εμείς είχαμε καταθέσει άλλο.  

  Μας ασκήθηκε ισχυρή κριτική ως παράταξη, γιατί άκουσον – 

άκουσον πηγαίναμε, λέει, στις Γενικές Συνελεύσεις και δεν υπερασπίζαμε την 
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άποψη της απόφασης της Ομοσπονδίας, η οποία ήταν σε κάθετη σύγκρουση 

με την πρόταση τη δικιά μας.  

  Δηλαδή με λίγα λόγια μας ζητούσαν, θα έρχεστε στο Γενικό 

Συμβούλιο, θα βάζετε την αντίθεσή σας. Θα σας στέλνουμε στα σωματεία θα 

την βγάζετε την αντίθεσή σας, θα βάζετε αυτό που έχει αποφασίσει η 

Ομοσπονδία. Και μετά θα ξανά γυρνάτε στην Ομοσπονδία και επειδή έχουμε 

και νέες τεχνολογίες θα στέλνετε με e-mail σε όλα τα Σωματεία τη διαφωνία 

σας.  

  Είναι παράκρουση, δεν μπορεί να έχουν βάση αυτά τα 

πράγματα. Και βέβαια φτάσαμε στο σημείο να μας λένε, ότι θα υπογράφετε, 

είχαν γίνει, κοιτάξτε να δείτε, δεν ήταν κάτι φρέσκο, είχαν ξαναγίνει και το 

2000, είχαν ξαναγίνει και το 2003-2004 και βέβαια σε πολύ κρίσιμα ζητήματα 

και ο πρώην Πρόεδρος αν δεν κάνω λάθος και ο νυν Πρόεδρος για κάποια 

ζητήματα που είχαν διαφωνήσει δεν είχαν υπογραφή τα κείμενα, αλλά δεν 

στεκόμαστε εκεί, δεν είναι εκεί η ουσία.  

  Η ουσία είναι συναδέλφισσες και συνάδελφοι, ότι η ΔΑΣ έπρεπε 

να της χαμηλώσουμε τα φτερά στους εκπροσώπους της. Εμείς είπαμε το εξής 

όμως, ότι στο Γενικό Συμβούλιο της Ομοσπονδίας ή στην Εκτελεστική 

Επιτροπή είμαστε με την ψήφο των εργαζομένων και σ’ αυτούς 

απολογούμαστε, σε κανέναν άλλον και για το τι υπογράφουμε και για το τι δεν 

υπογράφουμε.  

  Άλλωστε στο Εργατικό Κέντρο Αθήνας επί Προεδρίας Φελώνη, 

δεν έχει σημασία το όνομα, επί Προεδρίας ΠΑΣΚΕ ο Γενικός Γραμματέας 

άνηκε στη ΔΑΣ, ούτε και εκεί υπόγραφε, αλλά υπόγραφε ο Αναπληρωτής 

Γραμματέας, στη δημοκρατία αδιέξοδα δεν υπάρχουν.  

  Στην Ομοσπονδία Φαρμάκου Πρόεδρος της Ομοσπονδίας είναι 

στέλεχος της ΔΑΣ, Γραμματέας της Ομοσπονδίας είναι στέλεχος της ΔΑΚΕ, 

λογικό είναι όταν οι κινητοποιήσεις είχαν περιεχόμενο, στόχο αυτά που έβαζε 

το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο και συγκέντρωση στην πλατεία Κοτζιά ο 

Γραμματέας δεν υπόγραφε.  

  Εδώ έχουμε μία νησίδα ευαισθησία δημοκρατικού 

συγκεντρωτισμού, η οποία εκφράζεται από πολιτικό φορέα. Μα στα ίδια τα 

κόμματα στα οποία συμμετέχουν τέτοιες συνδικαλιστικές παρατάξεις δέχονται, 
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πώς λέγεται, τα ρεύματα, δέχονται τις ηλεκτροπληξίες και μια σειρά άλλα. Και 

σ’ εμάς, στην Ομοσπονδία μας δεν επιτρέπεται η διαφορετική άποψη ή και αν 

υπάρχει θα καθορίζεται με τον τρόπο.  

  Βέβαια τα στελέχη της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ δεν μπήκαν στον 

κόπο να μας πούνε, ότι από τον Ιούνιο – Ιούλιο και μετά αφού αποκλείσανε 

την κακή παράταξη, η οποία δεν πειθαρχεί στο δημοκρατικό συγκεντρωτισμό, 

άκουσον – άκουσον τώρα, ε, δεν πειθαρχούμε, υπήρξαν δυο – τρεις 

αποφάσεις που έφυγαν ή με τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής, βέβαια 

δικαιολογήθηκαν και μπορεί να έχει και βάση αυτό και να είναι πραγματικό, ότι 

ήταν απών ο Γραμματέας. 

  Δηλαδή εμείς που λέγαμε την αλήθεια δεν είμαστε απών. Πολλές 

φορές είχαμε τηλεφωνηθεί με τον Πρόεδρο και του έλεγα, συμφωνώ γι’ αυτό 

να φύγει με την υπογραφή μου, είχαμε τη δυνατότητα και ας ήμουνα 300 

χιλιόμετρα μακριά ή δεν συμφωνώ να μην φύγει. Οπότε όλα αυτά είναι 

σκευάσματα κατά την εκτίμησή μας, τα οποία θέλουν να δείξουν την αντίθεση 

και βέβαια θέλουν να δείξουν ότι θα υπάρξει και η δυνατότητα της υποταγής, 

του συμβιβασμού. 

  Εμείς δεν συμβιβαζόμαστε μ’ αυτά τα ζητήματα. Θα καλέσουμε 

τον κόσμο έτσι κι αλλιώς θα έχουμε τη δυνατότητα να πούμε και αύριο, 

καλούμε τον κόσμο στις 12 Δεκέμβρη να συμμετέχει στα συλλαλητήρια του 

Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου πανελλαδικά. Η διαφορετική γραμμή, η 

γραμμή σύγκρουσης με τους εκπροσώπους του κεφαλαίου, τους πολιτικούς 

τους υπηρέτες και τις συνδικαλιστικές  παραφυάδες είναι στη δυνατότητά μας 

οι εργαζόμενοι να δώσουμε τέτοια σύγκρουση, να δημιουργήσουμε σήμερα 

αυτό το αγωνιστικό, κοινωνικό μέτωπο.  

  Και αύριο να εκφραστεί μέσα από τέτοιους συσχετισμούς στο 

Συνδικαλιστικό Κίνημα και όχι μόνο, έτσι ώστε οι εργαζόμενοι να ανοίξουν ένα 

νέο δρόμο σε κάθετη αντιπαράθεση με το κεφάλαιο για τη συνολική ανατροπή 

αυτής της κατάστασης και της δυνατότητας εμείς και τα παιδιά μας να 

ζήσουμε σε μία κοινωνία, η οποία να είναι ώριμη για να υπηρετήσει τις 

κοινωνικές μας λαϊκές ανάγκες.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Επί της διαδικασίας, ακούω.  
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Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, νομίζω η διαδικασία που 

ακολουθούμε δεν θα δώσει τη δυνατότητα σε όσους το δυνατόν 

περισσότερους συναδέλφους να μιλήσουμε. Δεν κατάλαβα από πού 

προέκυψε ότι πρέπει οι παρατάξεις όλες να μιλήσουν τώρα και να μιλήσουν 

και αύριο.  

  Δεν στερώ σε κανέναν το δικαίωμα να μιλήσει, αλλά νομίζω, ότι 

έχει πολύ μεγάλη αξία στις λίγες ώρες που έχουμε μπροστά μας να δοθεί η 

δυνατότητα σε όσους το δυνατόν περισσότερους συνέδρους να μιλήσουν. Οι 

παρατάξεις θα μιλήσουν και αύριο, θα μπορούσαν να μιλήσουν εμβόλιμα κλπ. 

Δεν κατάλαβα, αν συνεχίσουμε έτσι, πολύ φοβάμαι ότι δεν θα δοθεί ο λόγος 

σήμερα σε κανέναν σύνεδρο να τοποθετηθεί.  

  Προτείνω να αλλάξει η διαδικασία ή τέλος πάντων να 

αποφασίσει το σώμα. Ποιος αποφασίζει, κανένας;  

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Να βάλουμε την πρόταση τη διαδικαστική να ψηφιστεί. Ε, τι να 

κάνουμε έγινε μια πρόταση. Τώρα δεν μπήκε.  

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Λοιπόν, συμφωνεί το σώμα να μιλήσουν και υπόλοιποι, λίγο να 

περιορίσουν τις ομιλίες τους προκειμένου να τελειώσουμε και θα μείνει χρόνος 

και για τους συνέδρους.  

  Ο συνάδελφος Πολυμερόπουλος έχει το λόγο.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, στην τελευταία αναθεώρηση 

του καταστατικού που είχαμε, υπήρξε η διάταξη να γίνει το ενδιάμεσο 

Συνέδριο. Θέλω να σας πω, ότι με πολύ προβληματισμό αντιμετωπίζω ένα 

ενδιάμεσο Συνέδριο πλέον και δεν ξέρω αν θα πρέπει η Εκτελεστική και το 

Γενικό Συμβούλιο να μπουν σε μια διαδικασία να δούμε αν πρέπει να 

πηγαίνουμε σε θεματικά Συνέδρια ή σε ένα Συνέδριο στο οποίο δεν έχει 

συγκεκριμένο αντικείμενο, διότι εδώ πέρα μπορεί να γίνονται καλές κοινωνικές 

σχέσεις και να κάνουμε γενικές τοποθετήσεις, αλλά δεν βγαίνει τίποτα επί τω 

ειδικότερω που αυτό είναι το ζητούμενο σε ένα Συνέδριο.  
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  Πέραν αυτού έχουν μπει πολλά ζητήματα, έχουν ανοίξει ένα 

σωρό ζητήματα, εφ’ όσον δεν υπάρχει συγκεκριμένη ατζέντα με πρωταρχικό 

τα βαρέα και τα ανθυγιεινά. Ακούστε, αγαπητοί συνάδελφοι, εμείς δεν είπαμε 

ότι λύσαμε τα βαρέα και τα ανθυγιεινά, εδώ πρέπει να το ξεκαθαρίσουμε. 

Είπαμε ότι ανοίξαμε το δρόμο για όλο το δημόσιο και ο δρόμος άνοιξε, σε 

όποιον αρέσει, σε όποιον δεν αρέσει να μην το αποδεχτεί, αλλά δεν έχει καμία 

βάση αυτά τα οποία λέγει, διότι μετά τη δική μας την απεργιακή κινητοποίηση 

και το άνοιγμα των βαρέων και των ανθυγιεινών άνοιξε και η Επιτροπή των 

Βαρέων και των Ανθυγιεινών στο Δημόσιο. 

  Και αν δεν είχε γίνει αυτή η διαδικασία σ’ εμάς, δεν ξέρω πότε θα 

άνοιγε ή αν θα άνοιγε το θέμα των βαρέων και των ανθυγιεινών στο δημόσιο. 

Και τι έγινε με τα βαρέα και τα ανθυγιεινά; Μπαίνει η διάταξη, θα ψηφιστεί η 

διάταξη και αυτή η διάταξη αφορά την Τοπική Αυτοδιοίκηση και δεν αφορά 

όλο το δημόσιο. Όταν εμείς κάναμε απεργίες ή όταν ανοίγαμε τα βαριά δεν 

ακολουθούσαν οι άλλες Ομοσπονδίες, εκτός αν θεωρεί κανένας ότι εμείς 

μπορούσαμε να είχαμε ανοίξει για όλο το δημόσιο και να λύναμε τα βαρέα και 

τα ανθυγιεινά.  

  Ε, δεν το θεωρούσαμε λοιπόν και γι’ αυτό δεν είχαμε σηκώσει 

αυτό το ζήτημα. Και γιατί πέτυχε αυτή η διαδικασία; Πέτυχε η διαδικασία διότι 

όλος ο κλάδος ήταν ενωμένος και οι δύο οι Ομοσπονδίες και ήταν ενωμένο σε 

ένα συγκεκριμένο ζήτημα. Εμείς βάλαμε τρία συγκεκριμένα ζητήματα, τρία 

βάλαμε, δεν βάλαμε 13, διότι άλλες φορές βάζετε 13 ζητήματα, δεν λύνεται 

κανένα από τα ζητήματα ή θέλετε να μην επιλυθεί κανένα ζήτημα, διότι μας 

είπε και η ΔΑΣ σε μία αποστροφή του λόγου της, ότι εμάς το ζήτημα είναι να 

δημιουργήσουμε πρόβλημα στην Κυβέρνηση. 

  Εγώ, λοιπόν, πρόβλημά μου δεν είναι να δημιουργώ πρόβλημα 

στην Κυβέρνηση, γιατί στηρίζω και την Κυβέρνηση, για να είμαστε και 

ξεκάθαροι, εντάξει; Και για να ξέρουμε το τι λέμε εδώ πέρα.  

  Το τρίτο μάλλον ζήτημα ήταν, βεβαίως υπήρχαν όλες οι 

παρατάξεις οι οποίες δεν κάνανε πίσω και υπήρξαν πιέσεις. Και εμείς δεν 

κάναμε πίσω και τα είπε ο Μπαλασόπουλος, καλά τα είπε, υπήρξαν πιέσεις 

επί πιέσεων, υπήρξαν διαδικασίες, υπήρξαν διαβουλεύσεις, δεν κάναμε πίσω. 

Και ό,τι μας αναλογεί δεν το αποποιούμεθα, διότι υπάρχουν πάμπολλοι 
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συνάδελφοι όλων των παρατάξεων που μηδενίζουν τα πάντα, εγώ δεν 

μηδενίζω τίποτα.  

  Παίρνω ό,τι μου αναλογεί και δίνω στους άλλους ό,τι τους 

αναλογεί, δεν μηδενίζω την παρέμβαση που γίνεται από τις παρατάξεις, δεν 

μηδενίζω την Ομοσπονδία, δεν μηδενίζω τα επιτεύγματα, κρίνω όσα καλώς ή 

κακώς δεν έγιναν. Κι αυτή είναι μια τακτική που θα έπρεπε να την ακολουθούν 

και οι συνάδελφοι με την ίδια αντίληψη, που δεν την ακολουθούν. 

  Δημοτικές Επιχειρήσεις. Διαφωνώ συνάδελφοι μαζί σας και 

διαφωνούμε διαχρονικά. Λέγαμε, ότι οι Δημοτικές Επιχειρήσεις είναι λάθος 

τακτική που ακολουθούμε και λέω και κάτι άλλο και το στηρίζουμε ως 

παράταξη, εμείς κάναμε αγώνα να δοθεί στην Τοπική Αυτοδιοίκηση το 

δικαίωμα να αποφασίζει. Δεν μπορεί να έρχεστε τώρα και να λέτε, ότι θέλουμε 

η κεντρική κυβέρνηση να αποφασίσει.  

  Δεν θέλω να αποφασίσει η κεντρική Κυβέρνηση, δεν θέλουμε να 

αποφασίσει η κεντρική Κυβέρνηση, θέλουμε να αποφασίζουν τα Δημοτικά 

Συμβούλια. Αναιρείτε τον εαυτό σας, δεν ξέρετε τι υποστηρίζετε κάθε φορά. 

Θέλουμε να αποφασίζουν τα Δημοτικά Συμβούλια τι γίνεται με τις Δημοτικές 

Επιχειρήσεις και όταν το ζήτημα φτάσει στα άκρα, τότε να έρθει η κεντρική 

κυβέρνηση και να διευθετήσει ζητήματα, επιμέρους ζητήματα τα οποία 

ανακύπτουν, διότι είμαστε σταθεροί σ’ αυτά τα οποία λέμε, ξέρουμε τι λέμε και 

ξέρουμε τι υποστηρίζουμε.  

  Δεν λέμε άλλα τη μία μέρα και άλλα την άλλη. Η Τοπική 

Αυτοδιοίκηση, τα Δημοτικά Συμβούλια να αποφασίσουν, θέλουμε να έχουν 

δικαιοδοσία.  

  Κώδικες. Σημαντικός ο παράγων της κατάθεσης των νέων 

Κωδίκων, μόνο που υπάρχουν επιμέρους διαφορές. Θεωρώ ότι ο Κώδικας 

των Δήμων και Κοινοτήτων είναι ένας πολύ καλός Κώδικας όσον αφορά την 

ΚΕΔΚΕ. 

  Γιατί είναι; Διότι έχει κατεύθυνση, αφορά την ΚΕΔΚΕ και του 

έδωσε μία κατεύθυνση. Ο Κώδικας ο δικός μας στον οποίον περάσαμε, όπως 

τα είπε και ο Μπαλασόπουλος 28 από τις 33-34 παρατηρήσεις που κάναμε, 

περάσαμε σημαντικά ζητήματα μέσα, πολλά σημαντικά ζητήματα τα οποία δεν 

γίναμε κοινωνοί αυτών των ζητημάτων. Και εγώ προχθές κοίταζα και λέει, ότι 
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τα Σωματεία μπορούν να έχουν άποψη για τις προσλήψεις, που σημαίνει η 

έννοια του κοινωνικού εταίρου μπαίνει και στο δημόσιο, δεν έχει όμως 

κατεύθυνση ο Κώδικας.  

  Δυστυχώς ενώ λύνει χρόνια προβλήματα, δεν έχει κατεύθυνση, 

εν αντιθέσει με τον Κώδικα των Δήμων και Κοινοτήτων που έχει κατεύθυνση, 

μπορεί να συμφωνούμε ή να διαφωνούμε με την κατεύθυνση, έχει όμως 

κατεύθυνση. Ο δικός μας ο Κώδικας πήγε το Υπουργείο να ισορροπήσει 

μεταξύ Ομοσπονδίας – ΚΕΔΚΕ και Υπουργείου και έκανε μία σούπα να είναι 

όλοι μαζεμένοι μέσα. Έλυσε προβλήματα, αλλά δεν έχει επαναλαμβάνω 

κατεύθυνση. 

  Βοήθεια στο Σπίτι. Δεν μου λέτε, αγαπητοί συνάδελφοι, όταν 

λέγαμε, ότι η Βοήθεια στο Σπίτι είναι ένα σημαντικό πρόγραμμα για να μπει, 

εσείς δεν διαφωνούσατε και λέγατε, ότι η κακή Ευρωπαϊκή Ένωση μας φέρνει 

προγράμματα, δεν τα θέλουμε. Αυτά δεν λέγατε, τι κόπτεστε τώρα γι’ αυτά 

που δεν θέλατε, αυτά δεν λέγατε, δεν τα απορρίπτατε. Και τα υποστήριζε ο 

κακός ο Πολυμερόπουλος και η κακή η ΔΑΚΕ και λέγαμε ότι είναι 

σημαντικότατο το ζήτημα της Βοήθειας στο Σπίτι και πρέπει να μπει. Εσείς 

λέγατε η κακή η Ευρωπαϊκή Ένωση μας φέρνει και άλλα προγράμματα. 

Τώρα, να συνεχιστεί το πρόγραμμα.  

  Αποφασίστε, αγαπητοί συνάδελφοι, τι θέλετε κάθε φορά, διότι 

εγώ δεν θα λύνω τα υπαρξιακά και συνδικαλιστικά σας προβλήματα. Και 

βεβαίως αφού -τα είπε και ο Υπουργός- έγινε για τρία χρόνια το πρόγραμμα 

συν δύο χρόνια από τους Δήμους, μετά ήταν έωλο. Και σήμερα το πρόγραμμα 

είναι ένα άκρως επιτυχημένο πρόγραμμα, μπαίνει στον προϋπολογισμό και 

μην κόπτεστε, λοιπόν, εδώ πέρα με κροκοδείλια δάκρια για το Βοήθεια στο 

Σπίτι.  

  Το Βοήθεια στο Σπίτι είναι το σημαντικότερο πρόγραμμα που 

υπάρχει αυτή τη στιγμή, το στηρίξαμε, το στηρίζουμε και θεωρούμε ότι πρέπει 

να ενσωματωθεί στην οργανωτική δομή των Δήμων. Αυτή είναι η ξεκάθαρη 

άποψη, όπως ξεκάθαρες απόψεις έχουμε και στα άλλα ζητήματα.  

  Μισθολόγιο. Είναι ένα ζήτημα στο οποίο η Κυβέρνηση έχει μπει 

σε μία διαδικασία κοροϊδίας, να πω χοντρά έτσι, κοροϊδίας, έπρεπε να έχει 

υλοποιηθεί, δεν έχει υλοποιηθεί. Παραμένουμε αταλάντευτοι στο να γίνει ένα 
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μισθολόγιο, ένα καινούργιο μισθολόγιο, αλλά όχι αυτό το οποίο θα γίνει, γιατί 

κάποια στιγμή θα γίνει με ενσωμάτωση ενός ή δύο επιδομάτων μέσα και να 

λέμε ότι είναι μισθολόγιο.  

  Θέλουμε ένα μισθολόγιο το οποίο κάποτε πρέπει να γίνει, που 

να λύνει προβλήματα, να πηγαίνει σε μία σύγκλιση τέλος πάντων των 

μισθολογικών κλιμακίων όλου του δημοσίου και ένα μισθολόγιο στο οποίο, 

εγώ θα σας το πω ξεκάθαρα, να είναι στη βάση της σύγκλισης των 15 χωρών 

της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ξεκάθαρες κουβέντες, σταράτες κουβέντες. 

  Ημερομίσθιοι. Τα τερτίπια επειδή 100 χρονών η αλεπού, 101 το 

αλεπουδάκι δεν θα γίνει ποτέ και επειδή αυτά που έκανα δεν μπορεί να μου 

τα κάνουν οι άλλοι, ζητάμε επέκταση του Προεδρικού Διατάγματος μέχρι 

σήμερα. Προεδρικό Διάταγμα να ανοίξει γι’ αυτούς που είχαν το 2004 2 χρόνια 

και δεν συμπεριληφθήκανε, το κατανοώ. Δεν κατανοώ όμως αυτοί οι οποίοι 

θα μείνουν μετά το Προεδρικό Διάταγμα μέχρι το 2006, τι είναι αυτοί, τι θα 

γίνουν αυτοί;  

  Θέλουμε, λοιπόν, άνοιγμα Προεδρικού Διατάγματος; Και εμείς 

διατυπώσαμε πρώτοι αυτή τη θέση. Ο υποφαινόμενος τη διατύπωσε, να 

ανοίξει το Προεδρικό Διάταγμα και να συμπεριλάβει και αυτούς που είχαν 

μείνει έξω με το τρίμηνο το 2004, αλλά να συμπεριλάβει και όσους σήμερα 

πληρούν τις διατάξεις του 2004.  

  Έτσι, λοιπόν, άνοιγμα για να συμπεριλάβει όσο το δυνατόν 

περισσότερα άτομα γίνεται στη βάση της ισοτιμίας. Και βεβαίως το ζήτημα 

των συμβασιούχων αν πιστεύει κανένας εδώ πέρα, ανεξάρτητα από το τι λέμε 

εμείς, η ΚΕΔΚΕ ότι θα επιλυθεί, κοιμάται ύπνο βαθύ και δεν πρόκειται να 

ξυπνήσει. Διότι οι ημερομίσθιοι πριμοδοτούνται από τους πάντες. Και οι 

Δήμαρχοι μηδενός εξαιρουμένου, έχουν ζητήσει χιλιάδες προσλήψεων με 

συμβάσεις έργων. 

  Μην κόπτεται λοιπόν, η ΚΕΔΚΕ εδώ πέρα δακρυρροούσα, μη 

μας λέει ο Υπουργός ότι θέλει να σταματήσουν οι ημερομίσθιοι και μην λέμε 

εμείς, ότι θα παρέμβουμε και θα σταματήσουν οι ημερομίσθιοι. Κολοκύθια 

τύμπανα, δαδιά καμένα. Οι ημερομίσθιοι θα συνεχίζουν και αν θέλουμε να 

κάνουμε, πρέπει να βάλουμε κανόνες. 
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  Και εγώ έχω πει, αυτό το οποίο μπορεί να γίνει είναι να τεθεί 

όρος. Όταν μία υπηρεσία περνάει ένα ποσοστό άνω του 5%, του 8%, του 

10% ή του 12%, εν ανάγκης πρέπει να προχωρεί άμεσα σε διαγωνισμό και να 

μην μπορεί να περάσει ένα ποσοστό ημερομισθίων επί του συνόλου των 

εργαζομένων. Αυτό είναι κανόνας. Το να λέτε καταργείστε τα προγράμματα, 

να καταργήσουμε τους πάντες και να κλαίμε όλοι μαζί εδώ πέρα και αύριο να 

είναι περισσότεροι οι ημερομίσθιοι, αυτό είναι υποκρισία αισχίστου είδους. 

  Σας λέω, λοιπόν, ένα ποσοστό στο οποίο από εκεί και πέρα δεν 

μπορεί κανένας να προχωρήσει και πρέπει να πάμε σε άμεσες 

μονιμοποιήσεις και διαγωνισμούς. Αν πιστεύετε, ότι διαφορετικά λύνουμε το 

ζήτημα, εκτός από κορώνες και λαϊκισμούς, να μου το πείτε να το μάθω κι 

εγώ.  

  Υπάρχει το ζήτημα του ασφαλιστικού. Εμείς αγαπητοί 

συνάδελφοι, πέραν το ότι μένουμε στα τρία «δεν» του Πρωθυπουργού, τα 

οποία είναι ξεκάθαρα: όρια ηλικίας δεν αυξάνονται, δεν μειώνονται οι 

συντάξεις, δεν αυξάνονται οι εισφορές, εμείς παραμένουμε σ’ αυτά και έχουμε 

πει το αυτονόητο, αυτό που είπαμε και στον κοινωνικό διάλογο, αυτό που 

είπαμε και με τον Ρέππα, αυτό που είπαμε και με τον Σιούφα, πηγαίνουμε και 

συζητάμε.  

  Και αν δεν μπορούμε να φτάσουμε οπουδήποτε, τότε μπορούμε 

να χρησιμοποιήσουμε οποιαδήποτε άλλη μέθοδο, πηγαίνουμε και συζητάμε. 

Κάνουμε κατάθεση των απόψεων, διότι αν δεν συζητήσουμε πού θα βρούμε 

τις απόψεις.  

  Και καλά βεβαίως υπάρχει ο Συνασπισμός και τις λέει στις 

τηλεοράσεις, υπάρχουν οι εκπρόσωποι των Συσπειρώσεων και τις λένε στις 

τηλεοράσεις. Σπανίως βγάζουν και κανέναν συνδικαλιστή του ΠΑΣΟΚ, σπάνια 

βέβαια, θέλουν κανέναν κουτσουρεμένο και μπορεί να πει καμιά άποψη. Εμείς 

που θα τις πούμε; Δεν έχουμε πρόσβαση. 

  Άρα, λοιπόν, τι λέμε; Λέμε ναι στο διάλογο μέχρι τη στιγμή που 

φτάνουμε στο αδιέξοδο. Και αυτό λέγαμε, αυτό στηρίζουμε και αυτό θα 

συνεχίσουμε να στηρίζουμε. Εάν ο διάλογος είναι ατέρμονος, εάν είναι ο 

διάλογος σε αδιέξοδο, τότε πάμε σε οποιαδήποτε μορφή άλλης διαπάλης την 

οποία μπορούμε να την συζητήσουμε, να την προωθήσουμε και να την 
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προάγουμε. Αυτές είναι οι απόψεις μας, οι οποίες δεν έχουν αλλάξει, διότι 

εμείς δεν έχουμε και πρόσβαση στα Μέσα Ενημερώσεως.  

  Και βεβαίως βλέπω και ένα πανό και άκουσα και το φίλο μου το 

Θέμη να υπερθεματίζει, το Κιλκίς να γίνει παραμεθόριος. Ρε Θέμη, τόσα 

χρόνια το Κιλκίς που ήταν, στην Πελοπόννησο ήταν; Για πες μας δηλαδή, που 

ήταν, δεν ήταν παραμεθόριος, εκεί που είναι τώρα δεν είναι, άλλαξαν ποτέ τα 

όρια της Ελλάδος, γιατί δεν μου τα είπες αυτά προχθές; Γιατί δεν τα είπες 

πρόπερσι, παρά πρόπερσι; Γιατί δεν τα είπατε αυτά; 

  Και όταν μπήκαν η μαφία και οι άλλοι στην παραμεθόρια 

περιοχή, γιατί δεν μας λέγατε από πριν για να μπουν. Όταν λοιπόν μπήκατε, 

ανακαλύψατε το Κιλκίς είναι παραμεθόριος και λέμε να μπούμε σήμερα. Ας τα 

έλεγες πριν έρθει το Κιλκίς με το πανό εδώ πέρα να λέει ότι είναι 

παραμεθόριος. Διότι δεν μπορεί κάθε φορά να έρχεστε και να λέτε, οτιδήποτε 

βολεύει τη στιγμή.  

  Λέω διαχρονικά τα ίδια πράγματα. Δεν μπορείτε, λοιπόν, κάθε 

φορά να παίρνετε και ένα αίτημα και να λέτε, δικό μας είναι, σας το δίνουμε. 

Δεν μας το δίνετε, διότι δεν το παίρνουμε.  

  Ειπώθηκαν εδώ πέρα και δεν πρόκειται να μπω στη διαδικασία. 

Αύξηση από 5 πήγαν συνολικά σε 9 τα βοηθήματα, από 105 σε 110, από 8 σε 

9 τοις χιλίοις. Τα ρούχα και όλες οι περιοδικές –για να μην μπω σε 

λεπτομέρειες - παροχές που δίνονταν μπήκαν σε επιδόματα, δεν μπορούν να 

μπουν στο μισθό, διότι ποτέ δεν έχει γίνει στην Ελλάδα αυτό το πράγμα, να 

παίρνεις μία περιοδική παροχή και να την βάζεις στο μισθό.  

  Όλα αυτά μπήκαν και μπήκαν και με τη δική σας την βοήθεια και 

με των παρατάξεων την βοήθεια και με τη δική μας και κάνετε λάθος να 

απαξιώνετε οτιδήποτε, κάνετε λάθος, απαξιώνετε τον εαυτό σας, απαξιώνετε 

την ίδια τη δράση σας, μπήκαν και έχουν γίνει βήματα σημαντικά και είναι 

λάθος να τα απαξιώνετε. Και αυτά είναι σημαντικά ζητήματα, τα οποία έπρεπε 

να έχουν υλοποιηθεί αυτό το διάστημα.  

  Γιατί άκουσα και κάτι προηγουμένως, πήρατε 20,00 € αύξηση 

στην  τελευταία απεργία. Είναι λίγα τα 20,00 € αύξηση, είναι λίγα τα 25,00 €, 

αλλά θα σας πω κάτι. Εάν κάναμε μια απεργία 4 ημερών και παίρναμε 5,00 € 

παραπάνω που τόσο θα παίρναμε, θέλαμε 20 μήνες να βγάλουμε τις 4 μέρες 
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απεργία, 20 μήνες θα δουλεύαμε με τα 5,00 € για να βγάλουμε τις 20 μέρες 

απεργίας.  

  Ποιος, λοιπόν, έξυπνος έρχεται να μου πει, ότι θέλαμε 5,00 € 

παραπάνω με 4 μέρες απεργία; Ουδείς, αλλά βεβαίως αυτά δεν τα λέτε, λένε 

5,00 € παραπάνω. 5,00 € παραπάνω μάλιστα είναι ακριβώς μία -20,00 € και 

25,00 €- εισοδηματική πολιτική. Αλλά και όταν λέγαμε εμείς ειδικοί 

λογαριασμοί που εκεί πέρα υπάρχει η σημαντική η αύξηση, όλοι εδώ πέρα η 

συγχορδία της Αριστεράς έλεγε, οι κακοί οι ειδικοί λογαριασμοί να 

καταργηθούν.  

  Δεν καταργήθηκε κανένας, γίνανε οι ειδικοί λογαριασμοί 

θεσμοθετημένοι και βεβαίως εμείς μείναμε απέξω, εσείς κρατήσατε την 

καθαρότητά σας, εμείς τα λέγαμε και τα ακούγαμε μόνοι μας και έτσι, λοιπόν, 

μην φωνάζετε, διότι δεν σας πνίγει το δίκιο. Οι εδικοί λογαριασμοί που έπρεπε 

να κάνουμε, δεν κάναμε. Τώρα, λοιπόν, βολευτείτε με τα 25,00 € αύξηση. 

  Και ειπώθηκε προηγουμένως από τον εκπρόσωπο της ΑΔΕΔΥ 

ότι υπάρχουν περίπου 2.000-2.500 Σύλλογοι στην ΑΔΕΔΥ. Βρε συνάδελφοι 

από τους 1.500 πόσοι ήταν, οι 250-260 είναι της Ομοσπονδίας. Μια 

Ομοσπονδία η οποία εδώ πέρα ακούω όλοι να φωνάζουν ένας Σύλλογος ανά 

Νομό, Περιφέρεια και οτιδήποτε άλλο και στήνουμε και ένα Συλλογάκι, 250 

είναι. 

  Σκεφτείτε, λοιπόν, τι εκφράζουν οι 250 Σύλλογοι σε 40.000-

50.000 εργαζομένους, τι εκφράζουν; Και ποιος τους κάνει, εγώ τους κάνει; 

Ποιος τους στήνει, εγώ τους στήνω; Μην έρχεστε, λοιπόν, και λέτε, να 

κάνουμε ένα Σύλλογο, μην κοροϊδεύετε εαυτούς και αλλήλους, ο καθένας εδώ 

πέρα στήνει ένα Σύλλογο και το 15%-20% της ΑΔΕΔΥ είναι οι Σύλλογοι της 

Ομοσπονδίας. Αυτοί είναι, έχουμε φτάσει να είμαστε μία Ομοσπονδία, η οποία 

ο καθένας έχει και ένα Σύλλογο, μάλλον όταν είμαστε δύο στήνουμε έναν 

Σύλλογο.  

  Το περίφημο το θέμα του Προεδρείου. Συνάδελφοι της ΔΑΣ το 

ξέρετε πολύ καλά, δεν θέλαμε να μπούμε στο Προεδρείο, το είχα δηλώσει 

επανειλημμένα, το είχα δηλώσει δημοσίως, το είχα δηλώσει κατ’ ιδίαν, σας το 

είπα με όποιον τρόπο μπορούσα να σας το πω, δεν μπαίνουμε στο 

Προεδρείο, δεν θέλουμε το Προεδρείο. 
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  Έγινε πρόταση μομφής από την ΠΑΣΚΕ. Καλώς έγινε η 

πρόταση μομφής, εδώ βέβαια είπε μια κουτοπονηριά ο Θέμης, δεν θέλανε, 

λέει, οι άλλες παρατάξεις να υπάρχει πλήρης λειτουργία στην Ομοσπονδία. 

Αγαπητέ Θέμη, θα είσαι ειλικρινής, όπως είμαι, θα είσαι, οι κουτοπονηριές 

κομμένες, διότι εμείς θέλαμε να υπάρχει λειτουργία και καλή λειτουργία στην 

Ομοσπονδία, αλλά δεν λειτουργούσε η Ομοσπονδία με τον Γραμματέα να έχει 

χτυπήσει αντάρτικο.  

  Έκανε πρόταση μομφής, δεν την ψηφίσαμε, μάλλον με 

συγχωρείτε δεν ήρθαμε στην πρόταση μομφής και τους είχαμε ειδοποιήσει και 

εμείς και η ΑΣΚ δεν την ψηφίζουμε και δεν ήρθαμε. Και εξαναγκαστήκαμε μετά 

από όλη τη διαδικασία να πάρουμε το Γραμματέα, επιστράτευσα τον Πολυζώη 

να πάει Γραμματέας, δεν πήγα Γραμματέας δεν μ’ ενδιέφερε, δεν θέλαμε την 

Γραμματεία, τον επιστράτευσα για να πάει, διότι η Ομοσπονδία ήταν σε 

αδιέξοδο, έπρεπε να πάει Γραμματέας. 

  Μη μου λέτε, λοιπόν, άρες - μάρες κουκουνάρες. Είχε χτυπήσει 

αντάρτικο ο συνάδελφος ο Καταχανάς, δεν υπέγραφε οτιδήποτε, σήκωσε 

μπαϊράκι, είχε εγκλωβιστεί η Ομοσπονδία. Δώσαμε μία διέξοδο και σας λέω, 

ότι είμαστε ολοπρόθυμοι και το δηλώνουμε ανά πάσα στιγμή, τα είπε 

προηγουμένως ο Μπαλασόπουλος, όποια στιγμή θέλουν να μπουν στο 

Προεδρείο και να υπογράφουν τα έγγραφα, η παραίτηση του συναδέλφου 

Πολυζώη είναι στη διάθεσή τους. Δεν θέλουμε τη Γραμματεία. Τι άλλο να σας 

πω; 

  Και εκείνο που σας μέμφομαι, αγαπητοί του ΠΑΜΕ, εγώ δεν σας 

μέμφομαι επειδή κάνατε συγκεντρώσεις ξεχωριστά, επειδή πάτε ξεχωριστά, 

δεν σας μέμφομαι. Εκείνο που σας μέμφομαι είναι ότι εφ’ όσον θέλετε να έχετε 

οργανωτική δομή ξεχωριστή, πρέπει να αποφασίσετε ότι θα βγείτε και έξω 

από τα όργανα.  

  Η άποψή μου για να ξέρετε, αγαπητέ συνάδελφε, είναι ότι τα 

Συνδικάτα στην Ελλάδα επειδή αρχίζουν οι διαφορές και γίνονται μεγαλύτερες 

και έχουν και μία ευρωπαϊκή πλέον επίδραση, θα γίνουν παραταξιακά, όχι 

κομματικά, θα γίνουν παραταξιακά τα συνδικάτα, αυτή είναι η άποψή μας. Θα 

πάμε σε παραταξιακά συνδικάτα όπως είναι σε όλη την Ευρώπη.  
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  Αλλά εγώ σας λέω, ότι εάν θέλετε να είστε μέσα, πρέπει να είστε 

μέσα γιατί έτσι είναι δεοντολογία. Εάν θέλετε να είστε έξω, πάλι καλώς έχετε 

αποφασίσει να είστε έξω. Αλλά όχι δύο βάρκες, διότι θα μπατάρουμε και θα 

μπατάρετε. Αυτή είναι η άποψή μας.  

  Και υπάρχει αγαπητοί συνάδελφοι έτσι και μια χαριτολογία, η 

οποία λέει, ότι η ΔΑΚΕ είναι η κυρίαρχη. Θέλω να σας πω, ότι βεβαίως 

συνάδελφοι στην ΑΔΕΔΥ μας τιμήσανε και μας δώσανε μια πολύ σημαντική 

αύξηση, μια πολύ μεγάλη αύξηση στο Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ, όμως εδώ πέρα 

δεν είμαστε κυρίαρχη άποψη, πρέπει να το ξεκαθαρίσουμε, δεν είμαστε 

κυρίαρχη άποψη. 

  Βεβαίως δεν είμαστε κυρίαρχη άποψη αριθμητικά, είμαστε 

κυρίαρχη σε ιδέες, είμαστε κυρίαρχη σε απόψεις, είμαστε κυρίαρχη σε θέσεις 

και είμαστε κυρίαρχη και σε αξιοπιστία κι αυτό ευχαριστώ τους συναδέλφους 

που το αναγνωρίζουν, διότι σ’ αυτά είμαστε κυρίαρχοι, στους αριθμούς δεν 

είμαστε κυρίαρχοι. 

  Και το τελευταίο ζήτημα το οποίο θέλω να βάλω. Αγαπητοί 

συνάδελφοι, επειδή γενικώς το συνδικαλιστικό κίνημα έχει πλέον λάβει και 

άλλες διαστάσεις και επειδή υπάρχουν πολλά παράπλευρα σε κάθε 

δραστηριότητα, η Ομοσπονδία έχει τα τελευταία χρόνια μία μεγάλη 

χρηματοδότηση από το Υπουργείο.  

  Θα πρέπει να δούμε τη μείωση της χρηματοδότησης από το 

Υπουργείο. Και βεβαίως αν χρειαστεί εκεί πέρα να πάμε σε αύξηση των 

εισφορών. Πρέπει να σταματήσει η εξάρτηση από το Υπουργείο, πρέπει να 

σταματήσει η εξάρτηση από τις επιδοτήσεις γενικά και να πάμε σε μία 

αυτονομία, εάν χρειάζεται με αύξηση των εισφορών τόσο σε Ομοσπονδία, 

τους πρωτοβάθμιους συλλόγους και στην ΑΔΕΔΥ, αλλά είναι ένα ζήτημα το 

οποίο μπαίνει υπογείως και εγώ το βάζω επειδή δεν έχω κανένα πρόβλημα 

να το βάλω υπεργείως, να το θέσουμε και να το συζητήσουμε.  

  Δεν μπορεί να έχουμε αυτά τα φαινόμενα, διότι είναι μεν 

καθηλωμένες οι εισφορές, αλλά εξαρτόμαστε επειδή τα έξοδα είναι μεγάλα 

από τις διάφορες επιδοτήσεις, οι οποίες δεν μπορεί να συνεχίζονται.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να σας πω, ότι εμείς 

καταθέτουμε τις θέσεις με αξιοπιστία και αυτά που λέγαμε, αυτά στηρίζουμε. 
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Πολλές φορές δεν είμαστε αρεστοί, δυστυχώς όμως δικαιωνόμαστε εκ των 

υστέρων, είμαστε όμως αξιόπιστοι και αξιόπιστοι θα παραμείνουμε με 

οποιοδήποτε κόστος, θα λέμε την άποψή μας, θα την υποστηρίζουμε 

παίρνοντας και το κόστος, αλλά και έχοντας τη δικαίωση εκ των υστέρων, 

διότι οι θέσεις είναι κυρίαρχες και γι’ αυτό ευχαριστούμε την αναγνώριση που 

έχουμε από εσάς. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Το λόγο έχει ο συνάδελφος ο Γιώργος ο Χαρίσης. 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, δεν ξέρω αν είναι καλό που μιλάω μετά τον 

Κυβερνητικό Εκπρόσωπο, γιατί ουσιαστικά ο συνάδελφος ο Βασίλης ο 

Πολυμερόπουλος προσπάθησε μέσα από την ομιλία του και βέβαια όχι για 

πρώτη φορά να προβάλλει και να υπερασπίσει τις όποιες παροχές έχει κάνει 

η Κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας και νομίζω ότι απ’ αυτό το βήμα και σ’ 

αυτό το χώρο οι εργαζόμενοι με τα συμφέροντα τα οποία υπηρετούν και με τα 

ταξικά συμφέροντα που πρέπει να υπερασπίζουν οι εκπρόσωποί τους, πάντα 

θα είναι σε σύγκρουση με την εξουσία, πάντα πρέπει να είναι σε σύγκρουση 

με την εξουσία, γιατί εκφράζουμε διαφορετικά ταξικά συμφέροντα. 

  Βεβαίως πρέπει να πω για να μην αδικήσω το συνάδελφο τον 

Πολυμερόπουλο, ότι και ο συνάδελφος ο Μπαλασόπουλος στην εισήγησή 

του, στην προσπάθειά του να πει πόσο καλά ήταν κάποια πράγματα ή 

κάποιες κατακτήσεις που είχε η Ομοσπονδία φάνηκε να απολογείται και να 

υπερασπίζει κάποια θέματα, κάποιες παροχές ή κάποιες μικροκατακτήσεις 

που υπήρχαν το προηγούμενο διάστημα.  

  Και βεβαίως να δικαιώνει το συνάδελφο τον Ροπαλίδη που 

βλέπει ότι το τελευταίο διάστημα και εγώ λέω όχι μόνο στην Ομοσπονδία, 

αλλά σε κεντρικό επίπεδο υπάρχει όντως μία γραμμή πλεύσης στο 

συνδικαλιστικό κίνημα που εκφράζεται με μία συμμαχία ουσιαστικά στα 

βασικά ζητήματα μεταξύ των δυνάμεων της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ. 

  Ήθελα συνάδελφοι να πω κάποια πράγματα σχετικά με τα 

βαρέα και ανθυγιεινά μιας και είναι στην επικαιρότητα το θέμα και επειδή 

ειπώθηκαν και προηγούμενα κάποια πράγματα και από την εισήγηση του 

Προέδρου και από τους άλλους συναδέλφους των παρατάξεων. 

  Συνάδελφοι, αυτή τη στιγμή -και αν κάνω λάθος να το 

διαψεύσουν οι συνάδελφοι των άλλων παρατάξεων- αυτό το οποίο έχει η 
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Ομοσπονδία είναι κάποιες διατάξεις που υπήρχαν το καλοκαίρι του 

Υπουργείου Εσωτερικών.  

  Δεν ξέρουμε αν αυτές οι διατάξεις πήγαν στο Ελεγκτικό Συνέδριο 

και δεν ξέρουμε και ποια θα είναι η γνωμοδότηση του Ελεγκτικού Συνεδρίου 

και ποιες εν τέλει θα είναι οι διατάξεις που θα κατατεθούν στη Βουλή, γιατί 

αυτό είναι ένα πολύ σοβαρό σημείο, όταν μετά από 18 μήνες από την 

απεργιακή κινητοποίηση του Απρίλη του 2006 και μετά από ένα μήνα και 

παραπάνω που η Ομοσπονδία έστειλε εξώδικο στο Υπουργείο Εσωτερικών 

σχετικά με τα αιτήματα του κλάδου και τα βαρέα και ανθυγιεινά, η Κυβέρνηση 

ήρθε την ώρα που ξεκινούσε η απεργιακή κινητοποίηση χωρίς τη 

συγκεκριμένη διάταξη όσον αφορά τα βαρέα και ανθυγιεινά και η Ομοσπονδία 

αποφάσισε την αναστολή των απεργιακών κινητοποιήσεων.  

  Και μακάρι να μην διαψευστούμε όταν η Κυβέρνηση καταθέσει 

την τροπολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά αν θα κινείται σε τέτοια πλαίσια 

που να μπορεί να γίνει έστω και με παρατηρήσεις αποδεκτή από την 

Ομοσπονδία.  

  Συνάδελφοι, επειδή ειπώθηκαν κάποια πράγματα σχετικά με 

αυτό το θέμα, θέλω να πω και τα εξής. Επειδή εμφανίζεται ότι πρέπει να 

μπουν και νέα επαγγέλματα στα βαρέα και ανθυγιεινά, πρέπει να αλλάξουν τα 

όρια ηλικίας συνταξιοδότησης απ’ αυτά που ισχύουν κλπ., νομίζω συνάδελφοι 

ότι σ’ αυτό το θέμα δεν θα μπορούσε να διαφωνήσει κανείς. 

  Όμως έχουμε ξαναπεί, ότι εάν ανοίξουμε αυτή τη στιγμή ένα 

τέτοιο ζήτημα, τα επόμενα 20 χρόνια θα συζητάμε ποιες ειδικότητες θα πρέπει 

να ενταχθούν στα βαρέα και ανθυγιεινά, με αποτέλεσμα μία τακτική, την οποία 

έχουν ακολουθήσει οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δημοκρατίας τα 

τελευταία 20 χρόνια, ότι δηλαδή να συζητάνε το θέμα από επιτροπή σε 

επιτροπή και να μην καταλήγουμε καμιά φορά για τα βαρέα και ανθυγιεινά, θα 

δίναμε τροφή σ’ αυτούς που θέλουν να παρατείνουν αυτή την εκκρεμότητα και 

μάλιστα να την εντάξουν -και πιστεύω ότι σ’ αυτό το καταφέρανε- μέσα στη 

γενικότερη συζήτηση που θα γίνει για τα βαρέα και ανθυγιεινά.  

  Ήδη η Κυβέρνηση όπως γνωρίζετε έχει συστήσει την επιτροπή, 

συζητάει η Επιτροπή για τα βαρέα και ανθυγιεινά και αυτή η επιτροπή θα 

οδηγήσει σε αποχαρακτηρισμό επαγγελμάτων που ανήκουν σήμερα στα 
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βαρέα με αποτέλεσμα, όταν θα γίνει η επέκταση και στο δημόσιο θα είναι 

κουτσουρεμένα τα επαγγέλματα τα οποία θα ενταχθούν.  

  Το δεύτερο ζήτημα συνάδελφοι γι’ αυτό είναι, ότι υπάρχει μία 

σημαντική διαφωνία. Εμείς λέμε και ένα από τα κυρίαρχα ζητήματα του 2703 

με τον οποίον διαφωνούσαμε δεν ήταν μόνο οι ειδικότητες που δεν 

εντάσσονταν, δεν ήταν μόνο το επασφάλιστρο το οποίο πληρώναμε, ήταν και 

ο τρόπος υπολογισμού των συντάξιμων αποδοχών. 

  Γιατί κοιτάξτε μπορεί να γίνει μία φαινομενικά ευνοϊκή ρύθμιση, η 

οποία όμως στην πράξη να μην ικανοποιεί κανέναν εργαζόμενο, διότι ήδη 

έχουμε, το γνωρίζουμε αυτό στο δημόσιο ιδιαίτερα, οι συνάδελφοι 

παρατείνουν τον εργάσιμο βίο γιατί οι συντάξιμες αποδοχές είναι πολύ 

χαμηλές, επειδή υπολογίζονται μόνο στο βασικό μισθό.  

  Και έχουμε στην διάταξη η οποία είχε δώσει το Υπουργείο 

Εσωτερικών δεν ξεκαθάρισε το θέμα του υπολογισμού των συντάξιμων 

αποδοχών. Είπε ο συνάδελφος ο Μπαλασόπουλος και έτσι είναι, ότι δηλαδή 

θα υπάρξουν κάποια πλασματικά μισθολογικά κλιμάκια και πριν τα 30 χρόνια 

θα υπάρχει μισθολογική ωρίμανση ενός εργαζόμενου και έτσι είναι. 

  Η Κυβέρνηση όμως δεν απάντησε εάν θα υπολογίσει τις 

συντάξιμες αποδοχές με τέτοιο τρόπο, που θα μην υπάρξει μείωση της 

σύνταξης όταν θα βγει ο εργαζόμενος στη σύνταξη, δηλαδή αν θα υπολογιστεί 

όπως υπολογίζονται σήμερα οι συντάξεις με τα τριακοστά πέμπτα, 

καταλαβαίνετε ότι ένας εργαζόμενος βγει στη σύνταξη με τριάντα τριακοστά 

πέμπτα θα είναι μείωση των συντάξιμων αποδοχών. Η Κυβέρνηση δεν 

απάντησε ότι συμφωνεί με την πρόταση της Ομοσπονδίας να υπολογίζεται 

δηλαδή η σύνταξη με 30/30 και όχι με 30/35.  

  Το τρίτο ζήτημα που ήθελα να πω είναι, ότι υπάρχει ένα 

πρόβλημα με το πώς με τις ταλαντεύσεις που ακολούθησε η ΔΑΣ σ’ αυτό το 

θέμα. Εφ’ όσον στην αρχή όλοι υποστηρίζαμε ότι πρέπει το αίτημα άμεσο το 

οποίο θα μπορούσε να συσπειρώσει το σύνολο των εργαζόμενων στο 

δημόσιο είναι να επεκταθούν οι διατάξεις του ΙΚΑ και στους εργαζόμενους στο 

δημόσιο έτσι ώστε όλοι μαζί οι εργαζόμενοι σήμερα που προσπαθούν από 

τον ιδιωτικό τομέα να αποχαρακτηρίσουν επαγγέλματα, όλοι μαζί οι 

εργαζόμενοι να έχουν ίδια συμφέροντα για να υπερασπίσει το σύνολο του 
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εργατικού κινήματος την άποψη, ενώ συμφωνούσαν τότε μ΄ αυτό, πρέπει να 

πουν ότι υπήρξε και μία άλλη ταλάντευση σχετικά με το 2703. 

  Όταν συζητιόταν στο Υπουργείο οι διατάξεις για το πώς θα πάμε 

στα βαρέα και ανθυγιεινά, ο εκπρόσωπος της ΔΑΣ και συγκεκριμένα ο 

συνάδελφος ο Στρατηγός πάντα έβαζε το θέμα, ότι πρέπει να πάμε σε 

τροποποίηση του 2703, να ενταχθούν δηλαδή και κάποια άλλα επαγγέλματα. 

Και δεν έβλεπε ότι ο 2703 ουσιαστικά δεν ήταν μόνο θέμα επαγγελμάτων, 

ήταν ο τρόπος βασικά που υπολόγιζε τις συντάξιμες αποδοχές ήταν τέτοιος 

που μείωνε τις συντάξεις και δεύτερον δεν επέκτεινε τις διατάξεις του ΙΚΑ 

όσον αφορά τα όρια ηλικίας συνταξιοδότησης. 

  Και τέλος για το επασφάλιστρο. Συνάδελφοι νομίζω, ότι εδώ 

μπορούμε να διαμορφώσουμε μία πρόταση που το σύνολο των εργαζομένων 

και όλες οι παρατάξεις μπορούν να την στηρίξουν. Νομίζω, ότι αυτό το οποίο 

μπορούμε να πούμε για να είμαστε και ρεαλιστές και να μπορέσει να 

προχωρήσει η πρόταση έτσι ώστε να μην υπάρξει ακόμα μια γενιά 

εργαζομένων στα βαρέα και ανθυγιεινά οι οποίοι θα βγουν στις συντάξεις με 

τις κοινές διατάξεις και όχι με τα βαρέα, πρέπει να πούμε, ότι μπορεί να 

διεκδικήσουμε το επασφάλιστρο το αναδρομικό που καλούνται οι εργαζόμενοι 

να πληρώσουν, να υπάρξει μία διαπραγμάτευση και με την ΚΕΔΚΕ να 

επιμεριστεί ένα μέρος και στον εργοδότη, γιατί σ’ εμάς υπάρχει εργοδότης 

που είναι η ΚΕΔΚΕ, δεν είμαστε όπως το άλλο δημόσιο, όπου είναι εργοδότης 

το Δημόσιο και δεν πληρώνει επασφάλιστρο.  

  Νομίζω, ότι θα μπορεί να βρεθεί μία λύση τέτοια, έτσι ώστε να 

προωθήσει το θέμα και να προχωρήσει ένα αίτημα, το οποίο είναι τα τελευταία 

20 χρόνια και νομίζω, ότι πρέπει να λυθεί, γιατί πλέον δεν μπορούμε να πάμε 

σε άλλη απεργιακή κινητοποίηση με εκκρεμότητα σ’ αυτό το θέμα.  

  Δεύτερον θέμα που ήθελα να σταθώ. Τα θέματα τα εργασιακά. 

Κοιτάξτε, συνάδελφοι, νομίζω, ότι ένα από τα βασικότερα θέματα τα οποία 

πρέπει να λύσουμε ως συνδικαλιστικό κίνημα είναι, ότι δεν μπορεί να 

συνεχίσει αυτή η κατάσταση από άποψη εργασιακών σχέσεων στους Δήμους.  

  Το πρόβλημα δεν είναι να συζητάμε, συνάδελφοι, αν θα μπουν ή 

δεν θα μπουν στα συνδικάτα οι συμβασιούχοι με συμβάσεις έργου ή με μερική 

απασχόληση. Το πρόβλημα είναι ότι πρέπει να προτάξουμε ως θέμα ότι δεν 
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μπορεί να υπάρχουν αυτές οι εργασιακές σχέσεις στους Δήμους, όπου 

ουσιαστικά έχουμε μία ραγδαία αύξηση των ελαστικών μορφών 

απασχόλησης, όπου αυτές οι μορφές απασχόλησης καλύπτουν ουσιαστικά τις 

πάγιες ανάγκες των Ο.Τ.Α. και όσο υπάρχει αυτή η κατάσταση θα 

υπονομεύονται και οι εργασιακές σχέσεις του συνόλου του προσωπικού, τα 

ασφαλιστικά μας ταμεία και μια σειρά άλλα δικαιώματα.  

  Εδώ έχει μία σημασία να βάλουμε ως προαπαιτούμενο για όλα 

αυτά, γιατί καταλαβαίνετε ότι οι συσχετισμοί των δυνάμεων σε πολιτικό 

επίπεδο δεν είναι ευνοϊκή για να υπάρξουν αλλαγές τέτοιες και επειδή 

γνωρίζουμε όλοι ότι το πολιτικό σύστημα για να ανατροφοδοτείται χρειάζεται 

την ομηρία των εργαζομένων και γι’ αυτό ακριβώς ούτε η προηγούμενη 

Κυβέρνηση, ούτε η σημερινή λύνει το θέμα των συμβασιούχων και δεν κάνουν 

αποδεκτές τις θέσεις του συνδικαλιστικού κινήματος, που είναι η κατάργηση 

αυτών των μορφών απασχόλησης. 

  Όμως πρέπει να βάλουμε ως προαπαιτούμενο, ότι δεν μπορεί 

εργαζόμενος που κάνει την ίδια δουλειά, έχει τα ίδια προσόντα, ανεξάρτητα 

της σχέσης εργασίας, να μην αμείβεται ενιαία. Αυτό νομίζω είναι ένα θέμα που 

πρέπει να το προτάξουμε και νομίζω, ότι και μέσα απ’ αυτό τον τρόπο θα 

περιορίσουμε τις ελαστικές μορφές απασχόλησης, γιατί καταλαβαίνετε, ότι  οι 

ελαστικές μορφές απασχόλησης πέρα απ’ όλα τα άλλα που είπα, γίνονται για 

να υπάρχει και μαύρη εργασία, να υπάρχει φτηνή εργασία, να μην 

πληρώνονται οι εργαζόμενοι, να υπάρχει το τραγικό να είναι ένα χρόνο 

εργαζόμενοι απλήρωτοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, στα προγράμματα, στις 

Δημοτικές Επιχειρήσεις κλπ.  

  Νομίζω ότι αυτό το θέμα μπορούμε, εάν δεν μπορούμε να 

λύσουμε αυτό το θέμα ως κλάδος, τότε με συγχωρείτε, δεν είμαστε μια 

Ομοσπονδία που αριθμούμε δεκάδες χιλιάδες εργαζόμενοι και μια μαχητική 

Ομοσπονδία που θα μπορούσε τουλάχιστον να λύσει τέτοια θέματα, έτσι ώστε 

να αρθούν αδικίες που υπάρχουν μέσα στις γραμμές μας. Και από εκεί και 

πέρα βεβαίως μπορούμε να συζητήσουμε τα θέματα σχετικά με την ένταξή 

τους στην Ομοσπονδία κλπ.  

  Τρίτο θέμα, υπάρχουν συνάδελφοι ειδικές κατηγορίες 

εργαζομένων που εγώ πολλές φορές όταν πήγα σε περιοδείες από την 

Ομοσπονδία δεν ένιωσα καλά, γιατί υπάρχει μία άποψη η οποία έχει βάση, ότι 
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δηλαδή εσείς είστε μια Ομοσπονδία που υπερασπίζει μόνο τα συμφέροντα 

της καθαριότητας. Το λένε πολλοί συνάδελφοι, εγώ δεν υιοθετώ αυτή την 

άποψη, όμως έχει πλευρές που θα μπορούσαμε να δικαιολογήσουμε στους 

εργαζόμενους που έχουν αυτή την άποψη.  

  Υπάρχουν συνάδελφοι κατηγορίες εργαζομένων που έχουν 

σοβαρά προβλήματα και εμείς που μπορούν να λυθούν, διότι δεν είναι τόσο 

σημαντικά ή από άποψη πολιτικής θα μπορούσαν να αντιμετωπιστούν και να 

λυθούν με οποιαδήποτε Κυβέρνηση, αρκεί η Ομοσπονδία να τα ιεραρχήσει, 

να τα προβάλει και να διαπραγματευτεί στις συλλογικές διαπραγματεύσεις.  

  Και μιλάω συνάδελφοι για τα ζητήματα, που αντιμετωπίζουν οι 

εργαζόμενοι στα Πνευματικά Κέντρα, οι εργαζόμενοι στα Γυμναστήρια, γιατί 

έχουμε τραγικά φαινόμενα αυθαιρεσίας του εργοδότη, όπου λέει ότι ο 

Γυμναστής π.χ. πρέπει να έχει 37,5 διδακτικές ώρες. Μα είναι δυνατόν, όταν 

πουθενά ούτε στη μέση εκπαίδευση, ούτε στην πρωτοβάθμια δεν ισχύει αυτό 

και όταν βιολογικά δεν μπορεί ένας εργαζόμενος να έχει τόσες ώρες εργασίας 

διδακτικές ή σε αντίστοιχες άλλες ειδικότητες στα Πνευματικά Κέντρα, στα 

Ωδεία κλπ.  

  Νομίζω ότι έχει σημασία η Ομοσπονδία να αντιμετωπίσει αυτές 

τις κατηγορίες εργαζομένων, να επιλύσει αυτά τα προβλήματα, διότι με την 

εμπειρία που έχω πιστεύω, ότι μπορούν να αντιμετωπιστούν χωρίς ιδιαίτερες 

συγκρούσεις, αρκεί η Ομοσπονδία να τα προβάλει και να τα προωθήσει.  

  Τέταρτο θέμα για το θέμα των εξελίξεων που είχαμε στο 

Προεδρείο της Ομοσπονδίας. Συνάδελφοι, στην αρχή μας κατηγορήσανε ότι 

θέλαμε τη θέση του Γραμματέα στην Ομοσπονδία και όχι μόνον εμάς και τη 

ΔΑΚΕ την κατηγόρησαν γι’ αυτό. 

  Όταν είδαν ότι εμείς δεν ενδιαφερόμαστε γι’ αυτή τη θέση, γιατί 

εμείς λέμε, ότι αυτό που μας αναλογεί, αυτό που οι εργαζόμενοι μας δίνουν, 

αυτό διεκδικούμε. Γιατί πρέπει να θυμίσω, ότι στην προηγούμενη θητεία και 

αυτό που μας αναλογούσε δεν μας το δώσανε η συμμαχία τότε για το 

συγκεκριμένο θέμα ΠΑΣΚΕ – ΕΣΑΚ, δεν μας το έδωσε τότε, διότι τιμωρήσαμε 

την ΠΑΣΚΕ που κάναμε συνεργασία με τις Συσπειρώσεις και της αφαιρέσαμε 

μία έδρα από την Εκτελεστική Επιτροπή.  
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  Κλέψατε λέει ο Θέμης. Κλέψαμε να πω εγώ, αλλά να πω και το 

εξής, ότι ήταν μία –εκτός αν δεν επιτρέπονται και οι συμμαχίες των δυνάμεων 

δηλαδή και μας βάλετε κανέναν εκλογικό νόμο που να απαγορεύονται οι 

συμμαχίες των παρατάξεων- εγώ λέω, ότι τότε με βέτο της ΠΑΣΚΕ ψηφίσανε 

οι συνάδελφοι να μας πετάξουν έξω από το Προεδρείο. Αυτά δεν τα 

θυμούνται.  

  Εμείς βεβαίως κινηθήκαμε από θέση αρχής, τους ψηφίσαμε και 

τότε για το Προεδρείο, όπως τους ψηφίσαμε και μετά και δεν διεκδικήσαμε 

καμία θέση λέω, πέρα απ’ αυτή που μας ανήκει. Αλλά κοιτάξτε, συνάδελφοι, 

πρέπει να ξεκαθαρίσουμε κάποια πράγματα, πολιτικά ζητήματα δεν τα 

λύσουμε με διαδικαστικό τρόπο. Δηλαδή δεν το κατάλαβα, επειδή δηλαδή δεν 

έχουμε την πλειοψηφία στην Ομοσπονδία πρέπει εμείς να παίρνουμε τις 

θέσεις που μας αναλογούν για να δημιουργούμε προβλήματα, εφ΄ όσον δεν 

μπορούμε να περάσουμε την άποψή μας;  

  Κοιτάξτε, συνάδελφοι, και εμείς θέλουμε να είναι άλλοι οι 

συσχετισμοί στην Ομοσπονδία και άλλες αποφάσεις να παίρνει η Διοίκηση. 

Όμως αυτό δεν το κρίνουμε εμείς, το κρίνουν οι εργαζόμενοι στα Σωματεία, 

που δεν μας ψηφίζουν, το κρίνουν οι εργαζόμενοι στα Συνέδρια που δεν μας 

ψηφίζουν. 

  Και άρα αυτό που πρέπει να κάνουμε, είναι να μπορέσουμε να 

αποδείξουμε σ’ αυτούς τους εργαζόμενου, ότι πρέπει να αλλάξουν οι 

συσχετισμοί των δυνάμεων. Αυτό πιστεύω, είναι το τίμιο, αυτό πιστεύω είναι 

το σωστό και πρέπει από θέση αρχών στο συνδικαλιστικό κίνημα και όχι σαν 

πολιτικάντηδες να αντιμετωπίζουμε αυτά τα ζητήματα.  

  Δεν μπορεί δηλαδή να παίρνουμε τη θέση του Γραμματέα και να 

μην συνυπογράφουμε αποφάσεις οι οποίες παίρνουν τα όργανα με τις οποίες 

τις περισσότερες φορές βεβαίως διαφωνούμε. Και μάλιστα είπαμε και το 

πιστεύουμε αυτό, ότι εμείς αναγνωρίζουμε και στο Γραμματέα και στον 

Πρόεδρο να μην υπογράψει ένα κείμενο όταν το θεωρεί μείζονος σημασίας, 

όταν δηλαδή όχι από άποψη θέσεων, όταν είναι για ένα ηθικό πολιτικό θέμα 

το οποίο δεν θα πρέπει να υπογράψει. 

  Δηλαδή αν έπαιρνε μια παράλογη απόφαση η Εκτελεστική 

Επιτροπή να καταγγείλει π.χ. το ΚΚΕ ή το ΠΑΣΟΚ, εγώ θα έλεγα να μην 
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υπογράψουν οι συνάδελφοι, αν υπήρχε τέτοιος παραλογισμός σ’ αυτά τα 

όργανα. Αλλά δεν συζητάμε γι’ αυτό. Συζητάμε δηλαδή είχε προκηρυχθεί η 

απεργία και δεν μπορούσε να πάει εξώδικο στην Κυβέρνηση, γιατί ξέρετε ότι 

πέρα απ’ όλα τα άλλα προσπαθούν, μας σύρανε στα δικαστήρια την άλλη 

φορά, είναι κάποια ζητήματα που πρέπει αναγκαστικά να γίνονται.  

  Δεν μπορούμε δηλαδή να λύσουμε αυτά τα ζητήματα με 

διαδικαστικά τερτίπια. Γι’ αυτό ακριβώς εμείς είπαμε, ότι θα ψηφίσουμε για τη 

θέση του Γραμματέα του συναδέλφους της ΔΑΣ με μία μίνιμουμ πολιτική 

δέσμευση, ότι δηλαδή δεν θα μπλοκάρουν αποφάσεις που θα παίρνουν τα 

όργανα και βεβαίως αν θέλουν μαζί μετά, αν τις έχουμε καταψηφίσει, να 

προσπαθήσουμε στη βάση των εργαζόμενων να τις αλλάξουμε, στα συνέδρια 

τους κλπ., αλλά δεν μπορεί να προχωρήσει αλλιώς, διότι δεν υπάρχει 

συνάδελφοι μετά και μια δημοκρατική ευαισθησία να μπορούμε και εκεί που 

δεν συμφωνούμε να παραδεχόμαστε, όταν δεν έχουμε την πλειοψηφία.  

  Τι να κάνουμε δηλαδή δικτατορία θα εφαρμόσουμε για να 

μπορέσουμε να περάσουμε την άποψή μας; Και κοιτάξτε συνάδελφοι, αυτό 

είναι σοβαρό πολιτικό ιδεολογικό θέμα, δεν είναι συνδικαλιστικό. Δηλαδή 

αυτές οι απόψεις σημαίνει, ότι όταν αύριο, δυσφημούν δηλαδή και την 

υπόθεση της Αριστεράς.  

  Αν αύριο δηλαδή έρθουμε στην εξουσία, μπορεί να 

εφαρμόσουμε πράγματα τα οποία, δεν θα σεβαστούμε δηλαδή τις 

διαφορετικές απόψεις που μπορεί να υπάρχουν στην κοινωνία. Και αυτό έγινε 

και γι’ αυτό κατέρρευσε και δεν μπορούμε να το αναπαράγουμε μ’ αυτό τον 

τρόπο.  

  Γι’ αυτό ακριβώς εμείς υπερασπίσαμε αυτή την άποψη, την 

υπερασπιζόμαστε από θέση αρχών και δεν θέλουμε να κάνουν σαν Μωρές 

Παρθένες κάποιοι οι οποίοι δεν δέχτηκαν να μπουν στην Εκτελεστική 

Επιτροπή και μετά από μια εβδομάδα ζητούσαν να μπουν στην Εκτελεστική 

Επιτροπή και ξανά αναγκαστήκαμε να συνεδριάσουμε για να μπουν, γιατί 

έπρεπε να μπουν στην Εκτελεστική Επιτροπή, δεν λέω και πρέπει να μπουν 

και στο Προεδρείο. Αλλά δεν θα πρέπει να υπάρξουν κάποιες δεσμεύσεις για 

κάποια ζητήματα; 
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  Τέλος όσον αφορά τα θέματα, είπα και στην αρχή, ότι υπάρχει 

ένα σοβαρό πρόβλημα όσον αφορά το θέμα του πώς έκλεισε η απεργία. Α, 

πριν πάω σ’ αυτό και θέλω να συμφωνήσω με τον συνάδελφο τον 

Πολυμερόπουλου που είπε, ότι πονηρά το είπε ο Μπαλασόπουλος το θέμα 

για το ότι εμείς δεν ψηφίζαμε την πρόταση μομφής προς το πρόσωπο του 

Γραμματέα, την πρόταση μομφής που κατέθεσε η ΠΑΣΚΕ, γιατί δεν θέλαμε να 

λειτουργεί η Ομοσπονδία. 

  Αυτό συνάδελφε νομίζω, ότι δεν είναι έτσι, εξάλλου με την 

πρακτική μας δείχνουμε και οι συνάδελφοι γνωρίζουν, εγώ έχω πάει σε 

πολλούς Συλλόγους και δεν είπα την προσωπική μου ή την παραταξιακή 

άποψη, προσπάθησα να υπερασπίσω τις θέσεις των οργάνων, για να 

απαντήσω και λίγο σ’ αυτό τώρα που το θυμήθηκα, στο συνάδελφο τον 

Καταχανά.  

  Κοιτάξτε, συνάδελφοι όταν πάω εγώ στο Δήμο Θηβαίων που 

πήγα προχθές, να θυμηθώ τον τελευταίο Δήμο, οι συνάδελφοι εκεί πέρα δεν 

τους ενδιαφέρει τι λέει ο Χαρίσης και ποιος είναι ο Χαρίσης, δεν τους 

ενδιαφέρει τι λέω εγώ, εγώ μπορεί να έχω τις χειρότερες ή τις καλύτερες 

απόψεις. Τους ενδιαφέρει τι λέει η Ομοσπονδία.  

  Και βεβαίως αν θέλουν να ζητήσουν και την άποψή μου, δεν 

υπάρχει κανένας που θα μου φιμώσει το στόμα να την πω, αλλά πρέπει να 

υπερασπίσουμε κατ’ αρχάς, να πούμε αυτό που συλλογικά αποφασίζουν τα 

όργανα, γιατί αυτοί οι εργαζόμενοι πρέπει να μάθουν να κρίνουν αυτά τα 

όργανα και αυτές τις πλειοψηφίες για να μπορέσουν να τις αλλάξουν κιόλας. 

Και αν δεν λέμε αυτό, δεν πρόκειται να τις αλλάξουν. 

  Τώρα όσον αφορά το κλείσιμο της απεργίας και τελειώνω. 

Συνάδελφοι, κοιτάξτε, εμείς δεν ψηφίσαμε την απεργία και όχι μόνο εμείς και 

οι συνάδελφοι των Συσπειρώσεων και οι συνάδελφοι της ΔΑΣ δεν την 

ψηφίσαμε την απεργία. Προτείναμε απεργιακές κινητοποιήσεις κι εμείς, γιατί 

εκτιμούσαμε ότι είμαστε σε μια κρίσιμη περίοδο και έπρεπε να πάμε σε 

απεργιακές κινητοποιήσεις.  

  Αλλά κοιτάξτε συνάδελφοι, δεν είμαστε και μπουνταλάδες, δεν 

είμαστε και χαζοί, μπορούμε να καταλάβουμε κάποια θέματα για να μην μας 

δουλεύουν κάποιοι ας πούμε, διότι απεργίες οι οποίες ουσιαστικά γνωρίζουμε 
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πιο θα είναι το αποτέλεσμα και μάλιστα κάποιοι μου λέγανε, ότι εγώ έλεγα, ότι 

υπολογίζω να γίνει μία μέρα και κάποιοι λέγανε μάλλον μπορεί να μην γίνει 

και η πρώτη μέρα και είχαν δίκιο.  

  Λοιπόν, δεν μπορούμε να μπαίνουμε σε μία τέτοια λογική, διότι 

στο Γενικό Συμβούλιο της Ομοσπονδίας οι συνάδελφοι της ΔΑΚΕ κατ’ αρχάς 

αιφνιδιαστικά πρότεινε ο συνάδελφος ο Μπαλασόπουλος πέντε μέρες 

απεργία και εντελώς ξαφνικά και αιφνιδιαστικά για μας υιοθέτησε η ΔΑΚΕ τις 

πέντε μέρες απεργίας που κατά τα άλλα δεν ψηφίζει απεργία.  

  Και πρέπει να πω και το άλλο για να μην βγάζουμε και λάθος 

συμπεράσματα, μπορεί να έχει αξία αν σωστά το χρησιμοποιήσουμε ως 

εργαζόμενοι, αλλά πρέπει να το πούμε, ότι και ενώ έγινε αυτό αμέσως και η 

Π.Ο.Π.-Ο.Τ.Α. έδωσε το παρόν –και καλά έκανε λέω εγώ- σ’ αυτή την 

απεργιακή κινητοποίηση. Αυτό πρέπει να το αξιοποιήσουμε, αλλά το κίνητρο, 

έχω μία επιφύλαξη σχετικά με το κίνητρο.  

  Όμως, γιατί υπάρχουν και κάποια προβλήματα στο Δήμο 

Αθηναίων, εγώ θέλω να πω το εξής, ότι υπήρξε αυτή η απόφαση, μα 

γνωρίζαμε από το καλοκαίρι είχαν βγει ανακοινώσεις και ας με διαψεύσουν αν 

υπάρχουν συνάδελφοι από το Δήμο Αθηναίων εδώ πέρα, όπου η ΔΑΚΕ και 

δεν είναι τυχαίο ο Δήμος Αθηναίων, διότι εκεί είναι και ο συνάδελφος ο 

Πολυμερόπουλος Πρόεδρος, έβγαζε ανακοινώσεις που έλεγε, ότι κερδίσαμε 

35,00 € αύξηση κλπ., διότι τότε δεν είχαν ανακοινωθεί ακόμα οι εκλογές και 

ότι δηλαδή πηγαίναμε σε μία αύξηση αυτή τη γνωστή. Δηλαδή δεν το 

κατάλαβα; 

  Φτάσαμε, δηλαδή η ΔΑΚΕ έβαλε ως βέτο ότι θα πάμε μόνο για 

τα βαρέα και την αύξηση, γιατί το γνώριζε, ότι το αποτέλεσμα θα ήταν αυτό 

που έγινε. Τώρα το θέμα ποιο είναι; Ότι δεν μπορούμε συνάδελφοι να 

μπαίνουμε σε μία τέτοια διαδικασία και μετά λέμε, γιατί υπάρχει αναξιοπιστία; 

Αυτή η αναξιοπιστία συνάδελφοι θα μεγαλώνει, θα φτάσουμε στον πάτο έτσι 

όπως πάμε, εάν δεν συνειδητοποιήσουμε, ότι δεν μπορούμε να πάμε με 

τέτοιο τρόπο.  

  Και κάτι άλλο σε σχέση μ’ αυτό, ότι επιτέλους πρέπει να 

βγάλουμε και ένα δίδαγμα ότι δεν μπορούμε να στέλνουμε τα αιτήματα 1-1,5-2 

μήνες πριν και η Κυβέρνηση όταν αρχίζει η απεργία να μας καλεί για 
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διαπραγματεύσεις. Δεν πρέπει να πάμε συνάδελφοι άλλη φορά, δεν πρέπει 

να πάμε σε διαπραγμάτευση στο παρά πέντε, γιατί οποιαδήποτε και να είναι η 

πρόταση της Κυβέρνησης, θα δημιουργήσει σοβαρά προβλήματα στον κλάδο 

και πρέπει και εμείς να μην πέφτουμε στην παγίδα που θέλουν να μας ρίξουν.  

  Διότι εγώ σας λέω, ότι πέστε, ότι έκανε θετικές προτάσεις η 

Κυβέρνηση και έπρεπε, ήταν ικανοποιητικές, να λύσουμε την απεργία και 

επειδή είχε ξεκινήσει η απεργία να λέγαμε να μην την λύσουμε, όπως 

υπήρχαν και τέτοιοι προβληματισμοί να πάμε να κάνουμε την απεργία της 

πρώτης μέρας και μετά να την λύσουμε.  

  Αλλά οι συνάδελφοι, οι οποίοι θα μαθαίνανε ότι υπήρξε 

συμφωνία πριν ξεκινήσει η απεργία και εμείς πήγαμε σε μία μέρα απεργία, τι 

θα λέγανε γι’ αυτή τη Διοίκηση της Ομοσπονδίας; Γι’ αυτό ακριβώς λέω, ότι 

δεν πρέπει να επαναλάβουμε τέτοια σφάλματα, να πάμε δηλαδή να πέφτουμε 

σ’ αυτά τα οποία θέλουν οι κυβερνήσεις να μας βάζουν, δηλαδή σε συμφωνίες 

της τελευταίας στιγμής για να μεγαλώνει η αναξιοπιστία μας στον κλάδο. 

  Και τελειώνω με το εξής, είπε ο συνάδελφος ο 

Πολυμερόπουλος, ειδικοί λογαριασμοί. Εμείς -επειδή είπε για το 

συνονθύλευμα της Αριστεράς κλπ.- συνάδελφοι πρέπει και απ’ αυτό το βήμα 

να πούμε, ότι είμαστε κάθετα αντίθετοι με ειδικούς λογαριασμούς γιατί αυτά τα 

οποία γίνονται όλα τα χρόνια με την επιδοματική πολιτική, με ειδικούς 

λογαριασμούς, αν δηλαδή για να κάνουμε την εργασία που πρέπει να 

κάνουμε, πρέπει να χαρατσώσουμε τους πολίτες για να πάρουμε κάποιον 

ειδικό λογαριασμό εμείς, δεν θα πάρουμε απ’ αυτό.  

  Εμείς διεκδικούμε την ενσωμάτωση όλων των επιδομάτων στο 

βασικό μισθό, γιατί έτσι όπως πάμε η Κυβέρνηση μπορεί να μην αυξάνει τα 

όρια ηλικίας συνταξιοδότησης αν δεν τα αυξήσει και θα αυξάνουμε από μόνοι 

μας, γιατί; Γιατί όταν θα βγαίνουμε στη σύνταξη θα παίρνουμε μια προνοιακή 

σύνταξη, η οποία δεν θα φτάνει για να ικανοποιούνται οι ανάγκες.  

  Και τέλος, όσον αφορά την χρηματοδότηση από το Υπουργείο 

Εσωτερικών που είπε ο συνάδελφος ο Πολυμερόπουλος, πρέπει να πω το 

εξής. Όταν εμείς και άλλες παρατάξεις, και άλλη παράταξη γιατί νομίζω μόνο  

οι αγωνιστικές Συσπειρώσεις συμφωνήσανε, είπαμε, ότι πρέπει να κοπεί ο 

ομφάλιος λώρος που υπάρχει μεταξύ Ομοσπονδίας και Υπουργείου 
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Εσωτερικών όσον αφορά τις χρηματοδοτήσεις, οι συνάδελφοι όλοι και η 

ΔΑΚΕ που είπε προηγούμενα διεκδικούσαν να παίρνουμε λεφτά από το 

Υπουργείο Εσωτερικών. 

  Εμείς, λοιπόν, επαναφέρουμε την πρόταση, ότι κοιτάξτε, πρέπει 

να κοπούν αυτές οι χρηματοδοτήσεις και πρέπει ως Συνδικάτο να ξανά 

συζητήσουμε το θέμα εάν η συνδρομή που έχουμε φτάνει για να λειτουργήσει 

η Ομοσπονδία ή πρέπει να αυξηθεί;  

  Εμείς λέμε καθαρά, ότι πρέπει να αυξηθεί, αλλά με την 

προϋπόθεση ότι θα κοπεί αυτή η επιχορήγηση από το Υπουργείο 

Εσωτερικών. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Το λόγο έχει ο συνάδελφος ο Νίκος ο Αδαμόπουλος. 

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, κατ’ αρχήν θα ήθελα εκ μέρους των 

Αγωνιστικών Κινήσεων – Συσπειρώσεων να σας ζητήσω συγνώμη γι’ αυτή τη 

διαδικασία. Εμείς είμαστε κάθετα αντίθετοι με όλη αυτή τη διαδικασία, μία 

μέρα το Συνέδριο με χιλιάδες € ξοδευμένα, με ταλαιπωρία και κούραση των 

συναδέλφων συνέδρων, να ερχόμαστε εδώ και να μπαίνουμε όλοι σε ένα 

παιχνίδι τηλεοπτικό, που εμείς θα κάνουμε τους τηλεοπτικούς αστέρες και 

εσείς από κάτω θα είσαστε το κοινό που θα χειροκροτείτε, διότι αυτό παίζεται 

από το πρωί, χαιρετισμοί, κόμματα, βουλευτές, υπουργεία. 

  Άντε τώρα να σας πετσώσουμε και από ένα λόγο εμείς οι 

παρατάξεις και από εκεί και πέρα ο καθένας στο μαντρί του για να ξανά 

εμφανιστεί αύριο αν χρειαστεί για κανένα ψήφισμα, διότι οι περισσότεροι 

έχουν αυτομολήσει, διότι η ίδια η διαδικασία του Συνεδρίου έτσι όπως γίνεται, 

έτσι όπως οργανώνεται δεν δίνει τη δυνατότητα να εκφραστεί πραγματικά η 

αγωνία, οι γνώμες των συναδέλφων σε μία τέτοια περίοδο που πραγματικά τα 

προβλήματα οξύνονται στο έπακρο και αλλάζουν άρδην όλη την κατάσταση.   

  Κοιτάξτε να δείτε, συνάδελφοι, μετά το 2006, το Συνέδριο στη 

Ρόδο που κάναμε, 1,5 χρόνο επί της ουσίας η Ομοσπονδία, σαν όργανο λέω, 

δεν κινήθηκε να λύσει τίποτα. Απλά και μόνο λίγο πριν το Συνέδριο σαν 

απατημένοι σύζυγοι, εμείς το γράψαμε και στην ανακοίνωση που βγάλαμε, 

εκλιπαρούσαν από την Κυβέρνηση να πετάξει ως γνωστό κάποιο επίδομα, 

που κάθε χρόνο με τον έναν ή τον άλλο τρόπο εμφανίζεται και να ξανά 

υποσχεθεί μία ρύθμιση για τα βαριά που ακόμα δεν την έχουμε δει, ακόμα δεν 
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ξέρουμε τι ακριβώς θα φέρει αυτή η ρύθμιση, ώστε να έρθουμε εδώ πέρα να 

βγάλουμε τους πανηγυρικούς.  

  Ενώ από την άλλη η πραγματικότητα στον κλάδο είναι καζάνι 

που βράζει. Τα θέματα στον 1,5 χρόνο αυτό και αυτοί θα έπρεπε να ήταν οι 

εισηγητές, είναι οι ίδιοι οι εργαζόμενοι που ζουν με την λαιμητόμο της 

απόλυσης, οι ίδιοι εργαζόμενοι να είναι εισηγητές εδώ, που έχουν πολλά να 

μας διδάξουν και ας είναι απ’ οπουδήποτε, 24 μέρες είχαν οι εργαζόμενοι στο 

Ηράκλειο απεργία, δεν είχαν ξανά κάνει ποτέ τόσο, γι’ αυτά τα ζητήματα που 

πιθανόν θα περάσουν στα ψιλά εδώ πέρα.  

  Οι εργαζόμενοι στο Περιστέρι, οι εργαζόμενοι στη Νίκαια, που 

θέτουν τα πραγματικά προβλήματα που απασχολούν τους εργαζόμενους του 

κλάδου και τους εργαζόμενους συνολικότερα και όχι κατά πόσο την 

βρίσκουμε, δεν την βρίσκουμε, βγαίνουν οι Προεδρίες, τα Γραμματεία, ποια 

είναι τα μέτρα, τα Συνέδρια, οι ψηφοφορίες και τα κουκιά.  

  Λίγο σχέση έχουν αυτά όλα με τα πραγματικά προβλήματα, διότι 

η κατάσταση μας διαψεύδει κάθε μέρα. Δέστε ποια είναι η κατάσταση, πώς 

έχει διαμορφωθεί 1,5 χρόνο μετά που ερχόμαστε και λέμε εδώ και εισηγητικά, 

ότι κάποια προβληματάκια λύθηκαν, κάποια. 

  Αυτή τη στιγμή επίσημα ανακοινώνουν, ότι τα 3,5 χρόνια έχει 

δημιουργηθεί μία νέα φουρνιά συμβασιούχων που οι ίδιοι εκτιμάνε ότι αυτή τη 

στιγμή έχει ξεπεράσει τις 265.000 εργαζόμενους, επίσημα στοιχεία, απ’ αυτά 

που ανακοινώνουν. Ποιο Διάταγμα Παυλόπουλου, ποιοι 250.000 που ούτε 

δεν ξέρω εγώ πόσοι τακτοποιήθηκαν, αν τακτοποιήθηκαν; 

  Με ίδια στοιχεία συνάδελφοι 30.000 είναι οι εργαζόμενοι σε όλη 

την Ελλάδα στα STAGE, 6.000 με 8.000 στην Αττική ανασφάλιστοι με 24,00 

€που πληρώνουν και την ιατροφαρμακευτική τους περίθαλψη. 18.000 με 

20.000 οι εργαζόμενοι με σύμβαση έργου, τους παίρνουν από το παράθυρο.  

  Υπάρχουν Δήμοι και μπορούμε να σας καταθέσουμε στοιχεία, οι 

οποίοι όλο αυτό το διάστημα έχουν ανακυκλώσει όλο το εργατικό δυναμικό 

της περιοχής τους. Δέστε Θέρμη: 70 μόνιμοι, 350-500 πόσοι έχουν φτάσει. Να 

πάμε και παραπέρα, Μαρούσι 200 μόνιμοι εργαζόμενοι, 950 ενοικιαζόμενοι 

εργαζόμενοι από εταιρεία, 250 στις επιχειρήσεις, 150 μερικής απασχόλησης 

και 100 STAGE. 
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  Οι συνάδελφοι εκεί λειτουργούν υπό συνθήκες παρανομίας για 

να ζητήσουν το αυτονόητο μισθό. Μου έλεγε η Λαμπρινή στα Γιάννενα ότι οι 

εργαζόμενοι φοβούνται να ζητήσουν το μισθό, διότι τους απειλούν ότι θα τους 

απολύσουν και ελπίζουν κάποια στιγμή να πάρουν κάποιο χαρτζιλίκι.  

  Εάν δεν είναι αυτή η κατάσταση μία γαλέρα ο κλάδος μας με 

εργαζόμενους που πάνω από τους μισούς είναι παράνομοι να εμφανίζονται 

και στα Συνδικάτα και στα Συνέδρια, τι άλλο είναι;  

  Αυτό δεν είναι το βασικό ζήτημα που θα έπρεπε να 

συζητήσουμε και να δούμε, πώς πραγματικά θα αντιμετωπίσουμε αυτή την 

κατάσταση ή θα μπούμε στις λογικές πάλι να μας ενδιαφέρουν, όπως είπα και 

στην αρχή, ως κουκιά μόνο, όχι ως άνθρωποι με αξιοπρέπεια που παλεύουν 

για τη ζωή τους.  

  Εάν αυτό δεν περιγράφεται για όλους μας, το αύριο των παιδιών 

μας, των δικών μας, τότε ποιο είναι; Εάν αυτό δεν είναι η ουσία του 

ασφαλιστικού, των συλλογικών συμβάσεων κλπ., τότε ποιο είναι;  

  Μια τέτοια συζήτηση θα πρέπει συνάδελφοι να κάνουμε σήμερα, 

διότι όλα τα υπόλοιπα είναι περιττά. Υπάρχει ένα κεντρικό πολιτικό στοίχημα, 

η άγρια επίθεση που διεξάγεται κάθε μέρα στο όνομα της ανταγωνιστικότητας 

του κεφαλαίου, έχει μία βασική αρχή, ό,τι ξέραμε μέχρι τώρα ως δημόσιο 

κοινωνικό, να μπει στη διαδικασία της εμπορευματοποίησης και της 

εκμετάλλευσης, είτε υγεία, είτε παιδεία, βλέπετε άρθρο 16, βλέπετε 

νοσοκομεία με manager, είτε Ο.Τ.Α., οι Δήμοι, δηλαδή Κώδικας, δηλαδή 

Ανώνυμες Εταιρείες οι επιχειρήσεις, δηλαδή ανακύκλωση μέσω της Εταιρείας 

αυτής που είναι και οι Δήμαρχοι μέσα και διάφοροι άλλοι παράγοντες, δηλαδή 

όλα τα πράγματα να μπουν στη διαδικασία του κέρδους, αυτά δηλαδή που 

έπαιρνε ως κοινωνικό μισθό ο εργαζόμενος μέχρι τώρα να του τον κόψουν και 

να ανατρέψουν ό,τι ήξερε μέχρι τώρα ως αρχές 8ωρο, εργασιακή σχέση, πότε 

μπαίνει, πότε βγαίνει από τη δουλειά, τι μισθό παίρνει, τι σύμβαση υπογράφει;  

  Διότι για όλες αυτές τις σχέσεις που μιλάμε δεν υπάρχουν 

συμβάσεις, ατομική διαπραγμάτευση υπάρχει. Και αν αυτό τείνει να γίνει 

σήμερα πλειοψηφία και στην Ελλάδα, όπως είναι και στην Ευρώπη, για ποιες 

συλλογικές συμβάσεις θα συζητάμε.  
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  Αυτά, λοιπόν, τα ζητήματα των ιδιωτικοποιήσεων με όλες τις 

μορφές καθόμαστε, τα βλέπουμε που διεξάγονται κάθε μέρα, θα πρέπει εδώ 

να τα βάλουμε κάτω να τα εισηγηθούμε και να τα αντιμετωπίσουμε. Και να 

αντιμετωπίσουμε συνάδελφοι με μια βασική αρχή πάνω σ’ αυτό, ότι όλοι οι 

Δήμαρχοι σήμερα είναι αφεντικά, είναι εργοδότες. Μην ψάχνουμε να βρούμε 

τον καλό δικό μας. 

  Οι Δήμοι σήμερα, δέστε τις περιοχές σας, είναι οι μεγαλύτερες 

επιχειρησιακές μονάδες, απασχολούν το περισσότερο προσωπικό, έχουν 

προϋπολογισμούς τεράστιους. Τα προγράμματα που εφαρμόζουν, οι λογικές 

που εφαρμόζουν καθορίζουν όλη την κίνηση του κεφαλαίου στην περιοχή. Δεν 

είναι τυχαία αυτά τα πράγματα. Εάν δεν τα δούμε έτσι, δυστυχώς δεν 

μπορούμε να αντιμετωπίσουμε τίποτα.  

  Κατά τη γνώμη μας, να μην σας φάω πολύ χρόνο, εμείς θα 

θέσουμε στο Συνέδριο τέσσερα ζητήματα: το ασφαλιστικό, εάν θέλετε και από 

την πλευρά της δικιάς μας ιδιαιτερότητας των βαριών και ανθυγιεινών που 

κατά τη γνώμη μας θα γίνει προπομπός αποχαρακτηρισμού επαγγελμάτων ας 

μην περιμένουν μόνο κάποιες θετικές πλευρές, ότι θα γίνει επέκταση του 

2703, θα γίνει αποπομπός αποχαρακτηρισμός επαγγελμάτων, είναι γνωστό 

ότι εξαιρούνται οικοδομικά επαγγέλματα, θα τα πούμε αναλυτικά κλπ. και τις 

γενικότερες αλλαγές που έρχονται στον κλάδο μας με όλες αυτές τις 

εργασιακές σχέσεις. 

  Εργασιακές σχέσεις, λοιπόν, και συλλογικές συμβάσεις, θα 

πρέπει εδώ να συμφωνήσουμε πολιτικά σε ορισμένες αρχές, ότι δεν είναι 

δυνατόν, δεν διανοείται να επιτρέψουμε άλλο κανείς εργαζόμενος στους 

Δήμους, στις Κοινότητες, στα Νομικά Πρόσωπα να έχει ξεχωριστό μισθό, να 

έχει τα μισά λεφτά από εμάς, αυτό πρέπει να είναι η προμετωπίδα μας, διότι 

όταν για την κήρυξη της απεργίας βάζαμε αυτό το ζήτημα, ο συνάδελφος ο 

Πολυμερόπουλος έλεγε, αφήστε τα τώρα τις εργασιακές σχέσεις, αφού όλοι οι 

Δήμαρχοι αυτά κάνουν, ας πάμε να τσιμπήσουμε τα 35,00 € που έχουμε 

συμφωνήσει και τα άλλα θα τα δούμε.  

  Να συμφωνήσουμε, λοιπόν, σ’ αυτό, για τους μισθούς, να μην 

συζητάμε και να κρίνουμε, ότι παίρνουμε άλλη μια εισοδηματική πολιτική, 

δηλαδή τα ψίχουλα των 30 λεπτών, όταν οι μισθοί μας την τελευταία 15ετία 
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έχουν χάσει το 40% της αγοραστικής δύναμης και ο καθένας μας ζει με 

δανεικά.  

  Να μπει στην κεφαλή, ότι κανένας μισθός του νεοδιόριστου δεν 

μπορεί να είναι κάτω από 1.400,00 € με τα επιδόματα μέσα και να κάτσουμε 

να συζητήσουμε πώς θα οργανώσουμε τους αγώνες σ’ αυτό. Και δυστυχώς 

συνάδελφοι στην Ομοσπονδία παρ’ όλο ότι υπάρχουν 5-6 παρατάξεις, δεν 

έχει σημασία, υπάρχουν δύο λογικές, που δυστυχώς η μία λογική εκφράζεται 

με την ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ που είναι σ’ αυτή τη γραμμή και η άλλη λογική 

εκφράζεται με τις υπόλοιπες δυνάμεις, που με τον έναν ή τον άλλο τρόπο 

ανοίγουν αυτά τα ζητήματα.  

  Και είναι χαρακτηριστικό το τελευταίο διάστημα τη στάση που 

προκύψανε. Ας μην ψάχνουμε να βρούμε μόνο τις διαφορές, διαφορές 

υπάρχουν πολλές. Ας φέρουν, λοιπόν, τα ζητήματα έτσι και με τέτοιο τρόπο οι 

εργαζόμενοι σύνεδροι και να διαμορφωθούν στα Συνέδρια οι παρατάξεις, όχι 

στοιχισμένοι και κουρδισμένοι από πριν, αλλά με βάση τα πραγματικά 

προβλήματα.  

  Και νομίζω, ότι στη συγκεκριμένη περίοδο διαμορφώνονται 

πραγματικά νέες δυνατότητες. Εμείς εδώ μπορεί να συζητάμε διάφορα, 

μπορεί να μην γινόταν τίποτα, αλλά όλη αυτή την περίοδο πολλά αντάρτικα 

στήθηκαν στους Δήμους, πολλοί εργαζόμενοι με ηρωισμό και αυτοθυσία 

πάλευαν να ανοίξουν, να προστατεύσουν τη δουλειά τους γι’ αυτά τα 

πράγματα.  

  Και θα πρέπει στο Συνέδριο εδώ να σταθούμε και να 

σχεδιάσουμε και να αποφασίσουμε εάν θέλουμε σαν Ομοσπονδία παρ’ όλο 

που εκφράζουμε ένα κομμάτι των εργαζομένων του κλάδου, να έχουμε 

οποιαδήποτε αξιοπιστία το επόμενο διάστημα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μαζί μας βρίσκεται ο εκπρόσωπος του Συνασπισμού της 

Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σιώκος Σωτήρης, υπεύθυνος του εργασιακού 

Τμήματος, που θα απευθύνει ένα σύντομο χαιρετισμό στο Συνέδριό μας. 

Ευχαριστώ.  

Σ. ΣΙΩΚΟΣ: Να ευχαριστήσουμε για την πρόσκληση και για να μην δοκιμάσω 

την αντοχή σας θα δώσω το στίγμα μας με τίτλους και ζητούμε συγνώμη που 

προκαλέσαμε αναστάτωση για τη μη έγκαιρη παρουσία μας. Όμως οφείλω να 
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πω, ότι όση ώρα ήμουνα εδώ απόλαυσα τον πλουραλισμό της σκέψης και 

αυτό με βοήθησε να μπω βαθύτερα στα προβλήματα του κλάδου. 

  Αυτό το μήνα σ’ αυτή τη συγκυρία κυριαρχούν τρία προβλήματα 

και τα λέω με τίτλους να μην κάνω την ομιλία, να μην την διαβάσω. Πρώτον, 

το σύστημα κοινωνικής ασφάλισης για το οποίο οι πολιτικές δυνάμεις δεν λένε 

τη φιλοσοφία τους σκοπίμως, για να μην μάθει ο κόσμος της μισθωτής 

εργασίας που είναι τα ενδότερα σχέδιά τους.  

  Ε, λοιπόν, εμείς λέμε, ότι το σύστημα της καθολικής 

αναδιανεμητικής ασφάλισης δεν έχει καμία σχέση με την ιδιωτική 

κερδοσκοπική ασφάλιση, δεν έχει καμία σχέση με το τριφασικό σύστημα που 

προωθούν οι διεθνείς οικονομικοί οργανισμοί και οι κυβερνήσεις στη χώρα 

μας με τη νομοθεσία τους από το 1990 μέχρι το 2006. 

  Αυτό το τριφασικό σύστημα το λεγόμενο της Χιλής θέλει μία 

προνοιακή σύνταξη, θέλει επαγγελματική ασφάλιση για όσους έχουν λεφτά 

στην τσέπη τους και θέλουν ομαδικά ή ατομικά συμβόλαια με τις ιδιωτικές 

ασφαλιστικές εταιρείες, οι οποίες δεν έχουν την φερεγγυότητα να είναι 

συνεπείς και στα συμβόλαια που έχουν ήδη υπογράψει.  

  Εμείς από την πλευρά μας, η φιλοσοφία του ασφαλιστικού που 

υποστηρίζουμε είναι η φιλοσοφία του Διεθνούς Γραφείου Εργασίας, ότι η 

κοινωνική ασφάλιση είναι επένδυση στον άνθρωπο και αν θέλετε οι αυξήσεις 

των συντάξεων είναι ενίσχυση της ζήτησης και ενίσχυση της υγιούς 

οικονομίας. Τις λεπτομέρειες τις έχουμε αναφέρει και στη Βουλή με τις 

ερωτήσεις μας και στα Συνέδριά σας. 

  Το δεύτερο, ο κρατικός προϋπολογισμός και οι τόμοι που τον 

συνοδεύουν είναι για πέταμα, με την έννοια ότι την επόμενη μέρα οι 

κυβερνήσεις στον καταργούν. Και αυτό είναι μία διαπόμπευση του 

σοβαρότερου προβλήματος της χώρας, της οικονομικής ζωής της χώρας.  

  Για την Αριστερά και ειδικότερα για μας, για τον Συνασπισμό 

Ριζοσπαστικής Αριστεράς, σημασία έχει ο ταξικός χαρακτήρας του 

προϋπολογισμού, από ποιους τα παίρνει και σε ποιους τα δίνει. Έχει σημασία 

η αρχή που λέει, ο καθ’ ης να πληρώνει ανάλογα με το έχειν του.  

  Και επειδή αυτά καταστρατηγούνται και επειδή δεν πληρώνει η 

μεγάλη περιουσία και επειδή δεν πληρώνει ο χρηματιστηριακός τζόγος και 
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επειδή δεν πληρώνει η Εκκλησία και επειδή δεν πληρώνουν τα μεγάλα 

εισοδήματα, είμαστε στον αντίποδα αυτής της λογικής και εμείς 

επικαλούμαστε ως Αριστερά, ναι δεν ντρεπόμαστε να το λέμε, το Σύνταγμα 

του ’75, που δεν το συνέταξε η Αριστερά, που λέει, ότι ο καθ’ ης πρέπει να 

πληρώνει ανάλογα με το έχειν του.  

  Και τρίτον, ο αγώνας του κόσμου της μισθωτής εργασίας που θα 

κορυφωθεί στις 12/12, υιοθετούμε αυτή την ατάκα, ότι θα γίνει της Γαλλίας, 

είναι μία κορύφωση, η οποία πρέπει να βρει όλη την μισθωτή εργασία στο 

πόδι. Και επειδή υπάρχουν κάποιες διαφορές για την ενότητα μέσα και έξω 

από τα συνδικάτα, εμείς είμαστε της άποψης που διατύπωσε το 1850 ο Μαρξ, 

ότι στην ενότητα του κεφαλαίου αντιπαραθέτουμε την ενότητα της εργασίας 

και της εργατικής δύναμης. Τα υπόλοιπα είναι φιλολογία. 

  Για να κλείσω, ότι το θέμα, το κομβικό θέμα των βαρέων και 

ανθυγιεινών επαγγελμάτων, συμφωνώ και με το πνεύμα της συζήτησης, δεν 

αρκεί να λες θα μεταφερθούν στο δημόσιο τομέα αυτά που ισχύουν στον 

ιδιωτικό, αλλά πρέπει να σταθείς απέναντι στην προστασία αυτού του θεσμού 

στον ιδιωτικό τομέα που αποχαρακτηρίζεται και υποβαθμίζεται, αλλά και 

επέκταση στο δημόσιο τομέα σε όλα τα επαγγέλματα που χρειάζεται να έχει 

επέκταση με τους όρους και προϋποθέσεις που βάλατε στην ημερίδα που 

κάναμε μαζί με τα συνδικάτα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, της υγείας, με τα 

Συνδικάτα στο Πολεμικό Ναυτικό, στις Ένοπλες Δυνάμεις που έδωσαν 

χαρακτήρα το τι σημαίνει επέκταση των βαρέων και ανθυγιεινών στο δημόσιο. 

  Έχουμε ταχθεί με το θέμα της αναβάθμισης του μισθολογίου και 

όχι με την επιδοματολογία, έχουμε ταχθεί  και πάλι με την αρχή του Διεθνούς 

Γραφείου Εργασίας, επαρκώς αμειβόμενη εργασία με βάση την αξιοπρεπή 

διαβίωση, με βάση την θεσμοθέτηση του κατώτατου μισθού στα 1.300,00 € – 

1.400,00 €. 

  Επίσης είμαστε αντίθετοι με την ιδιωτικοποίηση και στρατηγικών 

τομέων της οικονομίας, αλλά και εκχώρηση υπηρεσιών του δημοσίου στον 

ιδιωτικό τομέα. Το στοίχημα δεν είναι κρατισμός ή κομματισμός και ιδιωτικός 

τομέας. Το στοίχημα είναι δημόσιο συμφέρον ή ιδιωτικό κερδοσκοπικό 

συμφέρον; Εμείς είμαστε με την υπεράσπιση του δημοσίου – κοινωνικού 

συμφέροντος. 
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  Αυτά αγαπητοί φίλοι. Ευχαριστώ για την προσοχή σας και την 

πρόσκλησή σας.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Ευχαριστούμε κι εμείς. Έχουμε να κάνουμε μια ανακοίνωση 

από την Επιτροπή Πιστοποίησης. Όσοι Σύλλογοι εκκρεμούσαν, 

νομιμοποιήθηκαν. Υπάρχουν τώρα 26 ομιλητές, ο χρόνος που μας απομένει 

είναι 50 λεπτά κανονικά. Το προεδρείο αποφάσισε να δώσει 3 λεπτά στον 

κάθε ομιλητή.  

  Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, μας διέφυγε, θα πρέπει να 

δημιουργηθεί και μια Επιτροπή Ψηφισμάτων και αν υπάρχει δυνατότητα 

σύγκλισης και απόψεων στο πρόγραμμα δράσης, γι’ αυτό η κάθε παράταξη 

να καταθέσει τον εκπρόσωπο που θα συμμετέχει σ’ αυτή την Επιτροπή.  

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Λοιπόν, ωραία 5 λεπτά. Πρώτος ομιλητής ο Παναγιωτόπουλος 

ο Χρήστος. 

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Παναγιωτόπουλος Χρήστος από το Σωματείο του 

Βύρωνα. Συνάδελφοι εγώ πιστεύω, ότι η διαδικασία που ακολουθούμε στο 

Συνέδριο είναι υποτιμητική και προσβλητική για όλους μας, κυρίως για τους 

συνέδρους αυτούς που βρίσκονται από τις 08:00 η ώρα το πρωί εδώ, διότι 

μάλλον ήρθαμε να γίνουμε ακροατές μιας συνεδρίασης του Γενικού 

Συμβουλίου διευρυμένης πανηγυρικής διαδικασίας με τα κόμματα και τους 

υπουργούς που παρελαύνουν. 

  Αν νομίζετε ότι αυτό είναι μια διαδικασία που μας δίνει τη 

δυνατότητα να μεταφέρουμε τα προβλήματα, τις αγωνίες και τους καημούς 

των συναδέλφων, με γεια σας με χαρά σας. Πιστεύω ότι δεν είναι, είναι 

προσβλητική, γίνεται σκόπιμα από τις παρατάξεις γιατί μόνο ο Αδαμόπουλος 

είχε το θάρρος να ζητήσει συγνώμη γιατί ανέχτηκε αυτή τη διαδικασία.  

  Πάμε παρακάτω. Πιστεύω, ότι είμαστε σε μια περίοδο που τα 

πράγματα όλα αλλάζουν προς το χειρότερο. Οι Δήμοι γίνονται επιχειρήσεις με 

χαρακτηριστικά τοπικού κράτους. Οι δημότες γίνονται πελάτες που βάζουν 

διαρκώς το χέρι στην τσέπη και οι εργαζόμενοι βρισκόμαστε όλο και με πιο 

περιορισμένα δικαιώματα, γιατί υπάρχουν και χιλιάδες δίπλα μας στους 

χώρους εργασίας που όχι μόνο πληρώνονται με τις κατώτερες συμβάσεις της 
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ΓΣΕΕ, που όχι μόνο πληρώνονται με δελτία παροχής υπηρεσιών για να 

καλύπτουν πάγιες ανάγκες, αλλά τελευταία εμφανίζονται και αυτοί με τα 

προγράμματα STAGE και αφού περάσουν από τα γραφεία των βουλευτών και 

είναι ανασφάλιστοι.  

  Την ίδια στιγμή που μας μιλάνε για τα ελλείμματα στα Ταμεία, ότι 

πρέπει να αυξήσουν τα όρια ηλικίας, η ίδια η Κυβέρνηση χέρι – χέρι με τους 

Δημάρχους και με αρχιμάστορα τον ΟΑΕΔ προωθεί τα προγράμματα STAGE, 

όπου σήμερα υπάρχουν χιλιάδες εργαζόμενοι στους Δήμους.  

  Τα προηγούμενα χρόνια η Ομοσπονδία τι έκανε; Εμείς είμαστε 

από εκείνα τα Σωματεία που κατά καιρούς έχουμε καταγγείλει την πολιτική της 

Ομοσπονδίας. Και αντιλαμβανόμαστε τη συναίνεση που υπάρχει ανάμεσα 

στην ΠΑΣΚΕ και τη ΔΑΚΕ, γιατί οι συνάδελφοί μας, μας λένε καθημερινά και 

μας θυμίζουν, ότι με την πολιτική της Ομοσπονδίας τα ρούχα μας τα κόψανε, 

το εκλογικό επίδομα μας το φάγανε, μας τα εντάξανε στα έξοδα κίνησης, όπου 

περικόπτονται όταν απουσιάζουν.  

  Την απεργία το 2006 πάλι οι ίδιες παρατάξεις, ΠΑΣΚΕ – ΔΑΚΕ, 

την έκλεισαν και τότε νύχτα. Την πρόσφατη απεργία την λήξανε νύχτα πριν 

καν ξεκινήσει. Και μας είπαν και οι δύο, ότι είναι ευχαριστημένοι, ο μεν 

Πολυμερόπουλος, ότι τι να κάνουμε, δεν θα παίρναμε τίποτα παραπάνω 

ακόμα και αν απεργούσαμε μερικές μέρες παραπάνω από τα 38,00 €, τα 

34,00 € και τα 24,00 € του επιδόματος ειδικής απασχόλησης. Και ο δε Θέμης 

μας είπε, ότι τέλος πάντων ρε παιδιά η διάταξη για τα βαρέα και ανθυγιεινά 

είναι λίγο καλύτερη και έκανε κριτική στο Σωματείο της Θεσσαλονίκης, γιατί 

μάλλον λέει, δεν ξέρει τι λέει η διάταξη.  

  Αλήθεια, ξέρει κανείς τι πραγματικά λέει η διάταξη για τα βαρέα 

και ανθυγιεινά; Εγώ ρωτάω διάφορα μέλη της Ομοσπονδίας και κανένας δεν 

λέει την ίδια απάντηση στα ίδια ερωτήματα.  Κανείς, άλλοι λένε, ότι τα 

μισθολογικά κλιμάκια που αναφέρει η διάταξη θα ισχύουν από τη μέρα που θα 

ενταχθούμε στα βαρέα και ανθυγιεινά. Άλλοι λένε, από τότε που 

προσληφθήκαμε. Άλλοι λένε, ότι οικοδομικές ειδικότητες είναι όλες. Άλλοι 

λένε, ότι είναι μόνο αυτά που αναφέρει η διάταξη. 

  Γιατί αλήθεια η Ομοσπονδία δεν γνωστοποιεί τη διάταξη να την 

ξέρουμε όλοι; Εμείς σαν Αγωνιστικές Κινήσεις Παρεμβάσεις από πολύ νωρίς 
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έχουμε καταθέσει μια διαφορετική πρόταση για τα βαρέα και ανθυγιεινά και να 

προσπαθήσω πολύ σύντομα να την επαναλάβω.  

  Πρώτον, το θέμα του μισθού στα βαρέα και ανθυγιεινά και 

γενικότερα του μισθού πρέπει να είναι συνάρτηση του τίτλου σπουδών και του 

αντικειμένου εργασίας. Άρα, λοιπόν, οι εργαζόμενοι που δουλεύουμε στα 

βαρέα και ανθυγιεινά δεν διεκδικούμε κανένα επίδομα, είτε λέγεται επίδομα 

ειδικής απασχόλησης ή οτιδήποτε άλλο. Πρέπει να έχουμε διαφορετικό 

εισαγωγικό μισθολογικό κλιμάκιο, δηλαδή το 14ο μισθολογικό από την μέρα 

πρόσληψής μας.  

  Γιατί το 14ο μισθολογικό κλιμάκιο; Γιατί αν διεκδικούμε τα όρια 

ηλικίας από τα 65 τουλάχιστον να εξισωθούν με το ΙΚΑ στις αντίστοιχες 

ειδικότητες στα 58, είναι μια διαφορά 7 χρόνων. Αυτά τα 7 χρόνια δεν πρέπει 

να είναι και στα μισθολογικά κλιμάκια και στα χρόνια στα οποία θα πρέπει να 

έχουμε 28 εργασιακά, έτσι ώστε να πάρουμε πλήρη σύνταξη; Σε διαφορετική 

περίπτωση θα πάρουμε σύνταξη στα 58, αλλά μειωμένη σύνταξη εάν 

παραμείνει η 35ετία.  

  Δεύτερο ζήτημα, ποιος πληρώνει για το επασφάλιστρο; Η 

Ομοσπονδία λέει και πιο συγκεκριμένα ο Θέμης, ότι τέλος πάντων είναι καλό 

το ότι θα πληρώνουμε από το ’99 και μετά οι παλιοί εργαζόμενοι το 4,3% και 

όχι όπως έλεγε ο νόμος Σκανδαλίδη του ’99. Εγώ λέω ότι καλό θα είναι να 

σταματήσουν να μας βάζουν το χέρι στην τσέπη και ότι το επασφάλιστρο θα 

το επιβαρυνθούν η Κυβέρνηση και οι Δήμαρχοι ως εργοδότες, διότι αυτοί 

ευθύνονται γιατί όλα αυτά τα χρόνια δεν ενταχθήκαμε στα βαρέα και 

ανθυγιεινά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Συνάδελφε ολοκλήρωνε. 

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω. Είναι ψευτοδίλημμα συνάδελφοι το 

να λέμε, είναι καλύτερη ή χειρότερη η διάταξη από το ’99; Μα όλοι ξέρουμε ότι 

στη διάταξη του ’99 οι συνάδελφοι που εντάχθηκαν στα βαρέα είναι 

απειροελάχιστοι, πολλοί λίγοι μετρημένοι στα δάχτυλα του ενός χειρός σε 

κάθε Δήμο. Ασφαλώς είναι καλύτερη, είναι πολύ πίσω όμως από τις ανάγκες 

και τις δυνατότητες της εποχής, αλλά είναι και πίσω από το να επεκτείνει έστω 

κι αυτό όλες τις ειδικότητες του ΙΚΑ που είναι στα βαρέα.  
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  Για να δούμε, γιατί μένουν έξω οι συνάδελφοι οι οποίοι είναι 

οδηγοί στα λεωφορεία; Γιατί μένουν έξω οι καθαρίστριες; Γιατί  μένουν έξω οι 

μάγειροι; Γιατί μένουν έξω μια σειρά ειδικότητες οικοδομικές; Αυτά δεν γίνεται 

η Ομοσπονδία μας προπομπός στην προσπάθεια αποχαρακτηρισμού 

ειδικοτήτων από το ΙΚΑ που προσπαθεί να κάνει η Κυβέρνηση, θα τα 

κουβεντιάσουμε αυτά;  

  Τέλος πιστεύω ότι και αύριο στα ψηφίσματα, θα πρέπει να 

συμφωνήσουμε σε ορισμένα πράγματα και κυρίως στα βαρέα για το τι 

διεκδικούμε, αν θέλουμε να πάμε τον κλάδο ένα βήμα μπροστά, αν θέλουμε 

να απαντήσουμε και να υπερασπιστούμε στις πραγματικές ανάγκες και τα 

δικαιώματα των συναδέλφων και δεν θέλουμε απλά και μόνο να πάρουμε 

κάποια ψίχουλα για να μας καταγράφουν μια υποτυπώδη διαφοροποίηση 

από την κυβερνητική πολιτική. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Θα σας παρακαλέσω να σεβαστείτε το χρόνο, γιατί αν ο 

καθένας από 2 λεπτά καθυστερεί, καταλαβαίνετε που θα πάμε. Εμείς δεν 

βιαζόμαστε.  

  Ο Σταυρουλάκης ο Αντώνης έχει το λόγο. 

Α. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑΚΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, το σημερινό Συνέδριό 

μας είναι σε μια εποχή, η οποία είναι πολύ κρίσιμη για την πορεία του 

συνδικαλιστικού κινήματος και των εργαζομένων. Η νέα εποχή και η νέα 

πραγματικότητα που φέρουν, η νέα εξέλιξη της κοινωνίας γενικά, γίνονται 

πολλές αλλαγές, τις οποίες σαν εργαζόμενοι επιβαρυνόμαστε. Γίνονται και 

βήματα θετικά. Υπάρχουν όμως ζητήματα που θέλουν επίλυση και τα οποία 

θέλουν αγώνες και συμμετοχή των συναδέλφων.  

  Νέο μισθολόγιο. Πρέπει επιτέλους να γίνει ένα μισθολόγιο, το 

οποίο θα εξισώνει τους πάντες. Είναι το θέμα των βαρέων και ανθυγιεινών 

που άνοιξε ύστερα από πάρα πολλά χρόνια και το οποίο έρχεται σε μια 

κατεύθυνση να άρει τις ανισότητες που ήταν μεταξύ εργαζομένων και στο 

δημόσιο και στον ιδιωτικό τομέα.  

  Και τέλος το ασφαλιστικό συνάδελφοι. Ένα θέμα το οποίο δεν 

αφορά μόνο εμάς, αφορά τις γενιές τις επόμενες και αφορά τους 

εργαζόμενους που μπαίνουν τώρα στην εργασία. Μελέτη του Ινστιτούτου 
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Εργασίας ΓΣΕΕ – ΑΔΕΔΥ έδειξε ότι κάποια ταμεία μετά το 2012 θα έχουν 

πρόβλημα βιωσιμότητας.  

  Τι γίνεται μ’ αυτό;  Πρέπει να έχουμε προτάσεις και θέσεις πάνω 

σε έναν διάλογο και όχι να αποχωρούμε από το διάλογο, να αφήνουμε άλλους 

να αποφασίζουν για μας. Και μιλάμε για ένα διάλογο σοβαρό, υπεύθυνο με 

θέσεις και προτάσεις που μπορούμε να έχουμε, τη στιγμή που έχουμε το 

Ινστιτούτο Εργασίας το οποίο μπορεί να μας δώσει ήδη, να βγάλουμε τις 

προτάσεις μας.  

  Γιατί συνάδελφοι στο ασφαλιστικό, το βασικό θέμα που 

κυριαρχεί σήμερα, είναι ένα θέμα το οποίο αφορά και εμάς και τα παιδιά μας 

και τα παιδιών των παιδιών μας. Εάν το αφήσουμε έρμαιο και όπου πάει, 

κάποια στιγμή θα κλείσουν κάποια ταμεία και μετά θα φωνάζουμε, τι θα 

κάνουμε τελευταία στιγμή. 

  Και τελειώνω συνάδελφοι με κάτι. Το ασφαλιστικό είναι ένα 

σοβαρό ζήτημα, δεν είναι πεδίο ούτε να λύσουν τα προβλήματα και τα 

υπαρξιακά προβλήματα κάποιες συνδικαλιστικές και κάποιες κομματικές 

παρατάξεις. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Η Γκενίδου η Τασούλα έχει το λόγο. 

Τ. ΓΚΕΝΙΔΟΥ: Συναδέλφισσες συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας 

Δημοκρατίας ξεκίνησε την αντιασφαλιστική επιδρομή, για να γκρεμίσει και να 

σαρώσει ό,τι απέμεινε από προηγούμενες επιδρομές κυρίως με την επιβολή 

των νόμων Σιούφα και Ρέππα.  

  Η Κυβέρνηση σύμφωνα με τις απαιτήσεις του κεφαλαίου και της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης εμφανίζεται αποφασισμένη να μην αφήσει τίποτα όρθιο, 

να μην έχουν οι εργαζόμενοι κανένα δικαίωμα, να τους αφαιρεθούν όλες οι 

κατακτήσεις. Να μην έχουν ασφάλιση, περίθαλψη και σύνταξη, σταθερή 

δουλειά, να ζουν με την ανεργία στα ύψη, τη φτώχεια να εξαθλιώνει όλο και 

περισσότερους, χωρίς δυνατότητες συλλογικής δράσης και έκφρασης, για να 

μπορεί το κεφάλαιο να έχει την απόλυτη κυριαρχία πάνω στον κόσμο της 

δουλειάς. Να αποσυνδεθεί το ασφαλιστικό δικαίωμα από την εργασιακή 

σχέση και να καταργηθεί ως δικαίωμα συνυφασμένο με την εργασίας. Να γίνει 

ατομικό πρόβλημα που οφείλει να το αντιμετωπίζει ο εργαζόμενος με βάση 

τους όρους της αγοράς και όποιος δεν μπορεί στον Καιάδα. 
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  Ταυτόχρονα κατέθεσε έναν προϋπολογισμό πιο αντιλαϊκό από 

τον προηγούμενο, σε καθαρά φορομπηχτική βάση, που ξεζουμίζει τους 

εργαζόμενους και προσφέρει απλόχερα στο κεφάλαιο απαλλαγές, ενώ 

επιχειρηματολογεί ότι αυτά γίνονται για το συμφέρον του λαού και του τόπου. 

  Οι εργαζόμενοι στους δήμους και στις δημοτικές επιχειρήσεις 

μαζί με όλους τους εργαζόμενους, βρίσκονται αντιμέτωποι με την αντιλαϊκή 

επίθεση στα ασφαλιστικά, εργασιακά δικαιώματα, την μείωση των μισθών που 

σε συνδυασμό με την ολοένα μεγαλύτερη ακρίβεια κάνει τον βίο τους αβίωτο, 

τις απολύσεις, την απλήρωτη δουλειά και την εργοδοτική τρομοκρατία. Ζουν 

και εργάζονται σε συνθήκες τριτοκοσμικές, με σχέσεις εργασίας μεσαιωνικές 

και μισθούς που δεν μπορούν να καλύψουν τις ανάγκες της οικογένειας.  

  Η τρομοκρατία εκφράζεται με την εφαρμογή του Κώδικα 

Υπαλλήλων Δήμων και Κοινοτήτων και υλοποιείται από τους Δημάρχους και 

τους Διευθυντές με άμεση επιβολή ποινής ή παραπομπή στα πειθαρχικά 

συμβούλια, για να φιμώσουν κάθε φωνή που υπερασπίζεται τα δικαιώματά 

της, κάθε φωνή που αντιστέκεται, με την απειλή της απόλυσης σ’ όποιον 

υπερασπίζεται ή διεκδικεί δικαιώματα.  

  Μια κατάσταση σχεδιασμένη και διαμορφωμένη για να 

εξυπηρετεί τον κατακερματισμό των εργαζομένων ώστε να μην συναντιούνται 

πουθενά στα αιτήματα και τις διεκδικήσεις τους. Ένα σχέδιο στην υπηρεσία 

του στόχου της αποσυγκρότησης των εργαζομένων και την μετατροπή τους 

σε μονάδες όπου ο καθένας μόνος θα είναι υποχρεωμένος να δουλεύει με 

όποιους όρους του θέτουν. Στην εξυπηρέτηση του ίδιου στόχου, δεν 

επεκτείνεται η Συλλογική Σύμβαση Εργασίας στις Δ.Ε. και εφαρμόζονται οι 

κλαδικές Συλλογικές Συμβάσεις Εργασίας ή η Ειδικές Συλλογικές Συμβάσεις 

Εργασίας. Για αυτό αυξάνονται οι προσλήψεις με σύμβαση έργου. 

  Η κατάσταση που βιώνουμε, οδηγεί σε σαφή και ξεκάθαρα 

αιτήματα, που εκφράζουν τους εργαζόμενους, μπορούν να οδηγήσουν σε 

αγώνες μαζικούς και να έχουν νίκες. 

  Πρώτο και ξεκάθαρο το αίτημα για ένταξη στα Βαρέα και 

Ανθυγιεινά των ειδικοτήτων που είναι στον κανονισμό του ΙΚΑ, χωρίς 

επιβάρυνση των εργαζομένων, διεύρυνση της λίστας των ειδικοτήτων. 

Ενάμιση χρόνο τώρα αιωρείται το θέμα, από την απεργία του 2006, που 
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έκλεισε με την δέσμευση του Υπουργού Εσωτερικών. Αυτή τη φορά η απεργία 

έκλεισε πριν αρχίσει με την δέσμευση πάλι του Υπουργού. Είναι σαφές ότι οι 

εργαζόμενοι σε βαριές και ανθυγιεινές δουλειές που θα ενταχθούν στα ΒΑΕ, 

δικαίωμα που τους το στερούν με διάφορα νομοθετικά ευρήματα, δεν πρέπει 

να πληρώνουν. 

  Το επασφάλιστρο το πλήρωσαν και το πληρώνουν κάθε μέρα με 

το παραπάνω, με την υγεία τους, την ίδια τους τη ζωή. Αναγνώριση ως 

συντάξιμου του χρόνου εργασίας των σχολικών φυλάκων πριν την 

μονιμοποίηση. 

  Δεύτερο το αίτημα μόνιμη και σταθερή δουλειά για όλους, 

μονιμοποίηση όλων των συμβασιούχων χωρίς όρους και προϋποθέσεις. Η 

δουλειά είναι δικαίωμα, πάνω σε αυτήν μπορούν να οργανωθούν και να 

παλέψουν για καλύτερους μισθούς, για καλύτερη ζωή. Η δουλειά αποτελεί την 

βάση και χωρίς αυτήν μια σειρά δικαιώματα βρίσκονται στον αέρα (μισθοί, 

ασφάλιση, περίθαλψη, συνδικαλιστική έκφραση). Είναι αίτημα που ενώνει και 

συσπειρώνει τους εργαζόμενους με τις πολυάριθμες σχέσεις. 

  Τρίτο το αίτημα για επέκταση της συλλογικής σύμβασης 

εργασίας για το προσωπικό ιδιωτικού δικαίου και στις δημοτικές επιχειρήσεις. 

Πρέπει να γίνει ξεκάθαρο, οι δημοτικές επιχειρήσεις υπάρχουν, σε αυτές 

δουλεύουν περίπου οι μισοί εργαζόμενοι στους Ο.Τ.Α., σ’ αυτές έχουν 

μεταφερθεί αρμοδιότητες υπηρεσιών των Ο.Τ.Α. και θα συνεχίσουν να 

δουλεύουν. 

  Τελευταίο αίτημα για καταβολή δεδουλευμένων, αυξήσεις στους 

μισθούς και όχι στα ψίχουλα σε κάποια επιδόματα. Τα ψίχουλα που κάθε 

φορά όταν μια απεργία φτάνει στο μεγαλύτερο ποσοστό της είναι αυτά που 

χρησιμοποιούνται από την πλειοψηφία της Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α. σαν νίκη για το 

κλείσιμο της απεργίας και τον Νοέμβρη πάλι κάποια ψίχουλα 

διαπραγματεύτηκαν και την σταμάτησαν πριν καν αρχίσει.  

  Με αυτά τα επιδόματα έχουν φτάσει οι συντάξιμες αποδοχές να 

είναι τα 2/3 των αποδοχών, με αυτά τα επιδόματα αν αρρωστήσει ο 

εργαζόμενος σε Ο.Τ.Α. ή αν πάρει το 9μηνο της ανατροφής η εργαζόμενη 

χάνει από 410,00 € έως 450,00 € το μήνα. 
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  Σ’ αυτές τις συνθήκες, με όλους τους εργαζόμενους 

αγανακτισμένους από τις συνθήκες ζωής και δουλειάς, αντιμέτωπους με την 

μεγαλύτερη επιδρομή στα ασφαλιστικά δικαιώματα, αποφασισμένους να 

απεργήσουν, άλλη μια φορά ή πλειοψηφία του Γενικού Συμβουλίου, ΠΑΣΚΕ 

και ΔΑΚΕ, αγνόησαν τις διαθέσεις των εργαζομένων και ανέστειλαν τις 

προγραμματισμένες απεργιακές κινητοποιήσεις, μη τηρώντας ούτε τα 

προσχήματα για συνεδρίαση του Γενικού Συμβουλίου.  

  Αγνοώντας τα πραγματικά αιτήματα και μετατρέποντας το 

πραγματικό αίτημα των εργαζομένων για τα ΒΑΕ, σε «νομοθετική ρύθμιση της 

πρότασης του Υπουργείου Εσωτερικών για τα ΒΑΕ», που αφορά ελάχιστους 

εργαζόμενους και ελάχιστες ειδικότητες και κάνει απαγορευτική την ένταξη στα 

ΒΑΕ ακόμη και αυτών, λόγω του επασφάλιστρου αναδρομικά από το 1999 

που πρέπει να πληρώσουν οι εργαζόμενοι, ξεπούλησε την αγωνιστική 

διάθεση των εργαζομένων για 25,00 €. 

  Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, με βάση όλα αυτά δεν υπάρχει 

περιθώριο αναμονής. Καμιά εμπλοκή σε διαλόγους που μόνο δεινά έχουν 

φέρει στους εργαζόμενους. Σ’ αυτή την επίθεση οι εργαζόμενοι πρέπει να 

αντιτάξουμε την πάλη μας. Την πάλη για να μην περάσει η αντιασφαλιστική 

επιδρομή. Υπάρχει το προηγούμενο και τους τρομάζει, όπως τρόμαξε την 

Κυβέρνηση Σημίτη το 2001 και την υποχρέωσε σε άτακτη υποχώρηση, 

αποσύροντας το νομοσχέδιο Γιαννίτση.  

  Μπορούμε να σκεφτούμε τι θα συζητούσαν σήμερα αν είχαν 

περάσει τα μέτρα του Γιαννίτση; Θα συζητούσαν και θα επέβαλλαν ανοιχτά 

την ιδιωτική ασφάλιση. Θα έπαιρναν μελέτες από τους καρχαρίες των 

ασφαλιστικών εταιρειών. Η αντίσταση των εργαζόμενων το 2001 τους 

σταμάτησε. Μπορούμε να τους σταματήσουμε.  

  Η απεργία της 12 Δεκέμβρη και οι συγκεντρώσεις που θα γίνουν 

θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό τις δυνατότητες της κυβέρνησης να περάσει τα 

αντιασφαλιστικά μέτρα, αλλά και τις δυνατότητες των εργαζομένων να τα 

ανατρέψουν.  

  Οι δυνάμεις που αναφέρονται στην αριστερά και στην γραμμή 

της ταξικής πάλης και των αγώνων οφείλουν μέσα από την κοινή τους δράση 
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να πρωτοστατήσουν στον ξεσηκωμό των εργαζομένων και να ενισχύσουν την 

πεποίθηση ότι μπορούν να νικήσουν.  

  Η μαζική μας αντίσταση είναι η μόνη λύση, εκεί βρίσκεται η 

ελπίδα και η προοπτική της νίκης. Και για να είναι η πάλη αυτή 

αποτελεσματική απαιτεί τη μέγιστη δυνατή συμμετοχή των εργαζομένων. 

Μόνο η μαζική συμμετοχή μπορεί να αφαιρέσει τη δυνατότητα υπονόμευσης 

της απεργίας από τους εργατοπατέρες της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ που 

αναζητούν άλλοθι για τη συμμετοχή τους στο λεγόμενο κοινωνικό διάλογο και 

τη συνδιαλλαγή. 

  Σε κάθε σωματείο, σε κάθε χώρο δουλειάς, σε κάθε γειτονιά, 

εργαζόμενοι και νεολαία να συγκροτήσουμε την πάλη μας, να οργανώσουμε 

την αντίστασή μας, να υπερασπιστούμε τα δικαιώματά μας. Γιατί μόνο ο 

αγώνας μπορεί να φέρει τη νίκη. 

1. Καμία αύξηση των ορίων ηλικίας – Καμία μείωση των συντάξεων! 

2. Όχι στην ενοποίηση των ταμείων! 

3. Διεύρυνση και επέκταση της λίστας των βαρέων και ανθυγιεινών 

επαγγελμάτων στο δημόσιο! 

4. Να καταργηθούν οι αντιασφαλιστικοί νόμοι ΠΑΣΟΚ και ΝΔ! 

5. Αυξήσεις στους μισθούς και τις συντάξεις! 

6. Πλήρης, δωρεάν ιατροφαρμακευτική περίθαλψη για όλους! 

Όλοι στην απεργία στις 12 Δεκέμβρη. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε. Ο συνάδελφος Μηνάς Μοναστηρίδης έχει το 

λόγο. 

Μ. ΜΟΝΑΣΤΗΡΙΔΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, δυστυχώς στα 

Συνέδρια οι εκπρόσωποι της Κυβέρνησης και των Δημάρχων έρχονται, λένε 

και φεύγουν. Δεν κάθονται να ακούσουν.  

  Πολύς λόγος έγινε στο 1ο μέρος του Συνεδρίου εάν πρέπει να 

νομιμοποιηθούν οι αντιπρόσωποι στα Γιάννενα. Συνάδελφοι της ΔΑΣ εγώ 

περίμενα να πείτε, ότι οι έκτακτοι πρέπει να μονιμοποιηθούν, πρέπει να 

σταματήσει η ομηρία. Αυτό είναι το ζητούμενο και όχι αν ψηφίζουν. 

  Πρέπει να πούμε σήμερα, ότι 6.000 συνάδελφοι με STAGE 

ανασφάλιστη εργασία, την οποία νομιμοποιεί η Κυβέρνηση δουλεύουν στην 

 128



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 1η ΗΜΕΡΑ - ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ – 3/12/2007 

Τοπική Αυτοδιοίκηση. Κατά τα άλλα θέλουν να σώσουν το ασφαλιστικό. 

Πρέπει να πούμε ότι 17.000 συμβάσεις έργου σήμερα δουλεύουν στην Τοπική 

Αυτοδιοίκηση. Θα πούμε σήμερα όλοι μαζί εδώ και τώρα καμία πρόσληψη 

εκτάκτου από αύριο το πρωί. Καμία σύμβαση έργου. Τακτοποίηση όσων 

υπηρετούν σήμερα και αμοιβή ίση για όλους. Αυτό είναι το ζητούμενο. Μέσα 

απ΄ αυτό θα έχουν όλοι δικαίωμα να ψηφίζουν στα Σωματεία τους. 

  Είπε ο συνάδελφος ο Πολυμερόπουλος κάτι για τους Κώδικες. 

Λέει ο Κώδικας των Δήμων και Κοινοτήτων, έχει σωστή κατεύθυνση. Βεβαίως 

έχει. Ξέρετε γιατί; Νικήσαμε όταν έγινε ο Κώδικας γιατί δεν μπορούν να γίνουν 

Δημοτικές Επιχειρήσεις λέει πλέον στην καθαριότητα.  

  Επιτρέψτε μου την έκφραση, τρίχες. Σήμερα πάνω από 500 

Δήμοι πανελλαδικά περνάνε την καθαριότητα μέσα στις ΔΕΥΑ. Αυτό ήταν 

επιτυχία συνάδελφε Μπαλασόπουλε;  

  Πέρα απ’ αυτό συνάδελφοι, τι συμβαίνει σήμερα στις Δημοτικές 

Επιχειρήσεις; Συνάδελφοι, επειδή με πιέζει και ο χρόνος, πρέπει να πούμε, ότι 

υπάρχει σήμερα σύγκλιση ΠΑΣΚΕ _ ΔΑΚΕ και πως άνοιξε η απεργία και πώς 

έκλεισε. Τι αιτήματα είχε; Τέσσερα, τα ξέρετε. Τι πετύχαμε; Ένα. Ολόκληρο; 

Όχι, η απόφαση του Γενικού Συμβουλίου ήταν 100,00 €, γιατί δεν είπες 

συνάδελφε Μπαλασόπουλε και συνάδελφε Πολυμερόπουλε ότι πάμε να 

πάρουμε 32,00 €, όταν αποφασίζαμε στο Γενικό Συμβούλιο; 100,00 € είπες, 

εσύ το είπες Μπαλασόπουλε, δεν το είπα εγώ, εισηγητικά. 

  Τέλος συνάδελφοι υπάρχει ένα πολύ μεγάλο παιχνίδι με 

δικηγορικά γραφεία και εδώ μέσα κουβέντα δεν έγινε, για τα 176,00 €. Και 

πάλι κάποιοι θέλουν να γίνουν πλούσιοι, κάποιοι πάλι λένε, η Ομοσπονδία 

δεν πρέπει να ανακατευτεί.  

  Ήμασταν η μοναδική παράταξη που βάλαμε τη συνδικαλιστική 

διεκδίκηση, την επαναφέρουμε και τώρα, αντί να κάνουμε δικηγόρους με 

λεφτά, να γίνουμε εργαζόμενοι με λεφτά που θα διεκδικήσουμε.  Το θέτουμε 

στο Συνέδριο, αρκετή η κοροϊδία και κάποιοι να στέλνουν κάποιους σε 

δικηγορικά γραφεία.  

  Τελειώνοντας σημειώστε, ότι αυτό το Συνέδριο ανέδειξε ένα 

πολύ μεγάλο ζήτημα, την πρόσβαση στα Μέσα Ενημέρωσης την έχει η ΑΣΚ 

και ο Αδαμόπουλος. Το είπα για ανέκδοτο για να γελάστε.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Η συναδέλφισσα Παπαδάκη Ελεονόρα έχει το λόγο. 

Ε. ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Είμαι η Παπαδάκη Ελεονόρα από το Σωματείο Δημοτικών 

Αστυνομικών Θεσσαλονίκης. Όπως γνωρίζετε η Δημοτική Αστυνομία 

υφίσταται από το ’86 και στη Θεσσαλονίκη από το ’97.  

  Παρ’ όλο, λοιπόν, που υπάρχει από τότε είναι η πρώτη φορά 

που γίνεται Σωματείο Δημοτικών Αστυνομικών Θεσσαλονίκης. Το ξεκινήσαμε 

όχι γιατί θέλαμε πραγματικά να φύγουμε από το Σωματείο των εργαζομένων 

του Δήμου Θεσσαλονίκης και μας υποστηρίζανε, αλλά πιστεύουμε ότι όσο 

αυξάνεται το προσωπικό της Δημοτικής Αστυνομίας, τόσο περισσότερο 

πρέπει εμείς πλέον σαν Δημοτικοί Αστυνόμοι να στηρίξουμε τα συμφέροντά 

μας.  

  Είμαστε Δημοτικοί Υπάλληλοι, αλλά επίσης είμαστε και ειδικό 

ένστολο προσωπικό. Όπως γνωρίζετε και νομίζω δεν έχετε αντίρρηση 

εργαζόμαστε σε δυσμενείς καιρικές συνθήκες, η δουλειά μου δηλαδή είναι στο 

δρόμο, στο πεζοδρόμιο. Οπότε αυτό το οποίο στήριξε και ο κ. Πρόεδρος, την 

ένταξή μας στα ΒΑΕ τη ζητούμε, τη θέλουμε και τη στηρίζουμε πραγματικά. 

Βεβαίως δεσμεύτηκε και ο Υπουργός Οικονομίας για πρόταση σχεδίου 

διάταξης για να κατατεθεί η τροπολογία.  

  Σύμφωνα με την παράγραφο α’ της Υπουργικής Απόφασης οι 

μόνιμοι υπάλληλοι Ο.Τ.Α. ανάλογα τις θέσεις εργασίας τους παρέχονται μέσα 

προστασίας ατομικής και δημόσιας υγείας. Εφ’ όσον, λοιπόν, παρέχονται 

αυτά τα μέσα ατομικής προστασίας τους χορηγείται ένα λίτρο γάλα. Το έχετε 

ξανά ακούσει επίσης και αυτό. Και επίσης πρέπει να υποβάλλονται σε ιατρικές 

εξετάσεις. Νομίζω, ότι από τη στιγμή που είναι στο δρόμο γνωρίζετε, τι 

συμβαίνει έξω. Βεβαίως κακώς δεν αναφέρεται αυτό για το ένστολο 

προσωπικό της Δημοτικής Αστυνομίας. 

  Βάση του νέου Κώδικα Κατάστασης Δημοτικών και Κοινοτικών 

Υπαλλήλων στο άρθρο 1 αναφέρεται η καθιέρωση ομοιόμορφων και ισότιμων 

κανόνων τόσο στην πρόσληψη, όσο και στην υπηρεσιακή κατάσταση 

υπαλλήλων Ο.Τ.Α. 1ου βαθμού. 

  Οι δημοτικοί αστυνομικοί πιστεύω δεν διαφέρουν από τους 

υπόλοιπους υπαλλήλους των Ο.Τ.Α., οπότε στα πλαίσια αυτής της ισότητας 

ζητούμε την απελευθέρωση από την 10ετία για τις μετατάξεις, το διάστημα 
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αυτό που μας ζητάνε και πάμε για τα δύο χρόνια, όπως είναι και για όλους 

τους υπόλοιπους υπαλλήλους. Και όπως γνωρίζετε οι λόγοι είναι οι 

οικογενειακές συνυπηρετήσεις και επίσης είναι και αντίθετο στις διατάξεις του 

Συντάγματος και στην Ευρωπαϊκή Σύμβαση Δικαιωμάτων ανθρώπων. 

  Ένα άλλο θέμα είναι οι σχολές της Δημοτικής Αστυνομίας. Η 

εκπαίδευση βέβαια τώρα που πραγματοποιείται εν μέρει με ευθύνη του 

Εθνικού Κέντρου Δημόσιας Διοίκησης, αλλά πρέπει να γίνουν άμεσες 

βελτιώσεις αλλαγές στο πρόγραμμα σπουδών. Οι διδάσκοντες πρέπει να είναι 

από το προσωπικό της Δημοτικής Αστυνομίας και όχι από την Αστυνομία και 

πρέπει οι Δημοτικοί Αστυνομικοί να διδάσκουν γιατί αυτοί ξέρουν τα 

καθήκοντά τους και αυτοί μπορούν να δώσουν καλύτερα στους νέους 

Δημοτικούς Αστυνόμους τα καθήκοντα αυτά.  

  Επίσης θέλω να σημειώσω, ότι η Δημοτική Αστυνομία Κατερίνης 

μας ζήτησε να πούμε, ότι οι στολές τους παρέχονται μεν από το Δήμο, αλλά 

τους χρεώνονται στις φορολογικές τους δηλώσεις και αυτό ανεβάζει τη 

φορολογική κλίμακα. Είναι ένα κομμάτι που δεν συμβαίνει σε άλλες Δημοτικές 

Αστυνομίες και νομίζω πρέπει να το δει η Ομοσπονδία. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο συνάδελφος ο Μπέλας ο Νίκος έχει το λόγο. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Γεια σας. Αυτό και αν δεν είναι ατυχία. Μιλάω για μένα, να 

ανέβεις στο βήμα μετά από τόσο μια όμορφη συναδέλφισσα. Αλήθεια αφού 

κέρδισε η εικόνα, πώς να μ’ ακούσουν εμένα οι συνάδελφοι. Γεια σου 

συναδέλφισσα.  

  Εγώ είμαι από τους πρώτους που θα πω, ότι οι συνάδελφοι στη 

Δημοτική Αστυνομία είναι μέλος του σώματός μας. Ξέρετε τι φοβάμαι όμως; 

Μήπως κάποιοι πρόθυμοι όταν θα πάρουν την εντολή από πάνω, πάρουν το 

λουρί και μας δέσουν στην αυλή, για όσους έχουν αυλή, για μας στα 

μπαλκόνια.  

  Ξέρετε, αφού επιτρέψαμε τόσα πράγματα να γίνουν στην πλάτη 

των εργαζομένων, αυτό έμενε μονάχα. Και αφήστε τα παραμύθια τώρα, λέει 

το ασφαλιστικό είναι κυρίαρχο. Και δεν είναι κυρίαρχο ότι δεν υπάρχει εργασία 

για τα παιδιά μας, δεν κατάλαβα; Ξέρετε ότι η δική μας ηλικία πληρώνει και 

τους γέρους, τους πατεράδες μας και τους νέους. Κάποτε οι γέροι είχαν λεφτά 

τους περίσσευαν και για τα εγγόνια. 
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  Καλά δεν την πήρατε χαμπάρι πόσο βαθιά το βάλανε, δεν σας 

πονάει; Μονάχα από εδώ πονάει; Οι άλλοι από εκεί που πήγαν, πήγαν να 

συνεδριάσουν, μας τα είπανε και φύγανε; Μα εμείς από εδώ πρέπει να τα 

πούμε και αυτοί να ακούνε και να έχουν τα αυτιά τους τόσο τεντωμένα όσο 

ανοίγουν οι πόρτες από τα ΤΑΞΙ. 

  Άσε τα συγκεκριμένα. Αν πούμε συγκεκριμένα, εδώ ξέρεις τι έχω 

γράψει για τα συγκεκριμένα. Μας επιτρέπουν οι συνάδελφοι, εδώ δεν 

επιτρέπουμε εαυτούς που δουλεύουν περισσότερο από μένα, που δουλεύεις 

ρε συνάδελφε σε κανένα γραφείο ή στην καθαριότητα; Γιατί εδώ έπρεπε 

πρώτα να είναι η αιχμή του δόρατος της Ομοσπονδίας.  

  Ξέρω πάντα οι φωνασκίες και οι κραυγές ότι θέλουν να 

καλύψουν την άποψη, έλα και πέστα εδώ. Εγώ άκουγα μέχρι τώρα και ας με 

πονούσαν αυτά τα ψέματα που λέγανε οι ομιλούντες.  

  Λοιπόν, μου έδωσες την ευκαιρία τώρα, επειδή την ψώνισα με 

έπιασε σχίζα, σχιζοφρένεια δηλαδή και είδα τον Πρόεδρο και θυμήθηκα, 

νόμιζα ότι έλειπε και μ’ αρέσει όταν λέω κάτι και αυτούς που λέω να είναι 

παρόντες. Έτσι μάθαμε εμείς στις Σέρρες, λίγο σοβινιστικά, μήπως στο άλλο 

Συνέδριο με ψηφίσει που δεν θα είμαι υποψήφιος.  

  Λοιπόν, ο Πολυμερόπουλος σε κάποια φάση ξέρετε τι είπε; Να 

καταργηθεί η Ομοσπονδία. Θα είμαι εγώ, αυτός δηλαδή και ο Πρόεδρος και 

ό,τι αιτήματα έχει ο Πρόεδρος θα τα μεταφέρει στον Πολυμερόπουλο, εμείς να 

τζάσουμε από εδώ και του είπε, καλά ρε γιατί δεν μου έφερες την υπόθεση 

του Κιλκίς να το λύσω.  Τα άλλα μου τα έφερες και τα έλυσα. 

  Δεν κατάλαβα, καλά εσείς οι δυο οι μάγκες κάνετε εδώ 

κουμάντο, δεν κατάλαβα;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Συνάδελφε ολοκλήρωνε. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Α, δεν σας αρέσουν συναδέλφισσα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Μου αρέσουν και πάρα πολύ, αλλά υπάρχει και χρόνος και οι 

άλλοι συμβιβάστηκαν. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Συναδέλφισσα εγώ είμαι απ’ αυτούς που δεν φτύνω όταν με 

σένα και με κάποιους άλλους ήμασταν μαζί. Ξέρετε τι έχω να πω όμως σ’ 

αυτή την παράταξη επειδή την πόνεσα κι εγώ, όταν πηγαίνατε καλά και μ’ 
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αυτούς από εδώ, οι άλλοι δεν χρειάζονταν γιατί έτσι κι αλλιώς ήταν απόντες 

πάντα. Ξέρετε ποιοι αλλάξανε στάση; Αυτοί που καθίσατε στα γραφεία και 

καταλάβατε πόσο γλυκιά είναι η εξουσία.  

  Αλλά να ξέρετε το εξής, αν θέλετε να ξαναβγείτε σε όποια 

εξουσία νομίζετε, γιατί άμα ακούω και εξουσία με πιάνει πανικός, πρέπει να 

αλλάξετε στάση. Να είστε απέναντι στα προβλήματα, δεν θα είστε απέναντι 

στις Συσπειρώσεις και σ΄ εμάς. Οφείλει πολλά το κίνημα σ’ αυτές τις 

παρατάξεις γιατί όποιες διαφορές και να υπάρχουν είμαστε όλοι μπροστά, 

ήμουν, είμαι και θα είμαι όσο μας επιτρέψει ο Πανάγαθος.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Ευχαριστούμε συνάδελφε. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Άσε και εγώ ευχαριστώ, αλλά πρέπει να ακούστε λίγο, γιατί 700 

χιλιόμετρα έκανα και δεν θα μου επιτρέψτε τα μιλήσω; Εδώ πρέπει να 

μεταφέρουμε την αγωνία αυτών που είναι στα αμαξοστάσια, γιατί δεν μας 

ρωτήσανε αυτοί από πάνω όταν κλείνανε την απεργία με τι αγωνία 

καθόμασταν και δεν πηγαίναμε στο σπίτι μας, μη μας ξεφύγουν γιατί είχε 

Αντιδημάρχους που έκαναν προσλήψεις την ώρα της απεργίας, θυμηθήκανε 

ότι υπάρχουν άνεργοι. Τότε μονάχα οι εργοδότες θυμούνται την ανεργία όταν 

εμείς απεργούμε.  

  Φέρανε απεργοσπάστες 12 το βράδυ, αλλά εμείς τολμήσαμε και 

αυτό που είπε κάποτε, όχι κάποιος, θα πω, το είχε πει ο Γιώργος ο 

Παπανδρέου, δεν μ’ ενδιαφέρει ποιος το είπε, τρομοκρατήστε τους 

τρομοκράτες. Τρομοκράτες ξέρετε ποιοι είναι; Αυτοί που βάζουν και στις 

άλλες τσέπες που δεν έχουν τα χέρια, έχουμε τέσσερις βάζουν κι αλλού το 

χέρι.  

  Θα τα ανεχτούμε ρε συνάδελφοι; Θα ανεχτούμε προτού 17 

χρόνια να μην πληρώνουμε για τα φάρμακά μας και τώρα να πληρώνουμε; 

Θα ανεχτούμε ότι πριν 17 χρόνια δουλεύαμε μέχρι τα 35 χωρίς όριο ηλικίας 

και φεύγαμε; Θα ανεχτούμε ότι κάποιοι που δεν βρίσκονται σήμερα στη ζωή 

δώσανε το αίμα τους για μας ή μήπως έχετε τσίχλα στις φλέβες; 

   Λοιπόν, κοιτάξτε να δείτε, πρέπει … 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Συνάδελφε, έχεις περάσεις το χρόνο κατά 5 λεπτά και στερείς 

το χρόνο από τους άλλους και κάποιοι θα πάνε αύριο. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Σώπα ρε και τι έγινε; 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Είναι αντισυναδελφικό αυτό το πράγμα. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Και τι έγινε, γιατί επιτρέψατε όλους αυτούς να μιλάνε δυο ώρες;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Στερείς το χρόνο από τους άλλους. 

Ν.ΜΠΕΛΑΣ: Λυπάμαι, τότε θα πω, σκόπιμα γίνανε όλα αυτά για να μην 

μιλήσουν οι σύνεδροι. Αν νομίζετε ότι κάνετε συνέδρια για να κλείσουμε τις 

ομιλίες μέσα σε 5 λεπτά. 

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Σε παρακαλώ Νίκο ολοκλήρωνε. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Ξέρω ότι κουράζω και δεν σας κουράζουν οι πολιτικές που 

εφαρμόζονται, αλίμονο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Θέλουν όλοι να μιλήσουν όμως, όχι μόνο εσύ. 

Ν. ΜΠΕΛΑΣ: Αυτό είναι που σας κόφτει τώρα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Η συναδέλφισσα Λύκου έχει το λόγο. 

Λ. ΛΥΚΟΥ: Συναδέλφισσες – συνάδελφοι, όσοι απομείνατε εδώ σαν ήρωες 

σας καλησπερίζω. Χαιρετίζω το Συνέδριο και μ’ αρέσει που γίνεται σε μια 

πολύ κρίσιμη στιγμή το Συνέδριο το Ενδιάμεσο. Είμαστε μια εβδομάδα πριν 

από τη μεγάλη απεργιακή κινητοποίηση, που θέλω να πιστεύω, ότι θα είναι 

πολύ μεγάλη, μεγαλύτερη και απ’ αυτή του Γιαννίτση, γιατί ακόμα και με το 

Γιαννίτση πέφταμε καμιά φορά και σε ώτα ακουόντων, τώρα δυστυχώς 

φοβάμαι ότι θα πέσουμε σε ώτα μη ακουόντων γι’ αυτό πρέπει να είμαστε 

πολύ ενωμένοι. 

  Μ’ αρέσει το σύνθημα ενότητα στη δράση. Μην κοροϊδευόμαστε 

συνάδελφοι, επειδή τυχαίνει και είμαι και Πρόεδρος του Νομαρχιακού 

Τμήματος ΑΔΕΔΥ της Χίου, για ποια ενότητα μιλάμε και μιλάω σ’ εσάς 

συνάδελφοι από το ΠΑΜΕ. Όλοι – όλοι αντάμα και το ΠΑΜΕ χώρια, όταν 

πηγαίνουμε με ΓΣΕΕ και ΑΔΕΔΥ σε μια απεργιακή κινητοποίηση. Όπου 

βέβαια ελέγχουν τα Εργατικά Κέντρα οι συνάδελφοι πάνε μαζί, εμείς που 

δυστυχώς δεν το ελέγχουμε πάμε χώρια.  

  Και δυστυχώς όταν πάμε χώρια δεν καταλαβαίνουμε ότι τις 

δυνάμεις μας τις διαλύουμε και δεν είναι τόσο δυναμικά. Το διαίρει και 

βασίλευε, αγάπη μου εγώ είμαι από την ΠΑΣΚΕ και δεν ντρέπομαι. Ακρίβεια 

και μισθολόγιο, σαφέστατα και το μισθολόγιο πρέπει να φτιάξει. Ήδη 

 134



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 1η ΗΜΕΡΑ - ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ – 3/12/2007 

ακούσατε η ΔΕΗ μας αλλάζει τα φώτα, το μισθολόγιο όμως το περιμένουμε 

ακόμα. Βέβαια οι συνάδελφοι εδώ από τα Νησιά μου είπαν, για το επίδομα 

παραμεθορίου να αυξηθεί.  

  Προσωπικά είμαι κατά της επιδοματικής πολιτικής, πιστεύω, ότι 

πρέπει να έχουμε ένα σωστό μισθολόγιο, γιατί η ακρίβεια δεν συγκρίνεται καν 

με την υπόλοιπη Ευρωπαϊκή Ένωση που οι μισθοί τους είναι πολύ 

μεγαλύτεροι και έχουν φτηνότερα πράγματα διατροφής κλπ.  

  Η μονιμότητα είναι τώρα υπό αμφισβήτηση, είναι η καινούργια 

καραμέλα. Όμως συμφωνώ απόλυτα ότι όλοι οι αορίστου χρόνου όσοι έγιναν 

με όποιους νόμους έγιναν αορίστου χρόνου, πρέπει να γίνουν μόνιμοι και να 

έρθουν στα ταμεία μας να μην διογκώνουμε ένα ΙΚΑ που μαζεύονται όλα τα 

ταμεία. 

  Και βέβαια το ασφαλιστικό θα μπορούσε ευκολότατα να λυθεί 

και το έχουμε πει και το λένε όλοι, ότι όταν πάψει να υπάρχει η 

εισφοροδιαφυγή που υπάρχει από τους μεγάλους και ακόμα πολλές φορές και 

από το κράτος, τότε θα λυθεί το πρόβλημα και δεν χρειάζεται η συνένωση 

ταμείων. 

  Θα θίξω δύο θέματα που ίσως να μην ευχαριστήσουν τους 

συναδέλφους. Ένα θέμα συνάδελφοι είναι, ότι διαίρει και βασίλευε που 

κυβερνά δυστυχώς ήδη έχει βγάλει ένα νόμο και έχει αλλάξει τα εκτός έδρας 

ημερήσια αποζημίωση μόνο για τους τεχνικούς και μόνο για τους μηχανικούς, 

οι υπόλοιποι είμαστε αλλουνού Παπά Ευαγγέλιο. Θα ήθελα να το δει θετικά η 

Ομοσπονδία μας γιατί ούτε 40,00 € είναι για ξενοδοχείο, ούτε 30,00 € την 

ημέρα για να φάμε. Να μου πούνε εκείνοι που θέλουν να πάμε σε ξενοδοχεία, 

μιλάω για την Κυβέρνηση για το νόμο. 

  Ένα ηθικό θέμα που θα βάλω, επειδή τυχαίνω και έχω γίνει και 

Πρόεδρος Επιτροπής ΑΣΕ και πρόσληψη. Υπάρχει ο νόμος που κάνουν 

κάποιοι συνάδελφοι άνεργοι και βέβαια η ανεργία δυστυχώς μαστίζει, ΠΕ για 

θέσεις ΔΕ, για ΥΕ, να πάψει να υπάρχει συνάδελφοι τα 8 χρόνια που δίναμε 

χάρισμα.  

  Όποιος κάνει για όποια κατηγορία θα παραμείνει εκεί, αλλιώς ο 

συνάδελφος που αποκτά κάποιο πτυχίο μετά βεβαίως και να του 
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αναγνωριστεί. Δεν μπορούμε να κόβουμε τους ΥΕ από τις θέσεις για να 

μπαίνουν οι ΔΕ και οι ΠΕ και κλπ.  

  Το ξεπούλημα που υπάρχει στον ιδιωτικό τομέα το γνωρίζουμε. 

Θα ακούσατε τι γίνεται και με την Ολυμπιακή Αεροπορία και βέβαια εμάς, τα 

Νησιά και τους Νησιώτες, μας καίει, γιατί θεωρούμε ότι οι συγκοινωνίες είναι 

κοινωνικό αγαθό. Δεν είμαστε στην Ηπειρωτική Ελλάδα να καβαλάμε το 

αυτοκίνητό μας και να πηγαίνουμε, εξαρτόμαστε και από την ακτοπλοΐα και 

από τη συγκοινωνία.  

  Θέλουμε να προφυλάξουμε το δημόσιο χαρακτήρα των 

υπηρεσιών μας και βέβαια, θα ήθελα να βάλω και ένα θέμα δεοντολογίας και 

τελειώνω, καλό θα είναι οι συνδικαλιστές εμείς να δίνουμε πρώτοι το καλό 

παράδειγμα και όταν είμαστε σε κάποιες θέσεις, να παραιτούμεθα από εκεί 

που είμαστε και να ακολουθούμε μόνο τα συνδικαλιστικά μας καθήκοντα ή 

μόνο τα άλλα μας καθήκοντα. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο Συνάδελφος Πετρόπουλος Βασίλης έχει το λόγο. 

Β. ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, από το πρωί εδώ 

παρακολουθούμε κάποιες τοποθετήσεις κυρίως από την πλευρά των 

συναδέλφων της ΠΑΣΚΕ, όπως και την εισήγηση του συνάδελφου του 

Προέδρου, οι οποίες πραγματικά διακατέχονται από σοβαρές αντιφάσεις. 

  Ακούσαμε το πρωί, ότι προκάλεσε η ΔΑΣ ολόκληρο θέμα για τα 

Γιάννενα μόνο και μόνο για να αποσπάσει το χρόνο και να μην συζητήσουμε 

τα ουσιώδη. Ακούσαμε από την εισήγηση του Προέδρου, ότι το πρόβλημά 

μας είναι πώς θα δούμε την επίθεση της Κυβέρνησης. Αντ’ αυτού βέβαια 

ακούσαμε μια εισήγηση, η οποία στα 3/4 ήταν αφιερωμένη σε μια ολομέτωπη 

επίθεση κατά της ΔΑΣ. Πάει και η Κυβέρνηση, πάει και ο χρόνος, πάνε και 

όλα.  

  Τι κρύβεται πίσω απ’ αυτή την επίθεση στη ΔΑΣ; Νομίζω, ότι 

είναι άξιο να προβληματίσει τον καθέναν εδώ μέσα, πώς αφιερώνει ο 

Πρόεδρος της Ομοσπονδίας τα 3/4 της ομιλίας του για τη ΔΑΣ. Έφτασε μέχρι 

και στο σημείο να χρησιμοποιήσει και την Παπαρήγα, ότι η συνάντηση που 

έκανε με τον Καραμανλή ήταν στα πλαίσια των μυστικών συμφωνιών ΚΚΕ – 

Νέας Δημοκρατίας, έβγαλε και όλο το αρχείο του από το «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ» για 

να στηρίξει τι;  
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  Κατά τη γνώμη τη δική μου νομίζω, ότι όλη αυτή η αριστερή 

επίθεση ουσιαστικά θέλει να κρύψει μια δεξιά πρακτική και μια δεξιά πολιτική. 

Για να χρησιμοποιήσω κι εγώ ίσως πιο κοντύτερα απ’ ότι ο Παπασπύρου το 

Λένιν, όμως έλεγε μια κουβέντα, ότι τα γεγονότα είναι πεισματάρικα. Και θέλω 

να πω μερικά απλά πράγματα και μερικά απλά γεγονότα, που νομίζω ότι 

αποδεικνύουν, ότι πραγματικά πίσω απ’ αυτή την επίθεση κρύβεται η δεξιά 

πολιτική και πρακτική από πλευράς της πλειοψηφίας.  

  Είναι αλήθεια συνάδελφοι ή όχι, ότι η πρόταση για τα βαρέα και 

ανθυγιεινά αποτελεί αυτολεξεί υιοθέτηση της πρότασης που μας έδωσε το 

Υπουργείο Εσωτερικών; Ένα το κρατούμενο. 

  Δεύτερον, είναι γεγονός ή όχι, ότι μεσούσης της προεκλογικής 

περιόδου που δίνατε τη μάχη ενάντια στη δεξιά εσείς κάνατε Γραμματέα μέλος 

της ΔΑΚΕ; Είναι αλήθεια ή όχι, ότι το αποτέλεσμα της απεργίας είχε 

προαναγγελθεί από τον επικεφαλής της ΔΑΚΕ στο Γενικό Συμβούλιο και είχε 

γραφτεί και σε ανακοίνωση του Σωματείου του Δήμου της Αθήνας 

τουλάχιστον δυο μήνες πιο πριν; 

  Ακούσατε συνάδελφοι της ΠΑΣΚΕ κάποια κριτική στην εισήγηση 

του Προέδρου για τη ΔΑΚΕ ή μήπως εν τέλει η ΔΑΚΕ είναι η καλύτερη 

παράταξη που υπάρχει μέσα στην Ομοσπονδία; Γιατί όλα αυτά; Γιατί πολύ 

απλά, αγαπητοί συνάδελφοι, όσο μελάνι και να χαλάτε στη λογική του 

αντινεοφιλελευθερισμού δεν θέλετε να αποκαλύψετε ποια είναι η βάση των 

σημερινών προβλημάτων, τι γεννάει, ποια είναι η ουσία.  

  Για το τι γεννά, ποιος γεννά τα προβλήματα; Γιατί όλη η πολιτική 

σας για το νεοφιλελευθερισμό έχει μία ρηχότητα, γιατί πολύ απλά το κεφάλαιο 

δεν έχει επιλέξει τυχαία σήμερα την πολιτική του νεοφιλελευθερισμού, είναι 

στρατηγική επιλογή. Νομίζετε ότι είναι ηλίθιοι, θέλουν να δημιουργούν 

φτωχούς, ανέργους, υποαπασχολούμενους; Είναι στρατηγική τους επιλογή, 

δεν έχουν άλλο δρόμο νομοτελειακά κινούνται σ’ αυτές τις πολιτικές.  

  Ακόμα και οι σοσιαλδημοκρατικές κυβερνήσεις που 

υποστηρίζετε, όπου εκλέχθηκαν αυτή την πολιτική ακολούθησαν. Αν υπήρχε 

πολιτική που μπορούσε να συμβιβάσει τον άνθρωπο και τα κέρδη, θα την 

είχαν ανακαλύψει αγαπητοί συνάδελφοι πριν από εσάς και θα την εφάρμοζαν. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο χρόνος τελείωσε, βλέπω συστηματική κατάχρηση. 
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Β. ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα λεπτό και τελείωσα. Δυστυχώς αγαπητοί 

συνάδελφοι, τα μερεμέτια στα πλαίσια του συστήματος έχουν τελειώσει. 

Ακόμα και ό,τι μας δίνει μέσα από αγώνες, μας τα ξανά παίρνει διπλά και 

τριπλά.  

  Έτσι, λοιπόν, μ’ αυτό το ιδεολογικό αδιέξοδο που έχετε περιέλθει 

ο πραγματισμός που εμφανίζει η ΔΑΚΕ σας μαγνητίζει και αυτό είναι μια κοινή 

διαπίστωση και από άλλες παρατάξεις ακούστηκε εδώ πέρα και επιτίθεστε 

στη ΔΑΣ, κυρίως στη ΔΑΣ γιατί στην πραγματικότητα αποκαλύπτει αυτή την 

πολιτική σας αδυναμία.  

  Δεν είναι αγαπητοί συνάδελφοι αν είστε ή δεν είστε στους 

αγώνες, είναι ζήτημα με ποιο πολιτικό σκεπτικό μπαίνετε στους αγώνες, που 

οδηγεί αυτό το σκεπτικό και κυρίως αυτό που ειπώθηκε και το πρωί, ότι αυτή 

η γραμμή πάλης ουσιαστικά έχει χρεοκοπήσει. 

  Χρειαζόμαστε νέα γραμμή πάλης. Τη δίνει αυτή τη στιγμή το 

ΠΑΜΕ και καλώ και τους συναδέλφους να την υιοθετήσουν.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Ο συνάδελφος ο Δενδρινός έχει το λόγο.  

Γ. ΔΕΝΔΡΙΝΟΣ: Συνάδελφοι και συναδέλφισσες όσοι έχετε την υπομονή και 

κάτσατε σήμερα εδώ πέρα μέχρι τέτοια ώρα, γιατί οι περισσότεροι φαίνεται 

δεν έχουμε την υπομονή και φύγαμε και πάμε στα μαγαζιά λόγω 

Χριστουγέννων, έχουμε χάσει την αξιοπιστία μας και δεν έχουμε επαφή 

καθόλου με το Εργατικό Κίνημα.  

  Και γιατί έχουμε χάσει την επαφή; Έχουμε χάσει την αξιοπιστία 

μας, την επαφή και δεν έχουμε σύνδεση με τους συναδέλφους μας στους 

χώρους δουλειάς. Νομίζω, ότι είμαστε κλεισμένοι στο καβούκι μας και 

βλέπουμε τα πράγματα ο καθένας από τη δικιά του ιδεολογική σκοπιά.  

  Και γιατί σας το λέω αυτό συνάδελφοι; Πρώτον, με την απεργία 

συνάδελφε Πρόεδρε, ήταν πάγκοινος γνωστό σε όλο τον κόσμο ότι κάνουμε 

απεργία και οι συνδικαλιστές της ΠΑΣΚΕ το ίδιο λέγανε σε όλους τους χώρους 

δουλειάς για μία μέρα την Παρασκευή και θα την λήξουμε γιατί έχουμε 

κερδίσει 35,00 € συν την τροπολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά που μας είχε 

δώσει από πέρσι η Κυβέρνηση. Όλος ο κόσμος το ήξερε.  

  Και εμείς οι αριστεροί συνδικαλιστές, οι οποίοι ταγμένοι να 

υπερασπίζουμε κάθε απεργία και να την στηρίζουμε βγαίναμε στο χώρο, 
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μαλώναμε με όλους τους συναδέλφους να στηρίξουμε μια απεργία ξέροντας 

βέβαια πίσω από το μυαλό μας, αλλά ποτέ δεν φανταζόμαστε ότι δεν θα την 

κάνουμε ποτέ, έστω και για μία μέρα για να είμαστε συνεπείς μ’ αυτά που 

λέγαμε.   

  Και την επόμενη μέρα συνάδελφε η Ομοσπονδία, εγώ δέχομαι 

ότι δεν είναι σωστό να σύρουμε το χώρο σε απεργία, αφού έχουμε κερδίσει 

30,00 €, αλλά αυτό το ξέραμε ότι τα 30,00 €, η ΔΑΚΕ είναι βγάλει ανακοίνωση 

στην Αθήνα από το καλοκαίρι, δεν δέχομαι ότι δεν το ήξερε κανείς. Και μας 

κρέμασες όλους εμάς στους συνδικαλιστικούς χώρους δουλειάς που 

πηγαίναμε και προπαγανδίζαμε την απεργία. Και αύριο έχουμε τρομερό 

πρόβλημα πώς θα πείσουμε τους εργαζόμενους να κάνουν απεργία.  

  Δεύτερον, μιλάμε όλοι για ενάντια στις ελαστικές σχέσεις 

εργασίας. Κανείς δεν διαφωνεί. Πέστε μου σαν Ομοσπονδία τι κάναμε. Πέστε 

μου σαν Ομοσπονδία πώς σαν Σύλλογος εγώ πώς θα αντιμετωπίσω για 

τέσσερις θέσεις μερικής απασχόλησης σε ένα Δήμο με 10.000 δημότες χίλιες 

αιτήσεις. Με ποιον θα παλέψω, με το Εργατικό Κίνημα τους άνεργους, με 

ποιον;  

  Όφειλε η Ομοσπονδία όλα αυτά, STAGE, μερική απασχόληση, 

συμβάσεις έργου να τα σταματήσουμε στην πηγή. Ποια είναι η πηγή; Η 

συμφωνία της ΚΕΔΚΕ με την Κυβέρνηση και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας 

Δημοκρατίας, εκεί πέρα έπρεπε να εναντιωθούμε, όχι όταν αρχίσανε πια και 

μπαίνανε στους Δήμους. 

  Πώς απαντάω εγώ στους Δημοτικούς Άρχοντες, στους 

Δημάρχους μου λέτε κύριοι, αφού σε όλους τους Δήμους, συγνώμη 

συναδέλφισσα θα γίνει κι εγώ ΔΑΣ, δεν θα κατέβω. Πώς θα απαντήσουμε 

στους Δημάρχους που βγαίνουν στους πολίτες και λένε, κύριοι οι εργαζόμενοι 

δεν μ’ αφήνουν να πάρω επιχορηγήσεις, δεν μ’ αφήνουν να εκμεταλλευτώ 

τους ευρωπαϊκούς πόρους. Μπορούμε να απαντήσουμε; Όχι. 

  Μιλάμε στους συμβασιούχους στις Δημοτικές Επιχειρήσεις και 

λέμε είμαστε ενάντια στις Δημοτικές Επιχειρήσεις. Μπορεί να μου απαντήσει 

κάποιος, αν κλείσει η Δημοτική Επιχείρηση στο Ρέντη που είμαι υπάλληλος οι 

συμβασιούχοι που δεν καλύπτονται από το Διάταγμα 164, τι γίνονται; Υπάρχει 

νομοθετικό πλαίσιο που μπορούν να κρατηθούν και να πάνε στο Δήμο; Όχι.  
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  Τι κάνουμε γι’ αυτούς; Κανείς δεν μιλάει, που είναι η 

Ομοσπονδία, θα παλέψω εγώ σαν Δήμος Ρέντη να το λύσω; Θα κάνω 

απεργία, τι πρέπει να κάνω για να μην απολυθούν; Πώς μπορώ να παλέψω 

να κλείσει η Δημοτική Επιχείρηση, μπορείτε να μου πείτε; Τίποτα η 

Ομοσπονδία.  

  Τέλος, το καινούργιο φρούτο, είμαστε ο Δήμος που έχει την 

καλύτερη ποσόστωση, 300 εργαζόμενοι στη …, 270 μόνιμοι.  Μιλάει ο  Δήμος 

με τα μεγαλύτερα ποσοστά απεργίας σε όλη την Αττική, να μην πω σε όλη την 

Ελλάδα γιατί δεν ξέρω, 80% σε κάθε απεργία. Μιλάει ο Δήμος που έχει το 

μεγαλύτερο συνδικάτο και το καλύτερο απ’ όλες τις παρατάξεις. 

  Και τέλος συνάδελφε Πρόεδρε, υπάρχουν τα επιχειρησιακά 

προγράμματα. Μέσα από τα επιχειρησιακά προγράμματα που περνάνε τώρα 

τα Δημοτικά Συμβούλια, περνάνε οι συμπράξεις με το δημόσιο τομέα, 

περνάνε οι ελαστικές σχέσεις εργασίας. 

  Πήραμε απόφαση σαν Ομοσπονδία, τι κάναμε σαν Ομοσπονδία 

γι’ αυτά; Ποιος τα ψήφισε;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Ο συνάδελφος ο Σίμος ο Άγγελος έχει το λόγο. 

Α. ΣΙΜΟΣ: Κατ’ αρχήν να κάνω δυο σχολιασμούς. Ο ένας έχει να κάνει μ’ 

αυτό που είπε ο Θέμης, αφού ανέφερε όλα τα προβλήματα, λέει, ότι ευθύνεται 

η παγκοσμιοποίηση και ο νεοφιλελευθερισμός.  

  Αγαπητέ φίλε Θέμη, η παγκοσμιοποίηση είναι θεώρημα αστικό, 

το έχει πει ο Λένιν πριν από πολλά χρόνια, είναι ο άγριος καπιταλισμός στην 

τελευταία του φάση, είναι ο ιμπεριαλισμός ο οποίος πρέπει να γκρεμιστεί φίλε 

μου Θέμη, το κατάλαβες είτε τον υπηρετεί η Σοσιαλδημοκρατία, είτε τον 

υπηρετεί ο νεοφιλελευθερισμός.  

  Τώρα όσον αφορά για το ζήτημα του Γραμματέα, θα σου πω 

Θέμη μου, το Εργατικό Κέντρο της Λάρισας με Πρόεδρο τον Τσόγκα και 

Γραμματέα τον Τσουκαλά τον Σταύρο, τον ξέρεις, στέλεχος της ΠΑΣΚΕ, πήρε 

σύνταξη τώρα, έφυγε πήρε αρκετά λεφτά, δεν υπέγραφε καμία μα καμία 

απόφαση από άλλη σκοπιά βέβαια, γιατί οι αποφάσεις ήταν σε ταξική 

κατεύθυνση, παρ’ όλα αυτά λειτουργούσε και παρά λειτουργούσε η Διοίκηση 

του Εργατικού Κέντρου. Αφήστε αυτά ρε Θέμη, για άλλο πράγμα τον 

καθαιρέσατε, άστο, για άλλο πράγμα, για τις θέσεις του. 
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  Αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, επιβεβαιώνεται 

καθημερινά από τις εξελίξεις ο σταθερά αντιλαϊκός χαρακτήρας των πολιτικών 

που εφαρμόζονται. Επιβεβαιώνεται ότι όποιο κόμμα και αν διαχειρίζεται την 

εξουσία, Νέα Δημοκρατία ή ΠΑΣΟΚ, όταν έχει ως κριτήριο και κινητήριο μοχλό 

την κερδοφορία του κεφαλαίου, μόνο δεινά παράγει για τους εργαζόμενους.  

  Οι αλλαγές που προωθούνται σε όλα τα επίπεδα: Ο.Τ.Α., 

παιδεία, υγεία, πρόνοια, κοινωνική ασφάλιση, εργασιακές σχέσεις δεν έχουν 

να κάνουν με την βελτίωση της θέσης των εργαζομένων, αλλά έχουν να 

κάνουν με την διαιώνιση του καπιταλιστικού συστήματος, την κερδοφορία, τα 

συμφέροντα του κεφαλαίου.  

  Οι αλλαγές αυτές δεν είναι ελληνικό φαινόμενο, προωθούνται σε  

όλες τις καπιταλιστικές χώρες, τα κράτη – μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης 

σύμφωνα με τις αποφάσεις της Συνθήκης του Μάαστριχτ, η στρατηγική της 

Λισσαβόνας, συνθήκες να σας θυμίσουμε που τις ψήφισε Νέα Δημοκρατία, 

ΠΑΣΟΚ και Συνασπισμός. Είναι μέρος ενός συνολικού σχεδίου αντιδραστικών 

αλλαγών που υπηρετεί τις σύγχρονες ανάγκες του καπιταλιστικού 

συστήματος. 

  Η στρατηγική αυτή επιδιώκει την ενίσχυση, συγκέντρωση και 

συγκεντροποίηση του κεφαλαίου, την αύξηση της ανταγωνιστικότητας και της 

κερδοφορίας του. Περιλαμβάνει σκληρά μέτρα, όπως χτύπημα της πλήρους 

και σταθερής εργασίας, πλήρη κατάργηση των συλλογικών συμβάσεων σε 

ιδιωτικό και δημόσιο τομέα, κατάργηση των συντάξεων και τελείωμα με το 

συνταξιοδοτικό, πέρασμα στους ιδιώτες, εμπορευματοποίηση της υγείας, της 

παιδείας, της πρόνοιας, απελευθέρωση τομέων στρατηγικής σημασίας, 

ιδιωτικοποιήσεις που τις βλέπουμε και στους Ο.Τ.Α.. 

  Χαρακτηριστικό στοιχείο των αντιασφαλιστικών μέτρων που 

είναι και στην επικαιρότητα, είναι η αντιστοίχιση της ασφάλισης με τις 

ελαστικές μορφές εργασίας.  

  Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, αυτή τη στρατηγική έχουν 

συμφωνήσει οι πλειοψηφίες σε ΓΣΕΕ και ΑΔΕΔΥ, δηλαδή και στην Π.Ο.Ε. – 

Ο.Τ.Α. οι παρατάξεις που συγκροτούν ΠΑΣΚΕ – ΔΑΚΕ και Αυτόνομη 

Παρέμβαση με βάση αυτή τους τη συμφωνία καθορίζουν την τακτική τους, 

διαμορφώνουν και τα αιτήματά τους, εξαγγέλλουν κινητοποιήσεις, 
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υπονομεύουν τις κινητοποιήσεις, προσαρμόζουν τα αιτήματα με βάση 

ακριβώς αυτή τη στρατηγική τους συμφωνία. 

  Και εδώ θα ήθελα μια κουβέντα. Βγήκαν διάφοροι και εδώ 

συνάδελφοι περί ενότητας κλπ. Μας καλείτε καθημερινά να πάμε ενωμένοι, σε 

ποιο ζήτημα, στους κοινωνικούς διαλόγους που ξεπουλήθηκαν τα πάντα; Να 

διεκδικήσουμε να εφαρμοστεί ο νόμος Ρέππα και ο νόμος Σιούφα; Να 

ψηφίσουμε μαζί τα Σύμφωνα Απασχόλησης; Την εμπορευματοποίηση της 

παιδείας και μια σειρά ακόμα;  

  Τέτοια ενότητα συνάδελφοι και συναδέλφισσες των ηγεσιών της 

ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ και της Αυτόνομης Παρέμβασης σας την χαρίζουμε, 

εμείς πάμε για την ταξική ενότητα, σ’ αυτήν βαδίζουμε και σ’ αυτήν καλούμε 

να πορευτούν όλοι οι εργαζόμενοι μπροστά στην απεργία στις 12 του 

Δεκέμβρη.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Η συναδέλφισσα Μακατού έχει το λόγο. 

ΚΡ. ΜΑΚΑΤΟΥ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, νιώθω μεγάλη χαρά που 

συμμετέχω για πρώτη φορά στις διαδικασίες του συνεδρίου της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. 

Είναι πολύ σημαντική η εμπειρία του συνεδρίου για έναν νέο ηλικιακά και 

πολιτικά συνδικαλιστή, αλλά ακόμη πιο σημαντική για εσάς που είστε οι 

περισσότεροι παλιοί στο κίνημα, για να ακούσετε τι έχει να σας πει ένας νέος. 

Ανήκω σε μια γενιά παιδιών που θέλησαν να μας φοβίσουν, σε 

μια γενιά που θέλησαν να μας μάθουν να είμαστε ανταγωνιστικοί απέναντι 

στους συνομηλίκους μας και να λουφάζουμε μπροστά στα δακρυγόνα. Ανήκω 

σε μια γενιά που οι περισσότεροι έχουμε δύο πτυχία και μεταπτυχιακά. 

Δυστυχώς, μπορεί να μην αναγνωρίζουμε σε λίγο την αξία τους, γιατί το 

δημόσιο πανεπιστήμιο όπου τα πτυχία αποκτήθηκαν, κινδυνεύει να συντριβεί 

μπροστά τις νεοφιλελεύθερες επιταγές του καπιταλισμού. Ανήκω σε μια γενιά 

που τους περισσότερους τα αφεντικά μάς πληρώνουν 500€ χωρίς ένσημα. 

Είμαστε η γενιά που φτάνουμε 30 χρονών και μένουμε ακόμη με τους γονείς 

μας, διότι με τα 500€ δεν μπορείς να παντρευτείς, ούτε να ανοίξεις δικό σου 

σπίτι, ούτε να αγοράσεις αυτοκίνητο. Ανήκω σε μια γενιά που δεν ξέρουμε αν 

θα πάρουμε ποτέ σύνταξη, γιατί τα ταμεία έχουν λεηλατηθεί. Ανήκω σε μια 

γενιά που το οξυγόνο και το νερό δεν θα μας φτάνει στο μέλλον, γιατί τα δάση 

έχουν καεί. 
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Για όσους δεν γνωρίζετε, σας ενημερώνω ότι από τη δική μου τη 

γενιά εκατοντάδες νέες και νέοι έχουμε διοριστεί στις Δημοτικές Αστυνομίες σε 

δήμους σε όλη τη χώρα μαζικά από το 1998 και ιδιαίτερα από το 2004 και 

εξής. Όπως υποθέτετε, εμείς οι εκατοντάδες νέοι, οι περισσότεροι 

τουλάχιστον, με τα πτυχία και τα μεταπτυχιακά, δεν είχαμε όνειρο της ζωής 

μας να γίνουμε αστυνομικοί και να γράφουμε κλήσεις. Όμως, αναγκαστικά 

βρεθήκαμε εδώ γιατί δεν υπήρχε άλλη επιλογή. Υποχρεωθήκαμε να 

συμβιβαστούμε, γιατί τα απολυτήρια και τα πτυχία μας δεν συμβαδίζουν με 

τους ανταγωνιστικούς νόμους της αγοράς. Φτάνουμε στην απόγνωση όταν 

αναγκαζόμαστε να κάνουμε αυτή τη δουλειά που μας αλλοτριώνει, ενώ 

βλέπουμε πόσες ανάγκες για θέσεις εργασίας υπάρχουν στα σχολεία, στα 

νοσοκομεία, στις δικαστικές υπηρεσίες, στον ευρύτερο δημόσιο τομέα. Την 

κατάντια την βλέπουμε με τα ίδια μας τα μάτια, συναδέλφισσες και 

συνάδελφοι, μέσα στους ίδιους τους δήμους που εργαζόμαστε: συμβασιούχοι 

στην καθαριότητα, συμβασιούχοι στις δημοτικές επιχειρήσεις, προγράμματα 

stage και ένα σωρό ημίμετρα που εκμεταλλεύονται την ανθρώπινη ανάγκη για 

βιοπορισμό. 

Όταν είσαι δημοκράτης και αξιοπρεπής άνθρωπος και πρόκειται 

να δουλέψεις στη Δημοτική Αστυνομία, σου κακοφαίνεται πάρα πολύ γιατί για 

αλλού ξεκίνησες και αλλού σε οδήγησε η ανάγκη. Σου κακοφαίνεται 

- να σε εκπαιδεύουν αστυνομικοί της ΕΛΑΣ στις Σχολές Δημοτικής 

Αστυνομίας  

- Σου πέφτει πολύ βαρύ να καταλαβαίνεις ότι η Ομοσπονδία σου δεν 

αγωνίστηκε με ουσιαστικό τρόπο για να διαφυλάξει τον τρόπο 

εκπαίδευσής σου και τη μεταφορά αρμοδιοτήτων από την ΕΛΑΣ. 

Στάθηκε μόνο σε κάποιες καταγγελίες και ανακοινώσεις, τίποτε 

παραπάνω πιο ουσιαστικό. Και καταλήγεις να βαράς προσοχές, να 

κάνεις πρωινή προσευχή, να κάνεις σκοπιές και να διδάσκεσαι 

μαθήματα αστυνομικά. Είσαι φαντάρος σε στρατόπεδο και όχι 

δημοτικός υπάλληλος.  

- Σου κακοφαίνεται, όταν με το νέο Π.Δ. εξαρτάται το μέλλον σου από 

αστυνομικούς της ΕΛΑΣ που θα σε βαθμολογήσουν, διότι ορκίζεσαι 

δημοτικός υπάλληλος μετά την εκπαίδευση.  
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- Σου κακοφαίνεται που για 10 χρόνια δεν δικαιούσαι μετάθεση αντίθετα 

με τους υπόλοιπους δημοτικούς υπαλλήλους,  

- που σου απαγορεύεται να μεταταγείς σε άλλη υπηρεσία αντίθετα με 

τους υπόλοιπους δημοτικούς υπαλλήλους. Θα έπρεπε τουλάχιστον 

αυτοί που διορίστηκαν πριν το Π.Δ. 23 να έχουν το δικαίωμα 

προαιρετικής μετάταξης σε άλλη υπηρεσία. 

- σου πέφτει πολύ βαρύ που η αμοιβαία μετάθεση υπάρχει μόνο στα 

χαρτιά και άνθρωποι με σοβαρούς λόγους κοινωνικούς ή υγείας μένουν 

αμετάθετοι,  

- που πρέπει να είσαι μέχρι 26 ή 30 ετών για να διεκδικήσεις διορισμό 

ενώ ο νέος κώδικας έχει καταργήσει το όριο ηλικίας,  

- που δεν παίρνεις επίδομα βαρέων και ανθυγιεινών ενώ σε τρώει η 

σκόνη και το καυσαέριο, το κρύο και οι καύσωνες 

- που σε χρησιμοποιούν για να εισπράττεις λεφτά και να κάνουν άλλοι 

στις πλάτες σου δημόσιες σχέσεις χωρίς να τους ενδιαφέρουν οι 

ουσιαστικές παρεμβάσεις για την επίλυση προβλημάτων στις πόλεις,  

- που σε φορτώνουν αρμοδιότητες κατασταλτικού χαρακτήρα ενώ 

υποτίθεται ότι δημιουργήθηκες σαν υπηρεσία για να εξυπηρετείς τον 

πολίτη και όχι να τον συνθλίβεις, 

- που σκοπεύουν να σου δώσουν όπλο λες και αυτό θα λύσει το 

πρόβλημα του περεμπόριου. Δεν έπιασαν το μήνυμα προφανώς πως 

το φθινόπωρο του 2005 οι εξεγέρσεις των μεταναστών στο Παρίσι 

οφειλόταν ακριβώς στην εντατικοποίηση της καταστολής και στην 

αποδυνάμωση του κοινωνικού κράτους. 

Η Δημοτική Αστυνομία είναι μια υπηρεσία δημοτική και είναι 

αναγκαίο να διαφυλάξουμε με κάθε τρόπο τον χαρακτήρα της. Θέλουν να 

κάνουν μπάτσους τους δημοτικούς αστυνόμους και πρέπει να αντισταθούμε. 

Δικαιώματα που κερδήθηκαν μέσα από τους αγώνες του συνδικαλιστικού 

κινήματος καταστρατηγούνται στις υπηρεσίες Δημοτικής Αστυνομίας, και ο 

θεσμός ολοένα υποβαθμίζεται. Δεν θέλουμε μια Δημοτική Αστυνομία που θα 

αποτελείται από υπαλλήλους β’ κατηγορίας· περιφερόμενα ανδρείκελα με 

στολή που γεμίζουν τα ταμεία των δήμων.  
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Πολλοί συνάδελφοι αντιμετωπίζουν τη Δημοτική Αστυνομία σαν 

μια άλλη φάρα υπαλλήλων. Για αυτούς, υπάρχουν οι κανονικοί δημοτικοί 

υπάλληλοι και υπάρχουν και οι δημοτικοί αστυνόμοι. Όχι, συνάδελφοι, είμαστε 

όλοι το ίδιο. Η ΑΣΚ-ΟΤΑ θέλει την ενότητα των υπαλλήλων και όχι την 

περιχαράκωση. Είναι αναγκαίο να βάλουμε στην άκρη τα στερεότυπα που 

έχουμε, να αναδείξουμε τα προβλήματα και να παλέψουμε για αυτή την 

κατηγορία υπαλλήλων που για πολλά χρόνια αφέθηκε μόνη στην τύχη της. Η 

ΑΣΚ-ΟΤΑ απαιτεί μια υπηρεσία Δημοτικής Αστυνομίας κοντά στον πολίτη και 

όχι έναν ακόμη κατασταλτικό μηχανισμό. Όχι άλλη αστυνομία, όχι άλλη 

αστυνόμευση. 

Ενώνοντας την φωνή μας μαζί με όλους τους αγωνιζόμενους 

εργαζόμενους, συνταξιούχους, φοιτητές, παλεύουμε ενάντια στις 

μεταρρυθμιστικές, αντεργατικές, κατασταλτικές πολιτικές. Γιγαντώνουμε τον 

αγώνα μας, διότι η αντίσταση δεν είναι πια έργο των ‘ειδικών’. Είναι υπόθεση 

όλων μας. Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Το λόγο έχει ο Τσιχλάκης ο Δημήτρης. Τελευταίος ομιλητής, οι 

εργασίες θα κλείσουν, θα συνεχίσουμε αύριο το πρωί 09:00 η ώρα όπως λέει 

το πρόγραμμα. Όποιοι θέλουν να μιλήσουν ας φέρουν από σήμερα και αύριο 

το πρωί για λίγο, για να κλείσει και ο αυριανός κατάλογος.  

Δ. ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ: Λοιπόν, συνάδελφοι, Τσιχλάκης από τη Νίκαια. 

κα ΜΑΚΑΤΟΥ: Συνάδελφε, συγνώμη μισό λεπτό, μια ανακοίνωση. Η ΔΑΣ – 

Ο.Τ.Α. αύριο το πρωί μαζεύεται εδώ πέρα. Ευχαριστώ. 08:00 η ώρα.  

Δ. ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ: Επειδή οι προηγούμενοι ομιλητές μελετήσανε πολύ το Λένιν, 

καλό θα είναι, έχει γράψει και κάτι άλλο, ότι ο αριστερισμός είναι η παιδική 

αρρώστια του Κομμουνισμού. Μελετήστε το λίγο πιο βαθιά. 

  Επίσης ήρθαν και μας είπανε, ότι τα φυλλάδια της ΠΑΣΚΕ 

καταφέρονται κατά 3/4 κατά της ΔΑΣ. Πάντως δεν σας ξεπεράσαμε, εσείς 

καταφέρεστε τα 10/10 κατά της ΠΑΣΚΕ. Ο μόνος σας καταγγελτικός λόγος 

είναι κατά της ΠΑΣΚΕ, έχετε ξεχάσει ότι κυβερνούν άλλοι, τους ταξικούς 

αντίπαλους τους βλέπετε εδώ και τους βλέπετε εδώ για ένα μικρό λόγο, 

κουκιά θέλετε, κουκιά σας έχουν πει να φέρετε, κουκιά προσπαθήσατε να 

πάρτε και στα Γιάννενα γράφοντας στα παλιά σας τα παπούτσια τους 

κανονισμούς που σεβαστήκαμε όλα τα Πρωτοβάθμια.  
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  Ήρθαν, λοιπόν, επειδή μελετήσανε και ρίξανε πολύ δάκρυ εδώ 

οι φωτισμένοι συνδικαλιστές της ΔΑΣ για τους συμβασιούχους, κάντε λίγο 

ησυχία μωρέ, έλα σας άκουσα όλους.  

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Να δέχεστε να ακούτε και την άλλη άποψη. 

Δ. ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ: Κοίτα σας έχω συνηθίσει, ε; Ξέρει ο Καταχανάς, ξέρει και ο 

Βορτελίνος, δεν παίρνω χαμπάρι. Ήρθαν εδώ πέρα οι φωτισμένοι 

συνδικαλιστές να ρίξουν τα δάκρια τους για τους συμβασιούχους. Ξέρετε 

ποιοι; Αυτοί που όταν τον Μάιο τον περασμένο οι εργαζόμενοι στη Νίκαια με 

μια καθολική αποδοχή από Γενική Συνέλευση κάνανε 10ήμερο απεργιακό 

αγώνα για τη μονιμοποίηση των εργαζόμενων στη Δημοτική Επιχείρηση, 

πετάγανε τρικάκια, διασπάσανε τον αγώνα με απεργοσπαστικό μηχανισμό και 

καταγγείλανε το Πρωτοβάθμιο της Νίκαιας.  

  Ψεύτης; Έχετε κάνει τον γκαιμπελισμό επάγγελμα και τρισάθλιος 

είσαι και φαίνεσαι.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Παρακαλώ από κάτω μη διακόπτετε και μην προβαίνετε σε 

χαρακτηρισμούς. 

Δ. ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ: Άκου τα, σε πονάνε, θα τα ακούσεις. Άκουσέ τα όσο και αν 

σε πονάει η αλήθεια. Οι επαναστάτες, αυτοί που κλαίγονται στο πλευρό του 

εργαζόμενου, κάνανε και μαύρη προπαγάνδα από το όργανο της Κεντρικής 

Επιτροπής του ΚΚΕ το «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ». 

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Μη μιλάτε από κάτω, αφήστε τον ομιλητή να ολοκληρώσει. 

Δ. ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ: Όταν, λοιπόν, ερχόμαστε εδώ που όλοι σεβόμαστε τους 

σύνεδρους και κατηγορείτε για μπαλκόνια, δεν λέτε τη μισή αλήθεια, να την 

λέτε όλη συντρόφια, ποια είναι η στάση σας στα Πρωτοβάθμια, πώς γυρίσατε 

και είπατε, γιατί ο Λένιν θα τρίζανε τα κόκαλά του όταν χαρακτηρίσατε τη 

λευκή αποχή, εκφυλισμό του αγώνα, όταν την διδάξατε πρώτα εσείς στο 

εργατικό κίνημα και το καταγγείλατε μέσα από το «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ» εκεί έφτασε 

η αθλιότητά σας.  

  Ας πάμε, λοιπόν, στο πολιτικό πλαίσιο. Εδώ οι επαναστάτες για 

την ανατροπή του καπιταλισμού που τόσο πολύ τον έχετε αναλύσει, ανάθεμα 
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άμα ξέρατε και τι είναι, γυρνάνε και λένε, ότι θα ανατρέψουν το σύστημα για 

να μας φέρουν όλες τις κατακτήσεις μας με ένα στεγνό λαϊκό μέτωπο και 

αντιιμπεριαλιστικό και αντιμονοπωλιακό αγώνα. Για διαρκή επανάσταση έχει 

πάει περίπατο εδώ και πολλά χρόνια, καταλάβατε; Το ενιαίο μέτωπο σας το 

έχουν απαγορεύσει εδώ και πολλά χρόνια, απαγορευμένη λέξη το ενιαίο 

μέτωπο συντρόφια.  

  Λοιπόν, το Συνέδριο δεν μπορεί οι εργαζόμενοι να υποκύψουν 

στους εκβιασμούς σας, δεν μπορούν να υποκύψουν σ’ αυτούς που διασπούν 

τους εργατικούς αγώνες και επί της ουσίας και στο δημόσιο και στον ιδιωτικό 

τομέα, εκείνοι εξυπηρετούν την εργοδοσία. Οι εργαζόμενοι θέλουν ενωτικό 

αγώνα γι’ αυτό σας στέλνουν εδώ πέρα, όχι να κάνετε χωριστές 

συγκεντρώσεις κατ’ εντολή των πολιτικών μεντόρων σας.  

  Δεν έχω να πω τίποτε άλλο και ευχαριστώ για την υπομονή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Ευχαριστούμε κι εμείς.  

  Εδώ τελειώνουν οι εργασίες του Συνεδρίου για σήμερα. Αύριο το 

πρωί 09:00 η ώρα. Ευχαριστούμε πολύ. 

 

ΛΗΞΗ 1ης ΗΜΕΡΑΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 
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ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ 
 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 
 

36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ε.Ε. Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α.:  Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:     Σ. ΠΙΠΕΡΟΠΟΥΛΟΥ 

ΜΕΛΗ:      Θ. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΥ 

      Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ 

      Κ. ΜΑΚΑΤΟΥ 

      Α. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ 

 

2η  ΗΜΕΡΑ 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ): Συνάδελφοι, ο χρόνος θα είναι πέντε 

λεπτά. Θα γίνεται ενημέρωση ένα λεπτό πιο πριν. Υπάρχουν αρκετοί 

ομιλητές. Δεν θα προλάβουν να μιλήσουν σας παρακαλώ να το σεβαστούμε 

αυτό το πράγμα. Συνάδελφε ξεκινάς.  

Π. ΤΣΕΛΕΠΗΣ: Από Δήμο Ρέντη. Συνάδελφοι, χθες ξεκίνησε ένα συνέδριο 

πολύ ζεστά. Ακούσαμε για τον Λένιν, ακούσαμε για τον Μάη του ’68, κάπου 

προς το τέλος ακούσαμε και για τη διαρκή επανάσταση. Ενδιάμεσα όμως 

ήρθε και ο Πρόεδρος και οι περισσότεροι εδώ πέρα μας προσγειώσανε στην 

πραγματικότητα, ότι οι δικές μας επιτυχίες στο σήμερα είναι αυτή η μικρή 

αύξηση που πήραμε στο επίδομα ειδικής απασχόλησης. 

Και προσπάθησε μάλιστα ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ που αυτοί 

ψηφίσανε την απεργία και αυτοί τη λήξανε τα μεσάνυχτα πριν αρχίσει, 
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προσπάθησαν να παρουσιάσουν ότι πετύχαμε μια αναίμακτη νίκη, κάτι που 

δεν έχει πετύχει άλλος κλάδος και τέτοια σπουδαία.  

Το ζητούμενο είναι όμως τι λένε οι ίδιοι οι εργαζόμενοι. Και 

ξέρουν πολύ καλά οι εργαζόμενοι, ότι οι δεσμεύσεις για τα βαρέα και 

ανθυγιεινά είναι στην πραγματικότητα κούφια λόγια, γιατί όσα έχει πει η 

κυβέρνηση και οι προθέσεις που δείχνει, είναι ότι είναι ενάντια στα 

συμφέροντα των εργαζομένων και με πρόσθετο επασφάλιστρο και με το 

κόψιμο των ειδικοτήτων.  

Είναι νωπές επίσης οι μνήμες από το κλείσιμο της τελευταίας 

μεγάλης απεργίας όταν και τότε στις 3 μετά τα μεσάνυχτα κλείσανε την 

απεργία, αλλάζοντας μάλιστα και το πλαίσιο, προτείνοντας να πάμε απεργία 

για 55 € έξοδα κίνησης αντί για τα ρούχα. 

Όλα αυτά τα πράγματα τα ξέρουν πολύ καλά οι συνάδελφοι σε 

όλους τους χώρους και δεν μπορεί πια κανείς να τους κοροϊδεύει. Και μάλιστα 

στη συγκεκριμένη απεργία που ανεστάλη, όλος ο κόσμος που είχε έρθει το 

πρωί με την πρόθεση να ανέβει πάνω στη διαδήλωση, αυτό που έλεγε είναι 

ότι αφού δε γίνεται διαδήλωση να ανέβουμε πάνω να τα πούμε ένα χεράκι 

στην Ομοσπονδία. 

Κάτι τέτοιο δεν ήταν δυνατό να γίνει βέβαια εκείνη τη στιγμή και 

αυτό που κάναμε σαν Δ.Σ. ήταν να συνεδριάσουμε έκτακτα και να βγάλουμε 

μία ομόφωνη απόφαση που κατήγγειλε τη στάση αυτής της πλειοψηφίας 

ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ, όπως λέει την πρωτοφανή απόφαση των συνδικαλιστικών 

παρατάξεων να αναστείλουν τις απεργιακές τους κινητοποιήσεις που ήταν 

προγραμματισμένες να αρχίσουν. 

Γιατί με αυτή τη λογική απαξιώνεται συλλογικά η Ομοσπονδία 

και ο ίδιος ο αγώνας μας. Και τα υπόλοιπα όμως αιτήματα που έβαζε το 

πλαίσιο διεκδίκησης, δηλαδή η υπογραφή συλλογικής σύμβασης, το ζήτημα 

δεν είναι πότε θα υπογραφεί, αλλά και ποιους θα περιλαμβάνει. Γιατί για άλλη 

μια φορά πετάμε έξω τις δημοτικές επιχειρήσεις, δε δίνουμε καν τη μάχη γι’ 

αυτούς.  

Εμείς δυο μέρες πριν το ξεκίνημα της απεργίας είχαμε 

αποφασίσει σε Γ.Σ. ότι ένα μίνιμουμ που έπρεπε να κερδίσει αυτή η απεργία 

και ήταν εφικτό, ήταν να επεκταθεί η συλλογική σύμβαση στις δημοτικές 
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επιχειρήσεις. Γιατί αν δεν παλεύουν οι εργαζόμενοι ενιαία, δεν μπορούν 

πραγματικά να παλεύουν και ενωτικά. 

Πως μπορούμε να πάμε μπροστά σε μια κατάσταση που 

σήμερα φαίνεται τελματωμένη. Νομίζω ότι τα ίδια τα σωματεία τα οποία είναι 

κύτταρα οργάνωσης και αντίστασης, πρέπει να μπουν μπροστά. Η 

μεγαλειώδης απεργία 24 ημερών του σωματείου του νέου Ηρακλείου, που θα 

μας πουν οι συνάδελφοι από εκεί τι ακριβώς έγινε, ανάγκασε το Δήμαρχο σε 

υποχώρηση και την Ομοσπονδία μετά από 3 βδομάδες να κατέβει εκεί για να 

δει τι γίνεται, είναι ο δρόμος πραγματικά για το πώς θα πάμε μπροστά, για το 

πώς μπορούμε να οργανώσουμε αγώνες. 

Υπάρχουν και άλλα σωματεία όπως το διπλανό στο Νέο 

Ηράκλειο, της Νέας Ιωνίας, που αυτή τη στιγμή δεν υπάρχουν δημοτικές 

επιχειρήσεις γιατί η μοναδική έκλεισε και όλο το μοναδικό πέρασε στους 

δήμους. Πολλά άλλα σωματεία επίσης αγωνίζονται, κάνουν κινητοποιήσεις, 

ενημερώνουν τους δημότες για το τι ακριβώς γίνεται.  

Με αυτό τον τρόπο μπορούμε εμείς τα πρωτοβάθμια σωματεία 

να βάλουμε τις πιέσεις στην Ομοσπονδία. Πρέπει όμως και η Ομοσπονδία να 

σταθεί στο ύψος των περιστάσεων, γιατί με τη λογική που τη διακατέχει 

σήμερα, φοβάμαι ότι δεν μπορεί να εμπνεύσει κανέναν για αγώνα. Δεν μπορεί 

να πηγαίνεις με την πολιτική των συναδέλφων Μπαλασόπουλου και 

Πολυμενόπουλου που λένε ότι, «τι να κάνουμε ρε παιδιά, 30 € ήταν, αυτά 

πήραμε, δεν μπορούσαμε να πάρουμε τίποτα άλλο». Γιατί την επόμενη δεν 

θα είναι ούτε 30 στην Πλατεία Καραϊσκάκη για να πάνε στη διαδήλωση. 

Επίσης, έχουμε κάτι πολύ σημαντικό μπροστά μας. Είναι η 

πανεργατική απεργία ΓΣΕΕ – ΑΔΕΔΥ στις 12 του Δεκέμβρη. Πως θα πάμε σε 

αυτή την απεργία συνάδελφοι; Θα πάμε για άλλη μια τουφεκιά; Θα πάμε για 

την καθιερωμένη απεργία; Εγώ λέω πως όχι, μπορούμε να κάνουμε κάτι πολύ 

πιο ουσιαστικό, να είναι αυτή η απεργία το εφαλτήριο νέων αγώνων, διότι η 

αγανάκτηση υπάρχει στους εργατικούς χώρους. Αυτοί που θα την 

οργανώσουν είναι αυτοί που πρέπει να σταθούν στο ύψος των περιστάσεων.  

Και πραγματικά η κυβέρνηση του Καραμανλή δεν είναι μία 

ισχυρή κυβέρνηση. Και δεν είναι ισχυρή όχι μόνο κοινοβουλευτικά, που θα 

χρειάζεται όλο και περισσότερο να στηρίζεται στους φασίστες του ΛΑΟΣ για 
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να περνάει τις αποφάσεις της, αλλά είναι και μια κυβέρνηση αποδυναμωμένη 

κοινωνικά. Αν στην πραγματικότητα είναι ισχυρή, είναι γιατί λείπει 

αντιπολίτευση μέσα στο κοινοβούλιο. Ας γίνουμε εμείς η αντιπολίτευση στους 

δρόμους και αυτός ο δρόμος υπάρχει. 

Χαθήκανε πέρσι και στις αρχές της φετινής χρονιάς μεγάλες 

ευκαιρίες και μιλάω για τη μεγαλειώδη απεργία των δασκάλων και για τον 

αγώνα των φοιτητών. Όταν βγαίνανε οι δάσκαλοι και οι φοιτητές μπροστά με 

απεργίες και καταλήψεις διαρκείας και τους χτυπάγανε τα ΜΑΤ, τι κάνατε τα 

συνδικάτα; Η ΓΣΕΕ έλαμπε δια της απουσίας της. Έστειλε μάλιστα και τα ΜΑΤ 

να υποδεχθεί τους αντιπροσώπους των φοιτητών εκεί που συνεδριάζανε.  

Η ΑΔΕΔΥ έβγαλε κάποιες απεργίες και κάποιες τάσεις που δεν 

τις στήριξε στην πραγματικότητα ποτέ. Πρέπει να αλλάξουμε τρόπο πλεύσης 

και υπάρχει ο αγώνας που είχε γίνει και για το άρθρο 16, που στήθηκαν και 

τοπικές επιτροπές και μαζί και συνδικαλιστές και αγωνιστές, μπορέσανε να 

δώσουν αυτό τον αγώνα και να αναγκάσουν και το ΠΑΣΟΚ να φύγει από το 

Κοινοβούλιο και να μπλοκάρει αυτή τη διαδικασία. 

Και υπάρχουν και οι αγώνες των εργατών σε Γαλλία, Γερμανία, 

Ιταλία σήμερα. Αυτοί δείχνουν το δρόμο και δε δείχνει συναίνεση αυτή τη 

στιγμή που παρουσιάζει η ΠΑΣΚΕ με την κυβερνητική παράταξη.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι σε ευχαριστούμε πολύ. Επόμενος ομιλητής είναι ο 

Σύρρας Γιώργος. 

Γ. ΣΥΡΡΑΣ: Απ’ το Δήμο Καλαμαριάς. Συνάδελφοι καλημέρα. Θα μου 

επιτρέψετε να αναφερθώ σε κάτι που είναι προσωπικό στο Δήμο Καλαμαριάς. 

Σήμερα για τελευταία φορά μαζί μας λόγω συνταξιοδότησης βρίσκεται ένας 

μεγάλος αγωνιστής ο Στέλιος Κατσικάρης. Και αναφέρομαι σε αυτό το 

γεγονός, γιατί εμείς οι συνάδελφοί του στο Δήμο Καλαμαριάς του χρωστάμε 

πάρα πολλά.  

Αυτός ο άνθρωπος κατάφερε σε ένα δήμο που στην πλειοψηφία 

του όλοι οι εργαζόμενοι ανήκουν στο χώρο του ΠΑΣΟΚ, με τους αγώνες του, 

παρόλο που δεν ανήκει σε αυτή την παράταξη, να εκλέγεται πάντα παμψηφί. 

Πριν μερικά χρόνια κάποιος είπε πως εμείς εκεί στην Καλαμαριά πρέπει να 

εξαλείψουμε το φαινόμενο Κατσικάρη. Ο Στέλιος δεν του απάντησε με λόγια, 
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αλλά μέσα από τη συνεχή του αγωνιστική δράση, αποδεικνύοντας ότι 

πρόκειται πράγματι για φαινόμενο ανθρώπου με την καλή του έννοια.  

Ένα μεγάλο ευχαριστώ απ’ όλους τους εργαζόμενου του ΣΕΔΚ, 

του Συλλόγου Εργαζομένων Δήμου Καλαμαριάς. Θα τον έχουμε πάντα στην 

καρδιά μας. 

Όπως όλοι θα αναφερθώ και εγώ όσον αφορά την τελευταία 

απεργιακή κινητοποίηση που ο Θεός να τη κάνει, όπου ένιωσα τέτοια ντροπή 

όσο ποτέ άλλοτε στη ζωή μου. Επί τρεις ημέρες εγώ και όλα τα μέλη του 

Συλλόγου δεν αφήσαμε ούτε έναν εργαζόμενο ανημέρωτο για την απεργία 

που εξήγγειλε η Ομοσπονδία μας. 

Ταυτόχρονα όμως για καλή μας τύχη, τους λέγαμε ότι μετά το 

Σαββατοκύριακο, γιατί έτσι το αξιολογούσαμε, η απεργία θα λήξει με τον 

τρόπο που έληξε και αυτό γιατί ήταν δεδομένο εκ των προτέρων πως θα λήξει 

αυτή η απεργία. Τελικά καταφέρατε να τη λήξετε πριν καν αρχίσει. Την 

Παρασκευή τρέχαμε σαν τρελοί να ενημερώσουμε τους συναδέλφους για να 

μην εκτεθούμε. 

Πρέπει όμως να αναφέρω τι καταφέρατε. ΔΕΠΑΔΚ, Δημοτική 

Επιχείρηση, αναψυκτήρια και τέτοια. Θεόκλειστα, 100% συμμετοχή στην 

απεργία όλων. ΔΕΤΑΚ, όπου ανήκει και η «βοήθεια στο σπίτι», 100% 

συμμετοχή, με κίνδυνο να μείνουν νηστικοί ανήμποροι παππούδες και 

γιαγιάδες και το χειρότερο να μην πάρουν τα φάρμακά τους, να μην κάνουν 

την ινσουλίνη τους. 

Και το πιο τραγικό. Δημοτικό Επιχείρηση Παιδικών και 

Βρεφονηπιακών Σταθμών, γονείς με τα μωρά τους στην αγκαλιά έξω από την 

πόρτα του σταθμού εξαγριωμένοι. Πληρώνουν οι άνθρωποι, δεν είναι 

τσάμπα. Πληρώνουν για να πηγαίνουν τα παιδιά τους στη Δημοτική 

Επιχείρηση. Για καλή μας τύχη συναδέλφισσες απεργοί ήταν στη θέση τους. 

Με ανακούφιση άκουσαν ότι η απεργία έληξε, να πάρουν τα παιδιά των 

δημοτών μας μέσα. 

Καταιγισμός τηλεφωνημάτων κυρίως από τις δημοτικές 

επιχειρήσεις που τόσο πολύ θέλατε να εντάξετε στη δύναμη της 

Ομοσπονδίας. Γιατί; Αφού δεν μπορείτε να τους κάνετε κάτι, να τους 
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βοηθήσετε. Τα τηλεφωνήματα τι λέγανε; Βάλατε στην τσέπη σας τα 30 

αργύρια και εμάς μας γράψατε για να μην πω που.  

Ως αποτέλεσμα όλων αυτών πέντε μέρες είχαμε μετά Γ.Σ., την 

τρίτη Γ.Σ. για τη διεξαγωγή των εκλογών της Ομοσπονδίας και την ενημέρωση 

της απεργίας. Απ’ τα 515 μέλη παρόντες 35. Οι ομόσπονδοι ήταν 

περισσότεροι απ’ τους εργαζόμενους, γιατί τους ενδιέφερε το αποτέλεσμα των 

εκλογών για την Ομοσπονδία. Ήταν οι ομόσπονδοι περισσότεροι απ’ τους 

εργαζόμενους. 

Και σας ερωτώ κύριοι συνάδελφοι του Γενικού Συμβουλίου, πως 

εγώ αύριο θα πάω να πω σε αυτούς τους ανθρώπους να κάνουν απεργία. Με 

τι μούτρα; Ντροπή μας. Το τρίτο ζήτημα και αυτό είναι μεν τοπικό, αλλά 

νομίζω ότι υπάρχει σε όλους τους δήμους, έχουμε στην Καλαμαριά τη 

Δημοτική Επιχείρηση Καθαριότητας, οι οποίοι στη Γ.Σ. που κάνανε δε 

θελήσανε να μπουν ούτε στο σωματείο μας, αλλά δε θελήσανε και από μόνοι 

τους να εγγραφούν στην Ομοσπονδία. 

Έχουμε πληροφορίες ότι στις 29 Φεβρουαρίου είναι η 

καταλυτική τους ημερομηνία. Δεν γνωρίζουμε αυτή τη στιγμή την τύχη τους. 

Ελπίζουμε να είναι καλή, να μπουν 120 τόσα άτομα αορίστου χρόνου, 

ελπίζουμε να μπουν στους δήμους. Βέβαια υπάρχουν και προγράμματα όπως 

ΑΜΕΑ και πλησίον σύνταξης, που αν μάλλον αν μπουν οι υπόλοιποι στο 

δήμο αυτοί θα χάσουν τη δουλειά τους. 

Τι περιθώρια αντίδρασης έχουμε και σε τι κινήσεις πρέπει να 

προβούμε ως Σύλλογος και ως Ομοσπονδία, αν η τύχη τους δεν είναι αυτή 

που περιμένουν. Περιμένω απάντηση. Ευχαριστώ που με ακούσατε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Να έρθει ο συνάδελφος ο Πολυζώης ο Σπύρος από τη ΔΑΚΕ. 

ΣΠ. ΠΟΛΥΖΩΗΣ: Να πω στο συνάδελφο που είπε αν θα νιώθουμε εμείς 

ντροπή στην Καλαμαριά, εμείς να νιώσουμε συνάδελφε ντροπή, εσύ δε 

νιώθεις ντροπή για όλες αυτές τις δημοτικές επιχειρήσεις που έχεις στο δήμο; 

Τι έχεις κάνει όλα αυτά τα χρόνια; Κόβεσαι στο συνέδριο για να μας πεις για 

τις δημοτικές επιχειρήσεις; Θα πρέπει πρώτα να δώσεις εσύ σε όλους τους 

συναδέλφους που σε ψήφισαν και μετά να ’ρθεις να πεις αν νιώθουμε εμείς 

ντροπή.  
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Συνάδελφοι, είμαι ο Σπύρος ο Πολυζώης, ο Γενικός Γραμματέας 

της Ομοσπονδίας. Αυτός που έκλεψε τη θέση της ΔΑΣ. Ακούστηκαν και άλλα 

γραφικά. Αριστέα, μετά να μου δώσεις ένα ρολόι με τον Στάλιν. Για να 

τελειώνουμε, δεν έκλεψα τίποτα από κανέναν. Εάν εσείς νομίζετε ότι σας 

ανήκουν κάποια πράγματα, οφείλετε να τα διεκδικείτε και να τα προφυλάσσετε 

και όχι να τα κάνετε λάστιχο φίλε Τάκη.  

Η αναφορά στη δημοκρατία θα πρέπει να είναι πιο προσεκτική 

γιατί άλλο η λέξη δημοκρατία και άλλο η λέξη δημοκρατίζω. Ανέφερε ο 

συνάδελφος ο Καταχανάς ότι εγώ δεν υπέγραψα δύο έγγραφα. Ποια ήταν τα 

δύο έγγραφα που δεν υπέγραψα. Το ένα όταν ήμουν με κανονική άδεια, εκτός 

αν κατά την άποψη της ΔΑΣ δεν θα πρέπει να δικαιούμαστε και κανονική 

άδεια οι εργαζόμενοι.  

Και το δεύτερο όταν ήμουν με την Ομοσπονδία εκτός Ελλάδος. 

Όλα τα υπόλοιπα τα έχω υπογράψει, ακόμα και αυτά τα οποία διαφωνούσα 

σαν άνθρωπος. Υπάρχει αναπληρωτής. Όχι όμως όταν είναι παρών ο 

Γραμματέας. Ασκήθηκε κριτική γιατί δεν υπέγραψα τα έγγραφα αυτά. Γιατί δεν 

ασκήθηκε κριτική…. 

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

Γιατί δεν αναρωτιέται ο συνάδελφος για τις δημοτικές 

επιχειρήσεις οι οποίες υπάρχουν στους άλλους δήμους και κόβεται μόνο για 

το Ηράκλειο και ζητάει Εκτελεστική Επιτροπή και δε μιλάει για το Δήμο 

Περιστερίου που δεν έχει Εκτελεστική Επιτροπή καμία, ενημέρωση για την 

απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου; 

Μήπως γιατί δεν ήθελε να στεναχωρήσει το Δήμαρχο 

Περιστερίου ή γιατί οι ΔΑΚίτες στο Δήμο Περιστερίου ήταν υποψήφιοι στο ίδιο 

ψηφοδέλτιο; Αναφέρθηκε το ότι οι εργαζόμενες μαγείρισσες στους παιδικούς 

σταθμούς ήταν στα βαρέα. Οι αορίστου χρόνου μαγείρισσες παραμένουν στα 

βαρέα. Εάν μιλάμε για το μόνιμο προσωπικό δεν ήταν ποτέ στα βαρέα.  

Ίσα-ίσα αυτό το οποίο διεκδικήθηκε και καταφέρθηκε, είναι το να 

γίνει μετάταξη των εργαζομένων διότι ήταν ΥΕ προσωπικό μαγείρων, να γίνει 

ΔΕ. Άκουσα βέβαια και το συνάδελφο το Χαρίση, να μιλάει για κοινή πορεία 

της ΔΑΚΕ και της ΠΑΣΚΕ. Αλήθεια συνάδελφε Χαρίση, εσύ σαν ΑΣΚ, δεν 

ήσουν αυτός ο οποίος πρότεινες να πάρει η ΔΑΚΕ τη θέση του Γραμματέα;  
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Εάν η θέση του έχει αλλάξει…  

(Διαλογικές Συζητήσεις) 

Είπες για πορεία ΔΑΚΕ και ΠΑΣΚΕ. Όχι για το θέμα του 

προεδρείου. Για τα υπόλοιπα. Να το ξεκαθαρίσεις. Αναφέρθηκε επίσης για τη 

λήξη της απεργίας, ότι ήταν γνωστή εκ των προτέρων. Ναι συνάδελφοι, ίσως 

να ήταν γνωστή εκ των προτέρων, αλλά από ποιους; Απ’ τα γνωστά τα 

παπαγαλάκια τα οποία είχαν λόγο να διαδίδουν ότι η απεργία δεν θα γίνει, 

διότι δεν ήθελαν να έχει έννοια επιτυχίας, αλλά να θεωρείται ξεπουλημένη εξ 

αρχής.  

Δεν το είπε κανένας Πολυμερόπουλος. Εάν συνάδελφοι σας 

πείραξε το κλείσιμο της απεργίας, γιατί ήρθατε στη συνάντηση με τον  

Κακλαμάνη και με τον Αλογοσκούφη; Γιατί ήρθατε; Ας μην ερχόσαστε. Σας 

ενόχλησε η ανακοίνωση του ΣΕΔΑ, του Σωματείου του Δήμου της Αθήνας για 

την απεργία. Μάλλον πριν την απεργία για το τι διεκδικούμε. Εσείς σαν 

σωματεία στο δήμο σας δε βγάζετε ανακοινώσεις το τι διεκδικούμε και το τι 

μπορεί να είναι το εφικτό και το επιθυμητό;  

Ακούστηκαν πολλά για την πολιτική του προσωπικού. 

Συνάδελφοι, η θέση του συνδικαλιστικού κινήματος είναι περίεργη. Απ’ τη μια 

ακούγονται προτάσεις για τακτοποίηση χωρίς περιορισμούς και απ’ την άλλη 

για ίσες ευκαιρίες. Δεν μπορεί συνάδελφοι να επιβραβεύονται συνεχώς αυτοί 

που έχουν μέσο, που έχουν μπάρμπα στην Κορώνη να τακτοποιούνται και οι 

υπόλοιποι να μένουν στα αζήτητα. 

Μιλάμε για τις δημοτικές επιχειρήσεις. Αλήθεια, πότε υπήρξε η 

γιγάντωση του θεσμού των δημοτικών επιχειρήσεων; Σε δήμους που 

ασκούσαν νεοφιλελεύθερες πολιτικές;  Σε δήμους όπου η ΔΑΚΕ είχε το 

προεδρείο; Ποια ήταν η θέση σας τότε; Που ανήκανε οι δημοτικές 

επιχειρήσεις; Ποια ήταν η ενημέρωση της Ομοσπονδίας; Ποια στάση 

κρατήσατε απέναντι… 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε, σε ευχαριστούμε πάρα πολύ. 

ΣΠ. ΠΟΛΥΖΩΗΣ: … τουριστικών αναπτυξιακών μονάδων σε κάθε ραχούλα 

και ποια στάση κρατήσατε; Σιωπή, γιατί η σιωπή σας βόλευε, σας 

εξυπηρετούσε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Στο βήμα έρχεται ο συνάδελφος Φωτόπουλος Ηλίας.  
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Η. ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Έφερα ένα δώρο απ’ την Καλαμάτα και δεν έχει καμία 

προσωπική αιχμή για το συνάδελφο τον Γιάννη τον Παπαδόπουλο για την 

ΠΑΣΚΕ, το πώς εννοούν οι συνάδελφοι, οι αγωνιστές εδώ, το πώς εννοούν το 

να υπηρετούν και να υπερασπίζονται τους εργαζόμενους. Τι λέει αυτό; Το 

πενθήμερο να γίνει εφταήμερο με 32 μέρες, γιατί στη Ρόδο είπα ότι το 

σύστημα τον αντάμειψε και τον αντάμειψε μια χαρά, τον έκανε Προϊστάμενο 

Καθαριότητας και τι λέει; Τα πενθήμερο να γίνει εφταήμερο με τις ίδιες ώρες 

εργασίας. Εμείς μιλάμε με ντοκουμέντα. 

Και ένα άλλο καλό, εδώ που μιλάτε πολιτικά συνάδελφε 

Πρόεδρε, ΠΑΣΚΕ, ΔΑΚΕ και Αυτόνομη κλπ που είμαστε εδώ, δεν ξέρω άμα 

γίνεται σε όλα τα σωματεία, στο νομό Μεσσηνίας δεν έχουμε τέτοια και 

μάλιστα ο Πρόεδρος με τον απήγανο τα ευλογάει. Τι έχουμε εκεί; 

Ανεξάρτητους, αυτόνομους και όλα τα προβλήματα πρέπει λέει να τα λύσουμε 

πού; Εδώ, στην Ομοσπονδία. 

Και εμείς συνάδελφοι τι λένε; Για την μερική απασχόληση στους 

ορισμένου χρόνου; Υπογράψανε λέει οκτάμηνο ο Πρόεδρος να φύγουν αφού 

υπογράψανε οκτάμηνο. Τι να κάνουμε λέει, να μείνουν; Και τι ήθελε πάλι ένα 

άλλο για το Γιάννη; Ούτε και να ψηφίζουν καθόλου. Παραλίγο να το περάσουν 

στη Συνέλευση. Σε αντίθεση με τα Γιάννενα. 

Τι άλλο λέει; Να καταργήσει το κολατσιό. Η Ομοσπονδία 

κολατσιό δεν λέει πουθενά στη σύμβαση. Πρωτοτυπία από την Καλαμάτα. Το 

κολατσιό το έχει πει τέσσερις φορές να καταργηθεί το 20λεπτο. Δεν υπάρχει 

πουθενά. Εκτός απ΄ το να σπάσει το ωράριο δηλαδή από 5 μέρες να 

δουλεύουν σε 7 μέρες με το ίδιο ωράριο.  

Εμείς συνάδελφοι εδώ ακούμε για δημοκρατίες, ακούμε για 

ενότητες, ακούμε πολλά, αλλά δυστυχώς οι λέξεις έχουν χάσει το όνομά τους. 

Για ποια δημοκρατία λέτε για τους εργαζόμενους, για τους τόπους δουλειάς, 

που δεν τολμάνε να πουν το όνομά τους και τη στιγμή που θα το πουν θα 

φύγουν. Ποιος πάει από εσάς να τους υποστηρίξει;  

Όταν κάνουμε εμείς περιφρούρηση στην απεργία μας λέτε 

τραμπούκους. Ή το λιγότερο, είσαστε από μέσα και μας φέρνετε και τα Εκατό 

για να μας διώξουν εμάς να έχουμε το δικαίωμα της εργασίας. Για 

απεργοσπάστες δε μιλάτε. Δεν υπάρχει απεργοσπάστης. Εμείς λέμε ότι τι 
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θέλουμε; Δε θέλουμε να κηδεμονεύσουμε το συνδικαλιστικό κίνημα. Εμείς 

βάζουμε τη θέση μας και λέμε ότι έχουμε εμπιστοσύνη στους εργαζόμενους, 

άσχετα άμα εσείς τους διώξατε χθες από τις 8 παρά η ΔΑΚΕ να πάτε λέει για 

συνέδριο. Έτσι τιμάτε εδώ το συνέδριο. 

Και τι; Έχουμε εμπιστοσύνη στους εργαζόμενους εμείς, θέλουμε 

τέτοια συνέδρια για να μπορούμε να αλλάξουμε συνειδήσεις. Και αυτό 

θέλουμε εμείς από τον κόσμο. Πιστεύουμε ότι αυτά δηλαδή που λέτε όλοι 

μαζί, λίγοι, 5, 10, 15 είναι αυτοί που πιστεύουν ότι τα βγάζουν καλά με αυτά 

που λέτε. Εμείς βάζουμε τις προτάσεις μας στον κόσμο και θέλουμε να 

αλλάξουμε συνειδήσεις.  

Για να δούμε συνάδελφοι ένα-ένα να πάρουμε. Τα οικονομικά 

που λέμε ότι είναι δύο. Τι λέτε για τα οικονομικά; Δάνεια να παίρνουν οι 

δήμαρχοι για τα οικονομικά, να μη διεκδικούν τίποτα και να βάζουν οικονομική 

αυτάρκεια. Λέει, τίποτα διαφορετικό ο Πρόεδρος από τον Υπουργό, 

Υφυπουργό που ήταν εδώ; Να παίρνουν δάνεια λέει. Με δανεικά μας 

πληρώνουν. Γιατί λέτε για κάποιους άλλους και νομίζετε ότι δεν θα ’ρθει η 

σειρά μας εμάς να μην έχουν να μας πληρώνουν. Δεν μας πληρώνουν με 

δάνεια; Με τι μας πληρώνουν;  

Και τα δάνεια ποιος θα τα πληρώσει; Θα πουλήσει το σπίτι του 

κανένας δήμαρχος; Λέμε τα 1.300 που τα λέτε και εσείς. Όταν τα λέγαμε τα 

1.300 τι μας λέγατε; Είμαστε πρωτοπόροι και το λέγαμε το ΠΑΜΕ; Τι μας 

λέγατε για τα 1.300, που να βρούμε λεφτά. Και ακόμα και τώρα λέτε τα 600 να 

πάρουμε που είναι και κάτι αριστεροί εδώ, να πάρουμε λέει το επίδομα το 170 

για να γίνουν 870. Ή το καλύτερο τι λέτε, να κάνουμε μισθούς Ευρώπης λέει. 

Με ποια όρια θα πάμε συνάδελφοι; Με τις ανάγκες μας και τι φτάνει για να 

ζούμε; Που σήμερα έχουμε μισθούς και άμα ακούσετε και την τηλεόραση λέει 

20% αυξήθηκε το ένα, 20 το άλλο.  

Να πάρουμε για τους συμβασιούχους. Τι κάνουν οι δικοί μας οι 

Δήμαρχοι συνάδελφοι που δεν το λέτε; Στη Νίκαια έχετε δει κανέναν άλλο 

Δήμαρχο να πηγαίνει μαζί με τους εργαζόμενους και να διαμαρτύρεται έξω 

από το Υπουργείο; Έχει πάει κανένας άλλος; Ανεξάρτητα από πολιτική. Πέστε 

μου έναν που είναι μαζί με τους εργαζόμενους και έχει πάει και διαμαρτύρεται 

για να στηρίξει τους εργαζόμενους. 
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Στην Πολίχνη, το έσπασε το 24μηνο, πάει κόντρα στο νόμο και 

στη νομιμότητά σας ο Δήμαρχος εκεί πέρα που είναι της ιδίας πολιτικής; Γιατί 

εργοδότες εντάξει, είναι όλοι. Τι κάνει ο ένας όμως, τι κάνει ο άλλος. Το 

έσπασε το 24μηνο για τους συμβασιούχους και πήγε κόντρα και λέει όχι, 

παρόλο που έχει το 24μηνο εγώ θα τους κρατήσω τους εργαζόμενους; Τους 

πετάτε στο δρόμο τους εργαζόμενους, όλες τις δημοτικές επιχειρήσεις;  

Δε μου τα είπαν; Καλά συνάδελφε, άμα δεν μου τα έχουν πει. 

Θα τα ακούσω. Εγώ τους ακούω όλους. Πολλοί από εσάς εδώ είσαστε 

ορισμένου χρόνου, κάναμε αγώνα και σας κερδίσαμε. Και αυτό το 

παραθυράκι το κλείσανε οι της ΠΑΣΚΕ, της ΔΑΚΕ. Με ποιο τρόπο; Περάσανε 

στο Σύνταγμα νόμο και λέει απαγορεύεται οι πεινασμένοι συμβασιούχοι να 

γίνουν μόνιμοι. Ή δεν είναι έτσι;  

Τι άλλο λέτε για το ασφαλιστικό; Δεν υπάρχουν λέει προτάσεις. 

Θέλετε να εφαρμοστεί ο νόμος του Ρέππα;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Α. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Σε παρακαλώ συνάδελφε δεν 

έχεις τον λόγο. Δεν βοηθάς έτσι τη διαδικασία.  

Η. ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Για τις δημοτικές επιχειρήσεις θέλετε να τους πετάξετε 

στο δρόμο όλους;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ): Ο συνάδελφος ο Πρίντεζης. 

κ. ΠΡΙΝΤΕΖΗΣ: Συνάδελφοι καλημέρα. Χαιρετίζω το ενδιάμεσο συνέδριο και 

εύχομαι κάθε επιτυχία. Χθες το βράδυ ακούσαμε απ’ το συνάδελφο και μέλος 

της ΑΣΚ Γιώργο Μερτινό, την άποψή του για την Ομοσπονδία λέγοντας ότι 

είναι αναξιόπιστη. Μιας και γνώριζε το αποτέλεσμα της απεργίας στις 

2/11/2007, ρώτησε πως θα ζητήσουμε απ’ τα μέλη του Συλλόγου να 

στηρίξουν την απεργία στις 12/12/2007. 

Η απάντηση είναι απλή και ξεκάθαρη. Αναξιόπιστη θεωρώ την 

τακτική που ακολουθείς στις απεργιακές κινητοποιήσεις, όταν δίνεις σαν 

Πρόεδρος του σωματείου και σαν Προϊστάμενος της Τεχνικής Υπηρεσίας 

όπου ανήκω και εγώ, να μη χτυπήσουν την κάρτα λήξης στην πρόσφατη 

στάση που ομόφωνα ψηφίσαμε για την μερική απασχόληση στο δήμο μας.  

Αναρωτιέμαι πως ο Πρόεδρος ανέρχεται την ημέρα των 

απεργιακών κινητοποιήσεων να παίρνουν γονικές άδειες και μετά να έρχεται 
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σε αυτό το βήμα και να μας παρουσιάζει μεγάλο ποσοστό επιτυχίας και έτσι 

να αδικεί και ίσως όπως είπε και πανελλαδικά.  

Ρίχνοντας ευθύνη στην Ομοσπονδία για την τακτική και τα 

αποτελέσματα της απεργίας, αναρωτιέμαι ποιος είναι αναξιόπιστος, ποιος 

υπηρετεί τα συμφέροντα των εργαζομένων και με ποιο τρόπο. Σε αυτό το 

σημείο οφείλουμε να βγάλουμε τα συμπεράσματά μας.  

Σχετικά με την τοποθέτηση ότι υπάρχει υπονόμευση για την 

πρόσφατη απεργία και ότι ησύχασε τους εργαζόμενους ότι μια μέρα απεργία 

και μόνο θα είναι, καταθέτω σαν επικεφαλής της ΠΑΣΚΕ Ρέντη ότι η πρόθεση 

του συναδέλφου Μερτινού είχε και έχει συκοφαντικό χαρακτήρα και δεν έχει 

σχέση με την πραγματικότητα.  

Σαν μέλη της ΠΑΣΚΕ Ρέντη οφείλουμε να αναφέρουμε ότι 

χαράζουμε νέα πορεία με ήθος, με αξιοπιστία και σε ότι λέμε, γι’ αυτό και 

έχουμε στο Δήμο του Ρέντη την πλειοψηφία.  

Ακούσαμε χθες μέσα στο χαιρετισμό που έδωσαν οι 

εκπρόσωποι οι πολιτικοί, πολλά και διάφορα. Αρχικά θέλω να θυμίσω από 

την ομιλία του κ. Κακλαμάνη κάποιες παρατηρήσεις. Πρώτον. Σχετικά με τους 

συμβασιούχους. Μας ανέφερε ότι κάτι πρέπει να γίνει, να σταματήσουν να 

υπάρχουν. Δεύτερον, μας είπε ότι η επίλυση των δημοτικών επιχειρήσεων 

πρέπει να βγει μέσα από συνεργασία ΚΕΔΚΕ, εργαζόμενους και κυβέρνηση. 

Ζήτησε να γίνει αναβάθμιση στους εργαζόμενους μέσα από 

ενιαίο επιχειρησιακό πρόγραμμα στήριξης. Συνάδελφοι, η μόνη στήριξη που 

χρειαζόμαστε είναι η δικιά μας, η ενωτική στήριξη. Δεν πιστεύουμε τα ψεύτικα 

τα λόγια τα μεγάλα. Λέμε όχι στη μερική απασχόληση. Ξέρετε ποια ήταν η 

θέση του Υφυπουργού; Ακούστε.  

Απ’ το Γενάρη του 2005 λέει ο Υφυπουργός μέχρι και σήμερα, 

23/3/2007 είναι αυτό, έχουν προσληφθεί με μερική απασχόληση περίπου 10 

χιλιάδες εργαζόμενοι σε 1.164 φορείς σε όλη τη χώρα. Είμαστε βέβαιοι λέει, 

ότι με τις βελτιώσεις τις οποίες προχωρήσαμε με το νέο νόμο, το πρόγραμμα 

θα γίνει πιο λειτουργικό και ελκυστικό για τους ΟΤΑ της χώρας.  

Στόχος μας είναι κατέληξε ο Υφυπουργός, η μερική απασχόληση 

να αποτελέσει με την ευελιξία και τη δυναμική της ένα ισχυρό όπλο στα χέρια 

της αυτοδιοίκησης, στην προσπάθεια που κάνει για να βελτιώσει τις 
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παρεχόμενες υπηρεσίες προς τους πολίτες. Εδώ είναι συνάδελφοι, όποιος 

θέλει να το δει. 

Έχουμε καταθέσει και έχουμε κατακρίνει τον κ. Σκανδαλίδη για 

την μερική απασχόληση σαν ΠΑΣΚΕ. Ρωτάω, το ισχυρό όπλο είναι τα 500 € 

στη μερική ζωή που μας προτείνουν; Όχι, δεν υπάρχει μερική ζωή. Υπάρχει 

ανισότητα, υπάρχει αποπλάνηση. Θυμηθείτε λίγες μέρες πριν τι μας είπαν, 

πόσα χρόνια χρειάζονται για να πάρουν τη σύνταξη ο κάθε βουλευτής. 

Μήπως τελικά είναι η σύνταξη βολέματος;  

Τι θα γίνει με το δικό μας ταμείο το οποίο έχει πρόβλημα μετά τις 

διαφορετικές σχέσεις εργασίας; Χθες αποχωρώντας από την αίθουσα ο κ. 

Νάκος άκουσε κάποιες ερωτήσεις από δύο μέλη απ’ το νομό Ηλείας. Μέσα σε 

αυτές τις ερωτήσεις του έκανα και εγώ μια ερώτηση και του λέω, τι γίνεται με 

τους συναδέλφους που παραβρέθηκαν στους πυρόπληκτους δήμους, ώστε 

να βοηθήσουν στην πυρόσβεση και μάλιστα συνεχόμενα 24ωρα; Γιατί δεν 

ανακοινώθηκε ηθικά, υλικά, όπως και στο συμπαθέστατο Σώμα Πυροσβεστών 

ένα ειδικό επίδομα; Δεν πήραμε απάντηση ούτε εγώ, ούτε οι δύο συνάδελφοι 

από το νομό Ηλείας.  

Κατά τα άλλα μας ζητάνε να προσφέρουμε ποιοτικότερες 

υπηρεσίες απέναντι στους δημότες, στους πολίτες. Αυτό κύριοι είναι 

αυτονόητο, αυτό κάναμε και αυτό θα κάνουμε. Βλέποντας το πάνω μέρος 

πίσω ακριβώς στο πανό απ’ το νομό Κιλκίς, αναρωτιέμαι μιας και έχω και εγώ 

καταγωγή από εκεί, άλλαξαν τα σύνορα; Δεν συνορεύει πια με τα Σκόπια το 

Κιλκίς;  

Κύριοι εσείς που ασκείτε πολιτική, σοβαρευτείτε, δώστε λύση 

στα δίκαια αιτήματά μας, γιατί αλλιώς θα μας βρείτε ενωμένους δυνατά, 

δυναμικά, αποφασιστικά και ας επιθυμείτε το αντίθετο. Φτάνει πια η 

αποπλάνηση. Φτάνει πια η κοροϊδία. Θα μας βρείτε μπροστά, γιατί ο μόνος 

δρόμος είναι ο δρόμος του αγώνα, μέσα από την ενότητα και όχι από 

διασπαστικές και διαροφοροποιημένες τάσεις που ακολουθούν ορισμένοι 

συνάδελφοι.  

Καλή δύναμη και εύχομαι ενωμένοι σε όποιους αγώνες έρχονται 

για ένα καλύτερο αύριο, για μας και ειδικά για τα παιδιά μας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Στο βήμα ο συνάδελφος Κοτίνης Στάθης. 
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ΣΤ. ΚΟΤΙΝΗΣ: Είμαι δημοτικός υπάλληλος ιδιωτικού δικαίου στον 9.40 

επικοινωνία στα FM στο Δήμο Ηρακλείου Αττικής. Σας διαβάζω για να 

μεταφέρω ακριβώς αυτά που δεσμεύτηκα. Την Πέμπτη 15/11 έληξε η 

πολυήμερη απεργία του Συλλόγου Εργαζομένων στο Δήμο Ηρακλείου, με την 

υπογραφή από το Δήμαρχο συμφωνητικού με το οποίο αποδέχθηκε να 

ικανοποιήσει τα περισσότερα απ’ τα αιτήματα των απεργών.  

Θεωρούμε ότι μια συνοπτική ενημέρωση για τα αιτήματα της 

απεργίας, την προϊστορία του θέματος και την έκβασή του, θα είναι χρήσιμη 

για το συνέδριο και για την οριοθέτηση των στόχων και των μέσων που θα 

πρέπει να αναδείξει το συνδικαλιστικό μας κίνημα στο προσεχές μέλλον. 

Την 1/1/2007 ανέλαβε την εξουσία στο δήμο δεξιός Δήμαρχος, ο 

κ. Σταύρος Γεωργόπουλος, για πρώτη φορά απ’ τη μεταπολίτευση. Ο νέος 

Δήμαρχος απ’ την αρχή αντιμετώπισε με καχυποψία τους εργαζόμενους, τους 

οποίους χαρακτήρισε μάλιστα ως βαρίδια για το δήμο, σε φυλλάδιο το οποίο 

κυκλοφόρησε και δεν ανανέωσε καμία απ’ τις συμβάσεις παροχής έργου που 

έληξαν, στέλνοντας έτσι στο σπίτι τους εργαζόμενους που ήταν στο δήμο για 

αρκετά χρόνια, αλλά δεν είχαν καταφέρει να μονιμοποιηθούν με το γνωστό 

διάταγμα Παυλόπουλου. 

Παράλληλα, καλλιεργήθηκε ένα κλίμα ανασφάλειας και 

τρομοκρατίας στο δήμο, με συνεχείς μετακινήσεις πολλών εργαζομένων. Απ’ 

το ένα πόστο στο άλλο χωρίς ιδιαίτερο λόγο, την ανάθεση καθηκόντων 

προϊσταμένου σε εκλεκτούς, δοτούς της διοίκησης, χωρίς να πληρούν τις 

νόμιμες προϋποθέσεις. Τη γνωστοποίηση της πρόθεσης να αναθέσει μέρος 

της καθαριότητας σε ιδιώτες, καθώς και την άρνηση του Δημάρχου να 

δεσμευτεί για το μέλλον των εργαζόμενων στις δημοτικές επιχειρήσεις, ενόψει 

της επερχόμενης αλλαγής του καθεστώτος λειτουργίας τους, όπως ορίζει ο 

νέος Κώδικας Δήμων και Κοινοτήτων.  

Οι εργαζόμενοι αυτοί στο Δήμο Ηρακλείου με τέσσερις 

επιχειρήσεις ξεπερνούν τους 200. Έτσι, στις 15/3 πραγματοποιήθηκε μία 

24ωρη προειδοποιητική απεργία στο δήμο και τις δημοτικές επιχειρήσεις, με 

συμμετοχή που έφτασε το 90%. Στη συνέχει πέρασαν 7 μήνες 

αναβλητικότητας και υποσχέσεων μέχρι να γίνει συνείδηση ότι μόνο με 

πολυήμερη απεργία θα μπορούσαν να ικανοποιηθούν τα αιτήματά μας.  

 162



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 2η ΗΜΕΡΑ – 4/12/2007 

Βασικοί λόγοι που έφτασε ο κόμπος στο χτένι ήταν ότι αφενός 

πλησίαζε η 31η Δεκεμβρίου, καταληκτική ημερομηνία για τη μετεξέλιξη ή το 

κλείσιμο των δημοτικών επιχειρήσεων, χωρίς να λαμβάνεται καμία απόφαση ή 

έστω δέσμευση για τους εργαζόμενους. Και αφετέρου ότι λόγω 

γραφειοκρατικών κωλυμάτων, οι εργαζόμενοι των επιχειρήσεων έμειναν 

απλήρωτοι άλλοι για δύο μήνες, άλλοι για τρεις, ενώ στους παιδικούς 

σταθμούς έφτασαν τους πέντε μήνες.  

Η απεργία τελικά ξεκίνησε την 24η Οκτωβρίου και κράτησε 23 

μέρες με βασικά αιτήματα, πρώτον, την άμεση πληρωμή των εργαζομένων 

των δημοτικών επιχειρήσεων. Την λήψη άμεσης απόφασης από το Δημοτικό 

Συμβούλιο για λύση των δημοτικών επιχειρήσεων και μεταφορά του 

προσωπικού τους στο δήμο και τα νομικά του πρόσωπα.  

Τρίτον, την ψήφιση νέου οργανισμού εσωτερικής λειτουργίας, 

που να διασφαλίζει τις εργασιακές σχέσεις του προσωπικού και την τήρηση 

των νόμιμων διαδικασιών όσον αφορά τη λειτουργία των υπηρεσιών του 

δήμου.  

Τέταρτον, την καταβολή του πριμ παραγωγικότητας. Απ’ την 

αρχή είχαμε να αντιμετωπίσουμε σοβαρά εμπόδια, όπως τα γνωστά εμπόδια 

που θέτει ο αντιαπεργιακός στην ουσία Ν. 1264/82 για την πραγματοποίηση 

μιας νόμιμης απεργίας. Την έλλειψη ανάλογων εμπειριών από τους 

εργαζόμενους και το Δ.Σ. του Συλλόγου, αφού ποτέ στο παρελθόν δεν είχε 

γίνει απεργία στο Ηράκλειο κατά της εργοδοσίας 24 ημερών.  

Τη δημιουργία απεργοσπαστικού μηχανισμού από τη δημοτική 

αρχή που είχε καταφέρει στους 10 μήνες της θητείας της να προσελκύσει 

αρκετούς υπαλλήλους με διάφορα ανταλλάγματα. Είχε τρομοκρατήσει άλλους, 

ενώ υπήρχαν και οι συμβασιούχοι είτε με 8μηνα, είτε με δελτία παροχής 

υπηρεσιών. 

Η μεγαλύτερη δημοτική επιχείρηση, εκείνη των παιδικών 

σταθμών, είχε συστήσει ξεχωριστό σύλλογο με αναπόφευκτο αποτέλεσμα να 

εκδηλώνονται φαινόμενα έλλειψης συντονισμού και ενεργειών, αλλά και 

καχυποψία. Το γεγονός αυτό το εκμεταλλεύτηκε και ο Δήμαρχος και 

προσπάθησε να οργανώσει ξεχωριστές συναντήσεις και συμφωνίες με τα δύο 

σωματεία. 
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Η απεργία ξεκίνησε δυναμικά με υψηλά ποσοστά συμμετοχής, 

αλλά στη διάρκεια των 23 ημερών παρουσιάστηκε κάμψη και χρειάστηκε οι 

δυναμικοί υποστηρικτές της απεργίας περίπου 60 άτομα, να υπερβούν 

πραγματικά τον εαυτό τους. Χρειάστηκε να περιφρουρούν σε 24ωρη βάση το 

γκαράζ των απορριμματοφόρων, αντιμετωπίζοντας τις εφόδους των 

αρμόδιων Αντιδημάρχων με τους απεργοσπάστες που ήθελαν να βγάλουν τα 

απορριμματοφόρα στο δήμο, να κολλούν αφίσες, να κάνουν συγκεντρώσεις 

μπροστά στο Δημαρχείο και πορείες στο Ηράκλειο.  

Να σταματούν τα ιδιωτικά απορριμματοφόρα που παράνομα 

επιστράτευσε την τρίτη εβδομάδα η δημοτική αρχή για να μαζεύουν τα 

σκουπίδια με τη συνοδεία των περιπολικών της αστυνομίας. Η 

αποφασιστικότητά μας ωστόσο έφερε αποτέλεσμα. Η πρώτη μεγάλη επιτυχία 

που μας γέμισε χαρά και ενθουσιασμό ήταν τη 16η μέρα, όπου οι δοτοί 

Προϊστάμενοι έφεραν συντεταγμένα τους απεργοσπάστες εργαζόμενους για 

να ψηφίσουν υπέρ της αναστολής της απεργίας, με αποτέλεσμα να 

πραγματοποιηθεί η μαζικότερη συνέλευση όλων των εποχών. 

Οι απεργοσπάστες απέδειξαν ότι δεν ανέχονται άλλο την 

τρομοκρατία και ψήφισαν στην πλειοψηφία τους υπέρ της συνέχισης της 

απεργίας, η οποία συγκέντρωσε το 74% των ψήφων. Η δεύτερη στις 13/11 

όταν η Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. σε ένδειξη συμπαράστασης οργάνωση παναττική 

τετράωρη εργασίας και συγκέντρωση μπροστά από το Δημαρχείο, όπου 

παραβρέθηκαν συνάδελφοι από πάρα πολλούς δήμους.  

Ενδεικτικά αναφέρω τους Δήμους Νέας Ιωνίας, Βύρωνα, Ρέντη, 

Αμαρουσίου, Κηφισιάς, Νέας Φιλαδέλφειας, Αθηνών, Μεταμόρφωσης, 

Κορυδαλλού, Περιστερίου και άλλους, συγνώμη που δεν τους θυμάμαι όλους. 

Για να μας συμπαρασταθούν.  

Την ίδια μέρα η Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. πρόσφερε την κάλυψή της στην 

απεργία μας, η οποία την προηγούμενη μέρα είχε κηρυχθεί παράνομη και 

καταχρηστική στο δικαστήριο. Τελικά στο Συνέδριο της ΚΕΔΚΕ στην Κυλλήνη 

ασκήθηκαν πιέσεις από το Υπουργείο Εσωτερικών, απ’ την ΚΕΔΚΕ, να 

κλείσει το θέμα για να μην πάρει ενδεχομένως πανελλαδικές διαστάσεις, 

ενόψει του μετώπου του ασφαλιστικού που θα ανοίξει σε λίγο καιρό, με 

αποτέλεσμα να αναγκαστεί ο Δήμαρχος να δεσμευτεί ότι θα απορροφήσει 

όλους τους εργαζόμενους των δημοτικών επιχειρήσεων που πληρούν τις 
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νόμιμες προϋποθέσεις στο δήμο, ότι θα καταβληθούν άμεσα τα δεδουλευμένα 

και ότι εφ’ εξής οι πάγιες ανάγκες σε προσωπικό θα καλύπτονται με 

προκηρύξεις για μόνιμους υπαλλήλους. 

Δεν επιτεύχθηκε να αποσυρθούν οι εγκάθετοι Προϊστάμενοι ή να 

καταργηθούν τελείως οι δημοτικές επιχειρήσεις, ούτε εξασφαλίστηκε ότι δεν 

θα μπει ιδιώτης στην καθαριότητα. Ο αγώνας συνεχίζεται και έχουμε ακόμα 

πολλά μέτωπα ανοιχτά και στο δικό μας δήμο. Αλλά και ως συνδικαλιστικό 

κίνημα θέλουμε όμως μέσα από την εμπειρία που πρόσφατα αποκτήσαμε να 

σας μεταφέρουμε κάποια μηνύματα. Ποια είναι αυτά.  

Μόνο όταν οι εργαζόμενοι ενωμένοι, αποφασισμένοι, 

αντιστέκονται κα στηρίζουν τα σωματεία τους μπορούν να επιτύχουν τους 

σκοπούς τους. Ιδιαίτερα όταν τα αιτήματα είναι δίκαια. Χρειάζεται όμως 

χρόνος, υπομονή και συμπαράσταση απ’ τις τοπικές κοινωνίες, την οποία την 

είχαμε και τα άλλα σωματεία και πρέπει να αναφέρουμε εδώ την πολύτιμη 

συνδρομή του σωματείου της Νέας Ιωνίας. 

Προσωπικά θέλω να ευχαριστήσω τον Νίκο Μαυρουδή. 

Προσωπικά θέλω να ευχαριστήσω τον Νίκο Αδαμόπουλο, το Βασίλη 

Κοντομήτρο. Πρέπει ακόμα να σπάσουμε τα στεγανά του ατομικισμού και της 

αδιαφορίας και να έρθουν κοντά οι διοικητικοί με τους εργάτες, οι μόνιμοι με 

τους συμβασιούχους και αυτό είναι κάτι που έγινε και βοήθησε στην απεργία 

μας.  

Απ’ την άλλη πρέπει και τα σωματεία όλων των βαθμίδων να 

είναι ευαισθητοποιημένα στις πραγματικές ανάγκες των εργαζόμενων και να 

δείχνουν το δρόμο για καθαρές λύσεις, που σήμερα δεν μπορεί να είναι παρά 

αξιοπρεπείς μισθοί στα ευρωπαϊκά επίπεδα, μόνιμη σταθερή δουλειά για 

όλους τους εργαζόμενους των δήμων.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε σε ευχαριστούμε πάρα πολύ. Έχεις περίπου πάρει 

το διπλάσιο χρόνο.  

ΣΤ. ΚΟΤΙΝΗΣ: Η συναδέλφισσα που μίλησε χθες είπε πως είναι 

ευχαριστημένη που είναι εδώ σήμερα. Εγώ προσωπικά είμαι αηδιασμένος 

που είμαι εδώ σήμερα. Οι βουλευτές δεν έχουν καμία θέση εδώ. Όταν 

κάνουμε συνέλευση στο Δήμο Ηρακλείου δε φωνάζουμε το Δήμαρχο. 
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Και κάτι τελευταίο για να κλείσω. Είμαι ανένταχτος. Θεωρώ ότι 

όσο εδώ μέσα υπάρχει ΔΑΣ, ΔΑΚΕ, ΠΑΣΚΕ και όλα τα υπόλοιπα, έχουμε 

πρόβλημα. Τα κόμματα αφήστε τα στις κάλπες, εκεί που ψηφίζει ο καθένας. 

Εδώ είμαστε εργαζόμενοι. Γιατί εδώ ήρθαν χθες οι βουλευτές.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Μάντζαρης Δημήτρης. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συγνώμη ένα λεπτό. Εκτός διαδικασίας παίρνω το 

λόγο γιατί και με τη δική μας ανοχή αφήσαμε το συνάδελφο να μιλήσει για μια 

μεγάλη κινητοποίηση που έγινε στο Δήμο Ηρακλείου. Όμως θεωρώ και δε 

βλέπω εδώ την Πρόεδρο ή τον Γενικό Γραμματέα του Συλλόγου, να 

τοποθετηθεί ο Πρόεδρος και ο Γραμματέας του Δ.Σ. του Συλλόγου 

Εργαζομένων του Δήμου Ηρακλείου Αττικής και να μας πει αν ο ρόλος της 

Ομοσπονδίας ήταν θετικός ή αρνητικός σε όλη τη διαδικασία των 

διαπραγματεύσεων.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε τώρα θα κάνουμε ερωτήσεις πάνω στην 

τοποθέτηση του καθενός; Προχωράμε. Συνάδελφε έχεις τον λόγο. 

Δ. ΜΑΝΤΖΑΡΗΣ: Συνάδελφοι, καταρχήν πρέπει να πω ότι νιώθω λίγο άβολα 

να μιλάω μετά το συνάδελφο, ο οποίος μετέφερε εδώ μια εμπειρία 

κινητοποιήσεων σε ένα πρωτοβάθμιο σωματείο, η οποία είναι χρήσιμη για 

όλους μας και πρέπει να τη λάβουμε υπόψη, ανεξάρτητα αν συμφωνεί ή 

διαφωνεί κανένας με επιμέρους στοιχεία της ομιλίας του συναδέλφου. 

Είναι καλό που κάνουμε αυτό το ενδιάμεσο συνέδριο, το οποίο 

δεν θα ακολουθήσει εκλογική διαδικασία, γιατί μας δίνει τη δυνατότητα να 

συζητήσουμε χωρίς εκλογικές σκοπιμότητες κάποια ζητήματα που αφορούν 

τον κλάδο μας και αυτό αποδεικνύεται και από την πορεία του διαλόγου μέχρι 

τώρα.  

Το πλαίσιο στο οποίο γίνεται, το γενικότερο πολιτικό πλαίσιο στο 

οποίο γίνεται το συνέδριό μας σήμερα, είναι ιδιαίτερα αρνητικό. Η κυβέρνηση 

έχει ανοίξει σοβαρά μέτωπα με κύριο απ’ αυτό το ασφαλιστικό, τα οποία 

πρέπει να είμαστε έτοιμοι να δώσουμε μια πολύ σημαντική μάχη. Σε αυτά τα 

μέτωπα που ανοίγει η κυβέρνηση, σύμμαχοί της – και πρέπει να είναι 

ξεκάθαρο αυτό σε όλους μας εδώ πέρα, γιατί από ορισμένες ομιλίες που 

άκουσα προηγούμενα δε φάνηκε να είναι καθαρό – σύμμαχοι σε αυτή την 
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προσπάθεια της κυβέρνηση είναι οι Δήμαρχοι και οι δημοτικές αρχές, 

ανεξάρτητα από την πολιτική τοποθέτηση την οποία έχει ο καθένας.  

Και να μην έχουμε καμιά αυταπάτη ότι Δήμαρχοι οι οποίοι έχουν 

βγει με την υποστήριξη του α’ ή του β’ κόμματος, επειδή το κόμμα συνολικά 

έχει μια διαφορετική τοποθέτηση, θα έχουν και αυτοί μια συνολική διαφορετική 

τοποθέτηση. Και εμείς είμαστε εκείνοι που σαν Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α. δεν διστάσαμε 

να καταγγείλουμε Δημάρχους που προέρχονται από τον ίδιο τον ιδεολογικό 

μας χώρο, όπως για παράδειγμα τον παλιό Πρόεδρο της ΤΕΔΚ τον Φιλίππου, 

όταν είχαν στήσει απεργοσπαστικό μηχανισμό και θα περίμενα και απ’ όλους 

τους συναδέλφους εδώ πέρα να κάνουν το ίδιο, γιατί πρέπει να είναι καθαρό 

συνάδελφοι ότι οι Δήμαρχοι στις διεκδικήσεις μας είναι απέναντί μας. 

Εγώ ξέρω πολλούς Δημάρχους όλων των πολιτικών 

παρατάξεων και όταν λέω όλων, το εννοώ, που εφαρμόζουν την μερική 

απασχόληση, που εφαρμόζουν τις ελαστικές σχέσεις εργασίας, που αφήνουν 

απλήρωτους συμβασιούχους. Σε αυτό πρέπει να είμαστε καθαροί και να 

έχουμε ενιαίο μέτωπο.  

Μια κουβέντα να πω για το ασφαλιστικό. Νομίζω ότι πρέπει να 

προετοιμαστούμε για μια σκληρή μάχη, μια μάχη η οποία είναι μάχη 

επιβίωσης, γιατί το πλαίσιο το οποίο ετοιμάζει η κυβέρνηση σήμερα και το 

οποίο θα ανοίξει, θα είναι τέτοιο, ώστε δε χωράει κανένα είδος εφησυχασμό. 

Και με αυτή την έννοια η απεργία της 12ης του Δεκέμβρη πρέπει να είναι 

απεργία ορόσημο και γι’ αυτή την απεργία πρέπει να προετοιμαστούν και η 

Ομοσπονδία και τα πρωτοβάθμια σωματεία, ώστε να δώσουμε ένα ηχηρό 

μήνυμα στην κυβέρνηση και να πάρουμε μια μεγάλη νίκη.  

Με το θέμα των συμβασιούχων, το προηγούμενο ενδιάμεσο 

Συνέδριο κάναμε μια προσπάθεια να ανοίξει η Ομοσπονδία στο σύνολο των 

εργαζομένων, στους ΟΤΑ, ανεξαρτήτου θέσεις εργασίας. Δυστυχώς αυτή η 

προσπάθεια δεν ευοδώθηκε στο σύνολό της. Το άνοιγμα που έγινε μόνο 

στους εργαζόμενους στις δημοτικές επιχειρήσεις αορίστου χρόνου, είναι πολύ 

κάτω απ’ τις ανάγκες που υπάρχουν αυτή τη στιγμή στο σύνολο των 

εργαζομένων στην αυτοδιοίκηση.  

Είπαν και άλλοι εδώ πέρα ότι σε λίγο οι μόνιμοι θα είναι πολύ 

λιγότεροι απ’ τους συμβασιούχους. Αυτό το θέμα συνάδελφοι πρέπει να λήξει 
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τουλάχιστον στο επόμενο συνέδριο. Το επόμενο καταστατικό συνέδριο να 

ανοίξει τις πόρτες του στους συμβασιούχους, να τελειώνουμε.  

Αυτή την εποχή είμαστε σε κινητοποιήσεις στο Δήμο Μυτιλήνης 

για την πληρωμή των δεδουλευμένων μας. Έχουμε ήδη προχωρήσει σε 

τρίωρες στάσεις εργασίας και την άλλη βδομάδα κλείνουμε το Δήμο για να 

διεκδικήσουμε τις αποδοχές μας. Αλλά γι’ αυτά θα σας πει περισσότερα ο 

Πρόεδρος του Συλλόγου μας. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Κυριακίδης Τάσος.  

Τ. ΚΥΡΙΑΚΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, να χαιρετίσω το ενδιάμεσο συνέδριο της 

Ομοσπονδίας μας και θα ήθελα ειλικρινά να πω ότι τελικώς όλα τα ενδιάμεσα 

συνέδρια της Ομοσπονδίας αποδεικνύεται ότι από εδώ και πέρα δεν έχουν να 

προσφέρουν τίποτα. Θα ήταν προτιμότερο όλων να συζητούμε σήμερα για 

θεματικά συνέδρια και όχι για ενδιάμεσα συνέδρια, τα οποία στην κυριολεξία 

νομίζω ότι δεν έχουν να προσφέρουν κάτι.  

Ανακυκλώνουμε συνεχώς από τη Ρόδο και μετά τα ίδια και τα 

ίδια και κάποια στιγμή θα πρέπει να συζητήσουμε ενώπιος ενωπίω και να 

πούμε μεταξύ μας αλήθειες. Υπάρχουν ανοιχτά ζητήματα στον κλάδο των 

Ο.Τ.Α. τα οποία είναι μεγάλα και βέβαια κανείς δεν μπορεί να υπερηφανεύεται 

ότι τα έκλεισε ως δια μαγείας.  

Είναι γεγονός ότι εάν καθίσουμε και δούμε το πώς ανοίγουν οι 

απεργίες και πως κλείνουν, κάποιοι πάντοτε μόνιμα πρέπει να είναι στην 

αντίπερα όχθη, όχι των πουλημένων. Προσωπικά σαν συνάδελφός σας και 

σαν παράταξη, αισθανόμαστε ότι πράξαμε στο ακέραιο τα καθήκοντά μας όλα 

αυτά τα χρόνια.  

Εμείς δεν αλλάξαμε στάση και πορεία. Η στάση και η πορεία μας 

είναι συγκεκριμένη, είναι η ίδια εδώ και χρόνια, τα ίδια πράγματα λέγαμε, τα 

ίδια πράγματα λέμε και τα ίδια θα εξακολουθούμε να λέμε. Δεν θα αλλάζουμε 

κάθε φορά κάνοντας κολοτούμπες όπου μας βολεύει και όπου μας συμφέρει. 

Αποτελούν πράγματι ανοιχτά ζητήματα στον κλάδο το ζήτημα των 

συμβασιούχων και η άποψη της παράταξής μας, την εξέφρασε χθες και ο 

Πρόεδρός μας, είναι σαφής, άνοιγμα του 164 εκ νέου, για να τακτοποιηθούν 

περισσότερο οι συμβασιούχοι. 
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Αυτή είναι η πραγματικότητα. Για να δούμε όμως, τα 

προηγούμενα χρόνια τι υπήρχε, τι είχαμε όλα τα προηγούμενα χρόνια; Δεν 

είχαμε μία πολιτική ομηρία χρόνων, που σήμερα κάποιοι έρχονται εδώ 

κλαίγοντας, λένε τα ίδια πράγματα, κατηγορούν τη σημερινή κυβέρνηση αλλά 

ανεξάρτητα απ’ αυτό θα πρέπει να λέμε ορισμένες αλήθειες μεταξύ μας.  

Το Π.Δ. 164 τακτοποίησε κάποιους συναδέλφους όχι όπως 

έπρεπε, εν πάση περιπτώσει όμως τους άφησε στην εργασία και αυτό είναι το 

πιο σημαντικό απ’ όλα. Άρα, η πρότασή μας η παραταξιακή που λέει άνοιγμα 

του 164 είναι σαφέστατη και όποιος δε θέλει να την καταλάβει σαφώς 

καταλαβαίνει άλλα πράγματα. 

Βαρέα και ανθυγιεινά. Ίσως το μεγαλύτερο ζήτημα του κλάδου 

τα τελευταία χρόνια. Ακούστηκαν πάρα πολλά. Εδώ οι μεν ήταν πουλημένοι, 

οι δε ξεπουλημένοι, αλλά σε τελική ανάλυση η διάταξη για τα βαρέα και 

ανθυγιεινά να τη διαβάσει κάποιος και όσο μπορεί να διαβάσει κάποιος και αν 

θέλει να δει την αλήθεια, είναι βέβαιο και σίγουρο ότι είναι καλύτερη από τη 

διάταξη, από το Ν. 2703/1999 και σαφώς λύνει ένα ζήτημα στον κλάδο που 

όσο μεγάλο και αν είναι, πρέπει κάποια στιγμή να πάρει τέλος το ζήτημα αυτό.  

Άρα, κέρδος είναι και ζημία δεν αφήνει στους εργαζόμενους το 

θέμα με τα βαρέα και ανθυγιεινά. 

Μισθολόγιο. Το θέμα του μισθολογίου αποτελεί και είναι αιτία 

πολέμου για όλους. Είναι αλήθεια ότι οι υποσχέσεις της σημερινής 

κυβέρνησης εδώ και δύο χρόνια, απλά μένουν υποσχέσεις. Είναι γεγονός ότι 

δεν καταφέραμε όχι μόνο εμείς και όλο το δημόσιο, να πάμε σε ένα νέο 

μισθολόγιο τέτοιο που θα ικανοποιεί τις ανάγκες όλων των συναδέλφων στο 

δημόσιο και δει και στους ΟΤΑ. 

Σε ζητήματα απεργιακών κινητοποιήσεων θα ήθελα να 

αναφερθώ και να πω δυο κουβέντες μόνο. Παρατηρείται όλα αυτά τα 

τελευταία χρόνια μια διάσπαση του συνδικαλιστικού κινήματος, ακόμα και στις 

κινητοποιήσεις. Οι μεν είναι απ’ τη μια πλευρά, οι συνάδελφοι της ΔΑΣ είναι 

απ’ την άλλη πλευρά. Δε θέλω να σχολιάσω τίποτα παραπάνω, αλλά να πω 

ότι απλά και μόνο η διαδικασία των συγκεντρώσεων, των κινητοποιήσεων έτσι 

όπως γίνεται, το μόνο που κάνει είναι να διασπά τον κλάδο. 
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Θα ήταν προτιμότερο να πηγαίναμε όλοι μαζί σε ολιγοήμερες 

απεργιακές κινητοποιήσεις για να έχουμε καλύτερα αποτελέσματα. Και στο 

κάτω-κάτω της γραφής σε τελική ανάλυση, τι πρέπει να κάνει το 

συνδικαλιστικό κίνημα; Να μπορεί, αυτή είναι η ουσία του συνδικαλιστικού 

κινήματος, να μετουσιώνει όλες τις πράξεις και όλες τις κινητοποιήσεις σε 

έργο, σε ουσία. Αν είναι μεγάλη ή μικρή εσείς θα την κρίνετε συνάδελφοι, εσείς 

είστε οι κριτές και από εκεί και πέρα ο καθένας όσο κακοπροαίρετος και αν 

είναι, πρέπει να ανοίγει τα μάτια του και να βλέπει κάποια πράγματα.  

Δεν είμαστε στο απόλυτο μηδέν. Είναι κρίμα από μόνοι μας να 

δημιουργούμε την ψευδαίσθηση ότι τίποτα δε γίνεται σε αυτή την 

Ομοσπονδία. Ακούγεται εδώ γιατί η ΔΑΚΕ έχει πρωταγωνιστικό ρόλο. 

Συνάδελφοι, τον πρωταγωνιστικό ρόλο δεν τον δίνετε εσείς, τον δίνουμε όλοι 

οι συνάδελφοι πανελλαδικά και δίνουμε τον τόνο. Ο ρόλος του 

συνδικαλιστικού κινήματος και των παρατάξεων δεν είναι να υπηρετούν μόνο 

συλλήβδην τις κομματικές τους απόψεις, είναι να σκύβουν στα προβλήματα 

των εργαζόμενων και να δίνουν λύσεις. Αυτό πράττουμε, αυτό κάνουμε και 

αυτό θα εξακολουθούμε να κάνουμε σαν παράταξη.  

Για την απεργιακή κινητοποίηση στις 12 του μηνός, καλούμε 

όλους τους συναδέλφους να συμμετάσχουν και να στηρίξουν τα 

θεσμοθετημένα συνδικαλιστικά όργανα ΓΣΕΕ και ΑΔΕΔΥ. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε. Στο βήμα να έρθει ο συνάδελφος 

Κωστόπουλος.  

Γ. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Είμαι υπάλληλος στο Δήμο Τανάγρας Βοιωτίας. Είμαι 

νεοδιορισμένος στο δήμο, αλλά ήδη έχω βιώσει και έχω δει τα προβλήματα 

που υπάρχουν και αμέσως κατάλαβα τη φύση τους. Όχι επειδή είναι απλά και 

εύκολα, αλλά επειδή συνδέονται και μοιάζουν με τα γενικότερα προβλήματα 

της ελληνικής κοινωνίας και τα γενικότερα προβλήματα των εργαζομένων. 

Μετά και τις πρόσφατες εκλογές, παρακολουθούμε μια νέα 

επιδείνωση της κατάστασής μας. Μια νέα επιδείνωση και τροπή στα 

επερχόμενα μέτρα που πέφτουν σαν μπαλτάς πάνω στις πλάτες μας. 

Επέρχεται νέα αύξηση του ΦΠΑ, το πετρέλαιο έχει φτάσει στα ύψη, ενώ 

αυξάνονται οι κάθε λογής δασμοί και τέλη.  
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Η οικονομική κατάσταση των εργαζομένων χειροτερεύει χρόνο 

με το χρόνο. 3% συνάδελφοι θα πάρουμε αύξηση για το 2008, δηλαδή κάτω 

απ’ τον πληθωρισμό, δηλαδή μείωση, όπως και πέρσι όπως και πρόπερσι. 

Όλος ο κόσμος αναγκάζεται να χρεώνεται στις τράπεζες για τις καθημερινές 

του ανάγκες. Κάντε έναν πρόχειρο προϋπολογισμό και αναρωτηθείτε πως τα 

βγάζετε πέρα και αναρωτηθείτε πως τα βγάζει πέρα ο συμβασιούχος, που 

σήμερα έχει δουλειά και αύριο δεν έχει και πως τα βγάζει πέρα ο ωρομίσθιος.  

Σε όλο αυτό το πλαίσιο και ενώ πρόσφατα γίναμε μάρτυρες της 

κλοπής των χρημάτων μας να παίζεται στο χρηματιστήριο τα λεφτά των 

ταμείων, έρχονται και μας λένε δεν υπάρχουν λεφτά. Μας λένε έγινε κακή 

διαχείριση. Μας λένε το ασφαλιστικό πρέπει να λυθεί και όλα αυτά. Να λυθεί 

συνάδελφοι, αλλά πως θα λυθεί; Θα πληρώσουμε πάλι εμείς τα σπασμένα; 

Και εν πάση περιπτώσει ποιος το δημιούργησε; Τα πράγματα 

είναι ξεκάθαρα. Και λεφτά υπάρχουν και σωστή διαχείριση έγινε. Γιατί αυτοί 

που κάνουν τη διαχείριση ξέρουν πολύ καλά πως θα αναδιανέμουν τα πλούτη 

απ’ τους εργαζόμενους στο κεφάλαιο και ποτέ αντίστροφα.  

Για τα διαχείριση αυτή ψηφίζουν μέτρα και νόμους. Το ιδιωτικό 

κεφάλαιο εισχωρεί στη διαχείριση των κονδυλίων μέσω των ΣΔΙΤ. Εισάγουν 

τα ανταποδοτικά τέλη σαν πηγή εσόδων σε μια σειρά καίρια προβλήματα, 

όπως η καθαριότητα, η ύδρευση, ο φωτισμός και θα τα επεκτείνουν και άλλο 

και στην υγεία και στην παιδεία.  

Γιατί έρχεται ο Καποδίστριας ΙΙ συνάδελφοι και να μην έχουμε 

αυταπάτες πως θα έρθει να λύσει τα προβλήματα. Όπως είχαμε την ελπίδα 

ότι με τον Καποδίστρια Ι θα γίνουμε μεγάλοι δήμοι, θα πάρουμε προσωπικό, 

θα φτιαχτούν υποδομές, θα λυθούν τα προβλήματα. Ελάτε σε έναν 

καποδιστριακό δήμο να δείτε τι προβλήματα έχει. 

Η μόνη λύση σου λένε είναι να αυξήσεις και άλλο τα 

ανταποδοτικά τέλη και ο Καποδίστριας ΙΙ σε αυτό το πλαίσιο θα φτιαχτεί. Δεν 

πάει άλλο συνάδελφοι. Δεν πάει άλλο. Η μόνη λύση που έχουμε είναι ο 

αγώνας. Αγώνας με σωστή κατεύθυνση. Ενωτικός αγώνας με ταξικό πολιτικό 

περιεχόμενο. Να ξεσκεπάσουμε τους δήθεν ενωτικούς που θέλουν να 

ποδηγετήσουν τον αγώνα μας.  
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Να αποκαλύψουμε αυτούς που στο όνομα της ενότητας 

συναινούν, σκύβουν το κεφάλι, συμβιβάζονται. Μας κατηγορούν κάποιοι για 

διασπαστική τακτική και ότι δεν μπαίνουμε στο διάλογο κλπ. Αλλά ξέρουμε 

συνάδελφοι και ξέρουν ότι η ενότητα δεν είναι στα λόγια. Ενότητα με ποιους 

και σε ποια κατεύθυνση; Να μπούμε στο ίδιο τραπέζι και να βάλουμε κάτω 

ζητήματα κατακτημένα, όπως η μονιμότητα, το δικαίωμα στη δουλειά, το 8ωρο 

μήπως; 

Να ενωθούμε και να κάνουμε κοινωνικό διάλογο με αυτούς που 

μας εξαπάτησαν, που παίξανε τα λεφτά μας στον τζόγο; Που παίρνουν πίσω 

μία-μία τις κατακτήσεις μας; Όχι συνάδελφοι. Εμείς λέμε ενότητα στη βάση 

των προβλημάτων, ενότητα με κατεύθυνση, την ολομέτωπη σύγκρουση με 

αυτή την πολιτική, ενότητα με τους συμβασιούχους, με τους ωρομίσθιους, 

τους εργαζομένους των άλλων κλάδων, γιατί έχουμε κοινά προβλήματα και 

έτσι πρέπει να το βλέπουμε. Σας ευχαριστώ που με ακούσατε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Σε ευχαριστούμε συνάδελφε. Στο βήμα να έρθει ο Δαλαμπίρας 

Κώστας.  

Κ. ΔΑΛΑΜΠΙΡΑΣ: Απ’ το Σύλλογο της Χαλκιδικής. Συναδέλφισσες και 

συνάδελφοι, τέθηκαν ένα σωρό ζητήματα απ’ όλους όσους μίλησαν πριν από 

εμένα για όλα τα πραγματικά μεγάλα και σοβαρά ζητήματα που μας 

απασχολούν. Μακάρι να είχα το χρόνο και τη δυνατότητα να τοποθετηθώ σε 

όλα. Και θα ήθελα να τοποθετηθώ σε όλα όχι μόνο για τη διαφορετικότητα της 

άποψης ή τη διαφορετική προσέγγιση σε κάποια ζητήματα, θα ήθελα να 

τοποθετηθώ σε όλα γιατί διαπιστώνω εδώ και καιρό ότι σκόπιμα προφανώς 

υπάρχει μια παραπληροφόρηση, μια διαστρέβλωση και μια παραποίηση 

ακόμη και θέσεων, προτάσεων ή κατακτήσεων της Ομοσπονδίας, ακόμη και 

αποφάσεων συνεδρίου.  

Θα περιοριστώ σε δύο θέματα. Το πρώτο, αυτό που συζητάμε, 

το κείμενο αυτό. Και θα ήθελα να τοποθετηθώ συνολικά. Στο πρώτο μέρος 

υπάρχει η εισήγηση του συναδέλφου του Θέμη Μπαλασόπουλου για το 

πρόγραμμα δράσης. Είναι ένα κείμενο που αναφέρεται σε όλα τα μεγάλα 

ζητήματα που μας απασχολούν, απ’ το ασφαλιστικό, τις εργασιακές σχέσεις 

και ότι άλλο μπορεί να φανταστεί κανείς.  
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Στο δεύτερο μέρος υπάρχει αναλυτικά η παρουσίαση των 

αιτημάτων, των προτάσεων και των διεκδικήσεων που θα πρέπει η 

Ομοσπονδία να καθορίσει για το επόμενο διάστημα, μέχρι τουλάχιστον το 

επόμενο συνέδριό μας. Η πρόταση αυτή η συνολική για τις διεκδικήσεις 

θεωρώ ότι δίνει απαντήσεις σε πολλά ζητήματα που μας απασχολούν και 

μάλιστα δίνει απαντήσεις και στην ΚΕΔΚΕ.  

Μη ξεχνάμε ότι η ΚΕΔΚΕ πριν από λίγες μέρες ολοκλήρωσε ένα 

συνέδριο πολύ σημαντικό, στο οποίο πήρε μια ομόφωνη σχεδόν απόφαση και 

έχει καθορίσει ένα διεκδικητικό πλαίσιο των στρατηγικών επιλογών της. Και 

είναι πολλές αυτές και ιδιαίτερα σημαντικές που θα πρέπει να τις δούμε. Σε ότι 

μας αφορά σα Σύλλογο θα το δούμε πραγματικά αυτό το κείμενο και θα 

καταθέσουμε τις απόψεις μας στην Ομοσπονδία.  

Να πω καταρχάς ότι τοποθετούμαι θετικά στο συγκεκριμένο 

πλαίσιο στο σύνολό του.  

Σε ότι αφορά ένα μεγάλο ζήτημα τα βαρέα και τα ανθυγιεινά, 

προσέξτε, εδώ υπάρχει παραπληροφόρηση. Υπάρχουν διάφορα πράγματα 

που λέγονται και κακώς λέγονται. Ομόφωνη ενδεχομένως απόφαση, αλλά 

παρόλα αυτά ακόμη και να μην ήταν ομόφωνη, ήταν απόφαση συνεδρίου. 

Όπως οι αποφάσεις των Γ.Σ. είναι σεβαστές για το Σύλλογο, εφόσον όμως 

είναι σύμφωνες με το καταστατικό, έτσι και οι αποφάσεις συνεδρίου είναι 

σεβαστές για όλους. 

Τι έλεγε το προηγούμενο συνέδριο στην απόφασή του; 

Επέκταση του κανονισμού βαρέων και ανθυγιεινών επαγγελμάτων που ισχύει 

στο ΙΚΑ και στους Ο.Τ.Α. στους μόνιμους υπαλλήλους. Δεν έλεγε τίποτα 

λιγότερο, τίποτα περισσότερο. 

Σε επίπεδο Γενικού Συμβουλίου των 35 μελών που αποτελούμε 

το Γενικό Συμβούλιο, κανείς μα κανείς δεν συμφωνεί με την πρόταση του 

Υπουργείου Εσωτερικών στο σύνολό της. Κάποιοι διαφωνούν λίγο, κάποιοι 

διαφωνούν περισσότερο, κάποιοι διαφωνούν κάθετα. Είναι γνωστό. Τι λέει 

όμως αυτή η πρόταση; Το διάβασε κανείς αυτό το κείμενο; Υπάρχει. Και αυτό 

το κείμενο υπάρχει και μας έχει σταλεί. Ήταν λάθος αυτό που ειπώθηκε 

κάποια στιγμή ότι δεν ξέρουμε την πρόθεση του Υπουργείου Εσωτερικών. 

Την ξέρουμε, πως δεν την ξέρουμε; 
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Είναι ένα κείμενο μιας σελίδας. Μπορούμε να το διαβάσουμε και 

να ερμηνεύσουμε κάποια πράγματα και να δούμε που πονάει και που δεν 

πονάει. Ούτε εγώ συμφωνώ με αυτό το κείμενο στο σύνολό του. Παρόλα αυτά 

όμως ενδεχομένως κάποιοι δεν ξέρουμε και τι λέει. Τι ζητήματα βάζει. 

Το πρώτο. Ειδικότητες. Καλύπτει ενδεχομένως το 90-95% των 

ειδικοτήτων που μπορούσαν να υπαχθούν στα βαρέα στους δήμους μας. Δεν 

τους καλύπτει όλους. Πρέπει να το πολεμήσουμε. Συμφωνούμε απόλυτα όλοι. 

Τι άλλο βάζει. Σύνταξη 58-53. Θετικό. Τι άλλο βάζει. Υποχρεωτική εφαρμογή 

από την 1/1/2007. Επίσης θετικό στοιχείο. 

Επασφάλιστρο 4,3. Πολλοί διαφωνούν. Και εγώ θα διαφωνήσω 

και μακάρι να καταφέρουμε να το καταργήσουμε συνάδελφοι, είναι θέμα που 

πρέπει να το δούμε. Όμως, ο κανονισμός βαρέων και ανθυγιεινών του ΙΚΑ 

προβλέπει το επασφάλιστρο, άρα δεν θα μπορούσαμε να το αποφύγουμε ή 

να παραπλανήσουμε το Υπουργείο Εσωτερικών ενδεχομένως και απ’ την 

άλλη μεριά φυσικά δεν υπάρχει για μας εργοδοτική εισφορά, διότι η σύνταξή 

μας δίνεται από το δημόσιο, στους αορίστου χρόνου υπαλλήλους υπάρχει 

ασφαλιστική εισφορά και η σύνταξη καταβάλλεται από το ΙΚΑ, γι’ αυτό 

πληρώνει ο εργοδότης. Όλα τα υπόλοιπα είναι περιττά. 

Τι αναφέρει επίσης. Υπάρχει η δυνατότητα να ενταχθούν με 

αίτησή τους και είναι σωστό και λογικό αυτό, διότι όταν μια τέτοια ρύθμιση 

έρχεται με τόσο μεγάλη καθυστέρηση χρόνου, είναι λογικό ότι δεν θα 

μπορέσει να λύσει το πρόβλημα ουσιαστικά και κάποιοι ενδεχομένως να 

αδικηθούν. Αλλά μετά από 24 τόσα χρόνια έστω και αυτή η ρύθμιση έρχεται.  

Υπάρχει η δυνατότητα με αίτηση κάποιοι που διορίστηκαν πριν 

από το 2006 να μπουν σε αυτή τη διαδικασία και να πληρώσουν την εισφορά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε σε ευχαριστώ πολύ.  

Κ. ΔΑΛΑΜΠΙΡΑΣ: Μισό λεπτό. Όχι, πρέπει να ολοκληρώσουμε. Κάποια 

πράγματα πρέπει να ειπωθούν. Έγινε πολύ κουβέντα για τα βαρέα και τα 

ανθυγιεινά χωρίς κανείς να προσπαθήσει πιστεύω να αναλύσει κάποια 

πραγματάκια. Δίνει κάποια χρόνια πλασματικής και μάλιστα το αναφέρει 

ξεκάθαρα η διάταξη, συντάξιμης υπηρεσίας. Σε κάποια άλλη περίπτωση 

μιλάει για πλασματικά χρόνια μισθολογικής εξέλιξης. 
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Συντάξιμη υπηρεσία γι’ αυτούς που έχουν πολλά χρόνια 

υπολογίζεται με 35ά κλπ, γι’ αυτούς που έχουν λίγα χρόνια σήμερα και θα 

βγουν, υπολογίζεται με βάση το βασικό μισθό, άρα, εφόσον δίνει μισθολογική 

εξέλιξη είναι κάτι θετικό.  

Στη σύνταξη των συναδέλφων αυτών θα υπάρχει και το επίδομα 

ειδικής απασχόλησης, κάτι που δεν αναφέρθηκε. Επιπλέον, καταλήγοντας, 

επειδή η ρύθμιση είναι προβληματική, θα πρέπει θεωρώ να επικεντρωθούμε 

σε τέσσερα σημεία.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε να μη γίνεται κατάχρηση, σε ευχαριστούμε πάρα-

πάρα πολύ. Στο βήμα  να έρθει ο συνάδελφος ο Αλεξίου ο Γιώργος.  

Γ. ΑΛΕΞΙΟΥ: Συνάδελφοι, χαιρετίζω το ενδιάμεσο συνέδριο της 

Ομοσπονδίας. Είμαι Πρόεδρος των Εργαζομένων Ο.Τ.Α. Λέσβου. Σίγουρα οι 

προηγούμενοι ομιλητές μας κάλυψαν με το μεγάλο κεφάλαιο που είναι ο 

ασφαλιστικό και όλοι συμφωνούμε για τις άμεσες κινητοποιήσεις για να μπει 

στα συρτάρια του γραφείου του Υπουργού τα μέτρα αυτά τα ασφαλιστικά.  

Συνάδελφοι, θα σας μιλήσω περισσότερο για μας, μια που 

είμαστε παραμεθόρια περιοχή και έχουμε έτσι περισσότερα προβλήματα, γιατί 

είμαστε και απομακρυσμένοι απ’ το κέντρο. Ένα μεγάλο πρόβλημα που 

αντιμετωπίζουμε είναι η επιδότηση πρώτης κατοικίας. Πιστεύω ότι η 

Εκτελεστική Επιτροπή της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. πρέπει να το δει πιο σοβαρά το 

θέμα και μέσω της ΚΕΔΚΕ πρέπει να το διεκδικήσει άμεσα από το Υπουργείο 

Εσωτερικών.  

Συνάδελφοι, στο Δήμο Μυτιλήνης αντιμετωπίζουμε πολλά 

οικονομικά προβλήματα. Ένα μεγάλο κεφάλαιο που ανοίχτηκε το τελευταίο 

χρονικό διάστημα είναι οι σχολικοί φύλακες. Ναι μεν με το Π.Δ. 164 

μονιμοποιήθηκαν και καλώς έκαναν, δυστυχώς όμως η κυβέρνηση αντί για 

τακτική επιχορήγηση μέχρι σήμερα στέλνει έκτακτη επιχορήγηση, με 

αποτέλεσμα να μη μπορεί να καλύψει τα μισά των εξόδων των σχολικών 

φυλάκων. 

Η δημοτική αρχή η δικιά μας μετά από πιέσεις του Συλλόγου 

έδωσε κάποιους μισθούς, αλλά δυστυχώς σήμερα αυτοί οι άνθρωποι 

παραμένουν πάνω από 4 μήνες απλήρωτοι. Δυστυχώς ένα άλλο κεφάλαιο 

 175



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 2η ΗΜΕΡΑ – 4/12/2007 

πάλι απλήρωτων οι οποίοι είναι γύρω στα 30 άτομα, ένα μεγάλο κεφάλαιο 

αποτελούν οι παιδικοί σταθμοί που ανήκουν στους δήμους της Μυτιλήνης.  

Υπάρχουν μόνιμοι υπάλληλοι πάνω από 15 άτομα οι οποίοι 

είναι απλήρωτοι πάνω από 4 και 5 μήνες και υπάρχουν συμβασιούχοι που 

κάνουν μια παρένθεση, διότι μεταφέρονται από προίκα σε προίκα και αυτοί οι 

άνθρωποι η μια δημοτική αρχή στην άλλη τους μεταφέρει προίκα, έχουν να 

πληρωθούν έως και 20 μήνες. Καταλαβαίνετε ότι το πρόβλημα είναι πάρα 

πολύ σοβαρό. 

Σε μια επαφή που είχαμε με τη δημοτική αρχή και βάλαμε τα 

πράγματα κάτω, για να πληρώσει σήμερα ο Δήμος Μυτιλήνης τις 

υποχρεώσεις μέχρι τέλος του Δεκεμβρίου στους μισθούς μόνο ανέρχεται στο 

ποσό του 1 εκατομμυρίου €. Καταλαβαίνετε ότι τα προβλήματα είναι μεγάλα 

και πιστεύουμε ότι πολλοί άνθρωποι θα μείνουν απλήρωτοι. 

Εμείς σαν σύλλογος ξεκινήσαμε τις διεκδικήσεις. Ξεκινήσαμε 

καταρχήν ένα διάλογο με τη δημοτική αρχή που δεν έβγαλε πουθενά, διότι 

σήκωναν τα χέρια ψηλά ότι δεν υπάρχουν χρήματα να πληρώσουν, στη 

συνέχεια κάναμε 3ωρη στάση εργασίας, όπου η επιτυχία στο Δήμο Μυτιλήνης 

από συναδέλφους ακούμπησε το 100%, μιλάμε για όλους τους παιδικούς 

σταθμούς, μιλάμε για τις δημοτικές επιχειρήσεις στο Δήμο Μυτιλήνης και 

όλους τους κλάδους που έχουν σχέση με το Δήμο Μυτιλήνης. 

Στη συνέχεια το Δ.Σ. μαζί με τους εργαζόμενους κάναμε 

παράσταση στο Δημοτικό Συμβούλιο. Θέσαμε το θέμα ξεκάθαρα. Αφού δεν 

μπορείτε να πληρώσετε τους εργαζόμενους, να κλείσετε το Δήμο Μυτιλήνης 

με πρωτοβουλία δικιά σας και σε συνεργασία με εμάς τους Συλλόγους, να 

ξεκινήσουμε διεκδικήσεις στους αρμόδιους φορείς ώστε να υπάρξει ανεύρεση 

χρημάτων για να μπορούν να πληρωθούν οι μισθωτοί.  

Πράγματι η απόφαση του Δ.Σ. ήταν ικανοποιητική και το Δ.Σ. 

κατά πλειοψηφία αποφάσισε να κλείσει το Δήμο Μυτιλήνης στις 11 και 13 του 

μηνός, όπου μαζί με εμάς τους εργαζόμενους μια πορεία κοινή θα κάνουμε, 

θα κινήσουμε την άμεση διαδικασία σκληρών διαπραγματεύσεων και 

σκληρών κινητοποιήσεων, για να μπορούν αυτοί οι άνθρωποι να κάνουν 

γιορτές, δηλαδή να μπορούν αυτοί οι άνθρωποι να πληρωθούν τουλάχιστον 

το 80% των δεδουλευμένων.  
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Επίσης, σε αυτό τον αγώνα που ξεκινάμε τώρα, δηλαδή στις 11 

και 13 του μηνός, θα απαιτήσουμε από την Εκτελεστική Επιτροπή της Π.Ο.Ε.-

Ο.Τ.Α. να παρευρεθεί μέλος της Ε.Ε. κάτω, όπου θα συμπαρασταθεί στο 

δίκαιο αγώνα μας. Πιστεύω ότι είναι πρωταρχικός στόχος να βρεθεί για να 

μπορεί να βοηθήσει και εμάς τους εργαζόμενους, μια κα βρισκόμαστε πάρα 

πολύ μακριά και τα προβλήματά μας είναι πολλά.  

Όσο για το θέμα των συμβασιούχων που είναι ένα μεγάλο 

κεφάλαιο, θα πρέπει τελικά να λειτουργήσουν οι Οργανισμοί κάθε δήμων και 

να μπορέσουμε να γίνουν άμεσες προσλήψεις μονίμου προσωπικού και όχι 

προσλήψεις εκτάκτων που επιδιώκει η κάθε δημοτική αρχή να τους έχει 

όμηρους. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Στο βήμα να έρθει ο Χρυσανθακόπουλος Παναγιώτης. 

Π. ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Απ’ το Δήμο Πατρέων. Αγαπητοί συνάδελφοι, 

σε αυτό το συνέδριο δεν πρέπει μόνο να καταγραφούν τα προβλήματα του 

κλάδου. Σε αυτό το συνέδριο πρέπει να καταγραφούν και οι συμπεριφορές 

των συνδικαλιστικών παρατάξεων. Πρέπει να καταγραφούν οι πρακτικές των 

παρατάξεων εκείνων που με τον ένα ή τον άλλο τρόπο διασπούν την ενότητα 

του κλάδου. 

Ιδού το σύνθημα «ενότητα στη δράση». Σε μια εποχή που τα 

πάντα αμφισβητούνται, συνταξιοδοτικό, βαρέα και ανθυγιεινά, συλλογική 

σύμβαση, οδοιπορικά, επίδομα ηλεκτρονικού υπολογιστή, σε μια τέτοια εποχή 

κανείς δεν μπορεί να αυτονομείται, κανείς δεν μπορεί να διασπά την ενότητα 

στη δράση. Η πλειοψηφία της Εκτελεστικής Επιτροπής δεν μπορεί να 

αυτονομείται απ’ το Γενικό Συμβούλιο. Δεν μπορεί να διαπραγματεύεται στις 

22.00 ερήμην του Γενικού Συμβουλίου, τη στιγμή μάλιστα που ήταν δεδομένη 

η απόφαση του κλάδου για απεργία. Θα πω αυτό που είπε χθες και ο Γιώργος 

Χαρίσης, ήταν ένα μεγάλο λάθος που δεν πρέπει να επαναληφθεί.  

Εννέα δεκαετίες, σύνθημα που χαρακτηρίζουν τους αγώνες και 

τις θυσίες του λαού μας. Εννέα δεκαετίες απ’ την ίδρυση του σοσιαλιστικού 

εργατικού κόμματος το 1918. Αλλά τι σχέση έχει το ΠΑΜΕ με αυτό το 

σύνθημα; Η ιστορική ΕΣΑΚ έχει απόλυτη σχέση. Η διασπαστική πρακτική του 

ΠΑΜΕ τι σχέση έχει με αυτό το σύνθημα; Μια παράταξη βαθιά συντηρητική, 

βαθιά σεκταριστική, βαθιά αντιεπαναστατική.  
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Παράταξη σεκταριστική, αφού συνειδητά απομακρύνεται από τις 

μάζες της εργατικής τάξης, δίνοντας βορά στις δεξιές πολιτικές ένθεν και 

ένθεν, για αντιασφαλιστικούς νόμους, για αποχαρακτηρισμό βαρέων και 

ανθυγιεινών, για εισοδηματική πολιτική και άλλα πολλά. Παράταξη βαθιά 

αντιεπαναστατική, αφού έχει υποκαταστήσει το διαλεκτικό αινιγμό με τον 

φιλοσοφικό ιδεαλισμό. Φιλοσοφικός ιδεαλισμός που υπόσχεται ευημερία του 

λαού μας στην επ’ ουράνια ζωή και όχι στην επίγεια ζωή.  

Τέλος, στις 12 Δεκέμβρη δεν θα πάμε στα συλλαλητήρια του 

ΠΑΜΕ. Στις 12 Δεκέμβρη σύσσωμη η εργατική τάξη θα πάμε στα 

συλλαλητήρια που οργανώνει… Καμία υποχώρηση και καταγγέλλω στο 

Συνέδριό μας αυτή τη διασπαστική πρακτική που πρέπει επιτέλους να 

αποκαλύψουμε στο σύνολο των εργαζομένων. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Ροπαλίδης. 

κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, αυξάνεται το ΑΕΠ της χώρας, ο πλούτος, 4,5% 

το χρόνο. Και όχι μόνο αυτό, αλλά το διαφημίζουν κάθε μέρα. Αλλά εδώ 

αυξάνεται, εμείς φτωχαίνουμε. Τα 15 τελευταία χρόνια έχουμε χάσει 40% της 

αγοραστικής μας δύναμης, του μισθού μας. Φτωχαίνουμε. Γιατί το λέω αυτό; 

Γιατί είναι όρος ανάπτυξης η φτώχεια μας. Όσο θα αυξάνεται ο πλούτος της 

χώρας, τόσο θα φτωχαίνουν οι εργαζόμενοι. 

Είναι το νέο, ο νεοφιλελευθερισμός. Είναι όρος αυτός. Δεν 

μπορούν να διαφημίζουν αυτό. Η διάλυση των εργασιακών σχέσεων, η 

απόλυτη φτώχεια, η ανασφάλιστη εργασία, όλα αυτά είναι όρος ανάπτυξης για 

να πηγαίνει επάνω το εθνικό εισόδημα της χώρας. Άραγε για να 

αντιμετωπίσουμε αυτή την πολιτική, πρέπει να την αντιμετωπίσουμε στην 

καρδιά της. Εκεί δηλαδή που αυτοί βαράνε, πρέπει να απαντήσουμε εμείς. 

Πρέπει να βάλουμε, να βγάλουμε μάλλον, να κάνουμε προσπάθεια, την 

εργατική τάξη από το περιθώριο και να τη βάλουμε στο προσκήνιο της 

πολιτικής, οικονομικής και πολιτιστικής ζωής του τόπου. 

Πρέπει να διεκδικήσουμε τα αυτονόητα. Πρέπει να 

διεκδικήσουμε την ύπαρξή μας. Αυτή είναι η κατεύθυνση που πρέπει να έχουν 

τα συνδικάτα και δεν είναι ζήτημα ΠΑΣΚΕ-ΔΑΚΕ, είναι ζήτημα η μετατόπιση 

και στα δεξιά συνολικά του συνδικαλιστικού κινήματος. Και εκεί είναι η ευθύνη 
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των παρατάξεων. Και εκεί είναι η ευθύνη της συγκρότησης των προεδρείων, 

σε τι κατεύθυνση και σε ποια μετατόπιση θα πάει το συνδικαλιστικό κίνημα. 

Και απορώ με τους συναδέλφους πως ανέχονται αυτή την 

κατάσταση. Και δημιουργείται μια συμμαχία τέτοια η οποία μετατοπίζεται στα 

δεξιά. Γίνανε στην Ομοσπονδία βήματα, φυσικά γίνανε. Αν δεν είχαν γίνει θα 

είχε διαλυθεί. Αλά αρκούν αυτά τα βήματα να αντιμετωπίσουμε την επίθεση 

που λέει ότι θα φτωχαίνουμε συνέχεια, ότι θα μπαίνουμε στο περιθώριο της 

ζωής; Αυτό είναι το κύριο ζήτημα. Σε αυτή την κατεύθυνση πρέπει να 

κινηθούμε. 

Έρχεται το ασφαλιστικό συνάδελφοι. Είναι απόρροια αυτής 

ακριβώς της πολιτικής, της διάλυσης των εργασιακών σχέσεων και της 

φτώχειας μας. Το εργασιακό καταρχήν είναι ζήτημα μισθού. Ποιος δεν 

κατανοεί αυτό το ζήτημα, ότι είναι ζήτημα μισθού; Όσο αυξάνεται ο μισθός μας 

τόσο θα είναι καλύτερο το ασφαλιστικό. 

Αύξηση πόρων. Και δεύτερο και σπουδαιότερο ζήτημα, είναι 

ζήτημα ανασφάλιστης εργασίας. Φανταστείτε οι 250 χιλιάδες του διατάγματος 

του Παυλόπουλου να πληρωνόντουσαν με τις κλαδικές συμβάσεις των 

Ομοσπονδιών. Θα υπήρχαν διπλάσιες συνδρομές. Φανταστείτε τα STAGE να 

πληρώναμε εισφορές. Σε αυτή την κατεύθυνση πρέπει να πάρουμε πολιτική 

απόφαση, για να μετατοπίσουμε την Ομοσπονδία σε κατεύθυνση.  

Και πρέπει να πάρουμε πολιτική απόφαση στο Συνέδριο 

σήμερα, που θα καλεί η Ομοσπονδία με πολιτική της απόφαση που να την 

ψηφίσουμε και θα καλεί τους Συλλόγους μας ότι κανένας ανασφάλιστος στους 

Συλλόγους μας και όποιος προσλαμβάνεται με οποιαδήποτε σχέση, θα 

πληρώνεται με την κλαδική σύμβαση των Ο.Τ.Α.  

Έτσι καταργείς στην πράξη και την ανασφάλιστη εργασία και το 

φθηνό κρέας, το φθηνό εργατικό δυναμικό. Έτσι τη διάλυση των εργασιακών 

σχέσεων. Αυτή είναι η κατεύθυνση. Μόνο με τέτοια κατεύθυνση μπορούμε να 

πάμε. Και εδώ να μη γίνει όπως στην ΑΔΕΔΥ, γιατί και εκεί κατατέθηκε 

πρόταση και λέει, θα τη δει η Εκτελεστική.  

Εδώ θα απαιτήσουμε να πάρουμε σήμερα τέτοια απόφαση. Δε 

γίνεται. Σήμερα κάνουμε Συνέδριο του 60% των εργαζομένων στους δήμους, 
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δεν κάνουμε το 100%. Οι άλλοι 40 είναι με συμβάσεις και πληρώνονται με 500 

και με 600 €. Πρέπει κατεύθυνση να αλλάξουμε. Αυτό είναι το ζήτημα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η συναδέλφισσα Καλογερόγιαννη.  

κα ΚΑΛΟΓΕΡΟΓΙΑΝΝΗ: Συνάδελφοι, είναι αλήθεια ότι στο σημερινό 

Συνέδριο επειδή είναι ενδιάμεσο και δεν είναι εκλογικό, είμαστε οι πιο 

αποφορτισμένοι να σταθούμε περισσότερο στα προβλήματα, στις 

διαφορετικές απόψεις και ίσως αυτό κάνει και καλό στη κουβέντα, βοηθάει, 

γιατί πέφτουν και λίγο οι μάσκες, υπάρχουν και κάποιες αποκαλύψεις που 

φάνηκαν ιδιαίτερα χθες την πρώτη ημέρα που ήταν και οι επίσημοι. 

Θα ήθελα να σταθώ συνάδελφοι σε δυο-τρεις απ’ αυτές για μένα 

τις αποκαλύψεις και τι εννοώ. Έχουμε κατηγορηθεί, εδώ και χρόνια 

κατηγορούμαστε, γιατί μιλάμε για κυβερνητικό εργοδοτικό συνδικαλισμό, γιατί 

μιλάμε για συναίνεση τώρα δυνάμεων του δικομματισμού στην Ομοσπονδία. 

Πρώτη αποκάλυψη σήμερα, η παρέμβαση των ίδιων. Και η ομιλία του 

Προέδρου και η ομιλία του επικεφαλής της ΔΑΚΕ του συνάδελφου του 

Πολυμερόπουλου, ήταν χαρακτηριστικές, ήταν καθαρές. Ακριβώς για τα ίδια 

πράγματα μιλάνε. 

 Η συναίνεση σε όλο της το μεγαλείο. Και βέβαια δεν ήταν η 

μόνη. Μέχρι και ο συνάδελφος από τη «ΝΑΣ», αναγκάστηκε να το παραδεχθεί 

ότι όσο πάει το σκηνικό πλέον αλλάζει, κλείνει προς τα δεξιά η συναίνεση 

αυτή, όταν μέχρι στιγμής στην Εκτελεστική Επιτροπή έχει συμφωνήσει σε όλα, 

εκτός απ’ την τελευταία απεργία. Τη δικιά του τη συναίνεση δηλαδή 

προσπαθεί σήμερα να τη βγάλει απέξω με μια μικρή διαφοροποίηση.  

Συνάδελφοι, η δεύτερη αποκάλυψη κατά την άποψή μου ήταν η 

ομιλία των συναδέλφων. Αισθανόμαστε περήφανοι με μια έννοια σαν 

παράταξη, που τελικά απ’ ότι φαίνεται αποτελούμε το πρόβλημα της 

Ομοσπονδίας. Δεν μίλησαν για κάτι άλλο οι συνάδελφοι επικεφαλείς των 

παρατάξεων και της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ.  

Όλη η επιχειρηματολογία τους ήταν στις προτάσεις και στην 

τακτική που κατέθεσε η ΔΑΣ όλο το προηγούμενο χρονικό διάστημα. Δεν 

είχαν απέναντί τους αντίπαλο την κυβερνητική πολιτική. Δεν είχαν τα κόμματα 

του ευρωμονόδρομου και τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το πρόβλημα 

ήταν οι προτάσεις της ΔΑΣ, η λειτουργία του ΠΑΜΕ, οι διαφορετικές 
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συγκεντρώσεις και στην ουσία βέβαια και ουσιαστικά η καθαρή πολιτική 

γραμμή που βάζει το ΠΑΜΕ σήμερα στο συνδικαλιστικό κίνημα. 

Τρίτη αποκάλυψη. Δεν θα ήθελα να ήμουν καθόλου στη θέση 

του συνάδελφου του Προέδρου. Φάνηκε σε όλο το μεγαλείο, η κριτική που του 

κάνουμε συνάδελφοι, δεν είναι ότι δεν κάνουν τίποτα, μια χαρά τρέχουν οι 

συνάδελφοι και έχουν και κάποια αποτελέσματα, τα είπαν εξάλλου. Το ζήτημα 

είναι ποια είναι αυτά τα αποτελέσματα συνάδελφοι. Είδατε εσείς διαφορά από 

το Νάκο τον Υφυπουργό Εσωτερικών και απ’ τον Πρόεδρο ως αποτελέσματα; 

Αυτά που εξήγγειλε ο Υπουργός της κυβέρνησης, τα ίδια 

εξήγγειλε και ο Πρόεδρος της Ομοσπονδίας δυστυχώς. Σε αυτό το σημείο 

φτάσαμε. Τον Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων, τον κώδικα των υπαλλήλων, τα 

βαριά και ανθυγιεινά της κυβέρνησης, το επίδομα της κυβέρνησης, την 

ενσωμάτωση των ρούχων, μέχρι και το επίδομα κηδείας, που βγήκε 

χαρακτηριστικά ο Υπουργός ότι μου την έφερες Πρόεδρε, δε το θέλατε, δε το 

διεκδικούσατε, γιατί με αναγκάσατε να δώσω και κάτι παραπάνω; 

Αυτό συνάδελφοι το συνδικαλιστικό κίνημα θέλουμε; Και να ήταν 

ο εκπρόσωπος της ΔΑΚΕ που τα έλεγε αυτά το κατανοούμε. Είναι το είπε 

κιόλας, υποστηρικτής της κυβέρνησης. Αλλά η πλειοψηφία σήμερα της 

Ομοσπονδίας, η πλειοψηφούσα μάλλον παράταξη, αυτό είναι που έχει να 

δώσει στο συνδικαλιστικό κίνημα; Γιατί θίγονται όταν τους λέμε διαχειριστές; 

Ακριβώς αυτό γίνεται συνάδελφοι. Και αυτή είναι η βασική κριτική που 

ασκούμε στην ΠΑΣΚΕ. 

Όχι στο αν τρέχει, αν θα έχει αποτελέσματα. Αρκούν 

συνάδελφοι; Αυτοί η γραμμή πλεύσης που έχει ακολουθήσει η Ομοσπονδία 

την τελευταία 10ετία την έχουμε πλέον δοκιμάσει. Είσαστε ικανοποιημένοι; 

Είναι η γραμμή άμυνας που μπορεί να στοιχειοθετήσει ο κλάδος μας απέναντι 

στη λαίλαπα που δεχόμαστε;  

Τι έχει ανατρέψει συνάδελφοι; Τι έχει περικόψει; Τι έχει 

αντιστρέψει; Σε τι έχει έρθει σε ρήξη και σύγκρουση; Σε τίποτα συνάδελφοι. 

Όλα τα μέτρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των μονοπωλίων, του κεφαλαίου 

που διεισδύουν στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, δεν θέλω να πω γι’ αυτά γιατί 

έχουν τεθεί συνάδελφοι αρκετά απ’ τους προηγούμενους ομιλητές, στα 

 181



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 2η ΗΜΕΡΑ – 4/12/2007 

προβλήματα ξέρετε ότι συμφωνούμε όλοι. Και την τηλεόραση να βάλετε για τα 

προβλήματα θα μιλάνε που ζούμε. Όλοι συμφωνούμε. 

Το πρόβλημα είναι ποια είναι η λύση των προβλημάτων, σε 

ποια κατεύθυνση και με ποιο τρόπο θα τα αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα. 

Και εκεί είναι η βασική μας κατηγορία στις δυνάμεις της συναίνεσης που 

εκφράζονται σήμερα στην Ομοσπονδία και έχουν την πλειοψηφία και που 

βέβαια το κοινό προεδρείο ΠΑΣΚΕ-ΔΑΚΕ, Αυτόνομης Παρέμβασης, ήταν το 

αποτέλεσμα συνάδελφοι, δεν ήταν η αιτία, η λειτουργία των οργάνων.  

Η λειτουργία των οργάνων συνάδελφοι κρίνεται απ’ τα 

αποτελέσματά τους. Εάν είχαμε μια Ομοσπονδία που είχε αποτελέσματα, που 

εξυπηρετούσε τα συμφέροντα, που είχε καλύψει όλους τους εργαζόμενους, 

που αγκάλιαζε το σύνολο των συναδέλφων, που πάλευε για όλους τους 

εργαζόμενους και είχε βήματα και κατακτήσεις στην κατεύθυνση της 

εξυπηρέτησης των συμφερόντων μας, τότε θα ήταν απέξω η ΔΑΣ, δεν θα 

είχαμε πρόβλημα.  

Αλλά το απέξω η ΔΑΣ εξυπηρετεί ακριβώς αυτό το σκοπό 

συνάδελφοι και φάνηκε, ήταν και πολύ καθαροί, ήρθαν και είπαν βέβαια, εμείς 

πήγαμε για απεργία με τρία ζητήματα. Ο συνάδελφος Πολυμερόπουλος το 

είχε πει και στο Γενικό Συμβούλιο, τρία ζητήματα βάλαμε συνάδελφοι. 

Ασχολούνται με τα υπόλοιπα; Η έκτακτη εργασία είναι ζήτημα; Είναι το 

κυρίαρχο; Είναι το 40% του κλάδου; Ασχοληθήκαμε με αυτό; Πήραμε κάτι απ’ 

την απεργία;  

Οι συνάδελφοι οι έκτακτοι των δημοτικών επιχειρήσεων είχαν 

ένα αποτέλεσμα συνάδελφοι, είτε ήταν υπογραφής συλλογικής σύμβασης, 

που και αυτή που προτείνουν είναι κάτω απ’ τη βασική της ΓΣΕΕ, είτε ήταν η 

ένταξή τους στους δήμους, η μόνιμη και σταθερή εργασία; Μας κατηγορούν 

συνάδελφοι για τη «Νίκαια». Συνάδελφοι εμείς αυτό που κατηγορήσαμε την 

Ομοσπονδία, ήταν η κατάτμηση των αγώνων.  

Ο ρόλος της Ομοσπονδίας συνάδελφοι δεν είναι να αναγνωρίζει 

το πρωτοβάθμιο, να πηγαίνει και να λέει σήμερα στέκομαι, επειδή το καλούν. 

Ο ρόλος της Ομοσπονδίας είναι να συνενώνει όλο αυτό τον αγώνα, όλο αυτά 

τα πρωτοβάθμια όργανα σε ένα κοινό όργανο για σταθερή και μόνιμη δουλειά 
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και όχι απλήρωτη εργασία, να ρίξουμε το κατεστημένο, ουσιαστική ρήξη και 

σύγκρουση συνάδελφοι. Αυτές είναι οι διαφορές μας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Κασίδης. 

κ. ΚΑΣΙΔΗΣ: Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, ακούσαμε εδώ μέσα τις δύο 

μέρες αυτές, ότι για όλα φταίει η ΠΑΣΚΕ-Ο.Τ.Α. Ότι η ΠΑΣΚΕ-Ο.Τ.Α. φταίει 

για όλα τα προβλήματα που υπάρχουν στους εργαζόμενους στην Τοπική 

Αυτοδιοίκηση και τα προβλήματα που έρχονται. Δεν βλέπουν κανείς τη στάση 

τη δική μας. Μόνο την ΠΑΣΚΕ-Ο.Τ.Α. βλέπουμε.  

Εδώ θέλω να πω ότι φάνηκε απ’ την αρχή ότι η ΔΑΣ δεν έχει 

σκοπό να αγωνιστεί για τα προβλήματα των εργαζομένων. Είναι το μήνυμα 

από τον πολιτικό τους φορέα όλα ή τίποτα, μονομερώς. Ή θα λυθούν τα 

πάντα ή τίποτα. Δηλαδή τίποτα. Πάμε για εκλογές πολιτικές και αφού πάμε για 

εκλογές πολιτικές, δεν πρέπει να λύνονται τα προβλήματα των εργαζομένων, 

να έρθουν προς εμάς, να ενισχύσουν την κομματική μας παράταξη. Αυτό 

φάνηκε από την πρώτη στιγμή αυτό που συνέβη στο Προεδρείο.  

Είχα πει στη δεύτερη συγκέντρωση του Γενικού Συμβουλίου ότι 

εδώ οι συνάδελφοι δεν θέλουν να αγωνιστούν. Δημιουργούσαν συνεχώς 

προβλήματα με το Προεδρείο. Δεν κάναμε τίποτα άλλο 1,5 χρόνο τώρα να 

συζητάμε τι θα γίνει με το Προεδρείο. Να κατεβαίνουμε συνέχεια σε Γενικό 

Συμβούλιο να δούμε πότε θα έχει όρεξη ο φίλος μας ο Κατακανάς να 

συνεργαστεί με το Προεδρείο, ο οποίος ψηφίστηκε στη θέση αυτή με 35 

ψήφους στην Εκτελεστική Επιτροπή και μετά πήρε όλους τους ψήφους της 

Εκτελεστικής Επιτροπής για να είναι Γραμματέας. 

Δεν θέλουν να αγωνιστούν. Και σήμερα ακούμε εδώ ότι άλλο 

τους ενδιαφέρει. Έχουμε ένα μεγάλο πρόβλημα με τις εργασιακές σχέσεις. 

Αντί να δούμε πώς θα λύσουμε αυτό το πρόβλημα, ερχόμαστε εδώ και τι λέμε; 

Να ψηφίσουν. Αυτό είναι το ζητούμενο. Να έχουμε εργασιακές σχέσεις 

δίμηνες, STAGE, να μα ψηφίζουν, να τους φέρνουμε κάνα μήνα στο συνέδριο 

προτού κάνουμε εκλογές για εκπροσώπους, να μας ψηφίζουν και όλα είναι 

καλά. Αυτό μας ενδιαφέρει. Δεν κοιτάζουμε πως θα λύσουμε το πρόβλημα. 

Εγώ που μιλάω σήμερα από το βήμα και δεν είναι μόνο το τι 

κάνει η Ομοσπονδία, να δούμε τι κάνουν τα πρωτοβάθμια. Μεγάλες κορώνες 

εδώ μέσα και να δούμε πόσους εργαζόμενους έχουμε σε επιχειρήσεις που 
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σύντομα θα μείνουν στο δρόμο, πόσες δίμηνες και STAGE και άλλες 

εργασιακές σχέσεις έχουμε στους Δήμους μας. Και θα σας πω εγώ, ότι μια 

επιχείρηση που είχαμε στο Δήμο μας πήραν την απόφαση και οι ίδιοι οι 

φάκελοι που τους έχουν στο Δήμο Αλεξανδρούπολης και απόφαση του Δ.Σ. 

για 4ωρη απασχόληση 6 μήνες τώρα έχει μείνει στο συρτάρι του  Δημάρχου. 

Όχι να κοιτάξουμε όμως να τους πάρουμε να φέρουμε τους 

άλλους αντιπροσώπους στο συνέδριο. Και θα πούμε, και τι γίνεται τώρα εδώ; 

Να μην πάμε σε απεργία, να μην πάμε σε κινητοποίηση και να μείνει το θέμα 

των βαρέων και ανθυγιεινών ανοιχτό, να μείνει ανοιχτό και να πάμε στο 

ασφαλιστικό.  

Όχι συνάδελφοι, πρέπει να πάρουμε μια απόφαση. Ένα θέμα 

που απεργήσανε οι συνάδελφοι, έπρεπε να του δώσουμε ένα τέλος κάποια 

στιγμή. Όσο να μη μας αρέσει αυτό που κατέληξε η κυβέρνηση. Δεν μας 

αρέσει, δεν το θέλαμε έτσι, άλλη ήταν η πρόθεση μας. Έπρεπε όμως να 

απαντήσουμε στους συναδέλφους ότι αυτό το θέμα οδεύει προς κάποια 

τακτοποίηση. Ναι, κάποια. Δεν είμαστε ευχαριστημένοι, αλλά έπρεπε να 

προχωρήσουμε, για να μπορέσουμε να κατέβουμε σύσσωμοι για το 

ασφαλιστικό. 

Ποια ήταν θέση στην ΔΑΣ; «Σας καλούμε 7 του Νοέμβρη στο 

συλλαλητήριο». Αυτή ήταν η θέση της ΔΑΣ. Τι είπε η ΑΣΠ; «Αφήστε το τώρα 

μωρέ, θα δούμε μετά τις γιορτές, να κάνουμε Χριστούγεννα και βλέπουμε μετά 

τι θα αποφασίσουμε». Και βέβαια η ΔΑΚΕ βρήκε εύφορο έδαφος και έκανε μια 

μαλακή πρόταση, μια πρόταση όπως τη βόλευε. Αλλά τι έπρεπε να κάνουμε; 

Να μην αγωνιστούμε; Να μην κάνουμε τίποτε;  

Καλό είναι αυτό που λέτε. Πολύ καλά τα λέτε. Κοιτάξτε να 

λύσουμε τα εργασιακά και όχι να κοιτάζουμε να μας ψηφίσουν. Υπάρχει 

καταστατικό που πρέπει να το σεβόμαστε όλοι και δεν ασχολούμαστε 

συνέχεια και στο Γενικό Συμβούλιο και στην Εκτελεστική και στα συνέδρια μας 

ότι κάποιοι θέλουν να παραβιάζουν τα καταστατικά γιατί έτσι τους αρέσει. Εδώ 

μέσα να κάνουμε συνέδριο καταστατικό και να ψηφίσουμε τι ισχύει σε κάθε 

σωματείο πρωτοβάθμιο. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η συναδέλφισσα η Καλποδήμου η Βάσω έχει το λόγο.  
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Β. ΚΑΛΠΟΔΗΜΟΥ: Συνάδελφοι γεια σας. Είμαι από το Δήμο Ζωγράφου και 

πραγματικά αν ερχόμουν για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο και γενικά στα 

συνέδρια της Ομοσπονδίας θα έλεγα «τι ωραία που τα λέμε και τι ωραία που 

τοποθετούνται οι συνάδελφοι και άντε από τα πρωτοβάθμια κάτι θα λυθεί.  

  Δυστυχώς δεν έχουμε το χρόνο και είναι κρίμα, βλέπω ότι 

πρέπει να μιλάμε με συνθήματα. Βρισκόμαστε σε ένα συνέδριο που αντί να 

ανοίξουν τα αυτιά τους οι παρατάξεις και το Γενικό Συμβούλιο και η 

Εκτελεστική τη ΠΟΕ-ΟΤΑ και να ακούσουν τα προβλήματα των εργαζομένων, 

μιλάμε σε ώτα μη ακουόντων. 

  Συνάδελφοι, εγώ πραγματικά όταν άκουσα τις εξαγγελίες των 

αιτημάτων από τον συνάδελφο τον Μπαλασόπουλο και το τι διεκδικούμε, 

πράγματι επαναλαμβάνω ότι αν θα άκουγα πρώτη φορά θα χειροκροτούσα. 

Αλλά δυστυχώς άκουσα όλη αυτή την εξαγγελία αυτών των αιτημάτων τα 

οποία θα τα παλέψουμε και αισθάνομαι κορόιδο. Και αισθάνομαι κορόιδο 

συνάδελφοι, γιατί κάθε φορά κατεβάζουμε μια magna χάρτα με αιτήματα, 

βάζουμε τα πρωτοβάθμια σωματεία μπροστά και καλά κάνουμε και μπαίνουμε 

μπροστά για να διεκδικήσουμε και φτάνουμε σήμερα μετά από τόσα χρόνια να 

διεκδικούμε τα ίδια πράγματα. 

Συνάδελφοι, υπάρχει μεγάλη ευθύνη από την πλειοψηφία της 

ΠΟΕ-ΟΤΑ για το ότι δεν κατοχυρώθηκαν και δεν υπερασπίστηκαν οι 

εργασιακές συνθήκες των εργαζομένων. Αντίθετα μπορώ να πω ότι με μια 

ανοχή απέναντι στους Δημάρχους πελατειακή και δεν ντρέπομαι που το λέω 

αυτό και το εννοώ, ότι έχουν γεμίσει οι Δήμοι με εργαζόμενους με ελαστικές 

σχέσεις εργασίας, έχουμε συμβάσεις έργου, έχουμε 4ωρα, έχουμε ό,τι μπορεί 

να φανταστεί κανείς. Και λυπάμαι πάρα πολύ, αφήνουν το μπαλάκι στα 

πρωτοβάθμια να λύσουν αυτό το πρόβλημα.  

Αντί αυτό να το κάνει σημαία η ΠΟΕ-ΟΤΑ τα θεσμικά αιτήματα 

και να προχωρήσει μπροστά και να μην επιτρέψει την καταστρατήγηση των 

θέσεων εργασίας και τις προσλήψεις μόνιμου προσωπικού να τις έχει κάνει 

σημαία, αντίθετα τα πρωτοβάθμια μόνα τους παλεύουν, ό,τι μπορεί ο καθένας 

κάνει και στο τέλος μπορεί να πάρει και καμιά απόφαση όπως έγινε με το 

Μαρούσι για μια στάση εργασίας συμπαράστασης. 
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Συνάδελφοι, αυτό είναι κοροϊδία και λυπάμαι πάρα πολύ που 

ερχόμαστε εδώ και δεν έχουμε το χρόνο να μιλήσουμε. Αυτό είναι απαξιωτικό 

για τα πρωτοβάθμια, να θέλουμε να εκφραστούμε και να μας λένε «τελειώνει ο 

χρόνος σου». Αυτά που λέω δεν είναι δικιά μου μόνο θέση. Είναι απόφαση 

του Διοικητικού Συμβουλίου μας.  

Και θέλω επίσης να καταγγείλω και θα τα καταθέσω και στο 

Προεδρείο, την τελευταία θέση της ΠΟΕ-ΟΤΑ απέναντι σε αίτημα του 

Συλλόγου μας. Συνάδελφοι, είναι πάρα πολύ σοβαρό. Εμείς σαν Δήμος και 

πολλοί άλλοι Δήμοι αποζημιώναμε τους εργαζόμενους μόνιμους των νομικών 

προσώπων που είχαν κύρια σύνταξη στο ΙΚΑ…. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συναδέλφισσα 2 λεπτά.  

Β. ΚΑΛΠΟΔΗΜΟΥ: Σας παρακαλώ, θα το πω γιατί πρέπει να ενημερωθούν 

οι εργαζόμενοι. Με την αποζημίωση του εργοδότη. 

  Σε ένα τελευταίο σεμινάριο που έγινε, που μίλησε η κα 

Μακροπούλου και όπου ρωτούσαν οι Σύλλογοι την ΠΟΕ-ΟΤΑ, ενώ η Πολιτεία 

όπου υπήρχε ασάφεια νόμου είχαμε κάνει ερώτημα στην Περιφέρεια και έλεγε 

«καλά κάνετε και πληρώνετε αποζημίωση του εργοδότη τη μισή απ’ όση 

δικαιούνται οι άλλοι σε αυτούς τους εργαζόμενους», η ΠΟΕ-ΟΤΑ αντί να βάλει 

το θέμα που το θέσαμε εμείς γιατί μετά την παρέμβαση της κας Μακροπούλου 

οι Υπηρεσίες δεν πληρώνανε τον κόσμο και τους λέμε «πάρτε θέση», 

στέλνουμε λοιπόν ερώτημα και λέμε «κύριοι, βάλτε το, το θέμα στην 

Εκτελεστική Επιτροπή να πάρουν θέση οι παρατάξεις και καλέστε μας με ό,τι 

στοιχεία έχουμε να δούμε τι διάβολο θα κάνουμε».  

  Και αντί τούτου συνάδελφοι, δεν έγινε τίποτα απ’ όλα αυτά, 

έστειλαν κατεπείγον έγγραφο στον Παυλόπουλο με σαφώς αρνητική θέση να 

ενημερωθούν οι σύλλογοι. Και ρωτώ και τον συνάδελφο τον Πολυζώη που 

υπέγραψε: δεν γνωρίζει ότι ο Δήμος της Αθήνας εξακολουθεί να δίνει και να 

πληρώνει αποζημίωση του εργοδότη; Θα μοιραστεί ξανά στην αίθουσα και θα 

το καταθέσω και στο Προεδρείο.  

  Θέλω να πω ότι εμείς δεν ξεγελάσαμε κανέναν, συνάδελφοι, 

γιατί γι’ αυτό το ζήτημα σαφέστατα ρωτήσαμε την Περιφέρεια και απάντησε η 

Περιφέρεια ότι ναι, δικαιούται το μισό της αποζημίωσης του εργοδότη. Θέλω 

να πω ότι η ΠΟΕ-ΟΤΑ δεν δικαιούται κατά την άποψη μου, δεν είναι εκεί για 
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να ερμηνεύει νόμους, είναι εκεί για να βοηθάει, να λύνει προβλήματα και αν 

πράγματι κακώς εδίνετο, εμείς λέμε να σταματήσει ναι, αν κακώς εδίνετο. 

Αλλά όχι να γνωμοδοτεί η ΠΟΕ-ΟΤΑ όταν η Πολιτεία έχει άλλη άποψη.  

  Συνάδελφοι, δεν έχουμε χρόνο δυστυχώς. Εγώ θα καταθέσω τα 

δυο έγγραφα στο Προεδρείο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Σε ευχαριστούμε πολύ. Να έρθει στο βήμα η συναδέλφισσα η 

Σμαρώ η Κυριαζίδου.  

  Για να είμαστε καθαροί, συνάδελφοι, εμείς από το Προεδρείο 

προσπαθούμε το καλύτερο δυνατόν να εκφραστούν όλοι. Γι' αυτό είμαστε και 

λίγο αυστηροί με το χρόνο. Συναδέλφισσα έχεις το λόγο.  

Σ. ΚΥΡΙΑΖΙΔΟΥ: Συνάδελφοι, έχουμε ένα βιβλιαράκι που μοιράστηκε εδώ 

πέρα με τον φάκελο μας, με το πρόγραμμα δράσης. Είναι ένα υπερπλήρες 

πρόγραμμα, θεωρώ ότι είναι συγκερασμός απόψεων σωματείων, 

συναδέλφων ενεργών στον συνδικαλισμό, παρατάξεων….  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Α. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Συναδέλφισσα, συγνώμη. Για 

όποιον δεν γνωρίζει η συναδέλφισσα Κυριαζίδου είναι Πρόεδρος του Γενικού 

Συμβουλίου. 

Σ. ΚΥΡΙΑΖΙΔΟΥ: Σ’ ευχαριστώ συνάδελφε. Σύνολο προβληματισμού επί 

σειρά ετών για όλα τα ζητήματα τα οποία είναι μπροστά μας και πιστεύω ότι 

θα είναι μπροστά μας. Λαμπρότερο παράδειγμα το επικίνδυνο, το βαρύ και το 

ανθυγιεινό, το οποίο ταλανίζει εντός πολλών εισαγωγικών τον κλάδο επί 

20ετίας. Παρόλα αυτά η συζήτηση σήμερα για μια ακόμη φορά αποδεικνύει 

την αναγκαιότητα συγκέντρωσης σε στόχους. Και δεν είναι κάτι που το λέει 

κάποιος επειδή έτσι του ήρθε, αλλά επειδή παρατηρεί τη συζήτηση.  

  Μπορεί κανείς να αρνηθεί ότι η πολιτική προσωπικού είναι ένα 

ζήτημα στόχου; Στόχου πρωταρχικού. Ακούστηκε μεγάλη φιλολογία. Για να 

δούμε τι ρίζα του κακού, γιατί καλό είναι να γυρνάς στην αφετηρία και να 

βλέπεις τη ρίζα του κακού.  

  Ποιος δημιούργησε αυτή την κατάσταση; Ποιος άλλος από εμάς 

στα πρωτοβάθμια; Πότε σηκώσαμε φωνή και αγώνα σε επίπεδο 

πρωτοβάθμιου, ώστε σε επίπεδο πρωτοβάθμιου να μην περάσει η 

πελατειακή σχέση του εκάστοτε Δημάρχου ανεξαρτήτως χρώματος; Πότε 

κατεβάσαμε τον κλάδο σε απεργία, συνάδελφοι, για μόνιμες προσλήψεις και 
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όχι τυφλοί σαν τις τρεις μαϊμούδες, κουφοί και άλαλοι να παρακολουθούμε την 

κατάσταση;  

  Και επειδή ρώτησες εσύ, ένα εσύ έπιασα, στον Δήμο 

Θεσσαλονίκης εποχή ’98 με απεργία του Συλλόγου σε τοπικό επίπεδο 

αναγκάσαμε τη Διοίκηση Κοσμόπουλου να κάνει 120 προσλήψεις μονίμου 

προσωπικού στην καθαριότητα. Με μια απλή λογική: δεν θέλουμε υπερωρίες, 

αναλογιστικά το ποσό των υπερωριών είναι οι 200 προσλήψεις. Θα πάρεις 

μόνιμο προσωπικό 120. Βήμα - βήμα. Μου αρκεί έστω το βήμα – βήμα. 

  Και ερχόμαστε τώρα να αντιμετωπίσουμε το ζήτημα. Σε ποια 

βάση; Ιδεολογική; Όταν η άποψη της Ομοσπονδίας είναι ότι δεν θέλουμε 

έκτακτο προσωπικό, θα τρέχουμε συνεπικουρούμενοι από την οποιαδήποτε 

κατάσταση να λύσουμε τα ρουσφετάκια των Δημάρχων; Ή, με την εγγραφή 

ευκαιριακών πλειοψηφιών για να γίνουν οι Δήμαρχοι μεγαλονταβατζήδες του 

συνδικαλιστικού κινήματος; Το πρόβλημα στη ρίζα του. Είμαστε υποκριτές και 

να αποβάλουμε την υποκρισία μας.  

  Ζητήματα εισοδηματικής πολιτικής. Κοιτάξτε να δείτε. 

Κινδυνεύουμε να φτάσουμε στην ιδεολογικοποίηση της εισοδηματικής μιζέριας 

μέσα από πλειοδοτήσεις. «Εγώ θέλω 1.500, εγώ θέλω 1.600, εγώ θέλω 

2.000, όχι το ένα, όχι το άλλο, όχι επιδόματα». Συνάδελφοι, δεν μπορεί να 

πηγαίνουμε υποκριτικά και πάλι σε διεκδικήσεις χωρίς σημαία να είναι η 

εισοδηματική πολιτική, ακόμη - ακόμη φίλε μου Τάκη και με τη λογική της 

σύγκλισης με την κακιά Ε.Ε. Εγώ το προτείνω σαν στόχο. Όπως σε όλα 

εναρμονιστήκαμε με την Ε.Ε., και μισθολογικά λοιπόν με την Ε.Ε. Ιδού πεδίο 

δόξης λαμπρό. 

  Βαρέα και ανθυγιεινά. Συνάδελφοι, το ψηφίσατε στο συνέδριο. 

Είναι απόφαση – ευαγγέλιο συνεδρίου. Ή, όχι; Ή, εμένα με λένε Ρίζο και 

όπως θέλω τα γυρίζω; Βάζετε πρόταση αλλαγής απόφασης συνεδρίου. 

  Κοιτάξτε να δείτε συνάδελφοι. Κανόνες παιχνιδιού. Χωρίς 

κανόνες παιχνιδιού είμαστε ρεμπέτ ασκέρι, είμαστε σαλταδόροι της κατοχής 

στο φορτηγό όποτε μας κάτσει. Θα πάρουμε το σωματειάκι με εγγραφές και 

των περαστικών που πήγαν να περάσουν έξω από το Δήμο για τσιγάρα, θα 

ανατρέψουμε αποφάσεις, θα κάνουμε ότι γουστάρουμε, θα κάνουμε τις 

συγκεντρώσεις μας, μέχρι και ραντεβού ξεχωριστό του ΠΑΜΕ με τον Υπουργό 
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Εσωτερικών ρε συνάδελφοι. Έλεος. Αρκεί να βολευόμαστε. Εγώ δεν παίζω σ’ 

αυτό το παιχνίδι.  

  Κανόνες παιχνιδιού. Κανόνες παιχνιδιού είναι εδώ. Δημοκρατική 

λειτουργία. Σεβασμός της πλειοψηφίας. Σεβασμός στο ρόλο στον οποίον μας 

έβαλαν να παίξουμε οι εργαζόμενοι. Και δεν είναι συμβιβασμός, είναι 

σεβασμός. Ενότητα στη δράση. Κανόνας του παιχνιδιού δεύτερος. Θα πάμε 

με ενότητα στη δράση; Πότε; Στην ξεχωριστή συγκέντρωση; Στη συγκέντρωση 

της διαμαρτυρίας έξω από την Ομοσπονδία; Ο εχθρός είναι η Ομοσπονδία; 

Να σοβαρευτούμε.  

  Κοιτάξτε να δείτε. Επιλογή μπορεί να είναι ένα αδιέξοδο μέσα 

από την αναποτελεσματικότητα των αγώνων, το οποίο θα οδηγήσει στην 

αποσυσπείρωση της ΠΟΕ-ΟΤΑ. Σεβαστή άποψη, τη σέβομαι πραγματικά. 

Αλλά όταν υπάρχει αυτή η δράση, μην παραπονιέστε για την αντίδραση. 

Αντίδραση σε αυτή την περίπτωση είναι η θέση ευθύνης των παρατάξεων και 

συγκεκριμένα της ΠΑΣΚΕ που κουβαλάει βαριά πλειοψηφία τους 

εργαζόμενους, να ορίσει, να σεβαστεί, να τηρήσει τους κανόνες του παιχνιδιού 

και να μπορέσει να δημιουργήσει εκείνες τις συνθήκες που θα πάνε τα 

αιτήματα ένα βήμα παραπάνω.  

  Δεν έχουμε άποψη ότι οι συσπειρώσεις διαμαρτυρομένων, 

προτεσταντών, βαπτιστών και ευαγγελιστών θα οδηγήσουν το μαζικό κίνημα 

παντού. Θα το οδηγήσουν σε αποσυσπείρωση των κινημάτων, σε 

αμφισβήτηση του συνδικαλιστικού κινήματος, εκεί επάνω όλοι είναι 

πουλημένοι, κάποιοι είναι τιμητές. Αλλά οι εργαζόμενοι κρίνουν, συνάδελφοι. 

Κρίνουν. Γι' αυτό και τα ποσοστά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ): Ο συνάδελφος ο Καραμήτρος έχει το 

λόγο.  

κ. ΚΑΡΑΜΗΤΡΟΣ: Από Γρεβενά συνάδελφοι, Καραμήτρος ο Πρόεδρος του 

Συλλόγου. Εμείς εκεί είμαστε πολύ αγανακτισμένοι από την τελευταία στάση 

και εξέλιξη της απεργίας. Και ειπώθηκε εδώ μέσα συνάδελφοι ότι ήταν 

προσχεδιασμένο το κλείσιμο της απεργίας. Ειπώθηκε από τα πλέον επίσημα 

χείλη. Πως επομένως περιμένουμε μαζικούς και αποτελεσματικούς αγώνες; 

Μας πήρε χαμπάρι η βάση. Λέει ο Λαζόπουλος, θα μας περάσει λέει η 

κοινωνία.  
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  Γα να δούμε λίγο το πλαίσιο. Γιατί είπε η προηγούμενη 

συνομιλήτρια, το πρόβλημα λέει είναι οι πολλές απόψεις. Το πρόβλημα δεν 

είναι οι πολλές απόψεις συνάδελφοι. Το πρόβλημα είναι πώς διεκδικούμε και 

με τι ορίζοντα. Λέει παράδειγμα το πλαίσιο: 1.300 € λέει η Ομοσπονδία. Ποια 

η διαφορά με το πλαίσιο που βάζει το ΠΑΜΕ του 1400; Να θυμίσω παλιότερα  

τι λέγανε η ΑΔΕΔΥ και η Ομοσπονδία; Ότι είναι ανέφικτο, ότι είναι ανεδαφικό, 

δεν μπορεί να υλοποιηθεί; Και φτάνουμε σήμερα να υιοθετούνται 1.300 €. Με 

τι; Εν ευθέτω χρόνο λέει.  

  Για ουσιαστικές αυξήσεις μιλάει. Αλλά με τι; Δεν μας λέει με 

ποιον ορίζοντα. Με το 2017; Με το 2020; Με το 2030; Με ποιο; Έχει σημασία 

συνάδελφοι. Και ζητάμε 1.300 €. Γιατί τα ζητάμε; Επειδή έτσι μας ήρθε; Το 

ζητάμε γιατί ακριβώς έχουμε ανατιμήσεις παντού. Καύσιμα, ψωμί, 

supermarket, ηλεκτρικό ρεύμα, ασφάλιστρα. Πως θα καλυφτούν όλα αυτά; Και 

δεν θέλουμε μόνο αυτά συνάδελφοι. Μας αξίζει καλύτερη ζωή. Έχουμε 

δικαίωμα και στον πολιτισμό και στον αθλητισμό και στα ταξίδια και στον 

ελεύθερο χρόνο, παντού. Δεν μπορεί να κυνηγάμε τη δεύτερη δουλειά 

συνέχεια.  

  Και μας λένε ότι δεν υπάρχουν χρήματα, που θα βρούμε, για να 

πληρώσουμε όλες αυτές τις παροχές; Χρήματα υπάρχουν, συνάδελφοι, μόνο 

που με τις πολιτικές της Νέας Δημοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ κερδίζουν μόνο οι 

μεγαλοβιομήχανοι, οι μεγαλοτραπεζίτες, οι μεγαλέμποροι και οι εφοπλιστάδες. 

Για τους εργαζόμενους ποτέ δεν περισσεύει τίποτα. Μόνο ξεροκόμματα. 

Όπως στη συγκεκριμένη περίπτωση, γιατί τι άλλο από ψίχουλα μπορεί να 

είναι οι παροχές που μας έχουν εξαγγείλει εδώ; Και ο Πρόεδρος της 

Ομοσπονδίας και ο Υπουργός και άντε να συμμαζέψουμε άρον - άρον την 

απεργία. Νύχτα έκλεισε και αντιδρούν οι συνάδελφοι και φωνάζουν.  

  Δυο πράγματα να επισημάνω. Πως τυχαίνει κάθε φορά και 

ικανοποιούνται τα προβλήματα όταν έχουμε συνέλευση της Ομοσπονδίας 

αυτό δεν μπορούμε να το καταλάβουμε. Και στη Χίο η ίδια δουλειά και στη 

Ρόδο και στην Αθήνα και εδώ πάλι. Εδώ μιλάμε για προσχεδιασμένο έγκλημα. 

Σου λέει, θα τους έχω εκεί αγανακτισμένους, μαζεμένους μη τύχουν και 

πάρουν και καμιά απόφαση, δεν τους δίνουμε κανένα ξεροκόμματο; Γιατί 

ξέρουν πολύ καλά, συνάδελφοι, ότι αν συνειδητοποιήσουν οι εργαζόμενοι τι 
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δύναμη έχουν, τους πήρε και τους σήκωσε. Και δεν θα ξέρουν που να πάνε 

να κρυφτούν οι κυβερνήσεις και γαλάζιες και πράσινες.  

  Ένα δεύτερο ζήτημα, το ύψος των παροχών που δίνονται κάθε 

φορά στα επιδόματα. Εδώ έχουμε φτάσει στο σημείο να βαφτίζουμε αύξηση 

την αναδιανομή των μέσων ατομικής προστασίας, την ενσωμάτωση του 

εκλογικού επιδόματος και όλα αυτά. Ως πότε συνάδελφοι, θα ζούμε με 

επιδόματα; Και αν αυτό δεν είναι υποχώρηση του κλάδου τότε τι είναι; Και δεν 

έχει ευθύνη η πλειοψηφία της Ομοσπονδίας;  

  Εμείς λέμε ξεκάθαρα συνάδελφοι, περάσαμε σε άλλο στάδιο 

πλέον. Από τον συμβιβασμό και την ενσωμάτωση πήγαμε στη 

συνδιαμόρφωση της πολιτικής, στη συμμετοχή και στη συναπόφαση. Και το 

ομολόγησαν εδώ με τον χειρότερο τρόπο. Πρώτα - πρώτα ο Υπουργός τι είπε; 

«Βρισκόμαστε ανάμεσα σε συνεργάτες». Διαβάζω ακριβώς. «Η συνεργία μας 

με την Ομοσπονδία ήταν άψογη. Μαζί πετύχαμε πολλά». Και μου άρεσε όταν 

έβαλε το ζήτημα για τα έξοδα κηδείας, βούιξε ο τόπος. Και γύρισε στον 

Πρόεδρο της Ομοσπονδίας να του πει «γιατί ρε Πρόεδρε δεν μου είπες ότι δεν 

το είχατε αίτημα αυτό;» Βάλτε μου και άλλα αιτήματα σαν να έλεγε, να σας τα 

ικανοποιήσω.  

  Ο δε Πρόεδρος, αρχηγός της παράταξης της ΔΑΚΕ, τι είπε; Εγώ 

είμαι με την κυβέρνηση. Εγώ στηρίζω. Δηλαδή τι άλλο περιμένουμε για να 

βγάλουμε τέτοια συμπεράσματα; Ίσως κάποιοι προσπαθούν εδώ να κόψουν 

γραμμάτια, να τα εξαργυρώσουν αύριο μεθαύριο. Δικαίωμα τους είναι. Αλλά ο 

συνδικαλισμός δεν είναι γι' αυτό. Ας αφήσουμε τη δουλειά σε ορισμένους 

ρομαντικούς που ξέρουν και την κάνουν καλά.  

  Και επειδή χρωστάω πολλές απαντήσεις στον Πρόεδρο, δεν 

είναι εδώ σήμερα, στη συνάντηση που είχαμε πριν από λίγο καιρό με τα 

σωματεία είχα πει κάποια παραδείγματα εκεί για κάποια ταξικά συνδικάτα τι 

αυξήσεις πετυχαίνουν και είχα πει τότε για το σωματείο του Μον Παρνές που 

πέτυχε πάνω από 10% αυξήσεις και στο κλείσιμο του είπε ότι μπορεί να 

πέτυχε το σωματείο αυξήσεις αλλά δεν μπόρεσε να κρατήσει τους 

εργαζόμενους και να ανατρέψει τις απολύσεις.  

  Μέγα ψέμα. Και δεν είναι σωστό αγαπητοί συνάδελφοι να λέμε 

ψέματα σε ένα σώμα μόνο και μόνο για να κερδίσουμε τις εντυπώσεις ή 
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επειδή δεν έχουμε επιχειρήματα. Εγώ θα πάω παραπέρα. Δεκάδες σωματεία 

έχουν πετύχει αυξήσεις πάνω από τον πληθωρισμό αγαπητοί συνάδελφοι. Για 

να μη τα αναφέρω, οικοδόμοι, λογιστές, Ομοσπονδία Φαρμάκου.  

  Πώς, γιατί; Ποια είναι η διαφορά τους με την ΠΟΕ-ΟΤΑ; Είναι 

μια και βασική. Ο ταξικός τους προσανατολισμός. Υιοθέτηση διεκδικητικού 

πλαισίου του ΠΑΜΕ που λέμε εμείς, που ανεβάζει ψηλά τον πήχη των 

απαιτήσεων, των εργαζομένων με αιτήματα που απαντούν σε αυξημένες 

σύγχρονες ανάγκες τους. Και όχι μόνο στο πλαίσιο των διεκδικήσεων 

συνάδελφοι, αλλά και ο ανυποχώρητος τρόπος διεκδίκησης με αγωνιστικές 

κινητοποιήσεις, πολύμορφες, σταθερά προσανατολισμένες και μαζικές 

απεργίες. Γι' αυτό συνάδελφοι κέρδισαν και κερδίζουν. 

  Και παρ' όλο που λέμε ότι υπάρχει αδιαλλαξία της κυβέρνησης, 

υπάρχουν προβλήματα, δεν υπάρχουν χρήματα, αυτοί γιατί κέρδισαν; Γιατί 

συμπεριφέρθηκαν και λειτούργησαν με αυτόν τον τρόπο; Έτσι να 

λειτουργήσουμε και εμείς. Εκεί που λέμε δηλαδή συνδικαλιστικό κίνημα, ταξικό 

συνδικαλιστικό κίνημα πρέπει να λέει αν θέλουμε να έχουμε προοπτική και 

λύση στα προβλήματα μας. Ναι αγαπητοί συνάδελφοι. 

  Να πω και το τελευταίο. Ότι η διεκδίκηση πρέπει να είναι 

αγωνιστική, ο προσανατολισμός ταξικός, με αγώνες που θα οργανωθούν στη 

βάση, τα μέλη του Γενικού Συμβουλίου να οργώσουν την Ελλάδα, να 

οργανώσουν από τα κάτω τις απεργιακές κινητοποιήσεις. Χρειάζεται αλλαγή 

συσχετισμών και τέρμα η άμυνα συνάδελφοι. Επίθεση, από δω από τώρα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε σε ευχαριστούμε. Ο συνάδελφος ο Βίτσιος έχει το 

λόγο. 

Α. ΒΙΤΣΙΟΣ: Συνάδελφοι, καλημέρα και από μένα. Κατ’ αρχήν να ξεκινήσω 

από μια παρατήρηση, η οποία πιστεύω ότι θα την αποδεχτείτε. Θεωρώ ότι 

ενδιάμεσο συνέδριο η ΠΟΕ-ΟΤΑ δεν θα πρέπει να ξανακάνει. Γιατί αν 

εξαιρέσουμε το καλό ότι οι πρωτοκλασάτοι μίλησαν πολύ λίγο, παρένθεση 

γιατί συμπτωματικά είναι και η ΑΔΕΔΥ, το μοναδικό θετικό ήταν ότι κάποιοι 

συνάδελφοι ανεβήκανε στο βήμα και είπαν δυο κουβέντες. Το θέμα είναι όμως 

τι ήταν αυτές οι κουβέντες ή τι τόπο πιάσανε. Αν εξαιρέσουμε την καταγραφή 

σε ένα πακέτο των λεγομένων των συναδέλφων, δεν έγινε τίποτε άλλο.  
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  Άρα λοιπόν πρόταση και παρακαλώ να καταγραφεί είναι: τέρμα 

το ενδιάμεσο συνέδριο της Ομοσπονδίας και αν θελήσουμε ως κλάδος να 

κάνουμε πράγματα και κινήσεις, είναι να πάμε σε θεματικές ενότητες και εκεί 

να καθίσουμε να αξιολογήσουμε και να λειτουργήσουμε. Συνέδρια για να 

ερχόμαστε να κάνουμε εν μέρει τον τουρισμό μας και να λέμε τον πόνο μας, 

νομίζω δεν έχουν ουσία. Αυτό είναι το πρώτο.  

  Το δεύτερο ζήτημα είναι το εξής. Στο βήμα είναι ένας από τους 

εργοδοτικούς συνδικαλιστές γιατί ανήκει στη ΔΑΚΕ. Πριν από λίγο ήταν η 

Σμαρώ, η οποία κι αυτή ήταν εργοδοτική γιατί είναι στην ΠΑΣΚΕ.  

  Υπάρχουν οι συνάδελφοι της Αριστεράς, οι οποίοι είναι στα 

άρματα, στα άρματα εμπρός στον αγώνα, η Αριστερά της Αριστεράς, η οποία 

είναι λίγο ευρωπαϊκή Αριστερά. Για μένα Αριστερά της Αριστεράς είναι οι 

συνάδελφοι της ΑΣΚΕ για να μη μπερδεύεστε.  

  Και υπάρχουν και οι Αγωνιστικές Συσπειρώσεις, αυτό που λέμε 

εξωκοινοβουλευτική Αριστερά, που κακώς συνάδελφε Αδαμόπουλε είσαι μέσα 

στην αίθουσα, έπρεπε να είσαι απέξω. Γιατί όταν απέχουμε από το ταξικό 

κράτος, πως το λέτε, όχι ταξικό, δεν τα ξέρω καλά εγώ αυτά, αστικό  από το 

αστικό κράτος, δεν πρέπει να μπαίνετε στις διαδικασίες.  

  Και για να πάμε στην ουσία. Παρακαλώ συνάδελφοι, είστε 

ανήσυχοι. Η μόνη που επιτρέπω να με διακόπτει είναι η συναδέλφισσα η 

Καλογερόγιαννη, γιατί ήμασταν μαζί φοιτητές στα αμφιθέατρα πριν από 

κάποια χρόνια. Εγώ είμαι 44.  

  Συνάδελφοι, ακούστε κάτι. Μπήκαμε σε μια απεργία πριν λίγο 

καιρό. Αυτή η απεργία ψηφίστηκε από τους εργοδοτικούς της ΔΑΚΕ, από τους 

εργοδοτικούς της ΠΑΣΚΕ. Σίγουρα δεν κερδίσαμε πολλά. Όμως τα βαρέα και 

ανθυγιεινά δρομολογήθηκαν από αυτή την κίνηση. Αυτή η αύξηση που είναι 

1,5 εισοδηματική πολιτική, ήρθε από αυτή την απεργία που έκλεισε νύχτα 

όπως μας κατηγορείτε.  

  Βέβαια να πάμε λίγο παραπίσω, να δούμε απεργίες που ο 

κλάδος μπήκε ομόφωνα και που ο κλάδος δεν μπορούσε να βγει γιατί όλοι 

περιμένανε με το δάχτυλο στη σκανδάλη να δουν ποιος θα αποσύρει την 

εμπιστοσύνη στην πρόταση; Και να περιμένουν όλοι να δείξουν. Είναι κοντά 

τα γεγονότα αυτά και τα ξέρουμε όλοι. Όλοι εδώ κατοικούμε.  
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  Το θέμα είναι το εξής συνάδελφοι. Και ξεκινάω από τους 

αγαπητούς συναδέλφους της ΠΑΣΚΕ. Έβγαλε ένα φυλλάδιο που είναι 

πληρέστατο -το πιο φτωχικό φυλλάδιο ήταν το δικό μας, της ΔΑΚΕ- ένα 

φυλλάδιο το οποίο ήταν πληρέστατο, στο οποίο είχε και έξτρα χαρτί μέσα με 

διάφορες θέσεις.  

  Μόνο παρένθεση. Παρακαλώ συνάδελφοι, καλή η πλάκα αλλά 

να ακούσουμε και λίγο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Και λίγο πιο σύντομα συνάδελφε.  

Α. ΒΙΤΣΙΟΣ: Δεν γίνεται συναδέλφισσα. Με έχουν διακόψει 100 φορές και έχω 

χάσει…. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ναι, γι' αυτό θα υπάρχει μια ανοχή αλλά λίγο πιο σύντομα.  

Α. ΒΙΤΣΙΟΣ: Υπομονή, θα με ακούσεις. Τώρα ξεκινάει η ομιλία, όπως το λέει ο 

συνάδελφος. Υπάρχει το εξής συνάδελφοι. Αυτό το φυλλάδιο πριν από 4-5 

χρόνια δεν ήταν τόσο πληρέστατο. Αυτή η αγωνιστική διάθεση επί παντός 

επιστητού δεν ήταν μέσα στις δικές της θέσεις και απόψεις. Ξαφνικά 

ανακαλύψανε και τις λεπτομέρειες. Και καλά κάνουν.  

  Βέβαια δεν είναι μακρύς ο καιρός που το ΠΑΣΟΚ ως φορέας και 

η ΠΑΣΚΕ λέγανε ΕΟΚ και ΝΑΤΟ το ίδιο συνδικάτο. Απλά κάποια στιγμή 

ξύπνησαν και έγιναν και αυτοί Ευρωπαίοι. Και βέβαια αυτό είναι μια 

υποστήριξη στους συναδέλφους της ΔΑΣ, οι οποίοι συνεχίζουν να βρίσκονται 

στο ίδιο μετερίζι και καλά κάνουν.  

  Όμως, τα είπανε και οι προηγούμενοι, δεν μπορεί να λέμε για 

ευρωπαϊκά προγράμματα, για «Βοήθεια στο Σπίτι», που αυτή η Ε.Ε. δίνει τα 

κονδύλια, να την καταγγέλλουμε την Ε.Ε. από τη μια μεριά και από την άλλη 

να κάνουμε επανάσταση για να διεκδικήσουμε.  

  Κατηγορηθήκαμε από τον φίλο μου τον Χαρίση και από την ΑΣΚ 

ότι τελικά αυτή η συμπαιγνία της ΔΑΚΕ και της ΠΑΣΚΕ που πάει. Να θυμίσω 

στους παλαιότερους και είναι πολλοί εδώ με άσπρα μαλλιά όπως εγώ και 

καιρός να τα μαζεύουμε, να τους πω το εξής. 

  Ο συνάδελφος ο Χαρίσης και η παράταξη του δεν είναι μακρύς ο 

καιρός που επί Νώντα Λαμπρακάκη έλεγε «να διαβάσω μια συναινετική 
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πρόταση;» και πάντα ήταν ο δούρειος ίππος προς αυτή την κατεύθυνση. Εδώ  

είμαστε, εδώ παροικούμε όλοι μας.  

  Ψίχουλα τα 30 € της αύξησης χωρίς να γίνει απεργία. Αλλά 

θυμάμαι χαρακτηριστικά τον Γιάννη τον Στρατηγό όταν είπε ότι και για ένα 

κουτί γάλα εγώ το παίρνω. Ενδοτικοί και ξεπουλημένοι εμείς που δεν 

ξεκινήσαμε μια απεργία, αλλά παρ' όλα αυτά υπογράφτηκε συλλογική 

σύμβαση, δρομολογήθηκαν τα βαρέα και ανθυγιεινά, πήραμε και μια κλαδική 

αύξηση που είναι 1,5 εισοδηματική πολιτική, είναι πρόβλημα.  

  Ξέφυγε από τον Πρόεδρο της Ομοσπονδίας το φίλο μου τον 

Θέμη χθες στην ομιλία του και είπε ότι την τελευταία πενταετία ο κλάδος έχει 

40-50% αυξήσεις. Και αν αυτό ερμηνεύεται από εσάς ότι εγώ ήρθα να κάνω 

τον κυβερνητικό εκπρόσωπο, καλά κάνετε, δικαίωμα σας. 

  Όμως 12 του μήνα οι εργαζόμενοι καλούνται να δουν το 

ασφαλιστικό. Είναι το πλέον σοβαρό ζήτημα. Σε αυτό εμείς ως παράταξη 

τοποθετηθήκαμε και είπαμε αγωνιζόμαστε. Με όρους και προϋποθέσεις 

όμως. Ούτε με τουφεκιές ούτε με διαφορετικά ζητήματα.  

  Αναφέρεται μια παράγραφος στο φυλλάδιο μας και λέμε το εξής: 

εμείς σαν ΔΑΚΕ είμαστε αυτοί οι οποίοι λέμε, δεν ζητάμε οι εργαζόμενοι των 

1.000 € και 1.500 € σύνταξης να εξομοιωθούν προς τα κάτω με των 600 €. 

Ζητάμε να ανέβουν οι από κάτω. Δεν είμαστε εμείς οι εργαζόμενοι οι οποίοι 

φτιάξαμε νομοθετικές ρυθμίσεις και λέμε Γενικοί Γραμματείς Υπουργείων και 

λοιποί με μια μέρα υπηρεσίας χιλιάδες ευρώ σύνταξη.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε σε ευχαριστούμε. Το λόγο έχει τώρα ο συνάδελφος 

Σαρδέλης Σπύρος.  

Α. ΒΙΤΣΙΟΣ: Να μιλήσω 2 λεπτά ακόμα; Αγαπητοί συνάδελφοι, κλείνοντας 

λοιπόν, ξυπνάτε, ξυπνάτε, ξυπνάτε. Οι εποχές αλλάξανε, δεν είμαστε στο 

συνδικάτο της εποχής της δεκαετίας του ’60, να μαζεύουμε τους 

εργαζόμενους και να πηγαίνουμε να κόβουμε ….. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε σ’ ευχαριστούμε πάρα πολύ. Υπάρχουν 

παρατηρήσεις. Ευχαριστούμε. Ο συνάδελφος Σαρδέλης. 

ΣΠ. ΣΑΡΔΕΛΗΣ: Συνάδελφοι, από το Σωματείο Εργαζομένων Μεσσηνίας. Θα 

ήθελα να μεταφέρω την άποψη μας, πως βλέπουμε εμείς το κάθε συνέδριο. 

Εμείς το κάθε συνέδριο της ΠΟΕ-ΟΤΑ το βλέπουμε σαν μεταφορά 
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προβληματισμών και απόψεων που έχουν οι συνάδελφοι μας και τα 

πρωτοβάθμια όργανα για να έχουμε τη σύνθεση ενός πλαισίου δράσης, με το 

οποίο θα μας εκπροσωπήσει η Ομοσπονδία μας.  

  Δεν το βλέπουμε πως θα φωνάξει ο καθένας περισσότερο για 

να καπελώσει τον άλλον και μετά το πέρας του συνεδρίου να μη μιλάμε για τα 

αιτήματα μας και πώς θα τα κερδίσουμε, να μιλάμε ποιος κατατρόπωσε 

ποιον. Βρισκόμαστε εδώ με τις συνδρομές των συναδέλφων μας, που 

ακούστηκε ότι πρέπει να αυξηθούν κιόλας, όχι για να τσακωθούμε, αλλά για 

να τους εκπροσωπήσουμε και να φτιάξουμε τα αιτήματα τους. Ο αντίπαλος 

δεν βρίσκεται εδώ μέσα. Ο αντίπαλος είναι απέξω. Αν μας άκουγε κάποιος, 

θα νόμιζε ότι αντίπαλοι είμαστε μεταξύ μας. 

  Εγώ θα καταθέσω κάτι προβληματισμούς, είναι η συντριπτική 

πλειοψηφία των απόψεων του Συμβουλίου μας, πρώτα ως προς την απεργία. 

Τα πρωτοβάθμια όργανα τραβάνε το μεγάλο ζόρι να μαζέψουν τους 

εργαζόμενους. Να τους συγκεντρώσουν για να μετέχουν μαζικά στις απεργίες. 

Είναι πολύ δύσκολο αυτό το έργο.  

  Και πάμε ως προς την απεργία. Θα πω τους προβληματισμούς 

μας. Μιλάγαμε για κατώτατο μισθό 1.300 €. Τους είπαμε ότι πήραμε 30 € 

μικτά. Μιλάγαμε για κατά τον θεσμό των εκτάκτων, κατά της μερικής 

απασχόλησης. Τίθεται το ερώτημα: θα γραφτούν μέλη του Σωματείου τα 

άτομα της μερικής απασχόλησης; Οπότε γίνεται θεσμός από ότι βλέπουμε. 

  Κάτω στη Μεσσηνία οι Δήμοι 250 άτομα. Έχουν ορμήσει. Από 

το αίτημα μας όχι μόνο δεν μειώθηκε η επιθυμία τους, αυξήθηκε η επιθυμία 

τους να παίρνουν άτομα με μερική απασχόληση.  

  Τρίτον, τα βαρέα και ανθυγιεινά. Εύχομαι να λυθεί το ζήτημα για 

να μη κατέβουμε μετά από 8 μήνες στους συνάδελφους μας πάλι με αίτημα 

απεργίας στα βαρέα και ανθυγιεινά. Το εύχομαι ολόψυχα.  

  Θα ήθελα να καταθέσω δυο - τρεις προτάσεις πέρα από τα άλλα 

αιτήματα που ακούστηκαν. Σας μεταφέρω τις προτάσεις των εργαζομένων του 

Σωματείου. Θα πρέπει να αντιμετωπιστεί πιστεύω, θα το δει το Συμβούλιο, το 

αίτημα για επέκταση του μειωμένου ωραρίου και σε άλλες ειδικότητες. 

Παραδείγματος χάρη το πράσινο που έχει εξαιρεθεί εντελώς από το μειωμένο 

ωράριο. 
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  Ένα δεύτερο πρόβλημα που ταλανίζει τους εργαζόμενους και 

υπάρχει διαχωρισμός και είναι και πεδίο συγκρούσεων, είναι το επίδομα των 

ηλεκτρονικών υπολογιστών. Όσο και αν μιλάμε για επιδόματα είναι πράγματα 

που τα βρίσκουμε κάθε μέρα στη δουλειά μας. Μη μου πει κανείς δεν το 

αντιμετωπίζει.  

  Ένα τρίτο και τελειώνω, δεν θα κουράσω άλλο. Στο νέο κώδικα 

προβλέπεται στο άρθρο 36 με απόφαση του Περιφερειάρχη μετά από 

πρόταση του Δημοτικού Συμβουλίου το διακεκομμένο ωράριο. Με ένα γενικό 

όρο, σε εξαιρετικές περιπτώσεις. Ποιος θα τις κρίνει τις εξαιρετικές 

περιπτώσεις συνάδελφοι; Θα τις κρίνει το Δημοτικό Συμβούλιο. Όπου τον 

βολεύει δηλαδή. Πιστεύω ότι είναι ένα επικίνδυνο σημείο που πρέπει το 

Συμβούλιο να το δει. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Σ’ ευχαριστούμε συνάδελφε. Στο  βήμα να έρθει ο συνάδελφος 

ο Μαρατζίδης. 

κ. ΜΑΡΑΤΖΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, συναδέλφισσες, ένα σημαντικό θέμα για το 

οποίο η πλειοψηφία της Ομοσπονδίας μας δεν λέει ούτε κουβέντα είναι η 

προώθηση από την κυβέρνηση της αλλαγής της διοικητικής δομής της χώρας. 

Ο λεγόμενος Καποδίστριας 2, με τον οποίο θα μειωθεί ο αριθμός των 

Περιφερειών, των Νομαρχιών, οι Δήμοι από 1.034  θα μειωθούν περίπου σε 

400.  

  Με αυτές τις αλλαγές συμφωνεί και το ΠΑΣΟΚ προβλέποντας 

στο πρόγραμμα του και ο Συνασπισμός. Συμφωνεί και η πλειοψηφία της 

ΚΕΔΚΕ, οι Δήμαρχοι που εκλέχτηκαν με τη στήριξη των τριών αυτών 

κομμάτων, που όχι μόνο δεν διαφωνούν στο περιεχόμενο των αλλαγών, αλλά 

σε ορισμένα ζητήματα προτρέχουν της κυβέρνησης.  

  Τι επικαλούνται όσοι υποστηρίζουν αυτές τις αλλαγές σε 

προγράμματα, κείμενα και τοποθετήσεις εκπροσώπων των κομμάτων που 

υποστηρίζουν αυτές τις αντιδραστικές αλλαγές.  

  Ο Καποδίστριας 2 προβάλλεται ως αποκέντρωση του κεντρικού 

κράτους. Η πλειοψηφία της ΚΕΔΚΕ προτείνει και ζητά τη μεταφορά μιας 

σειράς από αρμοδιότητες στους νέους Δήμους, όπως παιδεία, υγεία και άλλα 

και ζητάει οι Δήμοι να μπορούν να καθορίζουν και να εισπράττουν φόρους 
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πέρα των ανταποδοτικών τελών. Το κρίσιμο ερώτημα είναι ποιους θα 

ωφελήσουν τέτοιες αλλαγές: τον λαό ή τους επιχειρηματίες;  

  Συνάδελφοι, είναι φανερό σε όλους μας, το βιώνουμε άλλωστε 

κάθε μέρα ότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση με μια σειρά από νόμους της Νέας 

Δημοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ έχει χάσει εδώ και χρόνια τα όποια φιλολαϊκά 

χαρακτηριστικά είχε. Μια σειρά από αντιδραστικές αλλαγές πέρασαν μέσα 

από τους Δήμους π.χ. μερική απασχόληση. Το θεσμικό πλαίσιο λειτουργίας 

των Δήμων σύμφωνα με το νέο κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων προβλέπει την 

άσκηση του ρόλου τους με συμπράξεις και συνεργασίες με το ιδιωτικό 

κεφάλαιο.  

  Ένα πολύ μεγάλο μέρος του Δ’ ΚΠΣ θα το διαχειριστούν οι 

Δήμοι μέσω της εταιρείας «ΔΗΜΟΣ Α.Ε.» που θα δημιουργηθεί. Στόχος του 

Καποδίστρια 2 είναι η δημιουργία μεγαλύτερων και απρόσωπων Δήμων, η 

δημιουργία νέου, ακόμα πιο ευνοϊκού επιχειρηματικού περιβάλλοντος, η 

συγκέντρωση των μηχανισμών διαχείρισης και υπηρεσιών και η 

ιδιωτικοποίηση τους μέσω των συμπράξεων με το ιδιωτικό κεφάλαιο. 

  Οι μεγαλύτεροι Δήμοι με περισσότερους κατοίκους που θα 

πληρώνουν αδρά, εγγυώνται τα κέρδη στις μεγάλες κατασκευαστικές 

εταιρείες, στις ιδιωτικές εταιρείες που δραστηριοποιούνται στη διαχείριση 

απορριμμάτων και αλλού. Τα δικαιώματα μας ως εργαζομένων στους Δήμους 

θα χτυπηθούν ακόμα περισσότερο, αφού οι ιδιωτικοποιήσεις, οι ελαστικές 

σχέσεις εργασίας, η συρρίκνωση του μόνιμου προσωπικού με ό,τι αυτό 

συνεπάγεται, θα ενταθούν ακόμα περισσότερο. 

  Εδώ να θυμίσουμε ότι ο νέος κώδικας και οι αλλαγές στις 

εργασιακές σχέσεις που εμπεριέχει, έχει προλάβει την αναθεώρηση του 

άρθρου 103 του Συντάγματος για την άρση της μονιμότητας. Η παιδεία, η 

υγεία και άλλες κοινωνικές υπηρεσίες θα περάσουν στους ΟΤΑ, έτσι ώστε να 

διασπαστεί ο ενιαίος χαρακτήρας τους και να διευκολυνθεί το πέρασμα τους 

στα χέρια των επιχειρηματιών.  

  Το κόστος τους θα φορτωθεί στους εργαζόμενους, ενώ θα 

μεγαλώσει η ταξική κατηγοριοποίηση της εκπαίδευσης, της υγείας και 

πρόνοιας σε βάρος των λαϊκών οικογενειών, αφού πρόσβαση σ’ αυτές θα 

έχουν όσοι μπορούν να πληρώσουν. Είναι χαρακτηριστικό το παράδειγμα των 
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πρώην κρατικών παιδικών σταθμών, που ήταν δωρεάν, μεταφέρθηκαν 

υποχρεωτικά στους Δήμους και τώρα κοστίζουν ακριβά στους εργαζόμενους. 

  Είναι φανερό ότι με αυτές τις αλλαγές χαμένοι θα βγουν οι 

εργαζόμενοι. Η Τοπική Αυτοδιοίκηση εδώ και χρόνια αποτελεί κομμάτι του 

κρατικού μηχανισμού. Οι δήμοι μετατρέπονται σε Α.Ε., θα εφαρμόζουν όλα τα 

αντιλαϊκά μέτρα και επιπλέον θα απαλλάξουν το κράτος από την υποχρέωση 

για δημόσιες δωρεάν παροχές στην εργατική τάξη. Η εμπειρία δείχνει ότι 

όποιες αρμοδιότητες έχουν ή λάβουν, θα τις ασκούν με τέτοιο τρόπο ώστε να 

υπηρετούν το σύστημα στο οποίο λειτουργούν, το καπιταλιστικό σύστημα. 

  Όλοι όσοι εφαρμόζουν ή συμφωνούν με αυτή την πολιτική, 

αποθεώνουν την αγορά. Θέλουν να περάσουν μια ιδεολογική νίκη της 

αντίληψης που λέει ότι κάθε υπηρεσία που παρέχεται θα πρέπει να 

πληρώνεται αδρά, να πλήξουν οτιδήποτε έχει κάποιο δημόσιο και κοινωνικό 

χαρακτήρα για να δείξουν ότι δεν υπάρχει άλλη μορφή οργάνωσης της 

κοινωνίας. Η ανάπτυξη προς όφελος του λαού, η λύση των προβλημάτων και 

η ικανοποίηση των σύγχρονων αναγκών μας δεν είναι θέμα διοικητικής δομής, 

αλλά διαφορετικής πολιτικής κατεύθυνσης.  

  Εμείς καλούμε όλους τους εργαζόμενους να αγωνιστούν για μια 

Τοπική Αυτοδιοίκηση πραγματικά λαϊκή, που θα προσφέρει σύγχρονες και 

δωρεάν υπηρεσίες, που θα επιχορηγείται αποκλειστικά από τον κρατικό 

προϋπολογισμό, με εργαζόμενους, με σταθερή μόνιμη σχέση εργασίας, να 

αγωνιστούν και να επιμείνουν στον ενιαίο δημόσιο δωρεάν χαρακτήρα της 

παιδείας, υγείας και κοινωνικής πρόνοιας. Οι εργαζόμενοι των ΟΤΑ πρέπει να 

πρωτοστατήσουν σ’ αυτόν τον αγώνα.  

   Η πείρα όλα αυτά τα χρόνια δείχνει ότι η πλειοψηφία της 

Ομοσπονδίας, ΠΑΣΚΕ, ΔΑΚΕ, Αυτόνομη Συνδικαλιστική Παρέμβαση, όχι 

μόνο δεν θέλει να οργανώσει τον αγώνα των εργαζομένων, αλλά στηρίζει 

αυτές τις αντεργατικές αλλαγές. Π.χ. ο νέος κώδικας που μετέτρεψε τους 

Δήμους σε ανώνυμες εταιρείες πέρασε από τη Βουλή μέσα από τις ημέρες της 

περσινής απεργίας. Η πλειοψηφία δεν έκανε κυρίαρχο αυτό το αίτημα.  

  Καθαίρεσαν τον Γραμματέα της Ομοσπονδίας, μέλος της ΔΑΣ, 

για να περάσουν πιο εύκολα, όπως θέλει η κυβέρνηση, τα ΒΑΕ, να μη 

μπαίνουν ζητήματα όπως ο Καποδίστριας 2. Και πως να θέλουν να 
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αντιπαλέψουν αυτή την πολιτική όταν είναι μέρος μηχανισμών των κομμάτων 

που εφαρμόζουν ή συμφωνούν με αυτή την πολιτική, όταν στα όργανα αυτών 

των κομμάτων συνδιαμορφώνουν αυτή την αντεργατική πολιτική;  

  Συνάδελφοι, οι αντιπαραθέσεις με αυτές τις παρατάξεις δεν 

αφορά μόνο επιμέρους χειρισμούς. Αφορά την κύρια γραμμή, τον 

προσανατολισμό που δίνουν, την υποταγή τους στην αντιλαϊκή πολιτική των 

κυβερνήσεων της Ε.Ε. και τους στόχους του κεφαλαίου. Οι δυνάμεις αυτές 

έγιναν μέρος του προβλήματος των εργαζομένων. Η διαπάλη ανάμεσα στις 

δυο γραμμές, στο εργατικό κίνημα, θα ενταθεί, γιατί προϋπόθεση για την 

ανάπτυξη αγώνων είναι η αλλαγή του συσχετισμού δύναμης υπέρ των 

ταξικών δυνάμεων. 

  Σας καλούμε να ψηφίσετε και να στηρίξετε το πλαίσιο δράσης 

της ΔΑΣ, το οποίο δεν διαχωρίζει, αλλά ενώνει όλους τους εργαζόμενους 

στους ΟΤΑ και δίνει προοπτική στον αγώνα μας. Στις 12 Δεκέμβρη να πάρετε 

μέρος στις απεργιακές συγκεντρώσεις του ΠΑΜΕ. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Α. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Να ανέβει ο συνάδελφος 

Μπουκουβάλας Τρύφων. 

Τ. ΜΠΟΥΚΟΥΒΑΛΑΣ: Εγώ συνάδελφοι έρχομαι από την Έδεσσα. Θα πω και 

εγώ το δικό μου ποίημα. Πριν από όλα θα ήθελα να ευχαριστήσω και την 

ΠΟΕ-ΟΤΑ συνολικά για τη συνδρομή της να χαρακτηριστεί ο Νομός Πέλλας 

παραμεθόριος. Όταν το εισηγηθήκαμε πριν από 3 χρόνια το συμπεριέλαβε 

στα αιτήματα της και γι' αυτό κ. Πρόεδρε σας ευχαριστούμε πολύ. 120 είναι τα 

ευρώ ή ένας επιπλέον μισθός σε ετήσια βάση. Συνολικά 9 εκ. € θα έρθουν 

στην παραμεθόρια περιοχή απ’ όπου προερχόμαστε.  

  Θέλω να πω ότι έχει εξαιρεθεί ο Νομός Κιλκίς, ο Νομός Δράμας 

και ο Νομός Σερρών. Υπάρχει μια εξέλιξη για τους 2 νομούς, αλλά για τον 

Νομό Κιλκίς νομίζω ότι θα πρέπει η Ομοσπονδία, αλλά και για τους άλλους 

δυο νομούς, να το συμπεριλάβει στα αιτήματα της γιατί είναι άδικο. Θα πω και 

μια μαντινάδα αν και δεν είμαι Κρητικός. «Παραμεθόρια εκάναμε την Πέλλα, το 

Κιλκίς δεν έγινε και αυτό είναι τρέλα. Χαιρόμαστε ιδιαίτερα γι’ αυτόν μας τον 

αγώνα, το επίδομα μας ζέστανε στον κρύο τον χειμώνα». Βέβαια το πριμ 

παραγωγικότητας των σταδίων και των παιδικών σταθμών το ξεχάσαμε. Πάει, 

πέταξε το πουλί, δεν άκουσα κάτι εδώ.  
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  Στη συνέχεια έχω να κάνω μια καταγγελία. Καταγγέλλω τον 

Πρόεδρο του Συλλόγου ΟΤΑ Νομού Πέλλας και άλλα μέλη του Δ.Σ. ως 

ρουφιάνους του κερατά. Απαίτησαν να τιμωρηθούμε τάχα μου ως 

αδικαιολογήτως απόντες όταν πήγαμε να εκτελέσουμε τα συνδικαλιστικά μας 

καθήκοντα. Έχουν χουντική προέλευση.  

  Πήγαμε στον τόπο εργασίας στους συνάδελφους για να 

μοιράσουμε μια αγωγή γι’ αυτά τα επιδόματα που κάποιοι δικηγόροι των 

Αθηνών απαιτούσαν υπέρογκα ποσά. Εμείς εξασφαλίσαμε δικηγόρους με 

μηδενική συμμετοχή. Μόνο 3% θα πάρουν αν και εφόσον κερδίσουμε αυτά τα 

επιδόματα. Αν κάποιος έχει κάποια καλύτερη πρόταση, θα χαρούμε να 

συμμετέχουμε και εμείς. Εμείς προτείνουμε και σε άλλους συναδέλφους αν 

υπάρχει δυνατότητα να συνεργαστούν με αυτούς τους δικηγόρους.  

  Για την καραμέλα της ενότητας στη βάση που ακούστηκε εδώ, 

έχω να πω ότι την έχω βιώσει με το παραπάνω. Ο μπαξές έχει απ’ όλα.  

  Για το ασφαλιστικό που συζητάμε τώρα, διαπιστώνουμε ότι 

κανένας μα κανένας δεν λέει ότι φάγανε τα λεφτά και τα κάνανε ομόλογα τάχα 

μου. Αυτά τα λεφτά τα έχουμε πληρώσει και θέλουν τώρα και από αυτά να 

μας μειώσουν τα δικαιώματα μας. Είναι απαράδεκτο. Εγώ δεν ψηφίζω 

πάντως,. Ούτε εσύ νομίζω.  

  Για τα βαρέα επαγγέλματα, έχουμε συνάδελφους που δεν 

προλαβαίνουν να πάρουν σύνταξη και πεθαίνουν. Και ξέρουμε ποια είναι 

αυτά τα βαρέα επαγγέλματα. Ακούστηκε όμως εδώ ότι θέλουν να μπουν και οι 

φύλακες και κάτι άλλοι. Δεν το ξέρω.  

  Εγώ εκείνο που ξέρω είναι ότι θα πρέπει να συντονιστούμε γιατί 

είναι πολύ σπουδαίο να έχουμε τους συνάδελφους στη σωστή κλίμακα με τα 

βαρέα και ανθυγιεινά. Ιδιαίτερα για τα υπερβαρέα, που έχω και τον 

συνάδελφο τον Δημήτρη τον Αλεβίζο, ο οποίος κάνει το πιο δύσκολο 

επάγγελμα νομίζω από όλους μας, σαφέστατα πρέπει να ενταχθεί στα βαρέα 

ανθυγιεινά. Στα υπερβαρέα ανθυγιεινά. Ευχαριστώ πολύ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ): Να έρθει στο βήμα ο συνάδελφος ο 

Τάτσης ο Θάνος.  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Συνάδελφοι, καλησπέρα σας. Προέρχομαι από το Σωματείο 

Εργαζομένων στη Δημοτική Αστυνομία Αθηνών. Όλοι ακούτε Αστυνομία, αλλά 
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δεν είναι έτσι τα πράγματα. Είμαστε και εμείς υπάλληλοι της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης με πολλά προβλήματα. Σε αυτό το πρόγραμμα δράσης του 

36ου συνεδρίου δεν ακούσαμε ούτε μια λέξη για Δημοτική Αστυνομία. 

Ακούσαμε για συμβασιούχους και πολύ σωστά, ακούσαμε για σχολικούς 

φύλακες, αλλά για Δημοτική Αστυνομία τίποτα.  

  Καθημερινά αντιμετωπίζουμε χιλιάδες προβλήματα. Είμαστε 

έρμαιοι των πολιτών αλλά και των δημοσιογράφων. Ο αγώνας μας δεν είναι 

για το μεροκάματο. Ο αγώνας μας είναι να επιστρέψουμε σπίτια μας με όσο 

το δυνατόν λιγότερα επεισόδια. Καθημερινά είμαστε μάρτυρες και θύματα 

επιθέσεων. Επιθέσεων στις οποίες δεν έχει πάρει κανένας θέση και 

προφανώς δεν έχει πάρει κανένας μυρωδιά. Γι' αυτό και πρέπει και το 36ο 

συνέδριο και η Ομοσπονδία και το Γενικό Συμβούλιο να ασχοληθεί με τα 

ζητήματα της Δημοτικής Αστυνομίας.  

  Αποφασίζουν κάποιοι άλλοι για εμάς χωρίς εμάς. Εμείς 

βρισκόμαστε στο δρόμο, στο πεζοδρόμιο, στον καύσωνα και στη βροχή και 

κάποιοι άλλοι από τα ρετιρέ και τους ουρανοξύστες αποφασίζουν για τη 

Δημοτική Αστυνομία  χωρίς να έχουν επίγνωση των καταστάσεων στις οποίες 

βρισκόμαστε.  

  Θεωρώ ότι μέσα από αυτό το 36ο συνέδριο μπορούμε να 

κάνουμε μια πρόταση όλοι μαζί την οποία θα την καταθέσω τώρα μόλις στο 

προεδρείο. Να ασχοληθεί το Γενικό Συμβούλιο επιτέλους με το θεσμικό 

πλαίσιο που διέπει τη Δημοτική Αστυνομία. Ακούτε κα Πρόεδρε;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ναι, άκουσα.  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Από κει και πέρα το θεσμικό πλαίσιο που υπάρχει σήμερα είναι 

σαθρό και ουσιαστικά αφήνει τον υπάλληλο απροστάτευτο. Πολλές φορές έχει 

τύχει να βρεθούμε κατηγορούμενοι χωρίς να φταίμε, μόνο και μόνο γιατί 

ασκούμε τις αρμοδιότητες μας. Αυτό που πρέπει να καταλάβουμε όλοι σήμερα 

είναι ότι η Δημοτική Αστυνομία δεν μπορεί να είναι ένας μηχανισμός 

εισπρακτικός και δημοσίων σχέσεων του εκάστοτε τοπικού άρχοντα. Έχουμε 

προσωπικότητα, έχουμε κοινωνικό ρόλο και αυτόν πρέπει να αναδείξουμε.  

  Δεν μπορούμε όταν ο Δήμος θέλει έσοδα να ζητάει από τη 

Δημοτική Αστυνομία να γράφει κλήσεις, γιατί δυστυχώς στην πλειοψηφία των 

περιφερειών της χώρας αυτό γίνεται. Αποτελούμε τον άμεσο εισπρακτικό 
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μηχανισμό. Ή, τις δημόσιες σχέσεις του κάθε τοπικού άρχοντα. Γι' αυτό 

λοιπόν θέλουμε με αυτή μας την παρότρυνση να ασχοληθεί η Ομοσπονδία με 

το θεσμικό πλαίσιο που διέπει την Υπηρεσία μας. Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Ζώης Γαλατάς έχει το λόγο.  

Ζ. ΓΑΛΑΤΑΣ: Είμαι ο Ζώης Γαλατάς από τα Γιάννενα. Συνάδελφοι, 

συναδέλφισσες, ολοένα και πιο έντονα αναδύονται προβλήματα, ανοίγονται 

ζητήματα, που απαιτούν άμεσα λύσεις και απαντήσεις. Και είναι η εποχή μας 

που θα σημαδέψει ανεξίτηλα το μέλλον. Είναι η ώρα η συνδικαλιστική τέχνη 

να απογειωθεί. Η ταξική ενότητα να βρει δρόμους εφαρμογής και να μετρήσει 

νίκες. Μπορεί να μετρήσει νίκες παρά τον εφιαλτικό συσχετισμό.  

  Μια ταξική ενότητα όμως συνάδελφοι, που θα βρίσκει την 

ολοκλήρωση της στην πλήρη ένταξη των συμβασιούχων, όμηροι σήμερα της 

κομματικής και δημαρχιακής εργοδοσίας, σε πρωτοβάθμιο και δευτεροβάθμιο 

επίπεδο, και τη μισθοδοτική ανέλιξη στη συλλογική σύμβαση της ΠΟΕ. 

Πραγματική έφοδος στα χειμερινά ανάκτορα, τόσο πολύ θα αλλάξει η ζωή των 

συμβασιούχων.  

  Μια ενότητα όμως που θα χτιστεί με συνέπεια και συνέχεια, 

μακριά από τυχοδιωκτισμούς λίγο πριν τις εκλογές και μόνο για τις εκλογές. 

Με προσανατολισμό τη μονιμοποίηση τους και γενικότερα τη βελτίωση 

συνολικά της ζωής και της θέσης της εργατικής τάξης σήμερα. 

  Σε αυτά τα πεδία μάχης όμως συνάδελφοι με τι όχημα θα πάμε; 

Με την αγία τριάδα, κυβέρνηση – ΠΑΣΟΚ – εργατική γραφειοκρατία, που 

διαβάζει Λένιν, ψάχνοντας όμως εργαλεία ενάντια στα συμφέροντα των 

εργαζομένων; Με τους σαλτιμπάγκους της Ακροδεξιάς που σε τούτο το 

μαχαλά είναι με τους εκτελεσμένους της Καισαριανής, λέμε τώρα, αλλά στην 

παρακάτω ρούγα είναι με τα Ες - Ες; Ή με το συνδικαλιστικό κίνημα, ένα 

κομμάτι του σοβαρό που ανοίγει απεργίες αλλά τις κλείνει στο παρά ένα γιατί 

κατακλύζεται από φόβο για την ανεξέλεγκτη κλιμάκωση των αγώνων και τη 

δυναμική που σφραγίζει τις εξελίξεις των αγώνων όλο και πιο συχνά το 

τελευταίο διάστημα και που βγαίνουν από κάτω;  

  Σε όλες τις περιπτώσεις έχουμε, συνάδελφοι, θολές αναλαμπές 

του παλιού, εκείνου που πεθαίνει και δεν το ξέρει, δεν το έχει πάρει χαμπάρι 

ακόμη, αλλά επιτακτικά καλεί το νέο να το παρασύρει. Να ξεκολλήσει το 

 203



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 2η ΗΜΕΡΑ – 4/12/2007 

πουρί. Μια αδήριτη ανάγκη που χρόνια τώρα κυκλοφορεί στα πηγαδάκια και 

στις εκτιμήσεις των εργαζόμενων.  

  Τι είναι όμως το νέο; Είναι οι κομματικοκεντρικές συναθροίσεις ή 

μια αταλάντευτη ανεξάρτητη εργατική πολιτική με αντικαπιταλιστικό 

πρόγραμμα δράσης, όπου οι εργαζόμενοι με την πιο πλατιά δημοκρατία μέσα 

από τις Γενικές Συνελεύσεις τους θα συνδιοργανώνουν τους αγώνες τους, θα 

συμμετέχουν σε ισότιμη βάση προωθώντας το κατακτημένο πλαίσιο έχοντας 

ταυτόχρονα τη δυνατότητα να προβάλουν και το διαφορετικό, που αύριο 

μπορεί να γίνει κυρίαρχο; 

  Άλλωστε, συνάδελφοι, αν κάτι έχει αποδείξει η ιστορία του 

εργατικού κινήματος, αυτό είναι πως οι ιδέες είναι υλική δύναμη. Με αυτό 

λοιπόν σαν μπούσουλα ας πάμε στην απεργία στις 12 του Δεκέμβρη και να 

μετρηθούμε κατόπιν όπως συνηθίζεται μετά από κάθε μάχη.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Να έρθει στο βήμα ο Μίαρης Λεωνίδας.   

Λ. ΜΙΑΡΗΣ: Ονομάζομαι Μίαρης Λεωνίδας από τη Δημοτική Επιχείρηση του 

Δήμου Καλλιθέας. Θα επιχειρήσω μια αναδρομή από το 35ο συνέδριο της 

Ρόδου έως σήμερα σχετικά με το θέμα των δημοτικών επιχειρήσεων. Αμέσως 

μετά το συνέδριο στις 8.6.2006 ψηφίζεται ο νέος δημοτικός και κοινοτικός 

κώδικας. Καθορίζεται νέο θεσμικό πλαίσιο για τις δημοτικές επιχειρήσεις και 

για το προσωπικό που υπηρετεί σε αυτές. Έχουμε δηλαδή δημοτικές 

επιχειρήσεις ανώνυμες εταιρείες ή κοινωφελείς.  

  Το προσωπικό μπορεί να παραμείνει στην δημοτική επιχείρηση, 

να περάσει στον οικείο Δήμο ή να απολυθεί. Για τον κώδικα, συνάδελφοι, που 

δημιουργεί τεράστιες ανατροπές στην Τοπική Αυτοδιοίκηση δεν άνοιξε 

ρουθούνι. Στη συνέχεια ελάχιστοι Δήμαρχοι απορροφούν το προσωπικό 

στους Δήμους, Δήμαρχοι που απολύουν όπως στο Περιστέρι, αλλά και την 

πλειοψηφία των Δημάρχων που δεν έχει κάνει τίποτα μέχρι σήμερα. 

  Έχουμε την ψήφιση του τελευταίου νόμου ο οποίος αφήνει ένα 

παράθυρο ελπίδας σε αυτούς που θα απολυθούν από τις δημοτικές 

επιχειρήσεις να ψάξουν να βρουν μια θέση εργασίας στις περιφέρειες, στις 

νομαρχίες και στα νομικά πρόσωπα ιδιωτικού και δημοσίου δικαίου του 

Δημοσίου πλην των εισηγμένων στο Χρηματιστήριο.  Και όλα αυτά μέσα σε 6 

μήνες από την απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου που τους απολύει. Και 
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μπαίνει το ερώτημα: γιατί όχι και στους Δήμους; Γιατί οι συνάδελφοι στην 

περίπτωση που απολυθούν και που στην πλειοψηφία τους θα έχουν εμπειρία 

από την Τοπική Αυτοδιοίκηση να μη μπορούν να δουλέψουν σε κάποιο Δήμο;  

  Τέλος, λίγο νωρίτερα, Ιούλιος του 2007 είχε δημιουργηθεί στα 

πλαίσια της Ομοσπονδίας η Γραμματεία Συμβασιούχων και Δημοτικών 

Επιχειρήσεων της οποίας είμαι και μέλος. Κατά τη γνώμη μου αυτή η 

Γραμματεία θα έπρεπε να είχε δημιουργηθεί πέρυσι με τη λήξη του συνεδρίου. 

  Στις δημοτικές επιχειρήσεις, συνάδελφοι, μεταφέρεται το εξής 

κλίμα από τους Δημάρχους. «Κάτσε καλά, μη παλεύεις, μην κινητοποιείσαι, 

γιατί αν είσαι κακό παιδί δεν θα σε πάρω στο Δήμο». Η δυνατότητα αυτή που 

έχουν οι Δήμαρχοι, που χωρίς κριτήρια μπορούν να μεταφέρουν ή όχι στους 

Δήμους εργαζόμενους, δημιουργεί προβλήματα στη μαζική κινητοποίηση των 

εργαζομένων στις δημοτικές επιχειρήσεις, συνεχίζει τις πελατειακές σχέσεις 

και επιμηκύνει την ομηρία.   

  Συνάδελφοι, εδώ χρειάζεται η βοήθεια της Ομοσπονδίας, αλλά 

και του κάθε συλλόγου χωριστά. Η παρέμβαση τους, η διαμόρφωση κλίματος 

αλληλεγγύης, αλλά και αγώνα από τους συναδέλφους των Δήμων που θα 

υποχρεώσουν τους Δημάρχους να εξασφαλίσουν δουλειά στους συναδέλφους 

των δημοτικών επιχειρήσεων. 

  Το θέμα των δημοτικών επιχειρήσεων θα το έχουμε συνέχεια 

μπροστά μας, δεν κλείνει. Και δεν κλείνει, γιατί το συνδικαλιστικό κίνημα τα 

τελευταία χρόνια είναι σε κατάσταση άμυνας, είναι αναποτελεσματικό και 

δυστυχώς απαξιωμένο στη συνείδηση της πλειοψηφίας των συναδέλφων. 

  Αν θέλουμε να αφήσουμε κάποια παρακαταθήκη στα παιδιά 

μας, στις επόμενες γενιές, που αυτούς και αν αφορά το ασφαλιστικό, θα 

πρέπει να ξεχάσουμε τη λογική της ανάθεσης της λύσης των προβλημάτων σε 

κάποιους φωτισμένους, ίσως και φιλόδοξους να γίνουν στο μέλλον 

επιβήτορες από άλλες θέσεις των μηχανισμών εξουσίας. Να ξαναθυμηθούμε 

τα παλιά, όταν ενωμένοι παρά τις όποιες παραταξιακές αντιθέσεις παλεύαμε 

από κοινού ζητήματα και διαδηλώναμε στον ίδιο χώρο.  

  Τελειώνοντας συνάδελφοι προτείνω: πρώτον ανάπτυξη αγώνων 

και παρέμβαση δυναμική της Ομοσπονδίας και των Συλλόγων στους Δήμους 

με στόχο τη μεταφορά σε αυτούς όλου του προσωπικού των δημοτικών 
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επιχειρήσεων που έχουν τη νομική δυνατότητα. Δεύτερον, παράταση – 

επέκταση του Νόμου 3613/2007, είναι ο τελευταίος νόμος σχετικά με την 

Αυτοδιοίκηση, γι’ αυτούς που είναι αορίστου χρόνου από 1.1.2006 έως και τη 

στιγμή της λύσης ή της μετατροπής της δημοτικής επιχείρησης. 

  Τρίτον, τη δυνατότητα μεταφοράς του πλεονάζοντος 

προσωπικού των δημοτικών επιχειρήσεων και σε Δήμους με πρόσθεση 

ρύθμισης στον παραπάνω νόμο. Τέταρτον, εφαρμογή της συλλογικής 

σύμβασης εργασίας της ΠΟΕ-ΟΤΑ στο προσωπικό των δημοτικών 

επιχειρήσεων από 1.1.2007. Και πέμπτον, ρύθμιση στα πλαίσια του κώδικα 

ώστε να καλυφθούν και άλλες κατηγορίες εργαζομένων όπως είναι το 

«Βοήθεια στο Σπίτι», τα ΓΔΑΠ και άλλοι εργαζόμενοι στην Αυτοδιοίκηση. 

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Να κάνω μια ανακοίνωση πριν. Είχαμε συγκρότηση στην 

ΑΔΕΔΥ από την ΠΟΕ-ΟΤΑ και συγκεκριμένα στην Εκτελεστική Επιτροπή. 

Από την ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ είναι ο Ντριβαλάς ο Οδυσσέας, από την ΔΑΚΕ ο 

Πολυμερόπουλος ο Βασίλης και από τη ΔΑΣ ο Βορτελίνος ο Μπάμπης. 

Αντιπρόεδρος του Γενικού Συμβουλίου εκλέχτηκε ο Δρακάκης ο Θεόδωρος 

από την ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ. Η Καλαϊντζή Ευαγγελία έχει το λόγο. 

ΕΥ. ΚΑΛΑΪΝΤΖΗ: Καλαϊντζή Ευαγγελία από το Σωματείο του Δημοτικού 

Βρεφοκομείου Αθηνών, από τους Παιδικούς Σταθμούς. Αγαπητοί συνάδελφοι 

της Εκτελεστικής Επιτροπής, αγαπητές συναδέλφισσες και συνάδελφοι 

σύνεδροι, δεχτείτε το πιο ζεστό και τον πιο εγκάρδιο χαιρετισμό από το χώρο 

των παιδικών σταθμών. Ένας χώρος, που θα μου επιτρέψετε να πω ότι 

εμπεριέχει ίσως το πιο δυναμικό, το πιο μάχιμο και το πιο δραστήριο κομμάτι 

των εργαζομένων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

  Είναι αναμφισβήτητο γεγονός ότι η προσχολική αγωγή ως 

θεσμός αποτελεί το σημαντικότερο πλαίσιο αναφοράς μεγάλου αριθμού 

δημοτών των πόλεων. Είναι το σημαντικότερο και το μεγαλύτερο γιατί αφ' 

ενός μεν πολλοί δημότες νέοι γονείς απευθύνονται για τα παιδιά τους και αφ' 

ετέρου στο χώρο αυτό συντελείται ό,τι πιο σπουδαίο υπάρχει, που είναι η 

αγωγή και η εκπαίδευση των παιδιών της προσχολικής ηλικίας.  

  Αναμφισβήτητα, αυτό το κομμάτι το ευαίσθητο είναι πάρα πολύ 

ταλαιπωρημένο. Ταλαιπωρημένο, διότι αντιμετώπισε ένα νόμο μεταβίβασης 
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από την κεντρική εξουσία στο χώρο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, όπου εκεί 

χρειάστηκε με αγώνες και μάχες να διασφαλίσει τα κεκτημένα δικαιώματα του.  

  Και εδώ θα ήθελα να κάνω μια πάρα πολύ σημαντική αναφορά. 

Είναι γεγονός ότι πλέον αυτό το κομμάτι, που πολύ αργότερα εντάχθηκε στα 

πρωτοβάθμια συνδικαλιστικά όργανα, αποτελεί πλέον αναπόσπαστο κομμάτι 

της Ομοσπονδίας μας. Οι εργαζόμενοι των παιδικών σταθμών μπροστά 

στους αγώνες, μπροστά στα προβλήματα του συνόλου της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης, έχουν στελεχώσει τα Διοικητικά Συμβούλια των 

πρωτοβάθμιων σωματείων, καθώς επίσης και πάρα πολλοί σύνεδροι 

παρευρίσκονται εδώ σήμερα.  

  Η ψήφιση του νόμου που θεσμοθέτησε την υποχρεωτική 

φοίτηση των παιδιών νηπιακής ηλικίας 5-6 ετών στα νηπιαγωγεία  

αρμοδιότητας του Υπουργείου Παιδείας δημιούργησε τεράστια προβλήματα 

στο χώρο των παιδικών σταθμών. Συρρίκνωσε το χώρο τους. Εξώθησε στην 

ανεργία χιλιάδες εργαζόμενους, αποφοίτους του Τμήματος Προσχολικής 

Αγωγής των ΤΕΙ και των Τμημάτων Βρεφονηπιοκομίας, καθ' ότι απέσπασε 

από το γνωστικό τους και εργασιακό τους αντικείμενο τη νηπιακή ηλικία.  

  Στους ελάχιστους Δήμους που λειτούργησαν νηπιαγωγεία, με 

τους όρους και τις προϋποθέσεις της μεταβατικής διάταξης, τα έντονα και 

σοβαρά προβλήματα τα οποία δημιουργήθηκαν, δικαίωσαν τις θέσεις της 

Ομοσπονδίας μας, της ΠΟΕ-ΟΤΑ, καθώς επίσης και του επιστημονικού 

οργάνου των εργαζομένων. Διότι όσα νηπιαγωγεία λειτούργησαν στους 

Δήμους εντάχθηκαν από το Υπουργείο Παιδείας στην ιδιωτική εκπαίδευση. 

Οξύνθηκαν οι σχέσεις των εργαζομένων και προέκυψε μια πληθώρα από 

διοικητικά και λειτουργικά ζητήματα. 

  Λαμβάνοντας υπόψη μας όλα αυτά, καθώς επίσης και το 

γεγονός ότι είναι κοινό μυστικό πλέον ότι διατυπώνονται προτάσεις για την 

κατάργηση των νομικών προσώπων δημοσίου δικαίου, δημοτικοί παιδικοί 

σταθμοί και την ένταξη των παιδικών σταθμών στις δημοτικές επιχειρήσεις, ή 

στην καλύτερη περίπτωση στους Οργανισμούς των Δήμων και μάλιστα στις 

κοινωνικές Υπηρεσίες. Πράγμα το οποίο βρίσκει παντελώς αντίθετο το 

σύνολο των εργαζομένων στους παιδικούς σταθμούς διότι με αυτόν τον 

τρόπο θα καταστρατηγηθεί η ιδιαίτερη φυσιογνωμία και η προσχολική αγωγή 

και εκπαίδευση που παρέχεται στο χώρο των παιδικών σταθμών. 
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  Τελευταίως διαπιστώνουμε ότι αναπτύσσεται και μια έντονη 

φημολογία περί υπαγωγής και των προνηπιακών τμημάτων των παιδικών 

σταθμών στην αρμοδιότητα του Υπουργείου Παιδείας. Αυτό που πρέπει να 

διασφαλίσουμε, συναδέλφισσες και συνάδελφοι, είναι ο δημόσιος και 

παιδαγωγικός χαρακτήρας των παιδικών σταθμών. Η αύξηση των 

επιχορηγήσεων για την κάλυψη των λειτουργικών αναγκών, την πρόσληψη 

μόνιμου προσωπικού και την απαλλαγή των γονέων από τα τροφεία. 

  Δημιουργία νέων παιδικών σταθμών για την κάλυψη των ολοένα 

αυξανόμενων αναγκών και της κοινωνίας. Καταβολή του πριμ 

παραγωγικότητας για το σύνολο των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. 

Αναγνώριση της προϋπηρεσίας στα νομικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου που 

έχουν διανύσει οι εργαζόμενοι των παιδικών σταθμών και που τα πρόσωπα 

αυτά ήταν εποπτευόμενα από το κράτος, όπως ΠΙΚΠΑ, ΜΗΤΕΡΑ κλπ. 

  Και βεβαίως μπροστά στην κατάσταση που έχει δημιουργηθεί 

σήμερα, που εμφανίζονται διενέξεις και συντεχνιακές έριδες που δεν έχουν 

όμως καμία πραγματική σχέση και ουσία με τις καλές σχέσεις των 

εργαζόμενων είναι η ενιαία εκπαίδευση παιδαγωγών προσχολικής ηλικίας.  

  Κατοχύρωση των δικαιωμάτων όλων των υπηρετούντων 

υπαλλήλων στο χώρο των παιδικών σταθμών. Των κλάδων ΠΕ Νηπιαγωγών, 

ΤΕ Νηπιαγωγών προσωρινώς και ΤΕ Νηπιοβρεφοκόμων. Και επίσης 

νομοθετική ρύθμιση για δυναμική εθελοντικής μετάταξης όσων νηπιαγωγών 

και όσων νηπιοβρεφοκόμων επιθυμούν για τα νηπιαγωγεία του Υπουργείου 

Παιδείας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε πολύ συναδέλφισσα. Στο βήμα η 

Κυριακοπούλου Αμαλία.  

ΕΥ. ΚΑΛΑΪΝΤΖΗ: Τελειώνοντας, ευχαριστώ, θα ήθελα να πω ότι δηλώνουμε 

με τον πιο κατηγορηματικό τρόπο ότι δεν θα δεχτούμε σε καμία περίπτωση 

την υπαγωγή των προνηπίων στην αρμοδιότητα του Υπουργείου Παιδείας και 

ότι αυτό θα βρει μάχιμους όλους τους εργαζόμενους της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η Κυριακοπούλου Αμαλία έχει το λόγο. 

Α. ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Γεια σας συναδέλφισσες και συνάδελφοι. Εργάζομαι 

στους Δημοτικούς Παιδικούς Σταθμούς Ηρακλείου Αττικής. Επειδή πιστεύω 
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ότι έχουν ξεχάσει τα αιτήματα των παιδικών σταθμών οι Εκτελεστικοί της 

ΠΟΕ-ΟΤΑ θα ήθελα να τους τα θυμίσω σήμερα. 

  Πρώτον, ζητάμε ενιαία, δημόσια και δωρεάν σύγχρονη 

προσχολική αγωγή για όλα τα παιδιά προσχολικής ηλικίας. Να καταργηθούν 

τα τροφεία. Τα χρήματα που εισρέουν στα νομικά πρόσωπα των παιδικών 

σταθμών φτάνουν και περισσεύουν για τη λειτουργία τους, αφού έχουμε δει 

θετικούς ισολογισμούς, εκτός κι αν αυτό είναι δημιουργική λογιστική.  

  Θέλουμε να κλείσουν, συνάδελφοι, οι δημοτικές επιχειρήσεις 

των παιδικών σταθμών, γιατί όπου λειτουργούν αποδυναμώνονται τα νομικά 

πρόσωπα δημοσίου δικαίου των παιδικών σταθμών. 

  Δεύτερον, εφαρμογή του πρότυπου κανονισμού λειτουργίας των 

παιδικών σταθμών, κοινή Υπουργική Απόφαση 16065/2002, ο οποίος 

διασφαλίζει τα δικαιώματα των παιδιών και των εργαζόμενων. Σε πολλούς 

Δήμους δεν έχει ψηφιστεί κανονισμός ή δεν έχει εναρμονιστεί με τον πρότυπο.  

  Τρίτον, να τροποποιηθούν οι Οργανισμοί τους και να 

προσληφθούν ειδικότητες σύμφωνα με τις ανάγκες για μια σύγχρονη 

προσχολική αγωγή. Τέταρτον, πριμ παραγωγικότητας σε όλους τους 

υπαλλήλους των παιδικών σταθμών που δεν το έχουν πάρει μέχρι τώρα.  

  Πέμπτον, να απαγορευτεί νομοθετικά η ημιαπασχόληση, 

τετράωρα και συμβάσεις έργου στους παιδικούς σταθμούς. Είναι, συνάδελφοι, 

αντιπαιδαγωγικό για τα παιδιά μας να αλλάζουν πολλά πρόσωπα. Έκτον, 

ένταξη στα βαρέα και ανθυγιεινά των μαγειρισσών και του βοηθητικού 

προσωπικού.  

  Έβδομον. Να καταργηθεί το άρθρο 56 του Ν. 3518/2006 στα 

σημεία που αφορά το εφάπαξ των υπαλλήλων που μεταφέρθηκαν με το Ν. 

3106/2003. Δηλαδή ΥΠΣΑ Αθηνών, Θεσσαλονίκης και Λάρισας.  

  Όγδοο. Να παραστεί η ΠΟΕ-ΟΤΑ στη συζήτηση της αίτησης 

ακύρωσης του άρθρου 56 του Ν. 3518/2006 που θα γίνει στις 25.2.2008 

συνάδελφοι της Εκτελεστικής στο Συμβούλιο Επικρατείας.  

  Οφείλει σύμφωνα με το καταστατικό της η Ομοσπονδία να 

υπερασπίσει τα οικονομικά μας συμφέροντα που μέχρι τώρα δεν το έκανε. 

Μην αφήσετε, συνάδελφοι της Εκτελεστικής, και αυτή την ευκαιρία να πάει 

χαμένη όπως και τόσες άλλες.  
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  Ενδεικτικά αναφέρω ότι κατατέθηκαν δυο τροπολογίες στη 

Βουλή και υπήρχε και ομόφωνη θετική απόφαση της Ολομέλειας του 

Ελεγκτικού Συνεδρίου για το θέμα του εφάπαξ και εσείς συνάδελφοι της 

Εκτελεστικής αδιαφορώντας σιωπούσατε και συναινούσατε με τους 

Δημάρχους που τάχα δεν είχαν χρήματα να δώσουν στους εργαζόμενους. 

  Ένατο. Τα ψηφίσματα των συνεδρίων να αξιοποιούνται και να 

μην απαξιώνονται όπως έγινε με το ψήφισμα των παιδικών σταθμών της 

Ρόδου. Δέκατο και τελευταίο, να παλέψουμε όλοι μαζί για να μην 

κληρονομήσει κυρίως η επόμενη γενιά και τα μικρά παιδιά ένα σύστημα 

ασφαλιστικό άδικο και απάνθρωπο. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Στο βήμα ο Βλάσης Γεράσιμος.  

Γ. ΒΛΑΣΗΣ: Συνάδελφοι, θα σας μεταφέρω στο χρόνο το λίγο που διαθέτω 

τις απόψεις, τις θέσεις και μερικές ιδέες από τους εργαζόμενους του ΟΤΑ του 

Νομού της Κέρκυρας, ιδέες οι οποίες δεν είναι αποκλειστικά δικές μου, είναι 

προϊόν ζύμωσης μετά από συζητήσεις όλο αυτό το προηγούμενο διάστημα με 

τους συναδέλφους μας στο χώρο εργασίας τους, ξεκινώντας από το μέγιστο 

θέμα των ημερών, που απασχολεί όλους τους εργαζόμενους στη χώρα, το 

ασφαλιστικό. 

  Η τακτική που ακολουθεί η κυβέρνηση τόσο με τις προθέσεις 

όσο με τον τρόπο που αφήνει να γίνονται διαρροές στα μέσα μαζικής 

ενημέρωσης, όσο και με τις δηλώσεις των Υπουργών των δικών της, δείχνουν 

ότι ως στόχο έχει και την αύξηση των ορίων ηλικίας και τη μείωση των 

συντάξεων. Είναι μια τακτική η οποία έχει εφαρμοστεί στο παρελθόν και από 

το νόμο Σιούφα και από το νόμο του Ρέππα το 2002.  

  Θεωρούμε εδώ πέρα, σε αυτό το σημείο να τονίσουμε, ότι οι 

συνδικαλιστικές ηγεσίες της ΑΔΕΔΥ στις χρονικές αυτές περιόδους 

υποχώρησαν, συμβιβάστηκαν με τις προτάσεις των τότε κυβερνήσεων, με 

αποτέλεσμα να υποστούμε μείωση και στις συντάξεις και αύξηση των ορίων. 

Γενικά δεν στάθηκαν όπως θα έπρεπε να σταθούν στο πλευρό των 

εργαζομένων. 

  Εδώ πέρα πρέπει αυτή τη στιγμή δυναμικότατα να μη δεχτούμε 

ούτε μια μέρα αύξησης στα όρια ηλικίας, ούτε μισό ευρώ μείωση στις 

συντάξεις. Πρέπει να διεκδικήσουμε καλύτερους όρους εργασίας και για εμάς 
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και για τις νέες γενιές, που οι νέες γενιές είναι τα παιδιά μας, δεν είναι κάτι 

μακρινό, κάτι ξένο, είναι η συνέχεια των εαυτών μας.  

  Μετά από ατελείωτα χρόνια λιτότητας όπου η αποδοχή με κάτω 

τα χέρια από την πλευρά της ΑΔΕΔΥ των ετήσιων αυξήσεων του 2 % ή και 

3%, πρέπει η Ομοσπονδία μπροστάρης να πιέσει ώστε να καταργηθούν οι 

επιδοματικές πολιτικές, πολιτικές οι οποίες καλλιεργούν τις ανισότητες μεταξύ 

των δημοσίων υπαλλήλων. 

  Βλέπω τις διαφορές που έχουμε με αυτούς που δουλεύουν στην 

Εφορεία, στα τελωνεία, με τους καθηγητές και τους δάσκαλους. Όλα αυτά θα 

πάψουν μόνο όταν πάψουν οι επιδοματικές πολιτικές. Με παράλληλο 

διπλασιασμό του βασικού μισθού.  

  Ξέρουμε ότι η Ομοσπονδία μας μπορεί να πιέσει σε αυτή την 

κατεύθυνση, έχει δύναμη, έχει αγωνιστικότητα.  

  Εμείς στην Κέρκυρα την εμπιστευόμαστε διότι βλέπουμε ότι 

κάθε χρόνο προσπαθεί διαρκώς κάτι να κερδίζει, τόσο σε θεσμικό όσο και σε 

οικονομικό επίπεδο. Έως ότου όμως σταματήσει η επιδοματική πολιτική, θα 

πρέπει εμείς να διεκδικούμε για τον κλάδο μας επιδόματα. Επιδόματα τα 

οποία δίνονται σε άλλους κλάδους και δεν δίνονται σε εμάς.  

  Όπως παραδείγματος χάρη το επίδομα των 176 € που πλέον το 

παίρνουν οι περισσότεροι δημόσιοι υπάλληλοι, εμείς δεν το έχουμε πάρει 

ακόμα, πρέπει δυναμικά να το απαιτήσουμε. Όπως είναι τα επιδόματα που 

παίρνουν οι γεωπόνοι στις Νομαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, ενώ οι γεωπόνοι που 

εργάζονται στους ΟΤΑ δεν τα παίρνουν. Όπως είναι τα επιδόματα με τους 

εργαζόμενους που ασχολούνται στα γραφεία αλλοδαπών, όπου όλη τη 

μεταναστευτική πολιτική στην ουσία την εφαρμόζουν οι ΟΤΑ.  

  Όπως είναι οι υπερωρίες με τους ληξίαρχους, οι οποίες έχουν 

καθηλωθεί. Παλιά ήταν συνδεδεμένοι με τις υπερωρίες που παίρνουν οι 

πρακτικογράφοι, κάτι που έχει σταματήσει πλέον να γίνεται και θα πρέπει να 

το δει η Ομοσπονδία ώστε να ξανασυνδεθεί και να επέρχεται μια αύξηση 

ετήσια λογική.  

  Στα βαρέα και ανθυγιεινά επιδόματα θα πρέπει να ενταχθούν και 

άλλοι κλάδοι εργαζόμενων στους ΟΤΑ, όπως παραδείγματος χάρη οι 

συνάδελφοι μας στους κήπους, οι οποίοι μέσα στα λιπάσματα και στα 
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φυτοφάρμακα είναι κάθε μέρα και αυτό έχει τεράστια επίδραση αρνητική στην 

υγεία τους.  

  Οι συνάδελφοι στη Δημοτική Αστυνομία θα πρέπει να 

στηριχθούν στα αιτήματα που έχουν γιατί πραγματικά ο κλάδος αυτός έχει 

προβλήματα, τόσο όσον αφορά τους παλιούς συναδέλφους που είναι 

διορισμένοι πριν το 2002, όπου ξεκίνησε μια προσπάθεια να τους πάρουν 8 

μήνες να εκπαιδευτούν, μετά πέσανε στους 6, δηλαδή να πάνε φαντάροι πάλι, 

πράγματα απαράδεκτα, δεν μπορούμε να τα δεχτούμε αυτά τα πράγματα.  

  Μετά από 15-20 χρόνια, 25 χρόνια υπηρεσίας να σου λένε έλα 6 

μήνες να εκπαιδευτείς στην ερημιά του Θεού στην Κόνιτσα, το Τσοντύλι και 

όπου αλλού υπάρχουν οικονομικά προβλήματα να πάμε να τα λύσουμε εμείς 

από το υστέρημα μας; Θα πρέπει λοιπόν να γίνει, αν γίνει εκπαίδευση, στις 

περιφέρειες, στις έδρες των περιφερειών και να τελειώνει αυτή η ιστορία.  

  Όπως επίσης και το θεσμικό πλαίσιο πρέπει να στηριχτεί. 

Πρέπει οι αρμοδιότητες οι επικίνδυνες, όπως είναι ο έλεγχος του πλανόδιου 

εμπορίου, που είναι θέμα παραοικονομίας στη χώρα, όπου στηρίζεται από το 

μεγάλο κεφάλαιο, όπου έχει συγκεκριμένους προμηθευτές, δεν είναι δυνατόν 

να βάζουμε τους συναδέλφους μας να κυνηγάνε τους μαύρους, τους Κινέζους 

και όλους αυτούς τους αλλοδαπούς τους φουκαράδες στο δρόμο. 

  Στον κώδικα εντοπίσαμε μια μικρή παράλειψη όσον αφορά τον 

διορισμό των μελών στο Υπηρεσιακό Συμβούλιο όπου αποκλείονται στην 

ουσία οι διπλοί κλάδοι, μόνο οι ΠΕ. Στην Περιφέρεια πρέπει να ξέρετε ότι δεν 

έχουμε τόσους πολλούς ΠΕ και θα δημιουργηθούν στεγανά και συγκεκριμένα 

πρόσωπα θα πηγαίνουν διαρκώς. Γι' αυτό θα πρέπει να τροποποιηθεί και να 

μπει το ή το διαζευκτικό για όλες τις κατηγορίες.  

  Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι η χρηματοδότηση των ΟΤΑ θα 

πρέπει από την κυβέρνηση να είναι γενναία. Θα πρέπει εμείς να πιέζουμε σ’ 

αυτή την κατεύθυνση και ζητάμε τη συμπαράσταση της Ομοσπονδίας όσον 

αφορά τις νησιωτικές πολιτικές.  

  Όσον αφορά τις νησιωτικές πολιτικές θα πρέπει να στηριχθούν 

οι νησιωτικοί Δήμοι διότι έχουν τεράστια προβλήματα οικονομικά. Ένας 

πρέπει να είναι ο στόχος. Πλήρης σταθερή εργασία για όλους με ίσα 
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δικαιώματα και ίδια αμοιβή. Όχι σε συμβασιούχους, όχι σε μερικής 

απασχόλησης. Ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η συνάδελφος Κωσκοβόλη Κατερίνα έχει το λόγο. 

Κ. ΚΩΣΚΟΒΟΛΗ: Κατερίνα Κωσκοβόλη, Πρόεδρος του Ενιαίου Συλλόγου 

Εργαζομένων ΟΤΑ Νομού Βοιωτίας. Συνάδελφοι - συναδέλφισσες, στο 

πρόγραμμα δράσης της ΠΟΕ-ΟΤΑ, πολλά θέματα ακούστηκαν ή θα 

μπορούσαν να ακουστούν, να αναδειχθούν και να προωθηθούν. Σε ένα 

θεσμικό όμως ζήτημα πιστεύω ότι πρέπει να σταθούμε και να δούμε την 

προοπτική.  

  Οι επερχόμενες αλλαγές στο χώρο των εργαζομένων των ΟΤΑ 

με την εφαρμογή του Καποδίστρια 2. Δραστικές αλλαγές στον αριθμό των 

Δήμων, των Νομαρχιών, αλλά και των Περιφερειών όλης της χώρας θα 

συντελεστούν κατά την επικείμενη διοικητική μεταρρύθμιση Καποδίστριας 2 

που προωθεί το Υπουργείο Εσωτερικών, σε μια προσπάθεια η Αυτοδιοίκηση 

να καταστεί ευέλικτη στα πρότυπα των ευρωπαϊκών χωρών. Στόχος είναι οι 

Δήμοι να μην ξεπερνούν τους 400 από τους 1.034, οι Νομαρχίες τις 16 από 

52 που είναι σήμερα και οι Περιφέρειες να συρρικνωθούν σε 6.  

  Συνάδελφοι – συναδέλφισσες, το νέο διοικητικό μοντέλο 

στοχεύει στη δημιουργία κρίσιμων αυτοδιοικητικών μεγεθών, ικανών να 

αποτελέσουν δυναμικούς αναπτυξιακούς μοχλούς και αυτοδύναμες 

οικονομικές οντότητες ενόψει μάλιστα και του Δ' ΚΠΣ που δεν δίνει ιδιαίτερο 

προβάδισμα στις Περιφέρειες. Μια δεκαετία έχει πλέον παρέλθει από την ισχύ 

του πρώτου σχεδίου Καποδίστριας που εφαρμόστηκε το 1998 όπως 

γνωρίζουμε, όταν με απόφαση του τότε Υπουργού Εσωτερικών κ. Αλέκου 

Παπαδόπουλου και μάλιστα γενναία αφού τότε δεν υπήρχε η σύμφωνη γνώμη 

της αξιωματικής αντιπολίτευσης που υποστήριζε ότι θα καταργήσει το θεσμό, 

μετέπειτα βέβαια συμφώνησε και υλοποιεί το δεύτερο στάδιο.  

  Οι 6.000 λοιπόν δήμοι και κοινότητες τότε όπως είναι γνωστό 

έφτασαν τους 1.033. Σήμερα όμως οι μεγάλοι δήμοι με αυξημένη 

επιχειρηματική ικανότητα, λειτουργικότητα και οικονομική αυτοδυναμία είναι 

επιβεβλημένοι. Το στοίχημα όμως δεν θα κριθεί από τον αριθμό. Θα κριθεί 

από τα κριτήρια με τα οποία θα γίνουν οι συνενώσεις. Η γεωγραφία, η 

 213



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 2η ΗΜΕΡΑ – 4/12/2007 

σύνθεση του πληθυσμού, ο βαθμός ανάπτυξης και η κοινωνική συνοχή θα 

είναι το ζητούμενο της νέας μονάδας που θα προκύψει.  

  Στις Νομαρχίες, δε, οι αλλαγές θα είναι πολλαπλές και θα 

αφορούν όχι μόνο αριθμητικά, αλλά και ποιοτικά δεδομένα. Από 52 που είναι 

σήμερα ενδεχομένως να φτάσουν τις 16. Οι αλλαγές αυτές συνάδελφοι, θα 

φέρουν σημαντικές αλλαγές στους εργαζόμενους των ΟΤΑ, το ρόλο τους και 

την εξέλιξη τους.  

  Παράλληλα διαφαίνονται αλλαγές στη σύνθεση και διαμόρφωση 

των πρωτοβάθμιων Συλλόγων οι οποίοι θα διαμορφωθούν με κριτήρια 

γεωγραφικά και ευρύτερων αναγκών. Σαφώς, μετά από επεξεργασία των 

νέων δεδομένων και έχοντας υπόψη ότι ο πολυκερματισμός του 

συνδικαλιστικού κινήματος αποτελεί αρνητικό στοιχείο για την προώθηση των 

στόχων του, ώριμα θα πρέπει να δούμε τις αλλαγές που θα επέλθουν και να 

προετοιμάσουμε το κλίμα για τα νέα δεδομένα των διαρθρωτικών αυτών 

ανακατατάξεων. 

  Οπωσδήποτε η αντιμετώπιση των νέων αυτών αναγκών και 

απαιτήσεων απαιτεί ικανό αριθμό άξιων συνδικαλιστικών στελεχών, τόσο σε 

κεντρικό επίπεδο δευτεροβάθμιο, όσο και σε πρωτοβάθμιο που θα ηγηθεί των 

νέων αναγκών των εργαζομένων. Μεγαλύτερου αριθμού, ποιοτικών 

απαιτήσεων και δυνατότητας ανταπόκρισης στα νέα δεδομένα.  

  Συνάδελφοι – συναδέλφισσες, η Διοίκηση της ΠΟΕ-ΟΤΑ έγκαιρα 

θα πρέπει να δει τις νέες αλλαγές και αντικειμενικά και αμερόληπτα με βάση 

τα συμφέροντα των εργαζομένων να κατευθύνει και να ενισχύσει δομές και 

λειτουργίες για το καλύτερο των εργαζομένων της Αυτοδιοίκησης 

πανελλαδικά. Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε και εμείς. Ο Παπαδόπουλος ο Γιάννης έχει το 

λόγο. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ δεν θα μεμψιμοιρήσω. Θέλω να πω για άλλη μια 

φορά ότι αυτό που έχουμε κατακτήσει με πολλούς αγώνες που ονομάζεται 

ΠΟΕ-ΟΤΑ μας δίνει έναν δείκτη ασφαλείας τον οποίο πρέπει και κάθε φορά 

να φροντίζουμε να τον αξιοποιούμε σωστά. Και για τη σωστή του αξιοποίηση 

δεν βοηθάνε ακραίες καταγγελτικές φωνές, βοηθάνε φωνές, βοηθάνε φωνές, 

οι οποίες δίνουν τη δυνατότητα της σύνθεσης.  
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  Είναι κουραστικό μέχρι τώρα αγαπητοί συνάδελφοι, μετά από 

κάθε κινητοποίηση να συζητάμε πολύ περισσότερες ώρες και να αφιερώνουμε 

πολύ περισσότερο χρόνο για τον απολογισμό παρά αν δίναμε αυτή την 

ενεργητικότητα και τη δουλειά μας για την προετοιμασία. 

  Τι θέλετε; 24ωρη. Μεγάλη απεργία έρχεται το μήνυμα ότι δεν 

αντέχουμε. Μα και κάτι που γίνεται που κερδίζεις κάτι χωρίς να ματώσεις 

καθόλου οικονομικά πρέπει να το αξιοποιήσουμε. Σε αυτή τη φάση, γιατί το 

κάθε τι έχει πλεονεκτήματα και μειονεκτήματα, θα πρέπει να τα ζυγιάζουμε με 

ανοιχτό μυαλό. Κερδίσαμε κάτι, θα μπορούσαμε να κερδίσουμε και 

περισσότερα βέβαια, πλην όμως άνοιξαν ορισμένα θέματα. Άνοιξε ένα μεγάλο 

ζήτημα συνεργασίας με την ΠΟΠ-ΟΤΑ την οποία θα πρέπει πολύ προσεκτικά 

να διαφυλάξουμε για να μην ξεθυμάνει εύκολα.  

  Θέλω να πω ότι συμφωνώ με το πρόγραμμα δράσης όπως από 

την παράταξη μου έχει ειπωθεί. Αν θέλετε και σκύψουμε, θα δούμε ότι γενικά  

είναι κάτι το οποίο είναι γενικότερα αποδεκτό και μπορούμε στα επιμέρους να 

συζητήσουμε και να το αντιμετωπίσουμε.  

  Δυο μόνο επισημάνσεις θέλω να κάνω. Θέλω να πω κατ’ αρχήν 

ότι πρέπει ιδιαίτερη προσοχή να δώσουμε στην πολιτική προσωπικού. Να 

θυμίσω ότι τη δεκαετία του ΄90 τα συνδικάτα κάναμε μια πολύ προσεκτική, 

μεθοδική, οργανωμένη παρέμβαση. Ο νόμος Πεπονή δεν ήταν κατάκτηση 

μόνο της κοινωνίας, ήταν κατάκτηση και του οργανωμένου αγώνα των 

συνδικάτων. Κλείσαμε πόρτες, κλείσαμε παράθυρα, μας μείνανε και φεγγίτες. 

Και αντί να προχωρήσουμε να κλείσουμε τα πάντα, δυστυχώς αυτή την 

περίοδο γυρίζουμε και τα ξανανοίγουμε όλα.  

  Και αν αγαπητοί συνάδελφοι, αγαπητέ Πολυζώη, δεν υπάρχουν 

χρήματα όπως μπορεί κανείς να ισχυριστεί από την πλευρά σας, τουλάχιστον 

το θεσμικό πλαίσιο δεν πρέπει να το κακοποιούμε και να ξαναγυρίζουμε σε 

εποχές πολύ άσχημες. Ξέρουμε τι γινόταν στο παρελθόν, μη ξαναγυρίσουμε 

εκεί, συνάδελφοι.  

  Και το δεύτερο σημείο το οποίο θέλω να θέσω, είναι το ζήτημα 

της διατήρησης του δημόσιου και κοινωνικού χαρακτήρα των Υπηρεσιών του 

Δήμου.  
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  Δεν αρκεί, αγαπητοί συνάδελφοι, να είμαστε προετοιμασμένοι 

και να κάνουμε μονάχα αγώνες όταν έχουμε φτάσει στο μη παρέκει. Πρέπει τα 

συνδικάτα να παλέψουν, να σκύψουν στο μεγάλο πρόβλημα της βελτίωσης 

της αποτελεσματικότητας των υπηρεσιών των Δήμων μας. Και αυτό μπορεί να 

γίνει όταν και τα συνδικάτα προσεγγίσουν το ζήτημα και διασφαλίσουν αυτά 

που έχουμε κατακτήσει. 

  Τι έχουμε κατακτήσει με το 32,5ωρο όταν στους περισσότερους 

Δήμους γίνεται αποκοπή; Και πως γίνεται η αποκοπή; Είναι αποτελεσματική; 

Σε ένα περιβάλλον έντονα ανταγωνιστικό, δεν πρέπει να λάβουμε εκείνες τις 

πρωτοβουλίες που θα δώσουν το αποτέλεσμα που απαιτείται; Μέσα στα 

πλαίσια του νόμου που εμείς παλέψαμε και παλεύουμε να βελτιωθούν. 

  Θα πρέπει να φροντίζουμε να μην χαϊδεύουμε αυτιά, να 

σκύβουμε και σε αυτά τα προβλήματα γιατί πραγματικά θα τον χάσουμε τον 

έλεγχο και θα φωνάζουμε εκ ων υστέρων. Μάλιστα σε αυτή τη διαδικασία ο 

συνάδελφος μου από τη Μεσσηνία το πρωί έκανε και μια, όπως συνηθίζει, 

μου κάνει την τιμή να μου κάνει και προσωπικές παρεμβάσεις και αιχμές, 

αναφέροντας μάλιστα ότι εγώ αμείφθηκα μετά το συνέδριο της Ρόδου με το να 

γίνω και προϊστάμενος, αν έχει κάποια στοιχεία να τα αποδείξει θα τον 

παρακαλούσα πάρα πολύ παρά να πετάει κορώνες και κυρίως ότι εγώ 

εισηγήθηκα να δουλεύουν οι εργαζόμενοι 7 ημέρες την εβδομάδα. 

  Η εισήγηση μου ήταν το προσωπικό να εργάζεται το πενθήμερο 

με εξαίρεση το Σάββατο και την Κυριακή, σε ορισμένες περιπτώσεις που θα 

χρειαστεί το Σάββατο θα παίρνουν το ρεπό τους. Αυτά είναι γραμμένα μέσα 

στην απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου που έγινε μετά από εισήγηση δική 

μου. Θα παρακαλούσα λοιπόν πάρα πολύ όταν πάμε να προσεγγίσουμε 

τέτοια ζητήματα που πάνε να κατοχυρώσουν το δημόσιο και κοινωνικό 

χαρακτήρα των υπηρεσιών μας να είμαστε προσεκτικοί και να συμβάλουμε. 

Θα πρέπει να διασφαλίσουμε αυτή την προσπάθεια που δεν μπορεί να πάει 

ανέξοδα και χαϊδεύοντας τα αυτιά.  

  Ο αγαπητός Ηλίας έτσι έχει μάθει να παρεμβαίνει. Κατ' αρχήν 

έκανε μια παρέμβαση το πρωί καθαρά συκοφαντική. Δεν παρενέβην. Τώρα 

δεν αφήνει ούτε και να μιλήσει ο συνάδελφος του τον οποίο συκοφάντησε. 

Καταλαβαίνετε ποιότητα συναδέλφου. 
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  Τώρα τελειώνοντας, θέλω να πω το εξής: ότι θα πρέπει να 

είμαστε σ’ αυτή την κατεύθυνση να πηγαίνουμε με ένα δίπτυχο πιστεύω. Δεν 

τα ξέρουμε όλα συνάδελφοι. Όσο και να έχουμε διαβάσει ένα μέρος της 

πραγματικότητας ξέρουμε. Να είμαστε ανοιχτά μυαλά. Και δεύτερον, δεν 

φταίνε μονάχα όλοι οι άλλοι. Να είμαστε και αυτοκριτικοί. Κάνοντας αυτό το 

συνδυασμό μπορούμε να κάνουμε τη σύνθεση. Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο Γεωργακόπουλος ο Δημήτρης έχει το λόγο. 

Δ. ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Νομίζω ότι το σημαντικότερο ζήτημα για το οποίο 

θα αναμετρηθεί το συνδικαλιστικό κίνημα είναι το ζήτημα που περιγράφεται 

στον άξονα εργασία, ασφάλιση, σύνταξη. Διαβάζω στις εφημερίδες ότι οι 

μεγάλες επιχειρήσεις είχαν φέτος κέρδη προ φόρων αυξημένα κατά 60%. 

Πρωταθλητής ανάμεσα σε αυτές τις επιχειρήσεις ήταν οι ασφαλιστικές 

εταιρείες. Το γεγονός αυτό συνδέεται με την ανασφάλεια που έχει 

καλλιεργηθεί και στους εργαζόμενους για το ασφαλιστικό τους μέλλον.  

  Έχει την αναφορά του στην τρομοκρατία που επιχειρείται από 

την κυβέρνηση σε βάρος των εργαζομένων όσον αφορά τα εργασιακά, τα 

ασφαλιστικά και τα συνταξιοδοτικά τους δικαιώματα. 

  Εκτιμώ λοιπόν ότι η προσπάθεια μας σ’ αυτό το διάστημα 

πρέπει να εξαντλείται και να κατατείνει στο να δημιουργήσουμε ένα μέτωπο 

πάλης ικανό όχι να αναδείξει τα προβλήματα, αλλά να νικήσει. Και πρέπει να 

μιλήσουμε για τους όρους που το κίνημα αυτό θα γίνει δυνατό και νικηφόρο.  

  Πρέπει να ξεπεράσουμε τα προαπαιτούμενα που βάζαμε μέχρι 

σήμερα στις σχέσεις μας. στη συμπαράταξη των δυνάμεων της εργασίας. 

Πρέπει να κάνουμε όλοι ένα βήμα μπροστά και να πάμε μαζί σε αυτή τη 

μεγάλη, την ιστορική σύγκρουση της 12ης Δεκεμβρίου.  

  Δεν είναι βέβαια μια στιγμιαία σύγκρουση, θα έχει συνέχεια. Για 

να έχει συνέχεια και αποτέλεσμα και αυτός ο αγώνας, πρέπει το μέτωπο 

πάλης των εργαζομένων να είναι κοινό. Και δεν έχει καμιά αξία ποιος θα είναι 

μπροστά και ποιος θα είναι πίσω, ποιανού τα λάβαρα θα είναι πιο ψηλά και 

ποιανού θα είναι πιο χαμηλά.  

  Κάνω έκκληση σε όλους τους εργαζόμενους. Πέρα από 

πολιτικές πεποιθήσεις και προτιμήσεις να πάμε μαζί σε αυτή τη μεγάλη μάχη. 

Να την οργανώσουμε καλά. Να πείσουμε τον κόσμο ότι μπορούμε, ότι πρέπει 
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να ξεβολευτεί από τον καναπέ του. Ότι πρέπει να αντιμετωπίσει τις 

προκλήσεις του μέλλοντος, που είναι φτώχεια, ανασφάλεια, ανεργία, σύνταξη 

πείνας. 

  Συνάδελφοι, σε τέτοιους καιρούς η Ομοσπονδία θα πρέπει να 

είναι προσεκτική. Στη διαχείριση ζητημάτων που έχουν να κάνουν με 

απεργίες, διεκδικήσεις κλπ. πρέπει να είμαστε σοβαροί.  

  Δεν μπορούμε να πηγαίνουμε σε απεργίες, να τρέχουμε στα 

εργοτάξια μέρες και νύχτες και να έχουμε προεπιλέξει τη συμφωνία που θα 

ακυρώσει μια απεργία που είχε τις προϋποθέσεις, γιατί αυτό καταγραφόταν 

στη διάθεση των εργαζομένων σε όλους τους χώρους δουλειάς, να είναι μια 

τεράστια μαζική απεργία που θα δημιουργούσε τεράστιο πρόβλημα στον 

κλάδο και για πρώτη φορά και με τη συμμετοχή του Δήμου Αθηναίων, θα 

έδινε μια εικόνα, μια ιδιαίτερη εικόνα για τις δυνατότητες του συνδικαλιστικού 

κινήματος στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. 

  Ένα άλλο σημαντικό ζήτημα, ειδικά για εμάς που είμαστε από 

την Χαλκίδα, είναι το ζήτημα και έχω χρέος απέναντι στους συναδέλφους μου 

τους συμβασιούχους που παλέψανε εκεί έναν ολόκληρο χρόνο κάτω από 

ιδιαίτερα δύσκολες συνθήκες, που κλείσανε τα εργοτάξια, που βάλανε φωτιές, 

που κλείσανε τα Δημαρχεία, που βρεθήκανε στους δρόμους, είναι το ζήτημα 

των συμβασιούχων. 

  Πρέπει η Ομοσπονδία με συγκεκριμένες κινήσεις να αναδείξει το 

ζήτημα αυτό, που σήμερα παίρνει ιδιαίτερες διαστάσεις. Αν μπορώ να 

διαβάσω πίσω από τις διακηρύξεις της ΔΑΚΕ νομίζω ότι μεθοδεύεται η 

επέκταση του Προεδρικού Διατάγματος όχι για να καλύψει εκείνους τους 

παλιούς συμβασιούχους που σήμερα δεν έχουν το προαπαιτούμενο της 

διακοπής των 3 μηνών, αλλά τη νέα γενιά των συμβασιούχων, τη γαλάζια 

γενιά των συμβασιούχων που μπήκανε στους Δήμους από το 2006 και μετά. 

  Και για να ενισχύσω αυτή την ανησυχία ή την πεποίθηση θα πω 

ότι επεχείρησε η κυβέρνηση να βάλει ένα νομοσχέδιο για τους συμβασιούχους 

που πριμοδοτούσε με 50% αυτή τη νέα γενιά συμβασιούχων. Διότι το 

δικαίωμα της πριμοδότησης όπως ξέρουμε μέχρι τώρα το είχαν μόνο εκείνοι 

που ήταν συμβασιούχοι μέχρι τον Φεβρουάριο του 2005. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο χρόνος τελείωσε συνάδελφε και επειδή μένουν ακόμη 23 

ομιλητές, όπως καταλαβαίνετε και οι σύνεδροι θέλουν να φύγουν γιατί 

ταξιδεύουν, ο χρόνος θα περιοριστεί στα 3 λεπτά και θα δούμε.  

Δ. ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μια μικρή κατάθεση. Μια πρόταση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Όχι, πέρασες κατά πολύ το χρόνο σου.  

Δ. ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μια πρόταση μόνο. Η Ομοσπονδία μας σε 

συνεργασία με τις άλλες Ομοσπονδίες να κάνει προμετωπίδα των αγώνων 

μας το ζήτημα των συμβασιούχων. Αφορά πολλές χιλιάδες εργαζομένων, 

είναι βασανισμένοι άνθρωποι, οι οποίοι έχουν ανάγκη τη στήριξη μας και στην 

πλειοψηφία της μάλιστα είναι άνθρωποι που δεν έχουν την υποδομή και το 

έζησα αυτό να οργανωθούν από μόνοι τους και να διεκδικήσουν. Μας έχουν 

ιδιαίτερα ανάγκη και πρέπει να αναλάβουμε αυτό το βάρος. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Στο βήμα η κα Σφέηκου. 

κα ΣΦΕΗΚΟΥ: Συνάδελφοι, συναδέλφισσες είμαι από το Δήμο Καρδίτσας. 

Εκπροσωπώντας τον Επιστημονικό Πανελλήνιο Σύλλογο Νηπιαγωγών 

Πτυχιούχων σχολών Νηπιαγωγών και Παιδαγωγικών Τμημάτων ΑΕΙ που 

εργάζονται στους παιδικούς και βρεφονηπιακούς σταθμούς των δήμων όλης 

της χώρας εκφράζουμε τη λύπη μας για τη στάση μέρος των συναδέλφων 

μας, οι οποίοι είναι αντίθετοι με την ίδρυση και λειτουργία τμημάτων 

νηπιαγωγείων στους παιδικούς σταθμούς των δήμων. 

  Η αναβάθμιση των υπηρεσιών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης 

περνάει από το ανθρώπινο δυναμικό που κάθε επιστημονική ομάδα υπηρετεί 

σεβόμενο τον ξεχωριστό ρόλο της, ο οποίος είναι και νομοθετικά 

κατοχυρωμένος.  

  Πιστεύουμε στον ειλικρινή και γόνιμο διάλογο και θεωρούμε 

πολύ θετικό το σχέδιο νόμου του Υπουργείου Παιδείας για τα ευρωπαϊκά 

προγράμματα στο άρθρο 32, του οποίου αναφέρει ότι δόθηκε μεταβατικά 

περίοδος εφαρμογής του νόμου 3518 του 2006 για το σχολικό έτος ´7 - ´8 και 

για τη λειτουργία νηπιακών τμημάτων στο χώρο των παιδικών σταθμών. 

Δεδομένου ότι στους περισσότερους από αυτούς υπάρχει το κατάλληλο 

εκπαιδευτικό προσωπικό όπως προβλέπεται από το νόμο 1566 του ’85. Είναι 

κάτοχοι πτυχίων σχολών νηπιαγωγών και παιδαγωγικών τμημάτων ΑΕΙ και 

κάτοχοι πτυχίου εξομοίωσης. 
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  Υπάρχει κατάλληλη κτιριακή υποδομή. Τα νήπια θα συνεχίσουν 

την αγωγή και την εκπαίδευσή τους στο ίδιο σχολικό περιβάλλον, γεγονός 

πολύ σημαντικό για την ηλικία τους. Θα αποφευχθεί η αναστάτωση των 

οικογενειών αλλά και των εκπαιδευτικών που υπηρετούν σε αυτούς, διότι τους 

αφαιρεί το αντικείμενό τους.  

  Δεν είμαστε αντίθετοι στη βελτίωση των συνθηκών εργασίας και 

στην αναγνώριση του σοβαρού ρόλου που κάθε κατηγορία εργαζομένων 

προσφέρει με ευθύνη και συνέπεια στα προγράμματα των παιδικών σταθμών 

και προσχολικής αγωγής των δήμων. Είμαστε αντίθετοι στην ισοπέδωση και 

στην εξομοίωση όλων των ειδικοτήτων των εργαζομένων στους 

προαναφερόμενους τομείς.  

  Ζητάμε την αναγνώριση του ρόλου μας ως εκπαιδευτικών στις 

σύγχρονες υπηρεσίες κοινωνικών δομών των ΟΤΑ και τη δυνατότητα να 

εργαζόμαστε ως νηπιαγωγοί σύμφωνα με το αντικείμενο για το οποίο 

σπουδάσαμε, διαφορετικά δεν έχουμε λόγο ύπαρξης και ζητάμε βέβαια την 

υπαγωγή μας στο Υπουργείο Παιδείας.  

  Στηρίζουμε τον δημοκρατικό διάλογο και τα δικαιώματα όλων 

των συναδέλφων μας εκπαιδευτικών στους ΟΤΑ και θα ήθελα να πω και κάτι 

που ανέφερε ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής για την υπαγωγή των 

Τ.Ε. Νηπιοβρεφοκόμων στο εκπαιδευτικό προσωπικό. Δεν ανέφερε όμως 

τίποτε για τις νηπιαγωγούς πτυχιούχων σχολών νηπιαγωγών. Θα ήθελα να 

δω και ποια είναι η θέση του. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η Καραγιώργου Βασιλική.  

Β. ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΟΥ: Συναδέλφισσες  και συνάδελφοι, καθημερινά σε όλο τον 

κόσμο οι οικονομικές και κοινωνικές αλλαγές επηρεάζονται καθοριστικά από 

τη νεοφιλελεύθερη παγκοσμιοποίηση κάτω από την ηγεμονία των δυνάμεων 

της αγοράς και της λογικής του ανταγωνισμού και του κέρδους με αποτέλεσμα 

τη μείωση του εισοδήματός μας και την απόκλιση από το μέσο όρο του 

ευρωπαϊκού μισθού. Ακόμα πιο αρνητικό η ελαστικοποίηση των εργασιακών 

μας σχέσεων.  

   Η ανεργία αυξάνεται, η φτώχεια το ίδιο. Στον αντίποδα τα κέρδη 

για τους ολίγους αυξάνονται υπέρμετρα. Οι νεοφιλελεύθερες αυτές πολιτικές 
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της κυβέρνησης με την επανίδρυση του κράτους χειροτερεύουν αντί να 

βελτιώνουν την κατάσταση των εργαζομένων στο δημόσιο τομέα.  

  Εμείς πρέπει να ανακτήσουμε χαράσσοντας νέα στρατηγική 

δράσης στο συνδικαλιστικό κίνημα με βάση την ενότητα ώστε μέσα από τους 

ταξικούς αγώνες, να έχουμε αποτελεσματικότητα. Αυτές οι νεοφιλελεύθερες 

πολιτικές εφαρμόζονται από την αρχή του χρόνου και στο δικό μου δήμο μια 

που προέρχομαι από το Ηράκλειο Αττικής.  

  Στην πρώτη συνάντηση που είχαμε με το δήμαρχο μας 

ενημέρωσε ότι προτίθεται να δώσει την καθαριότητα σε ιδιώτη. Βέβαια 

αντιδράσαμε. Τον περασμένο μήνα είχαμε έναν πολυήμερο απεργιακό 

αγώνα, περίπου 24 μέρες για τα αυτονόητα. Δηλαδή για την καταβολή των 

ημερομισθίων στους εργαζομένους στις δημοτικές επιχειρήσεις. Είναι ο 

όγδοος μήνας συνάδελφοι που ακόμα παραμένουν απλήρωτοι. 

  Ταυτόχρονα και για την αξιοπρέπειά μας. Δηλαδή βάλλονται και 

οι εργασιακές μας σχέσεις και η δική μας συνεισφορά από την υπαλληλική 

μας ιδιότητα. Στον αγώνα αυτό είχαμε συμπαράσταση από την πρώτη στιγμή 

από τη ΔΟΕ, όπου και μας συνέδραμαν και στις συγκεντρώσεις που κάναμε 

τα Προεδρεία παρίσταντο και ταυτόχρονα και παναττική 4ωρη στάση 

εξήγγειλαν με αποτέλεσμα εκείνη την ημέρα στο Δήμο μας όπου καθημερινά 

γινόταν και πορείες και συγκεντρώσεις να έχουμε τη συμπαράσταση των 

συναδέλφων απ’ όλη την Αττική.  

  Στο χώρο του εργοταξίου πράγματι είχαμε σε καθημερινή 

συγκέντρωση που βρισκόμαστε εκεί συμπαράσταση από το Προεδρείο της 

ΠΟΕ-ΟΤΑ και από τους όμορους δήμους και θεωρούμε, σε αυτό το σημείο να 

ευχαριστήσω και τον Πρόεδρο και τον Αντιπρόεδρο της ΠΟΕ-ΟΤΑ που 

συνέβαλλαν τα μέγιστα στην επίλυση του θέματος, ούτως ώστε να φτάσουμε 

στην Κυλλήνη να υπογράψουμε ένα συμφωνητικό με τη Δημοτική αρχή, 

ανεξάρτητα αν αύριο που έχουμε Γενική Συνέλευση προκύψουν νέες 

κινητοποιήσεις δεδομένου ότι ενώ εμείς μέχρι στιγμής έχουμε εφαρμόσει αυτό 

το πλαίσιο, η δημοτική αρχή δεν έχει εφαρμόσει τόσο δα, δεδομένου ότι στις 

δημοτικές επιχειρήσεις συνάδελφοι είναι ακόμα απλήρωτοι.  

  Θα πρέπει να πω συνάδελφοι ότι διεκδικούμε και το είδατε το 

πλαίσιο το διεκδικητικό πλαίσιο, το πρόγραμμα δράσης, το οποίο θετικά 
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στέκομαι αλλά επιγραμματικά να αναφερθούμε στο πριμ των παιδικών 

σταθμών, στην κατάργηση του άρθρου 56 του νόμου 3518 στα σημεία που 

αναφέρονται για το εφάπαξ του μεταφερόμενου προσωπικού από το νόμο 

3106 του ’5.  

  Θα πρέπει να δούμε το επίδομα ηλεκτρονικού υπολογιστή στους 

εργαζόμενους ανεξάρτητα τον κλάδο, τον οποίο υπηρετούν όταν σε 

καθημερινή βάση βρίσκονται μπροστά σε έναν ηλεκτρονικό υπολογιστή. Θα 

πρέπει να δούμε το πρόβλημα της ανεργίας δεν λύνεται διαφορετικά 

συνάδελφοι αν δεν επιμένουμε μέσα από τους δήμους μας, οι προσλήψεις να 

γίνονται σε μόνιμες κενές οργανικές θέσεις.  

  Ταυτόχρονα θα πρέπει να επιδιώξουμε ότι και να συμβάλει εδώ 

και  η Ομοσπονδία με νόμο, οι υπηρετούντες σήμερα στους δήμους αορίστου 

χρόνου να καταλάβουν κενές οργανικές θέσεις στους Οργανισμούς του Δήμου 

δεδομένου ότι οι εισφορές θα είναι προς τα δικά μας Ταμεία και όχι προς το 

ΙΚΑ. Έτσι δεν θα έχουμε δύο ταχύτητες υπάλληλους μέσα στο δήμο αλλά 

ενιαίες εργασιακές σχέσεις.  

  Στη Δημοτική Αστυνομία θα πρέπει να δούμε και γιατί υπάρχει 

μια διακριτότητα μέσα από τα υπηρεσιακά Συμβούλια. Δεν είναι συνάδελφοι 

αυτοί και το λέω προς την Εκτελεστική, δεν είναι συνάδελφοι αυτοί δημοτικοί 

υπάλληλοι; Προς τι θα πρέπει το Υπηρεσιακό Συμβούλιο όταν κρίνει σχέσεις 

αυτών των συναδέλφων να αντικαθίστανται οι τρεις διορισμένοι από 

δημοτικούς αστυνόμους. Άρα διεπόμαστε από τον ίδιο νόμο, άρα θα πρέπει 

να κρινόμαστε από το ίδιο υπηρεσιακό Συμβούλιο.  

  Στις δημοτικές επιχειρήσεις εμείς ζητούσαμε να καταργηθούν 

τελείως. Με το νέο κώδικα βέβαια γίνονται κοινωφελείς. Άρα σε λιγάκι 

συνάδελφοι θα πρέπει να βλέπουμε ότι θα υπάρχουν νέες στρατιές ανέργων, 

όμηροι και αυτοί όπως είναι και οι σημερινοί. Εικοσιπέντε χρόνια περίπου 

τώρα στην τοπική αυτοδιοίκηση, σε κάθε συνέδριό μας βάζουμε την 

τακτοποίηση του προσωπικού. Μήπως ευθυνόμαστε εμείς γιατί 

προσλαμβάνονται; Όχι οι δήμαρχοι τους προσλαμβάνουν.  

  Εμείς πρέπει να έχουμε, όπως και την έχουμε, κάθετη αυτή τη 

θέση σε προσλήψεις μόνιμου προσωπικού μέσα από τις κενές οργανικές 

θέσεις. Στα βαριά και ανθυγιεινά επαγγέλματα τοποθετούμαι θετικά. Θα 
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πρέπει να παλέψουμε να μην υπάρχει το επασφάλιστρο και να προσθέσουμε 

και άλλες ειδικότητες για τις γυναίκες.  

  Οι γυναίκες, εμείς συναδέλφισσες, έχουμε διπλό ρόλο και στην 

οικογένεια και στην εργασία. Θεωρώ ότι εδώ θα πρέπει να εφαρμοστεί ο 

κανονισμός του ΙΚΑ που δίνει τα πλασματικά χρόνια ανάλογα με τα παιδιά 

που υπάρχει σε κάθε οικογένεια. 

  Για το ασφαλιστικό, τα λέω επιγραμματικά, γιατί μου είπαν το 

χρόνο, την απάντηση πρέπει να τη δώσουμε δυναμικά, ενωτικά όλοι μαζί και 

όχι κορώνες που βγαίνουν εδώ μέσα στις 12/12. Να πρέπει να δούμε τις 

συμπράξεις δημόσιου…   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Κική ολοκλήρωνε. 

Β. ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΟΥ: Ένα λεπτό συναδέλφισσα. Τα 176 ευρώ στο συνέδριο 

της Ρόδου είχε αποφασιστεί να το παλέψει η ΠΟΕ-ΟΤΑ. Βλέπουμε όμως ότι 

συνέχεια βομβαρδιζόμαστε από δικηγόρους, είναι αδιανόητο. Θα πρέπει αυτό 

να το παλέψουν.  

  Στη συλλογική σύμβαση εργασίας επέκταση στις δημοτικές 

επιχειρήσεις και όσοι απασχολούνται στους ΟΤΑ και μια άλλη πρόταση που 

πρέπει να λάβει υπόψη η Ομοσπονδία. Στις απεργίες που κάνουμε 

συνάδελφοι μας κόβονται και ένα μέρος τα 325 ευρώ. Τα 325 ευρώ όμως δεν 

είναι όλα, τα 70 αφορούν το εκλογικό και τα 55 είναι τα ρούχα. Θα πρέπει να 

αφαιρούνται αυτά και στα υπόλοιπα 200 να κόβονται. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε πολύ. Ο Κεφαλληνός Παναγιώτης. 

Π. ΚΕΦΑΛΛΗΝΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι είναι αλήθεια, ότι στα κείμενα πάνω 

κάτω που έχουν κατατεθεί εδώ και με αφορμή αυτό το Συνέδριο υπάρχουν 

κοινές διαπιστώσεις ή παράλληλες ή πάνω κάτω ίδιες διαπιστώσεις για την 

κατάσταση που επικρατεί στη ζωή των εργαζομένων στη χώρα μας. Και είναι 

χειρότερη απ’ ότι όλοι την προσεγγίζουν με τα κείμενά μας. Δεν πάει άλλο, 

όπως πάρα πολλά κείμενα γράφουν.  

  Το ζήτημα δεν είναι αυτό. Το ζήτημα είναι πώς αντιμετωπίζουμε 

αυτή την κατάσταση. Γράφει για παράδειγμα το πανό που έχει μπει πάνω από 

το Προεδρείο εδώ με σύνθεση απόψεων, με ενότητα στη δράση, με 

δημοκρατική λειτουργία. Μπορούμε πράγματι αυτά τα πράγματα να 

οικοδομηθούν, να γίνουν; Μπορεί να υπάρξει σύνθεση απόψεων; Μπορεί να 
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υπάρξει ενότητα στη δράση; Μπορούμε να υπερασπίσουμε τρομοκρατική 

λειτουργία;  

  Η γνώμη μου είναι ότι αυτά τα πράγματα δεν μπορούν να 

γίνουν. Και δεν μπορεί να γίνουν γιατί μπαίνουν εμπόδια και θα προσπαθήσω 

να αναλύσω τα εμπόδια που μπαίνουν σε μια τέτοια λογική. Να πάρω και να 

ξεμπλέξω με τη δημοκρατική λειτουργία. Είναι η δεύτερη ή η τρίτη φορά πέρα 

από όλα τα άλλα ζητήματα που μια απεργία του κλάδου λήγει όπως λήγει και 

μάλιστα και η τελευταία έληξε ούτε Γενικό Συμβούλιο ούτε καν συζήτηση 

συνεδρίαση Εκτελεστικής Επιτροπής. 

  Για ποια δημοκρατική λειτουργία μιλάμε όταν και δεν κάναμε 

απεργία, δεν είχαμε μπει σε απεργία, σε προηγούμενες απεργίες που έμπαινε 

ο κόσμος στη μάχη, κλείνανε οι απεργίες με αυτό τον τρόπο, χωρίς οι ίδιοι 

αυτοί μέσα από τις Συνελεύσεις να αποφασίζουν να αποδεχτούν την πρόταση 

της κυβέρνησης ή όχι για το κλείσιμο της απεργίας. Άρα όταν μιλάμε για 

δημοκρατική λειτουργία πρέπει αυτό πρώτα να έχουμε στο μυαλό μας και τα 

υπόλοιπα μετά.  

  Δεύτερον. Τι άλλα εμπόδια μπαίνουν. Είναι ο προσανατολισμός 

στους στόχους και τα αιτήματα που μπαίνουν συνάδελφοι. Εγώ 

επιγραμματικά θα πω ορισμένα πράγματα, δεν έχω χρόνο για να τα δούμε. 

Παράδειγμα πάμε για τους μισθούς. Λέμε να βρούμε σύνθεση, μάλιστα για τα 

μισθολογικά. Μα εδώ καταντάει να έχουμε τρεις σελίδες για τα επιδόματα και 

να τα αναφέρουμε κάθε φορά σε αυτό που καταγγέλλουμε για την κυβέρνηση, 

φτάνει, αποδεχόμαστε τα τέσσερα ξεχωριστά μισθολόγια που 

κατηγοριοποιούν ΠΕ ΤΕ ΔΕ και ΥΕ, υπογράφουμε συλλογική σύμβαση που 

αφορά μόνο ένα μικρό κομμάτι του κλάδου και πετιέται ένα τεράστιο κομμάτι 

έξω από την υπογραφή συλλογικής σύμβασης εργασίας και αυτό λέμε ότι 

μπορούμε να συνθέσουμε. Μπορούμε να συνθέσουμε σε αυτό το πράγμα για 

να πάμε ενωμένοι στη δράση; Δεν γίνεται.  

  Δεύτερον. Ας πάμε για το ασφαλιστικό. Το ασφαλιστικό 

συνάδελφοι φτάνει να λέμε να μην ανέβουν τα όρια, να μην γίνει τούτο, να μη 

γίνει εκείνο, όλα τα κακά που λέει η κυβέρνηση και πιθανά κάποια άλλα που 

ήταν από τις προηγούμενες κυβερνήσεις. Δεν φτάνει συνάδελφοι. Και ξέρετε 

γιατί δεν φτάνει. Γιατί αν δεν καταλήξουμε στο τι πράγμα είναι η κοινωνική 

ασφάλιση, μεταξύ μας να πούμε τι είναι αυτό το σύστημα κοινωνικής 
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ασφάλισης στην Ελλάδα όπως είναι σήμερα ή όπως υπήρχε τα προηγούμενα 

χρόνια.   

  Η κοινωνική ασφάλιση συνάδελφοι είναι δικαίωμά μας για ποιο 

λόγο; Γιατί είναι κομμάτι του μισθού μας που παρακρατούν οι εργοδότες και 

το κράτος μέσα από τα ασφάλιστρα που υπάρχουν και είναι δικαίωμα κάθε 

εργαζόμενου. Είναι ένα κομμάτι από την απλήρωτη, την κλεμμένη δουλειά 

που γίνεται διαχρονικά από κράτος και εργοδότες.  

  Εάν πάμε με αυτή τη λογική θα καθορίσουμε και σωστά 

αιτήματα. Εάν δεν πάμε με αυτή τη λογική θα μεμψιμοιρούμε να μη γίνει αυτό 

για τους μόνιμους, για την κοινωνική ασφάλιση ακόμα θέλω να πω για να το 

τελειώνω, μπορούμε να μιλάμε για κοινωνική ασφάλιση να υπερασπίσουμε 

αυτά που έχουμε, όταν 1.100.000 εργαζόμενοι στην Ελλάδα είναι με 

ανασφάλιστη εργασία; Όταν στους δήμους μας δίπλα προσλαμβάνονται 

εργαζόμενοι με stage χωρίς ασφάλιση; Ποια ασφάλιση υπερασπιζόμαστε;  

  Μπορούμε να υπερασπίσουμε την κοινωνική ασφάλιση με τα 

4ωρα στους δήμους, με τα δίμηνα, με το ΤΕΒΕ, με τους μισθούς των 500ων 

και 600ων ευρώ το μήνα; Δεν συνδέονται αυτά μεταξύ τους; Η ασφάλιση δεν 

έχει να κάνει με τις εργασιακές σχέσεις και τους μισθούς; Έχει να κάνει. Αν 

υπονομεύουμε τα άλλα δύο, λέω με τη στάση μας, με αυτά που βάζουμε, 

υπονομεύουμε το ίδιο το σύστημα της κοινωνικής ασφάλισης.  

  Γι΄ αυτό λέω ότι για να συνθέσουμε πρέπει κάπου να 

καταλήξουμε. Να ανοίξουμε τα αυτιά μας και να κουβεντιάσουμε. Τρίτον. 

Γράφει μέσα στο πρόγραμμα δράσης η Ομοσπονδία. Ίδρυση Ταμείου 

Αλληλοβοήθειας, το οποίο λέει θα μπορεί να καλύπτει ότι δεν καλύπτουν 

σήμερα τα ασφαλιστικά μας ταμεία. Δηλαδή θα κάνουμε επαγγελματικό ταμείο 

για να υπονομεύσουμε τα ασφαλιστικά ταμεία του κλάδου; Λέω και το 

Επικουρικό και το Υγείας; Σε ποια πράγματα μπορούμε να βρούμε σύνθεση;  

  Πάμε παρακάτω. Δεν φτάνει αυτό μόνο όμως συνάδελφοι. Δεν 

είναι δηλαδή μόνο προσανατολισμός των στόχων, είναι και η τακτική κάθε 

χρόνο. Είπα και πριν ορισμένα πράγματα. Κάθε χρόνο προκήρυξη της 

απεργίας, 7-10 πράγματα και κλείνει η απεργία πάντα τα τελευταία χρόνια με 

την αύξηση άλφα ή βήτα σε ένα επίδομα, συνήθως λέω κλείνει με αυτό και 

τελειώνει η ιστορία είτε με απεργία είτε χωρίς απεργία.  
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  Ποτέ δεν κυριαρχούν στα αιτήματά μας αν και μπαίνουν και με 

λειψό τρόπο τα αιτήματα αυτά που αφορούν σήμερα την καρδιά του 

προβλήματος, την ανασφάλιστη δουλειά, τα stage, τους έκτακτους, τους 

μισθούς των 500ων ευρώ, τα ΤΕΒΕ στους δήμους. Ποτέ δεν τα έχουμε βάλει 

στη σημαία του αγώνα σαν πρώτα και να πούμε ότι αν δεν λυθούν αυτά δεν 

κλείνει η απεργία.          

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Παναγιώτη ολοκλήρωνε. 

Π. ΚΕΦΑΛΛΗΝΟΣ: Τελειώνω συναδέλφισσά μου μισό λεπτό. Τα λέω αυτά 

γιατί όντως δεν μπορούμε να βρούμε, υπάρχουν εμπόδια στη σύνθεση και 

στην ενότητα στη δράση και αυτά δεν καθορίζονται από επιλογές αν εγώ 

θέλω, αν ο Θέμης ή ο τάδε είναι καλός ή κακός ή ο άλλος είναι άλφα ή βήτα 

αλλά από τις επιλογές που κάνει ο καθένας πάνω σε αυτά τα ζητήματα.  

  Σύνθεση μπορεί να υπάρχει και ενότητα συνάδελφοι. Μπορεί να 

υπάρξει με πολλούς συναδέλφους στον κλάδο που κατανοούν και την ένταση 

της επίθεσης αλλά και θέτουν γενικά λέω σωστούς στόχους. Χρειάζεται όμως 

και αυτό το κομμάτι των συναδέλφων να απεγκλωβιστεί από μια ανιστόρητη 

λογική που βάζει όρο την αλλαγή συσχετισμών ψηφίστε μας, για να νικήσουν 

οι αγώνες αλλά και τη συσπείρωση  γύρω από το ΠΑΜΕ. Σωματείο 

Επιτροπών κλπ. Και γιατί; Δεν έχω τίποτε με το ΠΑΜΕ αλλά γιατί αυτό 

αντικειμενικά διασπά στους χώρους δουλειάς και στους αγώνες που 

αναπτύσσονται που θεωρεί μια λογική ακόμα τα σωματεία και το 

συνδικαλιστικό κίνημα μακρύ χέρι του πολιτικού φορέα.  

  Πρέπει να απεγκλωβιστούν από τον κομματικό πατριωτισμό 

όπου έχουμε δήμαρχο δικό μας, να μη λέμε κουβέντες. Στη Νίκαια είπε και 

τελειώνω ένας συνάδελφος πριν, ο μόνος δήμαρχος σε όλη την Ελλάδα που 

πήγε στο Υπουργείο Εσωτερικών με τους εργαζόμενους. Καταρχήν ήταν 

λάθος του σωματείου. Παίρνει τον τοπάρχη που έχει δημιουργήσει διαχρονικά 

και αυτός και ο προηγούμενος τα προβλήματα και πάει να τα λύσει με το 

κεντρικό κράτος. Είναι λάθος του σωματείου για τον κεντρικό τοπάρχη αν 

έχουμε σωστή αντίληψη για το τι είναι το τοπικό κράτος και οι δήμοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε Παναγιώτη. 

Π. ΚΕΦΑΛΛΗΝΟΣ: Τελειώνω. Δεύτερον. Στο Δήμο συνάδελφοι της Νίκαιας 

υπάρχουν κόσμος που πληρώνεται με 500 ευρώ, με 600, με 300, με δελτίο 
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παροχής υπηρεσιών στους παιδικούς σταθμούς, με δίμηνα. Πότε βάλαμε εκεί 

και το σωματείο αλλά κα η ΔΑΣ στο χώρο αίτημα να σταματήσει αυτή η 

δουλειά; Το λέω ότι πρέπει να απεγκλωβιστούμε για τον πατριωτισμό τον 

κομματικό εκεί που είναι, γιατί είναι εργοδότες όλοι και σε αυτό νομίζω ότι 

πρέπει να συμφωνούμε, είναι το κράτος το ίδιο με τις επιλογές που τις 

εφαρμόζει άρα δεν μπορούμε πίσω από αυτό να κρυβόμαστε και να 

χαϊδεύουμε τον κάθε Μπενετάτο, τον κάθε Ρογκάκο όπως κάνανε και άλλοι 

χιλιάδες δήμοι. 

  Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο Μεντής. 

κ. ΜΕΝΤΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι νομίζω ότι με μια κριτική σκέψη 

τα όσα ακούστηκαν στο συνέδριο βγάζεις άνετα το συμπέρασμα ότι όλες οι 

παρατάξεις ουσιαστικά οι δύο οι μεγαλύτερες, όλο το μέρος της συζήτησης 

κατά κύριο λόγο αφορούσε τη ΔΑΣ και τις δυνάμεις του ΠΑΜΕ.  

  Προσωπικά βρίσκω κατανοητή αυτή την πολιτική, διότι 

πραγματικά σήμερα στο συνδικαλιστικό κίνημα οι δύο γραμμές που 

συγκρούονται είναι αυτές. Και συγκρούονται με συγκεκριμένη κατεύθυνση 

συνάδελφοι και πολιτικοί συνδικαλιστικοί είναι και οι όροι που μιλάμε και δεν 

μιλάμε με κραυγές τύπου «γκεμπελισμός» γιατί θα μπορούσαμε να πούμε 

πραγματικά συνάδελφοι πρόσφατα ήταν η ανάδειξη αρχηγού κόμματος, όπου 

οι άλλοι βγαίνανε και είπαν όχι λίγα που εμείς ποτέ δεν τα αναφέραμε.   

  Για συντηρητισμό εμείς την περίοδο Σημίτη όπως και τώρα λέμε 

ότι υπάρχει μεγάλη στροφή των κυβερνήσεων για το συντηρητισμό και για 

άλλα ζητήματα. Έπρεπε συνάδελφοι να βγουν άλλοι σήμερα να πουν ότι η 

περίοδος Σημίτη ήταν η χειρότερη από την περίοδο της μεταπολίτευσης; 

Τώρα το ανακάλυψαν; Και αν το ανακάλυψαν τώρα δεν μπορεί τουλάχιστον 

μέσα τους όχι σε μας, να κάνουν μια αυτοκριτική για όλα αυτά τα βαριά που 

μας λέγανε από πέρσι και πέρα.  

  Ένα άλλο συνάδελφοι, πηγαίνοντας στα σωματεία, γιατί 

πιστεύουμε ότι κάναμε πολύ σημαντικό βήμα σε σχέση με το άνοιγμα για τους 

συμβασιούχους. Συμβασιούχοι, ένα, δύο, πέντε, εφτά χρόνια, συμβασιούχοι 

λένε κάποιοι συνάδελφοι, πρέπει να πάμε πίσω συνάδελφοι και να κάνουμε 

σοβαρή συζήτηση και να τους  γράψουμε στα σωματεία. Όχι μόνο να τους 
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γράψουμε στα σωματεία και να ψηφίσουν για την Ομοσπονδία συνάδελφοι 

αλλά και να τους κάνουμε έτσι που να πρωτοστατήσουν στους αγώνες. Εμείς 

στα Γιάννενα συνάδελφοι και στις καταλήψεις της περιφέρειας και στους 

αγώνες όταν ήθελαν να απολύσουν όχι προσωπικά. Γιατί ρε συνάδελφοι αυτό 

το προσωπικό επειδή λειτουργείτε εσείς, λειτουργούμε και εμείς; Εμείς ποτέ 

συνάδελφοι δεν είχαμε απόλυτη πλειοψηφία στο σωματείο.  

  Και με βάση αυτό και την ταξική κατεύθυνση που είχε το 

σωματείο και μέσα από τις συνελεύσεις συνάδελφοι που ήταν έξι, εφτά εκτός 

τις συσκέψεις είχαν υιοθετήσει οι εργαζόμενοι το ταξικό προσανατολισμό και 

γι΄ αυτό συνάδελφοι βεβαίως το πληρώσαμε. Τι πληρώσαμε συνάδελφοι; Όχι 

εμείς, οι εργαζόμενοι. Εμείς συνάδελφοι μας τίμησαν πάλι πρώτη δύναμη με 

100 ψήφους διαφορά από τη δεύτερη δύναμη της ΔΑΚΕ. Μας ψήφισαν οι 

συνάδελφοι με 200 ψήφους τρίτη δύναμη την ΠΑΣΚΕ. Τι κάνανε; Βεβαίως όχι 

οι συνάδελφοι από εκεί αλλά με κατεύθυνση από την Ομοσπονδία με 

πρόταση της ΠΑΣΚΕ να βγει Πρόεδρος από τη ΔΑΚΕ. Γιατί μπορεί πλέον 

μόνο αυτοί έτσι είναι στην ανακοίνωσή τους να δημιουργήσουν τις καλές 

προϋποθέσεις για να βοηθήσουν για τον κόσμο. 

  Συνάδελφοι τελειώνω με αυτό. Αυτές οι φωνές συντήρησης από 

τις δύο μεγάλες δυνάμεις έχει να κάνει με το εξής. Γίνεται απεργία συνάδελφοι. 

Πόσοι είναι στο λεκανοπέδιο, πόσα Διοικητικά; Εκατό Συμβούλια; Ή δύο ή 

τρεις ή τέσσερις παρατάξεις που κατεβαίνουν μαζί. Γιατί μαζεύουν ελάχιστους 

κάτω από την Ομοσπονδία; Μα τα μέλη της Διοίκησης που τα ελέγχουν δεν 

μπορούν να τα μαζέψουν; Όχι συνάδελφοι, διότι και οι ίδιοι ελέγχονται οι 

συνάδελφοι που είναι στα Διοικητικά Συμβούλια με άλλους μηχανισμούς και το 

ξέρετε πολύ καλά. Είναι ανάγκη σε αυτούς τους μηχανισμούς να τους 

σπάσουμε συνάδελφοι αν θέλουμε να πάμε μπροστά.  

  Με βάση αυτά συνάδελφοι πηγαίνοντας στα σωματεία να 

ανοίξουμε πραγματικά το δρόμο στα παιδιά μας που είναι με τέτοιες 

συμβάσεις και ντρεπόμαστε να μιλήσουμε διότι εμείς παραδίδουμε στα παιδιά 

μας αυτή την κοινωνία που είναι σάπια, που είναι όλα τα άλλα. Και 

συνάδελφοι ακούστηκε ένα ψέμα. Ότι αντιπρόσωπός μας ήταν συμβασιούχος. 

Και ποιος συνάδελφοι; Από τις Αγωνιστικές Συσπειρώσεις. Μόνιμος πολιτικός 

μηχανικός. Και δεν το ήξερε ο συνάδελφος «Αδαμόπουλος» αφού ήταν από 

την παράταξή του…   
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε συνάδελφε, τέλειωσε ο χρόνος.   

κ. ΜΕΝΤΗΣ: Να συνάδελφοι πως είναι η συναίνεση των δήθεν αγωνιστικών 

αριστερών παρατάξεων.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο Μακρινός Γιώργος. 

Γ. ΜΑΚΡΙΝΟΣ: Συναδέλφισσες, συνάδελφοι είναι πολύ δύσκολο για κάποιον 

εισηγητή ομιλητή σε ένα τέτοιο συνέδριο, που διεξάγεται μέσα σε μια τόσο – 

αν το θέλετε θερμή συγκυρία για στοιχειώδη θεμελιακά κοινωνικά δικαιώματά 

μας όπως  το ασφαλιστικό αλλά και με μια ατζέντα προτεραιοτήτων σε άλλα 

κλαδικά αιτήματα να επιδιώξει κάποιος μέσα σε τρία λεπτά, γιατί αυτός νομίζω 

ότι είναι ο χρόνος που δίνεται από το Προεδρείο, να διατυπώσει μια σειρά 

από προτάσεις και αιτήματα που αναφέρονται σε έναν πάλι θεμελιακό θεσμό 

για τα εργατικά δικαιώματα, αυτό τον θεσμό που αν θέλετε ουσιαστικοποιεί και 

βελτιώνει τις συνθήκες υγιεινής και ασφάλειας εργασίας.  

  Από αυτό το βήμα απευθύνομαι σε εσάς που εκφράζετε το 

πρωτοβάθμιο συνδικαλιστικό μας κίνημα, τις αγωνίες των συναδέλφων σε όλη 

την Ελλάδα, εσείς που θεωρείστε ο αφρός του εργατικού κινήματος στην 

Τοπική Αυτοδιοίκηση και αυτό τον προβληματισμό θέλω να σας μεταφέρω με 

την ευκαιρία και την αφορμή αυτού του Συνεδρίου και του τρίλεπτου.  

  Θέλω να κάνω δύο διαπιστώσεις και δύο διατυπώσεις. Δεν 

μιλάω ως εκλεκτός κομματικός, με την ιδιότητα του πρόσφατα αν θέλετε 

εκλεγμένου, τοποθετημένου στη Γραμματεία της υγιεινής και ασφάλειας 

εργασίας  και ως ένας συνάδελφος που έχει έρθει με κοινωνική δράση και μια 

κοινωνική εμπειρία στο αντικείμενο για το οποίο σας μιλάει και λόγω της 

ειδικότητάς του, είμαι υγιεινολόγος επόπτης δημόσιας υγείας, μια νέα 

ειδικότητα στους δήμους, που δεν ξέρω πόσοι δήμοι από εσάς διαθέτουν 

κάποιον συνάδελφο.  

  Θέλω να με ακούσετε και απευθύνομαι όχι μόνο στα κεντρικά 

στελέχη των παρατάξεων, αυτά που συμμετέχουν στην Εκτελεστική, σε όλους 

τους συναδέλφους και προς όλες τις παρατάξεις. Διατύπωση πρώτη. Αυτό το 

Συνέδριο δικαιολογημένα απασχολήθηκε μετά της συγκυρίας, τα καυτά 

θέματα που απασχολούν το σύνολο των εργαζομένων αλλά διαπίστωσα ένα 

μεγάλο έλλειμμα και αν θέλετε από τα έντυπα, τα οποία μοιράστηκαν και 

μπορείτε να τα δείτε όλες οι παρατάξεις αλλά και από τον προβληματισμό που 
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είχαν πολλοί συνάδελφοι, συνάδελφοι που εκπροσώπησαν διαφορετικές 

φωνές και παρατάξεις και δεν αναφέρομαι μόνο στα κεντρικά στελέχη των 

παρατάξεων αλλά αναφέρομαι και προς αυτή την πλευρά, δηλαδή την πλευρά 

που παραδοσιακά υποστήριζε τέτοια θέματα, την υγιεινή και την ασφάλεια 

εργασίας.  

  Το πρώτο έλλειμμα σε αυτό το Συνέδριο, πιστεύω είναι αυτό. 

Έχω νιώσει πολύ μοναξιά σε αυτό το Συνέδριο και κάποια περιθωριοποίηση, 

όχι επειδή εκπροσωπώ αυτό τον θεσμό.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ένα λεπτό συνάδελφε. 

Γ. ΜΑΚΡΙΝΟΣ: Συναδέλφισσα Πρόεδρε δεν θα ήθελα να λάβεις ως δείγμα 

ανυπακοής μια ελαστικότητα στο χρόνο αλλά ως ένα δείγμα ευαισθησίας του 

Προεδρείου και του Σώματος απέναντι σε ένα τόσο πολύ σοβαρό ζήτημα που 

δεν συζητήσαμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Αν συναινεί το Σώμα, το Προεδρείο δεν θα έχει αντίρρηση.  

Γ. ΜΑΚΡΙΝΟΣ: Θα το κλείσω. Εγώ έχω επεξεργαστεί κάποια πράγματα, έχω 

μια εισήγηση, η οποία θα αποτελέσει αν το θέλετε και το θέμα συζήτησης για 

τη Γραμματεία μας, για την επόμενη περίοδο με προτεραιότητες και προτάσεις 

και η οποία θα κατατεθεί αμέσως και προς τις παρατάξεις στο Προεδρείο.  

  Θα καταλήξω με αυτή την οργανωτική πρόταση. Επειδή δεν 

είναι θεματικό το Συνέδριο εδώ ούτε η ημερίδα, εγώ θα προτείνω προς τους 

συναδέλφους της Γραμματείας και στη Γραμματεία και προς την Ομοσπονδία 

μέσω της Γραμματείας τη διεξαγωγή μιας ημερίδας, δηλαδή μιας 

ολοκληρωμένης διαδικασίας που θα αφορά στη συζήτηση. Δηλαδή σε ένα 

διάλογο μια διαδικασία διαβούλευσης, προκειμένου να προγραμματίσουμε και 

να συντονίσουμε δράσεις για την επόμενη περίοδο.  

  Τι θα αφορά. Αυτή η ημερίδα θα αφορά την υγιεινή και την 

ασφάλεια, θα περιγράφει την υφιστάμενη κατάσταση, τι συμβαίνει δηλαδή 

σήμερα σε όλους τους δήμους, θα κουβεντιάσει ποιοι θα συμμετέχουν. Η 

γνώμη μου είναι και η πρόταση αυτοί που την εκφράζουν, δηλαδή 

εκπρόσωποι των Επιτροπών Υγιεινής και Ασφάλειας Εργασίας, τα θεσμικά 

άλλα όργανα, δηλαδή όπου υπάρχουν γιατροί, όπου υπάρχουν τεχνικοί 

ασφάλειας και εκπρόσωποι των σωματείων μας. Μέσα από αυτή τη 
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διαδικασία μπορούμε να ξαναμπούμε στη συζήτηση και να ολοκληρώσουμε 

ένα διάλογο.  

  Καταλήγοντας, χωρίς να θέλω να καταχραστώ άλλο από το 

χρόνο, εσείς που θα φύγετε από απόψε κιόλας προς την περιφέρεια αλλά και 

εμείς που είμαστε στην Αθήνα σε μικρούς και μεγάλους δήμους, 

προσπαθήστε να επανεργοποιήσετε στην ημερήσια διάταξη τα θέματα της 

υγιεινής και της ασφάλειας.  

  Απευθυνόμενος προς τα κεντρικά στελέχη του συνδικαλιστικού 

κινήματος και στην ΠΟΕ-ΟΤΑ, πρέπει, είναι μια ας το πούμε προτροπή να 

επανεντάξουμε στη βασική μας ατζέντα, στα κλαδικά αιτήματα, βέβαια να μην 

αδικήσω τη χτεσινή τοποθέτηση του Προέδρου σε κάποιο σημείο, νομίζω στο 

12ο αίτημα έκανε μια μικρή αλλά ουσιώδη αναφορά σε αυτά.  

  Στόχος και επόμενη στρατηγική για το θέμα αυτό πρέπει να είναι 

η επανεργοποίηση των Συλλόγων, η ευαισθητοποίηση των συναδέλφων 

εργαζομένων, η συγκρότηση των Επιτροπών Υγιεινής και Ασφάλειας, αυτά 

είναι δεδομένα κεκτημένα του συνδικαλιστικού κινήματος με αγώνες και αίμα 

όπως τα ξέρουν και οι παλιότεροι.  

  Απευθύνομαι δηλαδή έτσι τελευταία και σε εσάς κλείνω αυτή την 

παρέμβασή μου αν θέλετε, υπενθυμίζοντας όλα τα προηγούμενα στην 

προσπάθεια αν θέλετε να υποκινήσω και το ενδιαφέρον σας. Από αύριο 

πιστεύω ότι και η Ομοσπονδία και η Γραμματεία θα προσπαθήσει να έχει μια 

πιο συχνή επαφή γι΄ αυτά τα θέματα με τους Συλλόγους, με τα πρωτοβάθμια 

όργανα και να είμαστε σε ετοιμότητα προκειμένου να υλοποιήσουμε αυτή την 

πρόταση που δεν ήταν μόνο οργανωτική, νομίζω ότι είναι και προγραμματική. 

Σας ευχαριστώ και πάλι.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο κ. Μπάρμπας  Τάκης.  

Τ. ΜΠΑΡΜΠΑΣ: Με αφορμή τον τελευταίο συνάδελφο θα ήθελα να σταθώ 

στο ζήτημα της υγιεινής και ασφάλειας και επειδή δεν έχω ψευδαισθήσεις, το 

χτύπημα στην καρδιά του προβλήματος είναι και χτύπημα ευθέως στο ίδιο το 

σύστημα. Σήμερα αν είχαμε αναλύσει συγκεκριμένες για τις συνθήκες υγιεινής 

σε κάθε κλάδο θα προσδιορίζονταν με μεγαλύτερη σαφήνεια και 

κατηγορηματικότητα το ζήτημα και της ασφάλισης των βαριών ανθυγιεινών σε 

πάρα πολλούς κλάδους. Δεν το τολμούν.  
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  Προχτές σε τοπική εφημερίδα, από τη Λάρισα είμαι, με μια 

έρευνα μελέτη του Πανεπιστημίου της Θεσσαλίας της Ιατρικής το επισήμανε, 

ένα όργανο που δρα μέσα στο πλαίσιο του συστήματος. Δεν ήταν κανένα 

όργανο ούτε από την επαναστατική πλευρά του κινήματος ούτε δεν ξέρω εγώ 

μια τόσο προχωρημένη. Μια αντικειμενική παρατήρηση και εδώ πραγματικά 

πρέπει να είμαστε προμετωπίδα της Ομοσπονδίας στο ζήτημα αυτό, γιατί 

χτυπάει ευθέως. 

  Δεύτερο ζήτημα. Ζήτημα ενότητας του κλάδου. Εδώ πέρα μου 

έκανε εντύπωση προχτές από χτες ο συνάδελφος ο Μπαλασόπουλος και δεν 

έχω τίποτε με το πρόσωπο, το θεσμό και όσοι είναι θεσμολάγνοι, γιατί και το 

θεσμό τον έχω γραμμένο, εν πάση περιπτώσει και σήμερα κάνει δεύτερη 

παρατήρηση και λέει για τις κινητοποιήσεις των δήμων Νέου Ηρακλείου και να 

αποτελεί παράδειγμα της διαδικασίας του σημερινού συνεδρίου και την 

υπόθεση στα χέρια τους να τα πάρει η βάση.  

  Αυτό το έκανε η βάση, κυρίως η ΠΑΣΚΕ γιατί η ΔΑΚΕ είναι 

δεδομένο, κυρίως η ΠΑΣΚΕ, μεταφέροντας την ευθύνη, θέλοντας να 

μεταφέρει την ευθύνη από την Ομοσπονδία από τα όργανα τα θεσμικά της 

Ομοσπονδίας να τα μεταφέρει στη βάση, δεν κάνει τίποτε η βάση. Απλό 

ζήτημα. Γραφειοκρατικό ζήτημα της Ομοσπονδίας.  

  Η συλλογική σύμβαση γιατί υπογράφεται τον άλλο χρόνο; 

Γραφειοκρατικό ζήτημα της γραφειοκρατίας της συνδικαλιστικής. Δεν 

κατάλαβα, γιατί να μη γράφει στις αρχές της χρονιάς;  Τόσο δύσκολο είναι, 

ζήτημα ταξικής αντίληψης; Δεν είναι ζήτημα ταξικής αντίληψης. Στο Δήμο όταν 

χθες είπε ο Πρόεδρος παράδειγμα ότι συνελεύσεις μπορούν να κάνουν όποτε 

θέλουν οι Δήμοι, να πάτε στο Δήμο Ιωαννίνων. Μακάρι να έκαναν 

συνελεύσεις και ας είχαν το περιεχόμενο της σύγκρουσης των τάσεων και ας 

έβγαζαν οποιονδήποτε.  

  Το ζήτημα είναι ότι δεν γίνονται συνελεύσεις. Μεταφερόμαστε 

εδώ πέρα στον μεγαλύτερο βαθμό το σώμα αυτό μέσα στη διαδικασία της 

αστικής δημοκρατικής αντιπροσώπευσης, όχι της άμεσης δημοκρατίας.  

  Είναι ένα ζήτημα που αφορά την αστική τάξη, δεν αφορά αυτό το 

μέρος, αφορά αυτό το μέρος. Όχι, δεν σε μουντζώνω ρε συνάδελφε. Ίσα - ίσα 

σου δίνω την ουσία του ζητήματος να την πιάσεις σε σχέση με την άμεση 
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δημοκρατία. Αν δεν κατεβούμε σ’ αυτό το επίπεδο και το κουβεντιάζω από 

τους χώρους τους δικούς σας, αυτό εννοώ, και το έχουν επισημάνει ότι 

υπάρχει τεράστιο έλλειμμα ….. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ολοκλήρωνε σύντροφε.  

Τ. ΜΠΑΡΜΠΑΣ: Από μόνο του η δημοκρατία δεν λέει τίποτα. Είναι το τι 

περιεχόμενο οδηγεί σε όλο αυτό. Στη βάση αυτή γεννιέται η ανάγκη της 

ενότητας της τάξης. Σε αυτό συνάδελφε από τα Γιάννενα, στο Δήμο Λάρισας 

ας πούμε, έχει απολύτως πλειοψηφία η ΔΑΣ. Είναι μονοπαραταξιακή η 

Διοίκηση. Άμα αυτό βοηθάει στην ενότητα της δράσης προωθήστε το. Μέσα 

στο πλαίσιο της ταξικής σύγκρουσης μπορεί να γίνει αυτό, μπορεί να γίνει και 

το άλλο. Αλλά ο αυτοπροσδιορισμός του ρόλου ειδικά της Αριστεράς είναι η 

νίκη στο δεύτερο γύρο.  

  Η νίκη της Οκτωβριανής Επανάστασης που τόλμησαν πολλοί να 

τη βάλουν στο στόμα τους με άλλο περιεχόμενο, ήταν η εξής. Καθιέρωσε το 

ωράριο λειτουργίας, καθιέρωσε την ασφάλεια, καθιέρωσε τα δικαιώματα των 

γυναικών. Το δικό μας καθήκον είναι καινούριο ωράριο 4 ωρών για την 

τεχνολογία την καρπώνεται σήμερα με την υπεραξία η αστική τάξη και δεν την 

καρπώνεται  η εργατική τάξη.  

  Εμείς θα επαναφέρουμε ξανά τα ασφαλιστικά δικαιώματα του να 

ασφαλίζονται όλοι, να μην μένει κανείς ανασφάλιστος. Η Αριστερά κατ’ αρχήν 

και όσοι αντιλαμβάνονται ή θέλουν να τοποθετηθούν, στη λογική αυτή την 

ταξική αυτοί κοντά θα έρθουν. Και αναγκαστικά εκ των πραγμάτων η τάξη θα 

έρθει.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε πολύ συνάδελφε. Ο συνάδελφος Βούλγαρης 

έχει το λόγο.  

Α. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Καλησπέρα συνάδελφοι. Είμαι ο Αντώνης ο Βούλγαρης 

από τα Βριλήσσια, εκλεγμένος από ενιαίο ψηφοδέλτιο. Είμαστε λίγοι. Και με 

αυτή την έννοια έχω και την υποχρέωση να εκφράσω όσο το δυνατόν μπορώ 

την αντίληψη που  υπάρχει εκεί. Ειπώθηκα πολλά. Ήθελα να βάλω ορισμένα 

σημεία για το πρόγραμμα δράσης, για το ζήτημα του ασφαλιστικού, δεν 

υπάρχει ο χρόνος, η δημοκρατία είναι λίγο δύσκολη, τα 5λεπτα γίνονται 

τρίλεπτα και δίλεπτα κλπ. Εν πάση περιπτώσει. 
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  Τα λεφτά είναι δικά μας, είπε ένας συνάδελφος πριν, δεν 

κράτησα το όνομα του, τα λεφτά είναι δικά μας - τα λεφτά για το ασφαλιστικό 

σύστημα λέω- και γι’ αυτό ακριβώς θα πρέπει στο πρόγραμμα δράσης και εν 

πάση περιπτώσει στο μυαλό μας να βάλουμε ότι και τη διοίκηση του ΤΥΔΚΥ 

και του ΤΑΔΚΥ, θα πρέπει να την έχουμε εμείς κατά πλειοψηφία.  

  Τα πρώτα ασφαλιστικά ταμεία στην Ελλάδα είχαν τα 2/3 της 

Διοίκησης από τους εργαζόμενους. Δεν πρέπει να το φοβηθούμε. Όταν 

υπάρχει δημοκρατία αυτά μπορούν να γίνουν, γιατί τα λεφτά είναι δικά μας. 

Τώρα ειδικά στο ζήτημα που έχει παιχτεί με τα αποθεματικά να πω το εξής. 

Λέει εδώ πέρα στο Δ1 του προγράμματος δράσης της Ομοσπονδίας το 

αναλυτικό, ότι θα πρέπει να δούμε πως θα διαχειριστούμε με καλύτερο τρόπο 

τα αποθεματικά.  

  Τα αποθεματικά πρέπει να έχουν έναν βασικό όρο. Να είναι ανά 

πάσα στιγμή διαθέσιμα στα χέρια της εργατικής τάξης για να τα διαχειριστεί 

όπως θέλει για να εξυπηρετήσει τους στόχους της. Και όχι να βγαίνουν οι 

διάφοροι πολιτευτές αποτυχημένοι να τα διαχειρίζονται.  

  Τώρα το Ζ10 το Ταμείο Αλληλοβοήθειας όπως ειπώθηκε στην 

ουσία αδειάζει όλο το προηγούμενο πλαίσιο, όλο το προηγούμενο πλαίσιο 

δηλαδή που μιλάει ότι θέλουμε δημόσια κοινωνική ασφάλιση, το αδειάζει στο 

Ταμείο Αλληλοβοήθειας. Εάν έχουμε τον έλεγχο της ΤΥΔΚΥ θα έχουμε τις 

παροχές που θέλουμε στο υψηλότερο δυνατό επίπεδο. 

  Τώρα αυτό που προκύπτει από τις συνελεύσεις που έχω 

παρασταθεί, γιατί είμαι και νέος συνάδελφος, 2-3 χρόνια έχω, αυτό που 

βγαίνει από τον κόσμο, από τον κόσμο, από την τάξη την εργατική που 

δουλεύει στους Δήμους, είναι το εξής: θέλει έναν ενιαίο Δήμο με μια μόνιμη 

σταθερή θέση απασχόλησης για όλους. 

  Αυτό μπορεί να επιτευχθεί μόνο όταν έχουμε έναν ενιαίο Δήμο. 

Όταν δεν έχουμε ούτε καν νομικά πρόσωπα δημοσίου δικαίου που 

διαχειρίζονται με διάφορους τρόπους, φτάνουμε στο σημείο εμείς που είμαστε 

στο Διοικητικό να τσακωνόμαστε με τους Διευθυντές των σχολείων για 5  € και 

10 € είναι ξεφτίλα του ελληνικού κράτους, εντελώς ξεφτίλα.  

  Είμαστε και εμείς οι ίδιοι εργαζόμενοι, είναι και τα παιδιά μας τα 

ίδια στα σχολεία και τσακωνόμαστε για 5 € και για 10 € και για το πότε θα 
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μπουν τα καύσιμα και να χρωστάμε στους προμηθευτές. Ένας ενιαίος Δήμος 

με πλήρη χρηματοδότηση και ένα αγωνιστικό ταξικό κίνημα, ενιαίο, ενωμένο 

για να τα κατακτήσει όλα αυτά.  

  Θέλω να πω ένα τελευταίο. Πρώτη φορά άκουσα με τόσο έντονο 

τρόπο να λέει ο επικεφαλής της ΔΑΚΕ ότι θέλει λέει στα ευρωπαϊκά πρότυπα 

παραταξιακά συνδικάτα. Και μάλιστα λέει και στους συναδέλφους εδώ να 

κάνουν και αυτοί το ίδιο. Είναι απαράδεκτο, μπορεί να υπάρχουν διαφορές, 

μπορεί μέσα στα πλαίσια της τακτικής να θέλει να κάνει ξεχωριστές 

συγκεντρώσεις. Συμφωνώ σε μερικές, διαφωνώ σε άλλες, αλλά αυτή η λογική 

των ξεχωριστών συνδικάτων, αυτό που έχει κατακτήσει την ενότητα της η 

εργατική τάξη έστω σε θεσμικό επίπεδο, πρέπει να το διαφυλάξουμε. 

Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο κ. Ρηγάτος.  

κ. ΡΗΓΑΤΟΣ: Συνάδελφοι, δεν είχα την πρόθεση να μιλήσω, αλλά επειδή 

εχθές στο συνέδριο μας ακούστηκε μια ανακρίβεια από πλευράς του 

Προέδρου της Ομοσπονδίας μας, θα ήθελα να επαναφέρουμε την τάξη και να 

πούμε τα σωστά όπως έχουν γίνει στο Σύλλογο της Ηλιούπολης. Αναφέρθηκε 

συγκεκριμένα και θα παρακαλέσω και τους συνάδελφους της παράταξης του 

Προέδρου αν πω κάτι που είναι εκτός της πραγματικότητας να με 

διορθώσουν.  

  Στο Σύλλογο της Ηλιούπολης η κατηγορία ήταν ότι δεν κάναμε 

μέλη τους συμβασιούχους και πάει λέγοντας. Των δημοτικών επιχειρήσεων 

και πάει λέγοντας. Εμείς προσπαθήσαμε πριν το συνέδριο της Ρόδου να 

κάνουμε μέλη συμβασιούχους. Συμβασιούχους, το τονίζω αυτό. Και μετά το 

συνέδριο στην τελευταία συνέλευση που κάναμε για το Καταστατικό, εκεί 

μονιμοποιήσαμε τους συνάδελφους όλους να έχουν και το δικαίωμα της 

ψήφου. Πλην των συναδέλφων που ερχόντουσαν με σύμβαση έργου 3 

μηνών. Και όχι να μην έρθουν, αλλά βάζαμε μια ασφαλιστική δικλείδα τέλος 

πάντων να μην μπορούν να ψηφίσουν.  

  Οπότε πιστεύω ότι ο συνάδελφος ο Μπαλασόπουλος θα πρέπει 

εδώ να διορθώσει το λάθος του.  

  Επίσης την απόφαση αυτή την πήραμε η παράταξη της ΔΑΣ και 

της ΑΣΠ. Αυτές οι 2 παρατάξεις πήραν την απόφαση να έχουν το δικαίωμα 
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της ψήφου. Οι συνάδελφοι της ΠΑΣΚΕ διαφωνούσαν και μειοψήφησαν στη 

Γενική μας Συνέλευση. 

  Τώρα, θα ήθελα να σταθώ σε κάποια άλλα ζητηματάκια. Κατ’ 

αρχήν μια αν θέλετε διαπίστωση και εκτίμηση προσωπική για το ίδιο μας το 

συνέδριο το σημερινό και το χθεσινό. Πιστεύω, συνάδελφοι, ότι αυτό το 

συνέδριο είναι μακριά αν θέλετε από τις προσδοκίες -και αυτό μάλλον, όχι  

αυτό, και αυτό- μακριά από τις προσδοκίες και τις ανάγκες των συναδέλφων 

μας.  

  Φοβάμαι ότι και σε αυτό το συνέδριο δεν καταφέραμε να 

ανοίξουμε ζητήματα και προβλήματα που απασχολούν τον κλάδο μας. Δεν 

ξέρω τι θα γίνει μέχρι το τέλος και το τι πρόγραμμα θα ψηφιστεί, όμως 

φοβάμαι ότι είμαστε πολύ μακριά από αυτές τις ανάγκες. Το ένα. 

  Το δεύτερο. Η ίδια η Ομοσπονδία μας έχει χάσει πλέον την 

αξιοπιστία της απέναντι στους εργαζομένους. Και κύρια η Διοίκηση της 

Ομοσπονδίας. Και αναρωτιέμαι αύριο όταν θα πάω μετά και τα τελευταία 

γεγονότα, αναρωτιέμαι τι θα πάω να πω στους συναδέλφους μου και πώς θα 

τους πείσω για να κατέβουν στην επόμενη κινητοποίηση. 

  Θεωρώ ότι η Ομοσπονδία τουλάχιστον στο πρόγραμμα δράσης 

θα πρέπει να βάλει σαν προμετωπίδα δυο ζητήματα. Ένα τους 

συμβασιούχους και να κοιτάξουμε και το είπε και κάποιος άλλος συνάδελφος 

να έρθουμε σε επαφή και με άλλες Ομοσπονδίες για να μπορέσουμε να το 

προχωρήσουμε όσο το δυνατόν καλύτερα και το δεύτερο είναι στις δημοτικές 

επιχειρήσεις όχι να βάζει μπροστά τους εργαζόμενους, αλλά να μπει η ίδια. 

Για να μη της δημιουργηθούν και άλλες δημοτικές επιχειρήσεις.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε πολύ συνάδελφε. Τάτσης Θάνος. Είναι εδώ; Δεν 

είναι. Η Δρίβα Αριστέα. Είναι εδώ;  

Α. ΔΡΙΒΑ: Ευχαριστώ για το χειροκρότημα. Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, 

εδώ και 20 χρόνια παρακολουθούμε τις προσπάθειες των κυβερνήσεων Νέας 

Δημοκρατίας και ΠΑΣΟΚ να προσαρμόσουν την ελληνική πραγματικότητα 

στις κατευθύνσεις και οδηγίες της Ε.Ε. Τις προσπάθειες να πετύχουν τους 

συγκεκριμένους δείκτες που η Ε.Ε. του κεφαλαίου προωθώντας 

αναδιαρθρώσεις που για τους εργαζόμενους στον ιδιωτικό αλλά και στον 

δημόσιο τομέα μόνο προβλήματα και δυσκολίες προκαλούν.  
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  Δεν είναι τυχαίο ότι χτυπήματα στα εργασιακά μας, όπως η 

καθιέρωση της μερικής απασχόλησης, ευέλικτες μορφές εργασίας, τα 

χτυπήματα και οι ανατροπές στα ασφαλιστικά, πλήττουν πρώτα και κύρια τις 

γυναίκες. Είμαστε ένας χώρος που συγκεντρώνει μεγάλο αριθμό γυναικών, 

σαν εργαζόμενες. Γυναίκες στην καθαριότητα, να σκουπίζουν τους δρόμους 

κάτω από κάθε καιρικές συνθήκες χωρίς βαρέα και ανθυγιεινά.  

  Χιλιάδες γυναίκες, που η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας 

τώρα, αλλά και του ΠΑΣΟΚ προηγούμενα, τις χρησιμοποιούν σαν δούρειο 

ίππο για να γενικεύσουν τα αντεργατικά μέτρα σε γυναίκες και άντρες. Στο 

όνομα της ισοτιμίας και πάντα σύμφωνα με οδηγίες της Ε.Ε. μας παρατείνουν 

τα όρια ηλικίας. Μας καταργούν το δικαίωμα της πρόωρης συνταξιοδότησης 

με ανήλικο παιδί. 

  Μειώνουν τις συντάξεις μας και έχουν ήδη μετατρέψει την 

Τοπική Αυτοδιοίκηση σε ένα εισπρακτικό από τη μια μηχανισμό και από την 

άλλη σε κατασκευή συνειδήσεων υποταγμένων, σε προωθητή ευρωπαϊκών 

πακέτων, σε προπαγανδιστή της μερικής ζωής, μερικής ασφάλισης, μερικής 

αμοιβής και καθόλου δικαιώματα. 

  Οι Δήμαρχοι της Νέας Δημοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ, αλλά και του 

Συνασπισμού επιδίδονται σε ημερίδες, ερωτηματολόγια, έρευνες, που  

καταλήγουν ότι η αιτίες υπογεννητικότητας είναι το ωράριο των παιδικών 

σταθμών, που δεν συμμορφώνεται με το ευέλικτο ωράριο των 

απασχολούμενων γυναικών. 

  Κρύβουν ξεδιάντροπα πως έχουν κάνει τη ζωή της εργαζόμενης 

γυναίκας λάστιχο για να καλύψει όλα αυτά που έχει υποχρέωση το κράτος. Να 

προσφέρει δωρεάν παιδεία, δωρεάν υγεία, παιδικούς σταθμούς. Κρύβουν 

ξεδιάντροπα πως έχουν μετατρέψει τα όνειρα της νέας γυναίκας, τα όνειρα 

όλων των νέων σε εφιάλτη για το πότε θα βρουν μόνιμη σταθερή δουλειά. 

  Δουλειά με ασφάλιση και όχι δέσμιοι των συμβάσεων έργου, 

των συμβάσεων ορισμένου χρόνου, των συμβιβασμένων ομηρίας που δεν 

μπορούν να καλύψουν καμιά ανάγκη. Ακόμα και για το δικαίωμα να φτιάξουν 

ένα νέο είδος οικογένειας, το έχουν μετατρέψει σε Γολγοθά. Δεν περιμέναμε 

τη συζήτηση στη Βουλή για το ασφαλιστικό για να δούμε τα προβλήματα που 

θα αντιμετωπίσουν οι συναδέλφισσές μας. 
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  Τα ζούμε χρόνια και μέσα από το ταξικό συνδικαλιστικό κίνημα 

των ΟΤΑ μέσα από τις γραμμές μας και κάνουμε αγώνα κάνουμε και θα 

κάνουμε κατά του νόμου Σιούφα και Ρέππα κόντρα στις επιλογές της ΠΑΣΚΕ 

και της ΔΑΚΕ, της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ.  

Στις δυνάμεις που προσπαθούν να μας πείσουν να 

υποστείλουμε τη σημαία του ταξικού αγώνα και να γίνουμε και εμείς κολαούζοι 

της κυβερνητικής πολιτικής και των ευρωπαϊκών οδηγιών. Απαντάμε 

αγωνιστικά με το διεκδικητικό πλαίσιο του ΠΑΜΕ, με το πλαίσιο που 

διαμορφώνεται με βάση τις ανάγκες των εργαζομένων τις ανάγκες των 

γυναικών των νέων και όχι της βούλησης των καπιταλιστών. 

Απαντάμε με ανυποχώρητο αγώνα για πλήρη και σταθερή 

δουλειά, 35ωρο, 7ωρο, 5νθήμερο. Σύνταξη στα 55 και στα 50 για τα βαρέα και 

ανθυγιεινά. Κατάργηση της μερικής και ελαστικής εργασίας. Δημόσιοι δωρεάν 

βρεφονηπιακοί σταθμοί και παιδικοί σταθμοί που να καλύπτουν όλες τις 

ανάγκες.  

Καλούμε όλες τις γυναίκες, εγώ δεν θα πω σε όλες τις γυναίκες 

εδώ στο χώρο μας το ότι ξυπνήστε γιατί είσαστε ξύπνιες. Σας λέω μόνο 

θυμώστε και στις 12 του μήνα ελάτε μαζί με τις ταξικές δυνάμεις, με το ΠΑΜΕ, 

να αγωνιστούμε να διεκδικήσουμε αυτά που πάνε να μας πάρουν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Τζούνης. 

Γ. ΤΖΟΥΝΗΣ: Συνάδελφοι, είμαι ο Τζούνης ο Γιάννης και κατά τη ΔΑΣ είμαι 

εργοδοτικός, κυβερνητικός, ξεπουλημένος συνδικαλιστής. Είναι αλήθεια ότι 

1,5 χρόνο που βρίσκομαι στην Εκτελεστική Επιτροπή το έχω ακούσει τόσες 

πολλές φορές που το είδα και σε όνειρο. Είδα να κατεβαίνουμε σε σκοτεινά 

υγρά υπόγεια, να συγκρουόμαστε με τύπους γεροδεμένες με καμπαρτίνες, 

μαύρα, γυαλιά, καπέλα και να συνεννοούμαστε πως θα εξοντώσουμε τη ΔΑΣ 

και τους δημοτικούς υπαλλήλους. Σενάρια επιστημονικής φαντασίας.  

  Βέβαια το όνειρο συνεχίζεται και το όνειρο δείχνει πάντα σε 

δεύτερο πλάνο όπως γίνεται συνήθως σε αθλητικές συνεντεύξεις, σε δεύτερο 

πλάνο να είναι πάντα κάποιοι συνάδελφοι που κάθονται εδώ μπροστά στη 

δεξιά όπως τη βλέπω καθήμενη παράταξη.  

  Υπάρχουν κάποια δεδομένα συνάδελφοι. Τα δεδομένα είναι -

εγώ σας βλέπω δεξιά όπως είμαι από δω- τα δεδομένα είναι ότι υπάρχει μια 
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γενικευμένη εργασιακή ανασφάλεια. Κεκτημένα των εργαζομένων έχουν τεθεί 

στο τραπέζι της διαπραγμάτευσης. Ένα δεύτερο δεδομένο και προσπαθώ να 

είμαι περιληπτικός, είναι η οικονομική δυσκολία που αντιμετωπίζουν όλοι οι 

εργαζόμενοι γενικώς. Δάνεια, γραμμάτια, υποχρεώσεις.  

  Οι εργαζόμενοι και οι εργαζόμενοι στο σύνολο τους συνάδελφοι 

δεν είναι όσοι είναι ενταγμένοι στη ΔΑΣ, στην ΠΑΣΚΕ, στις άλλες παρατάξεις, 

υπάρχουν πολλοί εργαζόμενοι οι οποίοι απαιτούν από εμάς να καθίσουμε να 

συνεννοηθούμε και να βάλουμε πλάτη. Να βάλουμε πλάτη σε κομβικά 

ζητήματα και να προασπίσουμε τα συμφέροντα τους. 

  Την ίδια στιγμή κάποιοι συστηματικά απαξιώνουν το 

συνδικαλιστικό κίνημα, με αποτέλεσμα και σε συνάρτηση ότι οι ίδιοι δεν έχουν 

πειστική πρόταση, οι συνάδελφοι αυτοί να κάθονται σπίτι τους. Με 

αποτέλεσμα μειωμένη δράση, μειωμένη αντίσταση.  

  Βέβαια, συνάδελφοι, το να είσαι μέλος της ΔΑΣ έχει δυο θετικά. 

Δεν θα κληθείς ποτέ να κριθείς γι’ αυτά που ευαγγελίζεσαι. Και ένα δεύτερο, 

μπορείς πολύ εύκολα, κάνοντας πλειοδοτικές προτάσεις να σπεκουλάρεις. 

Υπάρχει και ένα αρνητικό. Το αρνητικό είναι ότι υπάρχει μια έντονη κομματική 

γραμμή που δύσκολα ξεπερνιέται.  

  Τώρα για να απαντήσω και σε δυο τοποθετήσεις, γιατί τα 

βάζουμε λέει με τη ΔΑΣ. Γιατί η τοποθέτηση του Προέδρου σε μεγάλο βαθμό 

μιλούσε για τη ΔΑΣ. Εγώ θα απαντήσω για μένα. Γιατί έχουμε απογοητευτεί 

συνάδελφοι. Γιατί καλώς ή κακώς κάποιοι από εμάς μεγάλωσαν θεωρώντας 

την Αριστερά συγγενή ιδεολογικό χώρο. Και αυτό που βλέπουμε, βλέπουμε 

συνάδελφοι να κατηγορούμαστε εμείς γιατί λέει συνεργαστήκαμε παραταξιακά 

με τη ΔΑΚΕ. Άλλοι είναι αυτοί που έχουν στο βιογραφικό τους κυβερνητική 

συνεργασία με τη Νέα Δημοκρατία.  

  Τώρα δυο αναφορές πολύ σύντομα. Εκδίωξη Γενικού 

Γραμματέα. Αστεία πράγματα. Είπε ο Καταχανάς, ο φίλος μου ο Καταχανάς, 

ότι θα μπορούσε να υπογράφει ο αναπληρωτής. Ο αναπληρωτής όπως ξέρει 

να υπογράφει ότι επέλεγε να μην υπογράψει. Βάσει καταστατικών διατάξεων 

και καλά έκανε. Εμείς κάναμε πρόταση ως ΠΑΣΚΕ να υπογράφει μόνο ο 

Πρόεδρος.  Δεν έγινε δεκτή. Η μοναδική πρόταση που δεν κάναμε είναι να 

υπογράφει η Δέσποινα ως Πρόεδρος και η Νατάσσα ως Γενικός Γραμματέας. 
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  Συνάδελφοι, να πω και κάτι άλλο, που είπε ο Μπάμπης ο 

Βορτελίνος εδώ χθες. Είπε ότι υπάρχουν 40 σωματεία που ψηφίζουν 

συμβασιούχοι. Δυο εκδοχές. Έτσι το εκλαμβάνω, δυο εκδοχές. Η μια εκδοχή 

είναι εμείς οι της Επιτροπής που είναι διαπαραταξιακή να τα είδαμε και να τα 

παραβλέψαμε. Εδώ σε αυτή την εκδοχή αν εννοούσε αυτό θα υπερασπιστώ 

όλους, ακόμα και τη συνάδελφο τη Ρούλα την Καλογερόγιαννη που ήταν στην 

Επιτροπή γιατί έκανε πολύ σωστά τη δουλειά της. 

  Αν η εκδοχή ισχύει η δεύτερη, ότι υπάρχουν παραποιημένα 

έγγραφα, εγώ θα τον καλέσω να έρθει, να μας πει που γίνεται αυτό το 

πράγμα, γιατί πιστεύω ότι αυτά τα σωματεία θα ελέγχονται από τη ΔΑΣ. Εγώ 

να πω τελειώνοντας ότι η ΠΑΣΚΕ θα συνεχίσει να διεκδικεί τη σύγκλιση και να 

καλέσω όλους όλοι μαζί στην απεργία στις 12 του μηνός. Όλοι μαζί.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο Κορδώνης Κώστας.  

Κ. ΚΟΡΔΩΝΗΣ: Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, αν κοιτάξουμε πίσω στο 

χρόνο 5, 10,15 χρόνια, όλοι μας και όλοι σας θα διαπιστώσουμε ότι τα 

πράγματα ήταν αρκετά καλύτερα από ό,τι είναι σήμερα. Αιτίες που 

δημιούργησαν αυτή την κατάσταση υπάρχουν πολλές. Είναι σίγουρο ότι η 

ΠΟΕ-ΟΤΑ από μόνη της δεν μπορούσε να ανακόψει τη λαίλαπα του 

νεοφιλελευθερισμού. 

  Είναι σίγουρο ότι πολλές κοινωνικές διεργασίες γίνονται και 

πολλοί εργαζόμενοι έχουν στρέψει το βλέμμα τους προς τον 

νεοσυντηρητισμό. Άλλωστε αυτό εκφράζεται και όταν γίνονται βουλευτικές ή 

και δημοτικές εκλογές. Ωστόσο, αγαπητοί συνάδελφοι, μοιραία και άβουλα 

ήμασταν καταδικασμένοι να φτάσουμε εδώ που φτάσαμε; Μοιραία και άβουλα 

δεν μπορούσαμε να ανακόψουμε ούτε κατ’ ελάχιστον αυτή την επίθεση που 

γίνεται εις βάρος των εργαζομένων;  

  Πιστεύω ότι είχαμε δυνατότητες να μην είμαστε σε αυτό το χάλι. 

Να μην ερχόμαστε εδώ στο συνέδριο, στο επόμενο, στο προηγούμενο και 

κάθε φορά να είναι τα πράγματα πολύ χειρότερα.  

  Είχε τη δυνατότητα η Ομοσπονδία τόσο από αριθμό μελών, 

αλλά και άλλες δυνατότητες να ανακόψει αυτή την επίθεση. Δυστυχώς όμως 

συνάδελφοι και συναδέλφισσες, ο δρόμος που έχει επιλεχθεί είναι ο δρόμος 

των 30 €, να κλείνουμε και να λύνουμε απεργίες κατά το δοκούν και τίποτε 
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περισσότερο. Είναι ο δρόμος που ακολουθήθηκε μέχρι τώρα της πλήρης 

κομματικοποίησης του συνδικαλιστικού κινήματος, ειδικότερα για το δικό μας 

το σπίτι της ΠΟΕ-ΟΤΑ. 

  Αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, συνεχίζοντας με 

αυτόν τον τρόπο θα μπορέσουμε να αντισταθούμε στα σκληρά μέτρα που μας 

ετοιμάζουν; Με το χέρι στην καρδιά ας απαντήσουμε. Δεν μπορούμε, 

συναδέλφισσες και συνάδελφοι να αντισταθούμε με αυτό τον τρόπο. Ας 

κάνουμε τις αμοιβαίες υποχωρήσεις. Υπάρχει κοινός δρόμος να τον 

περπατήσουμε όλοι και όλες μαζί. Να μπορέσουμε να αντισταθούμε.  

  Δεν χρειάζονται ούτε ξεχωριστές συγκεντρώσεις, ούτε τα μεγάλα 

πανό, ούτε να λύνονται απεργίες προγραμματισμένες για να μη γίνουν. 

Χρειάζεται να σκύψουμε το κεφάλι νηφάλια χωρίς ποιος είναι ο πρώτος και 

ποιος τρίτος και ποιος δεύτερος και όλες και όλοι μαζί να αντισταθούμε. Να 

μπορέσουμε να περισώσουμε έστω και την ύστατη στιγμή κάποια πράγματα. 

Διαφορετικά μας περιμένει το χειρότερο. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η Πατσουράκη Ηλέκτρα. 

Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ: Συνάδελφοι γεια σας. Πρώτη φορά παρακολουθώ τέτοια 

διαδικασία και σίγουρα μαθαίνω ολοένα και περισσότερα πράγματα. Θεωρώ 

λοιπόν ότι είναι μια σημαντική διαδικασία και χρειάζεται να συνεχιστεί, 

προκειμένου και συνδικαλιστικά να συνεχίζεται μια εμπειρία, αλλά και 

ουσιαστικά να ακούγονται οι φωνές των εργαζομένων και για πρώτη φορά 

αλλά και η πείρα από τα σωματεία που υπάρχει. 

  Ήδη από τη πείρα τη δική μου μπορώ να κρίνω ορισμένα 

πράγματα παρόλο που είναι πολύ μικρή. Κάθε νέος άνθρωπος έχει άγχος για 

το που θα δουλέψει, πως θα μπορέσει να σταθεί στα πόδια του, να επιτύχει 

τους στόχους που ο ίδιος έχει βάλει για τον εαυτό του. Η εργασία είναι αυτή 

που ουσιαστικά τον βοηθάει να βάζει τα σχέδια για την ίδια του τη ζωή.  

  Από τη ώρα που πήγα στη Σχολή μου αυτό που μας λέγανε 

είναι πόσο καλό είναι το πέρασμα των παιδικών σταθμών στην Τοπική 

Αυτοδιοίκηση, πως θα μας βοηθήσει  να βρούμε ευκολότερα δουλειά.  

  Τι επικρατεί σήμερα; Η πλειοψηφία των εργαζομένων να είναι 

συμβασιούχοι και μάλιστα με τους χειρότερους όρους. Τετράωρα με δελτία 

παροχής υπηρεσιών. Σε ορισμένους Δήμους μάλιστα πληρώνονται και από 
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τους ίδιους τους γονείς. Λες και δεν βγάζουμε τη ίδια δουλειά μόνιμοι και 

συμβασιούχοι. Τι μας λένε οι Διοικήσεις; Από το να είσαι άνεργος κάτσε καλά, 

που καλά σημαίνει μη μιλάς. Και αν κάποια στιγμή θα βγει μια προκήρυξη και 

αν είσαι τυχερός και μαζέψεις τα μόρια που θα σε πριμοδοτήσει ο εκάστοτε 

Δήμος θα μονιμοποιηθείς.  

  Υπάρχουν σοβαρές ευθύνες για όλα τα παραπάνω και πολιτικές 

και συνδικαλιστικές. Και για αυτά που έγιναν, αλλά και για αυτά που γίνονται 

και δεν μας τα λένε. Κουβέντα δεν γίνεται για το τι μας περιμένει με τις 

συμπράξεις του δημόσιου και ιδιωτικού τομέα. Δυστυχώς το ξέρουμε πολύ 

καλά. Περαιτέρω κατακερματισμός των εργασιακών σχέσεων, παραπάνω 

τροφεία στους παιδικούς σταθμούς, με περισσότερη υποβάθμιση των ήδη 

παρεχόμενων υπηρεσιών, όπως τα κτιριακά και άλλα. 

  Ερχόμαστε λοιπόν να απαντήσουμε αν υπάρχουν χρήματα για 

να λυθούν άμεσα όλα τα παραπάνω. Χρήματα υπάρχουν και είναι και πολλά. 

Η ΚΕΔΚΕ ήδη χρωστάει πάρα πολλά στους Δήμους. Μας τα παίρνουν μέσα 

από τους φόρους και τα τέλη που πληρώνουμε συνεχώς. Μας ληστεύουν 

στους μισθούς και στις συντάξεις. Εμείς οι νέοι θέλουμε να ζούμε με 

αξιοπρέπεια και να πάρουμε και σύνταξη. Σήμερα όλοι εδώ μέσα κρινόμαστε 

όχι μόνο για εμάς τους ίδιους αλλά και για τα παιδιά μας. Εμείς εδώ έχουμε 

ευθύνη για το σήμερα, αλλά και για το αύριο. Πρέπει να πάρουμε θέση λοιπόν 

για το πλαίσιο που θα κινηθούμε. Αν θα συμβιβαστούμε και θα γίνουμε 

συνένοχοι στο φόνο ή αν θα αγωνιστούμε για τα συμφέροντα μας.  

  Να είμαστε καθαροί, συνάδελφοι. Στο όνομα της ενότητας εμείς 

ενωμένοι δεν θα πάμε στο γκρεμό, ούτε ενωμένα θα περάσουμε τη θηλιά 

γύρω από το λαιμό μας. Εμείς αυτό που θέλουμε να παλέψουμε και ο κόσμος 

το καταλαβαίνει και στο χώρο δουλειάς μου, είναι ότι δεν θα κάνουμε καμία 

έκπτωση πίσω από τα δικαιώματα και καμία έκπτωση πίσω από τις ανάγκες 

μας.  

  Παλεύουμε για ενιαίο πτυχίο σε κάθε γνωστικό αντικείμενο, όχι 

στον κατακερματισμό πτυχιούχων σε ΤΕΙ, ΑΕΙ, ΙΕΚ, ΚΕΚ κλπ, γιατί το μόνο 

που βοηθάνε είναι να ρίχνουν τους μισθούς, ενιαία προσχολική αγωγή και 

φροντίδα για τα παιδιά, για όλα τα παιδιά στην ευθύνη του κράτους, άμεσες 

δημόσιες επενδύσεις για κτιριακή υποδομή και επέκταση, κατά προτεραιότητα 

σε εργατικές περιοχές.  
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  Ήδη στο Δημοτικό Βρεφοκομείο υπάρχουν ανικανοποίητες 

αιτήσεις μονιμοποίησης όλων των συμβασιούχων χωρίς όρους και διακρίσεις 

και προϋποθέσεις. Σας ευχαριστώ πάρα πολύ για το χρόνο σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο Τράκος ο Νίκος. Να πω σε αυτό το σημείο ότι βρίσκεται μαζί 

μας και μας τιμά με την παρουσία του ο επί σειρά ετών Πρόεδρος της ΠΟΕ-

ΟΤΑ ο Νώντας ο Λαμπρακάκης.  

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, σε αυτές τις 2 μέρες από ότι 

κατάλαβα σε ετούτο το Ενδιάμεσο Συνέδριο, κατηγορούμενοι σε αυτό εδώ το 

Συνέδριο, είναι ο Γραμματέας της ΠΑΣΚΕ και η ΠΑΣΚΕ. Είναι 

κατηγορούμενος ο Γραμματέας της ΠΑΣΚΕ και η ΠΑΣΚΕ επειδή βρίσκεται 

καθημερινά στην Ομοσπονδία και δίνει λύσεις σε θέματα. Είναι 

κατηγορούμενη η ΠΑΣΚΕ γιατί κατά την άποψη κάποιων έχει συμπλεύσει λέει 

η ΠΑΣΚΕ μαζί με τη ΔΑΚΕ.  

  Θέλω να διορθώσω τον Γιάννη τον Τζούνη. Η ημερομηνία του 

1989 κατηγορούμενος ο Ανδρέας Παπανδρέου ήταν από τις αριστερές 

προοδευτικές δυνάμεις. Αυτή ήταν η σχέση της Δεξιάς με το ΚΚΕ. Είναι 

μακριά από τις λογικές μας. Είναι μακριά και είναι και έμμεσο. Οι δημοτικές κα 

νομαρχιακές εκλογές είναι μια σχέση της Δεξιάς και των δημοκρατικών εδώ 

πέρα συντρόφων του ΚΚΕ. 

  Μιλήσανε για κυβερνητικούς συνδικαλιστές. Όμως ξεχάσανε να 

πουν για τους κομματικούς συνδικαλιστές. Γι' αυτούς δηλαδή που όταν στην 

Νίκαια υπήρχαν 5 μήνες απλήρωτοι εργαζόμενοι, όταν υπήρχαν απλήρωτοι 

αορίστου χρόνου, όταν συνάδελφοι η προκήρυξη τρίωρη στάση εργασίας σε 

όλη τη Β’ Πειραιά η ΔΑΣ-ΟΤΑ ΚΚΕ κατάγγειλε την απεργία ως 

προβοκατόρικη. Αυτή είναι η συνέπεια και η αγωνιστική μάχη. Εκεί εμείς δεν 

θα συμφωνήσουμε.  

  Υπήρχαν και άλλες αποκαλύψεις. Ακούσαμε ότι η ΠΑΣΚΕ έχει 

συμφωνήσει και έχει πληρωμένα γραμμάτια. Αυτή είναι η αλήθεια. Έχουμε 

συμφωνήσει και έχουμε γραμμάτια με τον κόσμο μας, με τους Δήμους, για να 

αγωνιστούμε για τα συμφέροντα των εργαζομένων. Είναι ένα γραμμάτιο και 

δέσμευση της παράταξης μας.  

  Άκουσα συνάδελφοι για 30 αργύρια όταν κάποιοι δεν ψηφίσανε 

την απεργιακή κινητοποίηση. Όμως σε άλλους καιρούς, πριν λίγα χρόνια σε 
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κάποια υπόγεια της Ομοσπονδίας αποφασίσανε με κάποιους πως θα βγει 

αυτή η ψηφοφορία για να συνεχιστούν οι απεργίες.  

  Είμαστε γνωστοί. Ξαφνικά δεν πρέπει να απεργούμε. Ξαφνικά 

κάποιοι συνάδελφοι θεωρούν ότι για αν γίνουν οι απεργιακές κινητοποιήσεις 

θα πρέπει να βάλουμε 48 προβλήματα για να μη λυθεί τίποτα. Ε λοιπόν δεν 

θα μπαίνουν 48 προβλήματα. Θα μπαίνουν λίγα ζητήματα για να βγαίνει ο 

κλάδος κερδισμένος και να είμαστε υπερήφανοι από τα κάτω, από εσάς 

δηλαδή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Μη διακόπτετε. Ακούστε και την άλλη άποψη.  

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Κάποιοι άλλοι συνάδελφοι λέγανε «μα ο Μπαλασόπουλος 

ασχολήθηκε με τη ΔΑΣ-ΟΤΑ;» Ο Μπαλασόπουλος ασχολείται με όλη την 

Ομοσπονδία και με όλους τους εργαζόμενους και γι αυτό βρίσκεται κάθε μέρα 

στην Ομοσπονδία. Άλλοι ασχολούνται με συνδικαλιστικές άδειες αποκλειστικά 

για το κόμμα τους χωρίς να βοηθούν, χωρίς να τρέχουν και αν το θες είναι 

επαναστάτες. Είναι από τα δεξιά μου.  

  Κλείνω, συνάδελφοι, ότι ναι, έχουν εδώ οι συνδικαλιστές ….. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ολοκλήρωνε συνάδελφε.  

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Θέλουν να τελειώνουμε γιατί έτσι έχουν μάθει. Να μην αφήνουν 

να εκφράζονται στους Συλλόγους οι εργαζόμενοι, να πετάνε έξω τον κόσμο, 

να μη δίνουμε μητρώα, να μη δίνουμε σφραγίδες. Βλέπετε Κορυδαλλό. Αυτά 

έχουν μάθει. Εμείς λοιπόν έχουμε μάθει κάτι άλλο στην ΠΑΣΚΕ. Αντίσταση 

στον δρόμο για τα δικαιώματα των εργαζομένων με δημοκρατία και θα το 

παλέψουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε πολύ τον συνάδελφο.  

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Θα πω κάτι στο Προεδρείο. Νομίζω ότι στο Προεδρείο πολύ 

σκληρά είσαστε με τους εκπροσώπους της ΠΑΣΚΕ. Διότι όλο το πρωί 

ξεπεράστηκε ο χρόνος στα 8 και 10 λεπτά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Η. ΠΑΤΣΟΥΡΑΚΗ): Νομίζεις συνάδελφε. Έλα να δεις το 

χρόνο. 

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Κλείνω λοιπόν συνάδελφοι, ότι στις 12 του Δεκέμβρη 

συμμετέχουμε στη μεγαλύτερη απεργία της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ και είμαστε 

υπερήφανοι για άλλη μια φορά γιατί εμείς αντισταθήκαμε και τότε στον 
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πολιτικό μας χώρο με τον Γιαννίτση και το καταγγείλαμε και τώρα θα είμαστε  

η ΠΑΣΚΕ στη πρώτη γραμμή, στην πρώτη του αγώνα. Γιατί είμαστε 

υπερήφανη παράταξη και οι εργαζόμενοι μας κρίνουν αποφασιστικά. Να ‘στε 

καλά. Στις 12 του Δεκέμβρη για άλλη μια φορά στην πρώτη γραμμή η 

παράταξη της ΠΑΣΚΕ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Το λόγο έχει ο συνάδελφος Παπαδούδης.  

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Παπαδούδη Γιώργο με λένε, από το Δήμο Γλυφάδας και 

την Εκτελεστική Επιτροπή. Κατ' αρχάς νομίζω ότι το πρόβλημα της 

συζήτησης δεν είναι η ένταση, ούτε έχει καμιά λογική να φωνάζουμε και να 

χτυπιόμαστε. Η ουσία είναι να καταλάβουμε τι λέει ο καθένας και ας 

διαλέξουμε. Εδώ ακούμε πράγματα, τα οποία μπορεί να μη μας βγάζουν από 

τα ρούχα μας, αλλά τέλος πάντων να τα πούμε.  

  Συνάδελφοι, τα προβλήματα δεν είναι προσωπικά. Υπάρχουν 

διαφορετικές απόψεις θέλετε δεν θέλετε. Και αν ανατρέξουμε και στην ιστορία 

το εργατικό συνδικαλιστικό κίνημα από τότε που δημιουργήθηκε, απέκτησε 

υπόσταση, μια ζωή συγκρούεται. Υπάρχει η γραμμή που στηρίζει την τάξη την 

εργατική με τα συμφέροντα της και υπάρχει η άλλη γραμμή που είτε το θέλει 

είτε όχι, όπως κι αν βαφτίζεται στηρίζει την αστική τάξη. Καθαρές κουβέντες.  

  Αυτό συγκρούεται από τότε μέχρι σήμερα με οποιονδήποτε 

μανδύα κι αν το τυλίξουν. Και δεν είναι προσωπικές οι αντιπαραθέσεις. Ούτε 

με τους συναδέλφους εδώ μέσα, ούτε σε άλλα όργανα ή σε άλλα σώματα.  

Όταν αναφέρονται ονόματα δεν έχουν τη λογική «αυτό το έκανε» 

ή «ο άλλος δεν το έκανε», ή αν είναι προδότης ή δεν είναι, είναι η λογική που 

ακολουθεί: αν εξυπηρετεί τα συμφέροντά μας. Εμείς λέμε όταν αναφερόμαστε 

στον εργοδοτικό κυβερνητικό συνδικαλισμό ότι είναι εχθρός μας, δημιουργεί 

εμπόδια στη λύση των προβλημάτων μας και γι' αυτό τον αντιμετωπίζουμε 

έτσι. Να ξεκαθαρίσουμε λοιπόν ποιοι είναι οι εχθροί μας. 

Σήμερα υπάρχει μια αντίληψη. Υπάρχουν συνάδελφοι που 

βλέπουν την Ευρωπαϊκή Ένωση ότι είναι ο σωτήρας για τα προβλήματά τους. 

Έχουμε κάθετη αντίθεση. Είναι η Ευρώπη των μονοπωλίων, αυτά τα 

συμφέροντα εξυπηρετεί, μας βάζει δυσκολίες εμπόδια στο να λυθούν τα 

προβλήματα. Τα χειροτερεύει. 
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Υπάρχουν συνάδελφοι που πιστεύουν ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση 

θα μας τα λύσει και είναι εκφρασμένα αυτά. Πιστεύουμε ότι οι κυβερνήσεις και 

της Νέας Δημοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ που αυτή την πολιτική ακολουθούν, 

μας δημιουργούν προβλήματα κι έχουμε απτά παραδείγματα. Δεν το λέμε …. 

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Μην διακόπτετε από κάτω. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Ο καθένας χαρακτηρίζεται από αυτά που λέει. Αγαπητέ  

εν Χριστώ συνάδελφε…. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Σε παρακαλώ συνάδελφε, μη διακόπτεις. Μη διακόπτετε από 

κάτω.  

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Πιστεύουμε ότι αυτά τα κόμματα που έχουν αυτή τη 

λογική και κυβέρνησαν, γι' αυτό αναφερόμαστε, επειδή εφάρμοσαν αυτή την 

πολιτική κι αυτά που λένε δεν έχουμε κανένα βίτσιο, δεν εξυπηρέτησαν τα 

προβλήματά μας. Καθαρές κουβέντες. Στράφηκαν ενάντια στα συμφέροντά 

μας και δεν είναι μυστικό αυτό. 

  Το ζωντανό παράδειγμα: λέμε για την κοινωνική ασφάλιση και 

μας καλείτε να πάμε όλοι μαζί. Που να πάμε; Να στηρίξουμε το Νόμο Ρέππα ή 

το Νόμο Σιούφα; Ζητάμε να τους καταργήσουν. Το ζητάτε εσείς; Που το 

ζητάτε; Εσείς στηρίξατε και το Νόμο Ρέππα. Αυτό που δεν μπόρεσε να κάνει ο 

Γιαννίτσης το κάνατε από την πίσω πόρτα. 

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Μη διακόπτετε, χάνουμε χρόνο. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Και θα  πω και παρακάτω. Τώρα τι να κάνουμε; Μίλαγε 3 

ώρες ο Πρόεδρος, τώρα τον πειράζει να μιλήσουμε 2 λεπτά παραπάνω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Μην διακόπτετε από κάτω. Αφήστε τον συνάδελφο να 

ολοκληρώσει. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Συνάδελφοι πριν από 2 μήνες στην Εκτελεστική Επιτροπή 

της Ομοσπονδίας προτείναμε αυτό το Συνέδριο να έχει και καταστατικό 

χαρακτήρα. Αυτοί που καταψήφισαν την πρότασή μας ήταν η ΠΑΣΚΕ, η 

ΔΑΚΕ και η Αυτόνομη Παρέμβαση. Μην κρυβόμαστε. 

  Γιατί το κάναμε αυτό; Γιατί πιστεύουμε το εξής: με βάση τις 

εξελίξεις που ξέρουμε και τις αναλύουμε καλά τώρα γιατί είναι η Νέα 
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Δημοκρατία στην Κυβέρνηση και θέλουμε να κάνουμε αντιπολίτευση, η 

κατάσταση στους Δήμους θα χειροτερεύσει και το ποσοστό των 

συμβασιούχων που σήμερα είναι αυτό που είναι, θα διπλασιαστεί, θα 

αποκτήσει άλλο χαρακτήρα, θα είναι ενάντια στον κλάδο μας. 

  Η λογική για να λυθούν τα προβλήματα και των συμβασιούχων 

που κόπτεστε, δεν είναι αυτή που λέτε στην πρότασή σας στην παρ. 3 της 

ορθής εφαρμογής των νόμων του Συντάγματος και της Ευρωπαϊκής Οδηγίας. 

Ακριβώς είναι αυτό που βάζουν ταφόπλακα στα προβλήματα των 

συμβασιούχων. 

  Και δεν κοπτόμαστε για την εγγραφή τους γιατί τους βάλαμε 

εμείς στους Δήμους. Ξέρετε πολύ καλά ότι το 95% των Δήμων ελέγχονται από 

το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δημοκρατία και τέτοιους συμβασιούχους όμηρους αυτοί 

προσέλαβαν, δεν είναι δικοί μας ψηφοφόροι. Ενδιαφερόμαστε για την ενότητα 

της τάξης μας, του κλάδου μας για την οργανωτική ενότητα και γι' αυτό 

προτείνουμε να εγγραφούν όλοι, χωρίς όρους και χωρίς καμία προϋπόθεση 

και ταυτόχρονα να μονιμοποιηθούν.  

  Γιατί υπερασπίζουμε τη μόνιμη και σταθερή εργασία, δεν 

υποστηρίζουμε όπως έλεγε κάποιος συνάδελφος να νομιμοποιήσουμε τα 

ρουσφέτια των Δημάρχων. Η εργασία είναι δικαίωμα και έτσι τη βλέπουμε. 

Γιατί στον ιδιωτικό τομέα οι δουλειές μπαίνουν με αξιοκρατία; 

  Να πω και κάτι από το παρασκήνιο της απεργίας συνάδελφοι 

γιατί ήμουν στη συνάντηση με τον Κακλαμάνη. Ο πόνος του Κακλαμάνη και 

της πλειοψηφίας ήταν να κλείσει άρον – άρον η απεργία, γιατί αν την 

ξεκινήσουμε δεν θα μπορέσουμε να τη σταματήσουμε.  

  Φοβούνται τον κλάδο και το εκφράσανε δημόσια και μας έριξαν 

και μια στάχτη στα μάτια. Χρυσώσαμε το χάπι «πάρτε αυτά τα ψίχουλα για να 

μην αντιδράσετε στον «Καποδίστρια» που έρχεται» που θα μας πάρει και θα 

μας σηκώσει και έχω παραδείγματα γι' αυτό.  

  Έχει ψηφιστεί ο Κώδικας τον οποίο τον καταγγείλαμε, ο οποίος 

κατοχυρώνει τις συμπράξεις δημοσίου και ιδιωτικού τομέα, που κατοχυρώνει 

τις ανώνυμες εταιρίες και τους ενδιαφέρει το κεφάλαιο να μπει για τα καλά. 

Τους δυσκολεύουν οι πολλοί Δήμοι γι' αυτό θέλουν αυτή τη διοικητική 

αναδιάρθρωση. 
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  Συνάδελφοι δεν είναι παρανομία να είναι εγγεγραμμένοι οι 

συμβασιούχοι στα Σωματεία. Παράνομο είναι αυτό που κάνετε. Νοθεία είναι 

αυτό που κάνετε: να κρατάτε το 40% του κλάδου απ' έξω και να μας ζητάτε 

και τα ρέστα. 

  Να πω και κάτι άλλο. Το 1886 οι εργάτες απεργούσαν για τα 

τρία 8ωρα ενάντια στη λογική του εφικτού και αυτού που τους ζητούσαν τα 

αφεντικά τους. Γιατί έβαλαν μπροστά αυτό που τους συνέφερε σαν τάξη, αυτό 

που για εκείνη την εποχή δεν ήταν εφικτό και το πέτυχαν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε δεν θα πεις τίποτε άλλο. Αυτό που κάνεις είναι 

ασέβεια προς το σώμα. Με τσαμπουκά έχεις τον λόγο, δεν τον έχεις από το 

Προεδρείο. Να κλείσει το μικρόφωνο. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Η λογική σας με τα επιδόματα και τα ψίχουλα που θα 

πέσουν από τα τραπέζια των κυβερνήσεων και της ΚΕΔΚΕ, δεν μας οδηγεί 

πουθενά. Θα μας πάρουν και τα σώβρακα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Το λόγο έχει ο Καραγιαννάκης ο Θωμάς.  

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Και ένα τελευταίο… 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Τι τελευταίο ρε παιδί μου; Άντε κάτσε κάτω! 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Δεν σταματάω. Και είναι τελευταίο…. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Π. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Αγαπητέ συνάδελφε διευκόλυνε 
τις διαδικασίες. Σε παρακαλώ κατέβα από το βήμα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Συνάδελφε, διευκόλυνε το Προεδρείο γιατί οι άλλοι που 

κόπηκαν στην ώρα τους δικαίως διαμαρτύρονται. Κατέβα κάτω συνάδελφε, 

δεν έχεις το λόγο.  

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Μισό λεπτό, όταν τελειώσει ο ομιλητής βάλτε διαδικασία. 

Τελειώνω με μια φράση… 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Τον λόγο τον έχεις μόνο με τσαμπουκά, δεν τον έχεις από το 

Προεδρείο. Κατέβα κάτω.  

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Δεν θα κατέβω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Π. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Σε παρακαλώ συνάδελφε, 

διευκόλυνε τις διαδικασίες.  Κατέβα από το βήμα. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Θωμά μου δίνεις μισό λεπτό; 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Όχι δεν σου δίνει κανένας. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Ο Θωμάς μου τον δίνει.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Δεν σου δίνει το λόγο ο Θωμάς, τον δίνει το Προεδρείο. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Συνάδελφοι θα με ακούσετε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Κατέβα κάτω συνάδελφε, μην οξύνεις τα πνεύματα. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Έλεγα πριν για τους εχθρούς που έχουμε στο 

συνδικαλιστικό κίνημα… Θα είχα τελειώσει. 

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Π. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Είναι αχαρακτήριστη η 

συμπεριφορά σου, είναι αντισυναδελφική. Σε παρακαλώ. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Θα είχα τελειώσει. Πες του να το ανοίξει να τελειώσω με 

μια φράση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Όχι, δεν το ανοίγει. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Κράτα το ρε Θωμά. Δεν πρόκειται. Συνάδελφοι των 

τεχνικών πληρώνουμε κι εμείς γι’ αυτά. Θα είχα τελειώσει.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Για 2 δευτερόλεπτα ανοίξτε το μικρόφωνο. Ολοκλήρωσε 

συνάδελφε. 

Γ. ΠΑΠΑΔΟΥΔΗΣ: Θα είχα τελειώσει με όλη αυτή την καθυστέρηση. Για το 

ρόλο των Δημάρχων έχουμε να πούμε το εξής γι' αυτό και είπα το παράδειγμα 

με τη συνάντηση στην Κ.Ε.Δ.Κ.Ε. και τον Κακλαμάνη. Βλέπουμε τους 

Δημάρχους σαν ενιαία έκφραση, σαν εργοδότες με συγκεκριμένη πολιτική 

κατεύθυνση. Τους αντιμετωπίζουμε με τις αποφάσεις που έχουν πάρει και 

τους θεωρούμε ότι βάζουν πλάτη και μάλιστα πρωτοπορούν να περάσουν τα 

αντεργατικά σχέδια. Έτσι ενιαία τους αντιμετωπίζουμε και όχι μεμονωμένα 

που βάζετε τα Σωματεία δήθεν με συμπαράσταση, να κάνουν κινητοποιήσεις 

και βγάζει την ουρά η πλειοψηφία απ' έξω. Ενιαία.  

  Δεν μπορεί η Ομοσπονδία να χαιρετίζει το Συνέδριο και να 

φιλιέται με την Κ.Ε.Δ.Κ.Ε. και από την άλλη ζητάμε από τα Σωματεία να 

βγάλουν το φίδι από την τρύπα. Στοιχείο προοδευτικό για το συνδικαλιστικό 

κίνημα ήταν πάντα όχι ο αντικομουνισμός. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Η συμπεριφορά του καθενός τον χαρακτηρίζει. Ο Θωμάς 

Καραγιαννάκης έχει τον λόγο. 

Θ. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Με ρωτούσαν «γιατί να γίνεται το ενδιάμεσο 

Συνέδριο», μετά από τα χτεσινά και μετά από τα σημερινά και όπως πάμε να 

καταλήξουμε. Συνάδελφοι οι οποίοι δεν έχουν την τριβή ούτε τα χρόνια 

κάποιων που να έχουν παρακολουθήσει επί σειρά ετών Συνέδρια. αυτό το 

αποτέλεσμα που πάμε να δημιουργήσουμε, ίσως μας κάνει κι εμάς να 

διερωτηθούμε εάν θα πρέπει τα ενδιάμεσα Συνέδρια να γίνονται, ή τα τακτικά 

και μόνο. Εγώ απάντησα ότι πρέπει να γίνονται και τα ενδιάμεσα συνέδρια 

γιατί ζητήματα επικαιρότητα πάντα θα υπάρχουν, πρέπει να δημιουργούνται 

νέοι άξονες και θα πρέπει όσο το δυνατό να είμαστε μαζικοί, αγωνιστικοί και 

προπάντων ενωτικοί. 

  Μην πάμε στο τέλος του Συνεδρίου αυτού με μια μονοκοντυλιά 

να τα διαγράψουμε όλα αυτά. Μας ενώνουν πολλά. Την Ένωση κάποιοι την 

εννοούν ταξική. Ταξική Ένωση είναι για όλους. Εάν θέλουμε να διαχωρίσουμε 

την αστική ή ημιαστική τάξη είναι κάποιο συμπέρασμα λίγων. Θα πούμε όχι σε 

ζητήματα που έχουμε τουλάχιστον τη συμπαράσταση της κοινωνίας; Ποιοι 

έπεισαν την κοινωνία έξω συνάδελφοι για τα βαρέα και ανθυγιεινά; Όλοι μας. 

Όλοι μας πείσαμε την κοινωνία για τα βαρέα και ανθυγιεινά όπως ελάτε όλοι 

να την πείσουμε και για το ασφαλιστικό. 

  Ο διαχωρισμός δεν θα έχει τα επιθυμητά αποτελέσματα. Γιατί ο 

διαχωρισμός αυτός εάν καθιερωθεί ως παραταξιακός, θα πάμε στη σύγκριση 

των βαρέων και ανθυγιεινών. Δηλαδή προσπαθούμε να κάνουμε ένα βήμα 

μπροστά να αποδεχτούμε εισηγήσεις και όχι τη δική μας. Γι' αυτό ας 

προσέξουμε πολύ τα βήματα αυτά όσον αφορά το ζήτημα της επικαιρότητας 

που είναι το ασφαλιστικό. Θα πούμε όχι στους συμβασιούχους; Ποιος από 

εσάς διαφωνεί ότι με τους συμβασιούχους και τους αορίστου χρόνου, έχουμε 

πρόβλημα στα Ταμεία μας, δηλαδή έχουμε πρόβλημα στο ασφαλιστικό. Ποιος 

διαφωνεί; Κανείς. 

  Θα διαφωνήσουμε με το ότι οι αυξήσεις που πάρθηκαν το 

τελευταίο χρονικό διάστημα που είχαμε και με το ΤΑΔΚΥ και με το επίδομα 

απασχόλησης, έστω αυτά τα πενιχρά, δεν διαφωνεί κανείς. Απλώς θέλετε να 

γίνει η κριτική. Η κριτική που λέει που απολογούμαστε.  
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  Όταν η συγκεκριμένη Παράταξη βγαίνει και λέει απολογούμαστε 

στις ψήφους μας, όλους τους υπόλοιπους τους βρίσκει αντίθετους. Αυτό 

επιδιώκουν. Ξέρετε γιατί; Για να πηγαίνει το μέλος της Εκτελεστικής, ο ομιλών 

συγκεκριμένα, να παρουσιάσει τις θέσεις της Ομοσπονδίας σε διάστημα λίγων 

ημερών πριν την απεργιακή κινητοποίηση και να εκδιώκεται κακήν κακώς γιατί 

απεπέφθη από την Εκτελεστική η συγκεκριμένη Παράταξη. 

  Αυτά τα φαινόμενα είναι εκφυλιστικά στον κλάδο μας, ευτυχώς 

που δεν παίρνουν διάσταση. Ξέρετε γιατί δεν παίρνουν διάσταση; Γιατί δεν 

τους δίνουμε περιεχόμενο και εσκεμμένα δεν τους δίνουμε περιεχόμενο, για 

να μην καταλάβει ο κόσμος προς τα έξω, ότι υπάρχουν αυτές οι 

μικροπαραταξιακές αντιθέσεις. Δεν μας συμφέρει. 

  Για το νέο μισθολόγιο ποιος διαφωνεί; Που υπάρχει 

αντιπαράθεση; Γιατί δεν είναι ενωτική αυτή η διαδικασία προς όλους; Είναι 

ενωτική από όλες τις Παρατάξεις, όλοι το καταθέτουν. Αλλά ξέρετε κάτι; Το 

αποτέλεσμα δεν βγαίνει από αυτό το μικρόφωνο. Αν ένα Συνέδριο είναι 

εποικοδομητικό δεν βγαίνει από αυτό το μικρόφωνο, ούτε από την 

προσήλωση που βγάζει ο καθένας. Βγαίνει έξω. 

  Ευτυχώς έξω καθ’ ομολογία είμαστε ενωτικοί. Ό,τι και να πείτε, 

ό,τι και να γίνει ξέρετε πολύ καλά ότι τα αποτελέσματα τα δίνουν οι ψήφοι, δεν 

θέλω να επαναλάβω τα λεγόμενα του Τράκα δεν θέλω να το πω. Δεν είμαστε 

εκεί που είμαστε συνάδελφέ μου, εκεί που είστε εσείς είμαστε.  

  Όταν έχουμε να κάνουμε με τέτοια ζητήματα ας κοιτάξουμε την 

ενότητα του κλάδου, ας κοιτάξουμε το συμφέρον των εργαζομένων και τα 

μικροπαραταξιακά έχουν το χώρο και το χρόνο τους, υπάρχουν ανάλογες 

στιγμές. Δεν είναι κάθε μέρα τα ίδια  

  Θα ήθελα να κλείσω όπως κλείνω πάντοτε για το ζήτημα που 

αφορά τη δημοτική Αστυνομία. Μπήκαν από πολλούς συναδέλφους και θα 

μπαίνουν σε κάθε Συνέδριο ζητήματα. Απευθύνομαι προς τους συναδέλφους 

της δημοτικής Αστυνομίας: ελάτε συνάδελφοι, δεν είστε κάτι το διαφορετικό, 

δεν έχετε διαφορετικότητα από ότι έχει η Καθαριότητα, από ότι έχει το 

Πράσινο, από ό,τι έχουν οι άλλες Υπηρεσίες. Είμαστε όλοι μαζί το ίδιο. Ελάτε 

δίπλα, μπείτε μέσα στα Σωματεία, μην απομονώνεστε.  
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  Τέλος μια παράκληση προς όλους μας: αγκαλιάστε τους 

συναδέλφους αυτούς. Φοράνε στολή. Πιστεύουν κάποιοι ότι κάτι γίνονται 

ξαφνικά. Δώστε τους να καταλάβουν ότι είναι σπλάχνα από τα σπλάχνα μας. 

Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε κι εμείς στη συνέχεια το λόγο θα πάρουν οι 

Παρατάξεις για το κλείσιμο επί του προγράμματος δράσης. Ο Νίκος 

Αδαμόπουλος έχει τον λόγο. 

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Παράκληση, εγώ θα έλεγα το εξής: επειδή νομίζω ότι 

τελείωσαν οι εργασίες, πολλά είπαμε και η ουσιαστική διαδικασία τώρα είναι 

να μπορέσουμε το Συνέδριο σαν σώμα έτσι κι αλλιώς αυτές τις δυο μέρες να 

καταλήξει κάπου, να συμφωνήσουμε σε ένα χρόνο όχι να αναλύσουμε ξανά 

τα πράγματα, αλλά να καταθέσουμε συγκεκριμένα τις απόψεις μας εδώ. 

  Εγώ ως γνωστόν θα είμαι σύντομος και θα βάλω τα εξής 

ζητήματα:  

  Πρώτον. Κατ' αρχήν το μεγάλο στοίχημα και η πολιτική ευθύνη 

του κάθε συναδέλφου στον επόμενο χρόνο, ένα κρίσιμο χρόνο λόγω 

επιχειρήσεων λόγω ασφαλιστικού κλπ., είναι ορισμένα ζητήματα. Έχει μεγάλη 

ευθύνη ο κάθε σύνεδρος εδώ στο να ψηφίσει και να τοποθετηθεί, 

εκφράζοντας πραγματικά αυτό που υπάρχει από τα κάτω και όχι αυτό που 

προσπαθούν  να επιβάλλουν από πάνω. 

  Κατά συνέπεια το μεγάλο στοίχημα που παίζεται τον επόμενο 

χρόνο και το επόμενο διάστημα, είναι αν οι Δήμοι μέσω των επιχειρήσεων 

μετατραπούν σε ανώνυμες εταιρείες, αν θα δημιουργηθούν νέες χιλιάδες 

κοινωφελείς επιχειρήσεις, εάν θα ολοκληρωθεί και θα επεκταθεί το 

πρόγραμμα των συμπράξεων δημοσίου και ιδιωτικού τομέα, ή εάν θα τις 

κλείσουμε τις επιχειρήσεις, θα μεταφερθεί το προσωπικό στους Δήμους όλο, 

θα διευρυνθεί και θα υπερασπίσουμε το δημόσιο και κοινωνικό χαρακτήρα της 

Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

  Εάν τον επόμενο χρόνο θα γίνουν χιλιάδες απολύσεις και αυτοί 

που απομείνουν στις επιχειρήσεις θα είναι με μισούς μισθούς, ανασφάλιστοι, 

με δεκάδες νέα προγράμματα που ετοιμάζουν, όμηροι στους Δημάρχους και 

στις Κυβερνήσεις, ή θα έχουμε ίσες αμοιβές για την ίδια δουλειά με βάση τις 

συλλογικές συμβάσεις εργασίας μας. 
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  Θα αφήσουμε Δημάρχους και Κυβερνήσεις το επόμενο διάστημα 

να φτιάξουν νέες γαλέρες το εργασιακό καθεστώς σε κάθε Δήμο με 

εργαζόμενους, όπως ειπώθηκε ανασφάλιστους, ή θα αποφασίσουμε να 

δράσουμε για μόνιμη και σταθερή δουλειά για όλους για να μην είναι κανείς 

εργαζόμενος χωρίς τη συλλογική σύμβαση εργασίας της ΠΟΕ-ΟΤΑ για να 

καταργηθούν όλοι αυτοί οι νόμοι, που είτε από την πόρτα είτε από το 

παράθυρο, βάζουν οι Κυβερνήσεις και εφαρμόζουν με ιδιαίτερα ζήλο οι 

Δήμαρχοι. 

  Θα αποδεχτούμε μια ρύθμιση για τα βαριά και ανθυγιεινά που 

θα λειτουργήσει σαν Δούρειος Ίππος για το ασφαλιστικό, που θα 

αποχαρακτηρίζει επαγγέλματα που αναφέρθηκαν, θα επιβάλλει χαράτσια και 

εμμέσως θα αυξάνει και τα όρια ηλικίας; Θα αποσυνδέει το μισθό από την 

επικινδυνότητα και την ανθυγιεινότητα της δουλειάς ή θα συμφωνήσουμε 

πραγματικά να γίνει ένα βήμα για τα βαριά και ανθυγιεινά όπως πρέπει στον 

κλάδο, που θα παίρνει υπόψη τις σύγχρονες ανάγκες σήμερα, θα επεκτείνει 

και θα διευρύνει τον ήδη παρωχημένο κανονισμό του ΙΚΑ;  

  Θα συμφωνήσουμε με ένα 18ο προϋπολογισμό λιτότητας που 

καθηλώνει και μειώνει συνεχώς τους μισθούς μας, που μας έχει υποθηκεύσει 

όλους μας, έχει υποθηκευτεί η ζωή μας στα δάνεια και στις Τράπεζες; 44% 

των εργαζομένων σήμερα λένε τα στοιχεία είναι υπερχρεωμένο. 

  Θα βαφτίζουμε τα ψίχουλα των αυξήσεων εισοδηματική πολιτική 

και θα αναζητάμε άλλο ένα ψίχουλο και θα λέμε εισοδηματική πολιτική ή θα 

βάλουμε όλο το καρβέλι αυτό που παράγουμε να το διεκδικήσουμε με βάση 

τις πραγματικές ανάγκες στους μισθούς μας; Δηλαδή τα 1.400 € για όλο το 

λαό σαν κατώτερη βάση εισοδήματος σήμερα. Όταν ο πλούτος έχει 

καταντήσει προκλητικός που συσσωρεύεται δίπλα μας.  

  Συνάδελφοι αυτό είναι το στοίχημα που μπορεί να κερδηθεί με 

μεγάλους και δύσκολους αγώνες. Αγώνες κοινούς και ενωτικούς. Αγώνες που 

θα ενώνουν τον κλάδο και δεν θα τον χωρίζουν στα πέντε.  

  Σε αυτούς τους αγώνες με αυτό το πλαίσιο εμείς θεωρούμε ότι 

έχουν θέση όλοι και χρειάζονται όλοι. Δεν έχουν θέση μόνο οι συνάδελφοι 

που έχουν κάνει κατά επάγγελμα να υπάρχουν τα συμφέροντα των 

Δημάρχων, των αντιλαϊκών πολιτικών των κυβερνήσεων, οι άνθρωποι των 
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Δημάρχων και τα κομματικά μαντρόσκυλα που λέω εγώ των αστικών 

κομμάτων. 

  Αυτή η λογική θέλουμε δεν θέλουμε θα περπατήσει στη ζωή από 

τα σωματεία κάτω που βρίσκουν και βρίσκονται ήδη σε ένα τέτοιο βηματισμό 

ακόμα περισσότερο το επόμενο διάστημα. Ανοιχτά λοιπόν συνάδελφοι, 

νομίζω ότι ένα τέτοιο σχέδιο δράσης με τα πέντε αυτά σημεία θα πρέπει 

σήμερα να αποφασίσει το συνέδριο για να μπορέσει να προχωρήσει ο 

κλάδος.   

  Εμείς αυτά τα σημεία θέτουμε και δεν θα μπούμε στη λογική να 

καταθέσουμε γενικά και αόριστα ένα πρόγραμμα δράσης με όλους, να 

καταγραφούν κάποιες δυνάμεις εδώ και στο τέλος να μη ψηφιστεί τίποτα. Και 

σε αυτή τη λογική καλούμε όλους τους συνάδελφους, σύνεδρους να 

συναποφασίσουμε σε αυτό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Γιώργος ο Χαρίσης.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, κάνοντας μια ψυχοθεραπεία και παρατηρώντας τα 

βασικά και γνωστά, επώνυμα συνδικαλιστικά στελέχη, μηδέ εξαιρουμένου του 

εαυτού μου, προτείνω στον Πρόεδρο να προσλάβουμε στην ΠΟΕ-ΟΤΑ έναν 

γιατρό εργασίας με ειδικότητα ψυχιάτρου για να δούμε από τι πάσχουμε 

μήπως κάτι γίνει και εάν δεν γίνει κάτι τουλάχιστον να πάρουμε αναπηρική 

σύνταξη κάποιο και να φύγουμε πιο μπροστά. Δεν παίρνει; Τέλος πάντων, να 

μείνει τουλάχιστον των ψυχιάτρων για τους συνδικαλιστές.  

  Γιατί συνάδελφοι και κάτι άλλο σε αυτό σχόλιο ότι η μόνη 

μονιμότητα που πρέπει να καταργηθεί είναι η δικιά μας, των συνδικαλιστών 

εννοώ. Δυστυχώς τα καταστατικά μας δεν την καταργούν. Πρέπει στο 

επόμενο καταστατικό συνέδριο να την καταργήσουμε γιατί έκτακτοι πρέπει να 

υπάρχουν μόνο στη Διοίκηση της Ομοσπονδίας και όχι εργαζόμενοι στους 

Δήμους. 

  Τώρα, τηλεγραφικά θα πω μερικά πράγματα που νομίζω ότι θα 

μπορούσαμε να ψηφίσουμε στο συνέδριο, γιατί δυστυχώς, παρά το ότι 

προτείναμε να υπάρξει μια επιτροπή σχεδίου απόφασης ορίσαμε εμείς τον 

δικό μας συνάδελφο, αλλά δεν νομίζω να ορίσανε οι άλλες παρατάξεις. Και γι' 

αυτό θα πω τηλεγραφικά πράγματα που νομίζω ότι θα μπορούσαμε να 

ψηφίσουμε και ενδεχόμενα και όλοι μαζί. 
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  Γραμμή άμυνας για τα βαρέα. Πρώτο. Όλες οι ειδικότητες που 

προβλέπονται στο ΙΚΑ. Δεν διαπραγματευόμαστε εξαίρεση ειδικότητας γιατί 

είναι άδικο και γιατί θα υπονομεύσουμε τον αγώνα στον ιδιωτικό τομέα. 

Δεύτερο. Εισαγωγικό μισθολογικό κλιμάκιο, εμμονή σε αυτό που είχαμε 

προτείνει ως Ομοσπονδία και όχι σε αυτό που πρότεινε η κυβέρνηση το 15ο 

μισθολογικό κλιμάκιο για να υπάρχει από την αρχή η διαφορά στις αποδοχές 

των εργαζομένων γιατί από την αρχή θα αρχίσουν οι κρατήσεις. 

  Τρίτο θέμα. Η σύνταξη να υπολογίζεται με τα 30 τριακοστά και 

όχι 30 τριακοστά πέμπτα και όριο ηλικίας πέρα από τα ενδιάμεσα που μπαίνει 

η 15ετία 30 χρόνια εργασίας χωρίς όριο ηλικίας γι’ αυτές τις κατηγορίες.  

  Και τέλος, προσπάθεια για επιμερισμό του επασφάλιστρου με 

τον εργοδότη. Το είπα και χθες ότι εμείς στο Δημόσιο έχουμε εργοδότες τους 

Δήμους και μπορούν να επιμεριστεί το επασφάλιστρο και σε αυτούς. 

  Δεύτερη κατηγορία. Κατάργηση όλων των μορφών ελαστικής και 

ανασφάλιστης εργασίας στους Δήμους. Προμετωπίδα των αιτημάτων. 

Μονιμοποίηση όλων των συμβασιούχων που καλύπτουν πάγιες και διαρκείς 

ανάγκες. Μετατροπή της εργασίας σε δημοσίου δικαίου όλων των αορίστου  

χρόνου και αυτών που έγιναν αορίστου με τα 164 για τους ευνόητους λόγους. 

  Κατάργηση όλων των δημοτικών επιχειρήσεων και μεταφορά 

του προσωπικού. Ενιαία συλλογική σύμβαση για όλους. Όπως και αν 

εργάζονται πρέπει να πληρώνονται ενιαία. Γιατί και αυτό είναι μια γραμμή 

άμυνας για τις μορφές απασχόλησης.  

  Τρίτη κατηγορία. Απόφαση του συνεδρίου ότι αυτό το παραμύθι 

-και το λέω, εδώ θα γίνω και κακός με μερικούς- αυτό το παραμύθι των 

δικηγορικών γραφείων που θησαυρίζουν για να μας βάζουν να γίνονται 

παπαγαλάκια συνδικαλιστές και σωματεία και το θεωρούν και επιτυχία αυτό, 

για να μαζεύουν αιτήσεις για να γίνονται δικαστήρια για τα αναδρομικά, για τα 

επιδόματα κλπ. πρέπει να σταματήσει.  

  Γιατί αυτό οδηγεί να γίνονται ρυθμιστές των συνδικαλιστικών 

μας αγώνων τα δικαστήρια και οι δικηγόροι και δεύτερον θα διαιωνίζεται το 

καθεστώς που υπάρχει σήμερα σχετικά με τις αμοιβές όπου η πλειοψηφία 

είναι επιδόματα και περισσότερο θα μικραίνει το ποσοστό που θα είναι ο 

βασικός μισθός που υπολογίζεται στις συντάξεις. 
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  Τέσσερα. Το θέμα της ανακύκλωσης. Ακύρωση όλων των 

συμβάσεων. 400 Δήμοι περίπου έχουν κάνει. Ακύρωση όλων των συμβάσεων 

που έχουν κάνει οι Δήμοι σχετικά με την ανακύκλωση με αυτή την ιδιωτική 

εταιρεία, συντονισμός από την Ομοσπονδία όλων αυτών των Σωματείων που 

έχουν τέτοιες συμβάσεις στους Δήμους τους, κινητοποίηση για ενιαίο φορέα 

ανακύκλωσης. 

  Πέντε. Κατάργηση με απόφαση του συνεδρίου όλων των 

καταλογισμών που έχουν γίνει σε συναδέλφους που παίρνανε το επίδομα 

ηλεκτρονικού υπολογιστή, γιατί το διαχειριστικών λαθών πέρασε προχθές στο 

νόμο. Και τέλος, επίσης στο θέμα αυτό η προώθηση της Κοινής Υπουργικής 

Απόφασης σχετικά με το επίδομα των εργαζομένων που δουλεύουν στους 

αλλοδαπούς, διότι δυστυχώς εδώ, γιατί πρέπει κάποια στιγμή να 

καταργηθούν όλα αυτά, αλλά δεν μπορεί ρατσιστικά να αντιμετωπίζονται και 

οι εργαζόμενοι που δουλεύουν για τους αλλοδαπούς και οι ίδιοι οι αλλοδαποί 

από τις Υπηρεσίες των ΟΤΑ. 

  Υιοθέτηση των ψηφισμάτων για το Κιλκίς, τα παραμεθόρια, του 

ψηφίσματος των εργαζόμενων στους παιδικούς σταθμούς και αλλαγή της 

θέσης της Ομοσπονδίας σχετικά με τους συναδέλφους που έχουν μεταφερθεί, 

από ΥΠΣΑ κλπ. σε σχέση με το εφάπαξ, το 103 κλπ. Εδώ μια γραμμή θα πω. 

Όταν, συνάδελφοι, μεταφέρεται εργαζόμενος  υποχρεωτικά πρέπει να μην 

αδικείται γιατί αυτό γίνεται μόνο αν επιλέξει ο ίδιος να μεταταχθεί γνωρίζοντας 

τις συνέπειες που μπορεί να έχει αυτός. 

  Αναγνώριση της προϋπηρεσίας στα ΚΕΠ γιατί τους 

συναδέλφους που μονιμοποιούνται δεν τους αναγνωρίζεται η προϋπηρεσία 

στα ΚΕΠ. Τροποποίηση της Κοινής Υπουργικής Απόφασης για τα μέσα 

ατομικής προστασίας για να αρθούν οι αδικίες. Έχουμε καταθέσει σχετική 

πρόταση. 

  Και τέλος, στη νέα συλλογική σύμβαση εργασίας πρέπει να 

ρυθμιστούν -το είπα και χθες, μια κουβέντα- τα ωράρια εργασίας των 

εργαζομένων στα πνευματικά κέντρα, στα γυμναστήρια, γιατί έχουν προκύψει 

σοβαρά προβλήματα σε δήμους. Έχουμε εργοδοτική αυθαιρεσία και πρέπει 

να ρυθμιστεί με συλλογική σύμβαση έτσι ώστε να πάρουμε υπόψη το τι 

συμβαίνει και στο Δημόσιο και αλλού σχετικά με τους όρους εργασίας αυτών 

των εργαζομένων και να καταγραφούν στη συλλογική σύμβαση. 
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  Και τέλος για τη Δημοτική Αστυνομία, μια κουβέντα μόνο. 

Συμφωνώ με όλα που είπε ο συνάδελφος ο Θωμάς. Μια κουβέντα μόνο, 

υιοθετώντας και τα άλλα αιτήματα που έβαλαν οι συνάδελφοι δημοτικοί 

αστυνόμοι. Πρέπει να θέσουμε αίτημα να επιστραφούν αρμοδιότητες της 

ΕΛ.ΑΣ. που έχει πάρει η Δημοτική Αστυνομία διότι με μαθηματική ακρίβεια 

οδηγούμαστε στη μετατροπή τους σε κατασταλτικό μηχανισμό. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Άρης ο Βίτσιος. 

Α. ΒΙΤΣΙΟΣ: Συνάδελφοι, κλείνοντας αυτό το Ενδιάμεσο Συνέδριο, είπε ο 

προλαλήσας ο Γιώργος ο Χαρίσης ότι συμφωνεί με το Θωμά σε κάποιο 

ζήτημα που έθεσε, εγώ συμφωνώ με τον Γιώργο Χαρίση, ακολούθως ο 

Καταχανάς θα συμφωνήσει με κάποια που είπα εγώ και τέλος ο Θέμης θα 

συμφωνήσει. Και επιβάλλεται να συμφωνήσει και να συμφωνήσουμε γιατί 

υποτίθεται ότι μαζευτήκαμε, ταξινομήσαμε προβλήματα, τα καταγράφουμε και 

πάμε να τα διεκδικήσουμε. Αυτός είναι ο ρόλος, αυτή είναι η σκοπιμότητα 

αυτής της διαδικασίας την οποία κάνουμε. 

  Μόνο που σε λίγο θα παρακολουθήσουμε έναν παραλογισμό. 

Και ο παραλογισμός θα έχει να κάνει με το εξής πράγμα. Στρατοί 

συγκροτημένοι από τα κάτω, διάφοροι ηγήτορες να κινούνται και να λένε 

«μαζευτείτε, έχουμε ψηφοφορία» και θα πάμε όλοι μαζί να ψηφίσουμε ένα 

πρόγραμμα δράσης για το επόμενο διάστημα το οποίο υπολείπεται μέχρι το 

επόμενο εκλογικό συνέδριο.  

  Και θέλω να πω, συνάδελφοι, το εξής: εμείς ως παράταξη δεν 

θα μπούμε στη διαδικασία να θέσουμε ένα κατεβατό ζητημάτων γιατί σε αυτό 

μας υπερκάλυψε ο Θέμης. Είπα και στην πρωτομιλία μου ότι επί παντός 

επιστητού και από ιδρύσεως ελληνικού κράτους, να μη πω επί 

Τουρκοκρατίας, ό,τι υπάρχει και δεν υπάρχει, πρόβλημα όντως στην 

Αυτοδιοίκηση, το κατέγραψε με επιμέλεια και επιμονή. Άσχετα αν προ ολίγου, 

πριν λίγο χρονικό διάστημα του είχαν διαφύγει κάποια πράγματα. 

  Όπως η ΔΑΣ, επί παραδείγματι, στην αγωνία της να έχει και 

αυτή το δικό της πρόγραμμα δράσης πάνω από τα προβλήματα μας, από το 

εισιτήριο δωρεάν το πρωί που θα πάμε στη δουλειά, λες και αυτό μας μάρανε, 

το καταγράφουμε και το διεκδικούμε από τους διοικούντες κάθε φορά το 

κράτος μας, μέχρι τη βιαστική φαντάζομαι αποτύπωση και το διαβάζω όπως 
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το καταγράφουν, άμεση καταβολή όλων των αναδρομικών του οικογενειακού 

επιδόματος, το λεγόμενο «πριμ παραγωγικότητος» σε όλους τους 

εργαζόμενους της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Μπερδέψαμε εδώ κάποια 

πραγματάκια.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Άλλο πράγμα τα αναδρομικά του πριμ παραγωγικότητος, άλλο 

πράγμα τα αναδρομικά του οικογενειακού επιδόματος. Αλλά προσέξτε όμως. 

Στην ένταση να έχουμε όσο γίνεται περισσότερη καταγραφή ζητημάτων και να 

κατεβάζουμε πλαίσια δράσης, γράφουμε ό,τι θέλουμε. Εμείς λοιπόν ως ΔΑΚΕ 

σε αυτή τη διαδικασία δεν θα μπούμε.  

  Θεωρούμε το εξής. Το κάναμε κα σε καταστατικό συνέδριο και 

σε τακτικό συνέδριο. Θεωρούμε ότι τα προβλήματα είναι γνωστά και λίγο έως 

πολύ κανένας δεν διαφωνεί με κανέναν. Δηλαδή οι συνάδελφοι της ΔΑΣ 

θέλουν να δώσουν το πριμ παραγωγικότητος στους παιδικούς σταθμούς και 

εμείς οι κακοί ή οι άλλοι κακοί ή οι άλλοι πιο πέρα κακοί δεν θέλουν; Σαφώς 

όλοι θέλουν. 

  Άρα λοιπόν τα προβλήματα είναι συγκεκριμένα. Το πρόγραμμα 

δράσης για εμάς ως παράταξη είναι μια ανοιχτή ατζέντα που καθημερινά 

προστίθενται πράγματα και εκεί καλούμαστε με νηφαλιότητα ως 

συνδικαλιστικό κίνημα και ως ηγεσίες χωρίς ψυχίατρο να ιεραρχήσουμε, να 

κωδικοποιήσουμε, να βάλουμε τις προτεραιότητες μας και μέσα σε αυτές τις 

προτεραιότητες να πάμε να αντιπαλέψουμε.  

  Τώρα αν το πλαίσιο δράσης που έχει η ΠΑΣΚΕ το βιβλίο 

ολόκληρο το κατεβάσουμε και πούμε ότι αν δεν λυθούν αυτά εμείς δεν 

σταματάμε την απεργία, θα με συγχωρέσετε πολύ αλλά δεν χρειαζόμαστε 

ψυχίατρο, χρειαζόμαστε μέσον στον Άγιο Πέτρο όταν θα πάμε απεργώντας 

στον παράδεισο. Δεν θα πρέπει να κλείσουμε καμία απεργία. 

  Συνάδελφοι, κλείνοντας για να μην κάνω κατάχρηση του χρόνου, 

εμείς ως ΔΑΚΕ στις θέσεις ήμασταν και θα είμαστε σταθεροί, συμμαχίες, 

συνεργασίες δεν είχαμε και δεν θέλουμε να έχουμε με κανέναν. Συμμαχούμε, 

συνεργαζόμαστε με όλο τον κόσμο και με όλους τους εργαζόμενους όταν είναι 

να διεκδικήσουμε προβλήματα.  
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  Έχουμε την ατζέντα ανοιχτή για οποιοδήποτε ζήτημα φτάνει 

αυτό το ζήτημα να είναι πάντα προς το συμφέρον των εργαζομένων. Αν αυτά 

που εμείς προτείναμε στο παρελθόν τα θυμούνται κάποιοι και τα υιοθετούν 

σήμερα, εμείς χειροκροτούμε και το ευχαριστιόμαστε. Δεν έχουμε κανένα 

πρόβλημα να μπούμε στη διαδικασία να γίνουμε τιμητές των πάντων και για 

τα πάντα. 

  Θεωρούμε, κλείνοντας και κατεβαίνοντας από αυτό το βήμα, ότι 

αυτό που πρέπει να μείνει σε αυτό το ενδιάμεσο συνέδριο είναι ότι τα 

προβλήματα είναι μονίμως ανοιχτά. Θα έχουμε νικήσει αν από αυτή την 

αίθουσα φύγουμε με αυτή την πρόταση.  

  Όλα τα προβλήματα, όσα έχουν ξεφύγει του Μπαλασόπουλου 

και τα έχουν οι συνάδελφοι της ΔΑΣ, όσα έχουν ξεφύγει της ΔΑΣ και του 

Μπαλασόπουλου και τα έχει ο συνάδελφος ο Χαρίσης, η ΑΣΚ, και όσα 

ξεφύγανε όλων αυτών και τα έχει ο Αδαμόπουλος και όσα ξεφύγανε όλων των 

άλλων και τα έχουμε εμείς οι σοφοί, να είναι μι ανοιχτή ατζέντα να 

κατεβάσουμε τη χάρτα και να γεμίσουμε 10 τοίχους με ζητήματα και να πούμε 

όλοι μαζί το ψηφίζουμε τα προβλήματα μας και πάμε ως όργανο πλέον στο 

Γενικό Συμβούλιο, Εκτελεστική Επιτροπή η Ομοσπονδία μας να τα διεκδικήσει 

ιεραρχώντας τα.  

  Για όλα δεν μπορεί να γίνει με τίποτα. Είναι λάθος τακτική και 

επιτέλους είμαστε σε μια άλλη εποχή στην οποία πρέπει να βλέπουμε τα 

πράγματα μπροστά. Αν μείνουμε αγκυλωμένοι στο παρελθόν και σε 

νοοτροπίες άλλες, έχουμε χάσει. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Γιώργος ο Καταχανάς. 

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συναδέλφισσες – συνάδελφοι, μετά από μιάμιση μέρα ενός 

συνεδρίου που όπως εκτιμήσαμε έπρεπε να είναι θέσεων και 

αντιπαραθέσεων, κατά μια πλευρά εκτιμήθηκε ότι κατακτήθηκε αυτό, και 

θέσεις και αντιπαραθέσεις, από την άλλη όμως είδαμε και μια ένδεια 

επιχειρημάτων, θα μου επιτρέψουν οι άλλες παρατάξεις να τοποθετηθώ σε 

αυτό το ζήτημα γιατί υπήρχαν προσωπικές επιθέσεις οι οποίες δεν εκφράζουν 

τον καθένα από εμάς ξεχωριστά.  

  Ή, όταν γίνεται κριτική φέρ’ ειπείν για το ζήτημα της συλλογικής 

σύμβασης εργασίας, για τους εργαζόμενους στις δημοτικές επιχειρήσεις που 
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κατατέθηκε στην Εκτελεστική Επιτροπή, βάλαμε ζήτημα εμείς ότι «καθίστε ρε 

παιδιά, είναι πιο κάτω και από την εθνική συλλογική σύμβαση». Είναι κάποια 

συλλογική ευθύνη που βαραίνει τον έναν ή τον άλλον όταν την κατέθεσε; Είναι 

μια αντίληψη αυτή, η οποία έρχεται σε σύγκρουση με μια άλλη αντίληψη. 

  Ή, ας πούμε για το ζήτημα το πώς έκλεισε η απεργία. Εγώ να 

κάνω μια εκτίμηση ότι πριν και 2-3 μέρες αυτά τα αιτήματα τα οποία εντός 

παρενθέσεως μας τα έλεγξε το Υπουργείο Εσωτερικών, τα ίδια δίνανε και 2-3 

μέρες πριν. Γιατί δηλαδή να φτάσουμε να αγχώνουμε τον Δήμαρχο της 

Αθήνας ότι αν ξεκινήσετε δεν πρόκειται να γίνει τίποτα και καταλήξαμε εκείνο 

το βράδυ. Αργά - αργά ε; Πήγαινε πίσω μπρος και τέτοια. Ήταν προσωπικές 

εκτιμήσεις; Όχι. Υπάρχουν αντιλήψεις από πίσω που καθορίζουν αυτά τα 

ζητήματα;  

  Ή, η απόρριψη του διεκδικητικού πλαισίου έτσι όπως το βάζαμε 

εμείς για την απεργία. Έφερε κανένας κάποια προσωπική ευθύνη; Γι' αυτό 

λέμε ότι εδώ κρίνονται αντιλήψεις, κρίνονται παρατάξεις και πάνω σε αυτά θα 

πρέπει να γίνεται και η συγκεκριμένη κριτική για να καλυτερεύει όσο είναι 

δυνατόν στις μέρες μας η κατάσταση για τους εργαζόμενους που ο καθένας 

έχει αναλάβει συγκεκριμένες ευθύνες μέσα από τις αντιλήψεις που 

χαρακτηρίζουν το ιδεολογικό, συνδικαλιστικό στίγμα που δίνει ο καθένας μας. 

  Και αυτό γιατί το λέω; Ακούσαμε σήμερα επικλήσεις εδώ στο 

πώς να κατατεθεί το σχέδιο δράσης. Να είναι όσο το δυνατόν πιο ενωτικό. 

Εχθές όμως με δημοκρατικές διαδικασίες μπορούμε να πούμε, το Συνέδριο 

αποφάσισε ότι οι έκτακτοι κατά πλειοψηφία δεν πρέπει να συμμετέχουν ακόμα 

στα σωματεία μας για μια καλύτερη έκφραση. Βήματα γίνονται βέβαια, έχουμε 

φτιάξει επιτροπή συμβασιούχων να μιλάνε.  

  Μίλησε και ο εκπρόσωπος από το συγκεκριμένο Σωματείο, ο 

συνάδελφος ο Χρήστος ο Μεντής. Αλλά μόνο να μιλάνε. Μην έχουν δικαίωμα 

ψήφου. Μα λέει είναι αντικαταστατικό. Ναι, αλλά και στην ΟΛΜΕ και στη ΔΟΕ 

που ρώτησα ευθέως εχθές συνάδελφο από την ΑΔΕΔΥ έξω από τα 

καταστατικά ψηφίζουν για την Ομοσπονδία. Αυτοί είναι αντιδημοκράτες, εμείς 

είμαστε δημοκράτες. Συναδέλφισσα εδώ ήταν και το ρώτησα.  

  Σε αυτή την κατεύθυνση εμείς έχουμε καταθέσει ένα 

συγκεκριμένο σχέδιο δράσης. Το καταθέσαμε, πιστεύω να έγινε καλή δουλειά, 
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το καταθέσαμε σε όλους τους συνέδρους. Έχει 4 βασικούς άξονες. Το πρώτο, 

κάνει κριτική απέναντι σε μα κυβέρνηση η οποία είναι ταγμένη με το κεφάλαιο. 

Και στόχο της έχει να κάνει τους εργαζόμενους φτωχότερους για να 

πλουταίνει το μεγάλο κεφάλαιο. Σήμερα νέα στοιχεία, 170 επιχειρήσεις στο 

πρώτο 9μηνο είχαν πάνω από 9 δις κέρδος καθαρό. Θα κλείσουν πάνω από 

11 δις. 

  Ξέρετε πόσο έχει δώσει αυτή η κυβέρνηση με την προηγούμενη 

στα ασφαλιστικά ταμεία στο περίφημο 1% του Ακαθάριστου Εγχώριου 

Προϊόντος. Όχι πάνω από 8 δις τα τελευταία 5 χρόνια. Άρα είναι οικονομικό το 

ασφαλιστικό ή είναι καθαρά πολιτικό, να ταΐζουν το μεγάλο κεφάλαιο και να τα 

παίρνουν από τους εργαζόμενους; Για να βάλουμε πιο βαθιά το χέρι στη 

τσέπη. Ένα ζήτημα είναι αυτό. Πως μπορούμε να συμφωνήσουμε και αλήθεια 

με ποιον;  

  Δεύτερο ζήτημα. Τα κάνει μόνη της η κυβέρνηση; Όχι, 

κατευθύνσεις παίρνει από την Ε.Ε. Τη σφηκοφωλιά των πολυεθνικών. Ποιοι 

είναι ταγμένοι εκεί; Και η προηγούμενη κυβέρνηση που είναι αντιπολίτευση 

και βέβαια και ο Συνασπισμός που έχει ορκιστεί στη συνθήκη του Μάαστριχ, 

έρχονται τώρα κάποιοι από αυτούς και διαφωνούν με τα αποτελέσματα. Ποιον 

μπορούν να πείσουν; Ειλικρινά.  

  Τρίτο ζήτημα. Για όλη αυτή την κατάσταση ο εργαζόμενος δεν 

μπορεί ούτε μεμονωμένα ούτε ατομικά να δώσε λύση. Άρα πρέπει να 

καθετοποιήσει την αντίδραση του. Σήμερα σε συνδικαλιστικό επίπεδο, αύριο 

σε δημοτικό με τους δημοτικούς άρχοντες που είναι τα άλογα που σέρνουν το 

κάρο αυτής της αντιλαϊκής πολιτικής και μεθαύριο σε αυτά τα πολιτικά 

κόμματα. 

  Τέταρτο ζήτημα. Τι χρειάζεται; Συντονισμός. Όπως έχουν φτιάξει 

μαύρο μέτωπο απέναντι στους εργαζόμενους, έτσι και οι εργαζόμενοι πρέπει 

να φτιάξουν το δικό τους μέτωπο, με τους συνδικαλιστικούς, πολιτικούς, 

δημοτικούς φορείς ενάντια στο μεγάλο κεφάλαιο. Και βάζουμε μια σειρά 

διεκδικήσεις για να μην κουράζω γιατί πιέζει και το Προεδρείο, πιέζει ο 

χρόνος, λέμε μια σειρά ζητήματα τα οποία πρέπει να διεκδικήσουμε. Τα 

καταθέσαμε και χθες στην εκλογική μας διακήρυξη.  
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  Και καταλήγοντας αγαπητοί συνάδελφοι και στην πρόταση μας 

για τα βαρέα και ανθυγιεινά, δεν φταίω εγώ που δεν την αναλύω, το 

Προεδρείο φταίει.   

  Την αποτελεσματικότητα αυτών των αγώνων θα κριθούν με 

σταθμό και στις 12 Δεκέμβρη όλοι οι εργαζόμενοι και θα κριθούμε και εμείς για 

τις δυνάμεις τις οποίες θα ρίξουμε για να πειστούν οι εργαζόμενοι ότι κάτω 

από τα λάβαρα κα τις σημαίες του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου με 

τέτοιο διεκδικητικό πλαίσιο που δίνει διέξοδο δεν είμαστε αυτοί που θα  

απλώσουμε τη χείρα για να ζητιανέψουμε, αλλά είμαστε υψωμένες γροθιές 

που η ιστορία από το 1886 όταν οι εργαζόμενοι επιδίωκαν το ανέφικτο τότε 

βρίσκανε στον ήλιο μοίρα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής ο Θέμης 

ο Μπαλασόπουλος. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ έστω και την τελευταία στιγμή είχα την ελπίδα 

ότι μέσα από αυτή την αντιπαράθεση που είχαμε αυτές τις 2 μέρες και νομίζω 

ότι ήταν ουσιαστική αυτή η αντιπαράθεση, αν και ακούστηκαν κάποιες 

ακρότητες νομίζω αυτές μένουν εδώ μέσα και έχουμε αποδείξει ότι μπορούμε 

να ξεπερνάμε την οποιαδήποτε επίθεση μπορεί να δεχτεί ο καθένας, θα 

υπήρχε στο τέλος γι' αυτό που μαζευτήκαμε όλοι εδώ μια σύνδεση. Και 

νομίζω κάποιοι προηγούμενοι ομιλητές το είπαν.  

  Πριν μπω όμως στην ουσία του προγράμματος δράσης που θα 

κληθούμε να αποφασίσουμε, θέλω να πω κάποια πράγματα και θα μου το 

επιτρέψετε. Μπήκαν πολλά πράγματα που νομίζω ότι όσες φορές μπαίνουν 

είναι υποκριτικά. Μπήκε το ζήτημα της θητείας. Συνάδελφοι, κανένας δεν μας 

απαγορεύει στις παρατάξεις που λειτουργούμε να ανανεώνουμε τα πρόσωπα 

και αυτούς που θέλουμε εδώ να μας εκπροσωπήσουν. Και στη δική μας 

παράταξη μπορείτε να το δείτε. Νέα πρόσωπα. Άλλοι είναι αυτοί που λένε να 

υπάρχουν θητείες, αλλά δυστυχώς κάθε φορά είναι οι ίδιοι και οι ίδιοι και δεν 

έχουν τη διάθεση της ανανέωσης.  

  Το δεύτερο έχει να κάνει με ότι κάποιες φορές ενώ είμαστε στην 

Εκτελεστική Επιτροπή στο Γενικό Συμβούλιο συζητάμε και γίνεται μια 

ουσιαστική κουβέντα, όταν βρισκόμαστε ή σε χώρους που έχει να κάνει με 

πολλούς συναδέλφους ή και εδώ στο συνέδριο ξαφνικά αλλάζουμε τις θέσεις 
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μας. Θέσεις που τις έχουμε αποφασίσει ομόφωνα. Και κρινόμαστε όχι όταν 

είμαστε μόνο αρεστοί, κρινόμαστε και όταν λέμε ότι κάποια πράγματα πρέπει 

να γίνουν έτσι. Και αναφέρομαι στο ζήτημα που έβαλε μια συναδέλφισσα από 

το Ηράκλειο Αττικής.  

  Η Ομοσπονδία έχει πάρει ομόφωνη απόφαση ότι δεν μπορεί να 

πάμε στο χώρο μας σε 2, σε 3 διαφορετικά ζητήματα πως θα δίνεται η εφάπαξ 

αποζημίωση. Και η εισήγηση που έγινε στην Επιτροπή του Υπουργείου 

Υγείας και Πρόνοιας ήταν ομόφωνη. Και δεν μπορεί όταν ψηφίζεται η διάταξη 

να ερχόμαστε και να λέμε γιατί το είδα και σε μια ερώτηση, κατέθεσε λέει το 

ΠΑΣΟΚ δυο ερωτήσεις να είναι διαφορετικό και εμείς συνάδελφοι σαν ΠΑΣΚΕ 

εγκαλέσαμε τους βουλευτές γιατί λειτουργούν ρουσφετολογικά και ενάντια στις 

αποφάσεις του συνδικαλιστικού οργάνου των εργαζομένων.  

  Γιατί η Ομοσπονδία τι λέει; Θα πάμε με την αποζημίωση του 

άρθρου 300, τώρα 204, θα αυξήσουμε το ποσοστό αναπλήρωσης όπως το 

κάναμε από 40 50 και από 50 60, και θα πάμε στα 15.000 - 20.000 για να μη 

λειτουργούμε μόνο για μια ομάδα για το σύνολο των εργαζομένων. Τον έναν 

τον στόχο τον πετύχαμε. Απομένει να πάμε τα 15-20.000 και δεν θα υπάρχει 

καμία διαφορά. Καμία διαφορά. Όλα τα άλλα είναι λαϊκισμός και το κάνουμε 

για να κοροϊδεύουμε τους συναδέλφους. Εμείς δεν θα το κάνουμε.  

  Το δεύτερο έχει να κάνει με τους αλλοδαπούς. Η Ομοσπονδία 

ήταν ξεκάθαρη. Δεν πρέπει αυτό που νομοθέτησε η κυβέρνηση η 

προηγούμενη και ενίσχυσε η τωρινή να πάμε εμείς να το ενισχύσουμε με την 

παρέμβαση μας. Ειδάλλως θα διαλύσουμε τον κλάδο. Δεν μπορεί συνάδελφοι 

ο Ροπαλίδης που είναι στο Δημοτολόγιο και δουλεύει 7,5 ώρες και εγώ που 

είμαι στους Αλλοδαπούς, εγώ αντιλαμβάνομαι ότι υπάρχει αυξημένος όγκος 

δουλειάς, ο Ροπαλίδης να παίρνει τα 800 € και εγώ που είμαι στους 

Αλλοδαπούς να παίρνω συν 500 ή συν 600 όταν είμαστε στο ίδιο ωράριο.  

  Έτσι διαλύεται ο κλάδος. Βάζουμε θεμέλιο στις διεκδικήσεις του 

κλάδου. Και γι' αυτό εμείς επιμένουμε ότι πρέπει να καταργηθεί αυτή η 

διάταξη, πρέπει αυτά τα λεφτά που πηγαίνουν στους Δήμους να 

προσληφθούν νέοι εργαζόμενοι μόνιμοι για να καλύψουν μια νέα 

αρμοδιότητα. Ειδάλλως όλα είναι καλά, αλλά όταν έρχεται η ώρα και είμαστε 

μπροστά στους συναδέλφους για να φανούμε αρεστοί τους χαϊδεύουμε τα 

αυτιά.  
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  Είπε ο συνάδελφος ο Καταχανάς και θέλω χωρίς να υπάρχει 

αντιπαράθεση, δεν κατέθεσε το Προεδρείο πρόταση για τις αμοιβές των 

δημοτικών επιχειρήσεων και του το εξήγησα αυτό το πράγμα και κάναμε μια 

πρώτη κουβέντα στην Εκτελεστική Επιτροπή η οποία θα πάει τώρα στο 

Γενικό Συμβούλιο. Υπάρχουν πολλοί προβληματισμοί και αυτοί οι 

προβληματισμοί έχουν να κάνουν: δεν έχουμε τις ίδιες ειδικότητες, τώρα 

φτάνουμε στην ουσία του προβλήματος, δεν έχουμε τις ίδιες ειδικότητες και 

έχουμε και ένα σημαντικό πράγμα το οποίο το έβαλε ο Γιώργος ο Χαρίσης 

που δεν τον βλέπω.  

  Και λέμε: αν θα πάμε με το πλαίσιο αμοιβών, δεν έχει σημασία 

αν είναι σύμφωνα με τα μισθολογικά κλιμάκια να ενσωματώσουμε το κίνητρο 

απόδοσης όπως κάνουμε στη συλλογική σύμβαση να είναι ίσιο. Βάζει και ένα 

σοβαρό ζήτημα. Θα αναγνωρίζετε όλη η προϋπηρεσία; Γιατί αν πάμε σε άλλα 

πράγματα, αν θα αναγνωρίζεται η προϋπηρεσία μόνο από τις επιχειρήσεις ή 

και έξω μετά ανοίγουμε μια ψαλίδα. Δεν θα έχουμε το ενιαίο πλαίσιο αμοιβών 

και ωρών απασχόλησης.  

  Θέλει σοβαρή κουβέντα. Θέλει να προσεγγίσουμε τα κάποια 

πράγματα για να μη δημιουργήσουμε κρίση μέσα στο σύνολο των 

εργαζομένων που εκπροσωπούμε. Και αυτά πρέπει να γίνουν βήμα - βήμα 

συνάδελφοι. Γιατί η συνθηματολογία είναι πολύ καλή, αλλά δεν θα πρέπει να 

προσεγγίζουμε τα πράγματα πάλι χωρίς να τα βλέπουμε με τη σοβαρότητα 

που θα δημιουργηθούν. 

  Θέλω να κλείσω με το ζήτημα της Ηλιούπολης. Εγώ για το 

ζήτημα της Ηλιούπολης έβαλα όταν πριν 3 χρόνια, 3,5, πήγα σε μια Γενική 

Συνέλευση και εκεί ήρθαν δυο εκπρόσωποι από τις δημοτικές επιχειρήσεις και 

επιτέθηκαν σε μένα ενώ ήταν παρόντες και οι συνάδελφοι του Συλλόγου γιατί 

δεν γράφονται. Αυτό είπα εγώ. Αν έχουν γίνει βήματα προσέγγισης καλώς 

έχουν γίνει και θα πρέπει να ανοίξει το καταστατικό. Και αν έθιξα κάποιους 

έχω το θάρρος να πω ότι έχω μείνει 3 χρόνια πίσω γιατί τελευταία έχετε πάψει 

να μας φωνάζετε και λίγο στις συνελεύσεις. Εντάξει;  

  Συνάδελφοι, μας κάνετε κριτική και νομίζω πολύ σοβαρή κριτική. 

Να σας κάνουμε και εμείς κριτική σαν Ομοσπονδία; Να σας κάνουμε. Και να 

σας κάνω σε τρία απλά πράγματα. Πρώτον, έχουμε υποχρέωση μέσα στα 

πλαίσια της δημοκρατικής λειτουργίας τις ανακοινώσεις και τα έντυπα που 
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στέλνει η Ομοσπονδία και να υπάρξει ένας ευρύς διάλογος να τα δίνουμε 

στους συναδέλφους; Δεν το κάνουμε αυτό. Και νομίζω ότι είναι σοβαρή 

αδυναμία όλων μας. 

  Τώρα να μη σας πω συνάδελφοι παρά πέντε έχει έρθει στην 

Ομοσπονδία, δηλαδή όταν στέλνουμε τις θέσεις για τα βαρέα και ανθυγιεινά, 

τις προτάσεις, τις παρατηρήσεις παρά πέντε; Και κάποιοι που δεν έχουν 

διαβάσει ούτε και σήμερα τη διάταξη της Ομοσπονδίας; Ή να σας πω ότι 

προχθές έρχονται ακόμα από την απεργία; Ή όταν είμαστε στην Ομοσπονδία 

και μας παίρνουν τα ΕΛΤΑ π.χ. ενός νομού και λένε «μα εδώ δεν τα 

παραλαμβάνουν τα έντυπα»; Όχι δεν τα μοιράζουν, δεν τα παραλαμβάνουν, 

συνάδελφοι.  

  Δεύτερον, το ότι είχαμε προβλήματα σε αυτό το συνέδριο που 

έχει να κάνει με τη νομιμοποίηση είναι ψέμα ότι η Ομοσπονδία έχει εξαντλήσει 

κάθε πρωτοβουλία που έχει πάρει ομόφωνα, έντυπα σας στείλαμε, Cd σας 

στείλαμε, οδηγίες σας στείλαμε και ότι είναι πολλοί από εδώ μέσα που είναι 

και μέλη του Γενικού Συμβουλίου και ο καθένας κάτι ότι θέλει;  

  Και εγώ να πάω και στην πρόταση του συνάδελφου 

Πολυμερόπουλου. Λέει να πάμε στην οικονομική αυτάρκεια και αυτοδυναμία 

της Ομοσπονδίας. Συμφωνούμε. Αλλά όταν υπάρχουν σύλλογοι που 

έφτασαν, που μας κριτικάρουν για τη λειτουργία μας που ήρθαν σήμερα να 

καταβάλουν την εισφορά τους, ενώ την προηγούμενη βδομάδα η Ομοσπονδία 

δεν είχε να πληρώσει τη συνδρομή της στην ΑΔΕΔΥ, που οφείλεται αυτό;  

  Οφείλεται πάλι στην κακή παρέμβαση που κάνουμε εμείς οι 11 

στην Εκτελεστική Επιτροπή; Όχι. Είναι συνευθύνη όλων μας. Κατάλαβε ποιος 

ήρθε σήμερα και κατέθεσε τα λεφτά. Όχι δεν τον εκθέτω.  

  Συνάδελφοι, για να πάμε τώρα στην ουσία. Δεν λέει το Νίκο, όχι. 

Κρύβεται, έχει πέσει κάτω στο πάτωμα. Λίγο για να αλλάξουμε και το κλίμα. 

  Συνάδελφοι ολοκληρώνω. Η ουσία δεν είναι μέσα από την 

ψηφοφορία που θα ακολουθήσει να πούμε ότι ψηφίστηκε η πρόταση της 

ΠΑΣΚΕ, της ΔΑΣ, της ΔΑΚΕ ή της ΑΣΠ. Η ουσία είναι: έχουμε τη διάθεση 

φεύγοντας από εδώ να πούμε σε αυτά τα 5-6 ζητήματα ότι θα βρεθούμε στον 

κοινό δρόμο του αγώνα κάνοντας κοινές υποχωρήσεις διαμορφώνοντας ένα 

ενιαίο πλαίσιο αγώνων; Και ο καθένας από εμάς εδώ που είσαστε όλοι εδώ 
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θα κρίνει. Ή, όλοι θα ταμπουρωθούμε πίσω από το πρόγραμμα δράσης που 

καταθέσαμε και ουσιαστικά θα πάμε σε μια ψηφοφορία που θα βγάλει ένα 

αποτέλεσμα το οποίο θα είναι άλφα ή βήτα;  

  Εμείς λέμε ναι, υπάρχει διάθεση από εμάς να πάμε σε κοινές 

υποχωρήσεις. Υπάρχει διάθεση να πάμε στο ζήτημα των βαρέων και 

ανθυγιεινών και την είπα χθες. Βήμα - βήμα να φτάσουμε μέχρι την μείωση 

και την κατάργηση του επασφάλιστρου. Με μια βασική προϋπόθεση. Αυτό το 

θεσμικό πλαίσιο που ισχύει στον ιδιωτικό τομέα να επεκταθεί στο δημόσιο και 

μετά όλοι μαζί για να μη κατηγορηθούμε να διαμορφώσουμε νέο θεσμικό 

πλαίσιο για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Όλοι μαζί.  

  Δεύτερον, να εντείνουμε τη συνεργασία των Ομοσπονδιών, με 

βασική προοπτική την ενότητα του κλάδου. Τρίτον, να πάμε σε νέο 

μισθολόγιο. Δεν είναι η διαφορά μας συνάδελφοι τα 1.300 € και τα 1.400 €. 

Αυτά είναι δικαιολογίες.  Εμείς λέμε ναι. Και 1.400 € και 1.500 €. Εκεί είναι η 

διαφορά μας; 

  Να πάμε στις  12 του μήνα όλοι μαζί για την κατάργηση όλων 

των αντιασφαλιστικών νόμων που μας πήρανε ασφαλιστικά και 

συνταξιοδοτικά δικαιώματα είτε λέγεται Σιούφα είτε Ρέππα. Εκεί να πάμε. 

Αλλά να πάμε όλοι μαζί. Όχι άλλοι στο Πεδίο του Άρεως και άλλοι στην 

Πλατεία Κλαυθμώνος ή στην Πλατεία Δημαρχείου. Όλοι μαζί. Να καθορίσουμε 

και να υπερασπιστούμε τα δικαιώματα των εργαζομένων των δημοτικών 

επιχειρήσεων.  Δικιά μας ήταν η πρόταση. Όταν λέω δικιά μας της ΠΟΕ-ΟΤΑ 

προς την κυβέρνηση η οποία την έκανε αχταρμά μετά ώστε να μπορεί να 

μεταφέρονται και σε άλλες Υπηρεσίες και αφαίρεσε τους Οργανισμούς της 

Τοπικής Αυτοδιοίκησης.  

  Να συμφωνήσουμε, κατάργηση δημοτικών επιχειρήσεων. Όμως 

το ζήτημα της πολιτικής προσωπικού, γιατί το βάλανε οι συνάδελφοι, κατ’ 

αρχήν εμείς είπαμε όλοι οι πρωτοβάθμιοι σύλλογοι να ανοίγουν τα 

καταστατικά τους. Εμείς έχουμε μια άλλη λογική. Εμείς λέμε όχι να τους 

γράφουμε, εμείς λέμε να αγωνιστούμε εκεί που είμαστε στους πρωτοβάθμιους 

Συλλόγους να μην έχουμε συμβασιούχους. Για προσλήψεις μόνιμου 

προσωπικού, για ενιαία, μόνιμη σχέση εργασίας. Αυτή είναι η λύση του 

προβλήματος. 
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  Γιατί κάποιοι δεν μας λένε πως προσλήφθηκαν με συμβάσεις 

μίσθωσης έργου. Μη μου πείτε ότι υπήρξε αξιοκρατία, ότι υπήρξε διαφάνεια, 

γιατί έτσι όπως μπήκαν αυτοί θέλουν και κάποιοι άλλοι. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ησυχάστε. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εμείς συνάδελφε Χρήστο στη Γλυφάδα προσλάβαμε 

πρόσφατα 150 μόνιμους. Έχει μόνο στους παιδικούς σταθμούς όπου 

επιδιώκουμε να τους καταργήσουμε. Στο Δήμο δεν υπάρχει ούτε μία και στα 

νομικά πρόσωπα. Μόνο στους παιδικούς σταθμούς που προσπαθούμε να 

υπάρξει η προκήρυξη τους επόμενους μήνες. 

  Να συμφωνήσουμε στη διαχείριση των απορριμμάτων, σε αυτό 

που έβαλε ο συνάδελφος ο Χαρίσης. Κατάργηση της συμφωνίας της ΚΕΔΚΕ 

και του ΥΠΕΧΩΔΕ για τη διαχείριση των υλικών συσκευασίας. Ενιαίος 

δημόσιος φορέας για την ανακύκλωση. Να λύσουμε τα προβλήματα στις 

προνοιακές δομές με την αυξημένη μοριοδότηση τους όπως έγινε στα ΚΕΠ. 

Στην πολιτική προσωπικού, στην κατάργηση των συμβασιούχων, στο άνοιγμα 

του Προεδρικού Διατάγματος.  

  Εμείς δεν λέμε μέχρι το 2004. Και μέχρι το 2010. Αλλά πρέπει να 

σταματήσει. Αρκετά ταλανίζει τον κλάδο. Να συζητήσουμε τα ζητήματα της 

Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Το νέο Καποδίστρια. Εμείς λέμε ναι, να πάμε στον 

νέο Καποδίστρια, όχι όμως τώρα. Αφού πρώτα λύσουμε τα προβλήματα που 

έχει δημιουργήσει ο προηγούμενος. Προσωπικό, πόροι, αρμοδιότητες. 

   Να δούμε τις νέες αρμοδιότητες. Να δούμε συμπράξεις 

δημόσιου ιδιωτικού τομέα. Είμαστε οι μόνοι -κανένας δεν το είπε- που σαν 

κλάδος ομόφωνα κάναμε απεργιακή κινητοποίηση για συμπράξεις δημόσιου  

ιδιωτικού τομέα. Είναι ξεκάθαρες οι θέσεις. Να δούμε την οικονομική 

κατάρρευση των Δήμων. Αν χρειαστεί να συμμαχήσουμε και με τους 

εργοδότες. Γιατί, συνάδελφοι, αν θα καταρρεύσουν οι Δήμοι αυτοί θα φύγουν, 

εμείς θα μείνουμε και εμείς θα υποστούμε τα προβλήματα.  

  Πρέπει να σταματήσει, συνάδελφοι, η καραμέλα «χάσαμε την 

αξιοπιστία». Γιατί; Γιατί το δείχνει αυτή η δυναμική που έχει η Ομοσπονδία. 

Και νομίζω ότι αν την παρέμβαση που κάναμε με την ΠΟΠ-ΟΤΑ τη 

συνεχίσουμε να την κάνουμε, κανένας δεν θα το λέει αυτό το πράγμα. Και 

αξιοπιστία έχουμε και σεβασμό έχουμε από τους εργαζόμενους και δεν 
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χάσαμε τίποτα. Κάποιοι θέλουν να το χρησιμοποιήσουν για να κρύβουν τις 

δικές τους αδυναμίες. Δεν είναι τυχαίο, συνάδελφοι, ότι συνολικά οι 

εργαζόμενοι όταν βρίσκονται στη δύσκολη ώρα έρχονται να ακουμπήσουν 

στην Ομοσπονδία και η Ομοσπονδία τους δίνει και συμπαραστέκεται.  

  Και αναφέρομαι και κλείνω στο Δήμο Ηρακλείου Αττικής. Νομίζω 

τα είπε ο Χαρίσης. Πρέπει να τα πω όμως και εγώ. Και θα περίμενα από τους 

συναδέλφους των Αγωνιστικών Κινήσεων σε αυτό το τετρασέλιδο που 

βγάλανε να είχαν -έτσι είναι Ηλία; το διάβασα πολύ καλά, εκτός κι αν νομίζετε 

ότι δεν ξέρω ελληνικά, το διάβασα πολύ καλά- και θα έπρεπε την παρέμβαση 

της Ομοσπονδίας όλες αυτές τις μέρες. Και η Ομοσπονδία παρενέβη στα 

ασφαλιστικά μέτρα του Δημάρχου και κάλυψε δια περιφοράς με αποφάσεις 

για συνεχόμενες 24ωρες και μας πήγες στα δικαστήρια ο Δήμαρχος και 

είμαστε εκεί στο συνέδριο της ΚΕΔΚΕ που το είπε ο Γιώργος, κάναμε 16 ώρες 

ψυχοθεραπεία με το Δήμαρχο να τον πείσουμε. Και φτάσαμε να έρχεται μια 

επιτυχία που είναι δική σας επιτυχία  να κατοχυρώσουμε μέχρι και για το πριμ 

παραγωγικότητας που πιστεύω κάποιοι συνάδελφοι σας στο Δήμο το είχαν 

ξεχάσει. 

  Συνάδελφοι, κλείνοντας, είναι πολλά αυτά που μας χωρίζουν. 

Αλλά αυτά που μας ενώνουν είναι πολύ περισσότερα. Και όπως στο 

παρελθόν ο κλάδος αυτός είχε κατακτήσει γιατί όλοι μας διαγωνιστήκαμε και 

αγωνιστήκαμε να θυμίσω για το ασφαλιστικό το 1992 32 μέρες χωρίς να 

πετύχουμε τίποτα, αλλά ο κλάδος γύρισε στη δουλειά με ψηλά το κεφάλι. Αυτό 

μπορούμε να κάνουμε και ενόψει των διατάξεων για το ασφαλιστικό και αυτό 

θα πρέπει να κάνουμε στο μέλλον. Να πάμε με αυτά που μας ενώνουν, όχι με 

αυτά που μας χωρίζουν. Και νομίζω μπορούμε να το πετύχουμε Σας 

ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Συνεχίζουμε με την ψηφοφορία επί του προγράμματος δράσης. 

Κάθε παράταξη όπως ξέρετε έχει την πρόταση της. Ξεκινάμε. 

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Η πρόταση της ΠΑΣΚΕ-ΟΤΑ όπως τη διατύπωσε ο Πρόεδρος 

της Εκτελεστικής Επιτροπής.  

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιοι ψηφίζουν υπέρ; Κατεβάστε τα χέρια. Ποιοι ψηφίζουν κατά.  
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(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιοι ψηφίζουν την πρόταση της ΔΑΣ. 

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κατεβάστε τα χέρια. Ποιοι ψηφίζουν την πρόταση της ΔΑΚΕ 

όπως τη διατύπωσαν.  

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιοι ψηφίζουν την πρόταση της ΑΣΚ.  

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιοι ψηφίζουν την πρόταση των Συσπειρώσεων.  

  Πέρασε η πρόταση της ΠΑΣΚΕ-ΟΤΑ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Περιμένετε συνάδελφοι. Έχουμε επιπροσθέτως να ψηφίσουμε 

και για την πρόταση του συναδέλφου Ροπαλίδη. Την ακούσαμε. Ποιοι 

ψηφίζουν υπέρ της πρότασης. Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Α. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Συνάδελφοι, μη φύγετε, να 

ψηφίσουμε όλοι μαζί.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πέρασε. Καθίστε κάτω γιατί υπάρχει ένα ψήφισμα. Θα σας το 

διαβάσω για να ψηφίσουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ένα λεπτό συνάδελφοι. την κατανόηση σας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: (Διαβάζει)  

«Με την κατάθεση νομοσχεδίου που ψηφίστηκε από τη Βουλή στις 

αρχές Νοέμβρη εντάχθηκαν στην κατηγορία των παραμεθορίων 

περιοχών οι νομοί Δράμας και Σερρών ακολουθώντας την Πέλλα που 

εντάχθηκε τον Αύγουστο, ενώ απορρίφθηκε αναιτιολόγητα και παρά 

τις κυβερνητικές δεσμεύσεις η τροπολογία που αφορούσε την ένταξη 

στις παραμεθόριες περιοχές του Νομού Κιλκίς.  

Μετά από αυτό όλοι οι νομοί της βόρειας μεθορίου, δηλαδή Έβρου, 

Ροδόπης, Ξάνθης, Δράμας, Σερρών, Πέλλας, Καστοριάς και 

Φλώρινας είναι πλέον χαρακτηρισμένοι ως παραμεθόριες και 

προβληματικές περιοχές. Μόνο ο Νομός Κιλκίς που βρίσκεται στη 

ζώνη αυτή και έχει τρεις εξόδους προς το κράτος της FYROM, 

Δοϊράνη, Εύζωνοι και Ειδομένη, δεν έχει ακόμη ενταχθεί.  

 269



36ο ΕΝΔΙΑΜΕΣΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – 2η ΗΜΕΡΑ – 4/12/2007 

Καταδικάζουμε την άδικη πρακτική που ακολούθησε ο Υπουργός 

Εσωτερικών κ. Παυλόπουλος απέναντι στο Νομό Κιλκίς καταργώντας 

τα αυτονόητα και ζητάμε την άμεση ένταξη και του Νομού Κιλκίς στην 

κατηγορία των παραμεθόριων και προβληματικών περιοχών, ώστε να 

αρθεί η αδικία που έχει γίνει».  

  Ποιοι ψηφίζουν υπέρ;  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ομόφωνα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Υπάρχουν και τα άλλα ψηφίσματα που θα τα επεξεργαστεί …. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα λεπτό να πω κάτι Σούλα; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ναι.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, κρατήσαμε για το τέλος, τα ψηφίσματα 

θα πάνε όλα στο Γενικό Συμβούλιο.  

  Πριν 1,5 χρόνο έφυγε από τη ζωή ο συνάδελφος ο Γιάννης ο 

Νικήτας. Να τηρήσουμε 1 λεπτού σιγή στη μνήμη του γιατί νομίζω παρά τις 

αντιθέσεις υπήρξε μια παρουσία στο Συνδικαλιστικό Κίνημα των εργαζομένων 

στην Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

 

Τηρείται 1 λεπτού σιγή εις μνήμην Γ. Νικήτα 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το ψήφισμα για το Κιλκίς ψηφίστηκε ομόφωνα.  

  Ευχαριστούμε πολύ όσους κάθισαν μέχρι το τέλος. Ραντεβού 

στο επόμενο συνέδριο. 

 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 
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